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شنبه ۱۸ بهمن ۱۳۹۹

 
February 6, 2021

بیست و سوم جمادی الثانی ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱۹ بهمن روز نیروی هوایی
۲۲ بهمن پیروزی انقلاب اسلامی

۲۳ بهمن حمله به سفارت روسیه و قتل گریبایدوف سفیر روسیه تزاری در
[ February 11 ] ایران

۲۴ بهمن زادروز چارلز داروین بنیانگذار نظریه ی فرگشت از طریق انتخاب
[ February 12 ] طبیعی



 

1- نخستین "پست موزه مدرسه" جهان در رشت افتتاح شد - روزنامه اعتماد

2- صدور ضمانت نامه هاي ریالی در این بانک از رشد 110 درصدي برخوردار است - نبض نفت

3- واحد تولید بنزن پالایشگاه زال پارس افتتاح شد - نبض نفت

4- نخستین واحد بخار نیروگاه سبلان این هفته به بهره برداري می رسد - نبض نفت

5- تا پایان سال بیش از 96 هزار فرصت شغلی ایجاد می کنیم - آریا نیوز

6- پرداخت 9 هزار میلیارد تومان اعتبار به حوزه اشتغال در سطح کشور - موج رسا

7- محسنی بندپی: تحقق بیش از 95 درصدي تعهد اشتغال استان تهران؛ افتتاح 339 طرح با ظرفیت اشتغالزایی 10 هزار و 589

نفر اتفاق کم سابقه اي است - استانداري تهران

8- بهره برداري از ده طرح درمانی، خدماتی و تولیدي در شهرستان همدان - خبرگزاري صدا و سیما

9- زنجیره عرضه فولاد در مسیر کامل شدن است - کالا خبر

10- بازار طلا دو به شک شد - کالا خبر

11- تحول بزرگ اقتصادي با صورت حساب هاي الکترونیکی - عصر بانک

12- کارگاه آنلاین سرچ پیشرفته ویژه دانشجویان برگزار می شود - دانشگاه علوم پزشکی تهران

13- شیراز میزبان چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه - خبرگزاري صدا و سیما

14- دستاورد هاي کارآفرینی دانشگاه صنعتی شاهرود - خبرگزاري صدا و سیما

15- خبر خوش به رانندگان تاکسی/ آغاز ارائه وام 90 میلیون تومانی از اسفند - دانشجو

16- افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت - عصر کاسپین

17- 1400 میلیارد تومان تسهیلات جدید دستاورد سفر تیم وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان کرمانشاه - خبر داغ

18- شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد - اقتصاد میهن

19- افتتاح مرکز نیکوکاري نهال انقلاب در دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد - باشگاه خبرنگاران جوان

20- همتی براي پایان طرح هاي نیمه تمام در سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی - شبکه ایران

21- نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه - ایسکا

22- نگاهی به دستاوردهاي شرکت ملی نفت در دولت هاي 11 و 12 - قلمنا

23- لزوم ایجاد اشتغال پایدار و تخصیص اعتبارات لازم براي تسریع در اجراي طرح هاي کار آفرینی در نهبندان و سربیشه -
خانه ملت

24- هرمزگان ظرفیت بالایی در کسب ثروت دارد/ تشکل هاي جوانان در هرمزگان عملکرد موفقی دارند - برنا نیوز

25- حناچی: ایران خودرو به عهد خود وفا کرد/ مقیمی: اتمام اجراي قرارداد 250 دستگاهی تا پایان سال - حزب االله نیوز

26- بهره برداري از طرح بزرگ تولید کنسانتره در جنوب کشور - تابناك

27- سومین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري و مرتبطین / ثبت102 شرکت به نام کارتن خواب ها از سوي حسن یاوري -
رویداد 24

28- 102 شرکت یاوري به نام کارتن خواب ها - خبرگزاري صدا و سیما



29- آزادي 2460 زندانی جرایم مالی وغیرعمد در مازندران - خبرگزاري مهر

30- جزییات پرداخت وام 90 میلیونی به رانندگان تاکسی در تهران - سلام نو

31- ثبت 102 شرکت به نام کارتن خواب ها از سوي یاوري - خبرگزاري مهر

32- تحقق مهاجرت معکوس به هرستان محروم بهاباد با تامین زیرساخت ها - ایسنا

33- توسعه بازار صنعتی و مجتمع خدمات فناوري و ساماندهی پژوهشکده ها در دستور کار دانشگاه شریف - ایسنا

34- مشکلات دانشگاه آزاد اسلامی در چشم انداز 5 ساله رفع می شود/ ساماندهی حقوق و دستمزد کارکنان در 2 سال اخیر -
آنا

35- بودجه شهرداري ها و دهیاري ها 19 درصد بیشتر از بودجه عمرانی کشور است - شبستان

36- افتتاح خیریه اي در سوریه به توصیه شهید سلیمانی - تقریب نیوز

37- جهاددانشگاهی خراسان جنوبی خوش درخشید - بازار کار

38- نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند - خبرخودرو

39- نخستین هئیت دانش آموزي در قزوین راه اندازي شد - تسنیم

40- نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه - تین نیوز

41- 50000 مترمربع طرح عمرانی در دانشگاه اصفهان اجرا شد - ایرنا

42- طراحی داخلی خاص براي افراد خاص / مبلمان و اکسسوار هاي لوکس با افرند - نصر

43- اشتغال 90 هزار نفر در استان تهران - باشگاه خبرنگاران جوان

44- خانه هاي خلاق، بستر رونق کسب وکار هاي فرهنگی را فراهم می کند - باشگاه خبرنگاران جوان

45- دانشگاه، دانشجویان مسئله محور تربیت کند - ایمنا

46- بازدید مدیرعامل بانک ملت از خبرگزاري فارس - شما نیوز

47- گزارشی از عملکرد ایمیدرو به مناسبت دهه فجر منتشر شد - شما نیوز

48- راهبري در رشد - روزنامه اقتصاد ملی

49- وقت سفارت کانادا - پارس فوتبال

50- امیدواري شهرداري به احداث یک ماهه 9ایستگاه مترو! - اقتصاد آنلاین

51- ضرورت مقابله با قاچاق کالا در کشور/ ضربه مهلک قاچاق کالا بر پیکره تولید داخل - دانا

52- راهیابی 20 اثر صنایع دستی استان مرکزي به جشنواره فجر - دانا

53- 13 پروژه با 14 میلیارد تومان اعتبار در پیشوا افتتاح و کلنگ زنی شد - خبرگزاري مهر

54- طرح توسعه شن و ماسه معزآباد نوید رودان افتتاح شد - تابناك

55- افتتاح چند طرح عمرانی در دانشگاه اصفهان با حضور وزیر علوم - خبرگزاري صدا و سیما

56- نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه - خبرگزاري مهر

57- مسائل فرهنگی، عمده مشکل صادرات آذربایجان شرقی!/ آذربایجان شرقی، توانمند در مدیریت فرش جهان! - تبریز من

58- افزایش 5 درصدي ازدواج و کاهش 4 درصدي طلاق در هرمزگان - وزارت ورزش و جوانان

59- آموزش، پژوهش و اثر بخشی اجتماعی سه بخش تشکیل دهنده فعالیت دانشگاه است - آریا نیوز

60- آیا جذب بیشتر توریست می تواند باعث جهش تولید در روستا شود؟ - روزنامه سپهر غرب

61- تقویت بخش خصوصی مهمترین راه برون رفت کشور از مشکل اشتغال جوانان است - خبر آنلاین



62- سد سیمره براي پرورش ماهی در قفس به سرمایه گذار واگذار می شود - نیرو نیوز

63- تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود - خودرونگاران

64- 339 طرح صنعتی و تولیدي در استان تهران افتتاح شد - تسنیم

65- فتاح: 11 هزار پرونده بازپس گیري اموال بنیاد مستضعفان تشکیل شد - عصر ایران

66- صنایع خلاق از قانون حمایت دانش بنیان ها برخوردار می شوند - ایرنا

67- استاندار سمنان : سند اشتغال و توسعه اقتصادي روستاها تدوین می شود - ایرنا

68- وام 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان تهران در دستور کار شهرداري - عصر ایران

69- افتتاح و بهره برداري از کارگاه تولید دفتر مدارس در شهرستان سردشت - صندوق کارآفرینی امید

70- افتتاح اولین آموزشگاه فنی و حرفه اي صنایع چوب و MDF در استان چهارمحال وبختیاري - صندوق کارآفرینی امید

71- افتتاح طرح هر روستا یک محصول با محوریت پرورش گل و گیاه - صندوق کارآفرینی امید

72- افتتاح دو طرح صندوق خرد محلی زنان روستایی حمایت شده توسط صندوق کارآفرینی امید شهرستان فسا - صندوق
کارآفرینی امید

73- افتتاح طرح هاي اشتغالزا به مناسبت دهه مبارك فجر - صندوق کارآفرینی امید

74- تجلیل از بانوان همکار به مناسبت تولد حضرت فاطمه زهرا(س) و روز زن - صندوق کارآفرینی امید

75- ترویج فرهنگ قرض الحسنه باعث امیدواري مردم است - صندوق کارآفرینی امید

76- افتتاح اولین کارگاه نیمه صنعتی ریسندگی نخ ابریشم در استان گلستان - صندوق کارآفرینی امید

77- پرداخت تسهیلات به 2400 طرح روستایی توسط صندوق کارآفرینی امید در خراسان رضوي - صندوق کارآفرینی امید

78- اولین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی راه اندازي می شود - رادیو گفت و گو

79- آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه - درآمد نیوز

80- تحول بزرگ اقتصادي با صورت حساب هاي الکترونیکی/ تکمیل زیر ساخت هاي قانون پایانه هاي فروشگاهی - بانکداري
الکترونیک

81- گزارشی از عملکرد ایمیدرو به مناسبت دهه فجر منتشر شد - بورس امروز

82- وبینار زیست بوم نوآوري و کارآفرینی شرکت هاي نوآور جهان در دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سیستان و

بلوچستان برگزار شد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

83- بیکاري در آمریکا تشدید می شود/نیازمند اقدام فوري هستیم - خبرگزاري مهر

84- اهداء 633مورد جهیزیه به مددجویان کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد - ایسنا

85- کلنگ زنی و افتتاح 50 پروژه هم زمان با دهه فجر در میامی - خبرگزاري فارس

86- استان در مسیر توسعه است/ تحریم ها را بی اثر می کنیم - برنا نیوز

87- استفاده از ظرفیت جوانان نخبه در توسعه پایدار شیلات - برنا نیوز

88- رشد 10 درصدي صادرات غیر نفتی از مرز هاي استان /منطقه آزاد قصر شیرین نیازمند توجه ویژه است - تابناك

89- بانک رفاه کارگران در طرح هاي اقتصادي و اشتغال زایی استان مشارکت می کند - برنا نیوز

90- یک واگذاري معیوب! و اولتیماتوم رئیسی - کبنا نیوز

91- افتتاح طرح تولید مصنوعات فلزي در روستاي رودبار بخش رویدر شهرستان بندرخمیر - تابناك

92- چهارمین دوره کنگره بین المللی سلامت همراه در شیراز برپا می شود - ایرنا



93- طراحی و ارائه بسته هاي حمایتی سازمان تامین اجتماعی به بنگاه هاي تولیدي کشور/ غیرحضوري کردن خدمات

حضوري - تجارت گردان

94- شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد - تجارت گردان

95- جزئیات پرداخت تسهیلات 90 میلیونی به تاکسیرانان پایتخت - پدال نیوز

96- نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند - خبرگزاري صدا و سیما

97- نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند در دستور کار است - آریا نیوز

98- تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود - عصر خودرو

99- آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه - برنا نیوز

100- شرکت هاي خلاق از مزایاي سطح 3 دانش بنیان بهره می برند - آنا

101- مهلت دریافت تسهیلات کرونایی این سه بخش تمدید شد - گسترش صنعت معدن تجارت

102- ارائه آموزش مهارتی به بیش از 352 هزار زن در 9 ماهه 99 - ایرنا

103- کمبود روغن خوراکی ادامه دارد - روزنامه کارون

104- توهم در آمار - روزنامه کارون

105- 196 فقره سند غصبی رژیم پهلوي به مردم آذربایجان غربی بازگردانده شد - ایرنا

106- نمایشگاه ایران مد | چالش هاي صنعت تولید لباس و پوشاك در ایران - خبر آنلاین

107- کرمانشاه به سومین استان کشور در ظرفیت پتروشیمی تبدیل می شود - خبرگزاري پتروشیمی ایران

108- ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است - جامعه ایده آل

109- شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد - جامعه ایده آل

110- افتتاح 16 طرح تولیدي و اشتغالزایی مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید اردبیل - باشگاه خبرنگاران جوان

111- ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویتهاي وزارت علوم است - بازار کار

112- شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد - کیوسک خبر

113- پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي بانک توسعه تعاون - گیتی آنلاین

114- ایجاد 4 هزار شغل براي نیازمندان قزوینی - خبرگزاري مهر

115- جهاددانشگاهی خراسان جنوبی خوش درخشید - خبرگزاري صدا و سیما

116- مسجدي که بعد از 20 سال متروکه بودن، به همت امام محله جوانش «برقرار» شد - شبستان

117- مجتمع هاي فرهنگی هنري همدان به بخش خصوصی واگذار شدند - پایگاه دولت

118- 24 میلیارد تومان تسهیلات به مشاغل فرهنگی و هنري قزوین ارائه شد - پایگاه دولت

119- آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند - شهر

120- تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود - اکو فارس

121- سند توسعه فرهنگی براي 16 روستاي میامی تهیه شد - خبرگزاري مهر

122- امیدواریم تا پایان سال 1400 تمام املاك علوي تعیین تکلیف شود - صبح قزوین

123- درگیري زنان با دوگانه اشتغال و فرزند آوري - ایسکا

124- ایجاد بیش از 6 هزار شغل با افتتاح 449 پروژه گردشگري در دهه فجر - شبستان



125- جهان خبر - روزنامه خبر جنوب

126- ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویتهاي وزارت علوم است - شبستان

127- درخواست مسلمانان نیجریه براي توقف تبعیض علیه زنان محجبه - خبرگزاري اهل بیت

128- تجربه و نوآوري خود از هیأت داري خانگی را ثبت کنید - خبرگزاري فارس

129- بهره برداري از بزرگترین طرح کنسانتره جنوب ایران در جهرم - همشهري

130- احیاي هویت جامعه زنان در عرصه هاي مختلف، یکی از برکات انقلاب اسلامی ایران - معدن نیوز

131- فولاد مبارکه مجموعه باارزشی براي اقتصاد کشور است - معدن نیوز

132- پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار - روزنامه نوآوران

133- همتی براي پایان طرح هاي نیمه تمام در سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی - ایرنا

134- رئیس جدید مرکز آموزش فنی و حرفه اي فناوري اطلاعات بوشهر معرفی شد - اتحاد خبر

135- برندسازي لازمه جدي منطقه آزاد انزلی است/ایجاداشتغال 800 نفر بصورت مستقیم و 2500 نفر بصورت غیر مستقیم در

شرکت انبوه سازان آرش - اخبار رشت

136- پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار - سرمد نیوز

137- خانه  هاي هوشمند با پریزهاي هوشمند - روزنامه جام جم

138- مزیت هاي سامانه ایرانی احضار پرستار - روزنامه جام جم

139- آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند - ایلنا

140- تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود - ایرنا

141- هنر بزرگ امام وحدت بود - شبستان

142- طرح پویش پل ارتباط صنعت استان یزد و دانشگاه آزاد اسلامی - آنا

143- ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویت هاي وزارت علوم است - ایلنا

144- حضرت زهرا(س) در فعالیت هاي اجتماعی و سیاسی بی نظیر بود - آنا

145- کرمانشاه به سومین استان کشور در ظرفیت پتروشیمی تبدیل می شود - عصر پرس

146- بهره برداري از 1000 میلیارد تومان طرح عمرانی و اقتصادي در استان کرمانشاه - عصر پرس

147- بی پناهی بازنشسته | بازنشستگان خسته - 55 آنلاین

148- تزریق اعتبار جدید به فرودگاه گناباد؛ آرزوي دیرینه مردم محقق می شود؟ - آخرین خبر

149- طرح هاي گلخانه اي با حضور وزیر کشاورزي در کرمانشاه افتتاح شد - تسنیم

150- 22 هزار زن سرپرست خانوار در چهارمحال و بختیاري تحت حمایت هستند - آرا نیوز

151- بانک توسعه تعاون 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار پرداخت می کند - توریسم پرس

152- راننده لودر، از کارآفرینی تا ساخت دستگاه جوجه کشی - خبرگزاري فارس

153- زیرآبی کرونا براي ماهیان رنگی - ایرنا

154- زیرابی کرونا براي ماهیان رنگی - ایرنا

155- پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي بانک توسعه تعاون - درآمد نیوز

156- 30 سراي نوآوري در دانشگاه آزاد راه اندازي می شود - اهواز نوین



157- ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویتهاي وزارت علوم است - خبرگزاري مهر

158- آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند - آریا نیوز

159- تهران نیازمند 3 هزار اتوبوس و 1500 واگن مترو است - باشگاه خبرنگاران جوان

160- فراهم شدن امتیازات ویژه براي شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي صادرات محور - بازار کار

161- اشتغالزایی براي 500 مددجوي بهزیستی در زنجان - بازار کار

162- ایجاد بیش از 6 هزار شغل با افتتاح 449 طرح گردشگري در دهه فجر - بازار کار

163- تمدید زمان مراجعه بنگاه هاي آسیب دیده از کروناي بخش هاي فرهنگ، گردشگري و ورزش به بانک ها - میزان

164- بررسی چگونگی حذف انواع دفترچه هاي کاغذي بیمه در دستور کار کمیسیون هاي تخصصی مجلس - بازار کار

165- هوشمند سازي گمرك رویکردي متعالی براي تسهیل تجارت خارجی است - فرینا

166- عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب با حضور معاون اول رییس جمهور آغاز شد - فرینا

167- 2 واحد تولیدي در منطقه آزاد اروند به بهره برداري رسید - فرینا

168- کوچ غول هاي فولادسازي به سواحل مکران - فرینا

169- کسب رتبه دوم تیم بیرناب در رویداد کارآفرینی ملی هم نت - ایسنا

170- جهاددانشگاهی کردستان آموزش هاي بومی محور را در اولویت قرار دهد - ایسنا

171- مشارکت 510 کانون فرهنگی و هنري کهگیلویه و بویراحمد در طرح ملی «ایران قوي» - شبستان

172- بانوان می توانند نقش مهمی در رسیدن جامعه به توسعه پایدار ایفا کنند - شبستان

173- افتتاح چند طرح عمرانی در دانشگاه اصفهان با حضور وزیر علوم - خبرگزاري فارس

174- پرداخت 1700 فقره وام قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي بانک توسعه تعاون - بانکداري ایرانی

175- با سایت هیجان انگیز جاجیگا | JAJIGA آشنا شوید - برترین ها

176- پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي بانک توسعه تعاون - تسنیم

177- کانون هاي مساجد کهگیلویه و بویراحمد مجوز الکترونیکی دریافت می کنند - تسنیم

178- میزان ضرایب دروس در کنکور 1400/ هر رشته - مقطع چه ضریبی دارد - فرهنگ امروز

179- آغاز عملیات اجرایی مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب با حضور معاون اول رئیس جمهور - تسنیم

180- اولین کارگاه نقاشی زنان در کیش برگزار شد - ایرنا

181- رشد 110 درصدي صدور ضمانتنامه هاي ریالی بانک صنعت و معدن - بورس و بانک

182- 65 میلیارد تومان اعتبار براي افتتاح شهر صنعتی نهبندان - شعار سال

183- ساخت خط انتقال آب از خلیج فارس 35 درصد پیشرفت دارد - شعار سال

184- تبدیل روستا ها به شهر، چالش مهم اصفهان - شعار سال

185- آغاز عملیات اجرایی مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب - پایگاه دولت

186- 21 واحد صنعتی در بروجرد احیا شد - ایرنا

187- جلسه شوراي اداري پست بانک استان بوشهر با حضور عضو هیأت مدیره و مدیران ستادي برگزار شد - آریا نیوز

188- «رویداد دیدار» با محوریت بازدید از کارگاه صنایع دستی در گلستان برگزار می شود - خبرگزاري قرآن

189- افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت - گیلانستان



190- نخستین «پست موزه مدرسه» جهان در رشت افتتاح شد - خبرگزاري مهر

191- پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه - فصل اقتصاد

192- روایتی از سختکوشی بانوان کارآفرین اراك که در انتظار حمایت هستند - خبرگزاري مهر

193- حضورموفق زنان درعرصه هاي مختلف اجتماعی یکی ازشاخصه هاي مهم توسعه یافتگی جزیره کیش است - روزنامه اقتصاد
کیش

194- چرا گردشگري در بوشهر ضعیف است؟ - عصر ایران

195- آموزش مشاغل خانگی به طلاب فاقد شغل در البرز - تابناك

196- افتتاح طرح کارگاه تولید نایلون ونایلکس مورد حمایت صندوق استان همزمان با دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی - صندوق
کارآفرینی امید

197- افتتاح طرح کارگاه تولید تولیدي پوشاك مورد حمایت صندوق استان همزمان با دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی - صندوق
کارآفرینی امید

198- افتتاح طرح کارگاه تولید زغال صنعتی مورد حمایت صندوق استان همزمان با دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی - صندوق
کارآفرینی امید

199- افتتاح بزرگترین مرکز تولید کیت هاي الکتریکی در شهرستان مهاباد - صندوق کارآفرینی امید

200- فولاد مبارکه مجموعه باارزشی براي اقتصاد کشور است - عصر معدن

201- تعارض منافع عضو شوراي قروه محرز شد - کرد پرس

202- 779 هزار آمریکایی دیگر بخاطر کرونا شغل خود را از دست دادند - بازار نیوز

203- اس اندپی دوباره رکوردشکنی کرد - بازار نیوز

204- وضعیت ناامیدکننده بازار کار آمریکا در شروع سال جاري میلادي - بازار نیوز

205- ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است - رصد اقتصادي

206- افزایش کشت خرما در سیستان وبلوچستان - باشگاه خبرنگاران جوان

207- رشد 3.4 برابري تولیدات کشاورزي آذربایجان شرقی - ایرنا

208- استحصال آبزیان در خوزستان 6 درصد افزایش یافت - ایرنا

209- ایجاد بیش از 6 هزار شغل با افتتاح 449 طرح گردشگري در دهه فجر - ایرنا

210- پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه - قلمنا

211- کمک به اشتغال استان هاي مرزي از محل فروش سوخت - ایلنا

212- نخستین ''پست موزه مدرسه'' با حضور معاون وزیر ارتباطات در رشت افتتاح شد - تسنیم

213- افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت - گیل خبر

214- ضرورت افزودن رشته هاي جدید مطابق با نیازهاي هرمزگان در مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی - ایسنا

215- بانک رفاه کارگران در طرح هاي اقتصادي و اشتغال زایی استان مشارکت - بانکداري ایرانی

216- پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه - نما

217- ماجراي ابطال ''گزینش ها'' توسط امام(ره) به دلیل تفتیش عقاید!/ کارمندان رسمی که اگر کار هم نکنند حقوق دریافت

می کند! - تسنیم

218- گزارش ایسنا از روز سوم جشنواره فیلم فجر در بندرعباس+نقد کارشناسی - ایسنا



219- نماینده مردم بندرعباس : سازمان بنادر، اسکله نخل ناخدا را تکمیل می کند - روزنامه دریا

220- افتتاح سیزدهمین مرکز نیکوکاري در شهرستان خواف - خبرگزاري صدا و سیما

221- پرداخت حدود 10 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال به مددجویان تایباد - خبرگزاري صدا و سیما

222- 32 هکتار از ناحیه شمالی دانشگاه اصفهان به ناحیه نوآوري اختصاص داده شد - ایسنا

223- مدیرعامل ایزایکو عنوان کرد دانش و مهارت ،محور توسعه ي صنعت دریایی - روزنامه دریا

224- بهر برداري از 16 طرح حمایتی صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل - ایسنا

225- آموزش عالی با چالش کیفیت مواجه است - ایسنا

226- بهره برداري از طرح هاي عمرانی در شهرك صنعتی خرامه - خبرگزاري صدا و سیما

227- امید مردم گیلان به احیاي دو کارخانه قدیمی استان - مشرق

228- پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه - ایسنا

229- وقتی کارهاي سخت، مشتري ندارد! - ایلام بیدار

230- جمعیت ایران تا سال 2100 به 30 میلیون نفر می رسد - شهداي ایران

231- افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت - خبرگزاري فارس

232-  معاون اشتغال در کرمانشاه: وزارت کار آماده پرداخت 20 میلیون ریال در ازاي آموزش هر فرد است - پایگاه دولت

233- 1400 میلیارد تومان تسهیلات جدید دستاورد سفر تیم وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان کرمانشاه - پایگاه دولت

234- 1400 میلیارد تومان تسهیلات جدید دستاورد سفر تیم وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به استان کرمانشاه - فصل اقتصاد

235- حمایت صندوق کارآفرینی امید از 40 هزار طرح اشتغال روستایی - روزنامه قدس

236- آغاز به کار دفتر صندوق کارآفرینی امید در بندر خمیر - قلمنا

237- شلیک به لانه نفوذ/ دروغ پردازي رسانه هاي معاند خارجی بر یک رویا - خبرگزاري دفاع مقدس

238- رتبه هاي شاخص کرمانشاه در بیکاري باید با کارهاي بزرگ پایین بیاید - موج

239- طرح ها و پروژه هاي مختلف به مناسبت ایام االله دهه فجر در اردبیل بهره برداري شد - تابناك

240- بررسی مشکلات و رفع موانع براي توسعه استان کرمانشاه - تابناك

241- مردم رنج ناکارآمدي دولت ها را تحمل می کنند - اعتدال

242- توسعه زیرساخت هاي روستایی، رهاورد انقلاب اسلامی در استان اردبیل - تابناك

243- افتتاح طرح توسعه و راه اندازي فاز 2 شرکت تعاونی تولیدي شن و ماسه در رودان - برنا نیوز

244- چانه زنی در سامانه الکترونیکی جایی ندارد - برنا نیوز

245- بهره برداري از بیش از 1000 میلیارد تومان پروژه عمرانی در کرمانشاه - خبرگزاري مهر

246- جهانگیري: کرمانشاه می تواند به یکی از قطب هاي گردشگري کشور تبدیل شود - دانشجو

247- چالش دانشگاهیان با بروکراسی هاي ارتباط با صنعت - خبرگزاري مهر

248- کارآفرینان می توانند موجب تحول بزرگی در جامعه شوند - شبستان

249- خیریه اي که در یک سال 25 هزار جهیزیه داد/ افتتاح شعبه در سوریه به توصیه حاج قاسم - خبرگزاري فارس

250- سرپرست مدیریت سرمایه انسانی شهرداري رشت منصوب شد - 8 دي خبر



 

نخستین "پست موزه مدرسه" جهان در رشت افتتاح شد

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/11/18

نخستین "پست موزه مدرسه" جهان صبح امروز با حضور مسئولان کشوري و استانی در ساختمان پُست استان گیلان به بهره
برداري رسید.

نخستین ""پست موزه مدرسه"" جهان در رشت افتتاح
شد نخستین ""پست موزه مدرسه"" جهان صبح امروز با
حضور مسئولان کشوري و استانی در ساختمان پُست

 
استان گیلان به بهره برداري رسید. 

اعتمادآنلاین|نخستین "پست موزه مدرسه" جهان صبح

 
امروز با حضور مسئولان کشوري و استانی در ساختمان پُست استان گیلان به بهره برداري رسید. 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در حاشیه این افتتاحیه به ضرورت حفظ هویت استان به عنوان میراث به جاي مانده تاکید و
اظهار داشت: گیلان از فرهنگ غنی برخوردار است و قدمت پُست نیز به دوران هخامنش باز می گردد اما متاسفانه در بیان این

 
فرهنگ غفلت شده است. 

رمضان علی سبحانی فر با بیان اینکه "پُست" در سال 1358 به صورت رسمی سازمان یافت خاطرنشان کرد: پُست نوین در دوران
امیرکبیر بنیانگذاري شد و امیرکبیر ابلاغ کرد که پست باید به غیر از دولت به مردم هم خدمات برساند از این رو وظیفه حمل مسافر

 
و وسایل برعهده پست گذاشته شد که نشان می دهد از قدمت بسیار طولانی برخوردار است. 

مدیرعامل شرکت ملی پست ایران با اشاره به افتتاح نخستین «پست موزه مدرسه» جهان در رشت ابراز داشت: در این مرکز، مدرسه یا
آموزشگاهی جهت انتقال میراث فرهنگ و هویتی گیلانیان راه اندازي شد و فضاي آموزشی اختصاص یافته در این مجموعه می تواند

 
در اختیار استارتاپ ها قرار بگیرد و کارآفرینی شود. 

نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم ضمن تبریک ایام االله دهه مبارك فجر ساختمان تاریخی پُست گیلان

 
را هویت استان دانست و اظهار داشت: این بنا یادآور خاطرات بسیار خوبی براي گیلانیان است. 

محمدرضا احمدي سنگري ضمن قدردانی از کسانی که اقدام به مرمت ساختمان تاریخی پست گیلان کردند خاطرنشان کرد: در

 
دوران دفاع مقدس که تلفن و فضاي مجازي نبود رزمندگان ما نامه هایشان را از همین مکان پُست می کردند. 

سیدمحمد احمدي شهردار رشت نیز در این مراسم بناهاي تاریخی و ساختمان پُست گیلان را جزو فرهنگ و هویت شهر رشت دانست
و اظهار داشت: همه شهروندان می توانند به این بناها افتخار کنند و باید بتوانیم از ظرفیت هاي ملی و استانی براي حفظ این بناها



 
استفاده کنیم. 

مسعود حلاج پور مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري گیلان نیز در این مراسم گفت: اداره پست با خلاقیت خود
موجب افتخار سازمان میراث فرهنگی و تحقق آرزوي دیرینه مردم گیلان شد و گسترش چنین فضاي فرهنگی قطعاً با حمایت سازمان

 
میراث فرهنگی همراه خواهد بود. 

منبع: تسنیم



صدور ضمانت نامه هاي ریالی در این بانک از رشد 110 درصدي برخوردار

است

منبع: نبض نفتشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/11/18

اصغر پاك طینت اظهار داشت: میزان صدور ضمانتنامه هاي ریالی در بانک صنعت و معدن در 10 ماهه سال 99 نسبت به
مدت مشابه سال گذشته بیش از دو برابر شده و 110 درصد رشد داشته است.

اصغر پاك طینت اظهار داشت: میزان صدور ضمانتنامه هاي ریالی در بانک صنعت و معدن در 10 ماهه سال 99 نسبت به مدت

 
مشابه سال گذشته بیش از دو برابر شده و 110 درصد رشد داشته است. 

به گزارش نبض نفت به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک صنعت و معدن،
رئیس هیأت مدیره این بانک عنوان داشت: صدور ضمانتنامه هاي ریالی که
در 10 ماهه سال گذشته 17 هزار میلیارد ریال بوده در 10 ماهه سال

 
جاري به رقم 35 هزار و 755 میلیارد ریال رسیده است. 

وي همچنین از افزایش میزان وصول مطالبات در این بانک ابراز رضایت
کرده و افزود: بنا بر گزارش عملکرد 10 ماهه امسال، میزان وصول مطالبات،

 
افزایش قابل توجه 149 درصدي را نشان می دهد. 

پاك طینت در خصوص نحوه تعامل با مشتریان داراي بدهی غیر جاري خاطرنشان کرد: بانک به عنوان شریک سرمایه گذاران و
صنعتگران وظیفه دارد علاوه بر در نظر گرفتن جنبه هاي اقتصادي و سودآوري طرح ها، به اعتبار و توقعات مشتریان و تداوم چرخه

 
تولید و اشتغال نیروي انسانی توجه کند و نهایت مساعدت را در عارضه یابی و حل مشکلات تسهیلات گیرندگان بدهکار داشته باشد. 

رییس هیأت مدیره این بانک، راهکار پیشگیري از شکل گیري مطالبات معوق را اعتبارسنجی صحیح در پرداخت تسهیلات دانست و
بیان داشت: اگر در بدو پرداخت تسهیلات، سعی در شناخت مشتري و بررسی سوابق وي داشته باشیم و نظارت دقیقی نیز بر مصرف
تسهیلات صورت گیرد، شاهد معوق شدن مطالبات نخواهیم بود؛ البته ما اختیارات مناسبی به شعب و بخش هاي درگیر در وصول
مطالبات، تفویض کرده ایم و چنانچه مشتریان داراي بدهی با حسن نیت به بانک مراجعه کنند، بانک نیز تقسیط مجدد بدهی یا

 
تخفیف هایی در میزان جرایم با لحاظ قوانین و بخشنامه هاي موجود براي آنها در نظر خواهد گرفت. 

برچسب ها: نبض نفت ، رییس هیأت مدیره بانک صنعت و معدن ، اصغر پاك طینت



واحد تولید بنزن پالایشگاه زال پارس افتتاح شد

منبع: نبض نفتشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/11/18

واحد تولید بنزن پالایشگاه زال پارس فریمان صبح امروز، همزمان با دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی با حضور علیرضا رزم
حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت به بهره برداري رسید.

واحد تولید بنزن پالایشگاه زال پارس فریمان صبح امروز، همزمان با دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی با حضور علیرضا رزم

 
حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت به بهره برداري رسید. 

نبض نفت - این واحد صبح امروز، شنبه (18 بهمن)، همزمان با
ششمین روز دهه مبارك فجر با حضور وزیر صنعت، معدن و
تجارت، استاندار خراسان رضوي و جمعی از نمایندگان مردم این

 
استان در مجلس شوراي اسلامی افتتاح شد. 

مدیرعامل پالایشگاه فریمان در این مراسم گفت: واحد
تولیدکننده بنزن مورد مصرف در ارتقاي کیفیت و اکتان سوخت
بنزین، با ظرفیت تولید سالانه 72 هزار تن در زمینی به مساحت
پنج هزار مترمربع در کیلومتر 45 جاده مشهد - فریمان واقع در

 
جنوب مرکز استان خراسان رضوي ساخته شده است. 

مهدي سنگچولی هزینه تاسیس این واحد صنعتی را هزار و 500 میلیارد ریال با ایجاد اشتغال مستقیم براي 150 نفر اعلام و بیان

 
کرد: محصول این پالایشگاه با بالاترین استانداردهاي اروپایی با خلوص بالاي 85 درصد تولید می شود. 

وي افزود: پالایشگاه زال پارس سال 1383 با هدف ایجاد پایگاهی براي ذخیره سازي مواد نفتی تاسیس و در راس مثلثی واقع شد که

 
بتواند مراودات فرآورده هاي نفتی با کشورهاي همسایه ترکمنستان و افغانستان را صورت دهد. 

مدیرعامل پالایشگاه فریمان ادامه داد: سال 1385 بر اساس تصمیم دولت مبنی بر ورود بخش خصوصی به عرصه ذخیره سازي

 
فرآورده هاي نفتی، شرکت زال پارس اقدام به ایجاد نخستین انبار نفت کوره بخش خصوصی در کشور کرد. 

سنگچولی گفت: شرکت زال پارس با به کارگیري توان خود براي بهینه سازي فرآورده هاي پتروشیمی و تولید سوخت با کمترین

 
مقدار آلودگی زیست محیطی هم اکنون تامین بهنگام و مستمر نفت و گاز مورد نیاز نیروگاههاي شرق کشور را تضمین کرده است. 

بر پایه این گزارش، بنزن در تولید صنعتی مواد و مصنوعات پلاستیکی، رزین، نایلون، روغن هاي روان ساز، مواد رنگی، شوینده ها و
پاك کنندها، سموم و انواع آفتکش و لاستیک مصنوعی به کار می رود؛ مایعی بی رنگ، اما معطر است که به سرعت بخار می شود و

 
قابلیت اشتعال فوق العاده بالایی دارد. 



این ماده در بسیاري از ترکیبات همچون آسپیرین و ماده منفجره تري نیتروتولوئن نیز وجود دارد. همچنین افزودن بنزن به بنزین،
عدد اکتان این سوخت رایج را افزایش داده و احتمال کوبش موتور خودرو را کاهش می دهد اما به دلیل اثر منفی آن بر سلامتی

 
انسان مقررات سفت و سختی درباره مقدار بنزن در تولید بنزین وضع شده تا حجم آن را در سوخت به کمتر از یک درصد برساند. 

 
منبع: ایرنا 

برچسب ها: نبض نفت ، واحد تولید بنزن پالایشگاه زال پارس فریمان ، علیرضا رزم حسینی ، وزیر صنعت، معدن و تجارت



نخستین واحد بخار نیروگاه سبلان این هفته به بهره برداري می رسد

منبع: نبض نفتشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/11/18

مجري طرح هاي نیروگاهی بیع متقابل شرکت برق حرارتی گفت: همزمان با دهه فجر، نخستین واحد بخار نیروگاه سیکل
ترکیبی سبلان به ظرفیت 160 مگاوات روز سه شنبه توسط رئیس جمهور افتتاح می شود.

مجري طرح هاي نیروگاهی بیع متقابل شرکت برق حرارتی گفت: همزمان با دهه فجر، نخستین واحد بخار نیروگاه سیکل

 
ترکیبی سبلان به ظرفیت 160 مگاوات روز سه شنبه توسط رئیس جمهور افتتاح می شود. 

نبض نفت - حمید سرداري، مجري طرح هاي نیروگاهی بیع
متقابل شرکت برق حرارتی در نشستی خبري اظهار داشت: در
راستاي افزایش تولید برق و پاسخگویی به رشد مصرف در منطقه
و همچنین افزایش راندمان نیروگاه هاي گازي با تبدیل آن به
سیکل ترکیبی، احداث واحدهاي بخار نیروگاه سبلان اردبیل در

 
قالب طرح هاي بیع متقابل در دستور کار قرار گرفته است. 

وي افزود: همزمان با دهه فجر، نخستین واحد بخار نیروگاه
سیکل ترکیبی سبلان به ظرفیت 160 مگاوات روز سه شنبه

 
توسط رئیس جمهور افتتاح می شود. 

وي با تاکید بر اینکه نخستین واحد بخار نیروگاه سبلان با سرمایه گذاري بالغ بر 140 میلیون یورو به بهره برداري خواهد رسید،
گفت: این نیروگاه داراي 6 واحد گازي و سه واحد بخار است که با تکمیل بخش بخار نیروگاه، مجموع ظرفیت آن به یک هزار و 440

 
مگاوات خواهد رسید. 

سرداري با تاکید بر اینکه مکانیزم بازگشت سرمایه احداث این واحدها از محل صرفه جویی سوخت خواهد بود، ادامه داد: در طرح هاي
بیع متقابل سرمایه گذار اقدام به احداث نیروگاه و تبدیل واحدهاي گازي موجود به سیکل ترکیبی کرده و پس از بهره برداري

 
واحدهاي بخار هزینه سرمایه گذاري در قالب سوخت صرفه جویی شده پرداخت می شود. 

مجري طرح هاي نیروگاهی بیع متقابل شرکت برق حرارتی با اشاره به اینکه احداث 46 واحد بخار از این روش در دستور کار قرار
گرفته است، عنوان کرد: تاکنون فرایند ساخت 21 واحد بخار فعال شده و مقدمات ساخت 25 واحد دیگر نیز در حال آماده سازي
است که در صورت افتتاح کامل این واحدها حدود هفت هزار و 500 مگاوات به ظرفیت تولید برق کشور افزوده شده و سالانه 12

 
میلیارد مترمکعب در مصرف سوخت صرفه جویی خواهد شد. 

سرداري با بیان اینکه تاکنون 9 واحد بخار در قالب طرح هاي بیع متقابل احداث شده است، ادامه داد: در این واحدها بدون مصرف
سوخت اضافه حدود 160 مگاوات به توان تولید برق نیروگاه افزوده می شود؛ از این رو با احداث هر واحد بخار سالانه 250 میلیون

 
مترمکعب در مصرف سوخت صرفه جویی می شود. 



همچنین، ابراهیم صالحی، مدیرعامل شرکت سبلان برق امید در ادامه این نشست گفت: بر اساس برنامه ریزي صورت گرفته دومین

 
واحد بخار این نیروگاه تابستان سال آینده و واحد سوم بخار آن نیز آبان ماه سال 1400 به بهره برداري خواهند رسید. 

وي تاکید کرد: افزایش تولید و پاسخگویی به رشد فزاینده بار در مرکز کشور به میزان 480 مگاوات، بالا بردن راندمان نیروگاه و
افزایش آن به میزان 50 درصد، صرفه جویی در مصرف سوخت و دستیابی به صرفه جویی حداقل 799 میلیون مترمکعب در سال و

 
کاهش آلایندگی محیط زیست از جمله اهداف راه اندازي واحدهاي بخار این نیروگاه است. 

مدیرعامل شرکت سبلان برق امید با اشاره به اینکه در مدت زمان ساخت این واحد سالانه 700 نفر به صورت مستقیم مشغول به
فعالیت بوده اند، گفت: با افتتاح این واحد براي یکصد نفر به صورت مستقیم و براي 300 نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال زایی ایجاد

 
خواهد شد. 

صالحی با تاکید بر اینکه از سال 97 تا کنون بیش از سه میلیون نفر ساعت کار بدون حادثه در نیروگاه داشته ایم، اظهار کرد: در حال
حاضر 70 درصد تجهزات اصلی و بزرگ این واحد بخار از جمله توربین، ژنراتور، بویلر، کندانسور، ترانس و پست ساخت داخل بوده و

 
توسط متخصصان ایرانی ساخته شده است. 

مدیرعامل شرکت سبلان برق امید افزود: در راستاي کاهش استفاده از منابع آب زیرزمینی و حفظ اکوسیستم منطقه پروژه انتقال

 
پساب شهري اردبیل به نیروگاه با پیشرفت 50 درصدي براي استفاده در مجموعه در حال اجرا است. 

 
منبع: تسنیم 

برچسب ها: نبض نفت ، مجري طرح هاي نیروگاهی بیع متقابل شرکت برق حرارتی



تا پایان سال بیش از 96 هزار فرصت شغلی ایجاد می کنیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/11/18

خبرگزاري آریا- استاندار تهران گفت: امروز با بهره برداري
از 339 طرح صنعتی در استان زمینه اشتغال 10 هزار و

 
589 نفر فراهم شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا، محسنی بندپی گفت: این 339
طرح با سرمایه گذاري بیش از 5 هزار و 248 میلیارد

 
تومان به بهره برداري رسیده است. 

وي گفت: تعهد اشتغال ما امسال 96 هزار نفر است در
حالی که ما تا به امروز بیش از 95 درصد تحقق اشتغال

داریم و تا پایان سال بیش از تعهد خودمان نیز عمل می کنیم.



پرداخت 9 هزار میلیارد تومان اعتبار به حوزه اشتغال در سطح کشور

منبع: موج رساشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور با اشاره به اینکه محور اصلی صندوق کار آفرینی حمایت از
نخبگان و کارآفرینان است گفت: در 7 و نیم سال گذشته بالغ بر 9 هزار میلیارد تومان اعتبار به حوزه اشتغال پرداخت شده

است.

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید
کشور با اشاره به اینکه محور اصلی صندوق کار آفرینی
حمایت از نخبگان و کارآفرینان است گفت: در 7 و نیم
سال گذشته بالغ بر 9 هزار میلیارد تومان اعتبار به حوزه

 
اشتغال پرداخت شده است. 

به گزارش موج رسا; علی اصحابی امروز در نشست خبري
با اصحاب رسانه استان زنجان با بیان اینکه این روزها شاهد
جهش در حوزه اقتصاد و سرمایه گذاري هستیم اظهار کرد:

 
طرح هاي بزرگ ملی در کشورمان به مناسبت ایام االله دهه فجر در حال افتتاح است. 

وي با تاکید براینکه صندوق کار آفرینی امید با عنوان تنها نهاد مالی و توسعه اي با هدف گذاري توانمندسازي بخشی بزرگی از جامعه
به ویژه گروه هدف جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی فعالیت می کند تصریح کرد: محور اصلی صندوق کار آفرینی حمایت از

 
نخبگان و کارآفرینان است. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی امید در 7.5 سال فعال خود
نزدیک به 9 هزار میلیارد تومان تسهیلات در سطح کشور براي توسعه اشتغال پرداخت کرده است افزود: با این میزان تسهیلات

 
پرداخت شده بالغ بر 600 هزار فرصت شغلی براي جوانان جویاي کار فراهم شده است. 

وي با بیان اینکه در طول سه سال گذشته از منابع صندوق توسعه ملی نزدیک به 2 هزار و 500 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت

 
کردیم بیان کرد: نزدیک به 48 هزار از طرح هاي بخش اشتغال روستایی و عشایري به سامانه صندوق ارجاع داده است. 

اصحابی با بیان اینکه براساس بررسی هاي انجام شده حدود 94 درصد پایداري کسب و کار ها اتفاق افتاده است خاطر نشان کرد:
تسهیلات ارزان قیمت به بخش هاي کشاورزي، صنعتی، فناوري اطلاعات، گردشگري(بومی گردي، صنایع دستی) و تولیدات گیاهان

 
دارویی پرداخت می شود. 

وي با اشاره به موضوع ارائه تسهیلات در بخش هاي مختلف افزود: پرداخت تسهیلات در حوزه گردشگري 11 درصد، فناوري اطلاعات

 
5 درصد، صنایع دستی 8 درصد، صنعت 26 درصد و بخش کشاورزي 50 درصد بوده است. 



معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور با تاکید براینکه طرح هاي مختلفی را در خصوص توانمند سازي در
روستاها اجرا می شود افزود: یکی از این طرح ها ایجاد صندوق هاي خرد ملی است که بیشتر اعضاي این صندوق زنان روستایی

 
هستند و استقبال زنان روستایی باعث شده این صندوق ها در روستاها فعال شود و سپرده گذاري در این صندوق ها نیز اتفاق بیفتد. 

وي بیان کرد: نزدیک به 250 صندوق خرد توسط زنان روستایی و عشایري ایجاد شده و این صندوق ها در 30 استان راه اندازي شده

 
و هم اکنون 58 هزار نفر در این صندوق ها عضو هستند. 

اصحابی با بیان اینکه بعد از توانمندسازي آموزش هاي مهارتی و بازاریابی، بازرگانی، بسته بندي و غیره انجام می شود گفت: بعد از

 
استعدادیابی اعضاي صندوق ها تسهیلات ارزان قیمت حتی بدون ضامن در اختیار آنها قرار می گیرد. 

وي در ادامه با تاکید براینکه طرح هاي صندوق توسعه ملی به هدف کمک به معیشت مردم در نظر گرفته شده است گفت: با اجراي

 
طرح هاي در نظر گرفته شده به نوعی اقتصاد خانوادگی شکل می گیرد و در نهایت کسب و کار ها در بخش خانگی اتفاق می افتد. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور در ادامه از اجراي طرح "هر روستا یک محصول" و "روستاي بدون
بیکاري" در سراسر کشور خبرداد و افزود: بسیاري از روستاها استعداد خوبی دارند که متاسفانه به دلیل مشکلات مالی احیا نمی شوند

 
که طرح هاي صندوق توسعه در این روستاها اجرا می شود. 

وي با بیان اینکه روستاهایی که مزیت هاي نسبی دارند انتخاب شده و طرح ها را در آن روستا اجرا می کنیم عنوان کرد: طرح هاي

 
هر روستا یک محصول" و "روستاي بدون بیکاري" در 200 روستایی که ظرفیت تولید داشتند اجرا شد. 

اصحابی خاطر نشان کرد: مهمترین دستاورد طرح هاي صندوق کار آفرینی امید تحقق مهاجرت معکوس است که در خیلی از روستاها

 
اتفاق افتاد. 

وي با بیان اینکه یکی دیگر از برنامه هاي صندوق کار آفرینی توجه به روستاهاي مرزي که کمتر می توانند از منابع بانکی استفاده

 
کنند گفت: نزدیک به 47 درصد منابع صندوق در روستاهاي مرزي هزینه شده است. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید کشور با اشاره به اینکه در راستاي حمایت از حوزه فناوري ارتباطات، استارت
آپ ها و شرکت هاي نوپا با وزارتخانه هاي مختلف تفاهم نامه همکاري داریم خاطر نشان کرد: همچنین از نخبگان و شرکت هاي

 
دانش بنیان نیز حمایت می شود و تسهیلات ارزان قیمت در اختیار شرکت هاي دانش بنیان قرار می گیرد.//ع 

انتهاي پیام/



محسنی بندپی: تحقق بیش از 95 درصدي تعهد اشتغال استان تهران؛ افتتاح

339 طرح با ظرفیت اشتغالزایی 10 هزار و 589 نفر اتفاق کم سابقه اي است

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/11/18

استاندار تهران با اشاره به میزان تحقق اشتغال استان گفت: تعهد اشتغال استان تهران 96 هزار نفر بوده که 90 هزار شغل
یعنی بیش از 95 درصد تحقق یافته است.

محسنی بندپی: تحقق بیش از 95 درصدي تعهد اشتغال
استان تهران؛ افتتاح 339 طرح با ظرفیت اشتغالزایی 10

 
هزار و 589 نفر اتفاق کم سابقه اي است 

استاندار تهران با اشاره به میزان تحقق اشتغال استان گفت:
تعهد اشتغال استان تهران 96 هزار نفر بوده که 90 هزار

 
شغل یعنی بیش از 95 درصد تحقق یافته است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري تهران؛ انوشیروان
محسنی بندپی در مراسم افتتاح 339 طرح صنعتی، تولیدي و معدنی استان تهران ضمن تبریک ایام االله دهه فجر اظهار داشت: از
همه فرمانداران، ائمه جمعه، فعالین اقتصادي، مدیران دستگاه هاي اجرایی و اصحاب رسانه که تلاش کردند تا شاهد این اتفاق
ارزشمندي در سال جهش تولید باشیم قدردانی می کنم که 339 طرح با سرمایه گذاري 5 هزار و 200 میلیارد تومان و ظرفیت

 
اشتغالزایی 10 هزار و 589 نفر افتتاح شد که اتفاق کم سابقه اي بوده است. 

وي با بیان اینکه تعهد اشتغال استان تهران 96 هزار نفر بوده که 90 هزار شغل یعنی بیش از 95 درصد تحقق یافته است افزود: از
فعالین بخش اقتصادي و همراهی بانک ها و از همکاران دولتی در شهرك هاي صنعتی، صمت و غیره که سبب پویایی و تحول حوزه

 
صنعت شدند تشکر می کنم و در شهرستان ها نیز این مهم پیگیري شده تا در 1400 قدم هاي بیشتري برداریم. 

استاندار تهران تصریح کرد: در سال 99 در کاهش نرخ بیکاري اقدامات خوبی شاهد بودیم و در پاییز امسال نرخ بیکاري به 6.8 درصد
رسیده است و تاکنون 10 درصد رشد برق صنعتی در شهرك هاي صنعتی را شاهد بودیم ضمن اینکه 7.5 درصد بیمه اجباري، 6.5
درصد کارگاه هاي تولیدي و 100 درصد جواز تاسیس افزایش یافته که حکایت از رونق اقتصاد دارد که خواب دشمنان براي شکست

 
ایران اسلامی را آشفته کرد. 

محسنی بندپی سپس گفت: هم تحریم ها را خنثی کردیم و هم مشکلات ناشی از کرونا تا حدي مدیریت شد و زمانی که ترامپ
موضع ضد بشري اتخاذ کرده بود و تحریم هاي مختلف را بر جمهوري اسلامی اعمال کرد به همت سرمایه گذاران داخلی، فعالین

 
اقتصادي و روان سازي کارها توسط سیستم دولتی محقق شده است. 

انتهاي پیام/





بهره برداري از ده طرح درمانی، خدماتی و تولیدي در شهرستان همدان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/11/18

بهره برداري از ده طرح درمانی، صنعتی،کشاورزي ودامداري و زیر بنائی در شهر همدان و روستا هاي بخش مرکزي این
شهرستان آغاز شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز همدان، ارزش ریالی و سرمایه گذاري شده براي این ده طرح، بیش از 24 میلیارد تومان

 
است. 

راه اندازي وافتتاح بخش دیالیز بیمارستان شهید بهشتی همدان وافزایش تجهیزات وتخت هاي دیالیز به 56 تخت، راه اندازي نخستین
داروخانه آموزشی در بیمارستان شهید بهشتی، افتتاح مرکز خدمات جامع سلامت شهري سعدي در شهرك شهید محراب آیت االله
مدنی و همچنین افتتاح پایگاه اورژانس در این شهرك پر جمعیت ار جمله طرح هاي افتتاح شده بخش درمان بود؛ همچنین بهره

 
برداري از تصفیه خانه صنعتی فاضلاب شهرك صنعتی بوعلی همدان هم آغاز شد. 

بهره برداري از طرح پرورش 70 راسی گاو شیري در روستاي امزاجرد بخش مرکزي همدان با ظرفیت تولید 700 تن شیر 16 تن
گوشت قرمز و 460 تن کود دامی هم آغاز شد؛ همچنین سردخانه دو منظوره آمونیاکی براي محصولات سبزي وصیفی با ظرفیت 6
هزار تن و اشتغال براي 15 نفر هم آغاز بکار کرد. همزمان بهره برداري از فرهنگسراي نشاط در یکی از مناطق پر جمعیت وحاشیه

 
شهر همدان نیز آغاز شد. 

کتابخانه شماره 5 کانون پرورش فکري کودکان ونوجوانان همدان هم امروز در یکی از طبقات فرهنگسراي کانون پرورش فکري به
بهره برداري رسید که با 12 هزار جلد کتاب وفعالیت هاي فرهنگی هنري وادبی به غناي فرهنگی کودکان ونوجوانان این منطقه کمک

 
میکند. عملیات ساخت پایگاه خدمات جامع سلامت روستاي سولان از جمله روستاهاي در مسیر گردشگري همدان نیز آغاز شد. 
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زنجیره عرضه فولاد در مسیر کامل شدن است

منبع: کالا خبرشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/11/18

رضا محتشمی پور قائم مقام بورس کالاي ایران و هیأت همراه پانزدهم بهمن ماه با حضور در ذوب آهن اصفهان از بخش هاي
مختلف این کارخانه بازدید کردند. محتشمی پور در این بازدید با بیان اینکه زنجیره عرضه محصولات فولادي در بورس در

حال کامل شدن است، اظهار داشت: انتظار داریم ذوب آهن اصفهان همان طور که در صنعت ...

رضا محتشمی پور قائم مقام بورس کالاي ایران و هیأت
همراه پانزدهم بهمن ماه با حضور در ذوب آهن اصفهان از
بخش هاي مختلف این کارخانه بازدید کردند. محتشمی
پور در این بازدید با بیان اینکه زنجیره عرضه محصولات
فولادي در بورس در حال کامل شدن است، اظهار داشت:
انتظار داریم ذوب آهن اصفهان همان طور که در صنعت
فولاد پیشرو بوده است، سرمایه گذاري بیشتر براي تولید
محصولات داراي ارزش افزوده بالا مانند انواع میلگردهاي

خاص، کلاف ها و سایر محصولات صنعتی را در اولویت قرار دهد و بازارهاي آن در اختیار این شرکت قرار گیرد.این مهم، فروش

 
محصولات را افزایش می دهد و درآمد نصیب سهامداران می شود. 

 
در تولید محصول ریل، عرضه کننده دومی نداریم 

به گزارش «کالاخبر»؛ محتشمی پور قائم مقام بورس کالاي ایران در این بازدید گفت: بازدید از بخش هاي مختلف ذوب آهن اصفهان
تجربه بسیار خوبی بود، زحمات بسیاري در این کارخانه کشیده شده که قطعاً براي هر بیننده اي می تواند جذاب باشد. این کارخانه

 
عظیم از دارایی هاي راهبردي کشور است و انشاا... موفقیت هاي بیشتر آن را شاهد باشیم. 

وي افزود: ذوب آهن اصفهان بنیانگذار بورس کالاي ایران است و ساماندهی کالاهاي پایه در کشور با این صنعت آغاز شد. هم اکنون
نیز یکی از عرضه کنندگان کلیدي بورس کالاي ایران و تامین کننده بزرگ بازار فولاد ایران، ذوب آهن اصفهان محسوب می شود و در

 
تولید محصولاتی مانند ریل ما عرضه کننده دومی نداریم. 

قائم مقام بورس کالاي ایران تصریح کرد: ذوب آهن اصفهان در گروه فولاد همواره شفافیت لازم را داشته است و در خصوص این
شرکت مشکلاتی مانند مهندسی عرضه و ... را نداشتیم. مسئولین ذوب آهن اصفهان همیشه همراه ما بودند و در حجم و نحوه عرضه

 
روش کار این شرکت قابل تقدیر است. 

رضا محتشمی پور خاطر نشان کرد: در روند مدیریت بازار کالا در ایران به سمت کامل کردن زنجیره عرضه در بورس است و شاهد
هستیم کالاهاي مختلف وارد این چرخه می شوند و لذا حرکت به سمت عرضه کامل تر و شفاف تر به طور طبیعی به نفع شرکت

 
هایی است که عملکرد شفاف دارند. 



در ادامه سید جواد جهرمی معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران به هدف از بازدید از مجموعه ذوب آهن پرداخت و گفت: با
توجه به این که یکی از عرضه کنندگان بزرگ و مهم بورس کالاي ایران،ذوب آهن اصفهان است وظیفه داریم با عرضه کنندگان و
خریداران در تعامل باشیم و مسائل و مشکلات آنها را بررسی کنیم تا تصمیم گیري هایی انجام شود که منافع خریدار و فروشنده در

 
آن لحاظ گردد. 

وي افزود: وضعیت تولید این شرکت و به ویژه تولید محصول استراتژیک ریل را از نزدیک نظاره گر بودیم. کالایی که داراي ارزش

 
افزوده بالا است و ذوب آهن اصفهان تنها تولید کننده آن در غرب آسیا به شمار می رود. 

معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران تصریح کرد: انتظار داریم ذوب آهن اصفهان همان طور که در صنعت فولاد پیشرو بوده
است، سرمایه گذاري بیشتر براي تولید محصولات داراي ارزش افزوده بالا مانند انواع میلگردهاي خاص، کلاف ها و سایر محصولات
صنعتی را در اولویت قرار دهد و بازارهاي آن در اختیار این شرکت قرار گیرد.این مهم فروش محصولات را افزایش می دهد و درآمد

 
نصیب سهامداران می شود. 

 
ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت 

سید جواد جهرمی خاطر نشان کرد : ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است و در بین شرکت هاي فولادي از جمله معدود
شرکت هایی است که همه محصولاتش را در بورس کالاي ایران عرضه می کند و لذا شفافیت ذوب آهن اصفهان مثال زدنی است و

 
باید سایر شرکت ها نیز از این شفافیت پیروي کنند. 

وي در پاسخ به این سوال که بورس کالا چه حمایت هایی می تواند از ذوب آهن اصفهان داشته باشد چنین گفت: امروز مذاکراتی
صورت گرفت تا بتوانیم ابزارهاي جدیدي را در بحث فروش و تامین مواد اولیه این کارخانه عظیم فولادي به ویژه سنگ آهن و ...
تامین کنیم. براي تامین مواد اولیه مورد نیاز شرکت هاي فولادي تلاش داریم کل زنجیره را به بورس بیاوریم و هفته گذشته نیز
عرضه سنگ آهن را در بورس داشتیم تا بتوانیم با قراردادهاي بلند مدت، مشکل تامین مواد اولیه ذوب آهن از جمله سنگ آهن را
حل کنیم. بخش دیگر این است که قرار دادهاي بلند مدت براي محصولات استراتژیک ذوب آهن ایجاد کنیم. این ابزارها می تواند به
برنامه ریزي تولید ذوب آهن، صادرات، عرضه محصولات و تامین مالی شرکت نیز کمک کند. سال هاي گذشته نیز ذوب آهن اصفهان

 
از تامین مالی بازار سرمایه استفاده کرد. 

این مقام مسئول بیان کرد : بورس کالا را با ذوب آهن اصفهان می شناسند، به اعتقاد من نیاز است مدیران و مسئولین بازدیدي از
اولین تولید کننده فولاد کشور داشته باشند زیرا بعضاً تصمیماتی می گیرند که تبعات منفی براي چنین شرکت هایی دارد و اشتغال و
تامین مواد اولیه آنها را با محدودیت مواجه می سازد. امروز کارگرانی را دیدم که در دماي بالاي 1000 درجه براي تولید محصولات

فولادي استاندارد تلاش بی وقفه دارند و لذا باید تصمیم گیري ها منصفانه باشد.



بازار طلا دو به شک شد

منبع: کالا خبرشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/11/18

تقلاي طلا براي یافتن نیروي صعودي، در نظرسنجی هفتگی کیتکونیوز از پیش بینی روند قیمت طلا منعکس شد و نظرات
مختلفی را در بازار نشان داد.

تقلاي طلا براي یافتن نیروي صعودي، در نظرسنجی
هفتگی کیتکونیوز از پیش بینی روند قیمت طلا منعکس

 
شد و نظرات مختلفی را در بازار نشان داد. 

به گزارش «کالاخبر» به نقل از ایسنا، در حالی که اکثریت
تحلیلگران وال استریت انتظار دارند هفته جاري قیمت
بالاتري را مشاهده کنند اما کمتر از 50 درصد سرمایه

 
گذاران به روند افزایشی طلا خوش بین بودند. 

این تغییر نظر در طلا در شرایطی روي داد که سرمایه گذاران غیرحرفه اي سازمان یافته از طریق شبکه اجتماعی، نتوانستند فشار
خرید قابل توجهی در بازار نقره ایجاد کنند. قیمت نقره پایین 27 دلار در هر اونس ایستاد که تقریبا همان قیمتی بود که هفته پیش

 
بسته شده بود. قیمتها پس از این که روز دوشنبه به بالاترین حد در هشت سال اخیر صعود کردند، افت چشمگیري داشتند. 

به گفته برخی از تحلیلگران، ناکامی در ایجاد فشار خرید در بازار نقره، ممکن است روي قیمت طلا تاثیر بگذارد زیرا سرمایه گذاران

 
غیرحرفه اي موقتا از بازار فلزات ارزشمند کنار می کشند. 

در هفته جاري 14 نفر در نظرسنجی کیتکونیوز از کارشناسان وال استریت شرکت کردند که از میان آنها، 9 نفر معادل 64 درصد

 
افزایش قیمت و چهار نفر معادل 29 درصد کاهش قیمت طلا را پیش بینی کردند و یک نفر معادل هفت درصد نظري نداشت. 

در نظرسنجی آنلاین کیتکونیوز از سرمایه گذاران خُرد، 1823 نفر شرکت کردند که از میان آنها، 873 نفر معادل 48 درصد به افزایش
قیمت طلا خوش بین بودند و در مقابل، 568 نفر معادل 31 درصد به کاهش قیمت طلا راي دادند و در این بین، 382 نفر معادل 21

 
درصد نظري نداشتند. 

سرمایه گذاران در نظرسنجی هفته جاري بیشترین بدبینی به طلا را از اواخر نوامبر که این فلز به پایین 1800 دلار در هر اونس نزول
کرده بود، نشان داد. هفته گذشته هر دو گروه کارشناسان وال استریت و سرمایه گذاران خُرد نسبت به رشد قیمت طلا خوش بین
بودند. اونس طلا در معاملات روز جمعه بازار آمریکا با 1.2 درصد افزایش، در 1813 دلار بسته شد اما براي کل هفته حدود دو درصد

 
کاهش داشت که بزرگترین کاهش هفتگی از هفته منتهی به هشتم ژانویه بود. 

اوله هانسن، مدیر استراتژي کالا در ساکسو بانک به کیتکونیوز گفت: طلا در مواجهه با بالا رفتن بازده اوراق قرضه، نه تنها براي یافتن



 
نیروي صعودي تقلا می کند بلکه فشار خرید ناموفق در بازار نقره، در فضاي بازار این فلز زرد تاثیر گذاشته است. 

اگرچه سرمایه گذاران غیرحرفه اي نسبت به قیمت طلا بدبینی نشان دادند اما تحلیلگران به صعود طلا خوش بین مانده اند زیرا انتظار

 
می رود دلار آمریکا در معاملات هفته جاري همچنان شاهد فشار فروش باشد. 

دلار آمریکا روز جمعه پس از این که آمار رسمی نشان داد اقتصاد این کشور در ژانویه 45 هزار شغل ایجاد کرده است، با کاهش روبرو
شد. این رقم کمتر از نصف 100 هزار شغلی بود که تحلیلگران پیش بینی کرده بودند. بسیار از اقتصاددانان اظهار کردند گزارش
اشتغال بخش غیرکشاورزي ژانویه نشان داد براي اقتصاد آمریکا که از پیامدهاي شیوع کووید 19 آسیب دیده است، احیاي حدود 10
میلیون شغل از دست رفته تا چه حد دشوار خواهد بود. بازار کار ضعیف، بانک مرکزي آمریکا را وادار خواهد کرد سیاست فوق تسهیلی

 
خود را براي مدتی همچنان حفظ کند. 

دارین نیوسام، رییس شرکت دارین نیوسام آنالایز گفت: اگرچه طلا در میان مدت ضعیف به نظر می رسد اما این فلز ممکن است هفته

 
جاري بهبود پیدا کند زیرا دلار به اوج کوتاه مدت خود رسیده است. 

رابین بیهار، تحلیلگر مستقل بازار و تنها فردي که در نظرسنجی هفته جاري راي خنثی داد، به کیتکونیوز گفت: جنگ بین رشد
اقتصادي و تورم همچنان بر بازار طلا حکفرما خواهد بود. با این انتظار که اقتصاد آمریکا امسال رشد بهتر از حد مطلوبی را خواهد
داشت، بازده اوراق قرضه رشد کرده و این امر روي قیمت طلا تاثیر گذاشته است. اگر طلا قرار باشد نیروي صعودي خود را بازیابد،
بازار باید نشانه هاي رشد فشارهاي تورمی را مشاهده کند. وي در ادامه افزود: تصور می کنم با اوج گرفتن فعالیت اقتصادي، تورم رشد

خواهد کرد اما تا آن زمان طلا به تحکیم قیمت ادامه می دهد.



تحول بزرگ اقتصادي با صورت حساب هاي الکترونیکی

منبع: عصر بانکشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون سازمان امور مالیاتی، گفت: صدور قالب هاي الکترونیکی باعث می شود که تحول اقتصادي بزرگی در کشور صورت
بگیرد و هیچ جایی براي چانه زنی و سوتفاهم ها باقی نخواهد ماند. برنامه تلویزیونی «غیرمحرمانه» هفدهم بهمن ماه با حضور

مجتبی صفایی نایب رئیس اتاق اصناف و نماینده وزیر صمت در اتاق بازرگانی، محمود ...

معاون سازمان امور مالیاتی، گفت: صدور قالب هاي
الکترونیکی باعث می شود که تحول اقتصادي بزرگی در
کشور صورت بگیرد و هیچ جایی براي چانه زنی و سوتفاهم

 
ها باقی نخواهد ماند. 

برنامه تلویزیونی «غیرمحرمانه» هفدهم بهمن ماه با حضور
مجتبی صفایی نایب رئیس اتاق اصناف و نماینده وزیر

صمت در اتاق بازرگانی، محمود علیزاده معاون حقوقی و فنی مالیاتی کشور، حمیدرضا رستگار کارشناس مالیاتی و منتقد، مرتضی
جعفري عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان و سید ابراهیم صحفی، رئیس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی با موضوع

 
وضعیت مالیات در کشور از شبکه دو سیما روي آنتن رفت. 

محمود علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی کشور درباره وضعیت مالیات در کشور اظهار داشت: بحث مالیات در اقتصاد و جایگاه آن
به عنوان یک درآمد و منابع پاك، هرگز اثرات منفی در اقتصاد ندارد و هیچ گونه تورمی ایجاد نمی کند، مالیات مکانیسمی است که

 
براي ایجاد توازن و کاهش بین درآمدهاي مکتسبه افراد در درون کشور یا درون یک نظام عمل می کند. 

وي افزود: هر درآمد دیگري جز مسئله مالیات به دلیل اینکه خارج از چرخه اقتصاد به عنوان منابع حاکمیت یا دولت وارد چرخه

 
اقتصاد می شود باعث تورم می شود. 

در ادامه برنامه صفایی نایب رئیس اتاق اصناف و نماینده وزیر صمت در اتاق بازرگانی ایران گفت: کشور در شرایط تحریم است و در
تهدیدها همواره می توان فرصت ها را ایجاد کرد که بخشی از این اتفاق محقق شد و نگاه کشور از فروش نفت و درآمدهاي نفت

 
کاهش یافته و به سمت درآمدهاي پایدار از جمله مالیات رفته است. 

وي افزود: امسال بیش از 2میلیون و هفتصد هزار واحد صنفی اظهارنامه مالیاتی دادند و در خصوص میزان درآمد و
مالیات خوداظهاري کردند و از عملکرد شفاف سازي گریزان نبودند. اما در بعضی از شهرستان ها و در پاره اي از موارد کلیات را می
پذیریم. هرچند امسال بسیار تلاش شد که نمی بایست در سالی که اصناف کشور کرونازده هستند، افزایش مالیات صورت بگیرد. در
این رابطه با سازمان امور مالیاتی توافق کردیم و این توافق بسیاري از صنوف را در برمی گرفت بخشی از آنها با عدم افزایش روبه رو
شدند و این اتفاق خوبی بود اما در کل توافقی بود که به نوعی نگاه ایثارگرانه مجموعه صنفی و بخش خصوصی کشور متوجه آن شد



 
که به کشوردر این شرایط کمک کند. صنوف واقتصاد کشورهمیشه از شفافیت سازي حمایت کرده است. 

استفاده از مکانیزم هاي نوین براي تشخیص میزان درآمدهاي مشاغل علیزاده در ادامه صحبت هاي صفایی افزود: در این راستا با
استفاده از ظرفیت هاي قانونی، از جمله تبصره 100 ماده قانون حمایت هاي مستقیم، می توان گفت که امسال بیش از یک و نیم
میلیون فعال اقتصادي در مشاغل و شغل هاي صنفی بدون دریافت اظهارنامه بر مبناي مالیات قبل اعلام شد. این رقم در

 
کل کشوررا در بر می گیرد و با توجه به تعداد این شغل ها و در صنوف بسیار بالاست. 

وي اضافه کرد: شاید حدود 40 درصد از مودیان را در این سبد قرار دهیم و رسیدگی مالیاتی انجام دهیم. این اولین سالی است که به
موجب قانون، سازمان این ظرفیت را به کار می گیرد و به سمتی می رویم که بتوان از مکانیزم هاي نوین براي نحوه و چگونگی
تشخیص میزان درآمدها از جمله اطلاعاتی که در محیط پیرامونی وجود دارد بهره ببریم و شناسایی و تشخیص مالیات مودیان را در

 
سامانه ها و سیستم ها انجام دهیم. 

رستگار، کارشناس مالیاتی و منتقد در این برنامه، آماري در خصوص جامعه اصناف ارائه کرد و خاطرنشان شد: حدود 3میلیون واحد
صنفی در کشور وجود دارد که در حوزه تولید، توزیع و خدمات هستند. این اعضا نقش مهمی در تولید ناخالص ملی و ایجاد ثروت و
اشتغال دارند و بخش مهمی از جامعه هستند که در صورت برخورد به روش صحیح قطعاً بازخورد آن براي اقتصاد و مالیات می تواند

 
مهم باشد. 

 
  مهم ترین پروژه هاي معاونت فناوري هاي نوین بانک مرکزي 

وي با بیان اینکه اساساً اجراي هر قانونی در کشور نیازمند زیرساخت و آموزش است، افزود: واحد صنفی در روستا یا منطقه دورافتاده
با واحد صنفی که در تهران و شهرهاي کلان فعالیت می کند، متفاوت است. قوانینی که ایجاد می شود و مکانیسیم جدیدي که ارائه
می شود، به تناسب این تغییرات جامعه هدف نیز باید به روز شوند که آموزش و اطلاع رسانی قوانین جدید ابلاغیه در حوزه اختیارات

 
سازمان امور مالیاتی کشور است. 

زیر ساخت هاي قانون پایانه هاي فروشگاهی باید تا اردیبهشت کامل شود علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی در ادامه درباره نحوه
پیاده سازي و اجراي قوانین می گوید: این موضوع در برخی موارد نیازمند آگاهی و آموزش توسط سازمان است. اما اخیراً در سال
گذشته که قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مودیان که در آبانماه سال 98 به دولت ابلاغ شد و برمبناي آن سازمان امور مالیاتی
مکلف شد تا به مدت 15 ماه زیرساخت هاي لازم پیاده سازي این قانونی را در سطح کشور ایجاد کند و از آن سمت
نیز مودیان یا بنگاهان یا فعالان اقتصادي آنچه که در این قانون مشخص کردند فعالیت هاي خود را در قالب صدور صورتحساب هاي
الکترونیکی با تعریف پایانه هاي فروشگاهی انجام دهند که این موضع مستلزم آگاهی و آموزش بود. بنابراین؛ در این راستا بسته هاي
آموزشی آن را آماده کرده که به زودي در اختیار همه هموطنان و بنگاه هاي اقتصادي قرار خواهد گرفت و امید است که تا پایان
امسال این امر محقق شود و از ابتداي خردادماه سال آینده فعالان اقتصادي در بخش هاي مشخص در این سامانه اقدام به فعالیت

 
خواهند کرد. 

وي افزود: صدور قالب هاي الکترونیکی باعث می شود که تحول اقتصادي بزرگی در کشور صورت بگیرد بدین شکل که کلیه صورت
حساب ها همسان شده و هر صورت حساب داراي شماره منحصر به فرد خواهد بود که برآن شماره یکتاي پایانه فروشگاهی و

 
سامانه مودیان ثبت می شود. براین اساس هیچ جایی براي چانه زنی و سوءتفاهم ها باقی نخواهد ماند. 



صفایی بیان کرد: مسئله ضعف در قوانین و اجراي آنها مشکل بسیار جدي است که همواره با آن دست و پنجه نرم می کنیم. اعتقاد
ما براین است که در حال حاضر در شرایط جنگی و تحریم هستیم. لیکن قوانین ما منطبق بر شرایط فعلی نیست و با این شرایط قطعاً

 
براي ایجاد شغل و در واحدهاي صنفی به مشکل برخواهیم خورد. 

سید ابراهیم صحفی، رئیس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی نیز در ادامه این برنامه اعلام کرد: در بازار سنتی کشور
برخی قوانین نانوشته داریم که مکتوب نشده است لیکن در حال اجراست. تولید کننده در کشور به امر تولید می پردازد و در
کنار بنک دار و عمده فروش در سطح کشور، به توزیع کالا می پردازد. تولید کننده اعتماد دارد که آنها او را از نظر مالی، برندسازي و

 
توزیع کالا به بهترین صورت در سطح کشور تأمین می کند. 

وي افزود: برخی قوانین روند بازار را با کندي مواجه کرده اند، که یکی از آنها بحث مالیات بر ارزش افزوده بود که این قانون

 
کارشناسی نشده و اکنون کالاهاي اساسی مانند قند و شکر نیز مشمول آن خواهد شد که جاي سوال و ابهام دارد. 

صحفی اضافه کرد: قانون بعدي قانون معاملات فصلی و یا 169 قانون مالیات است که کلیه تولید کنندگان، بنک داران وعمده داران را
مکلف کرده است که اسامی مشتریان را در سامانه مالیاتی اعلام کنند. حلقه بعدي بنک دار و عمده فروش، خرده فروشان هستند و به
دلیل اینکه خرده فروش از اجراي تمامی این تکالیف معاف است، و هیچ گونه مسئولیتی در قبال اجراي این قوانین ندارد و معمولاً
تمکین نمی کنند و به خرید از دلالان و کسانی که فاقد مدیریت صنفی هستند روي می آورند و اصولاً کسبه قانونمند و قانون مدار از

 
گردونه بازار به نوعی کمرنگ می شوند و شرایط براي آنها سخت می شود. 

 
  تصمیمات جدید مالیاتی براي صاحبان کارتخوان ها 

وي بیان کرد: در حال حاضر دلالان به راحتی کار خود را انجام می دهند، فاکتور رسمی صادر نمی کنند و ارزش افزوده اي نمی

 
گیرند. در این شرایط کار کردن براي کسبه قانونمند مشکل شده است. 

علیزاده گفت: ما موظف هستیم که اگر اشکال در نحوه اجرا یا کاستی یا نواقصی را در قانون مشاهده کنیم به ارائه آن بپردازیم. اینکه

 
ما اجازه بدهیم یک فعال اقتصادي علیرغم اینکه بدهی دارد از تسهیلات استفاده کند به موجب قانون این امکان وجود ندارد. 

صفایی عنوان کرد: متأسفانه در حال حاضر یک فعال اقتصادي و کارآفرین براي تأسیس یک شغل باید حتماً پرداخت مالیاتی خود را
قطعی یا صفر کرده باشد، نباید آغاز راه تولید بزنگاه وصول مالیات هاي معوقه باشد و انگار ساده ترین راه ممکن این است که جلوي

 
اصناف و تجار و افرادي داراي شناسنامه گرفته می شود. 

سهم مشاغل از مالیات کمتر از 10 درصد است علیزاده گفته صفایی را که عنوان می کند، سهم مشاغل در پرداخت مالیات کمتر از
10 درصد بودجه کشور است، تائید می کند و توضیح می دهد: سازمان امور مالیاتی وقتی که بالاي 90 درصد مالیات خود را در جاي
دیگري تأمین می کند و در این بخش کمتر از 10 درصد و در بخش حقوق حدود 7 درصد مالیات را تأمین می کند بخش دیگر

 
مالیات در کجاست؟ و ادعاي جناب صفایی، مبنی بر اینکه سازمان جاي دیگر نمی تواند مالیات را بگیرد را کاملاً رد می کنم. 

صفایی در پاسخ علیزاده گفت: سازمان امور مالیات براي جلوگیري از فرار مالیاتی تلاش می کند اما باید در جایی که خروجی بیشتري

 
دارد متمرکز شود. 



در ادامه این برنامه مرتضی جعفري، عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان به صورت غیرحضوري مهمان برنامه بود بیان داشت: ورود به
تراکنش ها غیرقانونی بوده و اساساً کارشناسان مالیاتی به طور پایدار هر تراکنشی را به مثابه درآمد تحلیل می کنند. متأسفانه سازمان
طبق ماده 150 پنج روز مانده که تراکنش هاي بانکی ماسبق می شود اطلاعات را در اختیار ممیزین قرار می دهد و ممیزین هم بدون
دعوت از مودي و بحث کارشناسی و فقط به خاطر اینکه این ضرب العجل 5 سال تمام نشود، برگه تشخیص هاي میلیاردي صادر می

 
کنند. 

علیزاده در پاسخ به جعفري عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان گفت: به طور کلی ماهیت مالیات برارزش افزوده، مالیات بر عرضه
کالا و ارائه خدمت است و عملاً این مالیات توسط مصرف کننده نهایی پرداخت می شود. این موضوعی است که قانون گذار به وضع آن
پرداخته است و قانون عنوان کرده، که عرضه کالا به میزان ارزش آن در هر مرحله از عرضه آن و یا خدمت ارائه شده مشمول مالیات

 
بر ارزش افزوده می شود. 

علیزاده اضافه کرد: فعالان اقتصادي از ابتداي خرداد سال 1400، مکلف خواهند شد از این پس کلیه رویدادهاي مالی از جمله صدور

 
صورتحساب به شکلی که سازمان تعریف کرده، انجام دهند. 

ورود به تراکنش ها کاملاً قانونی ست وي در پاسخ به این سوال که آیا ورود به تراکنش ها غیرقانونی بوده است، گفت: این امر کاملاً
در اجراي قانون بوده و این امکان هم در قوانین قبل از اصلاحی و قانونی وجود داشته است. در اجراي قانون کاملاً منصفانه و بی طرف

 
بدون هر گونه جهت برمبناي دیتا و اطلاعات ورود پیدا می کنیم. 

صفایی تاکید کرد: همانگونه که معتقدیم می بایست به دولت و درآمدهاي پایدار آن کمک کرد، به همان اندازه هم اعتقاد دارم که می
بایست به صنوف و بنگاه هاي اقتصادي در شرایط خاص تحریم کشور نیز توجه ویژه داشت و می بایست مترصد اصلاح قوانین و
مقرراتی باشیم که براساس آن امروز بخش خصوصی کشور را دچار اشکال کرده است و می بایست همه ما تلاش کنیم تا بنگاه هاي

 
اقتصادي با حداقل امکاناتی که کار خود را شروع می کنند، با حداقل مشکلات و موانع روبه رو شوند. 

/ مهر



کارگاه آنلاین سرچ پیشرفته ویژه دانشجویان برگزار می شود

شماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/11/18
منبع: دانشگاه علوم پزشکی

تهران

انجمن علمی دانشجویی کارآفرینی در سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران کارگاه مجازي جستجوي پیشرفته در زمینه
پژوهشی را ویژه دانشجویان علوم پزشکی برگزار می کند.

 
کارگاه آنلاین سرچ پیشرفته ویژه دانشجویان برگزار می شود 

انجمن علمی دانشجویی کارآفرینی در سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران کارگاه مجازي جستجوي پیشرفته در زمینه پژوهشی را

 
ویژه دانشجویان علوم پزشکی برگزار می کند. 

 
mp3.170166 کارگاه آنلاین سرچ پیشرفته ویژه دانشجویان برگزار می شود 

اخبار مرتبط گالري عکس مرتبط گالري فیلم مرتبط گالري

 
صوت مرتبط 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت
دانشجویی فرهنگی، این کارگاه آموزشی روز یکشنبه 19 بهمن
99 از ساعت 15 تا 17 و با تدریس شیوا طلوعی رخشان
دانشجوي Ph.D مدیریت بیمارستانی، به صورت رایگان برگزار

 
خواهد شد. 

علاقه مندان براي ثبت نام ویا کسب اطلاعات بیشتر می توانند به

 
شناسه تلگرامی @mohammadhosssseiin مراجعه کنند. 

 
براي دریافت پوستر کارگاه سرچ پیشرفته، اینجا کلیک کنید. 

 
گروه خبري : معاونت دانشجویی کد خبر : 170166 

 
کپی لینک کوتاه 

 
 -
-



شیراز میزبان چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/11/18

چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه، با رویکرد پاندمی کووید19 از 28 تا 30 بهمن برگزار در شیراز برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، رئیس
چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه گفت: در حال
حاضر در سراسر دنیا با همه گیري سهمگینی مواجه
هستیم که تمامی ابعاد حیات جامعه را تحت تاثیر قرار
داده و با وجود همه پیشرفت هایی که حتی در زمینه
واکسن در کشور ها صورت گرفته، اما همچنان بیماري سیر

 
صعودي دارد. 

دکتر کامران باقري لنکرانی گسترش بیماریابی فعال،
مراقبت از بیماران در منزل و ارتقاي کیفیت خدمات را از
دغدغه هاي نظام سلامت برشمرد که در این پاندمی تقویت
شده است و افزود: سلامت همراه به لحاظ فراگیري و
ضریب نفوذ بالا در جوامع، اکنون مورد توجه ویژه اي قرار
گرفته است و در ایران نیز تجربه هاي خوبی در این همه

 
گیري ایجاد شد. 

وي، مواردي نظیر تلاش براي کنترل قرنطینه بیماران و
بیماریابی فعال را از جمله محور هاي مرتبط با سلامت
همراه برشمرد که از ماه هاي نخست شیوع این بیماري از
سوي وزارت بهداشت و با همکاري وزارت ارتباطات و
فناوري اطلاعات در کشور آغاز شده است و ادامه داد: در

کنار این محورها، سلامت همراه می تواند زمینه اي براي پاسخگویی به پرسش هاي عمومی در حوزه سلامت و جلب مشارکت عمومی

 
در این زمینه فراهم آورد. 

ایجاد بیمارستان هاي مجازي با امکان پایش دقیق سلامت بیمار در منزل، دیگر محور مورد توجه سلامت همراه در این ایام بود که

 
رئیس این کنگره بین المللی به آن اشاره کرد. 

دکتر لنکرانی اظهارداشت: در سلامت همراه، ظرفیت هایی را به کار برده ایم و از دستاورد هاي آن بهره مند شده ایم و هم اکنون نیز
در حال شناسایی ظرفیت هاي جدید هستیم که در این زمینه نگاه امیدوارانه اي براي گفتمان سازي و افزایش بهره گیري از فناوري

 
اطلاعات در حوزه سلامت وجود دارد. 

رئیس چهارمین کنگره سلامت همراه دستاورد دوره هاي گذشته این رویداد علمی بین المللی را تقویت رشد و تعالی در شرکت هاي
دانش بنیان براي ورود به حوزه سلامت عنوان کرد و گفت: فناوري هاي اطلاعاتی به لحاظ گستردگی، می تواند نقش سازنده اي در

 
ارتقاي سلامت جامعه داشته باشد. 



وي، یکی از چالش هاي این حوزه را که در دوره هاي پیشین کنگره نیز مورد توجه قرار گرفته، حفظ سطوح محرمانگی و آزادي
مخاطبان و کاربران فناوري هاي سلامت همراه از دیدگاه هایی نظیر اخلاقی و جامعه شناسی برشمرد که در این دوره نیز مورد توجه

 
قرار می گیرد. 

دکتر لنکرانی این کنگره را تلاشی براي حرکت آگاهانه، هوشمندانه و اخلاقی به سوي ارتقاي سلامت جامعه دانست که با حضور

 
مهمانانی از جامعه دانشگاهی و شرکت هاي دانش بنیان بزرگ دیگر کشورها، در این زمینه تبادل نظر صورت می گیرد. 

دکتر سید جلیل معصومی دبیر چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه با اشاره به شرایط کرونا و برگزاري این رویداد بین المللی به
صورت مجازي، گفت: به دلیل پاندمی بزرگی که هم اکنون در سراسر دنیا با آن مواجه هستیم، این رویداد علمی نیز در این دوره با

 
محوریت پاندمی کووید _19 برگزار می شود. 

وي، سلامت همراه با رویکرد پیشگیري، کنترل و درمان کووید - 19، خدمات بیمار محور در سلامت همراه، کارآفرینی، سرمایه
گذاري و بازاریابی در سلامت همراه، کاربرد فناوري هاي سلامت همراه در تغذیه، کاربرد فناوري هاي سلامت همراه در توانبخشی،
سیستم اطلاعات سلامت و سلامت همراه، کاربرد سلامت همراه در تصویربرداري پزشکی و نقش سلامت همراه در مراقبت از

 
سالمندان را محور هاي پیش بینی شده براي این کنگره بین المللی برشمرد. 

معصومی با اشاره به تغییراتی که همه گیري کووید 19 در سطرح دنیا رقم زده است، افزایش گرایش به مراجعه غیرحضوري و با بهره

 
گیري از رسانه هاي مجازي را از پیامد هاي این همه گیري عنوان کرد که هم راستا با این رویداد بین المللی است. 

وي با اعلام ارائه 10 سخنرانی با حضور مجازي مهمانانی از کشور هاي سوئد، آمریکا، استرالیا، قطر، ترکیه و پاکستان در این کنگره،
گفت: حدود 250 مقاله علمی به دبیرخانه این کنگره ارسال شده که مورد داوري قرار می گیرد و از ایران نیز اساتید 12 دانشگاه

 
کشور در این برنامه به عنوان سخنران حضور دارند. 

رئیس مرکز رشد فناوري اطلاعات دانشگاه علوم پزشکی شیراز از حضور 45 استاد برجسته این حوزه به عنوان اعضاي کمیته علمی و
بیست دانشجوي برتر کشور به عنوان اعضاي کمیته اجرایی خبر داد و افزود: علاوه بر ارائه 52 سخنرانی اصلی، هفت میزگرد علمی و

 
چهار کارگاه آموزشی نیز برگزار می شود. 

دکتر معصومی 9 سخنرانی پیش بینی شده در این کنگره را با حضور افراد کلیدي نظیر دکتر «آذري جهرمی» وزیر ارتباطات و
فناوري اطلاعات، مسوولان ارشد وزارت بهداشت، دکتر «مهرزاد لطفی» رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز و دیگر دست اندرکاران و

 
افراد برجسته این حوزه معرفی کرد. 

دبیر کنگره سلامت همراه با بیان اینکه هر دوره برگزاري این کنگره با برپایی نمایشگاهی براي معرفی محصولات این حوزه همراه بوده

 
است، ادامه داد: امسال این نمایشگاه براي نخستین بار به صورت مجازي برگزار خواهد شد. 

این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شیراز همچنین با اعلام خبر پیش بینی مسابقه نرم افزار هاي سلامت همراه در این کنگره
به عنوان یکی دیگر از برنامه هاي جانبی، اظهار کرد: با هماهنگی هاي صورت گرفته با وزارت بهداشت، به نرم افزار هاي برگزیده این

 
مسابقه، مجوز مورد تایید وزارت بهداشت اعطا می شود. 

چهارمین دوره از کنگره بین المللی سلامت همراه، به صورت مجازي و به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی
شیراز، از بیست و هشتم تا سی ام بهمن برگزار می شود.



دستاورد هاي کارآفرینی دانشگاه صنعتی شاهرود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس دانشگاه صنعتی شاهرود تبدیل این دانشگاه به دانشگاه کارآفرین و توجه به حل معضلات کشور را از مهمترین دستاورد
هاي این دانشگاه عنوان کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي استان سمنان ، محمد مهدي فاتح گفت: هم اکنون در این دانشگاه آموزش، پژوهش، فناوري

 
و کارآفرینی به صورت تقاضا محور است. 

فاتح، راه اندازي مرکز تخصصی آپا، مرکز رشد، مرکز آموزش هاي آزاد مهارتی و مرکز کارآفرینی را از دیگر دستاورد هاي این دانشگاه

 
عنوان کرد. 

 
به گفته فاتح، در هفت ساله گذشته 218 قرارداد تحقیقاتی با موسسات بزرگ از جمله وزارت نفت منعقد شده است. 

فاتح افزود: هم اکنون این دانشگاه داراي 44 رشته دکترا، 90 رشته کارشناسی ارشد، 27 رشته کارشناسی با 340 عضو هیات علمی و

 
بیش از 9 هزار دانشجو است. 

{sepehr_media_6000522_400_300$}



خبر خوش به رانندگان تاکسی/ آغاز ارائه وام 90 میلیون تومانی از اسفند

منبع: دانشجوشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، سیدمناف هاشمی معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار تهران در مراسم
رونمایی از بهر ه برداري 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس جدید براي پایتخت اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی

وجود داشت، به جاي تأمین 250 دستگاه مینی بوس و اتوبوس جدید براي تهران، یک هزار اتوبوس ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، سیدمناف هاشمی معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار تهران در مراسم
رونمایی از بهر ه برداري 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس جدید براي پایتخت اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی وجود
داشت، به جاي تأمین 250 دستگاه مینی بوس و اتوبوس جدید براي تهران، یک هزار اتوبوس هم نوسازي می شد و اقدامات گسترده

 
تري صورت می گرفت. 

وي گفت: تهران به بیش از 3 هزار اتوبوس و بیش از 1500 دستگاه واگن و همچنین 40 هزار تاکسی نیاز دارد و شهرداري توجه به

 
این موضوعات را مدنظر قرار داده است. 

هاشمی ادامه داد: 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها تا امروز جهت نوسازي معرفی شده اند و 2 هزار و 206 دستگاه از این
تاکسی ها نوسازي و پلاك شده است. البته بنا داشتیم امسال 5 هزار تاکسی را نوسازي کنیم، ولی از آنجایی که منابع شهرداري کافی

 
نبود، بعید می دانم که تا پایان سال تعداد نوسازي تاکسی ها به 3 هزار مورد برسد. 

وي به توافق شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور اشاره کرد و گفت: 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق

 
کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار تاکسی فرسوده در تهران مدنظر قرار گرفته است. 

وي خاطرنشان کرد: این تفاهم نامه اکنون امضا شده و نخستین تخصیص منابع از دولت، اسفند صورت می گیرد، بنابراین نوسازي 10
هزار دستگاه تاکسی فرسوده نیز در قالب ارائه وام 90 میلیون تومانی به تاکسیرانان از اسفند آغاز می شود و تا پایان سال جدید به

 
اتمام خواهد رسید. 

معاون شهردار تهران ادامه داد: همچنین تفاهم نامه دیگري را پیروز حناچی با رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضا رسانده که

 
31 رام قطار با 413 میلیارد تومان اورهال خواهد شد. 

وي گفت: همچنین امیدواریم که 9 ایستگاه دیگر مترو در اسفند و فروردین 1400 افتتاح شود و ایستگاه شهید محلاتی نیز در بهمن

 
به بهره برداري خواهد رسیدد. 

وي با بیان اینکه هنوز قسمتی از اوراق مشارکت سال 98 محقق نشده است، گفت: ایستگاه هایی که به بهره برداري خواهد رسید

 
شامل ایستگاه هاي شهرك آزمایش، تربیت مدرس، میدان قیام، یادگار امام، باقري، ستاري، اقدسیه، مرزداران و اشرفی اصفهانی است. 



هاشمی گفت: همچنین پیروز حناچی شهردار تهران با شوراي اقتصاد مکاتباتی را انجام داده که از محل بهینه سازي مصرف سوخت
بیشتر براي حوزه تاکسیرانی و اتوبوسرانی استفاده شود.



افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت

منبع: عصر کاسپینشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/11/18

نخستین "پست موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و اطلاعات و مسؤولان استانی در ساختمان تاریخی پیاده
راه فرهنگی رشت افتتاح شد. عصر کاسپین/ کارآفرینی در گیلان از طریق پست رونق بگیرد معاون وزیر ارتباطات و فناوري

اطلاعات در این مراسم با بیان اینکه گیلان از میراث و فرهنگی غنی برخوردار است، ...

نخستین “پست موزه مدرسه ” جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و اطلاعات و مسؤولان استانی در ساختمان تاریخی پیاده راه

 
فرهنگی رشت افتتاح شد. 

 
عصر کاسپین/ کارآفرینی در گیلان از طریق پست رونق بگیرد 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در این مراسم با بیان اینکه گیلان از میراث و فرهنگی غنی برخوردار است، اظهار کرد: گیلان

 
یکی از استان هاي پیشتاز در عرصه پست و اطلاع رسانی است. 

رمضانعلی سبحانی پور با اشاره به اینکه قدمت پست ایران به دوران هخامنشی برمی گردد، افزود: تاکنون هنوز نتوانسته ایم از فرهنگ

 
غنی خود بهره ببریم و این یک ضعف براي ما است که باید هرچه زود برطرف شود. 

وي با بیان اینکه از فرهنگ و میراث خود نباید غافل شویم، گفت: پست در سال 1298 سازمان اداري پیدا می کند و بعد از انقلاب

 
تاکنون پیشرفت هاي زیادي داشته است. 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به اینکه خدمت رسانی پست به مردم سرعت بیشتري باید بگیرد، افزود: هر چیزي که

 
متعلق به مردم ایران است باید به کشور برگردد زیرا تمامی آن آثار تاریخ و تمدن کشور ما را نشان می دهد. 

سبحانی پور با اشاره به اینکه مدرسه باید فرهنگ و تاریخ ما را به دانش آموزان انتقال دهد، بیان کرد: باید کارآفرینی در گیلان از

 
طریق پست رونق بگیرد و باید فرهنگ و آداب ورسوم ما به نسل هاي آینده انتقال پیدا کند. 

 
پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است 

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم با بیان اینکه پست میراث گران بهایی است که همیشه به

 
یادگار می ماند، اظهار کرد: پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است. 

سید علی آقازاده با بیان اینکه بسیاري از شهدا و رزمندگان ما در دوران دفاع مقدس از طریق پست با خانواده ارتباط برقرار می کردند،

 
افزود: خاطرات زیادي از شهداي ما از طریق پست نامه ها به یادگار مانده است. 



وي با بیان اینکه پست علاوه بر خاصیت ارتباطی و رفع نگرانی هاي مردم و جامعه می تواند سختی ارتباطات و مرسولات را کاهش

 
دهد، گفت: افتتاح این مکان می تواند تاریخ و هویت پست گیلان و شهرستان رشت را براي عموم به نمایش بگذارد. 

 
ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند 

شهردار رشت نیز در این مراسم با اشاره به اینکه ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند، اظهار کرد: باید جهت بازسازي

 
ساختمان هاي تاریخی اقدامات اساسی داشته باشیم. 

سید محمد احمدي با بیان اینکه شهرداري در جهت بازسازي ساختمان هاي قدیمی برنامه دارد، گفت: باید هویت و المان هاي

 
تاریخی شهرمان را حفظ کنیم و نگذاریم به راحتی از بین بروند. 



1400 میلیارد تومان تسهیلات جدید دستاورد سفر تیم وزارت تعاون، کار و رفاه

اجتماعی به استان کرمانشاه

منبع: خبر داغشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/11/18

سفر دو روزه کاري تیم ویژه مدیران ارشد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به کرمانشاه دستاوردهاي خوبی براي ایجاد
اشتغال و کمک به اجراي برخی طرح هاي اقتصادي این استان داشت.

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، در پی سفر کاري این تیم به
کرمانشاه و بازدید از برخی طرح هاي در حال اجرا، نشستی با حضور استاندار و جمعی از مسئولین استان براي جمع بندي و تصویب

 
مصوبات سفر برگزار شد. 

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این نشست با اشاره به برنامه هاي این
وزارتخانه براي ایجاد تحرك اقتصادي و اشتغالزایی در چند استان کشور از جمله کرمانشاه، گفت: براي همین منظور حجم بزرگی از
کار و برنامه هاي متعدد در زمینه اقتصادي، حمایتی، آموزش فنی و حرفه اي و ... براي استان کرمانشاه در نظر گرفته شده که شاهد

 
شروع کار آنها خواهیم بود. 

وي با بیان این که هر یک از مدیران و بخش هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر کاري خود به کرمانشاه مسائل و مباحث
متعددي را بررسی کردند و مسئولیت و تعهداتی را پذیرفتند، افزود: یکی از مهمترین این موارد پرداخت تسهیلات به طرح هاي مهم و

 
اولویت دار است که نقش کلیدي در اقتصاد و اشتغال استان خواهد داشت. 

منصوري مجموع اعتباراتی که قرار است از طریق بانک هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي تامین مالی این طرح

 
ها در نظر گرفته شود را نزدیک به 14 هزار میلیارد ریال برآورد کرد. 

وي بخش دیگري از برنامه هاي در نظر گرفته شده را اجراي پروژه هاي اشتغالزایی جدید دانست و عنوان کرد: در یک مورد از این
طرح ها ایجاد شش هزار فرصت شغلی جدید را با نقش توسعه اي و اجرایی جهاد دانشگاهی و حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی خواهیم داشت. 

منصوري با بیان این که روند پیشرفت همه این طرح ها پایش و ارزیابی خواهد شد و گزارش پیشرفت کار به صورت مستمر ارائه می

 
شود، عنوان کرد: باید از طرح هایی که به هر دلیل قابلیت اجرا ندارند و منابع مالی و انسانی را هدر می دهند، خودداري کنیم. 

 
وي بر لزوم استفاده بهینه از منابع در اختیار از جمله تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري تاکید کرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سپس از طرحی که براي کمک به اشتغال استان هاي مرزي
کشور از محل درآمد حاصل از فروش سوخت در نظر گرفته شده نیز یاد کرد و افزود: تلاش می کنیم کرمانشاه در اولویت اجراي این

 
طرح باشد. 

منصوري اشاره اي هم به طرحی که با استفاده از منابع بین المللی در شرایط بیماري کرونا در دست اجرا است یاد کرد و گفت: در
قالب این طرح از گروه هاي آسیب پذیر براي تولید ماسک و محصولات بهداشتی استفاده کردیم که اشتغالزایی مناسبی به همراه

 
داشته است. 

وي با بیان این که در کرمانشاه نیز دو واحد در این زمینه مشغول به فعالیت هستند، تاکید کرد: در خواست داریم ادارات و موسسات

 
از محصولات تولیدي این واحدها استفاده کنند. 

در ادامه اسماعیل الله گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران با اشاره به بازدیدهاي صورت گرفته از طرح هاي تولیدي و صنعتی استان

 
کرمانشاه گفت: بنا داریم تعدادي از طرح هاي مهم استان را تامین اعتبار کنیم. 

وي تامین اعتبار 100 میلیارد ریالی براي بیمارستان مرکز بهداري سپاه، تامین اعتبار 175 میلیارد ریالی براي مجتمع فرهنگی،



ورزشی و رفاهی کارگران کرمانشاه، تامین اعتبار 765 میلیارد ریالی براي سرم سازي مجموعه ابزارسازان درمانگر و تامین اعتبار

 
2500 میلیارد ریالی براي مجموعه بیستون تامین را از مهمترین این طرح ها برشمرد. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران از اعلام آمادگی این بانک براي حمایت از پروژه هاي بزرگ کرمانشاه خصوصا در زمینه نفت، گاز، صنایع

 
پتروشیمی و ... نیز خبر داد. 

 
الله گانی تاکید کرد: این آمادگی را داریم که از طرح هاي صنایع دستی هم حمایت کنیم. 

در ادامه اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز از تامین اعتبار 13 طرحی که در استان کرمانشاه مورد بازدید قرار
گرفته خبر داد و گفت: بسیاري از این طرح ها نیمه تمام یا نزدیک به افتتاح هستند و امیدواریم با تامین اعتبار صورت گرفته تا پایان

 
خرداد سال آینده به بهره برداري برسند. 

وي تامین اعتبار دو گلخانه با مجموع اعتبار بیش از 70 میلیارد ریال، تامین اعتبار تعاونی فرش سنقر با اعتبار 20 میلیارد ریال، تامین

 
اعتبار طرح گردشگري جامیشان با اعتبار 60 میلیارد ریال و چند واحد دیگر را از جمله مهمترین این طرح ها برشمرد. 

عباس نجفی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون نیز از همکاري این بانک براي تامین اعتبار 17 طرح در استان کرمانشاه با اعتبار

 
3552 میلیاد ریال خبر داد. 

 
وي عنوان کرد: از مهمترین این طرح ها می توان به کارخانه آرد قصرشیرین و کشت و صنعت فرامان اشاره کرد. 

در ادامه این نشست سایر مدیران وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از جمله شیرکانی مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان،
روستائیان و عشایر کشور، شعبانی معاون صندوق بازنشستگی کشوري، موسی نجفی مدیرکل دفتر تعاونی هاي توزیعی، مسعود بابایی
مدیرکل دفتر حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري، اصغر گرامی مدیرکل هماهنگی امور اقتصادي وزارت کار و حسینی نماینده شرکت
سرمایه گذاري تامین اجتماعی (شستا ) نیز در زمینه کاري خود قول هایی براي کمک به کاهش بیکاري کرمانشاه دادند و در نهایت
مقرر شد مجموعه این برنامه ها بعد از کسب نظر از دستگاه هاي مربوطه در استان در قالب طرح جهش اشتغال و تفاهم نامه مشترکی

 
بین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با استان کرمانشاه به امضا برسد. 

استاندار کرمانشاه در این نشست با اشاره به زندگی 25 هزار خانوار در نوار مرزي این استان گفت: نیازمند توسعه اشتغال در مرز براي

 
بهبود معیشت مرزنشینان هستیم. 

هوشنگ بازوند افزود: در 370 کیلومر مرز استان 250 هزار خانوار زندگی می کنند که عموماً فقیر هستند و اگر فکري براي آنان

 
نکنیم به کوله بري و کارهایی از این دست مشغول می شوند. 

استاندار کرمانشاه با تأکید بر این که باید بدون شک راهکاري براي برون رفت از این مشکل داشته باشیم، گفت: وزارت تعاون
تسهیلات ارزان قیمت ویژه اي براي طرح هاي اشتغالزایی در نوار مرزي اختصاص دهد تا بتواند راهکاري براي برون رفت از مشکل

 
کوله بري باشد. 

وي در ادامه با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان دالاهو در ساخت صنایع دستی تنبور و چاقو گفت: از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
تقاضا داریم که تسهیلاتی را نیز براي کارگاه هاي صنایع دستی این شهرستان در نظر بگیرد. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود عنوان کرد: از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می خواهیم مشکلات تعاونی هاي مسکن
مهر را برطرف کند.



شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد

منبع: اقتصاد میهنشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/11/18

اقتصاد میهن: شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي
کشور، نشان کارآفرین برتر را از آن خود کرد.

اقتصاد میهن: شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین
جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور،

 
نشان کارآفرین برتر را از آن خود کرد. 

به گزارش روابط عمومی شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه، نشان
کارآفرین برتر به شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در
دوازدهمین جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران

اشتغالزاي کشور اعطا شد. در این مراسم که جمعی از برترین کارآفرینان کشور نیز حضور داشتند، شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي

 
رفاه با حضور جمعی از مدیران عالی رتبه سازمانی اش موفق به کسب رتبه برتر شد. 

اختتامیه این جشنواره همزمان با دهه مبارك فجر 1399 در سالن خواجه نصیر مرکز همایش هاي بین المللی سازمان صدا و سیماي
جمهوري اسلامی ایران برگزار شد. سیدعباس عراقچی معاون، سیاسی وزارت امور خارجه از میهمانان ویژه این مراسم بود که براي
اهداي تندیس به برگزیدگان و سخنرانی در این برنامه حاضر شده بود. همچنین شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه به عنوان یکی از
پیشگامان صنعت خرده فروشی کشور در راستاي حمایت از ایجاد اشتغال پایدار و تحقق اهداف توسعه شتابان به طور مستقیم و
غیرمستقیم زمینه اشتغال بیش از 11هزار نفر از نیروهاي متخصص را فراهم کرده و تعداد شعب خود را با هدف خدمت رسانی به

 
اقتصاد کشور و هموطنان عزیز افزایش داده است. 

گفتنی است، در جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور که از طرف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و به
صورت سالانه برگزار می شود، واحد هاي کارآفرین و اشتغالزاي کشور توسط هیأت علمی دبیرخانه جشنواره و تعدادي از اساتید رشته
کارآفرینی دانشگاه هاي کشور، بر اساس آمار و اطلاعات مربوط به اشتغالزایی مستقیم واحد هاي تولیدي، صنعتی و خدماتی کشور

مورد ارزیابی قرار می گیرند.



افتتاح مرکز نیکوکاري نهال انقلاب در دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/11/18

مرکز نیکوکاري «نهال انقلاب» با حضور سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد
افتتاح شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، مرکز نیکوکاري «نهال انقلاب» با حضور سیما
سادات لاري سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش

 
پزشکی در دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد افتتاح شد. 

سیما سادات لاري سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و
آموزش پزشکی در مراسم افتتاحیه دومین مرکز نیکوکاري
دانشگاهی در سطح استان چهارمحال و بختیاري اظهار

داشت: برخی از دانشجویان در تأمین هزینه هاي رفت و آمد، تهیه کتاب هاي درسی و سایر هزینه هاي تحصیلی با مشکلات اقتصادي

 
مواجه هستند که با راه اندازي چنین مراکزي امیدواریم بخشی از نیاز هاي مالی آن ها تأمین شود. 

 
بیشتر بخوانید 

- افتتاح ساختمان جدید سلف سرویس دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد او با پرداخت کمک نقدي به صندوق این مرکز نیکوکاري افزود:

 
دانشجویان نیازمند این دانشگاه می توانند تسهیلاتی به مبلغ دو میلیون تومان از صندوق رفاه دانشجویی دریافت کنند. 

محسن سلیمی رئیس کمیته امداد منطقه دو شهرکرد نیز در ادامه گفت: مراکز نیکوکاري در راستاي کمک به خانواده هاي نیازمند

 
تحت حمایت و غیرتحت حمایت راه اندازي می شوند. 

او افزود: تأمین شهریه، کمک هاي معیشتی و تهیه لوازم مورد نیاز تحصیلی دانشجویان از جمله اهداف راه اندازي این مراکز نیکوکاري

 
در سطح دانشگاه ها است که توسط اعضاي هیئت امناي مرکز اداره می شوند و تنها کمیته امداد بر روند انجام کار نظارت دارد. 

سلیمی با اشاره به فعالیت 21 مرکز نیکوکاري تحت نظارت این نهاد در شهرکرد بیان کرد: از این مجموع دو مرکز نیکوکاري در

 
دانشگاه آزاد شهرکرد و دانشگاه علوم پزشکی فعال هستند. 

94 مرکز نیکوکاري در چهار سطح محله محور، مسجدمحور، صنفی و مراکز تخصصی (درمانی و کارآفرینی) در استان راه اندازي با
نظارت کمیته امداد چهارمحال و بختیاري اداره می شوند.



همتی براي پایان طرح هاي نیمه تمام در سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/11/18

همزمان با چهل و دومین سالگرد دهه فجر انقلاب اسلامی دولتمردان با حضور در مناطق مختلف کشور و بهره برداري از
طرح هاي ملی، به سرانجام رساندن طرح هاي نیمه تمام را پیگیري کردند.

 همزمان با چهل و دومین سالگرد دهه فجر انقلاب اسلامی
دولتمردان با حضور در مناطق مختلف کشور و بهره برداري از طرح هاي ملی، به سرانجام رساندن طرح هاي نیمه تمام را پیگیري

 
کردند. 

اعضاي هیات دولت در هفته اي که گذشت با سفر به نقاط مختلف کشور علاوه بر حضور در برنامه هاي گرامیداشت چهل و دومین
سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، طرح ها و پروژه هایی را در حوزه هاي صنعت و معدن، گردشگري، طرح هاي عمرانی، اقتصادي،

 
آموزش و پرورش، فناوري و نوآوري افتتاح کردند که بسیاري از آنها آرزوي دیرینه مردم بود. 

در حقیقت دولت تدبیر و امید در آخرین دهه فجر خود، به پایان رساندن طرح هاي نیمه تمام را در دستور کار خود قرار داده است تا

 
در ماههاي پایانی خدمت رسانی خود، بخشی از این طرح ها را به ثمر بنشاند. 

 
 

 
سفر جهانگیري به خوزستان و افتتاح طرح هاي عمرانی 

معاون اول رییس جمهوري در سفري به دو روزه به استان خوزستان چند طرح زیرساختی و خدماتی نظیر سالن مسافري فرودگاه
آبادان و کارخانه تولید مواد شیمیایی (پرشین کلر) را افتتاح و عملیات اجرایی بازسازي واحدهاي آسیب دیده در بندر امام خمینی(ره)

 
را آغاز کرد. 

بازدید از فاز دوم طرح 550 هزار هکتاري احیاي زمین هاي کشاورزي در شهرستان حمیدیه، دیدار با نخبگان، هنرمندان، فعالان



اقتصادي و نمایندگان تشکل هاي مدنی و نیز حضور در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی از دیگر برنامه هاي معاون اول رییس جمهوري

 
در این سفر بود. 

وي به مشکلات استان خوزستان در زمینه فاضلاب، آب شرب و آبهاي سطحی اشاره کرد و گفت: در این رابطه اقدامات جدي صورت

 
گرفته است ولی حجم مشکلات زیاد است که این موضوع شیرینی اقدامهاي انجام گرفته را به کام مردم تلخ می کند. 

جهانگیري با اشاره به پیشنهاد وزیر نفت به عنوان وزیر معین خوزستان و همچنین وزارتخانه اي که عمده فعالیت هاي آن در این
استان انجام می شود اشاره کرد و گفت: در برنامه توسعه هفتم به اختصاص بخشی از درآمدهاي نفتی براي حل مشکلات داراي

 
اولویت در خوزستان مورد توجه سازمان برنامه و بودجه قرار گیرد. 

وي از طرح 550 هزار هکتاري به عنوان یکی ازکارهاي مهمی یاد کرد که باید به آن افتخار شود و گفت: بعد از 2 دولت هشت ساله،
این دولت (تدبیر و امید) بود که فاز اول این پروژه را به مساحت 295 هزار هکتار به اتمام رساند و هم اکنون نیز کار مطالعه فاز دوم

 
آن شروع شده است. 

معاون اول رئیس جمهوري یادآور شد: دولت آمادگی دارد تا به محض نهایی شدن مطالعات این طرح، عملیات اجرایی فاز دوم پروژه

 
550 هزارهکتاري را آغاز کند که به همین منظور منابع مورد نیاز آن نیز تعیین و در نظر گرفته خواهد شد. 

وي از استان خوزستان به عنوان یکی از پایگاه هاي اصلی صنعت کشور نام برد و گفت: ایجاد گروه هاي مختلف فولادي در استان هاي
دیگرنتیجه فعالیت هاي صورت گرفته در استان هایی مانند خوزستان و اصفهان بوده و نبودبخشی از زنجیره تولید(فولاد) نمی تواند

 
جایگاه استان خوزستان به عنوان قطب فولادکشور را تحت تاثیر قرار دهد. 

 
 

 
رهاورد سفر نوبخت به آذربایجان غربی و کردستان 

محمدباقر نوبخت معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه هفته گذشته میهمان مردم و مسوولان آذربایجان غربی بود
که در این سفر، علاوه بر بررسی ابعاد مختلف روند توسعه استان، بیش از 25 هزار میلیارد ریال اعتبار ویژه نیز به استان اختصاص
یافت که میتواند رهاوردي کم نظیر باشد؛ مقصد نخست سفر رییس سازمان برنامه و بودجه، قطور خوي بود، او در مقصد این سفر،

 
یک هزار واحد مسکونی زلزله زدگان اسفند سال گذشته این منطقه را افتتاح کرد. 

بازدید از تونل انتقال آب به دریاچه ارومیه، بیمارستان 300 تختخوابی جامع زنان مهزاد ارومیه، تحویل کلید 78 هزارمین واحد
مسکونی مقاوم شده توسط بنیاد مسکن به یکی از روستاییان آلمان آباد در حومه ارومیه، آغاز احداث نخستین واحد مسکونی از سه

 
هزار واحد مسکن محرومان و افتتاح 2 هزار واحد مسکونی زلزله زده قطور شهرستان خوي از دیگر برنامه هاي این سفر بود. 

در این سفر، اتفاقات بسیار خوبی براي آذربایجان غربی شکل گرفت و قرار شد تا در 6 ماه پایانی فعالیت دولت تدبیر و امید، حدود 12

 
هزار میلیارد ریال اعتبار براي توسعه استان تزریق شود که می تواند گام بلندي براي پیشرفت استان در عرصه هاي مختلف باشد. 

به گفته نوبخت، از این میزان اعتبار در نظر گرفته شده حدود 6 هزار و 300 میلیارد ریال در حوزه طرح هاي زیربنایی و پنج هزار و

 
500 میلیارد ریال نیز در حوزه کمک به اجراي طرح هاي تولیدي در نظر گرفته می شود. 



رییس سازمان برنامه و بودجه همچنین سفري دو روزه به کردستان داشت که در این سفر، علاوه بر بررسی ابعاد مختلف روند توسعه

 
کردستان، بیش از 12 هزار میلیارد ریال اعتبار ویژه نیز به استان اختصاص یافت. 

افتتاح چند طرح از جمله سه هزار و 400 واحد مسکونی محرومان، شروع خط انتقال آب سد آزاد و بهره برداري از تصفیه خانه آب
شرب سنندج، افتتاح بوستان ""کوچک ره ش"" و پیاده راه فردوسی سنندج، رونمایی از طرح پلاك کوبی سنندج به عنوان شهر
خلاق موسیقی، کلنگ زنی مجموعه بازآفرینی شهري هفت باغ سنندج و شرکت در یازدهمین جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه از

 
مهمترین برنامه هاي رییس سازمان برنامه و بودجه در این سفر 2 روزه در کردستان بود. 

 
بهره برداري از طرح هاي وزارت نیرو در کردستان و خراسان شمالی 

افتتاح هفت طرح صنعت آب و برق در کردستان با 676 میلیارد تومان اعتبار و واحد سوم بخش بخار نیروگاه سیکل ترکیبی
شهرستان شیروان استان خراسان شمالی از دیگر اقدامات دولت در هفته گذشته بود که به صورت ویدئو کنفرانس در قالب هفته سی

 
و نهم پویش ""هر هفته_الف_ب_ایران"" به دستور رییس جمهوري به بهره برداري رسید. 

طرح شبکه آبیاري و زهکشی گاران در مریوان به مساحت چهار هزار و 556 هکتار شامل واحدهاي عمرانی اول و دوم(یک هزار و 900

 
هکتار)، واحد عمرانی سوم (یک هزار و 56 هکتار) و جنوب دریاچه زریوار(یک هزار و 600 هکتار) در نظر گرفته شده است. 

همچنین با افتتاح واحد سوم نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان ظرفیت کل واحدهاي این نیروگاه به بیش از هزار و 494 مگاوات می

 
رسد؛ این نیروگاه از نظر بزرگی بعد از نیروگاه دماوند تهران و نکا در مازندران، سومین نیروگاه بزرگ کشور است. 

 
 

 
افتتاح 135 طرح گردشگري در کشور 

افتتاح همزمان 135 پروژه گردشگري در 11 استان کشور مهمترین رویداد سومین روز دهه فجر انقلاب اسلامی بود که به گفته علی
اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري این پروژه ها شامل هشت پروژه در استان بوشهر، 93 پروژه در استان
گلستان، 19 پروژه در استان خوزستان و تعدادي دیگر در استان هاي سمنان، اصفهان، ایلام، آذربایجان غربی، چهارمحال و بختیاري،

 
هرمزگان، فارس و همدان بوده است که با افتتاح آنها سه هزار و 500 تخت به ظرفیت اقامتی کشور افزوده شد. 

مونسان در این مراسم گفت که در دولت دوازدهم 22 هزار میلیارد تومان پروژه افتتاح شده که در میان این پروژه ها 408 باب هتل

 
بهره برداري شد که در نوع خود یک رکورد به شمار می رود. 

به گفته وزیر میراث فرهنگی، اکنون 2هزار و 527 پروژه با حجم سرمایه گذاري 160 هزار میلیارد تومان در حال اجراست که در میان

 
این پروژه ها 670 باب هتل و 175 باب هتل چهار و پنج ستاره در کشور در حال ساخت است. 

 
دستاوردهاي علمی سفر ستاري به خراسان رضوي 

سفر یک روزه سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري به مشهد با افتتاح و رونمایی از چندین طرح فناورانه، نوآورانه و



 
علمی همراه بود نشان داد که خطه خراسان رضوي همچنان در این حوزه پراهمیت نقش آفرینی کم نظیري دارد. 

رونمایی از بیش از 100 طرح نوآورانه و فناورانه، افتتاح چندین مرکز مرتبط با حوزه علم و فناوري و نیز خط تولید ونیتلاتور جدید،
افتتاح 2 مرکز شتابدهی، بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، توربین بادي 250 کیلووات، دستگاه ضدعفونی سطوح و محیط بخار آب

 
اکسیژنه پلاسمایی، پمپ فشار قوي سامانه آب شیرین کن و افتتاح چند آزمایشگاه از دیگر برنامه هاي سفر ستاري به مشهد بود. 

 
افتتاح پنج طرح تولیدي و صنعتی در استان زنجان 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري شانزدهم بهمن ماه به صورت ویدیو کنفرانس، پنج واحد تولیدي و صنعتی
استان زنجان شامل ""مجتمع فولاد البرز ناب آرش""، ""مجموعه نورد فولادکاران افق"" و ""شرکت تولیدي اطلس جین بافت"" در
شهرستان ابهر، ""مجموعه معدنی صنعتی جهان نمو"" در شهرستان سلطانیه و ""شرکت سپهر پلاستیک پدیده"" در شهرستان

 
زنجان را افتتاح کرد. 

""مجتمع فولاد البرز ناب آرش"" با حجم سرمایه گذاري 45 هزار میلیارد تومان احداث شده و ظرفیت تولید سالانه یک میلیون تن

 
شمش فولادي را دارد. 

""شرکت نورد فولادکاران افق"" نیز در زمینه تولید انواع مفتول هاي صنعتی فعالیت دارد که در این واحد صنعتی 27 میلیون دلار و

 
یک هزار و 580 میلیارد ریال سرمایه گذاري انجام شده است. 

همچنین ""شرکت تولیدي اطلس جین بافت"" با حجم سرمایه گذاري 10 هزار میلیارد ریال احداث شده و ظرفیت تولید سالانه 50

 
میلیون متر مربع انواع پارچه جین و کتان را دارد. 

""مجموعه معدنی صنعتی جهان نمو"" نیز در زمینه تولید کنسانتره آهن فعالیت دارد و حجم سرمایه گذاري انجام شده در آن به

 
میزان 2 هزار و 500 میلیارد ریال است. 

 
این مجموعه ظرفیت تولید 250هزار تن کنسانتره آهن را در سال دارد. 

همچنین ""شرکت سپهر پلاستیک پدیده"" متعلق به گروه صنعتی گلرنگ، با سرمایه گذاري 2 هزار و 500 میلیارد ریال به مرحله

 
بهره برداري رسیده و ظرفیت تولید آن هشت هزار و 750 تن انواع ظروف پت، پلاستیک، پریفوم و بطري است. 

 
در مجموع با بهره برداري از این طرح ها، یک هزار و 768 فرصت شغلی مستقیم ایجاد شده است. 

 
خلاصه اي از مهمترین سفرهاي مسئولان و دستاوردهاي آن در جدول زیر ارایه شده است: 

 
مروري بر سفرها و افتتاح هاي مسئولان 

برنامه ها و دستاوردهاي سفرمحور سخنانمسوولنام استان

اصفهان

 
 

مسعود
تجریشی

معاون سازمان
حفاظت

 
محیط زیست 

 

 
 

محیط زیست و
آلودگی هوا یکی از
چالش هاي اساسی
کلانشهر اصفهان

 
است 

 

امضاي توافق نامه تشکیل کنسرسیوم مراکز
علمی پژوهشی استان اصفهان در حوزه

محیط زیست در دانشگاه اصفهان

ظریف در جریان بازگشت از سفر منطقه اي محمدجوادآذربایجان



 
شرقی 

  
ظریف 

وزیر امور

 
خارجه 

 

 
رونق اقتصادي
ارس با بازگشایی

محورهاي
مواصلاتی منطقه

 
تحقق می یابد 

 

 
خود به قفقاز از مرز جلفا بازدید کرد 

 

خوزستان

علیرضا رزم

 
حسینی 

وزیر صنعت،
معدن و

 
تجارت 

 

بازگشت یک هزار
و 200 کارخانه در
کشور به چرخه

 
تولید 

 

بهره برداري از کارخانه پارس کیمیا کلر

 
شوشتر 

 

خوزستان
 
کاظم خاوازي 

وزیر
جهادکشاورزي

 

افزایش بیش از
2برابري طرح هاي
آبیاري تحت فشار
در دولت تدبیر

وامید

آیین بهره برداري از گام نخست طرح آبیاري

 
تحت فشار در شهرستان حمیدیه خوزستان 

 
افزایش سه برابري تولیدات کشاورزي در

 
اراضی طرح 550هزار هکتاري 

 
تامین اعتبار20هزارمیلیارد ریالی براي صدور

 
کشاورز کارت 

 
بهره برداري از سیلوي 30هزار تنی شهداي

 
حمیدیه 

 

کرمان

 
 

 
سعید نمکی 

 
وزیر بهداشت،
درمان و

آموزش

 
پزشکی 

 

زیرساخت هاي
نظام سلامت
مهمترین دستاورد
انقلاب اسلامی

 
است 

 

پانزدهمین آیین پویش ره سلامت و همزمان
با افتتاح پروژه هاي دانشگاه علوم پزشکی بم

علی اصغربوشهر

 
مونسان 

 
وزیر میراث

مردم منتظر خبر
ثبت جهانی

 
سیراف باشند 

 

افتتاح موزه منطقه اي خلیج فارس در بوشهر
 

افتتاح 1400 میلیارد تومان پروژه گردشگري
و میراث فرهنگی 



فرهنگی،
صنایع دستی

 
و گردشگري 

 

 
بیش از سه هزار شی تاریخی به کشور

 
بازگردانده شد 

 
افتتاح هشت طرح گردشگري و میراث

 
فرهنگی بوشهر در بندر کنگان 

 

خراسان
رضوي

 
سورنا ستاري 
معاون علمی و
فناوري رییس

 
جمهوري 

 

120 هزار میلیارد
تومان از فروش

محصولات
شرکتهاي دانش

بنیان حاصل شد

رونمایی دستاوردهاي ساخت داخل سامانه

 
هاي ریلی درون شهري در مشهد 

 
افتتاح ساختمان تیراژ پارك علم و فناوري،
افتتاح دو مرکز شتابدهی، بازدید از کارخانه
نوآوري مشهد، رونمایی از دستگاه ونتیلاتور،
توربین بادي 250 کیلووات، دستگاه
ضدعفونی سطوح و محیط بخار آب اکسیژنه
پلاسمایی، پمپ فشار قوي سامانه آب

 
شیرین کن و افتتاح چند آزمایشگاه 

 

کرمان

 
(جیرفت) 

 

 
کاظم خاوازي 

 
وزیر جهاد

 
کشاورزي 

 

4.5 میلیون تن از
محصولات

کشاورزي کشور در
جنوب کرمان

 
تولید می شود 

 

افتتاح طرح 120هکتاري آبیاري نوین را در

 
جیرفت 

 
بازدید از مزارع توفان زده رودبار جنوب و
زهکلوت، دیدار با کشاورزان خسارت دیده و

 
بررسی مشکلات این قشر 

 

 
خوزستان 

 

عیسی

 
کلانتري 

 
رییس سازمان

حفاظت

 
محیط زیست 

 
علی سلیمانی
امیري رییس
کل بیمه

 
مرکزي 

 

60درصد ظروف
یکبارمصرف

پلاستیکی با
ظروف سلولزي
جایگزین می شوند

 

آیین افتتاح نخستین و بزرگترین کارخانه
تولید مواد یکبار مصرف سلولزي در هفت تپه

 
شوش 

 

آیین گشایش شعب برخی شرکت هاي بیمهتنها از 30 درصدغلامرضاخوزستان



سلیمانی

 
امیري 

رییس کل
بیمه مرکزي

ظرفیت بیمه کشور

 
استفاده می شود 

 
تحریم صنعت بیمه
کشور را فرصتی
براي رشد و
بالندگی این

 
صنعت 

 

 
خوزستان 

 

 
بازدید از تاسیسات بندري خرمشهر 

 

کرمانشاه

عیسی
منصوري

معاون توسعه
کارآفرینی و
اشتغال وزارت
کار، تعاون و

 
رفاه اجتماعی 

 

وزارت کار آماده
پرداخت 20
میلیون ریال در
ازاي آموزش هر

 
فرد است 

 

نشست کمیته هماهنگی اشتغال استان

 
کرمانشاه 

 

چهارمحال
و بختیاري

 
علی رسولیان 

 
مدیرعامل

سازمان صنایع
کوچک و
شهرك هاي

 
صنعتی ایران 

 

تحریم ها به
فرصتی براي رشد
صنعتی کشور

 
تبدیل شد 

 

بازدید از واحدهاي صنعتی و بازدید میدانی

 
از شهرك صنعتی شماره 2 شهرکرد 

کلنگ زنی فازم چهارم شهرك صنعتی

 
شهرکرد 

بهره برداري از طرح ارتقاي تصفیه خانه

 
فاضلاب شهرك صنعتی بروجن 

 

فارس

محمود

 
محمودزاده 

 
معاون مسکن
و ساختمان
وزیر راه و

 
شهرسازي 

 

همه متقاضیان
مسکن ملی در
کشور باید تعیین

 
تکلیف شوند 

 

در جلسه هماهنگی تسریع اجراي طرح اقدام

 
ملی مسکن استان فارس 

 
حدود 500 هزار واحد در مرحله اجرا قرار

 
دارد 

 

یزد
 
سعید زرندي 

 
معاون وزیر
صنعت، معدن

صنایع معدنی،
نجات دهنده
اقتصاد در دوران

 
تحریم بود 

 

آیین تجلیل از برگزیدگان صنعت و معدن

 
استان یزد 

 



 
و تجارت 

 

بوشهر

سید جواد

 
حسینی 

رئیس سازمان
آموزش و

پرورش

 
استثنایی 

 

تاکنون با همت
دولت و خیران در
قالب طرح
""هدایت"" 200
هزار تبلت براي
دانش آموزان
نیازمند کشور

تامین شده است.

 
 --

 

کرمانشاه

مسعود

 
سلطانی فر 

 
وزیر ورزش و

 
جوانان 

 

21 هزار مکان
ورزشی در کشور

احداث شده است

 
افتتاح آکادمی پزشکی، ورزشی کرمانشاه 

 
افتتاح 15 زمین چمن مصنوعی در کرمانشاه

 

گلستان

 
محمد امید 

 
معاون توسعه
روستایی و
مناطق محروم

ریاست

 
جمهوري 

 

1.5 میلیون
روستایی کشور به
صورت رایگان بیمه

می شوند

 
افتتاح یک باب مدرسه خیرساز در گرگان 

 

خراسان
رضوي

علیرضا رزم

 
حسینی 

وزیر صنعت،
معدن و

 
تجارت 

 

خودروهاي تارا و
شاهین در آینده
نزدیک رونمایی

 
می شوند 

 

نشست با فعالان و تشکلهاي اقتصادي
خراسان رضوي

 
سفر سایر مسئولان به استان ها 

علاوه بر اعضاي هیات دولت، استان ها میزبان معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري، معاون فرهنگی و سخنگوي
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، معاون عمرانی وزیر کشور، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، رییس سازمان مدیریت
بحران کشور، مدیرعامل شرکت مادر تخصصی تولید برق حرارتی کشور، معاون سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور، رییس

 
صندوق کارآفرینی امید، رییس سازمان شیلات ایران و جمع دیگري از مسوولان ملی بودند. 



سفر سرلشکر محمد باقري رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح به کرمان براي شرکت در همایش تبیین گفتمان مکتب شهید سلیمانی در
نیروهاي مسلح، سفر سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران به اردبیل براي بهره برداري از نخستین واحد بخار نیروگاه
سیکل ترکیبی سبلان، سفر دکتر سیما سادات لاري سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به مشهد براي تجلیل از

 
تلاش هاي مدافعات سلامت در مبارزه با کرونا از دیگر سفرهاي مسئولان به استان هاي مختلف بود. 

حجت الاسلام سید ابراهیم رییسی رییس قوه قضاییه نیز شانزدهم بهمن ماه به همراه مسوولان عالی رتبه قضایی به گیلان سفر کرد؛
حضور در جلسه شوراي اداري استان، بازدید از نمایشگاه مسایل اولویت دار گیلان، حضور در نشست احیاي حقوق عامه در حوزه
انفال، منابع طبیعی و محیط زیست، نشست با قضات و کارکنان دستگاه قضایی از جمله برنامه هاي رییس قوه قضاییه در سفر به

گیلان بود./ ایرنا



نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه

منبع: ایسکاشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران از نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون
تومانی به هر راننده تاکسی، از اسفندماه خبر داد.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران از نوسازي
10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات
90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، از اسفندماه خبر

 
داد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران دانشجویی(ایسکانیوز)، سید
مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري
تهران در ابتداي مراسم آئین بهره برداري از 110 دستگاه
اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره
شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی ایران،

بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل و دومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل و سومین سال، دستاوردهاي جمهوري
اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري ها،

 
اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و …وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضا کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضا رسانده
اند که بر مبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه



 
مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی با تأکید بر اینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قرارداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضا خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

 
برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود. 

انتهاي پیام/



نگاهی به دستاوردهاي شرکت ملی نفت در دولت هاي 11 و 12

منبع: قلمناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/11/18

شرکت ملی نفت ایران، به عنوان سردمدار تولید نفت و گاز در کشور، نقش کلیدي در توسعه اقتصادي، سیاسی و اجتماعی
کشورمان بازي می کند و از همین روي بخش مهمی از اهداف توسعه اي و اقتصادي ایران بر مبناي فعالیت هاي انجام شده

در این شرکت بزرگ ملی تعریف شده است. نوشته نگاهی به دستاوردهاي شرکت ملی نفت در دولت ...

 نگاهی به دستاوردهاي شرکت ملی نفت در دولت هاي 11 و 12 شرکت
ملی نفت ایران، به عنوان سردمدار تولید نفت و گاز در کشور، نقش کلیدي در توسعه اقتصادي، سیاسی و اجتماعی کشورمان بازي می
کند و از همین روي بخش مهمی از اهداف توسعه اي و اقتصادي ایران بر مبناي فعالیت هاي انجام شده در این شرکت بزرگ ملی

 
تعریف شده است. 

به گزارش ایسنا، این شرکت طی هفت سال حیات دولت تدبیر و امید که در حصار محدودیت هاي فزاینده ناشی از تحریم هاي
یکجانبه غرب رقم خورده، افت و خیزهاي فراوانی را تجربه کرد. با این وجود پایبندي به دو اصل خودباوري و تکیه بر توان داخلی
باعث شد تا این شرکت بار دیگر بتواند همچون گذشته با قامتی افراشته از سیلاب حوادث بیرون آید و با برنامه ریزي دقیق، این
شرایط بحرانی را به فرصتی براي رشد و ارتقاي فعالیت هاي صنعت نفت و تعالی شرکت هاي خصوصی فعال در عرصه نفت و گاز

 
کشور بدل سازد. 

شرکت ملی نفت ایران اعلام کرده به منظور تحقق اهداف تعریف شده در سند چشم انداز توسعه، دستیابی به حداکثر تولید صیانتی
نفت و گاز را به عنوان اولویت کاري خود قرار داده است. چشم انداز توسعه اي صنعت نفت کشورمان، هدف گذاري براي افزایش
ظرفیت تولید روزانه به 4,7 میلیون بشکه نفت، 1.3 میلیارد مترمکعب گاز و 1.1 میلیون بشکه مایعات و میعانات گازي را در افق هاي
فراروي برنامه پنجساله ششم توسعه ترسیم کرده است و بر همین مبنا از ابتداي آغاز به کار دولت دوازدهم، افزایش ظرفیت تولید با
اولویت میدان هاي مشترك نفت و به موازات آن افزایش ضریب بازیافت از میدان هاي نفت و گاز به عنوان 2 برنامه راهبردي شرکت

 
ملی نفت ایران معرفی شد. 

بر این اساس مقرر شد تا تمامی میدان هاي مشترك تا پایان دولت دوازدهم تعیین تکلیف شوند. توسعه میدان هاي مشترك به عنوان
اولویت اول کاري شرکت ملی نفت ایران در حالی مطرح می شود که این شرکت است به بخش عمده اي از اهداف خود در حوزه
میدان هاي مشترك گازي پارس جنوبی، میادین نفتی غرب کارون و میادین مشترك نفتی و گازي در حوزه فراساحلی جامه عمل
بپوشاند. مطالعات انجام شده نیز نویدبخش این واقعیت است که امکان افزایش ذخایر نفتی ایران به میزان حداقل 10 درصد طی سال



 
هاي آتی وجود خواهد داشت. 

در این میان عملکرد این شرکت طی دولت هاي یازدهم و دوازدهم بر موفقیت هاي چشمگیري در این عرصه دلالت می کند. تنها در
حوزه پارس جنوبی، با تعیین تکلیف فاز 11 و اتمام بخش فراساحل فازهاي 13 و 14 در سال گذشته، روند توسعه فازهاي 28 گانه
این میدان بزرگ مشترك گازي به سرانجام رسیده و راه براي دستیابی به ظرفیت تولید روزانه 1000 میلیون مترمکعب گاز در کشور
هموار شده است. دولت تدبیر و امید در مدت حیات خود اجرا و تکمیل 18 فاز متعارف پارس جنوبی را محقق ساخته که این امر به

 
افزایش 2.5 برابري ظرفیت تولید گاز از بزرگترین میدان مشترك گازي جهان انجامیده است. 

در عین حال با آغاز رسمی عملیات احداث خط لوله انتقال نفت گوره به جاسک و همچنین آغاز عملیات احداث پایانه صادراتی نفت
خام در منطقه مکران که در راستاي تبدیل جاسک به پایانه مهم صادراتی در کشور صورت گرفته است، راه براي توسعه همه جانبه

 
میادین نفتی مشترك در غرب کارون باز شده و قرار است اولین محموله نفت ایران تا پایان امسال از پایانه جدید جاسک صادر شود. 

افتتاح فاز اول طرح توسعه لایه نفتی پارس جنوبی در دولت یازدهم و افزایش پنج برابري ظرفیت تولید نفت خام از میدان هاي
مشترك غرب کارون در دولت تدبیر و امید و همچنین دستیابی به ظرفیت 400 هزار بشکه اي تولید نفت در این میادین، دیگر

 
اقدامات شاخص در حوزه میدان هاي مشترك بوده است. 

در حوزه اکتشاف نیز طی همین مدت شاهد دستاوردهاي قابل توجهی بوده ایم؛ کشف میدان نفتی مینو و همچنین میدان بزرگ
نفتی نام آوران؛ با ذخیره 53.3 میلیارد بشکه نفت درجا؛ به همراه کشف میدان بزرگ گازي ارم با ذخیره 540 میلیارد مترمکعب گاز
درجا عامل موثري در ارتقاي رتبه ایران در جامعه جهانی بوده است؛ به طوري که این اکتشافات رتبه ایران را به جایگاه نخست

 
اکتشاف منابع هیدروکربوري در سال 2019 ارتقا داده است. 

آنچه در ادامه می آید، گزیده اي از مهمترین دستاوردهاي شرکت ملی نفت ایران در دولت تدبیر و امید است که با وجود تمامی

 
محدودیت هاي ناشی از تحریم محقق شده است. 

 
کسب رتبه اول اکتشاف هیدروکربوري در جهان 

شرکت ملی نفت ایران در مسیر تحقق برنامه هاي اکتشافی خود به عنوان پله نخست فعالیت هاي صنعت نفت کشورمان در حوزه
بالادستی به دستاوردهاي قابل توجهی دست یافته است و در نتیجه آن توانسته است به بیش از 130 درصد از تعهدات اکتشاف نفت و
170 درصد از تعهدات اکتشاف گاز، در نیمه نخست برنامه پنجساله اکتشاف دست یابد. مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت ایران موفق
شده است از زمستان سال 1397 تاکنون، سه اکتشاف را در کارنامه خود ثبت کند. این اکتشافات که با کشف میدان نفتی مینو در

 
جزیره مینو در جوار شهر آبادان آغاز شد، در نهایت در تابستان سال گذشته به کشف میدان گازي ارم انجامید. 

حجم اکتشافات انجام شده طی 2 سال گذشته در شرکت ملی نفت ایران باعث شده تا این شرکت بتواند با کشف در مجموع 4.973
میلیارد بشکه معادل هیدروکربور مایع ذخیره قابل برداشت، جایگاه نخست اکتشاف را در بین شرکت هاي بزرگ نفتی دنیا در سال

 
2019 از آن خود کند؛ افتخاري که در تاریخ صنعت نفت ایران ماندگار خواهد بود. 

 
پایان کار توسعه پارس جنوبی 



پارس جنوبی، به عنوان مهمترین و بزرگترین پروژه تاریخ صنعت نفت ایران، ماحصل بیش از دو دهه تلاش شبانه روزي در سنگر نفت
است و امروز که به مدد همین تلاش ها، تکمیل طرح هاي مربوط به فازهاي 28 گانه این میدان مشترك در ایستگاه پایانی قرار گرفته
است، گام هاي عملی در مسیر ایجاد ظرفیت تولید روزانه هزار میلیون مترمکعب گاز در کشور طی آینده اي نزدیک برداشته شده

 
است. 

بنابر برنامه ریزي انجام شده، با توسعه کامل فازهاي تعریف شده در پارس جنوبی، ظرفیت تولید گاز از این میدان مشترك به بیش از
800 میلیون مترمکعب در روز و میعانات گازي افزون بر یک میلیون بشکه در روز خواهد رسید. این موضوع در راستاي انجام تکالیف

 
افزایش تولید نفت و گاز خواهد بود که از محورهاي تخصصی اقتصاد مقاومتی در حوزه نفت و گاز به شمار می رود. 

طی 7 سال گذشته، شرکت ملی نفت ایران موفق شده است تا 18 فاز متعارف پارس جنوبی را تکمیل و آماده بهره برداري کند؛ این
در حالی است که هشت فاز اسمی 12، 15 و 16، 17 و 18، 19، 20 و 21 (معادل 11 فاز استاندارد) در دولت یازدهم به سرانجام

 
رسیده که خود به تنهایی بیش از نیمی از تعداد فازهاي بهره برداري شده طی 2 دهه گذشته است. 

 
توسعه لایه نفتی پارس جنوبی 

توسعه لایه نفتی میدان پارس جنوبی، به عنوان یکی از مهم ترین برنامه هاي شرکت ملی نفت ایران در دولت اول تدبیر و امید در
دستور کار قرار گرفت و با بهره برداري از فاز اول این طرح که در فروردین ماه سال 1396 انجام شد، ضمن ایجاد ظرفیت تولید روزانه

 
35 هزار بشکه نفت خام، درآمد سالانه 510 میلیون دلار محصولات تولیدي براي کشورمان فراهم شد. 

 
توسعه غرب کارون، محور تحقق اقتصاد مقاومتی در نفت 

توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون به دلیل همپوشانی منابع هیدروکربوري آن با کشور عراق، یکی دیگر از اهداف مهم توسعه اي
در شرکت ملی نفت ایران است که ظرفیت تولید نفت خام کشور را به طور چشمگیري افزایش داده و موجب تقویت جایگاه کشور در

 
بازارهاي بین المللی انرژي خواهد شد. 

روند پرشتاب توسعه این میدان ها باعث شده که طی 7 سال حیات دولت تدبیر وامید، تولید نفت در غرب کارون تا 5 برابر افزایش

 
یابد که دستاوردي است ستودنی و قابل تحسین. 

از دیگر اولویت هاي توسعه اي شرکت ملی نفت ایران در راستاي افزایش ظرفیت تولید، انتقال و صادرات نفت در منطقه غرب کارون
می توان به توسعه فاز نخست میدان هاي آزادگان جنوبی، یاران جنوبی و فاز دوم میادین یادآوران و آزادگان شمالی، طرح خطوط
لوله و تاسیسات جانبی و طرح احداث خط لوله انتقال نفت گوره- جاسک و پایانه جاسک اشاره کرد که در مجموع طرح یکپارچه

 
توسعه میدان هاي مشترك نفتی غرب کارون را شامل می شود. 

از دیگر افتخارات دولت تدبیر و امید در حوزه غرب کارون می توان از تولید زودهنگام طرح توسعه میدان نفتی آذر در اردیبهشت ماه
96 نام برد که که ظرفیت تولید نفت را به میزان روزانه 30 هزار بشکه ارتقا داده و با تکمیل طرح تا پایان امسال، این میزان به 65

 
هزار بشکه در روز بالغ خواهد شد. 

در اجراي این پروژه که بنابر پیش بینی اولیه حدود 125 میلیون یورو صرفه جویی ارزي در پی دارد، بیش از 75 درصد کالاها از



 
طریق سازندگان و تامین کنندگان داخلی تامین شده است. 

طرح احداث نیروگاه غرب کارون و تاسیسات جانبی آن نیز به عنوان یکی دیگر از طرح هاي تعریف شده در حوزه توسعه این میدان ها

 
معرفی شده که فاز اول آن در شهریورماه امسال به اتمام رسیده و پیش بینی می شود فاز نهایی آن نیز تیرماه 1400 به مدار آید. 

 
 

 
احداث خط لوله گوره- جاسک و پایانه صادراتی مکران 

یکی از مهمترین طرح هاي در دست اقدام شرکت ملی نفت ایران در مسیر توسعه همه جانبه صنعت نفت، طرح استراتژیک و ملی
انتقال نفت خام گوره به جاسک و ساخت پایانه صادراتی بندرجاسک است که با هدف توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون، افزایش

 
ظرفیت ذخیره سازي نفت خام و تعریف شاهراه جدید صادراتی نفت ایران در دستور کار قرار گرفته است. 

عملیات اجرایی این طرح پراهمیت که امکان انتقال یک میلیون بشکه نفت خام سبک و سنگین صادراتی در روز از طریق یک خط
لوله با طول تقریبی هزار کیلومتر و با ساخت تلمبه خانه هاي بین راهی و ایستگاه هاي توپکرانی به همراه پست ها و خطوط انتقال
برق را فراهم می کند، تیرماه امسال با دستور رئیس جمهوري رسما آغاز شد. این پروژه که هم اکنون به عنوان استراتژیک ترین طرح
دولت مطرح است و به دلیل حجم بالاي پیمانکاران ایرانی حاضر در آن، از آن به عنوان ایرانی ترین طرح صنعت نفت نیز یاد می شود،
ضمن توانمندسازي پیمانکاران و سازندگان داخلی و ارزآوري قابل توجه، بستر مناسبی براي ساخت تجهیزات راهبردي در صنعت نفت

 
فراهم می کند که تا پیش از این از خارج از کشور تامین می شده است. 

 
اصلاح ساختار قراردادهاي نفتی 

با روي کارآمدن دولت تدبیر و امید، به منظور افزایش ظرفیت تولید نفت و حفظ و ارتقاي سهمیه ایران در اوپک و بازار جهانی نفت،
تشویق و حمایت از جذب سرمایه ها و منابع خارجی در فعالیت هاي بالادستی نفتی و گازي کشور با درجات مختلف خطرپذیري،
افزایش بهینه ظرفیت هاي تولید نفت و گاز به ویژه در میدان هاي مشترك و اجراي طرح هاي اکتشاف، توسعه و تولید و همچنین
اطمینان از حفظ و صیانت هرچه بیشتر از مخازن نفت و گاز با افزایش ضریب بازیافت مخازن، مدل جدید قراردادهاي نفتی مطرح شد.
به کارگیري، انتقال و توسعه فناوري، استفاده از سیستم هاي جدید در اکتشاف، توسعه، تولید و بهره برداري از میدان هاي نفتی و

 
گازي، از دیگر دلایل توجیهی براي تدوین و اجراي مدل جدید قراردادهاي نفتی بود. 



 
نفت ملی با تکیه بر کالا و خدمات ایرانی 

تکیه بر توان داخلی و ارتقاي سطح پیمانکاران و شرکت هاي ایرانی فعال در صنعت نفت یکی از محورهاي همیشگی فعالیت شرکت
ملی نفت ایران بوده است؛ با این وجود شدت یابی و بازگشت تحریم هاي غرب باعث شد که این هدف در مجموعه صنعت نفت با
سرعت بیشتري پیگیري شود. در دومین سال از روي کار آمدن دولت دوازدهم، شاهد ابلاغ دستور وزیر نفت مبنی بر واگذاري کامل
ساخت 10 گروه کالاهاي پرمصرف صنعت نفت به سازندگان و صنعتگران داخلی بودیم که این امر گام ارزشمندي در راستاي عملیاتی

 
کردن سیاست هاي ابلاغی اقتصاد مقاومتی، خروج غیرتورمی از رکود و حمایت از ساخت داخل بود. 

شرکت ملی نفت ایران همچنین در مسیر توانمندسازي پیمانکاران و سازندگان ایرانی صنعت نفت، ضمن اتکا و اطمینان به توان
داخلی، تلاش کرده است تا با سرمایه گذاري بر پتانسیل هاي بومی، طرح ها و پروژه هاي صنعت نفت را به پیش برد. در این زمینه
طی چند سال گذشته قراردادهاي ارزشمند زیادي با شرکت هاي داخلی امضا شده است که از تازه ترین آن ها می توان به امضاي
قرارداد تکمیل توسعه میدان آزادگان جنوبی با شرکت پتروپارس با هدف تولید روزانه 320 هزار بشکه نفت خام و 200 میلیون فوت
مکعب گاز، به همراه امضاي قرارداد ساخت بزرگترین واحد فرآورشی نفت و گاز کشور (CTEP) که با هدف ایجاد ظرفیت پالایشی

 
روزانه 320 هزار بشکه نفت در روز انجام می شود، یاد کرد. 

 
 

 
واگذاري 31 پروژه از طرح بزرگ نگهداشت و افزایش تولید نفت به شرکت هاي داخلی 

با تصویب طرح اجراي پروژه هاي نفتی به شیوه EPD-EPC از سوي شوراي اقتصاد که پیشتر از سوي وزیر نفت مطرح شده بود و

 
همزمان با دومین سال فعالیت دولت دوازدهم، 33 طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت براي اجرا در سه مرحله تعریف شد. 

این طرح ها که با هدف ایجاد اشتغال براي پیمانکاران و سازندگان داخلی و نیز حفظ و افزایش میزان تولید از میادین نفتی در دست
بهره برداري کشور در دستور کار قرار گرفته است، مشتمل بر 33 پروژه، شامل 29 پروژه در بخش خشکی و چهار پروژه فراساحلی
است که با سرمایه گذاري 6.2 میلیارد دلاري اجرایی خواهد شد. پیش بینی می شود با اجراي پروژه هاي این طرح تولید نفت خام

 
کشور به طور متوسط حدود 280 هزار بشکه در روز افزایش یابد. 



 
 

 
توسعه به شرط پژوهش 

فرآیند توسعه در صنعت نفت بدون بهره مندي از دانش روز و انجام مطالعات علمی و زیربنایی می تواند به خسارت هاي فراوانی منجر
شود؛ از همین روي این اصل به عنوان مبنایی در صورت جدید قراردادهاي نفتی مورد توجه قرار گرفته و با تکیه بر اهمیت افزایش
ضریب برداشت، وزیر نفت نیز ابلاغیه اي خطاب به چهار شرکت اصلی مبنی بر الزام انجام فعالیت هاي علمی و تحقیقاتی با دانشگاه ها

 
و مراکز علمی کشور صادر کرده است. 

برهمین اساس، شرکت ملی نفت ایران نیز قراردادهاي پژوهشی متنوعی با دانشگاه ها و مراکز علمی کشور منعقد کرده که از جمله آن
ها می توان به قراردادهاي امضا شده با هشت دانشگاه اشاره کرد که از ارزشی در حدود 292 میلیارد تومان و 19 میلیون یورو
برخوردار است. این در حالی است که همزمان با روز پایانی شهریورماه امسال نیز 13 قرارداد کلان پژوهشی ازدیاد برداشت نفت و گاز
در مجموع به ارزش 35 میلیون یورو و 716 میلیارد تومان، میان شرکت ملی نفت ایران و 13 دانشگاه و مرکز تحقیقاتی کشور امضا

 
شد. 

 
ارتقاي دانش نفت درحوزه اکتشاف 

با توجه به اینکه حوزه هاي اکتشاف و علوم زمین جزء اولین حلقه زنجیره ارزش بالادستی صنعت نفت است و همچنین پیرو پیاده
سازي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی در حوزه نفت و گاز و دستور اکید وزیر نفت، پیشنهاد انعقاد قراردادهاي پژوهشی در حوزه هاي
فناوري هاي اکتشافی مورد نیاز و معرفی دانشگاه هاي منتخب براي انعقاد قراردادهاي اکتشافی مطرح شد. برهمین اساس، پنج
قرارداد اکتشافی با دانشگاه ها و مراکز علمی از اسفندماه 1396 منعقد و مقرر شد تا طی یک برنامه 10 ساله به سرانجام برسد. این

 
قراردادها در حوزه فعالیت مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت ایران اجرایی می شود. 

این طرح ها به صورت خلاصه شامل طرح مدیریت بهینه و فناورانه علوم اکتشافی هیدروکربنی با استفاده از تجربیات بین المللی،
انتقال دانش فنی و توسعه فناوري از طریق شرکاي خارجی، ایجاد و راه اندازي مراکز تخصصی مربوطه در دانشگاه ها و مراکز
تحقیقاتی، استفاده از مهندسین مشاور متخصص براي به کارگیري نتایج، ایجاد شبکه هاي تحقیقاتی داخلی و بین المللی با محوریت

 
دانشگاه هاي طرف قرارداد و در نهایت بهینه سازي عملیات اکتشاف نفت و گاز و کاهش هزینه هاي آن می شود. 

 
شاخص هاي پژوهشی شرکت نفت در دولت تدبیر و امید 



مدیریت پژوهش و فناوري شرکت ملی نفت ایران طی هفت سال گذشته اقدامات موثر دیگري در حوزه عقد قرارداد با دانشگاه ها و
مراکز دانش بنیان انجام داده است که از شاخص ترین آن ها می توان به انجام مطالعات پژوهشی و فناورانه به منظور توسعه فناوري

 
ها در جهت بهینه سازي فرآیندهاي تولید و افزایش ضریب برداشت در 22 میدان منتخب نفتی/ گازي کشور اشاره کرد. 

این پروژه ها که از سال 1396 آغاز شده و قرار است تا سال 1406 به پایان برسد، در حوزه شرکت هاي ملی مناطق نفتخیز جنوب،
نفت فلات قاره ایران، نفت و گاز اروندان، نفت و گاز پارس، نفت مناطق مرکزي ایران و شرکت مهندسی و توسعه نفت اجرایی می
شود. اجراي این پروژه ها، یک درصد افزایش ضریب برداشت در 22 میدان را در پی خواهد داشت که عددي بالغ بر 3.2 میلیارد بشکه

 
و معادل 190 میلیارد دلار (با احتساب بشکه اي 60 دلار) تخمین زده می شود. 

 
تضمین خرید کالاهاي کیفی مورد نیاز صنعت نفت و حمایت از استارت آپ ها 

یکی از مهمترین اقداماتی که در راستاي حمایت حداکثري از سازندگان و صنعتگران ایرانی انجام خواهد شد، طرح ضمانت خرید
کالاست که با تاکید وزیر نفت مبنی بر خرید کالاهاي موردنیاز صنعت نفت با قید در دست داشتن گواهی تایید کیفی آن اجرایی
خواهد شد. در عین حال با توجه به حمایت همه جانبه صنعت نفت و شرکت ملی نفت ایران از شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ
ها، طرح تشکیل صندوق نوآوري نفت با سرمایه اولیه 100 میلیارد تومان مصوب شده است که کمک موثري در حمایت از شرکت

 
هاي دانش محور است. 

 
راه اندازي بورس نفت 

تمهیدات اعمال شده از سوي شرکت ملی نفت ایران در عرضه نفت خام در بورس انرژي، گامی بلند در مسیر مشارکت حداکثري
فعالان بخش خصوصی در صنایع بالادستی نفت و گاز و تحقق اقتصاد مقاومتی به شمار می رود. نخستین محموله از نفت خام سبک
ایران در رینگ بین الملل بورس انرژي در آبان ماه 1397 عرضه شد و بنابر برنامه ریزي هاي صورت گرفته، مقدمات عرضه تدریجی و
منظم این محموله ارزشمند هیدروکربوري در بورس فراهم شد. تسهیلاتی که شرکت ملی نفت ایران براي عرضه نفت خام در بورس
در نظر گرفته بود، باعث شد تا محموله هاي متنوعی از نفت خام سبک و میعانات گازي در رینگ بین الملل بورس انرژي عرضه شود

 
و زمینه عرضه مستمر نفت در این عرصه نیز فراهم شد. 

 
اول ایمنی، بعد کار 

رعایت الزامات مربوط به ایمنی، بهداشت و محیط زیست به عنوان راهکاري در جهت حفظ حداکثري منافع مالی وجانی، پیش زمینه
انجام هر فعالیت عملیاتی در شرکت ملی نفت ایران به شمار می آید. بر همین اساس مدیریت HSE شرکت ملی نفت ایران تلاش
کرده است تا با تقویت ساختار و نظارت دقیق بر شیوه اجراي پروژه هاي عملیاتی، اهداف تعریف شده در حوزه فعالیت این مدیریت را

 
محقق کند. 

در این زمینه با رعایت اصول حداکثري در حوزه ایمنی، ضمن نظام مند و یکپارچه کردن فعالیت هاي مختلف عملیاتی در سطح
شرکت ملی نفت ایران، تدوین و ابلاغ بیش از 45 راهنما و دستورالعمل و 20 بخشنامه به منظور ایمن سازي تاسیسات و پیشگیري از

 
حوادث عملیاتی شده است. 



 
جمع آوري گازهاي مشعل، گامی بلند در مسیر پاسداشت محیط زیست 

شرکت ملی نفت ایران در کنار انجام فعالیت هاي توسعه اي، نگاه ویژه اي به محیط زیست دارد؛ از همین روي از مدت ها قبل طرح
جمع آوري گازهاي همراه نفت در این شرکت آغاز شده و مقرر شده است تا پایان برنامه ششم توسعه از سوزاندن بیش از 90 درصد
گازهاي مشعل جلوگیري شود. گام هاي اولیه براي انجام این برنامه که نیازمند هشت میلیارد دلار سرمایه گذاري است پیشتر برداشته
شده و بنابر برنامه زمانی، بهره برداري از طرح هاي مربوط به آن ها از سال 1398 آغاز و مقرر شد تا تمام آن ها (به جز یکی که در
سال 1401 به بهره برداري خواهد رسید) در سال 1400 به مدار آید. در مسیر تحقق این برنامه، ضمن تدوین نقشه راهی براي جمع
آوري 90 درصد از گازهاي همراه نفت در حوزه شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب، ساخت 23 کارخانه کوچک با تجهیزات کاملا
ایرانی در دستور کار قرار گرفته است که علاوه بر صیانت از محیط زیست، گام موثري در اشتغال زایی نیروهاي بومی در منطقه به

 
شمار می رود. 

 
رگ سفید، اژدهایی که خاموش شد 

یکی از دستاوردهاي شرکت ملی نفت ایران در دولت تدبیر و امید طی سال 96، مهار فوران چاه شماره 147 میدان رگ سفید بود که
پس از 58 روز به ثمر نشست. اگرچه فشار PSI 2400 که بالاترین فشار ثبت شده در فوران هاي کشور به شمار می آید، به همراه
دماي متغیر بین 1200 تا 1800 درجه سانتیگراد و صوت گوش خراشی بالغ بر 180 دسی بل، مهار فوران میدان رگ سفید را با
دشواري هاي فراوانی مواجه ساخته بود، اما عملیات مهار این اژدهاي سرکش، به مدد دانش بومی و در سایه مجاهدت شبانه روزي

 
شماري از زبده ترین کارشناسان و مدیران ایرانی به ثمر رسید. 

 
شکستن رکورد صادرات نفت خام در فرصت پسابرجام 

اگرچه این واقعیت که بخش عمده اي از فعالیت دولت هاي یازدهم و دوازدهم در حصار تحریم هاي یکجانبه غرب که با تحریم

 
صادرات نفت و گاز ایران همراه بود، شکل گرفت، اما این موضوع نتوانست شرکت ملی نفت ایران را از اهداف اولیه خود دور کند. 

شرکت ملی نفت ایران در فرصت کوتاه پس از برجام توانست ظرفیت تولید نفت خود را به بیش از چهار میلیون بشکه در روز افزایش
دهد که بخش قابل توجهی از آن در حوزه میادین مشترك قرار داشت. در حوزه تولیدگاز نیز هدفگذاري براي دستیابی به ظرفیت
تولید روزانه یک میلیارد مترمکعب انجام شد که با به نتیجه رسیدن میدان بزرگ مشترك پارس جنوبی و افزایش تولید در دیگر

 
میدان هاي مستقل گازي کشور، محقق می شود. 

این شرکت همچنین در زمینه صادرات نفت و میعانات گازي در دوره پسابرجام نیز توانست براي نخستین بار رکورد صادرات روزانه

 
هشت میلیون بشکه نفت از طریق هشت نفتکش در سال 1395 را بشکند و افتخاري دیگر را در کارنامه فعالیت خود ثبت کند. 

 
شروعی دوباره براي تجارت نفت خام 

از اقدامات قابل توجه شرکت ملی نفت ایران در دولت تدبیر و امید، استفاده از فرصت برجام براي سوآپ نفت خام بود. در این میان با
وجود ایجاد یک وقفه ي چند ساله، فعالیت معاوضه نفت خام از دریاي خزر در سال 1396 وارد فاز اجرایی و تلاش شد تا از فرصت

 
پسابرجام به نحو حداکثري استفاده شود. 



بر این اساس مقرر شد تا شرکت سوآپ کننده، کشتی حامل نفت خام حوزه شمالی دریاي خزر را در بندر نکا تحویل شرکت پایانه
هاي نفتی ایران دهد و در مقابل در خلیج فارس معادل حجمی این محموله ها را دریافت کند. این راهبرد وزارت نفت که با هدف
صرفه جویی در هزینه هاي ارسال نفت خام از جنوب کشور به پالایشگاه هاي تبریز و تهران شکل گرفت، می توانست جایگاه راهبردي

 
ایران در همکاري با کشورهاي آسیاي مرکزي و حوزه قفقاز از کریدور شمال &– جنوب را تقویت کند. 

 
مسئولیت هاي اجتماعی و مشارکت صنعت نفت در ارتقاي رفاه همگانی 

شرکت ملی نفت ایران در مسیر پیشبرد اهداف توسعه اي خود، توسعه و عمران مناطق محروم را نیز در اولویت هاي کاري خود قرار
داده است. در همین راستا تعداد 2082 پروژه عام المنفعه با اعتباري بالغ بر 3800 میلیارد تومان در قالب 518 طرح آموزشی، 651
طرح ورزشی، 327 مورد بهداشتی، 154 مورد راه و جاده، 37 مورد آبرسانی، 7 مورد برق رسانی، 270 مورد طرح هاي هادي روستایی

 
و 188 مورد پروژه خدماتی از ابتداي آغاز به کار دولت یازدهم تاکنون در این شرکت تعریف و بخش قابل توجهی از آن اجرایی شد. 

 
 

 
کارنامه پربار نفت در بحبوحه محدودیت ها 

در مروري بر دیگر دستاوردهاي شرکت ملی نفت ایران در دولت تدبیر و امید می توان از اقداماتی که در مسیر دستیابی به ظرفیت
تولید 140 هزار بشکه اي نفت در میدان آزادگان جنوبی و ظرفیت 400 هزار بشکه اي تولید نفت در میادین مشترك غرب کارون
انجام شده است، یاد کرد؛ این درحالی است که بخش قابل توجهی از اقدامات توسعه اي نیز طی سال جاري انجام شده است. استقرار
نخستین تفکیک گر سیار در میدان مشترك یاران جنوبی و حفاري نخستین چاه جهت دار در میدان مشترك آزادگان جنوبی که با
هدف تحقق اهداف تولیدي در حوزه میدان هاي مشترك نفتی غرب کارون با رعایت الزامات زیست محیطی، انجام شده است، از

 
اقدامات شاخص دیگري است که در این حوزه مطرح است. 

شرکت ملی نفت ایران در دولت هاي یازدهم و دوازدهم در حوزه توسعه میدان گازي کیش نیز موفقیت هاي قابل توجهی به دست
آورده است و پیش بینی می شود این طرح تا پایان امسال نهایی شود. اجراي این طرح 6.5 میلیون نفر/ ساعت اشتغالزایی داشته و

 
ارزش محصولات آن در حدود 2 میلیارد دلار در سال تخمین زده می شود. 

اجراي این پروژه ها در کنار هزاران طرح و پروژه دیگر، کارنامه عملکرد قابل دفاعی را براي شرکت ملی نفت ایران به ارمغان آورده
است و تنها با نگاهی گذرا به عملکرد این شرکت در دولت تدبیر و امید، می توان این نکته را دریافت که دومین شرکت بزرگ نفت



دنیا، با وجود تمامی محدودیت هایی که طی هفت سال گذشته با آن دست به گریبان بوده است، توانسته است به عنوان عضوي
اثرگذار در تمامی ارکان اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی ایفاي نقش کند و سهم خود در رونق و شکوفایی ایران عزیز را به

 
بهترین شکل ممکن ادا کند. 

انتهاي پیام



لزوم ایجاد اشتغال پایدار و تخصیص اعتبارات لازم براي تسریع در اجراي

طرح هاي کار آفرینی در نهبندان و سربیشه

منبع: خانه ملتشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/11/18

نماینده مردم نهبندان و سربیشه در مجلس، خواستار ایجاد اشتغال پایدار و تخصیص اعتبارات لازم براي تسریع در اجراي
طرح هاي کار آفرینی در حوزه انتخابیه شد.

مصطفی نخعی نماینده مردم نهبندان و سربیشه و عضو مجمع نمایندگان استان خراسان جنوبی در مجلس شوراي اسلامی در
گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، با اشاره به دیدار مسئولان کمیته امداد امام خمینی استان خراسان جنوبی گفت: در این
دیدار ضمن تقدیر و تشکر از مجموعه کمیته امداد استان در رابطه با اقدامات و فعالیت هاي این نهاد مقدس در حوزه انتخابیه و
همچنین در راستاي پاسخگویی مطلوب به مراجعین و گروه هاي هدف این نهاد عنوان شد که کمیته امداد امام خمینی (ره) از

 
دستگاه هاي برتر در زمینه پاسخگویی به مراجعین می باشد. 

این نماینده مجلس در دوره یازدهم ادامه داد: در این دیدار در خصوص مشکلات حوزه انتخابیه و مشکلات مددجویان تحت پوشش

 
این نهاد در حوزه اشتغال، مسکن، درمانی و راه کار هاي برون رفت از بحث و گفت وگو شد. 

وي افزود: ایجاد اشتغال پایدار و تخصیص اعتبارات لازم براي تسریع در اجراي طرح هاي کار آفرینی، توانمند سازي مدد جویان،

 
گسترش ارتباطات با مراکز نیکوکاري سطح استان و فرهنگ سازي از دیگر مطالبی بود که در این جلسه به آن اشاره شد./ 

پایان پیام



هرمزگان ظرفیت بالایی در کسب ثروت دارد/ تشکل هاي جوانان در هرمزگان

عملکرد موفقی دارند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه استان هرمزگان ظرفیت و پتانسیل بالایی در کسب ثروت دارد، گفت:
یکی از فعالیت هاي سمن هاي جوانان و دلایل شکل گیري آن رفع و کاهش آسیب هاي اجتماعی،توسعه اشتغال و...در استان

هااست که تشکل هاي هرمزگان در این زمینه خوب و موفق عمل کرده اند.

محمد مهدي تندگویان در نشست با مجمع سمن هاي
جوانان استان هرمزگان: هرمزگان ظرفیت بالایی در کسب
ثروت دارد/ تشکل هاي جوانان در هرمزگان عملکرد موفقی
دارند معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با بیان
اینکه استان هرمزگان ظرفیت و پتانسیل بالایی در کسب
ثروت دارد، گفت: یکی از فعالیت هاي سمن هاي جوانان و
دلایل شکل گیري آن رفع و کاهش آسیب هاي
اجتماعی،توسعه اشتغال و...در استان هااست که تشکل

 
هاي هرمزگان در این زمینه خوب و موفق عمل کرده اند. 

به گزارش برنا؛ محمد مهدي تندگویان، معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان در دیدار با مجمع جوانان استان و منتخب سمن

 
هاي هرمزگان افزود: از زمان مدیرکلی امیاري اتفاقات مشهود و خوبی در استان هرمزگان در دو حوزه ورزش وجوانان افتاده است. 

 
تندگویان خاطر نشان کرد: خیلی از مسائل و مشکلات موجود در استان هرمزگان مشابه سایر مشکلات در استانهاي دیگر کشور است. 

او با اشاره به احداث خانه جوان گفت: براي احداث خانه جوان در استان ها بسیاري از مدیران با تلاش و همت و حمایت وزارتخانه این

 
خانه را احداث نموده اند و از سال آینده نیز مشکل اعتبار بودجه احداث خانه جوان رفع خواهد شد. 

تندگویان اضافه کرد: همانطور که مشکل قانونی احداث خانه جوان با پیگیري ها و تلاش رفع شد مشکل بودجه و اعتبارات هم رفع

 
میگردد تا خانه جوان تعیین تکلیف شود. 

او با بیان اینکه درخواست پایش درخصوص اشتغال مجمع جوانان را داریم، بیان کرد: همه تشکل ها می توانند نماینده بسیار خوبی

 
براي جوانان استان ها باشند و پیگیر مطالبات همه جوانان استان باشند. 

معاون وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه در سال هاي اخیر دولت براي جایگاه مجمع ملی سمن هاي جوانان کمک هاي زیادي نموده

 
است، اظهار کرد: ماهم هر جایی که احساس کمبود و کوتاهی کنیم قطعا پیگیري هاي لازم را در جهت رفع آن انجام خواهیم داد. 



او با تاکید بر اینکه مجمع جوانان یک تعریفی از عملکرد خود براي جوانان استان داشته باشند،افزود: از تشکل ها انتظار داریم نقشه
راهی براي برنامه ها و هدف هاي بلند مدت خود ترسیم نمایند تا جایگاه خود را بالاتر ببرند و چشم اندازه اي بزرگ تري را دنبال

 
کنند. 

تندگویان با بیان اینکه امیدواریم به زودي مشکل ثبت و صدور مجوزهاي خانه هاي جوانان رفع شود، بیان کرد: در سال جدید با ابلاغ
قانون جدید وزارت ورزش و جوانان، مشکلات رفع می شود.



حناچی: ایران خودرو به عهد خود وفا کرد/ مقیمی: اتمام اجراي قرارداد

250 دستگاهی تا پایان سال

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/11/18

حزب االله:مرحله دوم از قرارداد تحویل 250 دستگاه مینی بوس و اتوبوس به شهرداري تهران، با تحویل 110 دستگاه اتوبوس
و مینی بوس به ناوگان حمل و نقل عمومی شهر تهران اجرا شد.

به گزارش شبکه خبري تحلیلی حزب االله ، در مراسم تحویل 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شهردار تهران با اشاره به این
که ارزش قرارداد منعقد شده با ایران خودرو براي تولید 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، 480 میلیارد تومان است، تاکید کرد: ایران

 
خودرو در اجراي تعهدات خود و تحویل به موقع خودروها، وفاي به عهد کرده است. 

پیروز حناچی افزود: مفتخر هستیم کارخانجات داخلی که حدود 10 سال خط تولید آن متوقف شده بود، به واسطه این قرارداد و نیز

 
قراردادهایی که سایر کلان شهرهاي کشور با شرکت ایران خودرو دیزل بسته اند، بار دیگر فعال شده اند. 

وي با بیان این که با شرکت ایران خودرو توافق کردیم در زمینه اتوبوس هاي برقی نیز این همکاري را ادامه دهیم، عنوان کرد: از
همکارانم در شرکت ایران خودرو و ایران خودرو دیزل تشکر می کنم. امیدواریم، این قرارداد که امروز به مرحله دوم رسیده، به مراحل
دهم نیز برسد تا به این ترتیب بتوانیم به صورت مستمر تعداد اتوبوس هاي مناسب در سطح شهر تهران را افزایش دهیم؛ از آن مهم
تر، افزودن اتوبوس هاي برقی به ناوگان حمل و نقل عمومی شهر تهران را با حداکثر حمایت از بضاعت داخل و استفاده از تجربیات

 
بین المللی به نتیجه برسانیم. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو نیز در حاشیه آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس و تحویل تاکسی هاي
نوسازي شده ناوگان حمل و نقل عمومی شهر تهران، با بیان این که در مرحله نخست این قرارداد، 100 دستگاه اتوبوس و مینی بوس
به شهرداري تهران تحویل شد، گفت: به این ترتیب در مجموع 210 دستگاه خودرو تحویل شده و 40 دستگاه از آن باقی مانده است

 
که این میزان نیز تا پایان سال و زودتر از موعد مقرر، تحویل خواهد شد. 

فرشاد مقیمی با اشاره به این که پس از 9 سال توقف، خط تولید اتوبوس در مجموعه ایران خودرو دیزل احیا شد، بیان کرد: این اقدام
با کاهش ارزبري 58 هزار یورویی در هر اتوبوس آغاز شد، اما در جهاد خودکفایی که در شرکت ایران خودرو و ایران خودرو دیزل
صورت گرفته، امروز مبلغ کل ارزبري به حدود 44 هزار یورو رسیده است. اگر این روند و سفارش گذاري ها به موقع انجام شود، تا

 
سال 1400 این میزان ارزبري به 33 هزار یورو کاهش خواهد یافت. 

وي با بیان این که در حوزه تولید اتوبوس برقی نیز آمادگی خود را اعلام کرده ایم، اظهار کرد: در این زمینه هماهنگی ها صورت

 
گرفته و در صورت تامین مالی، برنامه ما در تولید اتوبوس برقی در ایران کاملا روشن و مشخص است. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، با اشاره به قرارداد منعقد شده با شهرداري تهران، خاطرنشان کرد: در پی این قرارداد، با
شهرداري مشهد، البرز، همدان و سایر شهرها نیز قراردادهایی را منعقد کردیم. آمادگی تحویل دست کم دو هزار دستگاه اتوبوس در

 
سال 1400 را داریم، آماده ایم اگر سفارشی وجود دارد، برنامه ریزي تولید آن را انجام دهیم. 

وي با اشاره به ایجاد اشتغال در شرکت ایران خودرو دیزل هم زمان با توسعه و جهش تولید صورت گرفته در این خودروساز، تصریح
کرد: با توجه به داخلی سازي هایی که شکل گرفته، حدود سه هزار و 500 نفر نیروي کار به مجموعه ایران خودرو دیزل، شرکت هاي

 
تابعه و تامین کنندگان افزوده شده است. 

گفتنی است در این مراسم، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، مدیرعامل شرکت ایران خودرو دیزل، شهردار تهران، معاون عمران و



توسعه امور شهري و روستایی وزیر کشور، رییس شوراي شهر تهران و جمعی از اعضاي این شورا، فرمانده عملیات مدیریت بیماري
کرونا در کلان شهر تهران و نیز معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار تهران حضور داشتند.



بهره برداري از طرح بزرگ تولید کنسانتره در جنوب کشور

منبع: تابناكشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/11/18

 
بهره برداري از طرح بزرگ تولید کنسانتره در جنوب کشور 

همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر طرح بزرگ صنعتی تولید کنسانتره میوه و مرکبات در شهرك صنعتی جهرم به بهره برداري رسید.
تابناك فارس به نقل از صدا و سیما: در مراسمی با حضور استاندار فارس، نماینده مردم شهرستان هاي جهرم و خفر در مجلس شوراي
اسلامی و جمعی از مدیران استانی ، طرح بزرگ تولید کنسانتره انواع مرکبات، میوه جات، خرماو رب گوجه فرنگی به عنوان بزرگترین

 
طرح تولید کنسانتره جنوب کشور، به بهره برداري رسید. 

احد فتوحی مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس گفت: این طرح با سرمایه گذاري افزون بر 1500میلیارد ریالی بخش

 
خصوصی راه اندازي و در فاز نخست براي 400نفر اشتغال ایجاد شده است. 

وي افزود: این مجموعه صنعتی در فاز نخست ظرفیت تولید 2 هزار و 800 تُن انواع کنسانتره را دارد که در فاز هاي بعدي افزایش می

 
یابد. 

فتوحی با اشاره به حمایت هاي انجام شده براي استقرار این مجتمع صنعتی در شهرك صنعتی جهرم گفت: زمین محل استقرار این
طرح صنعتی پس از فسخ قرارداد راکد قبلی و انجام تشریفات قانونی، در اردیبهشت سال گذشته به سرمایه گذار طرح تحویل شد که

 
این سرمایه گذار نیز در مدت 22ماه این طرح بزرگ را اجرایی و به بهره برداري رساند. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس با بیان اینکه شهرستان جهرم از قطب هاي مهم تولید مرکبات و خرما در کشور است
راه اندازي طرح بزرگ کنسانتره را یکی از نیاز هاي مهم شهرستان اعلام کرد که امروز و در راستاي جهش تولید و با تلاش جهادگونه
بخش خصوصی تحقق یافته و با راه اندازي این مجموعه صنعتی علاوه بر ایجاد ارزش افزوده و تولید محصول صادرات محور، سبب

 
اشتغال زایی بالایی نیز شده است. 

فتوحی با اشاره به انعقاد 56قرارداد سرمایه گذاري در شهرك صنعتی جهرم گفت: تا کنون 26 واحد صنعتی با اشتغالزایی هزار نفر
فعالیت دارد و 30 واحد صنعتی دیگر نیز در مرحله ساخت و ساز است.



سومین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري و مرتبطین / ثبت102 شرکت به

نام کارتن خواب ها از سوي حسن یاوري

منبع: رویداد 24شماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/11/18

سومین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري و مرتبطین وي به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار شد.

رویداد24 سومین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري

 
و مرتبطین وي به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار شد. 

در ابتداي جلسه دادگاه وکیل حسن و حامد یاوري
متهمین ردیف هاي اول و دوم پرونده گفت: درخواست
داریم که بورس لیست 44 شرکت منتسب به حسن یاوري
را به تفکیک خرید هاي آن ها اعلام کند و باید تاکید کنم

که تمام مسئولیت هر توناژ این پرونده بر عهده احدي از موکلان من یعنی حسن یاوري است و سایر متهمان صرفا به خرید و فروش

 
مواد اولیه پتروشیمی اشتغال داشته اند. 

پس از اظهارات وکیل، متهمین سید علی مهرجو، مجید رستگار رامشه، مهدي رستگار رامشه، مهدي ریماز، میثم صالحی و امیر
حسین چگینی با دستور قاضی در جایگاه قرار گرفتند و قاضی به هر یک از این متهمان به صورت جداگانه اتهام مشارکت در اخلال
کلان در نظام تولیدي کشور از طریق فروش مواد اولیه سهمیه اي پتروشیمی دریافت شده از بورس کالا در بازار آزاد برخلاف قانون به

 
میزان 246 میلیون کیلوگرم را تفهیم کرد. 

متهم مهرجو در دفاعیات خود بیان داشت: 80 درصد شرکت هاي منتسب به متهم حسن یاوري هیچگونه فعالیتی نداشتند و 70
درصد مواد اولیه پتروشیمی که به صورت سهمیه اي توسط شبکه یاوري دریافت می شد در بازار آزاد به فروش می رسید و تنها 30

 
درصد این مواد صرف تولید می شد. 

متهم مجید رستگار رامشه نیز بیان داشت: من صرفا کارمند دفتري حسن یاوري بودم و سهمم از خرید و فروش مواد اولیه پتروشیمی

 
صرفا در حد همان حقوقی بود که از دفتر حسن یاوري دریافت می کردم. 

متهم مهدي رستگار رامشه، در دفاع از اتهامات خود گفت: من از سال 90 در دفتر حسن یاوري با دریافتی ماهانه 2 الی 3 و نیم
میلیون تومان کار می کردم و با دستورات حسن یاوري روزانه 20 الی 30 تن مواد اولیه پتروشیمی را به فروش می رساندم و پول
حاصل از این فروش را به حسابداري دفتر یاوري منتقل می کردم واطلاعی نداشتم که این محصولاتی که اقدام به فروش آن ها می

 
کنم، سهمیه شهرستان ها براي تولید است. 

در ادامه جلسه دادگاه، متهم مهدي ریماز در جایگاه قرار گرفت و گفت: مسئولیت من در دفتر حسن یاوري نظارت بر کار حسابداران



دفتر براي جلوگیري از تخلفات آن ها بود و من در خرید و فروش ها دخالتی نداشتم و وکالت نامه هایی که از سوي حسن یاوري به

 
نام من تنظیم شده است صرفا براي اخذ اوراق مالیاتی بوده است. 

 
میثم صالحی، یکی دیگر از متهمان این پرونده است که به دفاع از خود پرداخت. 

 
بیشتر بخوانید: اولین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري و مرتبطین 

ین متهم پس از قرار گرفتن در جایگاه گفت: من در کارخانه هاي مستقر در قزوین و انزلی و ارومیه زیر نظر حسن یاوري فعالیت می
کردم و مشاهده می کردم که براي مثال طی دو هفته ده الی 20 تن مواد اولیه به این کارخانه ها براي تولید می آمد، اما در هفته

 
سوم موادي به این کارخانه ها منتقل نمی شد. من از سال 97 به تهران آمدم و در دفتر یاوري مشغول به کار شدم. 

مسئولیتم این بود که از کارگزاري ها برگه هاي خرید را دریافت کنم و حسن یاوري طی دو ماه به من عملیات خرید از بورس را

 
آموزش داد. 

متهم امیرحسین چگینی مدعی شد صرفا حقوق بگیر متهم یاوري بوده و تنها سه ماه در دفتر حسن یاوري به عنوان فروشنده مواد

 
اولیه پتروشیمی فعالیت داشته است. 

 
چگینی همچنین مدعی شد مجموعا 200 الی 300 تن خرید و فروش داشته است. 

 
پس از دفاعیات هر کدام از متهمین فوق الذکر، وکلاي آنان نیز با قرار گرفتن در جایگاه به بیان دفاعیات خود پرداختند. 

پس از اخذ دفاعیات از متهمین فوق الذکرو وکلاي آن ها نماینده دادستان در جایگاه قرار گرفت و گفت: یکی از اماره هاي اتهام
اخلال منتسب به حسن یاوري همین وجود 80 درصد شرکت هایی است که غیر فعال بودند و ما طبق مستندات پرونده مشاهده می

 
کنیم که متهم حسن یاوري براي نمونه از یک سوله دو کد دریافت سهمیه مواد اولیه دریافت کرده است. 

نماینده دادستان گفت: مطابق با یک سند موجود در پرونده، حسن یاوري در سامانه بهین یاب تعهد داده که محصولات اولیه

 
پتروشیمی خریداري شده را صرف تولید کند و مطابق با این تعهد فروش این محصولات در بازار آزاد مصداق تخلف بوده است. 

نماینده دادستان بیان داشت: وکیل متهم حسن یاوري انتساب 17 شرکت به موکل خود را می پذیرد؛ حال سوال ما این است که

 
تکلیف آن 102 شرکتی که به نام کارتن خواب ها از سوي حسن یاوري ثبت شده است چه می شود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: متهم حسن یاوري خود را به عنوان مهندس پلیمر معرفی می کرد حال آنکه پیگیري هاي ما و
مستندات موجود دال بر جعلی بودن مدرك دانشگاهی این متهم می باشد؛ همچنین متهمین حسن و حامد یاوري از کارمندان خود

 
سفته هاي هنگفت دریافت می کردند که باید دلیل این کار را توضیح دهند. 

در پایان قاضی مسعودي مقام ختم جلسه را اعلام کرد و بیان داشت: جلسه بعدي در روز دوشنبه 20 بهمن ماه برگزار می شود.



102 شرکت یاوري به نام کارتن خواب ها

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/11/18

سومین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار و اعلام شد: 102 شرکت به نام کارتن
خواب ها ثبت شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ در ابتداي جلسه دادگاه
وکیل حسن و حامد یاوري متهمان ردیف هاي اول و دوم
پرونده گفت: درخواست داریم که بورس لیست 44 شرکت
منتسب به حسن یاوري را به تفکیک خرید هاي آن ها
اعلام کند و باید تاکید کنم که تمام مسئولیت هر تناژ این
پرونده بر عهده احدي از موکلان من یعنی حسن یاوري
است و سایر متهمان صرفا به خرید و فروش مواد اولیه

 
پتروشیمی اشتغال داشته اند. 

پس از اظهارات وکیل، متهمان سید علی مهرجو، مجید
رستگار رامشه، مهدي رستگار رامشه، مهدي ریماز، میثم صالحی و امیر حسین چگینی با دستور قاضی در جایگاه قرار گرفتند و قاضی
به هر یک از این متهمان به صورت جداگانه اتهام مشارکت در اخلال کلان در نظام تولیدي کشور را از طریق فروش مواد اولیه سهمیه

 
اي پتروشیمی دریافت شده از بورس کالا در بازار آزاد برخلاف قانون به میزان 246 میلیون کیلوگرم تفهیم کرد. 

متهم مهرجو در دفاعیات خود بیان کرد: 80 درصد شرکت هاي منتسب به متهم حسن یاوري هیچگونه فعالیتی نداشتند و 70 درصد
مواد اولیه پتروشیمی که به صورت سهمیه اي توسط شبکه یاوري دریافت می شد در بازار آزاد به فروش می رسید و تنها 30 درصد

 
این مواد صرف تولید می شد. 

متهم مجید رستگار رامشه نیز گفت: من صرفا کارمند دفتري حسن یاوري بودم و سهمم از خرید و فروش مواد اولیه پتروشیمی صرفا

 
در حد همان حقوقی بود که از دفتر حسن یاوري دریافت می کردم. 

متهم مهدي رستگار رامشه، در دفاع از اتهامات خود گفت: من از سال 90 در دفتر حسن یاوري با دریافتی ماهانه 2 تا 3 و نیم میلیون
تومان کار می کردم و با دستورات حسن یاوري روزانه 20 تا 30 تن مواد اولیه پتروشیمی را به فروش می رساندم و پول حاصل از این
فروش را به حسابداري دفتر یاوري منتقل می کردم و اطلاعی نداشتم که این محصولاتی که اقدام به فروش آن ها می کنم، سهمیه

 
شهرستان ها براي تولید است. 

در ادامه جلسه دادگاه، متهم مهدي ریماز در جایگاه قرار گرفت و گفت: مسئولیت من در دفتر حسن یاوري نظارت بر کار حسابداران
دفتر براي جلوگیري از تخلفات آن ها بود و من در خرید و فروش ها دخالتی نداشتم و وکالت نامه هایی که از سوي حسن یاوري به

 
نام من تنظیم شده صرفا براي اخذ اوراق مالیاتی بوده است. 

 
میثم صالحی، یکی دیگر از متهمان این پرونده است که به دفاع از خود پرداخت. 

این متهم پس از قرار گرفتن در جایگاه گفت: من در کارخانه هاي مستقر در قزوین و انزلی و ارومیه زیر نظر حسن یاوري فعالیت می
کردم و مشاهده می کردم که براي مثال طی دو هفته ده تا 20 تن مواد اولیه به این کارخانه ها براي تولید می آمد، اما در هفته سوم

 
موادي به این کارخانه ها منتقل نمی شد. من از سال 97 به تهران آمدم و در دفتر یاوري مشغول به کار شدم. 

مسئولیتم این بود که از کارگزاري ها برگه هاي خرید را دریافت کنم و حسن یاوري طی دو ماه به من عملیات خرید از بورس را
آموزش داد. 



متهم امیرحسین چگینی مدعی شد صرفا حقوق بگیر متهم یاوري بوده و تنها سه ماه در دفتر حسن یاوري به عنوان فروشنده مواد

 
اولیه پتروشیمی فعالیت داشته است. 

 
چگینی همچنین مدعی شد 200تا 300 تن خرید و فروش داشته است. 

 
پس از دفاعیات هر کدام از متهمان، وکلاي آنان نیز با قرار گرفتن در جایگاه به بیان دفاعیات خود پرداختند. 

پس از اخذ دفاعیات از متهمان فوق الذکرو وکلاي آن ها نماینده دادستان در جایگاه قرار گرفت و گفت: یکی از اماره هاي اتهام اخلال
منتسب به حسن یاوري همین وجود 80 درصد شرکت هایی است که غیر فعال بود و ما طبق مستندات پرونده مشاهده می کنیم که

 
متهم حسن یاوري براي نمونه از یک سوله دو کد دریافت سهمیه مواد اولیه دریافت کرده است. 

نماینده دادستان گفت: مطابق با یک سند موجود در پرونده، حسن یاوري در سامانه بهین یاب تعهد داده که محصولات اولیه

 
پتروشیمی خریداري شده را صرف تولید کند و مطابق با این تعهد فروش این محصولات در بازار آزاد مصداق تخلف بوده است. 

نماینده دادستان بیان کرد: وکیل متهم حسن یاوري انتساب 17 شرکت به موکل خود را می پذیرد؛ حال سوال ما این است که تکلیف

 
آن 102 شرکتی که به نام کارتن خواب ها از سوي حسن یاوري ثبت شده است، چه می شود؟ 

نماینده دادستان تصریح کرد: متهم حسن یاوري خود را به عنوان مهندس پلیمر معرفی می کرد حال آنکه پیگیري هاي ما و
مستندات موجود دال بر جعلی بودن مدرك دانشگاهی این متهم می باشد؛ همچنین متهمان حسن و حامد یاوري از کارمندان خود

 
سفته هاي هنگفت دریافت می کردند که باید دلیل این کار را توضیح دهند. 

در پایان قاضی مسعودي مقام ختم جلسه را اعلام و بیان کرد: جلسه بعدي در روز دوشنبه 20 بهمن برگزار می شود.



آزادي 2460 زندانی جرایم مالی وغیرعمد در مازندران

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/11/18

ساري- معاون عملیات و سخنگوي رزمایش الی بیت المقدس سپاه کربلا گفت: همزمان با دهه فجر و اجراي این رزمایش دو
هزار و 460 زندانی جرایم مالی و غیرعمد در استان آزاد شدند.

ساري- معاون عملیات و سخنگوي رزمایش الی بیت
المقدس سپاه کربلا گفت: همزمان با دهه فجر و اجراي این
رزمایش دو هزار و 460 زندانی جرایم مالی و غیرعمد در

 
استان آزاد شدند. 

سرهنگ حسین علیزاده در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره
به اجراي رزمایش الی بیت المقدس با شعار پار کار انقلاب
ایستاده ایم براي خدمت رسانی به مردم در عرصه هاي
مختلف اظهار داشت: فراخوان دسته هاي رزمی و شامگاه
یاد یاران از جمله برنامه ها است و 12 هزار و 700 مرحله

 
دسته هاي رزمی وارد عرصه هاي خدمت رسانی شدند. 

وي با بیان اینکه بیش از 148 هزار نفر از بسیجیان در برنامه شامگاه یاد یاران به تبیین ارزش هاي انقلاب پرداختند، گفت: بیش از

 
23 هزار تیم در گشت رضویون در قالب پیاده و سواره خودرویی خدمات رسانی کردند. 

 
وي ادامه داد: همچنین در تور ایست و بازرسی، هزار و 660 تور با بیش از 18 هزار نفر از بسیجیان در استان برپا شد. 

سرهنگ علیزاده از تشکیل بیش از 500 گروه جهادي براي رفع مسائل بهداشتی و محیط زیستی خبر داد و گفت: 745 تیم اطلاعاتی

 
به تعداد هزار و900 نفر در استان تشکیل شد. 

معاون عملیات رزمایش الی بیت المقدس به فعالیت هزار گروه جهادي متشکل از چهار هزار و 800 نفر خبر داد و گفت: هفت هزار و

 
600 بسته معیشتی نیز در این ایام توزیع شده است. 

وي آزادي دو هزار و 460 نفر از زندانیان غیرعمد، تأمین پنج هزار و481 کمک جهیزیه، افتتاح 22 واحد خانه محروم، مرمت 79 واحد
مسکونی، تأمین 56 بسته کمک آموزشی، اشتغال 164 نفر در عرصه بسیج سازندگی را از دیگر اقدامات بیان کرد و گفت: در ایام دهه

فجر بیش از پنج هزار حلقه بصیرتی با 33 هزار و 500 نیروي بسیجی تشکیل شده است.



جزییات پرداخت وام 90 میلیونی به رانندگان تاکسی در تهران

منبع: سلام نوشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/11/18

سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران گفت: پرداخت وام 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان تهران
در دستور کار شهرداري است.

سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران گفت: پرداخت وام 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان تهران

 
در دستور کار شهرداري است. 

به گزارش سلام نو به نقل از ایرنا، سید مناف هاشمی روز شنبه
در آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و
انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل
ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین
سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم، در
10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، با توجه به
همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه

 
حل و نقل عمومی صورت نگرفته که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

وي اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک ها، دولت و دیگر منابع وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و
مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد، شهر تهران به بیش از سه هزار دستگاه اتوبوس، بیش از یک هزار و 500 دستگاه

 
واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید نیاز دارد. 

هاشمی ادامه داد: تا امروز سه هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده معرفی شدند که دو هزار و 206
دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است، هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود اما بعید می دانم که

 
تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. 

به گفته وي، البته یک توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند،
900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده

 
پایتتخت در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، گفت: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتما تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 



وي در بخش دیگري از سخنانش درباره اورهال واگن هاي مترو نیز گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را شهردار تهران و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند

 
نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه ایستگاه مترو شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در
اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند، این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز
قسمتی از اوراق مشارکت 1398، محقق نشده که امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران،

 
یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

وي درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، نیز گفت: یکی از قراردادها، قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي
تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد و در تلاش هستیم تا قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به

 
امضا برسد. 

هاشمی همچنین ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است، بخش

 
خصوصی را براي ورود اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

به گفته وي، این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود که این قرارداد واگن نزدیک

 
به سه هزار میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس با حضور پیروز حناچی شهردار تهران، سید مناف هاشمی
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران، محمد علیخانی رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران، فرشاد
مقیمی مدیرعامل شرکت ایران خودرو ، محسن هاشمی رییس شوراي اسلامی شهر تهران و مهدي جمالی نژاد معاون وزیر کشور و
رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و دیگر مدیران شهري پایتخت در بوستان گفت وگو، محل دائمی نمایشگاه هاي

شهرداري تهران برگزار شد.



ثبت 102 شرکت به نام کارتن خواب ها از سوي یاوري

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/11/18

سومین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري و مرتبطین وي به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار شد.

سومین جلسه رسیدگی به اتهامات حسن یاوري و

 
مرتبطین وي به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر سومین جلسه رسیدگی به
اتهامات حسن یاوري و مرتبطین وي به ریاست قاضی

 
مسعودي مقام برگزار شد. 

در ابتداي جلسه دادگاه وکیل حسن و حامد یاوري
متهمین ردیف هاي اول و دوم پرونده گفت: درخواست
داریم که بورس لیست 44 شرکت منتسب به حسن یاوري

را به تفکیک خریدهاي آن ها اعلام کند و باید تاکید کنم که تمام مسئولیت هر توناژ این پرونده بر عهده احدي از موکلان من یعنی
حسن یاوري است و سایر متهمان صرفاً به خرید و فروش مواد اولیه پتروشیمی اشتغال داشته اند. پس از اظهارات وکیل، متهمین
سید علی مهرجو، مجید رستگار رامشه، مهدي رستگار رامشه، مهدي ریماز، میثم صالحی و امیر حسین چگینی با دستور قاضی در
جایگاه قرار گرفتند و قاضی به هر یک از این متهمان به صورت جداگانه اتهام مشارکت در اخلال کلان در نظام تولیدي کشور از طریق
فروش مواد اولیه سهمیه اي پتروشیمی دریافت شده از بورس کالا در بازار آزاد برخلاف قانون به میزان 246 میلیون کیلوگرم را تفهیم

 
کرد. 

متهم مهرجو در دفاعیات خود بیان داشت: 80 درصد شرکت هاي منتسب به متهم حسن یاوري هیچ گونه فعالیتی نداشتند و 70
درصد مواد اولیه پتروشیمی که به صورت سهمیه اي توسط شبکه یاوري دریافت می شد در بازار آزاد به فروش می رسید و تنها 30

 
درصد این مواد صرف تولید می شد. 

متهم مجید رستگار رامشه نیز بیان داشت: من صرفاً کارمند دفتري حسن یاوري بودم و سهمم از خرید و فروش مواد اولیه پتروشیمی

 
صرفاً در حد همان حقوقی بود که از دفتر حسن یاوري دریافت می کردم. 

متهم مهدي رستگار رامشه، در دفاع از اتهامات خود گفت: من از سال 90 در دفتر حسن یاوري با دریافتی ماهانه 2 الی 3 و نیم
میلیون تومان کار می کردم و با دستورات حسن یاوري روزانه 20 الی 30 تن مواد اولیه پتروشیمی را به فروش می رساندم و پول
حاصل از این فروش را به حسابداري دفتر یاوري منتقل می کردم و اطلاعی نداشتم که این محصولاتی که اقدام به فروش آن ها می

 
کنم، سهمیه شهرستان ها براي تولید است. 

در ادامه جلسه دادگاه، متهم مهدي ریماز در جایگاه قرار گرفت و گفت: مسئولیت من در دفتر حسن یاوري نظارت بر کار حسابداران
دفتر براي جلوگیري از تخلفات آن ها بود و من در خرید و فروش ها دخالتی نداشتم و وکالت نامه هایی که از سوي حسن یاوري به



نام من تنظیم شده است صرفاً براي اخذ اوراق مالیاتی بوده است. میثم صالحی، یکی دیگر از متهمان این پرونده است که به دفاع از

 
خود پرداخت. 

این متهم پس از قرار گرفتن در جایگاه گفت: من در کارخانه هاي مستقر در قزوین و انزلی و ارومیه زیر نظر حسن یاوري فعالیت می
کردم و مشاهده می کردم که براي مثال طی دو هفته ده الی 20 تن مواد اولیه به این کارخانه ها براي تولید می آمد، اما در هفته
سوم موادي به این کارخانه ها منتقل نمی شد. من از سال 97 به تهران آمدم و در دفتر یاوري مشغول به کار شدم. مسئولیتم این بود

 
که از کارگزاري ها برگه هاي خرید را دریافت کنم و حسن یاوري طی دو ماه به من عملیات خرید از بورس را آموزش داد. 

متهم امیرحسین چگینی مدعی شد صرفاً حقوق بگیر متهم یاوري بوده و تنها سه ماه در دفتر حسن یاوري به عنوان فروشنده مواد

 
اولیه پتروشیمی فعالیت داشته است. چگینی همچنین مدعی شد مجموعاً 200 الی 300 تن خرید و فروش داشته است. 

پس از دفاعیات هر کدام از متهمین فوق الذکر، وکلاي آنان نیز با قرار گرفتن در جایگاه به بیان دفاعیات خود پرداختند. پس از اخذ
دفاعیات از متهمین فوق الذکر و وکلاي آن ها نماینده دادستان در جایگاه قرار گرفت و گفت: یکی از اماره هاي اتهام اخلال منتسب
به حسن یاوري همین وجود 80 درصد شرکت هایی است که غیر فعال بودند و ما طبق مستندات پرونده مشاهده می کنیم که متهم

 
حسن یاوري براي نمونه از یک سوله دو کد دریافت سهمیه مواد اولیه دریافت کرده است. 

نماینده دادستان گفت: مطابق با یک سند موجود در پرونده، حسن یاوري در سامانه بهین یاب تعهد داده که محصولات اولیه

 
پتروشیمی خریداري شده را صرف تولید کند و مطابق با این تعهد فروش این محصولات در بازار آزاد مصداق تخلف بوده است. 

نماینده دادستان بیان داشت: وکیل متهم حسن یاوري انتساب 17 شرکت به موکل خود را می پذیرد؛ حال سوال ما این است که

 
تکلیف آن 102 شرکتی که به نام کارتن خواب ها از سوي حسن یاوري ثبت شده است چه می شود. 

نماینده دادستان تصریح کرد: متهم حسن یاوري خود را به عنوان مهندس پلیمر معرفی می کرد حال آنکه پیگیري هاي ما و
مستندات موجود دال بر جعلی بودن مدرك دانشگاهی این متهم می باشد؛ همچنین متهمین حسن و حامد یاوري از کارمندان خود
سفته هاي هنگفت دریافت می کردند که باید دلیل این کار را توضیح دهند. در پایان قاضی مسعودي مقام ختم جلسه را اعلام کرد و

بیان داشت: جلسه بعدي در روز دوشنبه 20 بهمن ماه برگزار می شود.



تحقق مهاجرت معکوس به هرستان محروم بهاباد با تامین زیرساخت ها
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استاندار یزد با اشاره به اقدامات صورت گرفته در بهاباد به منظور محرومیت زدایی از این شهرستان به عنوان یکی از 31
شهرستان محروم معرفی شده از سوي وزارت کشور گفت: اقدامات صورت گرفته با عث شده تا امروزه شاهد مهاجرت معکوس

به این شهرستان باشیم و امیدواریم با برنامه هایی که در نظر داریم، شاهد توسعه این ...

«محمد علی طالبی» در سفر به بهاباد که به منظور افتتاح
طرح هاي دهه فجر انجام شد، با تاکید بر آینده روشن
شهرستان بهاباد افزود: با بهره برداري از طرح گازرسانی به
8 روستاي دهستان جلگه شهرستان بهاباد می توانیم بر
روي این شهرستان سرمایه گذاري هاي خوبی داشته

 
باشیم. 

وي با بیان اینکه شرکت گاز رسانی استان مجموعه اي پویا
و فعال در استان به شمار می آید، افزود: بایستی این زیر

 
ساخت را در استان توسعه داد. 

وي افزود: گاز، به جز ضرورت استفاده و بهره گیري در منازل مسکونی، نقش مهم و تاثیرگذاري در بحث تامین زیرساخت براي توسعه
سرمایه گذاري دارد که خوشبختانه با تامین این شبکه مهم انرژي در استان، فرصت مناسبی براي سرمایه گذاري هاي مختلف در یزد

 
فراهم آمده است. 

طالبی با اشاره به این که در دولت تدبیر و امید نیز به موضوع تامین گاز در شهرستان بهاباد به خوبی اشاره شده است، افزود: در زمینه
تامین آب شرب و برق مورد نیاز شهرستان بهاباد نیز اقدامات ارزشمندي صورت گرفته است و با ایجاد نیروگاه هاي جدید و

 
خورشیدي، افق آینده سرمایه گذاري در شهرستان بهاباد بیش از پیش روشن است. 

شرایط مناسبی براي سرمایه گذاري در شهرستان بهاباد به وجود آمده که بایستی قدردان این موقعیت بخصوص باشیم و با حفظ

 
مصالح شهرستان شرایط توسعه سرمایه گذاري در استان را فراهم کنیم. 

استاندار یزد در پایان افزود: اشتغالزایی خوبی در شهرستان بهاباد ایجاد شده است که براي افزایش این امر و رفع نیازهاي عمده و

 
اساسی این شهرستان از بخش هاي خصوصی و دولتی خواستاریم باهم تعامل و همکاري داشته باشند. 

طرح گاز رسانی به هشت روستاي دهستان جلگه بهاباد با اعتبار 750 میلیارد ریال و قابلیت نصب 400 انشعاب به بهره برداري رسیده

 
است. 



طالبی در ادامه طرح ایجاد زیرساخت هاي مجتمع خودگردان دامداري روستاي علی آباد را با سرمایه گذاري 20 میلیارد ریال افتتاح

 
کرد. این طرح استقرار 53 واحد و ایجاد اشتغال براي 55 نفر را به دنبال دارد. 

 
افتتاح طرحهاي بخش محروم آسفیچ 

 
استاندار یزد در ادامه سفر به بهاباد، در بخش محروم آسفیج حضور یافت و طرح هاي این شهرستان را مورد بهره برداري قرار داد. 

بهره برداري از گلخانه اي با ظرفیت تولید سالیانه 300 تن صیفی جات و با اعتبار 1700 میلیون تومان، بهره برداري از طرح آبیاري
کم فشار، افتتاح طرح پروار بندي شتر مرغ با اعتباري بالغ بر 8000 میلیون ریال و ظرفیت تولید سالیانه 10 تن گوشت، آغاز عملیات
اجرایی مجتمع گلخانه اي و دامپروري روستاي آسفیچ با اعتباري بالغ بر 100 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 160 نفر و آغاز عملیات

 
اجرایی آبرسانی به 58 روستاي بخش آسفیچ از جمله این طرح ها بود. 

طالبی در حاشیه این برنامه ها با بیان این که خوشبختانه در زمینه تامین آب شرب شهري و روستایی بهاباد، اقدامات خوبی صورت

 
گرفته است ابراز امیدواري کرد: با اجراي طرح هاي جدید آبرسانی، شاهد تامین آب شرب همه بخشهاي شهرستان بهاباد باشیم. 

وي با بیان این که با سفر به شهرستان بهاباد و بازدید از روستاهاي این منطقه، واژه مهاجرت معکوس در ذهن ها تداعی می شود،

 
افزود: به واسطه اقدامات خوب صورت گرفته در این مناطق، شاهد رشد جمعیت روستایی در این منطقه هستیم . 

وي تاکید کرد: این موضوع به روشنی بیانگر آن است اگر دستگاه هاي دولتی و شرکت هاي خدمت رسان به وظایف خود به خوبی

 
عمل کنند قطعا می توان نقش مهمی در رفع محرومیت و بازگشت مردم به مناطق روستایی داشت. 

 
حضور در شوراي سلامت شهرستان بهاباد 

شوراي سلامت شهرستان بهاباد آخرین برنامه سفر استاندار به بهاباد بود که در این نشست، مسائل مربوط به حوزه بهداشت و درمان و

 
آخرین وضعیت شیوع بیماري کرونا در بهاباد مورد بررسی قرار گرفت. 

بهره برداري از پروژه آبرسانی به روستاهاي ده جمال و کمکوئیه، بهره برداري از طرح مرکز خدمات جامع سلامت شهري-روستایی
بهاباد، بهره برداري از باند دوم جاده بنستان - سرکازه با اعتبار 16 میلیارد ریال و بهره برداري از سفره خانه سنتی بهاباد از دیگر طرح

 
هاي افتتاح شده توسط استاندار در این سفر بود. 

به گزارش ایسنا و به نقل از اداره کل روابط عمومی استانداري یزد، قریب به یکسال است که شهرستان بهاباد توسط وزارت کشور به
عنوان یکی از 31 شهرستان محروم کشور معرفی شده و در این راستا اقدامات و پیگري هاي ویژه اي با محوریت استاندار یزد صورت
گرفته است. بهره گیري از ظرفیت بنیادهاي خیریه همچون بنیاد برکت و بنیاد علوي از جمله اقدامات صورت گرفته براي تامین

 
نیازهاي بودجه اي طرح هاي بهاباد بودند. 

انتهاي پیام



توسعه بازار صنعتی و مجتمع خدمات فناوري و ساماندهی پژوهشکده ها در

دستور کار دانشگاه شریف
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در جلسه معرفی فعالیت هاي پژوهشی و فناوري دانشگاه صنعتی شریف به معاون پژوهش و فناوري وزیر علوم اعلام شد که
توسعه بازار صنعتی، مجتمع خدمات فناوري و ساماندهی پژوهشکده ها در دستور کار دانشگاه شریف قرار گرفته است؛ به این

ترتیب که پژوهشکده هاي غیرفعال حذف و پژوهشکده هاي فعال هدایت و حمایت شوند و در ...

به گزارش ایسنا، دکتر غلامحسین رحیمی، معاون پژوهش
و فناوري وزیر علوم، تحقیقات و فناوري، امروز در دیدار با
دکتر محمود فتوحی، رئیس دانشگاه صنعتی شریف و دکتر
محمدرضا موحدي، معاون پژوهش و فناوري و برخی از
مدیران دانشگاه در محل اتاق شوراي دفتر ریاست دانشگاه
شریف برگزار شد، فعالیت دانشگاه شریف را در سه حوزه
بررسی کرد و گفت: آموزش، پژوهش و اثربخشی اجتماعی

 
سه بخش تشکیل دهنده فعالیت دانشگاه است. 

وي افزود: دانشگاه ها باید علاوه بر فعالیت و ارتباط با
صنعت در نحوه آموزش و پرورش نیز مؤثر بوده و این یک اثربخشی بزرگ ملی براي دانشگاه ها است. حضور دانش آموختگان دانشگاه

 
در حوزه ها و نهادهاي مختلف جامعه اثربخشی اجتماعی است و نشان می دهد دانشگاه در تربیت و تعلیم افراد مؤثر بوده است. 

دکتر فتوحی، رییس دانشگاه شریف نیز در این دیدار ضمن خیر مقدم، تشکیل این جلسه را در راستاي معرفی فعالیت هاي پژوهشی و
فناوري دانشگاه عنوان کرد و گفت: تقریبا نیمی از دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف را دانشجویان تحصیلات تکمیلی تشکیل می

 
دهند که در 13 دانشکده در حال تحصیل هستند این امر نشانگر پتانسیل بالاي دانشگاه به خصوص در امور پژوهشی است. 

رئیس دانشگاه صنعتی شریف در ادامه افزود: برنامه راهبردي در دانشگاه تنظیم شده که به تصویب هیئت امناي دانشگاه نیز رسیده
است. برنامه راهبردي دانشگاه که شامل سرآمدي در آموزش، سرآمدي در پژوهش و فناوري و سرآمدي در اثربخشی اجتماعی است و
دانشگاه آن را به عنوان سه موضوع اصلی دنبال می کند. در کنار این مباحث و بین المللی سازي دانشگاه، با توجه به مشکلاتی که
دانشگاه در خصوص بودجه با آن روبرو است، در تلاش هستیم که همسو با فعالیت هاي مختلفی که انجام می شود دانشگاه را به

 
سمت دستیابی به استقلال نسبی مالی نیز سوق دهیم. 

وي افزود: با توجه به برنامه هاي گسترده اي که در حوزه پژوهشی در دانشگاه انجام گرفته است، شاید بتوان مهم ترین آن فعالیت ها
را راه اندازي چرخه دانش و ارزش دانست که از آموزش شروع شده و تا انتها که تجاري سازي و تبدیل به محصول است را شامل می

 
شود. 

دکتر فتوحی در ادامه از راه اندازي کمیته اي تحت عنوان کمیته تحول در آموزش و پژوهش (اتاق فکر) در راستاي گسترش برنامه



 
راهبردي دانشگاه خبر داد. 

وي گفت: گسترش زمینه هاي میان رشته اي نیازمند رشد بیشتري در دانشگاه است. این امر نیازمند ارتباط تنگاتنگ میان آموزش و
پژوهش بیش از پیش است. در همین خصوص ماموریتی به معاونت آموزشی و پژوهشی دانشگاه تحت عنوان ایجاد یک پژوهشکده

 
nbic به طوري که بتوان زمینه هاي مختلف میان رشته اي را در این بخش مدیریت کرد، واگذار شده است. 

دکتر محمدرضا موحدي، معاون پژوهش و فناوري دانشگاه صنعتی شریف نیز گزارشی از برنامه هاي پیاده شده و در حال اجراي

 
معاونت پژوهشی و فناوري دانشگاه را ارائه داد. 

توضیح در خصوص مدل فعالیت دانشگاه تحت عنوان زنجیره دانش تا ارزش اولین مبحث ارائه شده توسط معاون پژوهش و فناوري
دانشگاه شریف بود. پس از آن عملکرد پژوهشی انتشارات دانشگاه را به لحاظ کمی با توجه به محدودیت هاي مالی در وضعیتی پایدار

 
خواند. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه شریف در ادامه افزود: در حوزه پژوهش مسائلی از جمله رشد دوره هاي پسادکتري، ارتقاي کیفیت
پژوهش، برنامه گرنت هاي پژوهشی، حمایت از استادان جوان و گسترش تعاملات بین المللی براي ما حائز اهمیت بوده و برنامه هایی
براي آن در نظر گرفته و در حال انجام است. در حوزه پژوهش کاربردي و فناوري توسعه بازار صنعتی، مجتمع خدمات فناوري و
ساماندهی پژوهشکده ها در دستور کار قرار گرفته است. به این ترتیب که پژوهشکده هاي غیرفعال حذف و پژوهشکده هاي فعال
هدایت و حمایت شوند. در بخش توسعه محصول، برنامه توسعه و انتقال فناوري و حفظ دارایی هاي فکري را در دستور کار قرار داده

 
ایم. از دیگر عناوین ارائه شده توسعه مرکز خدمات آزمایشگاهی و مرکز پردازش HPC بود. 

دکتر موحدي در خصوص عملکرد ارتباط با صنعت دانشگاه به کسب رتبه اول کشوري در شاخص "درآمد از صنعت" در رتبه بندي
موسسه تایمز اشاره کرد. پس از آن برخی از طرح هاي کلان و ملی دانشگاه را برشمرد که طرح ملی احیاي دریاچه ارومیه یکی از آنها

 
بود. 

وي سپس تصویب آیین نامه مالکیت فکري دانشگاه را در دسته عملکرد دانشگاه در حوزه فناوري توضیح داد و تاسیس موسسه اي
جهت تسهیل تجاري سازي فناوري و مدیریت دارایی هاي فکري ایجاد شده در دانشگاه را از برنامه هاي در دست اقدام دانشگاه خواند

 
و در ادامه افزود: این آیین نامه به تصویب هیئت رئیسه دانشگاه نیز رسیده است. 

موحدي تاسیس مرکز نوآوري را از دیگر اقدامات دانشگاه در حوزه توسعه فناوري دانست و مرکز نوآوري را چتري هوشمند جهت

 
حمایت از عناصر نوآورانه زنجیره دانش تا ارزش دانشگاه خواند. 

وي اضافه کرد: در حوزه کارآفرینی نیز دانشگاه صنعتی شریف سرآمد بوده و اولین مرکز کارآفرینی کشور در سال 1379 در این
دانشگاه تاسیس شده است. همچنین نمایشگاه کار و مدرسه اشتغال شریف که در حال حاضر با همکاري دانشگاه صنعتی شریف در
حال اجرا در دیگر دانشگاه هاي کشور است ابتدا در دانشگاه صنعتی شریف شکل گرفته است. در بخش آموزش و پایدارسازي، تاسیس
پارك علم و فناوري و صندوق VC شریف و همچنین ناحیه نوآوري شریف از دیگر اقدامات معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه شریف

 
است. 

موحدي در ادامه با توجه به ضرورت وجود ناحیه نوآوري شریف عنوان کرد: فعالیت هاي پژوهشی که در دانشکده ها و پژوهشکده ها



 
انجام می گیرد براي توسعه به زیست بومی نیاز دارند که در آن این فناوري ها هم افزایی داشته باشند. 

بر اساس اعلام دانشگاه شریف، در پایان این جلسه معاون پژوهش و فناوري وزیر علوم به همراه مدیران دانشگاه از برخی آزمایشگاه ها،

 
مجتمع خدمات فناوري و پارك علم و فناوري شریف بازدید کردند. 

انتهاي پیام



مشکلات دانشگاه آزاد اسلامی در چشم انداز 5 ساله رفع می شود/ ساماندهی

حقوق و دستمزد کارکنان در 2 سال اخیر

منبع: آناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل گفت: با فعالیت در حوزه واحدهاي فناور، دانش بنیان و کارآفرینی در چشم اندازي
5 ساله چالش هاي دانشگاه آزاد اسلامی برطرف می شود.

 
 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل گفت: با فعالیت در حوزه واحدهاي فناور، دانش بنیان و کارآفرینی در چشم اندازي 5 ساله
چالش هاي دانشگاه آزاد اسلامی برطرف می شود. اسحاق رسولی در گفتگو با خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا، فعالیت هاي
دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل در حل مشکل پرداخت حقوق و مزایاي واحدهاي دانشگاهی (کارکنان، استادان و ....) را تشریح و
اظهار کرد: در استان اردبیل با زیان دهی برخی واحدها مواجه بودیم به طوري که در شهرستان هاي غیر از مرکز استان در پرداخت

 
حقوق مشکل داشتند. 

وي ادامه داد: با حمایت هایی که در دو سال گذشته توسط سازمان مرکزي دانشگاه آزاد اسلامی در دوره مدیریت جدید انجام شده
است، تا حدودي توانستیم به این وضعیت سامان بدهیم و در مقایسه با دو سال قبل، اقدامات خوبی براي رهایی از این وضعیت صورت

 
گرفته است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل افزود: با حمایت هاي صورت گرفته در این مدت توانستیم حقوق ها را پرداخت کنیم و
تاکنون مشکلی نداشته ایم؛ اما در مورد برخی از مطالبات مانند حق التدریس ها با هماهنگی هایی که از طریق سازمان مرکزي صورت

 
گرفته است در حال پیگیري براي پرداخت این مطالبات هستیم. 

رسولی بیان کرد: به منظور یکپارچه سازي و شفاف سازي مسائل مالی و حمایت از واحدهاي استانی، مهم ترین کار توسط سازمان

 
مرکزي دانشگاه آزاد اسلامی انجام شد. 

وي اقدامات انجام شده در واحدهاي استانی دانشگاه آزاد اسلامی را یادآور شد و افزود: مدیریت هزینه، صرفه جویی، حذف هزینه هاي
زائد و بالابردن بهره وري از اساسی ترین اقداماتی بوده که توسط رؤساي دانشگاه آزاد در استان ها پیگیري شده و به نتیجه رسیده

است. 



این مسئول بیان کرد: با وجود محدودیت ها و خلأهاي قانونی که وجود دارد؛ فعالیت هایی در حوزه درآمدهاي غیرشهریه اي در حال
انجام است که در میان مدت اثر خود را نشان می دهد. معتقدم با اقداماتی که در واحدهاي فناور، حوزه دانش بنیان و فعالیت هاي
کارآفرینی که در واحدهاي مختلف دانشگاه آزاد اسلامی در حال انجام است، درمجموع در یک چشم انداز پنج ساله چالش هاي

 
دانشگاه آزاد اسلامی برطرف می شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل با ابراز مسرت از تغییراتی که بر اثر تلاش براي ایجاد درآمدهاي غیر شهریه اي در این استان
صورت گرفته است، مطرح کرد: موضوع این نیست که چه فعالیت هایی انجام دهیم تا درآمد دانشگاه افزایش پیدا کند، هدف این است
که دانشگاه ها متناسب با نیازهاي کنونی مراکز استان ها و کشور چه کارهایی در حیطه مسئولیت خود می توانند انجام دهند که به

 
طور توأمان ارزش علمی، اجتماعی و اقتصادي داشته باشد. 

رسولی بیان کرد: منظور این است که چه کاري انجام دهیم که از طریق فعالیت هاي فناورانه و کارآفرینی ارزش هاي جدید خلق شود

 
تا بتوانیم خدمات بهتر ارائه کنیم و رسالت علمی را انجام داده و تولید ثروت هم کرده باشیم. 

 
انتهاي پیام/4117/4062/پ 

 -



بودجه شهرداري ها و دهیاري ها 19 درصد بیشتر از بودجه عمرانی کشور است

منبع: شبستانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/11/18

جمالی نژاد با بیان اینکه بودجه سال 99 شهرداري هاي کشور 96 هزار میلیارد تومان و بودجه دهیاري ها 12 هزار میلیارد
تومان برآورد شده است، گفت: بودجه شهرداري ها و دهیاري ها 19 درصد بیشتر از بودجه عمرانی کشور است.

جمالی نژاد با بیان اینکه بودجه سال 99 شهرداري هاي
کشور 96 هزار میلیارد تومان و بودجه دهیاري ها 12 هزار
میلیارد تومان برآورد شده است، گفت: بودجه شهرداري ها
و دهیاري ها 19 درصد بیشتر از بودجه عمرانی کشور

 
است. 

به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري شبستان، مهدي
جمالی نژاد، معاون عمرانی، توسعه، امور شهري و رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري ها در نشست خبري با اصحاب رسانه در مورد
قلمرو وظایف و مسئولیت هاي این معاونت گفت: هماهنگی در اجراي پروژه هاي عمرانی و ملی در سطح استان ها، رسیدگی و نظارت
بر امور شوراهاي اسلامی و شهر و روستا، هماهنگی و برنامه ریزي در امور حمل و نقل ترافیک شهري، تاسیس سازمان شهرداري ها و
دهیاري هاي کشور به استناد ماده 62 قانون شهرداري مصوب سال 1383 شوراي عالی اداري از جمله وظایف این معاونت محسوب

 
می شود. 

جمالی نژاد در مورد وظایف سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي سراسر کشور اظهار کرد: پشتیبانی، حمایت، راهنمایی و ایجاد
هماهنگی در امور شهرداري ها و دهیاري ها، آموزش کارکنان شهرداري ها و دهیاري ها و نظارت بر حسن اجراي وظایف بر عهده

 
وزارت کشور است. 

معاون عمرانی، توسعه امور شهري و رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري ها ادامه داد: 74 درصد از کل جمعیت کشور در شهرها و
26 درصد در روستاها ساکن هستند. تعداد شهرهاي کشور 1378 شهر و تعداد آبادانی ها و سکونتگاه هاي روستایی داراي سکنه 62

 
هزار و 73 روستا گزارش شده است. 

جمالی نژاد تعداد شهرداري هاي جدید الاحداث در سال 99 را 19 مورد عنوان کرد و افزود: تعداد اعضاي شوراي اسلامی شهر و
روستا 125 هزار و 992 عضو است که حضور پررنگ زنان در مدیریت هاي محلی چهار هزار و 29 نفر عضو شورا و دو هزار و 855 نفر

 
دهیار گزارش شده است. 

جمالی نژاد در مورد سال 99 شهرداري هاي کشور یادآور شد: 96 هزار میلیارد تومان بودجه سال 99 براي شهرداري ها است که
بودجه سال 99 دهیاري هاي کشور 12 هزار میلیارد تومان است که بر اساس بودجه عمرانی کشور که 87 هزار میلیارد تومان است،

بودجه شهرداري ها و دهیاري ها 19 درصد بیشتر از بودجه عمرانی کشور برآورد شده است. 



وي در مورد تعداد پروژه هاي افتتاح شده در دهه فجر گفت: تعداد کل پروژه ها 30 هزار و 593 پروژه است که با اعتباري بالغ بر
115 هزار میلیارد تومان افتتاح شده است. تعداد پروژه هاي عمومی و دولتی 15 هزار و 634 پروژه، بخش خصوصی شش هزار و 752

 
پروژه و پروژه هاي مربوط به شهرداري ها دو هزار و 396 پروژه و پروژه هاي دهیاري پنج هزار و 811 پروژه است. 

وي در مورد پروژه هاي عمرانی اظهار کرد: تعداد کل پروژه ها معادل 30 هزار و 593 پروژه است که مجموع کل اعتبار آن 115 هزار
میلیارد تومان و اعتبار ارزي 31 میلیون یورو است. سهم پروژه هاي بخش خصوصی از نظر تعداد 22 درصد از کل پروژه هاي افتتاحی

 
و از نظر سرمایه گذاري انجام شده 44 درصد از اعتبار هزینه شده را به خود اختصاص داده است. 

وي ادامه داد: حجم سرمایه گذاري براي پروژه هاي زیربنایی با منابع دولتی و عمومی معادل 64 هزار میلیارد تومان 56 درصد از کل
مبلغ اعتبارات است و حجم سرمایه گذاري انجام شده براي اجراي پروژه هاي اقتصادي و اجتماعی با سرمایه گذاري بخش خصوصی

 
برابر 51 هزار میلیارد تومان است که معادل 44 درصد از کل سرمایه گذاري انجام شده را به خود اختصاص داده است. 

جمالی نژاد اظهار داشت: استان گلستان با تعداد پنج هزار و 110 پروژه بیشترین تعداد پروژه و استان فارس با مبلغی معادل 24 هزار

 
میلیارد تومان سرمایه گذاري در اجراي طرح هاي افتتاحی بالاترین رتبه را در بین استان هاي کشور به خود اختصاص داده است. 

معاون عمرانی، توسعه امور شهري و رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري ها اظهار کرد: به لحاظ تعداد استان هاي تهران، هرمزگان و
خراسان رضوي به لحاظ مبلغ سرمایه گذاري استان هاي بعدي کشور یاد می شوند و متوسط کشوري در پروژه هاي قابل افتتاح به

 
لحاظ مبلغ سرمایه گذاري به ازاي هر پروژه مبلغ 7.3 میلیارد تومان است. 

وي گفت: مبلغ سرمایه گذاري لازم براي کلنگ زنی هر یک از پروژه ها 2.45 میلیارد تومان است که در این خصوص استان گلستان با
تعداد 608 پروژه و استان تهران به لحاظ سرمایه گذاري با اعتباري معادل هشت هزار و 446 میلیارد تومان پروژه کلنگ زنی بیشترین

 
پروژه هاي کلنگ زنی کشور را به خود اختصاص داده اند. 

وي در مورد فهرست لوایح تقدیمی به دولت و مجلس گفت: قانون ساماندهی مدیریت پسماند عادي با اولویت مشارکت بخش غیر
دولتی تصویب و ابلاغ شد. همچنین لایحه درآمد پایدار و هزینه شهرداري ها و دهیاري ها و لایحه اصلاح قانون مالیات بر ارزش
افزوده در حال رفع اشکال شوراي نگهبان براي ارایه به مجلس شوراي اسلامی است. همچنین لایحه اصلاح و الحاق موادي به ماده

 
واحده قانون تخصیص دهیاري هاي خودکفا در روستاهاي کشور تصویب و براي سیر مراحل تصویب به مجلس ارسال شده است. 

وي گفت: لایحه قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهاي اسلامی و انتخابات شهرداران نیز تقدیم هیئت دولت شد. همچنین

 
لایحه قانون استخدامی کارکنان شهرداري هاي سراسر کشور نیز در مجلس شوراي اسلامی در حال بررسی است. 

جمالی نژاد در مورد افزایش طول شبکه متروي کلان شهرها به 338 کیلومتر خبر داد و گفت: از طریق بهره برداري از 179 کیلومتر
خط مترویی از سال 92 تاکنون 54 درصد کل خطوط مترویی در این دولت به بهره برداري رسیده است. همچنین افزایش تعداد
ایستگاه هاي در دست بهره برداري به 222 ایستگاه از طریق بهره برداري از 116 ایستگاه جدید طی هشت سال گذشته 54 درصد

 
کل ایستگاه هاي در حال بهره برداري را به خود اختصاص داده است. 

وي در مورد تعداد واگن هاي در دست بهره برداري کلان شهرها به هزار و 872 واگن گفت: از طریق تامین 691 دستگاه واگن جدید



طی هشت سال گذشته معادل 37 درصد کل معادن مترویی در دست بهره برداري قرار گفته است. این واگن ها قابلیت جابجایی و

 
انجام حدود 840 میلیون سفر از طریق حمل و نقل ریلی به صورت سالانه را دارند. 

جمالی نژاد در مورد نوسازي تاکسی ها یادآور شد: نوسازي بیش از 73 هزار دستگاه تاکسی از دیگر اقدامات حمل و نقل حوزه شهري

 
است. 

وي در مورد نوسازي و بازسازي ناوگان حمل و نقل عمومی گفت: فرآیند اجراي نوسازي پنج هزار دستگاه اتوبوس و انعقاد تفاهم نامه
همکاري با شرکت هاي سایپا و ایران خودرو دیزل براي تولید دو هزار دستگاه انجام شده است و همچنین انعقاد تفاهم نامه بازسازي و
خرید قطعات یدکی مورد نیاز ناوگان اتوبوسرانی هاي شهري کشور در 122 شهرداري انجام شده و براي بازسازي 541 دستگاه

 
اتوبوس اقدام شد. 

وي در مورد فرسودگی اتوبوس هاي شهري گفت: در این زمینه نیز پیگیري براي بازسازي پنج هزار دستگاه اتوبوس شهري در 67
شهرداري کشور در چهارچوب تفاهم نامه اي بین سازمان برنامه و بودجه کشور و صندوق کارآفرینی امید و شهرداري ها و نظارت بر

 
دهیاري هاي کشور صورت گرفته است. 

وي در مورد جدیدترین اقدامات حوزه حمل و نقل شهري در پاسخ به شبستان گفت: دو هزار دستگاه واگن جدید براي حمل و نقل
شهري خریداري شده که از این تعداد 630 دستگاه واگن براي شهر تهران در نظر گرفته شده است که قرارداد این واگن ها با کشور
چین امضا شده است. همچنین ستاد ملی کرونا قرارداد پنج هزار دستگاه جدید اتوبوس ناوگان شهري را تایید کرده که از این آمار سه

 
هزار دستگاه به ناوگان شهري اضافه شده است. 

جمالی نژاد اظهار داشت: 350 دستگاه واگن براي شهرهاي شیراز، تبریز و اصفهان در نظر گرفته شده و در زمینه اوراق مشارکت در
حوزه حمل و نقل شهري 17 هزار میلیارد تومان اوراق مشارکت در زمینه حمل و نقل ریلی تحویل شهرداري ها شده که 15 درصد

 
اوراق مشارکت از طریق دولت بازپرداخت می شود. 

وي در مورد شهرهاي الکترونیک و توسعه دولت الکترونیک در این شهرها گفت: در سال 1400 شاهد راه اندازي 18 سامانه و 24
بانک اطلاعاتی در حوزه مدیریت شهري و روستایی هستیم که این سامانه ها فقط براي سال 1400 نیست و سال هاي پس از آن را

 
نیز پوشش می دهد. 

وي در مورد سامانه هاي راه اندازي جدید در سال 1400 گفت: ارتقاي سامانه ملی نظارت بر طرح ها و پروژه هاي عمرانی استان هاي
کشور، راه اندازي سامانه یکپارچه معاینه فنی ایران (سیمفا)، راه اندازي سامانه یکپارچه صدور سند حمل بار شهري در شهرهاي
کشور، راه اندازي سامانه پرداخت عوارض خودرو، راه اندازي سامانه جامع دهیاري هاي کشور، راه اندازي سامانه نظارت بر مصوبات
شوراهاي اسلامی شهر و روستا و همچنین راه اندازي سامانه ملی اطلاعات ملی سفر از جمله سامانه هاي راه اندازي شده در سال

 
1400 است. 

وي در مورد برنامه هاي جمع آوري پسماند در کشور گفت: ساماندهی 96 محل دفن پسماند شهري و استقرار سیستم جمع آوري
پسماند در 30 هزار روستاي کشور، کمک به ایجاد تاسیسات زباله سوز در شهرهاي نوشهر، ساري و رشت، افزایش متوسط سرانه

 
سبزي کشور به 12 متر مربع، احداث هفت هزار و 500 بوستان چند منظوره روستایی از جمله اقدامات در این حوزه است. 



وي در مورد تامین و حمایت مالی پروژه هاي شهرداري ها و دهیاري ها گفت: کمک به شهرداري ها به میزان حدود 13 هزار میلیارد
تومان، کمک به دهیاري ها به میزان پنج هزار و 500 میلیارد تومان، صدور مجوز انتشار بالغ بر 14 هزار میلیارد تومان، اوراق مشارکت
شهرداري ها تا پایان سال 98 و پیش بینی 9 هزار میلیارد تومان براي سال 99 در حوزه حمل و نقل و بازآفرینی شهري و خرید
نردبان و تجهیزات آتش نشانی اعطاي سه هزار میلیارد ریال وام قرض الحسنه به شهرداري هاي کوچک کشور، اعطاي سه هزار و 600
میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت براي اجراي 949 طرح درآمدزایی دهیاري ها و ایجاد اشتغال مستقیم براي دو هزار و 312 نفر از

جمله اقدامات این حوزه است.



افتتاح خیریه اي در سوریه به توصیه شهید سلیمانی

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/11/18

خیریه حضرت رقیه (س) در سال جاري 25 هزار جهیزیه از کالا هاي ایرانی با همراهی سپاه پاسداران اسلامی، کمیته امداد
امام خمینی (ره)، بهزیستی و برنامه عصر جدید تهیه و توزیع و این خیریه به سفارش شهید سلیمانی براي کمک به

نیازمندان در سوریه یک شعبه افتتاح کرده است.

به گزارش حوزه سایر رسانه هاي خبرگزاري تقریب، حسین
صمدیان اظهار داشت: این خیریه همزمان با سالروز میلاد
حضرت زهرا (س)، پانزدهمین سالگرد تاسیس فعالیت خود
را جشن گرفت و نمایندگی هاي خود در 31 استان کشور

 
را با رویکرد جدیدي افتتاح کرد. 

مدیرعامل موسسه خیریه حضرت رقیه (س) با اشاره به
اینکه این خیریه در سال 99، فعالیت هاي بسیاري زیادي

در حوزه محرومیت زدایی انجام داده است، تصریح کرد: در طول این سال 25 هزار بسته جهیزیه شامل یخچال، گاز، تلویزیون، ماشین
لباسشویی، وسایل آشپزخانه و... از کالا هاي کاملا ایرانی، 150 هزار بسته غذایی از محصولات داخلی، ایجاد کارآفرینی و تولید

 
محصولات فرهنگی و نساجی، ساخت مدرسه و سرویس بهداشتی و ... را در مناطق محروم سراسر کشور عملیاتی کرد. 

وي ادامه داد: این تعداد جهیزیه و سبد کالا با همراهی سپاه پاسداران، کمیته امداد امام خمینی، سازمان بهزیستی، برنامه عصر جدید

 
و ... تهیه و توزیع شده است. 

صمدیان با اشاره به اینکه یکی از نکات مثبت خیریه ما، پشتیبانی سریع، دقیق و بهینه از تمامی نهاد هاي حمایتی و محرومیت زدایی
کشور از جمله کمیته امداد، سپاه پاسداران، بهزیستی و تمام خیریه هاي کشور است، گفت: هر کدام از این نهاد ها و موسسات خیریه
براي تهیه جهیزیه و لوازم منزل، بسته غذایی و یا لوازم التحریر از طریق این بنیاد اقدام می کنند تا با هزینه کمتر و کیفیت بهتر و هم

 
چنین ارسال رایگان، به دست نیازمندان زیر پوشش آنان در سراسر کشور برسد. 

مدیر عامل موسسه خیریه حضرت رقیه (س) با اشاره به توانمندي و گستردگی فعالیت هاي این بنیاد گفت: با توجه به سفارش شهید
سپهبد حاج قاسم سلیمانی، نمایندگی بین المللی موسسه نیز در کشور سوریه افتتاح شده که تمام منابع مالی آن از طریق خود کشور

 
سوریه تامین می شود تا بتوانیم به نیازمندان آن مناطق نیز کمک رسانی کنیم. 

انتهاي پیام/



جهاددانشگاهی خراسان جنوبی خوش درخشید

منبع: بازار کارشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/11/18

رویداد کارآفرینی ملی هم نت با هدف همکاري، مشکل گشایی، نوآوري، توانمندسازي در چهار محصول عناب، زرشک،
زعفران، انار ، توسط دانشگاه صنعتی بیرجند برگزار و تیم مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با

نام شبکه بیرناب و با شعار خلق ثروت از مزیت در این رویداد شرکت کرد و موفق به کسب رتبه ...

رویداد کارآفرینی ملی هم نت با هدف همکاري، مشکل گشایی، نوآوري، توانمندسازي در چهار محصول عناب، زرشک، زعفران،
انار پنجشنبه، 16 بهمن ماه توسط دانشگاه صنعتی بیرجند برگزار و تیم مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان

 
جنوبی با نام شبکه بیرناب و با شعار خلق ثروت از مزیت در این رویداد شرکت کرد و موفق به کسب رتبه دوم شد. 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی، رویداد کارآفرینی ملی هم نت با هدف همکاري، مشکل
گشایی، نوآوري، توانمندسازي در چهار محصول عناب، زرشک، زعفران، انار پنجشنبه، 16 بهمن ماه توسط دانشگاه صنعتی بیرجند

 
برگزار شد. 

محورهاي رویداد در بخش هاي فراخوان ایده ، طرح در تولید بهینه محصولات(کاشت،داشت،برداشت)، ایده هاي فناورانه درفرآوري

 
محصولات دارویی و داروهاي گیاهی، ایده هاي برتر در صادرات و برندینگ، دیجیتال مارکتینگ و بازار بوده است. 

تیم مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی به سرپرستی حسین راغ آرا مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان

 
دارویی جهاددانشگاهی با نام شبکه بیرناب و با شعار خلق ثروت از مزیت در این رویداد شرکت کرد. 

وي با بیان این سوال که آیا حل مشکلات پیش رو از عهده یک کشاورز، یک مخترع، یک تولید کننده فرآورده یا یک فروشنده برمی

 
آید؟، به معرفی شبکه بیرناب پرداخت. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه در بیرناب فقط به دنبال فروش نیستیم،
اظهار کرد: آموزش و مشاوره، تحقیق و توسعه، حمایت از ایده هاي فناورانه، بورس محصولات استراتژیک، بانک جامع اطلاعات

 
محصولات از مهمترین بخش هاي تشکیل دهنده شبکه و سایت birnab.ir است. 

به گفته راغ آرا، ارایه آموزش و مشاوره هاي عمومی و تخصصی در زمینه کاشت، داشت، برداشت، فرآوري، فروش، ایجاد مشاغل
خانگی و ...، اجراي پژوهش هاي کاربردي با هدف حل مشکلات پیش رو تولید، فرآوري، بازاریابی و صادرات در جهت ایجاد ارزش
افزوده، حمایت از ایده هاي فناورانه در جهت دستیابی به دانش فنی ثبت اختراع و تولید محصول، ایجاد دسترسی به طیف وسیعی از
تولیدکنندگان، مصرف کنندگان، صاحبان سرمایه، مسوولان کشور و محققان به اطلاعات موثق در زمینه محصولات از مهم ترین

 
اهداف شبکه بیرناب است. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی در ادامه اشاره اي به مشکلات احصاء شده از دل بازار در
خصوص سه محصول استراتژیک عناب، زرشک و زعفران داشت و گفت: فروش عناب تازه سود بیشتري دارد اگر ماندگاري آن بیشتر
شود، به طور متوسط در هر تن عناب خشک حداکثر 100 کیلو عناب با کیفیت می توان جداسازي کرد، هنوز همه عناب و خواص آن

 
را نمی شناختند. 



راغ آرا افزود: از دیگر مشکلات احصا شده می توان به این موارد که در زمان حمل و نقل زرشک و با افزایش دماي هوا مرسوله دچار
کرم زدگی می شد، بعد از خروج زرشک از سردخانه محصول به شدت تغییر رنگ داده و افت کیفیت پیدا می کرد، کشاورزان آموزش
حداقلی خشک کردن زعفران را نمی دانند و با خشک کردن زعفران بر روي روزنامه و انتقال سرب به روي زعفران امکان صادرات

 
محصول خود را از دست می دهد، اشاره کرد. 

وي با بیان این که بیرناب تلفیقی از سنت و فناوري است که موانع رسیدن مشتري به محصول سالم را از بین برده است، افزود: با

 
بیرناب راهی براي توسعه تجارت الکترونیک و صادرات محصولات کشاورزي استان گشوده شده است. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی یادآور شد: این مجموعه تاکنون بر روي مواردي، چون
بررسی عوامل ماندگاري بیشتر عناب و زرشک و رسیدن به بسته بندي مطلوب براي انتقال محصولات طلایی خراسان جنوبی گام
برداشته و در مراحل بعدي در هر زمانی که مشکلی را در کشاورزي استان احساس کرد که سد راه صادرات و تولید باکیفیت و در

 
نتیجه فروش و سودآوري بیشتر است، با بهره گیري از توان پژوهشی جهاددانشگاهی، حل خواهد کرد. 

گفتنی است، تیم بیرناب در بین 21 شرکت کننده از سراسر کشور با ارائه طرح شبکه بیرناب (شبکه منسجم جهت اتصال بین
کشاورز، تحقیقات و بازار است و ارائه خدمات آموزشی، مشاوره، تولید فرآورده و فروش براي کشاورز و حذف واسطه ها و برقراري

ارتباط مستقیم بین خریداران و فروشندگان محصولات استراتژیک) موفق به کسب رتبه دوم ش



نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند

منبع: خبرخودروشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش خبرخودرو،معاون شهردار تهران گفت: نوسازي
10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات
90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار

 
است. 

سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري
تهران در مراسم آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس
و مینی بوس گفت: خوشحالم که در پایان چهل ودومین

سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاورد هاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال
گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، برغم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی

 
صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ... وجود می داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از

 
3 هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود، اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار

 
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 

900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در

 
دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره بازسازي واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء



رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، بازاماد و بازسازي خواهد شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي

 
وارد شبکه مترو کنیم، اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، نوسازي شود. 

هاشمی با تأکید بر اینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شود. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق

 
مشارکت 1398، محقق نشده است. 

امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك

 
آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضا خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود

 
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار

 
میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

هاشمی گفت: هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد تومان را دولت و بقیه را شهرداري تهران می پردازد تا
بتوانیم با امتیازاتی مثل بلیت، تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم.



نخستین هئیت دانش آموزي در قزوین راه اندازي شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/11/18

گروه استان ها- نخستین هیئت دانش آموزي با هدف ارتقاي فرهنگ و هنر در دانش آموزان و همچنین تقویت روحیه
جهادي و انقلابی در بین قشر نوجوان استان قزوین راه اندازي شد.

گروه استان ها- نخستین هیئت دانش آموزي با هدف
ارتقاي فرهنگ و هنر در دانش آموزان و همچنین تقویت
روحیه جهادي و انقلابی در بین قشر نوجوان استان قزوین

 
راه اندازي شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قزوین آموزش و پرورش
تمام تلاش خود را براي افزایش آگاهی و ارتقاء کیفی دانش
آموزان در حوزه علم و دانش انجام می دهد اما شاید این
توان به اندازه اي نیست که والدین و مردم جامعه انتظار
دارند چراکه دانش آموزان دیروز و فارغ التحصیلان امروز از

 
نظر اقتصادي، کارآفرینی، اشتغال، مباحث اعتقادي و انواع موضوعات اجتماعی و فرهنگی با مشکل و معضل روبرو هستند. 

شاید اگر استعداد دانش آموز در نوجوانی بروز و ظهور یافته و در جهت استعداد خود رشد و پرورش یابد پس از گذراندن 12 سال

 
دوره آموزشی رسمی به سرعت وارد بازار کار شده و با مشکلات اقتصادي دست و پنجه نرم نکند. 

حضور فارغ التحصیلان رشته هاي مختلف در کارهایی که هیچ ارتباطی با رشته تحصیلی آنها ندارد نیز ازجمله مشکلاتی است که نمی
توان آنرا نادیده گرفت این در حالی است که این دغدغه هم اکنون در استان قزوین تبدیل به یک خاستگاه اجتماعی شده و براي رفع

 
این مشکلات راه حل مناسبی دیده شده است. 

 
سرلشکر صفوي:جوانان مومن و انقلابی خود را براي ساختن ایران آماده کنند 

 
نیروهاي انقلابی باید عرصه را بر مخلان اقتصاد و معیشت مردم تنگ کنند 

 
تقویت روحیه جهادي و انقلابی مهمترین هدف برپایی هیئت دانش آموزي است 

رضا عسگري مسئول هیئت دانش آموزي استان قزوین در گفت وگو با تسنیم با بیان اینکه اهداف این هئیت در دو بخش کلان و
جزیی تقسیم بندي می شوند اظهار داشت: افزایش روحیه جهادي و تربیت نیروهاي مومن، متعهد، مسئولیت پذیر و انقلابی از

 
مهمترین اهداف کلان این هیئت خوانده می شود. 

وي افزود: متاسفانه دشمنان با تهاجم فرهنگی، ارزش هاي دینی، مذهبی و انسانی را هدف گرفته و نوجوانان را تحت تاثیر قرار می
دهند به همین سبب تلاش کردیم تا با برپایی یک هیئت دانش آموزي، نوجوانان و جوانان را نسبت به شبیخون فرهنگی دشمنان



 
ایمن کنیم. 

عسگري با بیان اینکه تلاش می کنیم تا در این هیئت ارزش ها را آموزش داده و تهاجم فرهنگی دشمنان را خنثی کنیم، خاطرنشان
کرد: فضاي هیئت ها به گونه اي است که جوانان ناخود آگاه به سمت مسائل مذهبی و ارزش هاي دینی و ملی جذب شده و کمتر

 
درگیر بزه و آسیب هاي اجتماعی می شوند. 

مسئول هیئت دانش آموزي استان قزوین با اشاره به اینکه به طور کلی هیئت، فضایی معنوي داشته و معنویت یکی از مهمترین ابزار
بازدارنده از کج روي هاي فکري و رفتاري قلمداد می شود، گفت: هیئت دانش آموزي بستر مناسبی را براي شناخت و انس با اهل

 
بیت(ع) به وجود می آورد و سبک زندگی خاندان رسول االله(ص) را ترویج می کند. 

وي با بیان اینکه توانمندسازي دانش آموزان در کار تشکیلاتی نیز از دیگر اهداف برپایی این هیئت به شمار می رود، گفت: دانش

 
آموزان کار تشکیلاتی را در این مکان آموزش می بینند تا در آینده تبدیل به نیروهایی کارآمد، مومن، متعهد و انقلابی شوند. 

عسگري خاطرنشان کرد: در این هیئت به دانش آموزان مسئولیت هاي گوناگونی داده می شود تا نوجوانان اندك اندك مسئولیت پذیر

 
بار بیایند و نسبت به رفتار، اعمال و وظایف خود پاسخگو باشند. 

مسئول هیئت دانش آموزي استان قزوین با بیان اینکه همچنین در تلاشیم در کنار برپایی اردوهاي مختلف علمی، مذهبی و فرهنگی،
مرکز نیکوکاري دانش آموزي را نیز راه اندازي کنیم، اظهار داشت: نوجوانان، دانش آموزان بی بضاعت را شناسایی کرده و اقلام متنوع

 
مربوط به تحصیل را که قبلا توسط خیرین تهیه شده؛ به آنها اعطا می کنند. 

وي با اشاره به اینکه فعالیت این مرکز به صورت همه جانبه است تصریح کرد: اگر دانش آموزي از بضاعت مالی خوبی برخوردار بوده

 
اما در عین حال در برخی از دروس ضعف داشته باشد، توسط سایر نوجوانان هیئت حمایت و پشتیبانی می شود. 

عسگري عنوان کرد: نزدیک 60 نفر از دانش آموزان پسر در این هیئت فعالیت می کنند این در حالی است که تلاش می کنیم تا در

 
آینده هیئت دخترانه را نیز راه اندازي کنیم. 

 
نظام آموزشی فعلی خروجی کاربردي و مهارتی ندارد 

حجت الاسلام علیرضا شجاعی، مدیر یکی از مدارس و پژوهشگر برتر حوزه علمیه قزوین نیز در گفت وگو با خبرگزاري تسنیم در
قزوین اظهار داشت: اکثریت اعضاي این هیئت دانش آموزي از مدرسه اي که مدیریت آن را برعهده دارم، انتخاب شده اند زیرا به

 
افزایش روحیه پژوهشی و همچنین توجه به موضوعات فرهنگی و مذهبی دانش آموزان اهمیت زیادي می دهم. 

وي با بیان اینکه برخی از دانش آموزان بعد از گذراندن 12 سال از دوران تحصیل همچنان نمی توانند به درستی قرآن مجید را تلاوت
کرده و یا اقدام به کارآفرینی کنند، عنوان کرد: این هیئت دانش آموزي می تواند خلاء نظام آموزشی را پر کرده و بسیار راهگشا باشد
چراکه امروزه بیشتر وقت دانش آموزان و دانشجویان صرف جمع آوري اطلاعات می شود و فرصت توجه به روحیه پژوهشی و آموزش

 
مهارت هاي زندگی از آنان گرفته می شود. 

شجاعی خاطرنشان کرد: طرح مهارت محور کمک می کند تا جوانان و نوجوانان با به بکارگیري دانش و استعداد خود بتوانند به جاي



 
کسب اطلاعات صرف از اساتید، دست به خلاقیت زده و در راه فراگیري علم و دانش، بیش از پیش موفق شوند. 

در صورتی که فعالیت هاي این هیئت به ثمر بنشینید قطعا در آینده نه تنها شاهد کاهش آسیب هاي اجتماعی و بزهکاري بلکه
تماشاگر جامعه بهتر و سالم تري خواهیم بود.



نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه

منبع: تین نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران از نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون
تومانی به هر راننده تاکسی، از اسفندماه خبر داد.

تین نیوز معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران از نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90

 
میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، از اسفندماه خبر داد. 

به گزارش تین نیوز به نقل از خبرگزاري مهر، سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آئین
بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی
ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل و دومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل و سومین سال، دستاوردهاي
جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري
ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد.

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ...وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضا کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضا رسانده
اند که بر مبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه

 
مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی با تأکید بر اینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،



 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قرارداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضا خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

 
برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



50000 مترمربع طرح عمرانی در دانشگاه اصفهان اجرا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/11/18

اصفهان- ایرنا- معاون اداري مالی دانشگاه اصفهان گفت: در دولت هاي یازدهم و دوازدهم تاکنون 50 هزار متر مربع طرح
عمرانی و ساختمانی در این دانشگاه احداث شده است.

اصفهان- ایرنا- معاون اداري مالی دانشگاه اصفهان گفت: در
دولت هاي یازدهم و دوازدهم تاکنون 50 هزار متر مربع
طرح عمرانی و ساختمانی در این دانشگاه احداث شده

 
است. 

به گزارش ایرنا، ولی االله میرخانی روز شنبه در مراسم
افتتاح طرح هاي عمرانی با حضور وزیر علوم، تحقیقات و
فناوري در سالن اجتماعات پیامبر اعظم (ص) این دانشگاه
افزود: در زمان حاضر 70 هزار متر مربع طرح هاي عمرانی
و ساختمانی با پیش بینی اعتبار پنج هزار میلیارد ریال در

 
این دانشگاه در دست احداث است. 

وي با تاکید بر اینکه دانشگاه اصفهان در 15 سال گذشته هیچ طرح عمرانی مصوب کشوري با اعتبار ملی نداشت، ادامه داد: ما بودجه
ملی براي توسعه ساختمان ها نداشتیم و بودجه لازم براي اجراي طرح ها را از محل صرفه جویی، کمک خیران و درآمدهاي

 
اختصاصی دانشگاه تامین کردیم. 

میرخانی با اشاره به اینکه در دولت قبل از یازدهم، کلنگ هاي زیادي در دانشگاه اصفهان به زمین زده شد و ساختمان هاي نیمه کاره

 
به ما رسید، تصریح کرد: این در حالی است که ما هیچ طرح ملی نداشتیم و این موضوع، محرومیت دانشگاه اصفهان را می رساند. 

وي با تاکید بر اینکه با وجود محدودیت هاي مالی، بازسازي 80 هزار متر مکعب ساختمان را در دست اجرا داریم، خاطرنشان کرد:

 
دانشگاه اصفهان در زمینه دانشگاه سبز در سطح دنیا رتبه هاي خوبی دارد. 

میرخانی با بیان اینکه در سال 92 دانشگاه اصفهان یکهزار و 360 کارمند داشت، اظهار داشت: تعداد کارمندان این دانشگاه در زمان
حاضر 920 نفر است و ما هیچکس را اخراج نکردیم بلکه آنها بازنشسته شدند و تا شهریور سال آینده تعداد کارمندان به 880 نفر می

 
رسد. 

وي با اشاره به اینکه با وجود مشکلات مالی، هیچ طلبی توسط کارمندان نداریم و حق التدریسی استادان را نیز پرداخت کردیم

 
درحالیکه در برخی دانشگاه ها تا پنج ترم عقب هستند، افزود: این موارد بدلیل مدیریت صحیح دانشگاه و صرفه جویی، محقق شد. 



معاون اداري مالی دانشگاه اصفهان خاطرنشان کرد: امروز با حضور وزیر علوم چند طرح عمرانی با اعتبار چهار هزار و 700 میلیارد

 
ریال در این دانشگاه افتتاح شد که مرهون تلاش کارکنان و کمک خیران است. 

معاون آموزشی دانشگاه اصفهان نیز در این نشست با اشاره به فعالیت مرکز توسعه صلاحیت هاي حرفه اي تدریس در این مجموعه

 
گفت: جاي چنین مرکزي در دانشگاه هاي زیر مجموعه وزارت علوم خالی بود که در دانشگاه اصفهان از سال 96 براي آن اقدام شد. 

یوسف شاقول، هدف از راه اندازي این مرکز را توانمندسازي اعضاي هیات علمی، ارزیابی و بهبود کیفیت آموزش، تدوین و بررسی
فرایند علمی، جذب هیات علمی و فناوري و تجهیزات آموزشی عنوان و اضافه کرد: اگر این مرکز نبود در دوران کرونا آنطور که باید
نمی توانستیم در زمینه آموزش مجازي اقدام و حرکت کنیم و استادان با استفاده از ظرفیت هاي این مرکز توانستند خود را با آموزش

 
مجازي هماهنگ کنند. 

همچنین مدیر مرکز رشد و نوآوري دانشگاه اصفهان در این جلسه اظهار داشت: 32 هکتار از این دانشگاه براي ناحیه نوآوري اختصاص

 
یافت که تا کنون 35 هزار متر مربع از آن تخلیه و آماده واگذاري به بخش خصوصی شده است. 

جواد راستی با اشاره به مزیت ها و امتیازهاي ناحیه نوآوري دانشگاه اصفهان افزود: در این ناحیه منظومه خلق ارزش ایجاد و ثروت

 
عظیم علمی از طریق مشارکت با بخش خصوصی و 35 هزار دانشجو و ارتباط با جامعه فراهم می شود. 

وي اهداف دانشگاه اصفهان از راه اندازي ناحیه نوآوري را توسعه زیرساخت هاي نسل سوم و چهارم دانشگاهی، اشتغالزایی و تقویت
زیرساخت هاي کارآفرینی عنوان و خاطرنشان کرد: تا کنون مراکزي مانند رشد و کارآفرینی، نوآوري صنایع سرگرمی، کارگاه تکنیک و

 
ساخت اشتراکی (فب لب) با 40 واحد فناور و پنج شرکت دانش بنیان در ناحیه نوآوري دانشگاه اصفهان راه اندازي شده است. 

به گزارش ایرنا، امروز بهره برداري چهار طرح عمرانی دانشگاه اصفهان با حضور وزیر علوم، تحقیقات و فناوري و همزمان در هفتمین

 
روز گرامیداشت دهه مبارك فجر آغاز شد. 

منصور غلامی شامگاه جمعه وارد اصفهان شد و امروز با حضور در دانشگاه اصفهان علاوه بر افتتاح طرح هاي عمرانی در جلسه شوراي
مدیریت استانی شرکت کرد؛ در این جلسه که به میزبانی دانشگاه اصفهان به عنوان دانشگاه معین استان برگزار شد، گزارشی از

 
فعالیت دانشگاه هاي استان ارایه شد. 

همچنین جلسه منطقه ویژه علم و فناوري استان اصفهان امروز با حضور وزیر علوم، تحقیقات و فناوري و استاندار اصفهان در دانشگاه
اصفهان برگزار می شود، مصوبه منطقه ویژه (کریدور) علم و فناوري اصفهان در سال 93 توسط شوراي عالی علوم، تحقیقات و فناوري
(عتف) صادر شد و این منطقه فعالیت خود را از آبان سال گذشته آغاز کرد و بر 6 فناوري خاص شامل گلخانه هاي خودپایدار، تولید

 
ایمپلنت، بازي درمانی، تولید آب شیرین بدون پساب، فناوري هاي مدیریت پسماند و دور پزشکی متمرکز شده است. 

اصفهان با حدود 250 هزار دانشجو و پنج هزار عضو هیات علمی در 180 دانشگاه و موسسه آموزش عالی دومین استان دانشگاهی

 
کشور است؛ دانشگاه اصفهان به عنوان دانشگاه جامع و مادر این استان داراي حدود 15 هزار دانشجو و 660 عضو هیات علمی است. 

 
دانشگاه اصفهان 162 شهید شامل 155 شهید دانشجو، پنج شهید کارمند و یک شهید عضو هیات علمی دارد. 



 
برچسب ها 

 
- دانشگاه اصفهان 

 
- وزیر علوم تحقیقات و فن آوري 

- اصفهان



طراحی داخلی خاص براي افراد خاص / مبلمان و اکسسوار هاي لوکس با

افرند

منبع: نصرشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش نصر، "سید سجاد آل عمران" فوق لیسانس معماري و کارآفرین هنرمند تبریزي است که از سال 83 طراحی
مبلمان و اکسسوار هاي لوکس را به هرماه همسرش شروع کرده است. " افرند" یک اسم اصیل ایرانی به معنی فر و شکوه؛

مجموعه معماري توانمند متعلق به زوج کارآفرین و هنرمند تبریزي است. آل عمران بعد از یازده ...

 نصر: مدیر مجموعه خانه معماران افرند گفت: هدف اصلی
ما مطالعه به روز و تشخیص نیازهاي جامعه است، در مجموعه ما هیچ کار عمده یافت نمی کنید و در همین راستا سعی کرده ایم
انحصاري کار کنیم و کار عمده را فقط براي نمایندگان انحصاري انجام می دهیم. به گزارش نصر، "سید سجاد آل عمران" فوق
لیسانس معماري و کارآفرین هنرمند تبریزي است که از سال 83 طراحی مبلمان و اکسسوار هاي لوکس را به هرماه همسرش شروع

 
کرده است. 

 
" افرند" یک اسم اصیل ایرانی به معنی فر و شکوه؛ مجموعه معماري توانمند متعلق به زوج کارآفرین و هنرمند تبریزي است. 

آل عمران بعد از یازده سال که تولید را شروع کرده است، گفت: از سال 94 به بعد تولید در زمینه اکسسوار هاي معماري را شروع

 
کردیم و اکنون مفتخریم بگوییم صفرتاصد تولید توسط مجموعه خودمان صورت می گیرد. 

 
 

 
  



وي ادامه داد: با توجه به خواست بازار و برخی از مشتریان بر آن شدیم تا آن چیزي که مردم می خواهند را برایشان فراهم نماییم،

 
یکسري متریال هایی وجود دارد که نیازمند طراحی جبري است. 

وي افزود: استارت اولیه کار توسط همسرم پیشنهاد و سپس در سال 94 استارت کار زده شد، با توجه به اینکه طرح ها تخصصی
هستند و نیازمند فکر قبلی، به همراه همسرم بر آن شدیم تا تیمی تشکیل دهیم که این تیم را از دانشجویان خودمان راه اندازي

 
کردیم و همه دانشجویان از نخبگان طراحی در محورهاي تخصصی مربوطه خود هستند. 

 
 

 
  

سید سجاد آل عمران گفت: در مجموعه ما طراحی که مشتري انتظار دارد و سفارش می دهد عین همان طرح را تحویل می گیرد،
همان طرحی که در فکر مشتري است برایش فراهم می کنیم؛ چه در مبلمان، ست خواب، اتاق کودك و تمام صفر تا صد و یک واحد

 
مسکونی که نیازمند طراحی داخلی است. 

وي تاکید کرد: مطلقا از کیفیت کارمان کم نمی کنیم، تمامی کارهاي ما براي یک طیف خاص با قیمت هاي مناسب است و البته کار

 
هاي ما کار بازاري نیست. 

 
 

 
  

آل عمران با اشاره به راهنمایی قبل از خرید براي مشتري توضیح داد: در مجموعه افرند صفر تا صد مشاوره و اجراي طراحی داخلی
خانه را انجام می دهیم، قبل از خرید براي مشتري بر اساس اصول و زیبایی هاي که از لحاظ معماري معیار است توضیحات لازم را
ارائه می کنیم و البته مواقعی است که مشتري اصرار دارد در قسمتی از خانه مثلاً دو پرده نصب شود و برایشان توضیح می دهیم که
نصب دو پرده در آن قسمت از خانه زیبایی را به هم می زند و بهتر است که همان یک پرده زده شود، کار ما به خاطر کسب پول زیاد

 
نیست. 



وي ادامه داد: شرکت افرند با داشتن مجموعه اي از مشاوران اقتصادي، آرشیتکت و سایر و مشاوران تخصصی با 30 نفر به صورت

 
مستقیم فعال در خدمت مردم بهترین کار را ارائه می دهند و امیدواریم در روزهاي آتی نفرات دیگري را جذب کنیم. 

 
 

 
  

وي درباره متخصصانی که در مجموعه افرند کار می کنند، گفت: در مجموعه ما خیاط یک خیاط راسته دوز و معمولی نیست، بلکه از
خیاطان مزونی تشکیل شده است که بهترین کار را به نمایش می گذارد، در این راستا یکی از شعار هاي اصلی ما این است که بر آنیم

 
تا بیافرینیم هر آنچه در رویاهاي شماست. 

وي ادامه داد: هدف اصلی ما مطالعه به روز و تشخیص نیازهاي جامعه است، در مجموعه ما هیچ کار عمده یافت نمی کنید و در همین
راستا سعی کرده ایم انحصاري کار کنیم و کار عمده را فقط براي نمایندگان انحصاري انجام می دهیم؛ درخواست نمایندگی خارج از

 
کشور از کشورهاي آلمان و استرالیا داریم. 

 
 

 
  

وي تاکید کرد: طراحی هاي مجموعه افرند کاملا با مطالعه و تحقیق است، انرژي که در کارهاي افرند وجود دارد به هیچ عنوان علاقه

 
و انرژي محصولی که در بازار است را ندارد. 

سید سجاد آل عمران با اشاره به بازآفرینی و احیاي برخی از طرح ها گفت: برخی از طرح هاي ما قدیمی هستند که ما آنها را
بازآفرینی و به صورت مناسب احیا کرده ایم در حالی که مربوط به 100 سال قبل است اما احیاي آنها کاملا دقیق و  با بالاترین

 
کیفیت صورت گرفته است. 

"فهیمه مداین" دانشجوي دکتراي معماري است که در رابطه با مجموعه افرند گفت: مجموعه ما متشکل از دانشجویان خودمان است

 
که می توانیم طراحی کامل صفر تا صد خانه را انجام دهیم. 



 
 

 
  

وي ادامه داد: در ابتداي کار احساس کردم نیاز است تا مردم و مشتریان سبک ها را بشناسند و تفاوت را حس کنند، در اینستاگرام

 
صفحه اي باز کردم و سبک ها را در آنجا را معرفی کردم که با استقبال خوبی مواجه شد. 

مداین افزود: بندرعباس، ساري، زنجان و اصفهان از استان هایی هستند که نمایندگی هاي انحصاري محصولات افرند در آن استان ها

 
هستند. 

وي ادامه داد: در حال ساخت و تعریض کارخانه هستیم، برخی از کارهاي افرند بسیار ارزشمند و محصول دست و توان و انرژي یک

 
هنرمند است که در آن به کار گرفته شده است. 

 
 

وي درباره خدمات مجموعه افرند گفت: مشتریان ما کسانی هستند که می دانند براي چه خریدي و کجا آمده اند، در مجموعه افرند به

 
هیچ عنوان از کیفیت کار کم نمی کنیم، محصولات ما با گارانتی به معنی واقعی آن و هدف اصلی ما اعتماد مشتري است. 

زوج کار آفرین تبریزي که با انگیزه و علاقه بیشتر از قبل براي کارآفرینی و عضوگیري هستند انتظار حمایت از هیچ ارگان و سازمانی

 
را ندارند. 

 
 afrand.interior و در اینستاگرام به آدرس  www.afrandshop.com آدرس اینترنتی افرند

انتهاي پیام/



اشتغال 90 هزار نفر در استان تهران

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/11/18

محسنی بندپی گفت: در سال 99 تعهد اشتغال 96 هزار نفر را داشتیم که تاکنون 95 درصد آن تحقق یافته است.

به گزارش خبرنگار حوزه شهري گروه اجتماعی باشگاه
خبرنگاران جوان، انوشیروان محسنی بند پی استاندار تهران
در حاشیه افتتاح 339 طرح در بخش صنعت، معدن و
تجارت در سطح استان تهران اظهار کرد: امروز به برکت
رهبري مقام معظم رهبري شاهد دستاورد هاي خیلی

 
خوبی در بخش کرونا هستیم. 

وي افزود: امروز با همکاري مردم و رعایت فاصله گذاري و انجام هوشمند محدودیت ها و طرح شهید سلیمانی شرایطی را فراهم

 
کردیم که میزان فوتی ها در استان و کشور بسیار کم شده و همکاري مردم و رعایت این اصول می تواند باعث تداوم این روند باشد. 

وي ادامه داد: امروز افتتاح 339 طرح با ده هزار و 58 نفر اشتغال را شاهدیم، در سال 99 تعهد اشتغال 96 هزار نفر را داشتیم که

 
تاکنون 95 درصد آن تحقق یافته است و 90 هزار نفر اشتغال را داشته ایم. 

 
بیشتر بخوانید 

- دست فروشان تا پایان سال سر و سامان می گیرند در حال تکمیل...



خانه هاي خلاق، بستر رونق کسب وکار هاي فرهنگی را فراهم می کند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/11/18

کرمی گفت: خانه هاي خلاق نیز بستري نوآورانه و پویا را براي رونق کسب وکار هاي خلاق و فرهنگی ذیل یک چتر حمایتی
فراهم می کنند.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، پرویز کرمی، دبیر ستاد فرهنگسازي
اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم و خلاق در نشست
«بررسی چالش ها و آینده شرکت هاي دانش بنیان و
خلاق»، به اجزاي زنجیره ارزش و نوآوري، در این حوزه
اشاره کرد و گفت: در این زیست بوم 26 شتابدهنده
تخصصی، 2 تسهیل گر، 4 ستاد توسعه فناوري، 11
سازمان و نهاد، 27 مرکز رشد و نوآوري، 11 سرمایه گذار

خطرپذیر نقش آفرینی می کنند. همچنین 14 جشنواره و رویداد در سطح ملی و بین المللی، ظرفیت دیگري براي معرفی و رونق

 
هرچه بیش تر کسب وکار هاي این حوزه به شمار می رود. 

او با اشاره به شکل گیري خانه هاي خلاق و شتابدهنده هاي تخصصی این حوزه، در راستاي توسعه زیست بوم این کسب وکار ها ادامه
داد: کارخانه هاي نوآوري که بستري براي رشد ایده هاي نوآورانه و تولید محصول و خدمات نوآورانه هستند، گام هاي خوبی را در
توسعه کسب و کار هاي دانش بنیان و فناور برداشته اند که اثرات مطلوب آن را در اقتصاد و اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی شاهد
هستیم. خانه هاي خلاق نیز بستري نوآورانه و پویا را براي رونق کسب وکار هاي خلاق و فرهنگی ذیل یک چتر حمایتی فراهم می

 
کنند. 

کرمی با اشاره به توجه به جایگاه صنایع خلاق و فرهنگی به عنوان یکی از ستون هاي پیشرفت کشور گفت: با شکل گیري کارگروه
شرکت ها و صنایع خلاق در معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، زمینه حمایت از این کسب وکار ها فراهم شد. اما از آن جایی
که این شرکت ها امکان دانش بنیان شدن نداشتند، برنامه توسعه زیست بوم صنایع خلاق با هدف حمایت آن دسته از شرکت هایی

 
که ماهیت خلاقیت و نوآورانه داشتند، اما از پیچیدگی فناورانه برخوردار نبودند اجرایی شده است و با جدیت به پیش می رود. 

مشاور معاون علمی و فناوري رییس جمهور، با اشاره به گردش مالی 2700 میلیارد دلاري صنایع خلاق و فرهنگی ادامه داد: طبقه
بندي هاي مختلفی، بر اساس معیار هاي گوناگون، به دسته بندي صنایع خلاق و فرهنگی پرداخته است که آنکتاد و یونسکو در یک
دسته بندي، گروه هاي مد و لباس، بازي هاي ویدئویی، صنایع دستی، اسباب بازي، فیلم، رادیو و تلویزیون، موسیقی، انتشارات، نرم

 
افزار، تبلیغات، معماري و طراحی را ذیل گروه صنایع خلاق قرار داده است. 

 
تلاش براي تکمیل زنجیره ارزش صنایع خلاق و فرهنگی 



کرمی یکی از چالش هاي جدي صنایع خلاق و نرم را عدم به وجود آوردن یک زیست بوم صنایع خلاق و تکمیل زنجیره ارزش از ایده
تا محصول و بازارسازي آن دانست و افزود: معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در توسعه زیست بوم صنایع خلاق به دنبال ایجاد

 
اکوسیستم است که در آن محصول و خدمت خلاق تولید و به سمت بازار هاي جهانی سوق داده شود. 

او با تأکید بر اینکه صنایع خلاق و فرهنگی نه تنها هزینه بر نیست، بلکه ثروت زا و اشتغال آفرین است ادامه داد: بر همین اساس، یک
نقشه راه براي صنایع خلاق و فرهنگی طراحی شده است تا فعالان نوآور و خلاق این حوزه بتوانند در این مسیر گام بردارند و از

 
حمایت هاي لازم برخوردار شوند. 

 
بیشتر بخوانید 

- شرکت هاي خلاق، دانش بنیان نوع 3 قلمداد می شوند



دانشگاه، دانشجویان مسئله محور تربیت کند

منبع: ایمناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه ها با اشاره به اینکه یکی از وظایف دانشگاه تربیت نیروي متخصص است،
گفت: از دیگر کاربردهاي دانشگاه ها، تربیت مسئله محور دانشجو در ادوار و زمان مختلف است.

 
دانشگاه، دانشجویان مسئله محور تربیت کند 

رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه ها با اشاره
به اینکه یکی از وظایف دانشگاه تربیت نیروي متخصص است،
گفت: از دیگر کاربردهاي دانشگاه ها، تربیت مسئله محور دانشجو

 
در ادوار و زمان مختلف است. 

به گزارش ایمنا، حجت الاسلام والمسلمین رستمی در نشست
مسئولان نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه هاي
گیلان با اشاره به جایگاه استان گیلان، اظهار کرد: گیلان، استان
مؤثر در تحولات سیاسی اجتماعی کشور است و جریان نهضت

 
جنگل، نشان دهنده شایستگی هاي فراوان آن است. 

وي با اشاره به تضییع حقوق ایران در دوران پهلوي، افزود: امروزه در حاکمیت ملی تغییراتی ایجاد شده و جمهوري اسلامی ایران در

 
دنیا داراي اعتبار است. 

رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه ها با اشاره به رشد علم در جمهوري اسلامی ایران، تصریح کرد: امروزه رشد علم

 
در جمهوري اسلامی چند هزار برابر پیش از انقلاب شده و این رشد و توسعه در سایر بخش ها و حوزه ها نیز دیده می شود. 

رستمی با بیان اینکه یکی از کارهاي دانشگاه تربیت نیروي متخصص است، گفت: از دیگر کاربرد دانشگاه ها، تربیت مسئله محور

 
دانشجو در ادوار و زمان مختلف است. 

وي پیش برد اهداف کلان جامعه را از دیگر کارکردهاي دانشگاه دانست و ادامه داد: بزرگترین مدافع جریان علمی کشور، رهبر معظم

 
انقلاب است و در سایه حمایت هاي رهبري، پیشرفت هاي قابل توجهی از جمله در نانو حاصل شده است. 

رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه ها با بیان اینکه غالباً جوانان براي ورود به جامعه ابتدا وارد دانشگاه می شوند،
افزود: دانشگاه در کنار تربیت نیروي متخصص باید به موضوع نیازسنجی جامعه به رشته، اشتغال و همچنین تربیت اخلاقی و اجتماعی

 
نیز پیش قدم شود. 

رستمی در پایان تصریح کرد: بیشترین نماز جماعت پس از بقاع متبرکه و مساجد در دانشگاه ها وجود دارد، گفت: این در حالی است



 
که دانشجویان نسبت به چند دهه پیش، در بیشترین مبادي فضاهاي مسموم قرار دارند. 

منبع: فارس



بازدید مدیرعامل بانک ملت از خبرگزاري فارس

منبع: شما نیوزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیرعامل بانک ملت همزمان با روز ولادت باسعادت حضرت فاطمه زهرا(س) همراه با تعدادي از مدیران ارشد این بانک از
خبرگزاري فارس بازدید کرد.

 
 

 
کد خبر : 975672 1399/11/18 15:43:54 

مدیرعامل بانک ملت همزمان با روز ولادت باسعادت حضرت فاطمه زهرا(س) همراه با تعدادي از مدیران ارشد این بانک از خبرگزاري

 
فارس بازدید کرد. 

به گزارش شمانیوز و به نقل از روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی در این بازدید که محسن مقدسی، فرشاد جهاندیده، علی
اکبر صابریان، سیدحمید حسینی و همچنین رییس شعبه میدان فردوسی، وي را همراهی می کردند، از بخش هاي مختلف تحریریه

 
خبرگزاري فارس دیدن کرد و با خبرنگاران این رسانه به گفت و گو نشست. 

دکترمحمد بیگدلی، مدیرعامل بانک ملت همچنین در نشست با پیام تیرانداز، مدیرعامل خبرگزاري فارس، فرارسیدن نوزدهمین
سالگرد تاسیس این خبرگزاري را همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی تبریک گفت و با گرامیداشت یاد امام راحل(ره) و شهداي انقلاب
اسلامی، اظهار داشت: این انقلاب برخاسته از بطن جامعه و با تأسی به اسلام ناب محمدي (ره) بوده است که امیدواریم با رهبري مقام

 
معظم رهبري به انقلاب جهانی حضرت مهدي(عچ) متصل شود. 

وي با بیان این نکته که خبرگزاري فارس یک خبرگزاري شناخته شده، تاثیرگذار، پرمخاطب و قابل اعتماد در بین رسانه هاي کشور
محسوب می شود، تاکید کرد: دوري جستن از بازي هاي سیاسی و همچنین صحت و درستی اخبار منتشره، باعث اعتماد مخاطبان به

 
اخبار این خبرگزاري شده است. 



مدیرعامل بانک ملت با تاکید بر این نکته که انتشار اخبار صحیح و همچنین وارد نشدن رسانه ها به بازي هاي سیاسی، باعث ایجاد
همگرایی و وحدت هرچه بیشتر در جامعه می شود، ادامه داد: جامعه اسلامی ایران در شرایط کنونی بیش از پیش به وحدت و انسجام

 
نیاز دارد زیرا با قوي تر شدن هرچه بیشتر ریشه هاي انقلاب اسلامی، بر تعداد دشمنان این انقلاب نیز افزوده شده است. 

وي با اشاره به این نکته که خبرگزاري فارس در این زمینه گام هاي گسترده اي برداشته است، خاطرنشان کرد: فعالیت هاي انجام

 
شده از سوي این رسانه معتبر، شایسته قدردانی است. 

دکتر بیگدلی همچنین با تاکید بر این نکته که بانک ملت به عنوان یک بانک بزرگ و توانمند، همواره در راستاي سیاست هاي کلان
جمهوري اسلامی گام برداشته است، گفت: این بانک در اکثر پروژه هاي بزرگ کشور نقش آفرینی کرده و پروژه بزرگی را نمی توان نام

 
برد که جاي پاي بانک ملت در آن وجود نداشته باشد. 

وي پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس، پالایشگاه بیدبلند، فازهاي مختلف پارس جنوبی و اکثر شرکت هاي پتروشیمی را از جمله این
پروژه ها عنوان کرد و اظهار داشت: بانک ملت با تامین مالی این پروژه ها علاوه بر این که از خروج ارز از کشور جلوگیري کرده بلکه

 
باعث ورود مقادیر زیادي ارز به کشور شده است. 

مدیرعامل بانک ملت، حجم سرمایه گذاري بانک ملت را در حوزه نفت و انرژي کشور بیش از 20 میلیارد دلار عنوان کرد و افزود:

 
پروژه هاي بزرگ دیگري نیز با مشارکت این بانک در حال راه اندازي و بهره برداري است. 

وي با بیان این نکته که بانک ملت در سال جهش تولید، حمایت از تولید و کمک به ایجاد اشتغال را در دستور کار جدي خود قرار
داده است، گفت: بر اساس راهبرد اصلی بانک، در سال جهش تولید هیچ واحد تولیدي داراي ساختار مالی مناسب نباید به دلیل

 
نداشتن نقدینگی یا سرمایه در گردش، با تعطیلی یا کاهش فعالیت رو به رو شود. 

به گفته دکتر بیگدلی، بانک ملت هرجا که واحد تولیدي داراي ساختار مالی و بازار فروش مناسب، نیاز به نقدینگی داشته باشد، بدون

 
محدودیت از آن واحد حمایت خواهد کرد. 

 
وي همچنین از مسوولان خبرگزاري فارس خواست تا در این راه پرپیچ و خم، بانک ها را مورد حمایت قرار دهند. 

دکتر بیگدلی با اشاره به این نکته خدمات بانک ها به اقتصاد کشور کمتر مورد توجه رسانه ها قرار گرفته و دیده شده است، افزود: به
گفته مسوولان، حدود 90 درصد تامین مالی بنگاههاي اقتصادي کشور از سوي بانک ها انجام می شود بنابراین طبیعی است که در
این زمینه مشکلاتی هم وجود داشته باشد که متاسفانه فقط روي این مشکلات مانور می شود و زحمات شبانه روزي کارکنان بانک ها

 
نادیده گرفته می شود. 

وي از مدیران خبرگزاري فارس خواست تا به عنوان یک رسانه بزرگ، روي اقدامات مثبت و بزرگ نظام بانکی بیشتر تمرکز کنند تا

 
علاوه بر دلگرم شدن مردم، بذر امید نیز در دل کارکنان بانک ها پرورش پیدا کند. 

علی اکبر صابریان، مدیرامور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی بانک ملت هم با اشاره به این نکته که خبرگزاري فارس و بانک
ملت همواره تعاملات خوبی در بخش خبر و اطلاع رسانی داشته اند، از آمادگی کامل این بانک براي پاسخ به سوالات و شبهات موجود

 
در ذهن مخاطبان این رسانه درباره عملکرد بانک ملت خبر داد. 



پیام تیرانداز، مدیرعامل خبرگزاري فارس هم در این نشست، بخشی از فعالیت هاین این رسانه را تشریح کرد و گفت: متاسفانه برخی

 
رسانه ها فقط نیمه خالی لیوان را می بینند که این موضوع از لحاظ روحی و روانی روي مردم تاثیر منفی می گذارد. 

وي با بیان این نکته که خبرگزاري فارس رویکردي تحت عنوان""خبر خوب"" را در پیش گرفته است، گفت: با اتخاذ این رویکرد،

 
امیدواریم که اتفاقات خوب به ویژه در نظام بانکی به صورت مناسبی انعکاس پیدا کند. 

وي ادامه داد: بدون نقد، خطا و انحراف افزایش می یابد اما صرف دیدن و پرداختن به کاستی ها و نقایص، سلامت جامعه را به خطر

 
می اندازد. 

تیرانداز همچنین از بانک ملت به عنوان یک بانک پرافتخار یاد کرد و با قدردانی از تلاش هاي دست اندرکاران این بانک در کمک به

 
اقتصاد کشور اظهار امیدواري کرد که این تلاش ها زمینه ساز توسعه و پیشرفت هرچه بیشتر کشور شود. 

 
 

 
 



 
 

 
 



گزارشی از عملکرد ایمیدرو به مناسبت دهه فجر منتشر شد

منبع: شما نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/11/18

مجموع سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه (تحت راهبري) از سال 92 تا پایان سال جاري از 11.6
میلیارد دلار عبور می کند. ایمیدرو طی این مدت ظرفیت هاي تولید را تا بیش از 100درصد افزایش داده و در عین حال

برنامه هاي وسیعی در اکتشاف، احیاي معادن کوچک و تامین مالی پروژه ها داشته است.

 
کد خبر : 975667 1399/11/18 15:10:58 

مجموع سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي
زیرمجموعه و تابعه (تحت راهبري) از سال 92 تا پایان
سال جاري از 11.6 میلیارد دلار عبور می کند. ایمیدرو
طی این مدت ظرفیت هاي تولید را تا بیش از 100درصد
افزایش داده و در عین حال برنامه هاي وسیعی در

 
اکتشاف، احیاي معادن کوچک و تامین مالی پروژه ها داشته است. 

 
به گزارش شمانیوز : گزارشی از عملکرد ایمیدرو به مناسبت دهه فجر منتشر شد؛ 

 
اشتغال زایی 24800 نفري از سال 92 تا 99 

 
افزایش ظرفیت هاي تولید تا 116درصد 

 
کشف 1400 محدوده معدنی 

 
رشد دسته جمعی تولیدات معدن و صنایع معدنی طی 9 ماه امسال 

 
پیش بینی صدور 1100 میلیارد تومان بیمه نامه معدنی تا پایان 99 

 
احیاي 206 معدن در سال جاري 

 
برنامه دستیابی به یک میلیارد دلار صرفه جویی ارزي در ""تولید"" و ""توسعه"" 

مجموع سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه (تحت راهبري) از سال 92 تا پایان سال جاري از 11.6 میلیارد
دلار عبور می کند. ایمیدرو طی این مدت ظرفیت هاي تولید را تا بیش از 100درصد افزایش داده و در عین حال برنامه هاي وسیعی

در اکتشاف، احیاي معادن کوچک و تامین مالی پروژه ها داشته است. 



به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، از ابتداي دولت یازدهم تا پایان سال 98
ارزش سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه در بخش معدن و صنایع معدنی به بیش از 9.4 میلیارد دلار رسید

 
که با احتساب 2.2 میلیارد دلار مجموع سرمایه گذاري امسال، رقم سرمایه گذاري ها به 11 میلیارد و 600 میلیون دلار می رسد. 

همچنین از سال 92 تا پایان سال گذشته میزان اشتغال مستقیم ایجاد شده به 21هزار و 600 نفر رسیده که تا پایان سال 99 نیز

 
3200شغل مستقیم به این بخش افزوده می شود. 

 
رشد ظرفیت تولید 

از سوي دیگر میزان ظرفیت هاي تولید در زنجیره فولاد، مس و آلومینیوم بین سال هاي 92 تا پایان 98 به طور قابل ملاحظه اي
افزایش یافته به طوري که ظرفیت تولید کنسانتره سنگ آهن با دستیابی به 57.6 میلیون تن نزدیک به 100درصد، گندله سنگ آهن
با رسیدن به 47.6 میلیون تن 116.5درصد، آهن اسفنجی با دستیابی به 35.3 میلیون تن نزدیک به 80درصد و فولاد خام با رسیدن

 
به 37.5 میلیون تن 66.6درصد رشد پیدا کرده است. 

همچنین ظرفیت تولید کنسانتره مس با رسیده به یک میلیون و 150هزار تن 35درصد و کاتد مس با دستیابی به 457هزار تن
77درصد رشد داشته است. ظرفیت تولید آلومینا بدون تغییر 245هزار تن است اما ظرفیت تولید در آلومینیوم با رشد نزدیک به

 
80درصد به 770هزار تن رسیده است. 

 
1400 محدوده امید بخش در اکتشاف 

ایمیدرو با همکاري بخش خصوصی از سال 93 تاکنون، 650 هزار کیلومتر مربع پهنه اکتشافی را عملیاتی کرده است. از این میزان،

 
فاز شناسایی و پی جویی 480 هزار کیلومتر مربع به اتمام رسیده و به محدوده هاي امیدبخش قابل توجهی دست یافت. 

با این برنامه اکتشاف 1400 محدوده امیدبخش به دست آمده و تاکنون، 1000 محدود براي واگذاري به بخش خصوصی در اختیار

 
سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت استان ها قرار گرفته است. 

در 400 محدوده دیگر نیز پیگیر ایمیدرو دریافت پروانه اکتشاف براي فازهاي عمومی و تفصیلی است. از این تعداد محدوده، 53 پروانه

 
اکتشاف صادر شده است. همچنین، 5 گواهی کشف صادر و از طریق فراخوان به بخش خصوصی واگذار شد. 

 
رشد تولید 

تولید شرکت هاي بزرگ معدن و صنایع معدنی طی 9 ماه امسال تولید شمش آلومینیوم با رشد 66درصدي، کنسانتره سنگ آهن با
افزایش 6درصدي، گندله سنگ آهن با رشد 11درصدي، آهن اسفنجی با افزایش 9درصدي، شمش فولادي با رشد 8درصدي،
محصولات فولادي با رشد 5درصدي، کاتد مس با افزایش 9درصدي و شمش طلا با رشد15درصدي همراه شد. بدین ترتیب تولید
شمش آلومینیوم به 325هزار تن، کنسانتره سنگ آهن 37.5 میلیون تن، گندله سنگ آهن 34.5 میلیون تن، آهن اسفنجی به 23.3
میلیون تن، شمش فولاد به 17.1 میلیون تن، محصولات فولادي 11.2میلیون تن، کاتد مس 207هزار تن و شمش طلا به

 
995کیلوگرم رسید. 



 
احیا 206 معدن کوچک 

طرح فعال سازي معادن کوچک و متوسط در نقاط مختلف کشور، با هدف فعال سازي معادن بخش خصوصی که به دلیل شرایط
داخلی یا بین المللی نیمه فعال و یا تعطیل شده اند، از آذر ماه سال 97 تعریف و در سال 98 عملیاتی شده است. معادن کوچک و
متوسط به دلیل گستردگی (98.3% از تعداد کل معادن کشور)، اشتغال زایی و تولید داراي اهمیت به سزایی است و می توانند در
ایجاد اشتغال پایدار در بخش معدن و توسعه متوازن کشور، نقش بسیار مهمی ایفا کند. در مدت 10 ماه امسال در راستاي این طرح،
احیا، فعال سازي و توسعه، 206 معدن در مناطق مختلف، احیا و فعال انجام شده است. این در حالی است که پیشتر احیاي 200

 
معدن و احداث 25 واحد فرآوري در سال 99 هدفگذاري شده بود. 

از ابتداي سال جاري تاکنون شناسایی و اولویت بندي 812 معدن انجام شده و بر روي 444 معدن اقدام کلینیکی صورت گرفته است.

 
در سال گذشته 146معدن در مناطق کمتر توسعه یافته احیا شد. 

 
تقویت صندوق بیمه معدن 

تقویت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی به عنوان یکی از نهادهاي حمایتی کشور (و زیرمجموعه ایمیدرو) به منظور
توسعه سرمایه گذاري هاي خطرپذیر بخش معدن و صنایع معدنی کوچک مقیاس یکی از اقدامات مهمی است که در سال 98
عملیاتی شده است. افزایش سرمایه صندوق از 140 میلیارد تومان به 350 میلیارد تومان در سال 98 و رسیدن به میزان 500 میلیارد
تومان در سال جاري نتیجه این اقدام است. همچنین حمایت از ارائه تسهیلات با سود 4 درصد براي متقاضیان استفاده از ماشین آلات
معدنی ساخت داخل توسط صندوق بیمه انجام شده است. عملکرد صندوق بیمه در سال هاي 97 و 98 بیش از 590 میلیارد تومان

 
است که معادل 90 درصد کل عملکرد صندوق از ابتداي تاسیس تا پایان سال 96 است. ( 670 میلیارد تومان تا پایان سال 96 ) 

همچنین طی 10 ماه امسال بیمه نامه هایی به ارزش 792 میلیارد تومان آماده صدور شده است که با احتساب 325 میلیارد تومان

 
بیمه نامه هاي صادره، کل ارزش این بیمه نامه ها تا پایان سال 99 به بیش از 1100 میلیارد تومان می رسد. 

 
مشارکت با بخش خصوصی 

جلب مشارکت بخش خصوصی در توسعه معادن و صنایع معدنی به گونه اي که 42 معدن به بخش خصوصی واگذار شده، طرح هاي
الکترود گرافیتی و پترولیوم کک و تیتانیوم کهنوج، معادن آنومالی شمالی و میشدوان و پتاس خور و بیابانک و شورابه هاي ترود به
شرکت هاي بزرگ بخش، براي تکمیل واگذار شده و در سال 98 بیش از 1700 میلیارد تومان منابع جهت تکمیل طرح هاي توسعه از

 
بخش خصوصی جذب شده است. 

ایجاد کنسرسیوم هاي بزرگ با مشارکت بخش خصوصی با هدف توسعه بخش معدن و صنایع معدنی از جمله شرکت مدیریت اکتشاف
منابع معدنی پایا با هدف توسعه اکتشاف با مشارکت بخش خصوصی، هلدینگ سرمایه گذاري در منطقه ویژه خلیج فارس با هدف

 
توسعه فولاد تا 10 میلیون تن و کنسرسیوم سرمایه گذاري با هدف توسعه فولاد تا سقف 10 میلیون تن در چابهار 

 
صرفه جویی ارزي بومی سازي 



ایمیدرو از ابتداي سال، سیاست بومی سازي و توسعه ساخت داخل را ابلاغ و اهداف عملیاتی از شرکت هاي زیرمجموعه دریافت و
پایش می کند. طبق برنامه ریزي انجام شده، بومی سازي بیش از 500 میلیون دلار قطعه و فرایند تولید در سال جاري انجام خواهد
شد که با احتساب بومی سازي هایی که در ""طرح هاي توسعه"" صورت می پذیرد، در سال جاري نزدیک به یک میلیارد دلار صرفه

 
جویی ارزي ناشی از بومی سازي و توسعه توان ساخت داخل خواهیم داشت. 

 
حمایت از پژوهش و برگزاري 62دوره آموزش 

هزینه هاي آموزش، پژوهش و توسعه فناوري ایمیدرو مشتمل بر مصوبات مربوطه مبلغ 213781.3 میلیون ریال است. عملکرد بخش
پژوهش و توسعه فناوري شامل حمایت از 19 پروژه پژوهشی، 9 پایان نامه تحصیلات تکمیلی تقاضا محور دریافتی از سامانه ساتع،

 
حمایت از 6 همایش، کتاب و تامین اعتبار فرآیند حمایت از پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی به مبلغ 5000 میلیون ریال است. 

در بخش آموزش 62 دوره آموزشی براي همکاران ستاد سازمان، کارکنان مجتمع ها، شرکت ها و طرح هاي تابعه برگزار شده که
مشکل بر دوره هاي حضوري(4دوره) / غیرحضوري(آفلاین(33دوره) / آنلاین(25 دوره)) است به طوري که این دوره ها بالغ بر 522
ساعت براي 6،866 نفر فراگیر با 551،509 نفرساعت آموزش انجام شده است. براي کارکنان معادن بخش خصوصی نیز 604 دوره

 
آموزشی براي 10262 نفر فراگیر با 192230 نفر ساعت آموزش انجام شده است. 

 
رشد 24درصدي امتیاز ممیزي بهداشت، ایمنی، محیط زیست و انرژي 

متوسط امتیاز واحدهاي ممیزي حوزه بهداشت، ایمنی، محیط زیست و انرژي (HSEE) در سال 98، به 254 رسیده است که فراتر از
هدف برنامه ریزي شده (رشد 20 درصد) بوده و در این زمینه رشد 24 درصدي داشته ایم. این در حالی است که از ابتداي شروع

برنامه ممیزي عملکرد HSEE واحدها تابعه (سال95) تاکنون این رشد به 51 درصد رسیده است.



راهبري در رشد

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/11/18

مجموع سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه (تحت راهبري) از سال 92 تا پایان سال جاري از 11.6
میلیارد دلار عبور می کند. ایمیدرو طی این مدت ظرفیت هاي تولید را تا بیش از 100درصد افزایش داده و در عین حال

برنامه هاي وسیعی در اکتشاف، احیاي معادن کوچک و تامین مالی

 
 

 
اشتغال زایی 24800 نفري از سال 92 تا 99 

مجموع سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه (تحت راهبري) از سال 92 تا پایان سال جاري از 11.6 میلیارد
دلار عبور می کند. ایمیدرو طی این مدت ظرفیت هاي تولید را تا بیش از 100درصد افزایش داده و در عین حال برنامه هاي وسیعی

 
در اکتشاف، احیاي معادن کوچک و تامین مالی پروژه ها داشته است. 

 
 

از ابتداي دولت یازدهم تا پایان سال 98 ارزش سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه در بخش معدن و صنایع
معدنی به بیش از 9.4 میلیارد دلار رسید که با احتساب 2.2 میلیارد دلار مجموع سرمایه گذاري امسال، رقم سرمایه گذاري ها به 11

 
میلیارد و 600 میلیون دلار می رسد. 

همچنین از سال 92 تا پایان سال گذشته میزان اشتغال مستقیم ایجاد شده به 21هزار و 600 نفر رسیده که تا پایان سال 99 نیز

 
3200شغل مستقیم به این بخش افزوده می شود. 

 
رشد ظرفیت تولید 

از سوي دیگر میزان ظرفیت هاي تولید در زنجیره فولاد، مس و آلومینیوم بین سال هاي 92 تا پایان 98 به طور قابل ملاحظه اي
افزایش یافته به طوري که ظرفیت تولید کنسانتره سنگ آهن با دستیابی به 57.6 میلیون تن نزدیک به 100درصد، گندله سنگ آهن
با رسیدن به 47.6 میلیون تن 116.5درصد، آهن اسفنجی با دستیابی به 35.3 میلیون تن نزدیک به 80درصد و فولاد خام با رسیدن

 
به 37.5 میلیون تن 66.6درصد رشد پیدا کرده است. 

همچنین ظرفیت تولید کنسانتره مس با رسیده به یک میلیون و 150هزار تن 35درصد و کاتد مس با دستیابی به 457هزار تن
77درصد رشد داشته است. ظرفیت تولید آلومینا بدون تغییر 245هزار تن است اما ظرفیت تولید در آلومینیوم با رشد نزدیک به



 
80درصد به 770هزار تن رسیده است. 

 
1400 محدوده امید بخش در اکتشاف 

ایمیدرو با همکاري بخش خصوصی از سال 93 تاکنون، 650 هزار کیلومتر مربع پهنه اکتشافی را عملیاتی کرده است. از این میزان،

 
فاز شناسایی و پی جویی 480 هزار کیلومتر مربع به اتمام رسیده و به محدوده هاي امیدبخش قابل توجهی دست یافت. 

با این برنامه اکتشاف 1400 محدوده امیدبخش به دست آمده و تاکنون، 1000 محدود براي واگذاري به بخش خصوصی در اختیار

 
سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت استان ها قرار گرفته است. 

در 400 محدوده دیگر نیز پیگیر ایمیدرو دریافت پروانه اکتشاف براي فازهاي عمومی و تفصیلی است. از این تعداد محدوده، 53 پروانه

 
اکتشاف صادر شده است. همچنین، 5 گواهی کشف صادر و از طریق فراخوان به بخش خصوصی واگذار شد. 

 
 

 
رشد تولید 

تولید شرکت هاي بزرگ معدن و صنایع معدنی طی 9 ماه امسال تولید شمش آلومینیوم با رشد 66درصدي، کنسانتره سنگ آهن با
افزایش 6درصدي، گندله سنگ آهن با رشد 11درصدي، آهن اسفنجی با افزایش 9درصدي، شمش فولادي با رشد 8درصدي،
محصولات فولادي با رشد 5درصدي، کاتد مس با افزایش 9درصدي و شمش طلا  با رشد15درصدي همراه شد. بدین ترتیب تولید
شمش آلومینیوم به 325هزار تن، کنسانتره سنگ آهن 37.5 میلیون تن، گندله سنگ آهن 34.5 میلیون تن، آهن اسفنجی به 23.3
میلیون تن، شمش فولاد به 17.1 میلیون تن، محصولات فولادي 11.2میلیون تن،  کاتد مس 207هزار تن و شمش طلا به

 
995کیلوگرم رسید. 

 
احیا 206 معدن کوچک 

طرح فعال سازي معادن کوچک و متوسط در نقاط مختلف کشور، با هدف فعال سازي معادن بخش خصوصی که به دلیل شرایط
داخلی یا بین المللی نیمه فعال و یا تعطیل شده اند، از آذر ماه سال 97 تعریف و در سال 98 عملیاتی شده است. معادن کوچک و
متوسط به دلیل گستردگی (98.3% از تعداد کل معادن کشور)، اشتغال زایی و تولید داراي اهمیت به سزایی است و می توانند در
ایجاد اشتغال پایدار در بخش معدن و توسعه متوازن کشور، نقش بسیار مهمی ایفا کند. در مدت 10 ماه امسال در راستاي این طرح،
احیا، فعال سازي و توسعه، 206 معدن در مناطق مختلف، احیا و فعال انجام شده است. این در حالی است که پیشتر احیاي 200

معدن و احداث 25 واحد فرآوري در سال 99 هدفگذاري شده بود. 



از ابتداي سال جاري تاکنون شناسایی و اولویت بندي 812 معدن انجام شده و بر روي 444 معدن اقدام کلینیکی صورت گرفته است.

 
در سال گذشته 146معدن در مناطق کمتر توسعه یافته احیا شد. 

 
تقویت صندوق بیمه معدن 

تقویت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی به عنوان یکی از نهادهاي حمایتی کشور (و زیرمجموعه ایمیدرو) به منظور
توسعه سرمایه گذاري هاي خطرپذیر بخش معدن و صنایع معدنی کوچک مقیاس یکی از اقدامات مهمی است که در سال 98 عملیاتی
شده است. افزایش سرمایه صندوق از 140 میلیارد تومان به 350 میلیارد تومان در سال 98 و رسیدن به میزان 500 میلیارد تومان
در سال جاري نتیجه این اقدام است. همچنین حمایت از ارائه تسهیلات با سود 4 درصد براي متقاضیان استفاده از ماشین آلات
معدنی ساخت داخل توسط صندوق بیمه انجام شده است. عملکرد صندوق بیمه در سال هاي 97 و 98 بیش از 590 میلیارد تومان

 
است که معادل 90 درصد کل عملکرد صندوق از ابتداي تاسیس تا پایان سال 96 است. ( 670 میلیارد تومان تا پایان سال 96 ) 

همچنین طی 10 ماه امسال بیمه نامه هایی به ارزش 792 میلیارد تومان آماده صدور شده است که با احتساب 325 میلیارد تومان

 
بیمه نامه هاي صادره، کل ارزش این بیمه نامه ها تا پایان سال 99 به بیش از 1100 میلیارد تومان می رسد. 

 
مشارکت با بخش خصوصی 

جلب مشارکت بخش خصوصی در توسعه معادن و صنایع معدنی به گونه اي که 42 معدن به بخش خصوصی واگذار شده، طرح هاي
الکترود گرافیتی و پترولیوم کک و تیتانیوم کهنوج، معادن آنومالی شمالی و میشدوان و پتاس خور و بیابانک و شورابه هاي ترود به
شرکت هاي بزرگ بخش، براي تکمیل واگذار شده و در سال 98 بیش از 1700 میلیارد تومان منابع جهت تکمیل طرح هاي توسعه از

 
بخش خصوصی جذب شده است. 

ایجاد کنسرسیوم هاي بزرگ با مشارکت بخش خصوصی با هدف توسعه بخش معدن و صنایع معدنی از جمله شرکت مدیریت اکتشاف
منابع معدنی پایا با هدف توسعه اکتشاف با مشارکت بخش خصوصی، هلدینگ سرمایه گذاري در منطقه ویژه خلیج فارس با هدف

 
توسعه فولاد تا 10 میلیون تن و کنسرسیوم سرمایه گذاري با هدف توسعه فولاد تا سقف 10 میلیون تن در چابهار 

 
صرفه جویی ارزي بومی سازي 

ایمیدرو از ابتداي سال، سیاست بومی سازي و توسعه ساخت داخل را ابلاغ و اهداف عملیاتی از شرکت هاي زیرمجموعه دریافت و
پایش می کند. طبق برنامه ریزي انجام شده، بومی سازي بیش از 500 میلیون دلار قطعه و فرایند تولید در سال جاري انجام خواهد
شد که با احتساب بومی سازي هایی که در "طرح هاي توسعه" صورت می پذیرد، در سال جاري نزدیک به یک میلیارد دلار صرفه

 
جویی ارزي ناشی از بومی سازي و توسعه توان ساخت داخل خواهیم داشت. 

 
حمایت از پژوهش و برگزاري 62دوره آموزش 

هزینه هاي آموزش، پژوهش و توسعه فناوري ایمیدرو مشتمل بر مصوبات مربوطه مبلغ  213781.3 میلیون ریال است. عملکرد بخش
پژوهش و توسعه فناوري شامل حمایت از 19 پروژه پژوهشی، 9 پایان نامه تحصیلات تکمیلی تقاضا محور دریافتی از سامانه ساتع،



 
حمایت از 6 همایش، کتاب و تامین اعتبار فرآیند حمایت از پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی به مبلغ 5000 میلیون ریال است. 

در بخش آموزش 62 دوره آموزشی براي همکاران ستاد سازمان، کارکنان مجتمع ها، شرکت ها و طرح هاي تابعه برگزار شده که
مشکل بر دوره هاي حضوري(4دوره) / غیرحضوري(آفلاین(33دوره) / آنلاین(25 دوره)) است به طوري که این دوره ها بالغ بر 522
ساعت براي 6،866 نفر فراگیر با 551،509 نفرساعت آموزش انجام شده است. براي کارکنان معادن بخش خصوصی نیز 604 دوره

 
آموزشی براي 10262 نفر فراگیر با 192230 نفر ساعت آموزش انجام شده است. 

 
رشد 24درصدي امتیاز ممیزي بهداشت، ایمنی، محیط زیست و انرژي 

متوسط امتیاز واحدهاي ممیزي حوزه بهداشت، ایمنی، محیط زیست و انرژي (HSEE) در سال 98، به 254 رسیده است که فراتر از
هدف برنامه ریزي شده (رشد 20 درصد) بوده و در این زمینه رشد 24 درصدي داشته ایم. این در حالی است که از ابتداي شروع

برنامه ممیزي عملکرد HSEE واحدها تابعه (سال95) تاکنون این رشد به 51 درصد رسیده است.



وقت سفارت کانادا

منبع: پارس فوتبالشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/11/18

گرفتن وقت سفارت کانادا براي کسانی که در فکر مهاجرت و رفتن به این کشور هستند، یک دغدغه مهم و حتی گاهی
چالش برانگیز است. به طور کلی وقت سفارت گرفتن پروسه اي پر اضطراب و احتمالا پر از اما و اگر است که تا زمانی که در

مسیر این پروسه قرار نگیرید، نمی توانید چالش هاي آن را درك کنید.

گرفتن وقت سفارت کانادا براي کسانی که در فکر مهاجرت و رفتن به این کشور هستند، یک دغدغه مهم و حتی گاهی چالش
برانگیز است. به طور کلی وقت سفارت گرفتن پروسه اي پر اضطراب و احتمالا پر از اما و اگر است که تا زمانی که در مسیر این پروسه

 
قرار نگیرید، نمی توانید چالش هاي آن را درك کنید. 

خبرگزاري فوتبال ایران پارس فوتبال دات کام : گرفتن وقت سفارت کانادا براي کسانی که در فکر مهاجرت و رفتن به این کشور
هستند، یک دغدغه مهم و حتی گاهی چالش برانگیز است. به طور کلی وقت سفارت گرفتن پروسه اي پر اضطراب و احتمالا پر از اما

 
و اگر است که تا زمانی که در مسیر این پروسه قرار نگیرید، نمی توانید چالش هاي آن را درك کنید. 

با توجه به این که دولت کانادا انجام امور مربوط به سفر و مهاجرت به این کشور را به کارگزاري هایی تحت عنوان وك (VAC) سپرده
است، لذا اخذ وقت سفارت کانادا با اخذ وقت از سفارت کشورهاي دیگر اندکی متفاوت است. کارگزاري ها یا همان وك ها (VAC) در
اکثر کشورهاي دنیا دایر هستند، اما در ایران نمایندگی ندارند؛ از همین جهت متقاضیان ایرانی براي دریافت وقت سفارت کانادا چاره
اي ندارند جز اینکه به کشورهاي همسایه سفر کنند. دفاتر VAC در کشورهاي اطراف ایران در ترکیه (شهرهاي استانبول و آنکارا)،

 
ارمنستان (شهر ایروان) و امارات (شهرهاي دبی و ابوظبی) دایر هستند. 

 
در این مطلب سعی داریم تمام آنچه که در مورد وقت سفارت کانادا نیاز دارید بدانید در اختیار شما قرار دهیم. 

 
 

منظور از وقت سفارت چیست؟اگر به مهاجرت فکر می کنید و در مسیر انجام کارهاي مربوط به آن قرار گرفته اید، بی تردید عنوان
"وقت سفارت" را شنیده اید و می دانید که یکی از کارهایی که باید انجام دهید، وقت سفارت گرفتن است. به طور کلی وقت سفارت
گرفتن مربوط به مهاجرت هایی است که مقصد یکی از کشورهاي اروپایی، آمریکایی و ... است. براي مثال اگر کشور کانادا مقصد مورد
نظر شماست، باید وقت سفارت کانادا بگیرید. براي این کار لازم است به سفارت کانادا مراجعه کنید و وقت بگیرید. به این معنی که در

 
تاریخ و ساعت مشخصی باید به سفارت مراجعه کنید و ویزاي خود را بگیرید. 

وقتی وقت سفارت می گیرید و با وقت قبلی به سفارت مورد نظر خود مراجعه می کنید، بدون فوت وقت و بدون هیچ بی نظمی و
اختلالی می توانید کارهاي مهاجرت خود را پیش ببرید و قدم به قدم به مقصد خود نزدیک شوید. وقت سفارت گرفتن به صورت

 
فوري، عادي، حضوري و یا آنلاین انجام می شود. 



 چگونه وقت سفارت کانادا بگیریم؟کانادا یکی از کشورهاي محبوب ایرانیان براي مهاجرت است. به همین دلیل چگونگی وقت سفارت
کانادا گرفتن یا ویزاي کانادا گرفتن براي بسیاري جاي سوال دارد. اگر به دنبال این هستید که وقت سفارت کانادا بگیرید باید بدانید

 
که به دو روش حضوري و آنلاین می توانید این کار را انجام دهید. 

نحوه گرفتن وقت سفارت کانادا به صورت حضوریبا توجه به اینکه سفارت خانه کانادا در ایران وجود ندارد، بنابراین چنانچه می
خواهید به صورت حضوري وقت سفارت کانادا را بگیرید باید به کارگزاري هاي سفارت کانادا معروف به VAC و VFS واقع در
کشورهاي همسایه همانند ترکیه، گرجستان، امارات و… مراجعه کنید. بدیهی است که این روش مستلزم صرف زمان و انرژي زیادي

 
است. 

 
 

نحوه گرفتن وقت سفارت کانادا به صورت آنلایندر روشِ آنلاین گرفتن وقت سفارت کانادا، کار بسیار ساده است.. تنها کافی است به
صورت آنلاین و برخط فرم مربوطه را پر کنید و مدارك مورد نیاز را آپلود کنید. با دریافت کد رهگیري، پس از چند روز نامه اي از
سوي سفارت براي فرد یا موسسه اي که وکالت متقاضی را بر عهده دارد، ارسال می شود. پس از دریافت این نامه، تنها یک ماه فرصت

 
و فرجه دارید که به یکی از دفاتر VAC و VFS مراجعه کنید و انگشت نگاري هاي لازم را انجام دهید. 

یادآوري می کنیم که براي گرفتن وقت سفارت کانادا به صورت آنلاین باید به سایت سفارت کانادا در کشور مورد نظر خود (ترکیه یا
امارات) مراجعه کنید و حساب کاربري خود را بسازید و هزینه هاي لازم را پرداخت کنید و مسیر گرفتن ویزا را از این طریق پی

 
بگیرید. 

انجام انگشت نگاري یکی از مراحل گرفتن وقت سفارت کانادا یا ویزاي کانادا است. براي این کار متقاضی باید شخصا با حضور در یکی
از VACهاي VFS این کار را انجام دهد. در حقیقت تا قبل از انجام انگشت نگاري درخواست ویزاي کانادا رسمیت ندارد و به عبارت

 
ساده تر قابل پیگیري نیست. 

مدارك مورد نیاز براي گرفتن ویزاي کاناداچه به صورت حضوري و چه به صورت آنلاین براي گرفتن وقت سفارت کانادا باید مدارك

 
مورد نیاز را آماده کنید تا در اختیار سفارت بگذارید. این مدارك از قرار زیر هستند: 

 
- ارائه پاسپورت جدید به همراه پاسپورت هاي قدیمی تا 10 سال اخیر 

 
- ارائه ترجمه شناسنامه و کارت ملی 

 
- یک قطعه عکس رنگی 3.5 4.5 با زمینه سفید 

 
- ارائه ترجمه سند ملکی 

 
- تمکن مالی و گردش حساب 3 ماهه با مهر لاتین بانک روي همه صفحات 

 
 (Application form) تکمیل فرم ثبت نام -

 
 (family information) تکمیل فرم اطلاعات خانوادگی -

 
- ارائه مدارك کاري متقاضی، اعم از گواهی اشتغال به کار، آخرین فیش حقوقی، فیش بازنشستگی و… 

 
- ارائه گواهی اشتغال به تحصیل (در صورت محصل بودن) 

- ارائه مدارك دعوت کننده اعم از دعوتنامه، مدارك اقامتی دعوت کننده (PR یا Pass)، مالیات سالیانه و...گرفتن وقت سفارت کانادا
چه قدر طول می کشد؟براي گرفتن وقت سفارت کانادا کمی حوصله به خرج دهید و صبور باشید. با توجه به نبودن سفارت کانادا در



ایران، پروسه اخذ ویزاي کانادا یا همان گرفتن وقت سفارت کانادا نیاز به صبر و شکیبایی دارد. در حقیقت چیزي بین یک تا سه ماه
براي گرفتن وقت سفارت کانادا باید صبر کنید. به طور کلی میزان تقاضا و ازدحام متقاضیان براي گرفتن ویزاي کانادا به شدت در کم
و زیاد شدن زمان گرفتن وقت سفارت کانادا تاثیر دارد. در شرایط عادي وقت سفارت کانادا از هر کشوري که اقدام شده باشد به طور

 
معمول بین یک تا دو هفته طول می کشد. 

چگونه وقت فوري سفارت کانادا بگیریم؟گرفتن وقت سفارت کانادا به صورت فوري ترکیبی از روش حضوري و آنلاین است. در واقع
ابتدا متقاضی به صورت آنلاین و برخط مراحل اولیه دریافت ویزاي کانادا را انجام می دهد و 30 روز بعد براي انجام انگشت نگاري به
یکی از کشورهاي همسایه که خدمات ویزاي کانادا را براي ایرانیان ارائه می دهند، مراجعه می کند. گرفتن وقت فوري سفارت کانادا

 
مستلزم پرداخت هزینه بیشتر است، اما در عوض سریع تر و بدون فوت وقت انجام می شود. 

نکته مهم در مورد تعیین وقت سفارت کانادادر حال حاضر تعیین وقت سفارت کانادا به صورت آنلاین یا حضوري تفاوت چندانی با هم
ندارند؛ گرچه روش آنلاین در مقایسه با روش حضوري یا Draft، گزینه اي به مراتب بهتر، سریع تر و قابل پیگیري تر است، اما در هر
صورت براي تعیین وقت سفارت تنها یک راه وجود دارد و آن تعیین وقت آنلاین از طریق وب سایت VFS Global است. به عبارت
دیگر حتی اگر به صورت حضوري هم به یکی از مراکز وَك (VAC Center) دفاتر VFS Canada مراجعه کرده باشید، باز هم

 
براي تعیین وقت سفارت و انجام انگشت نگاري باید به صورت آنلاین اقدام کنید. 

 
مراحل تعیین وقت سفارت کانادا 

 
 VFS Global ایجاد یک حساب کاربري در وب سایت -

 
- فعال سازي لینک حساب کاربري از طریق لینک ارسال شده به ایمیل متقاضی 

 
- انتخاب کشور و مرکز وَك براي انگشت نگاري به صورت زیر: 

 
 /https://www.vfsglobal.ca/Canadaمدنظر از طریق آدرس VAC انتخاب دفتر -

 
- ورود به منوي BIOMETRIC ENROLMENT در بالاي صفحه 

 
- کلیک روي لینک Schedule an Appointment و ورود به صفحه ایجاد حساب 

 
- کلیک روي لینک New User و ورود اطلاعات خواسته شده 

 
 Continue کلیک روي دکمه -

 
- کلیک روي لینک فعال سازي حساب کاربري ارسال شده به ایمیل متقاضی و ورود به صفحه VFS کشور مورد نظر 

 
- ورود اطلاعات تکمیل از جمله تاریخ و همچنین تعداد وقت هاي مورد نیاز 

 
- اگر همراه دارید، باید بیشتر از یک وقت تعیین کنید. 

- در نهایت صفحه تعیین وقت و وقت هاي خالی نشان داده می شود؛ وقت مورد نظر را انتخاب کنید و دکمه تایید (Confirm) را

 
بزنید. 

 
 

قیمت وقت سفارت کانادا چه قدر است؟گرچه این روزها تعیین قیمت هر کالایی و هر خدمتی کار بسیار دشوار، چالش برانگیز، سخت
و بحث برانگیزي است، اما در حال حاضر هزینه تعیین وقت سفارت کانادا از شهرهاي آنکارا، استانبول، دبی، ابوظبی، تفلیس، باکو و
ایروان، 30 دلار آمریکا است. این مبلغ شامل تمام هزینه هاي مربوط به تعیین وقت انگشت نگاري براي ویزاي کانادا در تمامی
شهرهاي یاد شده است. با این وجود مجددا یادآوري می کنیم که بسته به شهري که براي دریافت وقت سفارت کانادا اقدام می کنید،

 
هزینه این کار می تواند متغیر باشد. 



 
توصیه هایی براي مراجعه به سفارت 

 
- از مسیرهاي درست، واقعی و مطمئن وقت سفارت کانادا بگیرید. 

 
- پس از دریافت وقت، در زمان مراجعه به سفارت، وقت شناس باشید و به موقع در سفارت حاضر شوید. 

 
- پول نقد (یورو یا دلار) همراه داشته باشید. 

 
- به باقی مانده پول توجه نکنید. بهتر است پول را بدون کم و زیاد پرداخت کنید که درگیر باقی مانده پول نشوید. 

 
- لباس رسمی بپوشید و مرتب وارد سفارت شوید. همچنین به نوع برخورد خود نیز توجه کنید و کاملا مودب باشید. 

 
- ترجیحا با کسی صحبت نکنید. 

 
- همراه داشتن سلاح سرد، گرم، وسایل آتش زا، سوزن، سنجاق و حتی تلفن همراه و ساعت دیجیتال و … در سفارت ممنوع است. 

 
- آرامش خود را حفظ کنید و مضطرب نباشید. 

- صادق باشید تا ریجکت نشوید.فرق وقت فوري با وقت عادي چیست؟با توجه به اینکه وقت سفارت کانادا به صورت فوري و عادي
گرفته می شود، لازم است تفاوت این دو شکل از وقت گرفتن را بدانید. در حقیقت تنها تفاوت موجود در این دو روش، پرداخت هزینه
است. هنگامی که درخواست فوري براي وقت سفارت کانادا می کنید، به  این معنی است که می خواهید هزینه بیشتري براي این

 
منظور پرداخت کنید. این در حالی است که در وقت عادي سفارت کانادا هزینه هاي کمتري شامل حال شما می شود. 

با وقت فوري معمولا کمتر از دو هفته وارد سفارت می شوید و در وقت عادي در بازه زمانی طولانی تري به سفارت مراجعه خواهید
کرد. اگر براي سفر عجله اي ندارید، لازم نیست هزینه بیشتري پرداخت کنید، وقت عادي بگیرید و فقط توصیه هاي یاد شده براي

 
اخذ ویزا را مو به مو اجرا کنید. 

مهاجرت به کانادا با تراستبراي گرفتن وقت سفارت کانادا از مسیر درست و از یک درگاه مطمئن وارد شوید. با توجه به اینکه تعیین
وقت سفارت کانادا مستلزم صرف هزینه است، به هوش باشید که این هزینه را در جاي درست و در مسیر صحیح خرج کنید. اگر می
خواهید در کمترین زمان ممکن فرآیند مهاجرت کانادا خود را طی کنید، تراست بهترین انتخاب شماست. مشاوران و وکلاي ما در

تراست با سال ها تجربه در زمینه مهاجرت از ابتدا تا انتهاي مسیر همراه تان خواهد ماند



امیدواري شهرداري به احداث یک ماهه 9ایستگاه مترو!

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران با بیان اینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید
است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند!

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران با بیان اینکه
ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت:
امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و فروردین

 
1400 افتتاح شوند! 

به گزارش اقتصاد آنلاین، سید مناف هاشمی، معاون حمل
و نقل و ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آیین

بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی
ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي
جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري
ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد.

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ...وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده استف افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده
اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو



 
کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی باتأکید براینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

 
برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود. 

پربیننده ترین تهران لرزید طرح تست رایگان کرونا در مترو سراسري می شود پل طبیعت تهران نارنجی شد +عکس مالک عمارت
اقدسیه قصد تخریب ندارد رونمایی از 60دستگاه اتوبوس و 50دستگاه مینی بوس در تهران



ضرورت مقابله با قاچاق کالا در کشور/ ضربه مهلک قاچاق کالا بر پیکره تولید

داخل

منبع: داناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/11/18

مقابله با قاچاق کالا در کشور در آستانه بازار شب عید در حالی مورد تاکید مسئولان قرار گرفته است که قاچاق کالا ضربه
مهلکی بر پیکره تولید داخل زده است.

 مقابله با قاچاق کالا در کشور در آستانه بازار شب عید در

 
حالی مورد تاکید مسئولان قرار گرفته است که قاچاق کالا ضربه مهلکی بر پیکره تولید داخل زده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از قم فردا، قاچاق کالا یا به عبارت بهتر سمی براي اقتصاد کشور که در سال هاي اخیر

 
همواره بر ضروت مقابله با آن تاکید شده اما در عمل نیازمند همکاري هاي بیشترین دستگاه ها است. 

از کولبري تا عدم رشد صنوف داخلی همه و همه در سایه قاچاق کالا شکل می گیرد و در واقع اجازه نمی دهد مناطق مرزي کشور از

 
داراي اقتصاد مولد و بومی شوند. 

 
تاکیدات مکرر و ویژه رهبر معظم انقلاب 

 
 

در سال هاي اخیر رهبر انقلاب بارها بر روي مبارزه با قاچاق کالا تاکیده کرده اند به طوري امسال نیز در سخنرانی خردادماه خودشان
فرمودند: جهش تولید هم که بنده امسال مطرح کردم، در واقع از ابزارهاي قدرت است. تولید (باید) جهش پیدا بکند؛ نه فقط رونق



تولید که سال گذشته گفتیم. رونق تولید یعنی در تولید یک حرکتی به وجود بیاید که این انجام گرفته است امّا این کافی نیست. ما
احتیاج به خیلی بیش از این داریم؛ جهش تولید. البتّه جهش تولید لوازمی دارد؛ فقط مسئله این نیست که صاحب سرمایه یا صاحب

 
کارگاه همّت بکند براي تولید بیشتر؛ این احتیاج دارد به اینکه تمام دستگاه هاي ذي ربط کار خودشان را انجام بدهند. 

ایشان در ادامه تصریح کردند: جلوي قاچاق گرفته بشود، جلوي واردات بی رویه گرفته بشود، به تولید کننده مشوّق هایی داده بشود،
ي قضائی بشود. امثال اینها کارهاي زیادي است که اگر این با کسانی که از کمکهاي مالی دولتی سوء استفاده می کنند برخورد جدِّ

 
کارها انجام بگیرد -که ان شاء االله امسال باید این کارها انجام بگیرد- جهش تولید تحقّق پیدا خواهد کرد. 

 
دلایل بروز قاچاق کالا 

 
 

در این میان کارشناسان و سازمان هاي مرتبط با این موضوع عوامل مختلفی را در شکل گیري قاچاق موثر می دانند که هر کدام به

 
نوعی در افزایش این روند نقش مهمی دارند. 

ممنوعیت ورود کالاهاي خارجی: یکی از مکانیسم هاي اجرایی استراتژي جایگزین واردات جلوگیري از ورود کالاهاي مشابه خارجی
است.دولت با وضع قوانینی از ورود کالاهاي خارجی جلوگیري می نماید. هدف اصلی دولت از اجراي این سیاست حمایت از تولیدات
نوپاي داخلی است و از نتایج منفی آن می توان به سودآوري بیشتر قاچاق اشاره نمود چرا که اختلاف قیمت این کالاها در بازارهاي

 
خارجی و داخلی بسیار زیاد شده و منافع سرشاري نصیب وارد کننده می نماید. 

کارشناسان وضع تعرفه مناسب را بهتر از ممنوعیت ورود در این زمینه می دانند و معتقدند این کار جلوي سوداگري و قاچاق را می

 
گیرد. 

تعرفه هاي گمرکی: وضع تعرفه هاي گمرکی سنگین براي برخی از کالاها، حتی تا چند برابر قیمت پایه، باعث افزایش قابل ملاحظه
اي در قیمت این کالاها می شود. وارد کنندگان براي گریز از پرداخت مالیات بر واردات، ترجیح می دهند کالاها را به صورت غیر

 
قانونی وارد کشور نمایند 

قوانین دست و پاگیر غیر کارشناسانه: وجود قوانین زاید در زمینه صادرات و واردات و بروکراسی غیر کارآمد در این زمینه باعث می

 
شود که فعالان صحنه صادرات و واردات براي ورود و یا خروج کالا از کشور، مبادي غیر رسمی را ترجیج دهند. 

بیکاري به ویژه در نواحی مرزي: از جمله عواملی است که باعث تشدید پدیده قاچاق کالا می شود که البته برنامه ریزي براي اقتصاد

 
این مناطق مهم ترین اقدامی است که می توان انجام داد. 

عدم اجراي دقیق مصوبات مربوطه از سوي دستگاههاي متولی: این مهم باعث کاهش ریسک و خطر ناشی از این گونه فعالیتها (قاچاق

 
کالا) گردیده و محرکی براي گسترش فعالیت ها اقتصادي غیر قانونی است.ز) کالاهاي صادراتی قاچاق که از یارانه دولتی برخوردارند. 



 
ضربه جبران ناپذیر قاچاق کالا بر اقتصاد کشور 

 
 

امید شریفی کارشناس مسائل اقتصادي در گفتگو با خبرنگار ما به پیامدهاي گسترش قاچاق کالا به کشور اشاره کرد و اظهار داشت:
کاهش منابع مالیاتی دولت، تضییع حقوق واردکنندگان قانونی کالا، اخلال در ساز و کار نظام توزیع کالا، عدم نظارت بر کیفیت
کالاهاي وارداتی توسط نهادهاي نظارتی و انحراف عملکرد سیاست هاي اقتصادي از اهداف خود، از جمله آسیب هایی است که قاچاق

 
کالا بر پیکره اقتصادي کشور وارد می کند. 

وي ادامه داد: می توان گفت قاچاق کالا عوارض معضلات اقتصادي اساسی تري است که مهم ترین آنها عدم ایجاد اشتغال مولد در
مناطق مرزي، نبود شفافیت فعالیت هاي اقتصادي از طریق کنترل هاي مالیاتی و بانکی و ابزارهاي نوین، عدم برخورد جدي با قاچاق
سازماندهی شده و حجم بالاي پرونده هاي کوچک، ممنوعیت ها و محدودیت هاي ورود قانونی کالا به کشور، افزایش تعرفه کالاي
وارداتی با فلسفه حمایت از تولیدات داخلی و لزوم تغییر روش هاي حمایت از تولید داخل، عدم اشراف گمرك بر تمامی مرزهاي
ورودي کشور به عنوان مرزبان اقتصادي و تقویت و تجهیز سامانه هاي اطلاع رسانی آن، عدم تقویت شایسته مرزبانی در مسدود
ساختن امکان تردد کالا در مسیرهاي غیرقانونی براي مبارزه با ورود کالاهاي ممنوعه، تفاوت قیمت کالاي داخل با خارج به دلیل
پرداخت یارانه یا اخذ تعرفه غیر متعارف ، تمایل به مصرف کالاي خارجی در برخی موارد به دلیل کیفیت بهتر یا قیمت نسبی پایین
تر یا به دلیل تمایز ، زمان بر بودن و هزینه بالا و لزوم اخذ مجوزهاي متعدد در ورود قانونی کالا به کشور و تغییر متعدد قوانین، عدم
کنترل شایسته تمامی مبادي مرزي و ورودي کالا به کشور به دلیل کمبود امکانات گمرك و نیروهاي مرزبانی و ناجا و ضعف در مبارزه

 
با کنترل و رهگیري کالا و برخورد در سطح عرضه و فروش کالاي قاچاق می باشد. 

 
مبارزه با قاچاق کالا یک وظیفه اي همگانی است 

در این میان باید گفت مبارزه با قاچاق کالا یک وظیفه همگانی است که همه دستگاه ها و سازمان ها باید به نوبه اي خود به وظیفه

 
خودشان در این زمینه عمل کنند. 

 
قاطعیت و برخورد مناسب با نهادها و سازمان هاي متخلف نیز اقدام دیگري است که می توان راه بر قاچاق کالا ببندد. 



 
 

در این میان علی مویدي خرم آبادي رئیس ستاد مرکزي مبارزه با قاچاق کالا و ارز با اشاره به در پیش بودن ایام پایانی سال اظهار
داشت: بازار شب عید را در اختیار تولید کننده داخلی می گذاریم و اجازه نمی دهیم تولیدکنندگان داخلی سهم خود را از این بازار از

 
دست بدهند. 

وي ادامه داد: طرح هاي مقابله با قاچاق پوشاك و لوازم خانگی با شدت ادامه می یابد و از هیچ جرمی چشم پوشی نمی کنیم و قصور

 
دستگاه هاي متولی را نیز نمی پذیریم. 

انتهاي پیام/



راهیابی 20 اثر صنایع دستی استان مرکزي به جشنواره فجر

منبع: داناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي از راهیابی 20 اثر و دست ساخته
صنایع دستی به پنجمین جشنواره فجر خبر داد.

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی استان مرکزي از راهیابی 20 اثر و دست

 
ساخته صنایع دستی به پنجمین جشنواره فجر خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ قاسم کاظمی معاون
صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی استان مرکزي در گفتگو با دیارآفتاب؛ گفت: 20 اثر
صنایع دستی هنرمندان استان در رشته هاي کنده کاري
روي سنگ، مشبک فلز، چاقو سازي، کنده کاري روي
چوب، منبت مشبک چوب، سفال و سرامیک، قلمزنی،
نقاشی گل ومرغ، سوخت معرق چرم و میناکاري به

 
پنجمین جشنواره سراسري فجر راه پیدا کردند. 

کاظمی افزود: استان مرکزي در سه دوره برگزاري این جشنواره، شرکت کرده بود که در سال گذشته به 6 هنرمند برگزیده، نشان سرو
سیمین جشنواه اهدا شد و همچنین دوره قبل آقاي باباخانی در رشته قلمزنی و اقاي خورشیدي در رشته مشبک فلز موفق به کسب
نشان برتر در این جشنواره شدند و در این دوره نیز با حضور 20 اثر از هنرمندان استان در جشنواره حاضر شده ایم و امید بسیاري

 
داریم که در چند رشته موفق به کسب نشان برتر شویم. 

وي ادامه داد: پنجمین جشنواره فجر صنایع دستی با هدف به نمایش گذاشتن آخرین دستاوردهاي صنایع دستی و هنرهاي سنتی
ایران، آشنایی با هنرمندان جوان، کشف استعدادهاي نو در عرصه صنایع دستی و ارتباط با هنرمندان از تاریخ 20 بهمن تا 10 اسفند
در محل موزه ملی دوره اسلامی برگزار می شود و آثار هنرمندان صنایع دستی استان مرکزي در کنار آثار هنرمندان 31 استان کشور

 
در این جشنواره به نمایش درآمده است. 

معاون صنایع دستی و هنرهاي سنتی استان مرکزي یادآور شد: مراسم اختتامیه جشنواره با حضور وزیر میراث فرهنگی،گردشگري و
صنایع دستی برگزار خواهد شد و به برگزیدگان نهایی این جشنواره نشان سرو سیمین و لوح تقدیر از سوي معاونت صنایع دستی

 
کشور اهدا می شود. 

کاظمی در پایان گفت: حضور موفق هنرمندان استان در جشنواره ها، دریافت نشان هاي جهانی و ملی و همینطور فروش مطلوب
محصولات تولیدي، حاکی از هنر کیفی، اصیل و در عین حال به روز هنرمندان استان است که غیر از اشتغال زایی و بهره اقتصادي، به

 
نوعی صادرات فرهنگ استان نیز محسوب می شود. 



انتهاي پیام/



13 پروژه با 14 میلیارد تومان اعتبار در پیشوا افتتاح و کلنگ زنی شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/11/18

پیشوا- 13 پروژه با 14 میلیارد تومان اعتبار با حضور معاون سیاسی و اجتماعی استاندار تهران در پیشوا افتتاح و کلنگ زنی
شد.

پیشوا- 13 پروژه با 14 میلیارد تومان اعتبار با حضور
معاون سیاسی و اجتماعی استاندار تهران در پیشوا افتتاح و

 
کلنگ زنی شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، ظهر شنبه و همزمان با هفتمین
روز از ایام االله دهه فجر 13 پروژه در حوزه هاي مختلف
عمرانی، ورزشی، بهزیستی و آموزشی با حضور شکراالله
حسن بیگی معاون سیاسی اجتماعی استاندار تهران در

 
پیشوا افتتاح و کلنگ زنی شد. 

بر اساس این گزارش پروژه هاي مورد افتتاح و کلنگ زنی شده در پیشوا شامل 6 طرح آموزشی، 3 طرح ورزشی، یک طرح شهري، 2
طرح بهزیستی و یک طرح در حوزه بهداشت و درمان بود که با اعتبار 14 میلیارد و 150 میلیون تومان احداث و کلنگ زنی شده

 
است. 

حسین عباسی، فرماندار پیشوا در حاشیه برگزاري این افتتاح ها در جمع خبرنگاران اظهار داشت: با بهره برداري از 13 پروژه اي که

 
امروز شنبه 18 بهمن ماه 99 به بهره برداري رسید براي 160 نفر اشتغال زایی ایجاد خواهد شد. 

عباسی عنوان داشت: علیرغم خدمات و تلاش هاي دولت، کمبودهایی در زیرساخت هاي شهرستان پیشوا وجود دارد که با ورود
سرمایه گذارهاي بخش خصوصی و خیران قسمتی از این کاستی ها جبران خواهد شد و رویکرد دولت نیز جلب مشارکت مردم در

توسعه و آبادانی کشور است.



طرح توسعه شن و ماسه معزآباد نوید رودان افتتاح شد

منبع: تابناكشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/11/18

 
طرح توسعه شن و ماسه معزآباد نوید رودان افتتاح شد 

تابناك-طرح توسعه شن و ماسه دانه بندي در شهرستان رودان با حضور استاندار هرمزگان، مدیر صندوق کارآفرینی امید، مدیر کل
هاي آب منطقه ایی، مدیرکل اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، مدیر کل اداره صمت، فرماندار شهرستان رودان و برخی از مدیران

 
استانی افتتاح شد. 

به گزارش خبرنگار تابناك،طرح توسعه شن و شستشوي و دانه
بندي شن و ماسه و بتن آماده با دریافت بیش از پنجاه میلیارد
ریال تسهیلات قرض الحسنه صندوق کارآفرینی امید استان
هرمزگان و با ایجاد اشتغال مستقیم براي 40 نفر با ظرفیت تولید
130 هزار تن در روستاي فاریاب شهرستان رودان به بهره برداري

 
رسید. 

 
بیشتر بخوانید: 

افتتاح طرح تولید مصنوعات فلزي در روستاي رودبار بخش رویدر

 
شهرستان بندرخمیر 

استاندار هرمزگان در حاشیه افتتاح این پروژه ضمن قدردانی از عملکرد صندوق کارآفرینی امید به جهت تسریع در پرداخت تسهیلات
قرض الحسنه گفت: صندوق کارآفرینی امید نسبت به سایر بانکها در کمترین زمان ممکن تسهیلات قرض الحسنه اشتغال پرداخت

 
میکند. 

همتی استاندار هرمزگان افزود: عملکرد صندوق کارآفرینی امید استان در پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی عالی است و نقش بسیار
مهمی در ایجاد اشتغال در استان هرمزگان دارد



افتتاح چند طرح عمرانی در دانشگاه اصفهان با حضور وزیر علوم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/11/18

با حضور وزیر علوم، تحقیقات و فناوري تعدادي طرح عمرانی در دانشگاه اصفهان افتتاح و ساختمانی فرهنگی هم کلنگ زنی
شد.

به گزارش گروه عکس خبرگزاري صدا و سیما: دراین آیین باحضور دکتر منصور غلامی این طرح ها شامل تکمیل حرم الشهدا و
محوطه سازي با مساحتی حدود 300 متر مربع بقعه و چهار هزار متر مربع محوطه، ساختمان دهقانی با سه هزارو 400 متر مربع
مساحت، دانشکده علوم و فناوري هاي زیستی و گروه زمین شناسی با مساحت 10 هزار و 500 متر مربع، نوسازي و بهسازي سالن
همایش پیامبر اعظم (ص) با دو هزار متر مربع مساحت و ساختمان جدید مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه اصفهان در زمینی به
مساحت 6 هزار متر مربع با 30 میلیارد ریال هزینه افتتاح شد.همچنین در این آیین ساختمان دانشکده الهیات و معارف اهل بیت (ع)

 
کلنگ زنی شد. 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 



 

 



نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران از نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون
تومانی به هر راننده تاکسی، از اسفندماه خبر داد.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران از نوسازي
10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات
90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، از اسفندماه خبر

 
داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، سید مناف هاشمی، معاون حمل
و نقل و ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آئین
بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و
انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان

چهل و دومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل و سومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در
10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و

 
نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و …وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضا کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضا رسانده
اند که بر مبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه



 
مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی با تأکید بر اینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قرارداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضا خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود.



مسائل فرهنگی، عمده مشکل صادرات آذربایجان شرقی!/ آذربایجان شرقی،

توانمند در مدیریت فرش جهان!

منبع: تبریز منشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش آژانس خبري تبریزمن، بر اساس حجم صادرات سال گذشته، گروه صنعتی تراکتورسازي ایران و شرکت شکوه بناب
به عنوان صادرکننده ممتاز ملی انتخاب شدند که براي 5 سال پیاپی به عنوان صادرکننده نمونه انتخاب شده بودند. همچنین

شرکت مهر اصل، پتروشیمی تبریز، فولاد مهر سهند و شرکت کاوه سودا نیز به عنوان ...

 
 

مراسم تجلیل از صادرکنندگان برگزیده آذربایجان شرقی با حضور مسئولان استانی و جمعی از صادرکنندگان و فعالان اقتصادي در

 
تبریز برگزار شد. 

به گزارش آژانس خبري تبریزمن، بر اساس حجم صادرات سال گذشته، گروه صنعتی تراکتورسازي ایران و شرکت شکوه بناب به

 
عنوان صادرکننده ممتاز ملی انتخاب شدند که براي 5 سال پیاپی به عنوان صادرکننده نمونه انتخاب شده بودند. 

همچنین شرکت مهر اصل، پتروشیمی تبریز، فولاد مهر سهند و شرکت کاوه سودا نیز به عنوان صادرکننده نمونه ملی در سال 99 از

 
آذربایجان شرقی انتخاب و معرفی شدند. 

همچنین در پایان مراسم از مدیران شرکت هاي داداش برادر (آیدین)، سهند جام تبریز، آذرپاك خزر تهران، سیم و کابل تبریز
سیمکات، ایلکین، پالایش و انرژي شمالغرب آرکا، کلرپارس، صنایع رنگ و رزین آرکو، مجتمع فولاد شاهین بناب، مجتمع فولاد ظفر
بناب، نخل سبز صبحی، صنایع غذایی شیرین وطن، کارخانجات سیمان صوفیان، شهریار چرم تبریز یکتا، ارس تارلا امین، صنایع
پلاستیک تک ظرف آذربایجان، ریخته گري تراکتورسازي ایران، فولاد ناب تبریز، صنایع شیشه آذر و همت پلاست آذرآبادگان قدردانی

 
به عمل آمد. 

 
▪عمده مشکلات صادرات و صنعت آذربایجان شرقی، مسائل فرهنگی است! 

رئیس اتاق بازرگانی تبریز نیز در این مراسم گفت: اقتصاد آذربایجان شرقی وابستگی زیادي به صادر کنندگان نمونه و برگزیده دارد،

 
لذا 85 درصد اقتصاد استان دست بخش خصوصی است. 



یونس ژائله ادامه داد: بخش خصوصی در شرایط دشوار و تحریم هاي ظالمانه توانسته در 65 کشور دنیا نام ایران را همچنان زنده نگه

 
دارند و کماکان تلاش می کنند اشتغال ایجاد کرده و فقیري در جامعه باقی نماند. 

وي عمده مشکلات صادرات و صنعت آذربایجان شرقی را مسائل فرهنگی دانست و افزود: البته می توانیم رویکردي در آذربایجان

 
شرقی داشته باشیم که هیچ جوان بیکاري وجود نداشته باشد. 

ژائله همچنین با تاکید بر صادرات و توسعه تجارت با کشورهاي همسایه گفت: توسعه تجارت با جمهوري آذربایجان رقم زده شده و

 
اولین وبینار در این خصوص برگزار شده و استاندار آذربایجان شرقی نیز در این خصوص مسئولیت بر عهده گرفته است. 

وي تاکید کرد: بازسازي مناطق آزاد شده جمهوري آذربایجان بزرگترین فرصت براي توسعه است و شرکت هاي فنی و مهندسی ایران

 
می توانند در این عرصه وارد شده و مشارکت کنند. 

رئیس اتاق بازرگانی تبریز یادآور شد: بزرگترین انبوه سازان و شرکت هاي فنی در آذربایجان شرقی قرار دارند و بر این اساس می توان

 
ارتباطات مناسبی در بازسازي مناطق آزاد شده جمهوري آذربایجان ایفا کرد. 

وي با ذکر این نکته که 20 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در استان در حال انجام است خاطرنشان کرد: ارتباط تجاري تبریز با

 
ترکیه باید احیا شود زیرا تجار این شهر توانایی آن را دارند تا با تجارت آزاد، صادرات را به نحو مطلوبی افزایش دهند. 

 
▪ایران پس از دوران دشوار، با دوران هوشمندي مواجه شده و فشار تحریم ها را کاهش می دهد 

نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی با اشاره به برکات انقلاب گفت: با وجود پشتوانه هاي دلارهاي نفتی و حمایت بیگانگان در زمان

 
رژیم شاهنشاهی، تنها وضعیت اقتصادي قشر مرفه و وابستگان دولتی مناسب بود و اقشار ضعیف دچار مشکلات زیادي بودند. 

حجت الاسلام سیدمحمدعلی آل هاشم، کارآفرینی را موتور محرك توسعه اقتصادي و اجتماعی دانست و ادامه داد: کارآفرین کسی
است که داراي قدرت درك بالا و توان شناسایی فرصت هاست که از طریق پرورش ایده و تبدیل فکر خود به محصول، اقدام به ارزش

 
آفرینی می کند. 

وي هدف اصلی اقتصاد مقاومتی را کاهش وابستگی ها با تاکید بر تولید داخلی و تلاش بر خوداتکایی عنوان کرده و گفت: اکنون ایران
پس از دوران دشوار، با دوران هوشمندي مواجه است که در تحریم اقتصادي و محدودیت خارجی، شرایط جدیدي فراهم شده تا تفکر

 
ناب ایرانی، راه حلی غافگیرانه براي مقابله با این فشارها ارائه دهد. 

امام جمعه محبوب تبریز اضافه کرد: حقیقتاً موانع و چالش هایی در مسیر توسعه کارآفرینی وجود دارد که از جمله آن می توان به
خطرپذیري مالی زیاد، وجود موانع اداري، هزینه ها و خطرات اجتماعی، فساد اداري، فقدان مهارت ها، عدم به روز رسانی قوانین
بانکی، مالیاتی، کار، صادرات و واردات، فقدان زیرساخت هاي تجاري و تخصصی و فقدان حمایت مالی براي شرکت هاي جدید و در

 
حال رشد اشاره کرد. 

حجت الاسلام والمسلمین آل هاشم با اشاره به راهکارهایی براي افزایش حمایت از کارآفرینان گفت: اصلاح و بازنگري قانون کار و
تجارت با رویکرد کارآفرینی، آموزش کارآفرینی در مقاطع مختلف تحصیلی، توسعه پارك هاي علم و فناوري، کاهش بروکراسی اداري



در سازمان ها به منظور تسهیل و حذف موانع اداري غیر ضروري، جایگزینی منابع غیرنفتی بجاي منابع نفتی و کاهش وابستگی به
نفت، ایجاد و توسعه شهرك هاي صنعتی با رویکرد کارآفرینی و تحول در شرایط اقتصادي از طریق سیاست هاي اصل 44 از جمله

 
راهکارها براي حمایت از کارآفرینان می باشد. 

 
▪کاهش صادرات و تولید فرش از ضعف مسئولان دولتی و خصوصی نشأت می گیرد! 

رئیس مرکز فرش ایران در جمع صادرکنندگان آذربایجان شرقی گفت: در هنر صنعت فرش، نام آذربایجان شرقی به خصوص تبریز نه

 
فقط در ایران، بلکه در کل دنیا پیچیده است. 

فرحناز رافع ادامه داد: خوشبختانه فرش توانسته ارزآوري بسیاري براي کشور داشته باشد اما اکنون صادرات و تولید فرش رو به

 
کاهش است که از ضعف مسئولان دولتی و بخش خصوصی نشأت می گیرد. 

وي افزود: هنوز سیاست هاي هنر صنعت فرش مشخص نشده و هر کس تفسیر به راي می کند لذا یکی از مشکلات فرش کشور کوچ
رفوگران از این شغل است در حالی که دو میلیون نفر در کشور در حوزه فرش فعالیت می کنند ولی بیمه آنها با مشکل رو به رو است.

رافع همچنین با اشاره به اینکه تبریز، پایتخت فرش ایران است پس باید توجه ویژه اي به این صنعت در این کلانشهر داشته باشیم

 
اظهار کرد: آذربایجان شرقی حتی می تواند مدیریت فرش جهان را بر عهده داشته باشد. 

وي با اشاره به اشتغال زایی صنعت فرش گفت: اگر قرار است مشکل اشتغال جوانان رفع شود فرش دستباف می تواند سهم مهمی را

 
در این خصوص ایفا نماید. 

رافع اظهار کرد: عدالت و کاهش آسیب هاي اجتماعی با صادرات ممکن می شود و نفس اقتصاد کشور، صادرکنندگان و تولید

 
کنندگان بزرگ هستند لذا صادرات فرش همواره براي کشور ارز آوري داشته است. 

 
▪متاسفانه صادرات فرش آذربایجان شرقی از جایگاه مناسبی برخوردار نیست! 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی با بیان اینکه 3800 واحد تولیدي فعال در سطح استان وجود دارد گفت:

 
1800 کارت بازرگانی نیز در سطح استان توزیع شده و پتانسیل خوبی را ایجاد کرده است. 

حبیب امین زاده کرونا، تحریم ها و بسته بودن مرزها را چالش هاي پیش روي صنعت استان عنوان کرد و افزود: اما خوشبختانه

 
توانستیم علی رغم همه مشکلات، اهداف صادراتی پیش بینی شده در 10 ماهه امسال را محقق نماییم. 

وي اضافه کرد: عمده صادرات ما شامل سوخت و روغن هاي فسیلی، میعانات گازي، پلاستیک، چدن، کشاورزي، شیرینی و شکلات،

 
مس و کانی فلزي است اما متاسفانه صادرات فرش، زیر پنج درصد بوده و این جایگاه مناسبی براي فرش استان نیست! 

 
▪برخی مواقع، صادرات آذربایجان شرقی خام فروشی محسوب می گردد! 

استاندار آذربایجان شرقی نیز در این مراسم گفت: وظیفه بخش خصوصی، شناخت بازارهاي هدف و ایجاد تناسب بین کیفیت و قیمت



 
کالاي صادراتی است. 

محمدرضا پورمحمدي ادامه داد: خوشبختانه تراز سرمایه گذاري در آذربایجان شرقی مثبت بوده و صادرات غیرنفتی ما تا شش ماهه

 
امسال بیش از 50 درصد افزایش داشته است. 

وي با بیان اینکه در بحث توسعه صادرات، بخش خصوصی و دولتی وظایفی ویژه خود دارند افزود: در این بین وظیفه بخش خصوصی،
شناخت بازارهاي هدف، استفاده از ظرفیت دانشگاه ها و برابري کیفیت و قیمت است چرا که گاه دیده می شود صادرات ما صادرات

 
نیست بلکه خام فروشی به شمار می رود! 

پورمحمدي در خصوص وظیفه بخش دولتی نیز بیان کرد: در این بین، وظیفه دولت نیز اعطاي تسهیلات است لذا در سطح استان
خوشبختانه اتحاد خوبی بین بخش دولتی و خصوصی وجود دارد که نمونه این اتحاد را می توان در شوراي گفتگوي دولت و بخش

 
خصوصی مشاهده کرد. 

استاندار آذربایجان شرقی، تشویق صادرکنندگان را از دیگر وظایف دولت عنوان کرد و گفت: گاه به جاي اعطاي مشوق به
صادرکنندگان، به بهانه رفع تعهد ارزي، آنها را محاکمه می کردیم که در این زمینه دستور دادم که هیچ کمیته و مرجعی حق
رسیدگی به تعهد ارزي و توهین به تولید کنندگان و صادر کنندگان را نداشته و این موارد باید با تأیید کمیته اي در استانداري، در

 
تعزیرات بررسی شود. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي بزرگ آذربایجان شرقی گفت: بازارهاي کشور همسایه ظرفیت بزرگی از لحاظ تجاري و اقتصادي محسوب
می شوند اما متأسفانه تنها دو درصد بازار کشورهاي همسایه در اختیار ماست لذا در زمینه ارتباط با همسایگان هم اختیارات خاصی

 
نداشتیم که وزیر صمت در مورد توسعه صادرات به جمهوري آذربایجان، بخشی از وظایف وزارت را به استان ما محول کرد. 

پورمحمدي افزایش همکاري هاي اقتصادي استان با جمهوري آذربایجان را قابل اهمیت شمرد و اضافه کرد: تبریز با داشتن هزار و
800 شرکت ساختمانی آمادگی همکاري با کشور آذربایجان براي بازسازي مناطق تخریب شده قره باغ را دارا بوده و آماده هر نوع

 
همکاري هستیم. 



افزایش 5 درصدي ازدواج و کاهش 4 درصدي طلاق در هرمزگان

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/11/18

 
 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان به آمار ازدواج و طلاق استان هرمزگان اشاره کرد و گفت: خوشبختانه در 9 ماه اول امسال
نسبت به زمان مشابه سال قبل حدود 5 درصد افزایش ثبت ازدواج و حدود 4 درصد کاهش ثبت طلاق در این استان داشتیم که بی

 
سابقه است. 

به گزارش پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان، محمد مهدي تندگویان در دیدار با استاندار هرمزگان، با اشاره به اقدامات وزارت
ورزش و جوانان در دولت یازدهم و دوازدهم، گفت: وزارت ورزش و جوانان رکوردهاي خوبی بجا گذاشته به طوري که 2500 زمین
چمن مصنوعی تحویل مردم داده و تعداد زیادي خانه هاي ورزش روستایی در سراسر کشور احداث کرده است و باید گفت تحول در

 
حوزه عمران ورزش با حضو دکتر سلطانی فر رقم خورده است. 

وي با تشکر از اقدامات استان هرمزگان در حوزه جوانان، تصریح کرد: از زمان حضور آقاي امیاري، حوزه جوانان استان هرمزگان

 
جایگاه پیدا کرد و شکل گرفت و اعتبارات خوبی در بحث تسهیلات براي طرح هاي سمن ها اختصاص یافت. 

تندگویان به آمار ازدواج و طلاق استان هرمزگان اشاره کرد و گفت: خوشبختانه در 9 ماه اول امسال نسبت به زمان مشابه سال قبل

 
حدود 5 درصد افزایش ثبت ازدواج و حدود 4 درصد کاهش ثبت طلاق در این استان داشتیم که بی سابقه است. 

وي به شکل گیري مجمع ملی جوانان اشاره کرد و افزود: شکل گیري این مجمع و ایجاد این ظرفیت قانونی براي سمن هاي جوانان

 
هزینه هاي براي دولت داشت، که امیدواریم استانداران از این ظرفیت نهایت بهره را براي توسعه کشور و خدمت به مردم ببرند. 

تندگویان تصریح کرد: سمن هاي جوانان بازوي دولت هستند و باید بتوانند در استان ها پایش هاي مورد نیاز را انجام دهند تا با طرح
آن ها در ستادهاي ساماندهی امور جوانان و گرفتن مصوبات مناسب براي حل مشکلات جوانان قدم هاي خوبی برداشت. جوانان سمن
ها بخشی از مدیریت و کار را در این پروسه یاد می گیرند و تجربه کسب می کنند که امیدوارم دستگاه هاي مختلف در عملکرد و

 
اجراي این حوزه همکاري و کمک کنند. 



وي با اشاره به ارائه تسهیلات فنی اعتباري در حوزه اشتغال و کارآفرینی توسط معاونت امور جوانان وزارت ورزش و جوانان، گفت:

 
امیدواریم با این کار در موضوعات مهارت هاي عمومی براي توسعه اشتغال هم گام هاي خوبی برداشته شود. 

دکتر همتی استاندلر هرمزگان در این دیدار نیز در این دیدار با ابراز خشنودي از افزایش ثبت ازدواج و کاهش طلاق در این استان،
گفت: باید سنجش و پایشی در این خصوص انجام دهیم تا عوامل این اتفاق خوشایند مشخص شود و براي بعتر شدن این آمار روي

 
این عوامل فرهنگ سازي و برنامه ریزي کنیم. 

وي همچنین بر لزوم گزارشی از انتصابات جوانان در کل استان براي الگو سازي، حرکت و امیدبخشی به سایر جوانان استان تاکید کرد.

http://news.msy.gov.ir/news/2062338.htm  :لینک کوتاه



آموزش، پژوهش و اثر بخشی اجتماعی سه بخش تشکیل دهنده فعالیت

دانشگاه است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/11/18

خبرگزاري آریا- جلسه اي در راستاي معرفی فعالیت هاي
پژوهشی و فناوري دانشگاه صنعتی شریف با حضور آقاي
دکتر غلامحسین رحیمی معاون پژوهش و فناوري وزارت

 
علوم، تحقیقات و فناوري برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی دانشگاه
صنعتی شریف، صبح امروز شنبه هجدهم دي جلسه اي با
حضور آقایان دکتر غلامحسین رحیمی، معاون پژوهش و
فناوري وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، دکتر محمود
فتوحی، رئیس دانشگاه صنعتی شریف دکتر محمدرضا

موحدي، معاون پژوهشی و فناوري دانشگاه صنعتی شریف و برخی از مدیران دانشگاه صنعتی شریف در محل اتاق شوراي دفتر ریاست

 
برگزار شد. 

در ابتداي جلسه آقاي دکتر فتوحی پس از خیر مقدم، تشکیل این جلسه را در راستاي معرفی فعالیت هاي پژوهشی و فناوري دانشگاه
عنوان کرد و گفت: تقریبا نیمی از دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف را دانشجویان تحصیلات تکمیلی تشکیل می دهند که در 13
دانشکده در حال تحصیل هستند این امر نشانگر پتانسیل بالاي دانشگاه به خصوص در امور پژوهشی است. رئیس دانشگاه صنعتی
شریف در ادامه افزود: برنامه راهبردي در دانشگاه تنظیم شده که به تصویب هیئت امناي دانشگاه نیز رسیده است. برنامه راهبردي
دانشگاه که شامل؛ سرآمدي در آموزش، سرآمدي در پژوهش و فناوري و سرآمدي در اثر بخشی اجتماعی است و دانشگاه آن را به
عنوان سه موضوع اصلی دنبال می کند. در کنار این مباحث و بین المللی سازي دانشگاه، با توجه به مشکلاتی که دانشگاه در خصوص
بودجه با آن روبرو است در تلاش هستیم که همسو با فعالیت هاي مختلفی که انجام می شود دانشگاه را به سمت دستیابی به

 
استقلال نسبی مالی نیز سوق دهیم. 

وي افزود: با توجه به برنامه هاي گسترده اي که در حوزه پژوهشی در دانشگاه انجام گرفته است، شاید بتوان مهم ترین آن فعالیت ها
را راه اندازي چرخه دانش و ارزش دانست که از آموزش شروع شده و تا انتها که تجاري سازي و تبدیل به محصول است را شامل می
شود. دکتر فتوحی در پایان صحبت هاي خود از راه اندازي کمیته اي تحت عنوان کمیته تحول در آموزش و پژوهش (اتاق فکر) در
راستاي گسترش برنامه راهبردي دانشگاه خبر داد. همچنین گفت: گسترش زمینه هاي میان رشته اي نیازمند رشد بیشتري در
دانشگاه است. این امر نیازمند ارتباط تنگاتنگ میان آموزش و پژوهش بیش از پیش است. در همین خصوص ماموریتی به معاونت
آموزشی و پژوهشی دانشگاه تحت عنوان ایجاد یک پژوهشکده nbic به طوري که بتوان زمینه هاي مختلف میان رشته اي را در این

 
بخش مدیریت کرد واگذار شده است. 

سپس آقاي دکتر محمدرضا موحدي، معاون پژوهشی و فناوري دانشگاه صنعتی شریف گزارشی از برنامه هاي پیاده شده و در حال

 
اجراي معاونت پژوهشی و فناوري دانشگاه را ارائه داد. 

توضیح در خصوص مدل فعالیت دانشگاه تحت عنوان زنجیره دانش تا ارزش اولین مبحث ارائه شده توسط معاون پژوهش و فناوري

 
دانشگاه بود. پس از آن عملکرد پژوهشی انتشارات دانشگاه را به لحاظ کمی با توجه به محدودیت هاي مالی در وضعیتی پایدار خواند. 



معاون پژوهشی و فناوري دانشگاه در ادامه افزود: در حوزه پژوهش مسائلی از جمله رشد دوره هاي پسادکتري، ارتقاي کیفیت
پژوهش، برنامه گرنت هاي پژوهشی، حمایت از استادان جوان و گسترش تعاملات بین المللی براي ما حائز اهمیت بوده و برنامه هایی
براي آن در نظر گرفته و در حال انجام است. در حوزه پژوهش کاربردي و فناوري توسعه بازار صنعتی، مجتمع خدمات فناوري و
ساماندهی پژوهشکده ها در دستورکار قرار گرفته است. به این ترتیب که پژوهشکده هاي غیرفعال حذف و پژوهشکده هاي فعال
هدایت و حمایت شوند. در بخش توسعه محصول، برنامه توسعه و انتقال فناوري و حفظ دارایی هاي فکري را در دستور کار قرار داده

 
ایم. از دیگر عناوین ارائه شده توسعه مرکز خدمات آزمایشگاهی و مرکز پردازش HPC بود. 

دکتر موحدي در خصوص عملکرد ارتباط با صنعت دانشگاه به کسب رتبه اول کشوري در شاخص "درآمد از صنعت" در رتبه بندي
مؤسسه تایمز اشاره کرد. پس از آن برخی از طرح هاي کلان و ملی دانشگاه را شمرد که طرح ملی احیاي دریاچه ارومیه یکی از آن ها

 
بود. 

سپس تصویب آیین نامه مالکیت فکري دانشگاه را در دسته عملکرد دانشگاه در حوزه فناوري توضیح داد. دکتر موحدي تاسیس
موسسه اي جهت تسهیل تجاري سازي فناوري و مدیریت دارایی هاي فکري ایجاد شده در دانشگاه را از برنامه هاي در دست اقدام

 
دانشگاه خواند و در ادامه افزود: این آیین نامه به تصویب هیئت رئیسه دانشگاه نیز رسیده است. 

تأسیس مرکز نوآوري از دیگر اقدامات دانشگاه در حوزه توسعه فناوري بوده است. وي مرکز نوآوري را چتري هوشمند جهت حمایت از

 
عناصر نوآورانه زنجیره دانش تا ارزش دانشگاه خواند. 

سپس اضافه کرد: در حوزه کارآفرینی نیز دانشگاه صنعتی شریف سرآمد بوده و اولین مرکز کارآفرینی کشور در سال 1379 در این
دانشگاه تاسیس شده است. همچنین نمایشگاه کار و مدرسه اشتغال شریف که در حال حاضر با همکاري دانشگاه صنعتی شریف در
حال اجرا در دیگر دانشگاه هاي کشور است ابتدا در دانشگاه صنعتی شریف شکل گرفته است. در بخش آموزش و پایدارسازي، تاسیس

 
پارك علم و فناوري و صندوق VC شریف و همچنین ناحیه نوآوري شریف از دیگر اقدامات معاونت پژوهشی و فناوري است. 

آقاي دکتر موحدي در ادامه با توجه به ضرورت وجود ناحیه نوآوري شریف عنوان کرد: فعالیت هاي پژوهشی که در دانشکده ها و

 
پژوهشکده ها انجام می گیرد براي توسعه به زیست بومی نیاز دارند که در آن این فناوري ها هم افزایی داشته باشند. 

در ادامه آقاي دکتر رحیمی فعالیت دانشگاه را در سه حوزه بررسی کرد و گفت: آموزش، پژوهش و اثر بخشی اجتماعی سه بخش

 
تشکیل دهنده فعالیت دانشگاه است. 

وي افزود: دانشگاه ها باید علاوه بر فعالیت و ارتباط با صنعت در نحوه آموزش و پرورش نیز مؤثر بوده و این یک اثربخشی بزرگ ملی
براي دانشگاه ها است. حضور دانش آموختگان دانشگاه در حوزه ها و نهاد هاي مختلف جامعه اثربخشی اجتماعی است و نشان می

 
دهد دانشگاه در تربیت و تعلیم افراد موثر بوده است. 

در پایان جلسه معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، تحقیقات فناوري به همراه مدیران دانشگاه از برخی آزمایشگاه ها، مجتمع
خدمات فناوري و پارك علم و فناوري شریف بازدید کردند.



آیا جذب بیشتر توریست می تواند باعث جهش تولید در روستا شود؟

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/11/18

آیا جذب بیشتر توریست می تواند باعث جهش تولید در روستا شود؟ >

 
آیا جذب بیشتر توریست می تواند باعث جهش تولید در روستا شود؟ 

سپهرغرب، گروه گردشگري: گردشگري روستایی یکی از عوامل
مهم در رشد اقتصاد کشور و زندگی مردم بومی محسوب می
شود. این بخش از گردشگري در کنار معرفی کردن جاذبه هاي
ویژه هر روستا و شهرستان، در ایجاد اشتغال و موارد متعدد
دیگري نیز نقش مهمی خواهد داشت. مهم ترین نقش گردشگري
در مناطق روستایی و شهرستان ها تقویت این جوامع و پیشرفت

 
در عرصه هاي مختلف است. 

آیا جذب بیشتر توریست ها می تواند باعث جهش تولید در

 
مناطق روستایی و شهرستان ها شود؟ 

امروزه کشورهاي مختلف در دنیا با توجه به نقش گردشگري در اقتصاد، صنعت، جذب سرمایه و کارآفرینی براي توسعه هر چه بیشتر
گردشگري تلاش می کنند. کشورهاي بسیاري همچون ترکیه، گرجستان، مصر و... با برنامه ریزي و ایجاد ساختاري مناسب موجب

 
رشد و پیشرفت صنعت گردشگري در کشور خود شده اند. 

 
گردشگري روستایی، شاخه اي مهم و قابل تأمل در صنعت توریسم محسوب می شود. 

عوامل مختلفی مانند ارزش گذاري بر روي صنایع دستی بومی یا ایجاد شغل در روستا تأثیر مثبتی بر روي رشد گردشگري روستایی

 
دارند. همچنین این امر اقتصاد کشور را به استقلال در جهش تولید نزدیک تر خواهد کرد. 

نکته اصلی در جذب توریست هاي خارجی و داخلی به گردشگري روستایی، ایجاد بستر و زیرساخت مناسب در جهت تحقق این امر
است. توریست هاي خارجی در سفر به روستاهاي مختلف از جاذبه هاي طبیعی و مناطق بکر هر روستا یا شهرستان دیدن می کنند؛

 
اما داستان به همین جا ختم نمی شود. 

موارد متعددي در این صنعت وجود دارد که توجه به آن ها براي جذب بیشتر توریست داخلی و خارجی ضرورت دارد. فرهنگ سازي
گردشگري در مناطق روستایی یکی از عواملی است که باید توسط نهادهاي قدرتمند و مسئول به شکلی اصولی انجام شود. آداب
معاشرت و فرهنگ برخورد با توریست، مهمان نوازي، تشخیص علایق و ذائقه توریست، شناخت هدف او از سفر و... از مواردي هستند

 
که در گردشگري روستایی اهمیت پیدا می کند. (1) 

مردم روستا با معرفی فرهنگ، شیوه زندگی اجتماعی، شیوه گذران زندگی، آداب ورسوم و... نقش به سزایی در توسعه گردشگري
روستایی خواهند داشت. همچنین ایجاد شغل به واسطه رشد گردشگري، توسعه فروش در زمینه صنایع دستی و بومی از نکات مهمی

 
هستند که به تحقق جهش تولید در اقتصاد کشور کمک می کنند. 

گردشگري روستایی به بخش هاي مختلفی همچون طبیعت گردي، بوم گردي، گردشگري تاریخی فرهنگی و گردشگري کشاورزي
تقسیم می شود. هرکدام از این بخش ها به نوعی در تحقق تولید و جذب توریست داخلی و خارجی نقش مهمی ایفا می کنند. به



 
عنوان مثال بخش گردشگري کشاورزي به توسعه زندگی روستایی، ایجاد درآمدي مازاد و رشد اقتصاد منتهی می شود. (1) 

 
نقش گردشگري بوم گردي و اقامتگاه روستایی در جذب توریست 

امروزه اقامتگاه هاي بوم گردي نسبت به هتل ها طرفداران بیشتري دارند. بسیاري از روستاها در سرتاسر جهان از امکانات لازم براي
جذب توریست استفاده کرده و در جهت رشد گردشگري روستایی گام هایی جدي برداشته اند. شهرستان ها و روستاهاي بکر و دیدنی
از ظرفیت بالایی براي رشد صنعت گردشگري برخوردار هستند. گردشگري بوم گردي این امکان را فراهم می کند تا توریست هاي

 
خارجی با شیوه زندگی مردم بومی روستا آشنا شوند. (2) 

سبک زندگی، محل زندگی، شیوه کسب درآمد، کشاورزي، تهیه پوشاك، تغذیه و... از مواردي هستند که توریست هاي خارجی براي
افزودن به آگاهی خود در خصوص زندگی روستایی از آن ها استقبال می کنند. در حال حاضر بوم گردي یکی از جذاب ترین بخش ها

 
در توسعه صنعت گردشگري محسوب می شود. 

رشد صنعت گردشگري بوم گردي به عوامل مهمی همچون خلاقیت احتیاج دارد. درواقع رسیدن به توسعه اي پایدار در این حوزه
ارتباط نزدیکی با فعالیت هاي متنوع اقتصادي و اجتماعی دارد. هر منطقه با توجه به سیستم روابط اجتماعی و اقتصادي حاکم بر آن

 
نیازمند برنامه ریزي و اجراي دستورالعمل هاي کاربردي درزمینه گسترش گردشگري است. (2) 

اقامتگاه هاي بوم گردي با عنوان خانه دوم در جهان شناخته می شوند. توریست با اقامت در این مکان ها احساسی مشابه با زندگی در
خانه خود پیدا می کند. اقامتگاه هاي بوم گردي هر روستا بر اساس سبک زندگی آن منطقه ساخته می شوند، صاحبان این مکان ها

 
شرایط زندگی را به شکلی فراهم می کنند تا توریست ها احساسی سرشار از آرامش و آسایش داشته باشند. 

امروزه مهم ترین الگوي رشد و توسعه گردشگري بوم گردي، شکل گیري و ساخت انواع اقامتگاه در مناطق مختلف کوهستانی،
روستایی، جنگلی و... است. ساخت اقامتگاه بوم گردي معمولاً به دو شکل انجام می شود. برخی از ساکنین روستا خانه هاي خود را به
عنوان اقامتگاه به توریست هاي خارجی و داخلی اجاره می دهند. بسیاري از مردم بومی نیز با مشارکت هم در مناطق خوش آب وهوا

 
اقدام به ساخت اقامتگاه هاي بوم گردي با شکل و مساحت مختلف می کنند. (2) 

این روزها مردم علاقه دارند تا براي مدتی کوتاه از فضاي شلوغ شهر دوري کرده و به مکانی آرام و به دوراز هیاهو سفر کنند. بهترین

 
گزینه براي این موقعیت استفاده از اقامتگاه هاي بوم گردي در روستاها و شهرستان هاي مختلف کشور است. 

 
نقش روستا در گردشگري روستایی و توسعه جهش تولید 

امروزه جهش تولید، تنها به ایجاد اشتغال و کارآفرینی در شهرهاي بزرگ منتهی نمی شود؛ بلکه روستاها نیز به مناطقی قابل توجه در
این زمینه مربوط می شوند. با بهره گیري از ظرفیت و توانمندي هاي روستا، نقش آن در گردشگري و جهش تولید تحقق پیدا می

 
کند. 

اشتغال زایی، اصلی کلی در اقتصاد و رسیدن به توسعه اي پایدار در هر کشوري است. این اصل از اشتغال مولد نیز حمایت کرده و آن
را به عنوان عاملی زیربنایی در پیشرفت اقتصاد یک کشور شناخته است. سرمایه گذاري در روستا را می توان موتور محرکه تولید
نامید. هر چه به ظرفیت و قابلیت هاي متعدد روستا مانند دام پروري و کشاورزي اهمیت بیشتري داده شود به همان اندازه نیز نقش

 
آن در توسعه جهش تولید بیشتر خواهد شد. (3) 

صنعت گردشگري به طورکلی عاملی درآمدزا و مهم محسوب می شود که در رشد بخش هاي دیگر مانند گردشگري روستایی نیز

 
مفید عمل کرده است. همچنین جذب بیشتر توریست نیروي محرکه اي که به جهش تولید ختم می شود را قدرتمندتر می سازد. 

دولت و مسئولین با استفاده از راهکارهاي مختلف در جهت توانمند کردن روستاها منجر به تقویت عوامل متعددي می شوند. توسعه
تولید، ایجاد اشتغال مانند مشاغل خانگی، رشد کشاورزي و تولید محصول، تبادل فرهنگ و... ازجمله این عوامل هستند که نیروي

 
محرکه رسیدن به جهش تولید را تقویت می کنند. (3) 

یکی از مهم ترین نکات در این خصوص توجه ویژه به مشاغل خانگی است که در حوزه هاي مختلفی همچون صنایع دستی، دام
پروري، کشاورزي و... گسترده می شود. در کشور ما ایران روستاهاي بسیاري وجود دارند که مستعد تبدیل شدن به قطب گردشگري
هستند. براي این منظور باید در روستاها تأسیسات ویژه اي مربوط به گردشگري اختصاص داده شود. ورود اولین توریست به روستا در

 
صورت بهره مندي منطقه از زیرساخت هاي لازم، قدم بزرگی در راستاي تحقق جهش تولید محسوب می شود. 



به طورکلی روستا نماد مهمی از جریان تولید است و این توانایی را دارد تا پاسخگوي نیازهاي مختلف مردم بومی و زندگی شهري
باشد. با توجه به این موضوع می توان بر روي توانمندي روستا در توسعه گردشگري روستایی و تحقق جهش تولید حساب باز کرد. (3)

 
تبدیل روستا به قطب گردشگري با ایجاد تأسیسات گردشگري 

تأسیسات گردشگري با مشارکت بخش خصوصی به دسته هاي مختلفی تقسیم می شود. انواع هتل، مراکز گردشگري، پارك هاي
طبیعت گردي، واحدهاي پذیرایی، تأسیسات اقامتی و رفاهی، اقامتگاه هاي بوم گردي و سنتی و... به حوزه تأسیسات گردشگري

 
مربوط می شوند. (4) 

بخش هاي خصوصی با ورود به این جریان کمک بزرگی به توسعه گردشگري کرده اند. دولت و مسئولین مربوطه با اختصاص دادن
بودجه و منابع موردنیاز به این بخش از صنعت جذب توریست، بستري مناسب براي تبدیل شدن روستا به قطب مهم گردشگري ایجاد

 
می کنند. (4) 

باوجوداینکه راه درازي در گسترش بهینه گردشگري روستایی در پیش داریم، بااین حال نسبت به سال هاي گذشته رشد چشمگیري
در این صنعت داشته ایم. در حال حاضر مردم بومی نیز به اهمیت جذب توریست پی برده اند و تلاش می کنند تا با ایجاد شرایط

 
مناسب مانند ساخت اقامتگاه هاي بوم گردي در این مسیر قدم بردارند. 

در حال حاضر با استانداردها و اصول حاکم بر گردشگري روستایی نسبت به دیگر کشورها در جهان فاصله زیادي داریم. عوامل
بسیاري وجود دارد که در این صنعت نسبت به آن ها توجه کافی نداشته ایم. به عنوان مثال یک توریست خارجی با ورود به روستا

 
نباید دغدغه بهداشت یا تهیه خوردوخوراك خود را داشته باشد. 

فراهم کردن امکانات اولیه مانند سرویس بهداشتی یا مراکز درمانی از مواردي هستند که باید در حوزه تأسیسات گردشگري انجام
بگیرند. دولت در گسترش این صنعت با بناي زیرساخت و ایجاد ساختار اصولی نقش عمده اي دارد اما مردم بومی روستا نیز براي

 
چرخاندن چرخ گردشگري وظایف متعددي دارند. 

قبل از وارد کردن مردم بومی به جریان گسترش گردشگري باید دانش آن ها را در این زمینه تکمیل کرد. درواقع با کسب آگاهی

 
مردم روستا از هدفمند بودن گردشگري روستایی، این صنعت در جهت توسعه و جهش تولید قدم هایی مهم برخواهد داشت. (4) 

مردم بومی با معرفی مهارت و توانایی هاي خود به توریست از گردشگري به شکلی ناخواسته حمایت می کنند. صنایع دستی و
محصولات سنتی هر منطقه اي از مواردي هستند که توریست هاي داخلی و خارجی از آن ها استقبال می کنند. معمولاً نیز توریست

 
ها علاقه دارند تا از این صنایع به عنوان سوغات استفاده کرده و به محل زندگی خود ببرند. 

به این ترتیب نمی توان نقش مهم مهارت، پیشه و توانایی مردم روستا در تبدیل شدن به قطب گردشگري را نادیده گرفت. گسترش

 
تولید و فروش صنایع دستی به کسب درآمد بیشتر منتهی می شود و در نهایت به رشد اقتصاد در سطحی کلان منجر خواهد شد. 

نکته بعدي اختصاص بودجه اي مشخص به ساخت انواع اقامتگاه بوم گردي و اقامتگاه هاي سنتی است. این امر به حمایت بخش
خصوصی و تأسیسات گسترده گردشگري نیاز دارد. ناگفته نماند که در سال هاي اخیر مردم بومی روستا به تنهایی اقدام به گسترش
این بخش کرده اند و هر ساله توریست ها از داخل و خارج کشور براي گذراندن ایامی منحصربه فرد در این اقامتگاه ها ساکن می

 
شوند. 

گردشگران با اهداف مختلفی جذب سفر به روستا می شوند. برخی از توریست ها براي کسب تجربه جدید و دیدن جاذبه هاي طبیعی
ناشناخته و بکر به روستاها سفر می کنند. حفظ محیط زیست روستا و همچنین حفاظت از حیات وحش طبیعی آن نکته قابل توجهی

 
است که در جذب گردشگر نقش دارد. (4) 

به طورکلی سبک زندگی مردم روستا، فرهنگ و آداب ورسوم هر منطقه همیشه براي مردم شهر و توریست هاي خارجی جذاب بوده
است. باوجود این حجم از علاقه مندي توریست هاي خارجی و داخلی به زندگی روستایی و آشنایی با هر چیز که به روستا و مردم
بومی آن مربوط می شود، این نکته مشخص می شود که گردشگري روستایی به تنهایی می تواند در رشد اقتصاد و تحقق جهش تولید

 
نقش بسزایی داشته باشد. 

گردشگري یکی از بزرگ ترین صنایع جهان محسوب می شود که ارتباط مستقیمی با بخش هاي اقتصادي هر کشوري دارد. در
بسیاري از کشورها گردشگري به عنوان ابزار اصلی دست یابی به توسعه و نیروي محرکه قوي براي تحریک فعالیت هاي اقتصادي



 
شناخته می شود. 

گردشگري روستایی تأثیر مثبتی بر ایجاد اشتغال، درآمد ناخالص، جهش تولید و... دارد. در کنار نکات مثبت باید به موارد منفی
گردشگري روستایی و بوم گردي نیز اشاره کرد. در صورت برنامه ریزي ناآهاگانه، عدم رعایت و کنترل اصول، گردشگري روستایی می
تواند منجر به پیدایش آسیب براي محیط زیست شود. در اشاره به این نکته درمی یابیم که محیط زیست منبعی مهم در توسعه

 
گردشگري روستایی است که با محافظت از آن بستر مناسبی براي توسعه اقتصاد و جهش تولید فراهم می شود. 

 
نتیجه گیري و جمع بندي 

سه جنبه محیطی، فرهنگی و اجتماعی، اقتصادي زمینه ساز گردشگري پایدار هستند. گردشگري پایدار شامل استفاده بهینه از منابع،
به حداقل رساندن تأثیر مخرب بر محیط زیست، حفاظت از محیط و جوامع محلی و... می شود. با برنامه ریزي و رشد ساختارهاي
مدیریتی راه دست یابی به اهداف هموارتر خواهد شد و کشور ما نیز قدم بزرگ تري در مسیر تبدیل کردن روستا به قطب گردشگري

و جذب هر چه بیشتر توریست برمی دارد.



تقویت بخش خصوصی مهمترین راه برون رفت کشور از مشکل اشتغال جوانان

است

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/11/18

امام جمعه آبادان از تقویت بخش خصوصی به عنوان یکی از مهمترین راههاي برون رفت کشور از مشکل اشتغال جوانان نام
برد.

امام جمعه آبادان از تقویت بخش خصوصی به عنوان یکی
از مهمترین راههاي برون رفت کشور از مشکل اشتغال

 
جوانان نام برد. 

به گزارش خبرنگار خبرآنلاین از آبادان، حجت الاسلام علی
ابراهیمی پور پیش از ظهر امروز در آئین افتتاح و بهره
برداري از 2 واحد صنعتی تولیدي در شهرك صنعتی
آبادان، با بیان اینکه ایام دهه فجر انقلاب اسلامی اعیاد
نورانی، مقدس و ایام بی نظیر و کم نظیري هستند که
بایستی از بابت آن جشن گرفت، اظهار کرد: ایام چهل و

دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی را جشن می گیریم، یک انقلاب خاص در یک نقطه خاص از جغرافیا با یک راهبرد مشخص و
تحولات چشمگیري که در حوزه هاي مختلف آن به وجود می آید از کارکردهاي نظام جمهوري اسلامی است که خودباوري را به اراده

 
و عزم جدي در نیروهاي جوان جهت ایجاد زمینه هاي کسب و کار و اشتغال تبدیل کرده است. 

وي گفت: در مسیر ایجاد اشتغال، دولت حکم جاده صاف کن را دارد که با هموار کردن کارها و تسهیل شرایط دسترسی به امکانات

 
مورد نیاز براي راه اندازي یک واحد صنعتی و تولیدي و ایجاد اشتغال، نگاهی نیز به صادرات کالاهاي تولیدي در همین صنایع دارد. 

وي افزود: اینکه نیروهاي جوان، انقلابی و پرتوان در اوج خودباوري و با اراده اي قوي وارد عرصه ي کار و اشتغال می شوند بسیار

 
شیرین و لذت بخش است و بایستی قدر آن را دانست. 

وي خطاب به مسئولان سازمان منطقه آزاد اروند تصریح کرد: بایستی طی یک برنامه ریزي درست تمامی ادارات و شرکتهاي فعال در

 
منطقه، موظف به تامین و خرید کالاهاي مورد نیاز شان از همین واحدهاي صنعتی و تولیدي در منطقه شوند. 

امام جمعه آبادان از معاونت سرمایه گذاري و امور اقتصادي سازمان منطقه آزاد اروند نیز خواست تا به تناسب ظرفیت منطقه نسبت به
اعطاي مجوز تاسیس واحد صنعتی تولیدي با توان تولید محصولات همگون و برابر در محدوده ي منطقه آزاد اروند (شهرهاي آبادان و
خرمشهر) با هدف جلوگیري از مواجه آنان با چالش هاي و افت درآمدي شد و گفت: ستاد اقامه نماز جمعه آبادان آماده همکاري با

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی در جهت معرفی امکانات و شرایطشان از تریبون نماز جمعه است. 

حجت الاسلام ابراهیمی پور، با تاکید بر اینکه راه اندازي واحدهاي صنعتی و تولیدي زمینه ي اشتغال پایدار و رفع مشکلات ناشی از



آن را براي خانواده ها در پی دارد، افزود: پروژه اي مانند فاز 2 پالایشگاه اگر چه در فرصتی براي اشتغال و فعالیت گروههاي مختلف
افراد است اما کاري پروژه اي و موقتی است که شاید در ادامه راه دیگر به رسته اي خاص از نیروهاي فعال در روند اجراي آن نیازي
نداشته باشند اما راه اندازي واحدهاي تولیدي و صنعتی کوچک می توانند زمینه ساز فرصت هاي شغلی متنوع و پایدار باشد، از همین

 
رو توجه و حمایت همه جانبه دستگاههاي ذیربط از سرمایه گذاران بخش خصوصی امري ضروري و اجتناب ناپذیر است. 

وي تصریح کرد: بانک هاي عامل نیز بایستی همانطور که در سود تسهیلات قابل ارائه به سرمایه گذاران شریک هستند در زیان آنان
نیز شریکشان باشند، متاسفانه برخی سودهاي قابل دریافت بانکی سودهاي ویرانگري هستند که از لحاظ شرعی نیز حرام و داراي
اشکال شرعی است. بایستی به برخی از موضوعات با آینده نگري خاصی ورود کنیم و براي راه اندازي یک واحد تولیدي کمک کنیم.
دعواهایی که با وزارت نفت داشتیم آنکه در پالایشگاه ستاره خلیج فارس با تولید بیش از 45 میلیون بشکه بنزین در سال 2 هزار نیرو
مشغول به کار هستند اما در پالایشگاه آبادان با یک سوم ظرفیت پالایشگاه ستاره خلیج فارس حدود 8 هزار نفر مشغول به کارند و که

 
رقم افراد شاغل با میزان تولید همخوانی ندارد و لذا نمی توان براي اشتغال افراد در این مجموعه بیش از این اصرار کرد. 

وي با اشاره به اینکه در مکتب اسلام چیزي به نام بازنشستگی نداریم و بازنشستگی معنا و مفهومی ندارد، یادآور شد: بر اساس روایتی
از پیامبر، مسئله فراگیري دانش و علم تا لحظه ي آخر بایستی باشد و نیاید از تلاش و کوشش دست کشید. یکی از بهترین جاهایی
که به طور حقیقی بازده خوب و موثري دارد واحدهاي صنعتی و تولیدي بخش خصوصی است که با عرق جبین سرمایه هایشان را به
دستاورد تبدیل می کنند و لذا بایستی حمایت و تقویت شوند چرا که تقویت بخش خصوصی یکی از راه هاي برون رفت از مشکل

 
اشتغال در کشور و منطقه است. 

وي با تاکید بر لزوم رفع موانع پیش روي سرمایه گذاران به ویژه در بخش ارائه تسهیلات براي گردش مالی و اقتصادي واحدهاي
تولیدیشان، خطاب به سرمایه گذاران بخش خصوصی گفت: بکوشیم تا شیرینی این انقلاب را با ارائه خدمات مطلوب و مناسب، به

 
مردم نشان دهیم و در طی این مسیر به فرامین حضرت آقا نیز جامعه عمل بپوشانیم. 
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سد سیمره براي پرورش ماهی در قفس به سرمایه گذار واگذار می شود

منبع: نیرو نیوزشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي لرستان از آمادگی واگذاري سد

 
سیمره براي پرورش ماهی در قفس به سرمایه گذار خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی نیرو نیوز ،در دیداري که مدیرعامل آب
منطقه اي به همراه مدیرکل سازمان جهاد کشاورزي و مدیرکل
شیلات استان با سرمایه گذار و کارآفرین نمونه در زمینه پرورش
ماهی در قفس داشتند، ظرفیت هاي سرمایه گذاري در بخش آب و

 
گردشگري تاسیسات آبی استان مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي لرستان در این دیدار اظهار داشت: علاوه بر وظایف ذاتی شرکت در تامین منابع آب شرب، کشاورزي،
صنایع و خدمات استان و نیز بهره برداري و حفاظت از منابع آب، گردشگري در پیرامون تاسیسات و منابع آبی و همچنین ایجاد

 
پرورش ماهی در قفس در سدها نقش مهمی در ایجاد اشتغال و رونق تولید دارد. 

""داریوش حسن نژاد"" افزود: طبق توافق به عمل آمده با سرمایه گذار 100 هکتار مزرعه پرورش ماهی در اراضی پایاب سد و
همچنین ایجاد پرورش ماهی در قفس در سد سیمره و صید گله اي از سد و ایجاد مزرعه تولید بچه ماهی مورد موافقت اولیه قرار
گرفته است. با احداث این صنعت در پایاب سد سیمره در داخل استان حدود 2000 اشتغال ایجاد و تولید 2000 تن ماهی به ظرفیت

 
استان اضافه خواهد شد. 

وي ادامه داد: اجراي طرح پرورش ماهی در قفس نیز در سدهایی که تخصیص آب شرب نداشته باشند مشکلی نداشته و پروانه بهره

 
برداري براي سرمایه گذاران صادر می شود. 

مدیرعامل آب منطقه اي لرستان در پایان اضافه کرد: با توجه به ظرفیت بالاي سدهاي استان براي توسعه گردشگري، حمایت جدي از

 
این پروژه ها براي حفظ اشتغال در استان لازم است. 

انتهاي پیام/پاون



تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود

منبع: خودرونگارانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/11/18

خودرونگاران_معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در
قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است.

 
معاون حمل و نقل شهرداري تهران: 

تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده

 
می شود 

خودرونگاران_معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري
تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده
پایتخت در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر

 
راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است. 

به گزارش خودرونگاران به نقل از ایرنا، سید مناف هاشمی
روز شنبه در آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس
و انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال،
دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم، در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، با توجه به همه
تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست

 
بهتر از این باشد. 

وي اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک ها، دولت و دیگر منابع وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و
مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد، شهر تهران به بیش از سه هزار دستگاه اتوبوس، بیش از یک هزار و 500 دستگاه

 
واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید نیاز دارد. 

هاشمی ادامه داد: تا امروز سه هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده معرفی شدند که دو هزار و 206
دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است، هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود اما بعید می دانم که

 
تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. 

به گفته وي، البته یک توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند،
900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده

 
پایتتخت در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، گفت: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و



 
حتما تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

وي در بخش دیگري از سخنانش درباره اورهال واگن هاي مترو نیز گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را شهردار تهران و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند

 
نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه ایستگاه مترو شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در
اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند، این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز
قسمتی از اوراق مشارکت 1398، محقق نشده که امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران،

 
یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

وي درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، نیز گفت: یکی از قراردادها، قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي
تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد و در تلاش هستیم تا قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به

 
امضا برسد. 

هاشمی همچنین ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است، بخش

 
خصوصی را براي ورود اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

به گفته وي، این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود که این قرارداد واگن نزدیک

 
به سه هزار میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس با حضور پیروز حناچی شهردار تهران، سید مناف هاشمی
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران، محمد علیخانی رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران، فرشاد
مقیمی مدیرعامل شرکت ایران خودرو ، محسن هاشمی رییس شوراي اسلامی شهر تهران و مهدي جمالی نژاد معاون وزیر کشور و
رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و دیگر مدیران شهري پایتخت در بوستان گفت وگو، محل دائمی نمایشگاه هاي

شهرداري تهران برگزار شد.



339 طرح صنعتی و تولیدي در استان تهران افتتاح شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/11/18

گروه استان ها- معاون امور اقتصادي استاندار تهران از افتتاح 339 طرح صنعتی و تولیدي با ارزش 5 هزار و 200 میلیارد
تومان از طریق ویدیو کنفرانس در استان تهران خبر داد.

گروه استان ها- معاون امور اقتصادي استاندار تهران از
افتتاح 339 طرح صنعتی و تولیدي با ارزش 5 هزار و 200
میلیارد تومان از طریق ویدیو کنفرانس در استان تهران

 
خبر داد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از استان تهران، ظهر امروز
همزمان با هفتمین روز از ایام االله دهه فجر آیین افتتاح
همزمان 339 طرح در بخش صنعتی و تولیدي از طریق

 
ویدئو کنفرانس با حضور استاندار تهران برگزار شد. 

حشمت االله عسگري معاون امور اقتصادي استاندار تهران در این مراسم اظهار داشت: امروز 339 طرح صنعتی در داخل و خارج از

 
شهرك هاي صنعتی استان تهران افتتاح می شود که حدود 5هزار و 200 میلیارد تومان براي این طرح ها سرمایه گذاري شده است. 

وي افزود: این پروژه ها در فاصله هفته دولت تا دهه فجر به بهره برداري رسیده و به موجب آن ظرفیت اشتغال براي 10 هزار و 589

 
نفر فراهم شده است. 

معاون امور اقتصادي استاندار تهران در ادامه گفت: 111 طرح در بخش کشاورزي با ظرفیت اشتغال 3 هزار و 993 نفر و در بخش

 
گردشگري نیز 20 طرح با ظرفیت اشتغال زایی براي 443 نفر در دهه فجر افتتاح می شود. 

 
ایجاد بیش از 6 هزار شغل با افتتاح 449 پروژه گردشگري در دهه فجر 

 
73 پروژه عمرانی شهرستان ابهر در ایام دهه فجر افتتاح شد 

عسگري در ادامه اذعان داشت: امروز شاهد افتتاح و بهره برداري از 17 طرح در قرچک، 19 طرح در ورامین، 9 طرح در فیروزکوه، 44
طرح در رباط کریم، 80 طرح در پاکدشت، 18 طرح در شهریار، 10 طرح در اسلامشهر، 24 طرح در تهران، 79 طرح در ري، 3 طرح
در پردیس، 2 طرح در پیشوا، 8 طرح در دماوند، 4 طرح در شهرقدس، 22 طرح ملارد و 3 طرح در بهارستان به طور همزمان در

 
بخش صنعت هستیم. 

معاون امور اقتصادي استاندار تهران در پایان خاطرنشان کرد: با افتتاح این طرح ها 95 درصد از تعهد اشتغال استان تاکنون محقق
شده و 5 درصد باقیمانده نیز تا پایان سال محقق می شود.



فتاح: 11 هزار پرونده بازپس گیري اموال بنیاد مستضعفان تشکیل شد

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/11/18

از دیروز تا امروز 18 بهمن 1399 و بر اساس معیارهاي قطعی تشخیصی، 6 هزار و 983 بیمار جدید در کشور شناسایی شد
که 498 نفر از آنها بستري شدند.

رییس بنیاد مستضعفان گفت: 11 هزار پرونده براي بازپس
گیري املاك این بنیاد از اشخاص و نهادها در مراجع

 
قضایی تشکیل شده است. 

به گزارش ایرنا، سید پرویز فتاح روز شنبه در مراسم
واگذاري یکصدهزارمین سند املاك بنیاد علوي در ایلام
اظهار داشت: با رویکرد ریاست قوه قضاییه، روند بازپس
گیري املاك این بنیاد شتاب گرفته است و افراد و
نهادهایی که بدون اجازه این اموال را در اختیار دارند باید

 
آنرا به صاحبان اصلی عودت دهند. 

وي خدمت گذاري بویژه به محرومان و فرودستان را وظیفه اصلی نظام توصیف کرد و افزود: فاصله بین مردم و مسوولان باید هرچه
بیشتر کاهش یابد تا بتوانیم درك بیشتري از مشکلات آنان داشته باشیم، اگر روزي روحیه عدالت طلبی در مردم و مسوولان کاهش

 
یاید بدون شک با طمع دشمنان براي تجاوز به این سرزمین مواجه خواهیم بود. 

رییس بنیاد مستضعفان تاکید کرد: مردم با مقاومت خود در برابر مشکلات دنیاي سلطه را به چالش کشیده اند و امروز همه وظیفه
داریم به پاس این حمایت ها از نظام اسلامی در جهت رفع نگرانی هاي آنان بویژه از منظر معیشتی و اقتصادي تلاش خود را چند برابر

 
کنیم. 

فتاح با اشاره به ایام دهه مبارك فجر یادآور شد: ماهیت انقلاب اسلامی عدالت محوري است، مردم از ظلم و جور رژیم منحوس پهلوي
به ستوه آمده و چاره کار را در انقلاب و سرنگونی این خاندان دیدند و با پیروي از فقیهی وارسته به صحنه آمدند و حکومت جور و زور

 
را سرنگون کردند. 

وي با اشاره به گذشت 42 سال از پیروزي انقلاب اسلامی، بازگشت به مبانی و ارزش هاي نظام و آرمان هاي امام و شهیدان را مهم
ترین نیاز در شرایط کنونی عنوان کرد و گفت: مردم اگر احساس کنند، مسوولان با همان روحیه انقلابی براي رفع مشکلات کشور گام

 
بر می دارند، مشکلات را تحمل و در جهت اهداف انقلاب همراه تر خواهند بود. 

رییس بنیاد مستضعفان اضافه کرد: ادامه این مسیر نورانی در گرو خسته نشدن از مشکلات و تلاش در جهت خدمت رسانی به
محرومان و مستضعفان است، باید هرچه بیشتر به توانمندي هاي داخلی اتکا داشته باشیم، ولی این موضوع منافاتی با تعامل با جهان



 
ندارد. 

فتاح با اشاره به اینکه بنیاد مستضعفان نخستین نهادي است که با فرمان امام(ره) پس از انقلاب تشکیل شده است، اظهار داشت:
اسناد تاریخی نشان می دهد هیچ دیکتاتوري به اندازه خاندان پهلوي عاشق زمین و ملک نبوده و با زور آنها را از دست صاحبان اصلی

 
خارج کرده اند، اسناد بدست آمده نشان می دهد پدر و پسر پهلوي بیش از 44 هزار ملک را به نام خود سند زده بوده اند. 

وي ارزش املاك واگذاري شده در این مراسم را بیش از 100 هزار میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: این بنیاد واگذاري تمامی اموال در

 
اختیار را تا پایان این روند براي خود فرض می داند. 

رییس بنیاد مستضعفان با اشاره به انتخاب 28 منطقه در استان هاي مختلف از سوي این نهاد براي اجراي فعالیت هاي محرومیت
زدایی تاکید کرد: استان ایلام با توجه به عمق محرومیت 2 شهرستان ملکشاهی و هلیلان تعیین شده اند که امیدواریم با کمک

 
مسوولان استانی شاهد رونق بیش از پیش تولید و اشتغال در این مناطق باشیم. 

فتاح یادآور شد: امروز هیچ فعالیتی در بنیاد بویژه از نظر رونق تولید معطل تحریم ها نشده است و با تلاش مجموعه روحیه کار و

 
تلاش مضاعف در تمامی قسمت ها دیده می شود. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
پرویز فتاح: هتل هاي بنیاد مستضعفان در اختیار ستاد کرونا قرار می گیرند 

 
معاون بنیاد مستضعفان: حساب مردم از متجاوزان به حقوق عامه جداست/ حقوق ساکنان سازمان ابوالفضل رعایت می شود 

 
آقاي فتاح! نگذارید مستضعفان، توسط "بنیاد مستضعفان" مستضعف تر شوند 

 
بنیاد مستضعفان: حکم تخریب خانه هاي شهرك ابوالفضل اهواز متوقف شد 

حمله ماموران تخریب به روستاي حضرت ابوالفضل اهواز  با شکایت بنیاد مستضعفان /نیروي انتظامی: شلیک نکردیم/ اجراي حکم

 
تخریب متوقف شد (+فیلم) 

 
آقاي فتاح! کاخ ها را به وزارت میراث فرهنگی بسپارید 

 
حکم تخریب یک روستا با 300 خانوار در اهواز با شکایت بنیاد مستضعفان/ دستگیري برخی اهالی روستا 

asriran.com/003E9g :لینک کوتاه



صنایع خلاق از قانون حمایت دانش بنیان ها برخوردار می شوند

منبع: ایرناشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/11/18

تهران- ایرنا- رئیس مرکز شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با بیان اینکه شرکت
هاي خلاق می توانند به طور همزمان دانش بنیان نوع 3 باشند گفت: شرکت هاي خلاق، صنایع فرهنگی و علوم انسانی از

قانون حمایت از شرکت هاي دانش بنیان بهره مند شدند.

تهران- ایرنا- رئیس مرکز شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان معاون
علمی و فناوري ریاست جمهوري با بیان اینکه شرکت هاي خلاق می
توانند به طور همزمان دانش بنیان نوع 3 باشند گفت: شرکت هاي
خلاق، صنایع فرهنگی و علوم انسانی از قانون حمایت از شرکت هاي

 
دانش بنیان بهره مند شدند. 

به گزارش ایرنا، محمدصادق خیاطیان روز شنبه در نشست خبري
بررسی چالش ها و برنامه هاي آینده شرکت هاي دانش بنیان و خلاق در معاونت علمی وفناوري ریاست جمهوري که به صورت

 
مجازي برگزار شد، افزود: در حال حاضر یک دهه از اجراي قانون حمایت از شرکت هاي دانش بنیان می گذرد. 

وي با بیان اهمیت و جایگاه شرکت هاي دانش بنیان در کشور بیان کرد: از سال 92 قانون شرکت هاي دانش بنیان به صورت مشخص
تري به اجرا درآمده و شاهد توسعه شرکت هاي دانش بنیان بوده ایم و به ویژه در زمان پاندمی کرونا اهمیت این شرکت ها بیشتر

 
شده است و توانستند در رفع نیازهاي کشور در بخش هاي مختلف مؤثر واقع شوند. 

خیاطیان ادامه داد: در ابتداي ارایه قانون حمایت از شرکت هاي دانش بنیان نقش، جایگاه و عملکرد شرکت هاي دانش بنیان علاوه بر
مردم عادي براي بسیاري از متخصصان حوزه فناوري نیز مجهول بود اما امروز با حمایت هاي ویژه رهبري و گفتمانی که در حوزه

 
دانش بنیان اتفاق افتاد شاهد تبدیل شدن آن به گفتمان ملی هستیم. 

وي گفت: در سال 92 با اجرایی شدن این قانون 55 شرکت دانش بنیان فعالیت می کردند، اکنون بیش از 5 هزار و 700 شرکت

 
دانش بنیان از مرکز مؤسسات تأییدیه صلاحیت دریافت کردند و محصولات خود را تولید می کنند. 

خیاطیان حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات و نرم افزارهاي رایانه اي را داراي بیشترین حضور شرکت هاي دانش بنیان دانست و به

 
گفته وي پس از آن برق و الکترونیک و فوتونیک، مخابرات، سیستم هاي خودکار، ماشین آلات و نجهیزات پیشرفته قرار دارد. 

وي با اشاره به درآمد شرکت هاي دانش بنیان طی سال هاي مختلف اظهارداشت: در سال 97رقم 80 هزار میلیارد تومان،سال 98 رقم

 
120 هزار میلیارد تومان و پیش بینی می شود در سال 99رقم 150 هزار میلیارد تومان درآمد شرکت هاي دانش بنیان باشد. 

عضو هیات عامل صندوق نوآوري و شکوفایی با تأکید بر اینکه وضعیت شرکت هاي دانش بنیان نشان از شکل دهی اقتصاد دانش



بنیان در کشور را دارند، گفت: مرکز مؤسسات و امور شرکت هاي دانش بنیان 110 برنامه حمایتی از این شرکت ها را داشته است تا

 
بتوانند به خوبی نقش آفرینی کنند و در راستاي تحقق اقتصاد دانش بنیان گام بردارند. 

رئیس مرکز شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري ادامه داد: تاکنون 12 هزارو 91 شرکت دانش
بنیان از خدمات معافیت مالیاتی، سه هزار و 600 شرکت دانش بنیان (سه هزار و 750 نفر) از تسهیلات نظام وظیفه تخصصی، 636
مورد معافیت گمرکی، هزار و 617 قرارداد دانش بنیان در حوزه تأمین اجتماعی، 344 شرکت تسهیلات استقرار در اماکن مسکونی،
849 شرکت جواز تأسیس و پروانه بهره برداري، 4 هزار و 784 خدمت در حوزه توانمند سازي و 5 هزار و 891 جلسه مشاوره از سوي

 
مرکز مؤسسات دانش بنیان استفاده کرده اند. 

خیاطیان با تأکید بر اینکه ظرفیت هاي خوبی براي ارائه مشاوره و خدمت به شرکت هاي دانش بنیان داشته ایم و از این خدمات
تاکنون استقبال شده و کارآمدي داشته است، یادآور شد: تاکنون براساس آئین نامه ارزیابی، شرکت هاي دانش بنیان 2 نوع یک و 2

 
بوده اند که با سه معیار مورد ارزیابی قرار می گرفتند. 

 
ایجاد شرکت هاي دانش بنیان نوع 3 

رئیس مرکز شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان معاون علمی گفت: با توجه به اینکه در حوزه صنایع فرهنگی، ارزش افزوده اي وجود
دارد و این صنایع فرهنگی و خلاق می تواند اشتغال زایی بالایی داشته باشد، از این رو یک دسته جدیدي از شرکت هاي دانش بنیان

 
را در دسته بندي نوع سوم خود در مرکز موسسات قرار دادیم که این موضوع به تصویب کارگروه رسیده است. 

خیاطیان افزود: شرکت ها می توانند خلاق ودانش بنیان باشند و با تأییدیه هایی که از مرکز دریافت می کنند به فعالیت هاي خود در
زمینه هاي فرهنگی و غیره ادامه دهند، لازم بود که دربرخی از حوزه ها، نگاه ویژه داشته باشیم از این رو توانستیم نوع سوم شرکت

 
هاي دانش بنیان را به این دسته بندي ها اضافه کنیم. 

وي با بیان اینکه بر اساس 3 معیار شرکت هاي نوع 1 و نوع 2 دانش بنیان معرفی می شوند، ادامه داد: از این روش بیش از 5 هزار
شرکت دانش بنیان احراز هویت شدند ولی لازم بود که در برخی از حوزه ها نگاه ویژه تري صورت گیرد، ما نمی توانیم ظرفیت فناوري
و اقتصادي موجود در تهران و سایر شهرهاي بزرگ را با ظرفیت هاي استان ها و مناطق کمتر برخوردار مقایسه کنیم، نمی توان
شرکتی که در سطح یک فناوري در کنار دانشگاه شریف فعالیت می کند را با مجموعه اي در مناطق کمتر برخوردار با یک معیار مورد

 
ارزیابی قرار داد. 

خیاطیان اظهار داشت: از سوي دیگر ما درگیر جنگ اقتصادي و تحریم هستیم و اگر چه این تحریم ها در حوزه فناوري ها برکاتی
داشته است ولی مشکلاتی را براي کشور ایجاد کرد از این رو لازم بود مجموع شرکت هاي دانش بنیان که توانسته بودند نقش آفرینی
جدي در مقابله با کرونا و سایر حوزه هایی که کشور دچار تحریم است و اجازه ورود کالاها به کشور داده نمی شد، داشتند، باید توسعه

 
یابد. 

وي با تاکید اینکه در حال حاضر مسایل راهبردي بسیاري در کشور وجود دارد که باید از سوي شرکت هاي دانش بنیان مرتفع شوند،

 
گفت: ما به عنوان حوزه معاونت علمی موظف هستیم که این شرکت ها را به این سمت سوق دهیم. 

خیاطیان حوزه هاي امنیت غذایی، سلامت، واکسن، تجهیزات، نفت و گاز، لوازم خانگی و غیره را از حوزهایی نام برد که در برخی از



آنها به شدت وابسته هستیم، اظهارداشت: در صدد هستیم اگر زمینه مساعدي براي حضور صاحبان فناوري و نوآوري در قالب شرکت

 
هاي دانش بنیان فراهم کنیم، حتما می توانند نقش آفرینی جدي داشته باشند. 

عضو هیات عامل صندوق نوآوري و شکوفایی با تأکید بر اینکه ما در حوزه امنیت غذایی، سلامت، واکسن، تجهیزات، نفت و گاز، لوازم
خانگی و غیره وابسته هستیم، اظهار داشت: در صدد هستیم اگر زمینه مساعدي براي حضور صاحبان فناوري در این حوزه ها فراهم

 
شود، بتوانیم صاحب نقش آفرینی آنها در این زمینه ها و عدم وابستگی کشور باشیم. 

رییس شرکت ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی با اشاره به ظرفیت پارك هاي فناوري، مراکز رشد و شرکت هاي دانش بنیان
مستقر در آن ها یادآور شد: زمینه تربیت و توسعه نیروهاي فناور در این مراکز فراهم شده است و لازم بود پارك هایی که داراي نظام
ارزیابی مورد تایید وزارتخانه هاي بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و علوم، تحقیقات و فناوري و همچنین معاونت علمی هستند وارد

 
سیکل ارزیابی شوند و شرکت هاي مستقر در این پارك ها از ظرفیت هاي دانش بنیانی بهره مند شوند. 

وي ادامه داد: علاوه بر آنها در حوزه علوم انسانی و صنایع خلاق مقام معظم رهبري بارها و بارها بر کاربست اجتماعی این دو حوزه را
تاکید کردند و فرمودند که علوم انسانی باید در بستر اجتماع قرار گیرد و مردم آن را لمس کنند، ما مشاهده کردیم که این ظرفیت در

 
بخش شرکت هاي دانش بنیان خالی مانده است. 

خیاطیان با بیان اینکه این ظرفیت در شرکت هاي خلاق ایجاد شده بود، بیان کرد: ولی به دلیل اینکه این شرکت ها از برخی از
مزایاي شرکت هاي دانش بنیان محروم بودند از این رو تلاش کردیم که با یکسري معیارهایی؛ شرکت هاي دانش بنیان را در زمره

 
شرکت هاي دانش بنیان قرار دهیم. 

به گفته وي بر اساس مصوبه اي شرکت هاي خلاق که بتوانند معیارهاي دانش بنیانی را کسب کنند به عنوان شرکت هاي دانش بنیان

 
نوع 3 می توانند از تسهیلات شرکت هاي دانش بنیان بهره مند شوند. 

رییس شرکت ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی با تاکید بر اینکه ایجاد شرکت هاي دانش بنیان نوع 3 به تصویب کارگروه
حمایت از شرکت هاي دانش بنیان معاونت علمی رسیده است، افزود: شرکت هاي خلاق که در ردیف شرکت هاي دانش بنیان نوع 3
قرار می گیرند از تمامی حمایت هاي شرکت هاي دانش بنیان به غیر از معافیت مالیاتی و گمرکی برخوردار خواهند شد و امیدواریم

 
این مصوبه به زودي اجرایی شود و عیدانه اي براي فعالان این حوزه باشد. 

 
1500 شرکت از گردونه دانش بنیانی خارج شدند 

وي با اشاره به ارزیابی مداوم معاونت علمی در شرکت هاي دانش بنیان اظهارداشت: شرکت هاي دانش بنیان همواره در دوره هاي 2
تا 3ساله، مورد ارزیابی قرار می گیرند و اگر فعالیت نوآورانه اي نداشته باشند از لیست دانش بنیانی حذف می شوند، تا پایان سال 98،
هزار و 500 شرکت از گردونه دانش بنیانی خارج شدند، امیدوار هستیم که این شرکت ها با فعالیت هایی که دارند بتوانند دوباره وارد

 
سیکل دانش بنیانی شوند. 

خیاطیان گفت: از ابتداي تشکیل مرکز مؤسسات و امور دانش بنیان ها، 32 هزار پرونده براي اخذ تأییدیه دانش بنیانی شرکت ها
تشکیل شده که از این میزان 26 هزار پرونده مورد ارزیابی قرار گرفته اند که حاصل آن تأییدیه 5 هزار و 700 شرکت دانش بنیان
است، آمار کلی نشان می دهد که 30 تا 35 درصد درخواست ها مورد تأیید مرکز مؤسسات و امور دانش بنیان، معاونت علمی و



 
فناوري قرار می گیرند. 

 
برچسب ها 

 
- شرکت دانش بنیان 

 
- معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري 

- دانش بنیان ها



استاندار سمنان : سند اشتغال و توسعه اقتصادي روستاها تدوین می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/11/18

شاهرود - ایرنا - استاندار سمنان گفت: براي همه روستاهاي استان سمنان تا پایان سال ، سند اشتغال و سند توسعه
اقتصادي تدوین و ارائه می شود.

شاهرود - ایرنا - استاندار سمنان گفت: براي همه
روستاهاي استان سمنان تا پایان سال ، سند اشتغال و سند

 
توسعه اقتصادي تدوین و ارائه می شود. 

به گزارش ایرنا، علیرضا آشناگر روز شنبه در آئین افتتاح
همزمان طرح هاي عمرانی و اقتصادي شهرستان میامی در
سالن اجتماعات ابن یمین فرومدي ضمن گرامیداشت دهه

فجر و پیروزي انقلاب اسلامی، افزود :باید براي جذب اعتبارات ملی در راستاي توسعه استان تلاش کرد و مدیران دستگاه هاي اجرایی

 
تمام تلاش خود را در جهت جذب این اعتبارات بکار گیرند. 

وي گفت : بنیادها و مجموعه هاي حمایتی همچون برکت ، آستان قدس رضوي و دیگر نهادها به عنوان محرك توسعه هر شهرستان

 
محسوب می شوند که باید ضمن تشکیل جلسات و نشست هاي مختلف از این ظرفیت در جهت توسعه استفاده کرد. 

وي با بیان اینکه شهرستان میامی ظرفیت هاي فراوانی براي توسعه دارد ، تصریح کرد: وجود اراضی مناسب براي کشاورزي یکی از

 
ظرفیت هاي توسعه در این منطقه محسوب می شود. 

 
استاندار سمنان ادامه داد : میامی بدلیل موقعیت جغرافیایی و تنوع اقلیمی ، زمینه خوبی براي توسعه گردشگري نیز دارد. 

 
وي گفت : معادن بسیار خوب و غنی در این منطقه وجود دارد که با فرآوري می توان ثروت افزایی و ایجاد اشتغال کرد. 

 
آشناگر افزود : برخی از روستاهاي میامی سهم بسزایی در بازار تهران دارند که باید این کار الگو سازي شود . 

وي با اشاره به معرفی میامی به عنوان یکی از 31 شهرستان کمتر توسعه یافته کشور، گفت : شاخص هاي توسعه یافتگی در این

 
شهرستان به نسبت استان و کشور ضعیف است که باید تلاش جدي صورت پذیرد. 

وي با بیان اینکه هدف دولت بر این است که بین مناطق مختلف کشور توازن برقرار شود، گفت : عقب ماندگی زیادي در میامی وجود

 
دارد که باید کمک کنیم تا این عقب ماندگی ها جبران شود. 

استاندار سمنان ادامه داد: با اعلام شهرستان میامی در شمار شهرستانهاي کمتر توسعه یافته ، ستاد توسعه و برنامه ریزي شهرستان با



 
هدف ارزیابی عملکرد مدیران براي پیشرفت سند توسعه شهرستان برگزار شد. 

 
وي اظهار داشت: برخی منابع بانکی و تسهیلات براي شهرستان میامی در نظر گرفته شده که هیچ سقف و محدودیتی ندارد . 

 
آشناگر گفت : بر اساس هشت گام تعریف شده توسعه در استان ، تسهیلات و مساعدت هایی به این شهرستان خواهد شد. 

 
وي ادامه داد : سهم شهرستان میامی در اعتبارات مدیریتی و سنواتی 100 درصد افزایش یافته است . 

 
استاندار سمنان گفت : هیچ عذري از مدیران جهت عدم انجام تعهدات و کندي طرح ها قابل قبول نیست . 

آشناگر با بیان اینکه مجموع اعتبارات طرح هاي افتتاح شده دهه فجر میامی در سال 97 حدود 400 میلیارد ریال بوده است ، تصریح
کرد : اعتبارات عمرانی و اقتصادي در سال 98 به 570 میلیارد ریال افرایش یافت و در سال 99 نیز با اختصاص اعتبار مناسب به

 
یکهزارو 30 میلیارد ریال رسید. 

 
وي گفت : سمنان هفتمین استان وسیع کشور محسوب می شود که این موضوع ، نرخ هزینه ها وخدمات را بالا می برد . 

استاندار سمنان اظهار داشت : اگر دستگاه هاي اجرایی نتوانند اعتبارات خود را جذب کنند ، این اعتبارات را به سایر دستگاه ها

 
اختصاص داده خواهد شد. 

 
رئیس کارگروه توسعه شهرستان میامی ادامه داد : اولویت واگذاري اموال مازاد دولت در سطح استان با مردم آن منطقه است . 

 
وي گفت : نظارت بر بازار و قیمت ها ، وظیفه جدي دولت است و باید با دقت انجام شود. 

اشناگر ادامه داد: براي حسینیه شهداي گمنام در تفرجگاه سه چنار در جنوب شهر میامی ، اعتبارات لازم در سال آینده پیش بینی

 
خواهد شد . 

استاندار سمنان ادامه داد: امسال 85 میلیارد ریال اعتبار براي تکمیل بیمارستان میامی تخصیص یافته که باید تجهیزات آن نیز تامین

 
شود. 

 
شهرستان میامی با حدود 40 هزار تن جمعیت در شرق استان سمنان قرار دارد . 

 
برچسب ها 

 
- پیروزي انقلاب اسلامی ایران 

 
- افتتاح طرح 

 
- میامی 

- دهه فجر



وام 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان تهران در دستور کار شهرداري

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد:
نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در قالب
ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در

 
دستور کار قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، سید مناف هاشمی روز شنبه در آیین بهره
برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و
انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان

چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم، در
10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، با توجه به همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و

 
نقل عمومی صورت نگرفته که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

وي اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک ها، دولت و دیگر منابع وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و
مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد، شهر تهران به بیش از سه هزار دستگاه اتوبوس، بیش از یک هزار و 500 دستگاه

 
واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید نیاز دارد. 

هاشمی ادامه داد: تا امروز سه هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده معرفی شدند که دو هزار و 206
دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است، هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود اما بعید می دانم که

 
تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. 

به گفته وي، البته یک توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند،
900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده

 
پایتتخت در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، گفت: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتما تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

وي در بخش دیگري از سخنانش درباره اورهال واگن هاي مترو نیز گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را شهردار تهران و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند



 
نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه ایستگاه مترو شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در
اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند، این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز
قسمتی از اوراق مشارکت 1398، محقق نشده که امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران،

 
یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

وي درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، نیز گفت: یکی از قراردادها، قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي
تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد و در تلاش هستیم تا قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به

 
امضا برسد. 

هاشمی همچنین ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است، بخش

 
خصوصی را براي ورود اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

به گفته وي، این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود که این قرارداد واگن نزدیک

 
به سه هزار میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس با حضور پیروز حناچی شهردار تهران، سید مناف هاشمی
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران، محمد علیخانی رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران، فرشاد
مقیمی مدیرعامل شرکت ایران خودرو ، محسن هاشمی رییس شوراي اسلامی شهر تهران و مهدي جمالی نژاد معاون وزیر کشور و
رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و دیگر مدیران شهري پایتخت در بوستان گفت وگو، محل دائمی نمایشگاه هاي

 
شهرداري تهران برگزار شد. 

asriran.com/003E9l :لینک کوتاه



افتتاح و بهره برداري از کارگاه تولید دفتر مدارس در شهرستان سردشت

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/11/18

روابط عمومی صندوق استان: همزمان با ششمین روز از
دهه فجر کارگاه تولید دفتر مدارس با اعتباري بالغ بر 25
میلیارد ریال در شهرستان سردشت افتتاح و به بهره

 
برداري رسید. 

با حضور مهندس آخوندزاده مدیر صندوق کارآفرمی امید
آذربایجان غربی و مهندس اقصی نخشی پور فرماندار
شهرستان سردشت و همچنین تعدادي از مسئولین استانی
و شهرستانی کارگاه بزرگ تولید دفاتر مدارس در روستاي

 
مراغان از توابع شهرستان سردشت افتتاح و به بهره برداري رسید. 

مهندس آخوندزاده در آئین افتتاح این کارگاه با اشاره به رسالت صندوق کار آفرینی امید به پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی، افزود
این طرح با تسهیلات 10 میلیارد ریالی از محل اعتبارات صندوق توسعه توسعه ملی پرداخت شده است که براي 7 نفر بصورت

 
مستقیم اشتغال ایجاد شد. 

ایشان افزودند در سال 1399 بالغ بر 48 میلیاردریال براي 113 طرح اشتغال در شهرستان سردشت تسهلات پرداخت شده است که
موجبات اشتغال 146 نفر ایجاد اشتغال شده است که 55 مورد از این تعداد از معرفی شدگان بنیاد برکت می باشد به بصورت هم

 
افزایی بررسی و پرداخت شده است. 

وي افزود از ابتداي طرح پرداخت تسهیلات از محل صندوق توسعه صندوق ملی نیز، 22 طرح با اعتباري از 38 میلیارد ریال بررسی و
پرداخت شده است.



افتتاح اولین آموزشگاه فنی و حرفه اي صنایع چوب و MDF در استان

چهارمحال وبختیاري

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/11/18

 
 

به گزارش روابط عمومی / مدیر صندوق کار آفرینی امید استان چهار محال و بختیاري در افتتاحیه آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد
صنایع چوب چیدمان به همراه مدیرکل سازمان فنی و حرفه اي استان شرکت نمودند. این آموزشگاه در راستاي تحقق اهداف به شعار
سال رونق تولید و با مجوز از سازمان فنی و حرفه اي استان همزمان با آغاز دهه مبارك فجر و چهل وسومین سالگرد پیروزي انقلاب
اسلامی ایران در ساختمان هنرستان امام خمینی شهرستان شهرکرد به بهره برداري و افتتاح گردید .

 
 

هاشمی مدیر آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد صنایع چوب چیدمان از حمایت هاي صندوق در راستاي راه اندازي اولیه این طرح تشکر
و قدر دانی نمودند. لیریایی مدیر صندوق کار آفرینی امید گزارش مطلوبی از پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی و تکمیل چرخ
اقتصادي در زمینه صنعت ، کشاورزي ،خدمات ، توسعه به کسب و کار ها و رونق بخشیدن به چرخه تولید و حفظ فضاي اشتغال براي



جوانان جویاي کار در اجراي طرح توسعه و اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري براي اعضاء عنوان نمودند.



افتتاح طرح هر روستا یک محصول با محوریت پرورش گل و گیاه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
مازندران طرح طرح هر روستا یک محصول با محوریت
پرورش گل و گیاه در روستاهاي اسکنده و وازیک
شهرستان محمود آباد با اعتبار 52 میلیارد ریال به بهره

 
برداري رسید . 

با توجه به شیوع بیماري کرونا و دستور مدیر عامل صندوق
در خصوص رعایت پروتکل هاي بهداشتی این مراسم بصورت ویدئو کنفرانس با حضور نور االله زاده مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید
و حجت الاسلام والمسلمین ربانی، رئیس مرکز خدمات حوزه هاي علمیه کل کشور از تهران و همچنین گل محمدي مدیر صندوق
مازندران از دفتر استان انجام شد . در ابتدا نوراالله زاده توضیحاتی در مورد فعالیت هاي صندوق ارائه داد و سپس این مراسم با صحبت

 
هاي حجت الاسلام والمسلمین ربانی ادامه یافت . 

لازم به ذکر است که روستاهاي وازیک و اسکنده مجموعا 1100 نفر جمعیت دارند و در سال جاري به 31 نفر از اهالی این دو روستا
تسهیلات اشتغال روستایی در قالب طرح هر روستا یک محصول پرداخت شد که براي 70 نفر اشتغال ایجاد گردید .



افتتاح دو طرح صندوق خرد محلی زنان روستایی حمایت شده توسط صندوق

کارآفرینی امید شهرستان فسا
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در چهل و دومین سالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی و دهه پر فروغ فجر و همزمان با ولادت با سعادت حضرت فاطمه زهرا
(س) با حضور سردار زهرایی رئیس بسیج سازندگی کشور ، حسین آرگیو معاون استاندار و فرماندار ویژه شهرستان فسا، احمدیان
رئیس صندوق کارافرینی امید شهرستان و سایر اعضاي شوراي اداري ، غرفه گروه هاي جهادي این شهرستان افتتاح و مورد بازدید

 
قرار گرفت . 

در این مراسم دو غرفه مربوط به صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی که از محل تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید با سازمان
بسیج سازندگی در سال جاري با حمایت مالی صندوق به مبلغ دو میلیارد و پانصد میلیون ریال با 100 عضو فعال راه اندازي گردیده

 
بود ، افتتاح شد. 

از جمله تولیدات اعضاي این صندوق ها در قالب تولید و بسته بندي و فرآوري محصولات کشاورزي و گیاهان دارویی ، صنایع دستی از

 
قبیل عروسک دوزي و خیاطی و... بود که در معرض دید بازدیدکنندگان قرار گرفت. 

در بخشی از این مراسم احمدیان رئیس صندوق شهرستان فسا طی گزارشی گفت: صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی و عشایر
یک نمونه از الگوي موفق اقتصاد مقاومتی است که موجب اشتغالزایی براي زنان در برخی روستاها و مناطق عشایري شده و صندوق
این شهرستان با همکاري سایر نهادها و ادارات موفق به پرداخت بیش از 10 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به 27 صندوق خرد

 
محلی زنان در سطح شهرستان شده که این حمایت مالی تاثیر بسزایی در ایجاد و راه اندازي این صندوق ها داشته است. 

پس از آن سردار زهرایی از ارتباط نزدیک مدیر عامل صندوق جناب آقاي دکتر نوراله زاده و همکاري ایشان با سازمان بسیج سازندگی

 
و فعالیت و خدمات صندوق تقدیر و تشکر نمود. 



 
 



افتتاح طرح هاي اشتغالزا به مناسبت دهه مبارك فجر
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طرح تولیدي مصنوعات چوبی و پلاستیکی آقاي سپهر
شمسی با حضور اصحابی عضو هیات مدیره صندوق
کارآفرینی امید، حاجی بابایی نماینده شهرهاي همدان و
فامنین در مجلس شوراي اسلامی ، افروخته مدیر استان،و
تعدادي از مسئولین استانی با پرداخت تسهیلات روستایی
56 میلیارد ریالی صندوق کارآفرینی امید استان همدان و

 
اشتغالزایی 40 نفر مورد افتتاح و بهره برداري قرار گرفت. 

محصولات این تولیدي از جمله سرویس خواب، میز
تلوزیون و... که به لحاظ رنگ و طرح و نحوه تولید شاخص می باشد با برند شمس علاوه بر بازار استان به بازارهاي سایر استان ها نیز

 
ارسال می گردد. 

 
همچنین در ادامه افتتاح دو طرح اشتغال زا در شهرستان کبودرآهنگ روستاي کوریجان می توان اشاره کرد. 

یک واحد گلخانه به مساحت 3 هزار و 700 متر مربع با اعتباري بالغ بر 700 میلیون تومان (تسهیلات صندوق) و یک واحد تولید زیره
کفش با اعتبار 500 میلیون تومان (تسهیلات صندوق) جمعا با اشتغالزایی 12 نفره افتتاح و به بهره برداري رسید.



تجلیل از بانوان همکار به مناسبت تولد حضرت فاطمه زهرا(س) و روز زن
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تجلیل از بانوان همکار به مناسبت تولد حضرت فاطمه

 
زهرا(س) و روز زن 

به مناسبت ولادت با سعادت حضرت فاطمه زهرا(س) و روز
زن ، مراسم تقدیر و تشکر از بانوان همکار صندوق

 
کارآفرینی امید خوزستان با حضور مدیر استان برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خوزستان
،مهدي امرایی با تبریک ولادت با سعادت حضرت فاطمه زهرا(س) و روز زن و روز مادر، گفت: زنان جایگاه ویژه اي در جامعه دارند و
آنان هم به عنوان مادر ، همسر و خواهر و همکار است و به عنوان پرورش دهندگان نسل هاي آینده ما نقش برجسته اي در جامعه

 
دارند و تاثیر بسزایی در سلامت روح و روان خانواده و جامعه ایفا می کنند. 

امرایی در ادامه از حضور فعال بانوان همکار در مجموعه صندوق استان تقدیر و بر لزوم توجه بیشتر به مساعدت هاي بانوان در پیشبرد
اهداف سازمانی و پیشرفت قابل ملاحظه وظایف محوله اداري تاکید کرد و افزود نباید بانوان را از وظیفه خطیر مادري و تربیت فرزند
به عنوان مهم ترین وظیفه که خداوند براي وي تعیین کرده، دور سازد.در ادامه از بانوان همکار با اهداي شاخه گل و لوح تقدیر تجلیل

شد.



ترویج فرهنگ قرض الحسنه باعث امیدواري مردم است
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علی اصحابی عضو هیات مدیره صندوق کارآفرینی امید با
آیت االله حبیب االله شعبانی موثق نماینده ولی فقیه و امام

 
جمعه همدان دیدار و گفتگو کرد . 

در این دیدار که افروخته مدیر صندوق استان نیز حضور
داشت، ابتدا به توضیح رویکردها و استراتژي هاي صندوق
از جمله صندوق هاي خرد محلی ، هر روستا یک محصول
و روستاي بدون بیکار، پرداخت و تشکیل بیش از 100

 
صندوق خرد محلی در استان را یکی از دستاوردهاي استان در حوزه صندوق هاي خرد محلی عنوان نمود. 

در ادامه دیدار ، علی اصحابی ضمن تبریک ایام اله دهه فجر و میلاد حضرت فاطمه زهرا (س) ، به بیان ماهیت نظام مالی صندوق که
به صورت قرض الحسنه می باشد اشاره نمود و بیان داشت 9000 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه در از ابتداي دولت کنونی در

 
سطح کشور توسط صندوق پرداخت گردیده است. 

وي همچنین اشاره اي به حمایت هاي صندوق در شهرهاي مرزي و روستاها داشت که مهاجرت معکوس 20 درصدي از شهرها به

 
روستاها را در پی داشته است. 

در این جلسه آیت اله شعبانی نماینده ولی فقیه در استان نیز ضمن تبریک ایام دهه فجر و خیر مقدم، ارائه گزارش خدمات به مردم را
باعث اعتماد بیشتر مردم عنوان نمود و عملکرد صندوق در حوزه روستاها و همچنین قرض الحسنه بودن تسهیلات را باعث امیدواري

 
و توسعه فرهنگ قرض الحسنه عنوان نمود. 

در پایان این دیدار نیز چندین جلد کتاب مکتب سلیمانی توسط اصحابی به آیت اله شعبانی و همراهان تقدیم شد .



افتتاح اولین کارگاه نیمه صنعتی ریسندگی نخ ابریشم در استان گلستان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/11/18

 
 

 
افتتاح اولین کارگاه نیمه صنعتی ریسندگی نخ ابریشم در استان گلستان 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارافرینی امید استان گلستان، در ششمین روز از دهه مبارك فجر، طی افتتاحیه متمرکز طرحهاي
صندوق کارآفرینی امید شهرستان مینودشت و گالیکش ، اولین کارگاه نیمه صنعتی ریسندگی نخ ابریشم در استان گلستان با حداقل
تولید 6 تن نخ ابریشم در سال با مبلغ تسهیلات 15 میلیارد ریال از محل منابع مشترك صندوق با صندوق توسعه ملی و اشتغالزایی
13 نفر در شهرستان گالیکش روستاي محمد آباد با حضور کریمی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري ، طلوعیان مدیر کل
صنعت ،معدن و تجارت استان ،میرزایی فرماندار شهرستان گالیکش ، باقري معاون صندوق کارافرینی امید ، حاجیلري رئیس صندوق

 
شهرستان گالیکش و دیگر مسئولان محلی افتتاح گردید 

باقري در حاشیه افتتاحیه این کارگاه ضمن گرامیداشت دهه مبارك فجر، از افتتاح متمرکز 42 طرح اشتغالزایی در شهرستان
مینودشت و گالیکش با مبلغ سرمایه گذاري 75 میلیارد ریال و پرداخت تسهیلات به مبلغ 63 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال 71 نفر

 
خبر داد 

گفتنی است طرح کارگاه نیمه صنعتی ریسندگی نخ ابریشم شهرستان گالیکش با کل سرمایه گذاري 18 میلیارد ریال و دریافت 15
میلیارد ریال تسهیلات از محل منابع مشترك صندوق با صندوق توسعه ملی و اشتغالزایی 13 نفر فعالیت خود را آغاز کرده است و
سالانه با خرید حداقل 20 تن پیله از روستاهاي شهرستان گالیکش و مینودشت حداقل 6 تن نخ ابریشم تولید و به تولید کنندگان

 
فرش و پارچه در استان و استانهاي همجوار عرضه می نماید . 



 
 

 
 





پرداخت تسهیلات به 2400 طرح روستایی توسط صندوق کارآفرینی امید در

خراسان رضوي
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به گزارش خبرنگار ایلنا از مشهد، علی آبیلی مدیر صندوق
کارآفرینی امید در خراسان رضوي گفت: بر اساس دستور
مقام معظم رهبري مبنی بر برداشت از صندوق توسعه ملی
به مبلغ 5/1 میلیارد دلار به منظور توسعه اشتغال روستایی
و تدوین و ابلاغ قانون مذکور در مجلس شوراي اسلامی ،
این قانون و سهمیه استان توسط وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، از اوایل سال 1397 به چهار بانک عامل
کشاورزي، صندوق کارآفرینی امید، توسعه تعاون و پست

 
بانک ابلاغ شد. 

وي افزود: براین اساس اعتبارات ابلاغی از تلفیق با منابع صندوق توسعه ملی مجموعاً مبلغ یکهزار و 290 میلیارد ریال طی چهار

 
مرحله به صندوق کارآفرینی تخصیص که خوشبختانه 100 درصد آن جذب شده است. 

وي ادامه داد: از محل این اعتبارات به 2400 طرح در بیش از 860 روستا در سطح استان تسهیلات تا سقف 40 میلیارد ریال پرداخت
شده که بر اساس بازدیدهاي میدانی به عمل آمده و تعهدات مجریان طرحها، تا این تاریخ 3500 فرصت شغلی در قالب مشاغل

 
خانگی، خوداشتغالی و کارفرمایی ایجاد شده است. 

آبیلی افزود: همچنین با توجه به عملکرد مناسب صندوق کارآفرینی امید استان به لحاظ کمی و کیفی درصدي از منابع داخلی نیز به
منظور تأمین مالی کسب و کارهاي روستایی در بخشهاي مختلف اقتصادي کشاورزي،صنعت و خدماتی تخصیص داده شده که در این

 
خصوص هماهنگی لازم با معاونت اقتصادي استانداري صورت پذیرفته است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید در خراسان رضوي گفت: از طرفی به منظور توسعه مزیتهاي نسبی و رقابتی در روستاهاي سطح استان
ضمن استفاده از تجربیات کشورهایی که در تأمین مالی براي مشاغل و کسب و کارهاي خرد و کوچک موفق عمل کرده اند، توانسته
ایم با مشابه سازي و الگوبرداري متناسب با شرایط فرهنگی و بومی کشور، ضمن اولویت بندي براي گروههاي هدف مدلهایی را اجرا

 
نمائیم. 

آبیلی تصریح کرد: این افراد معمولاً به دلیل اینکه داراي رتبه اعتبار پایین تري هستند و مورد توجه بانک ها و سایر مؤسسات مالی
قرار نمی گیرند، فلسفه وجودي مؤسسات تأمین مالی خرد، خدمت به مردم فقیر و افزایش دامنه شمول تخصیص منابع مالی به این

 
افراد است. 



وي ادامه داد: در مدل اجراي صندوق هاي خرد محلی با توجه به استقبال بالایی که از این طرح در سطح روستاها صورت گرفته، 311
صندوق خرد محلی در 216 روستا و با عضویت 8691 نفر زن روستایی با هماهنگی جهاد کشاورزي استان، سازمان بسیج و بهزیستی
استان و بمنظور اجراي کسب و کارهایی از جمله فرش دستباف، تولیدي پوشاك، پرورش دام سبک و سنگین، کشت گیاهان دارویی،
محصولات گلخانه اي، صنایع دستی، صنایع غذایی،گردشگري، بسته بندي، خشکبار صادراتی، تولید شیرینی،گلیم بافی، عروسک
دوزي، نوغانداري، تولید کیف، تولید چیپس میوه و عرقیات گیاهی تشکیل شده و حمایت از طرح هاي مشابه و جدید نیز در سطح

روستاهاي استان همچنان ادامه دارد.



اولین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی راه اندازي می شود
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معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي از راه اندازي اولین مرکز نوآوري مد و لباس کشور در دانشکده شریعتی
تهران به مناسبت ایام االله دهه فجر خبرداد.

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي از راه
اندازي اولین مرکز نوآوري مد و لباس کشور در دانشکده

 
شریعتی تهران به مناسبت ایام االله دهه فجر خبرداد. 

به گزارش گروه آموزش خبرگزاري برنا، محسن جهانشاهی
معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي کشور
گفت: ما در سپهر علم و فناوري و دانشگاه هاي کشورمان
یک دسته دانشگاه هاي تراز یک تئوري مانند دانشگاه

شریف و امیرکبیر را داریم که تا براي مقاطع مختلف تحصیلی دانشجو می پذیرند. اما دسته دیگري از دانشگاه ها نیز هستند که

 
پرچمدارشان دانشگاه فنی و حرفه اي و با رویکرد تربیت تکنسین و مهندسان ماهر است. 

وي ساماندهی این نوع دانشگاه ها را از دستاورد هاي بسیار مبارك انقلاب اسلامی خواند و افزود: دانشگاه هاي فنی و حرفه اي تا سال
90 ذیل وزارت آموزش و پرورش بودند، اما با جدا شدن آن از وزارتخانه طی 10 سال اخیر دستاورد هاي مطلوبی را در حوزه ارتباط با

 
صنعت و کارآفرینی کسب کرده است. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي کشور عنوان کرد: در حال حاضر 65 تا 70 درصد از فارغ التحصیلان دانشگاه هاي

 
فنی و حرفه اي در شغل و جایگاهی متناسب با تخصص خود قرار دارند. 

جهانشاهی یادآور شد: معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم اخیراً تمام دانشگاه هاي مادر را مجاب به همکاري با دانشگاه هاي فنی و

 
حرفه اي سراسر کشور کرده تا اساتید و دانشجویان دوره هاي مهارت افزایی را براي پیوند با این دانشگاه سپري کنند. 

وي دستاورد هاي آموزش عالی پس از انقلاب را از نظر کمی و کیفی غیرقابل انکار دانست و متذکر شد: نکته مهم این است که

 
تجربیات گام اول انقلاب را براي گام دوم انقلاب به کار بگیریم. 

جهانشاهی با اشاره به اینکه فروش محصولات شرکت هاي دانش بنیان در سال گذشته حدود 120 هزار میلیارد تومان (کمتر از دو
درصد تولید ناخالص داخلی) بود افزود: از طرفی غالب تکنولوژي هاي صنایع ما مربوط به چهل پنجاه سال قبل هستند و از طرف
دیگر فارغ التحصیلان هم مهارت هاي لازم را ندارند. بخش قابل توجهی از ترمیم ارتباط صنعت و دانشگاه با بها دادن بیشتر به

 
دانشگاه هاي مهارتی در گام دوم انقلاب قابل رفع است. 



معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي از راه اندازي اولین مرکز نوآوري مد و لباس کشور در دانشکده شریعتی تهران
خبرداد و گفت: این مرکز در همین ایام االله دهه فجر راه اندازي خواهد شد.



آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه

آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/11/18

درآمد نیوز -معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات
90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. به گزارش درآمد نیوز ، سید مناف هاشمی،

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آیین بهره (...) ...

درآمد نیوز -معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران:
نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار

 
گرفته است. 

درآمد نیوز -معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90

 
میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

به گزارش درآمد نیوز ، سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آیین بهره برداري از 110
دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد:
خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران
را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و

 
اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و …وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده استف افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده
اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو



 
کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی باتأکید براینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود.



تحول بزرگ اقتصادي با صورت حساب هاي الکترونیکی/ تکمیل زیر ساخت

هاي قانون پایانه هاي فروشگاهی

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون سازمان امور مالیاتی، گفت: صدور قالب هاي الکترونیکی باعث می شود که تحول اقتصادي بزرگی در کشور صورت
بگیرد و هیچ جایی براي چانه زنی و سوتفاهم ها باقی نخواهد ماند.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، برنامه تلویزیونی «غیرمحرمانه» هفدهم بهمن ماه با حضور مجتبی صفایی نایب
رئیس اتاق اصناف و نماینده وزیر صمت در اتاق بازرگانی، محمود علیزاده معاون حقوقی و فنی مالیاتی کشور، حمیدرضا رستگار
کارشناس مالیاتی و منتقد، مرتضی جعفري عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان و سید ابراهیم صحفی، رئیس اتحادیه بنکداران و

 
عمده فروشان مواد غذایی با موضوع وضعیت مالیات در کشور از شبکه دو سیما روي آنتن رفت. 

محمود علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی کشور درباره وضعیت مالیات در کشور اظهار داشت: بحث مالیات در اقتصاد و جایگاه آن
به عنوان یک درآمد و منابع پاك، هرگز اثرات منفی در اقتصاد ندارد و هیچ گونه تورمی ایجاد نمی کند، مالیات مکانیسمی است که

 
براي ایجاد توازن و کاهش بین درآمدهاي مکتسبه افراد در درون کشور یا درون یک نظام عمل می کند. 

وي افزود: هر درآمد دیگري جز مسئله مالیات به دلیل اینکه خارج از چرخه اقتصاد به عنوان منابع حاکمیت یا دولت وارد چرخه

 
اقتصاد می شود باعث تورم می شود. 

در ادامه برنامه صفایی نایب رئیس اتاق اصناف و نماینده وزیر صمت در اتاق بازرگانی ایران گفت: کشور در شرایط تحریم است و در
تهدیدها همواره می توان فرصت ها را ایجاد کرد که بخشی از این اتفاق محقق شد و نگاه کشور از فروش نفت و درآمدهاي نفت

 
کاهش یافته و به سمت درآمدهاي پایدار از جمله مالیات رفته است. 

وي افزود: امسال بیش از 2میلیون و هفتصد هزار واحد صنفی اظهارنامه مالیاتی دادند و در خصوص میزان درآمد و مالیات
خوداظهاري کردند و از عملکرد شفاف سازي گریزان نبودند. اما در بعضی از شهرستان ها و در پاره اي از موارد کلیات را می پذیریم.
هرچند امسال بسیار تلاش شد که نمی بایست در سالی که اصناف کشور کرونازده هستند، افزایش مالیات صورت بگیرد. در این رابطه
با سازمان امور مالیاتی توافق کردیم و این توافق بسیاري از صنوف را در برمی گرفت بخشی از آنها با عدم افزایش روبه رو شدند و این
اتفاق خوبی بود اما در کل توافقی بود که به نوعی نگاه ایثارگرانه مجموعه صنفی و بخش خصوصی کشور متوجه آن شد که به

 
کشوردر این شرایط کمک کند. صنوف واقتصاد کشورهمیشه از شفافیت سازي حمایت کرده است. 

 
استفاده از مکانیزم هاي نوین براي تشخیص میزان درآمدهاي مشاغل 

علیزاده در ادامه صحبت هاي صفایی افزود: در این راستا با استفاده از ظرفیت هاي قانونی، از جمله تبصره 100 ماده قانون حمایت
هاي مستقیم، می توان گفت که امسال بیش از یک و نیم میلیون فعال اقتصادي در مشاغل و شغل هاي صنفی بدون دریافت
اظهارنامه بر مبناي مالیات قبل اعلام شد. این رقم در کل کشوررا در بر می گیرد و با توجه به تعداد این شغل ها و در صنوف بسیار

 
بالاست. 



وي اضافه کرد: شاید حدود 40 درصد از مودیان را در این سبد قرار دهیم و رسیدگی مالیاتی انجام دهیم. این اولین سالی است که به
موجب قانون، سازمان این ظرفیت را به کار می گیرد و به سمتی می رویم که بتوان از مکانیزم هاي نوین براي نحوه و چگونگی
تشخیص میزان درآمدها از جمله اطلاعاتی که در محیط پیرامونی وجود دارد بهره ببریم و شناسایی و تشخیص مالیات مودیان را در

 
سامانه ها و سیستم ها انجام دهیم. 

رستگار، کارشناس مالیاتی و منتقد در این برنامه، آماري در خصوص جامعه اصناف ارائه کرد و خاطرنشان شد: حدود 3میلیون واحد
صنفی در کشور وجود دارد که در حوزه تولید، توزیع و خدمات هستند. این اعضا نقش مهمی در تولید ناخالص ملی و ایجاد ثروت و
اشتغال دارند و بخش مهمی از جامعه هستند که در صورت برخورد به روش صحیح قطعاً بازخورد آن براي اقتصاد و مالیات می تواند

 
مهم باشد. 

وي با بیان اینکه اساساً اجراي هر قانونی در کشور نیازمند زیرساخت و آموزش است، افزود: واحد صنفی در روستا یا منطقه دورافتاده
با واحد صنفی که در تهران و شهرهاي کلان فعالیت می کند، متفاوت است. قوانینی که ایجاد می شود و مکانیسیم جدیدي که ارائه
می شود، به تناسب این تغییرات جامعه هدف نیز باید به روز شوند که آموزش و اطلاع رسانی قوانین جدید ابلاغیه در حوزه اختیارات

 
سازمان امور مالیاتی کشور است. 

 
زیر ساخت هاي قانون پایانه هاي فروشگاهی باید تا اردیبهشت کامل شود 

علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی در ادامه درباره نحوه پیاده سازي و اجراي قوانین می گوید: این موضوع در برخی موارد نیازمند
آگاهی و آموزش توسط سازمان است. اما اخیراً در سال گذشته که قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مودیان که در آبانماه سال 98
به دولت ابلاغ شد و برمبناي آن سازمان امور مالیاتی مکلف شد تا به مدت 15 ماه زیرساخت هاي لازم پیاده سازي این قانونی را در
سطح کشور ایجاد کند و از آن سمت نیز مودیان یا بنگاهان یا فعالان اقتصادي آنچه که در این قانون مشخص کردند فعالیت هاي خود
را در قالب صدور صورتحساب هاي الکترونیکی با تعریف پایانه هاي فروشگاهی انجام دهند که این موضع مستلزم آگاهی و آموزش بود.
بنابراین؛ در این راستا بسته هاي آموزشی آن را آماده کرده که به زودي در اختیار همه هموطنان و بنگاه هاي اقتصادي قرار خواهد
گرفت و امید است که تا پایان امسال این امر محقق شود و از ابتداي خردادماه سال آینده فعالان اقتصادي در بخش هاي مشخص در

 
این سامانه اقدام به فعالیت خواهند کرد. 

وي افزود: صدور قالب هاي الکترونیکی باعث می شود که تحول اقتصادي بزرگی در کشور صورت بگیرد بدین شکل که کلیه صورت
حساب ها همسان شده و هر صورت حساب داراي شماره منحصر به فرد خواهد بود که برآن شماره یکتاي پایانه فروشگاهی و سامانه

 
مودیان ثبت می شود. براین اساس هیچ جایی براي چانه زنی و سوءتفاهم ها باقی نخواهد ماند. 

صفایی بیان کرد: مسئله ضعف در قوانین و اجراي آنها مشکل بسیار جدي است که همواره با آن دست و پنجه نرم می کنیم. اعتقاد ما
براین است که در حال حاضر در شرایط جنگی و تحریم هستیم. لیکن قوانین ما منطبق بر شرایط فعلی نیست و با این شرایط قطعاً

 
براي ایجاد شغل و در واحدهاي صنفی به مشکل برخواهیم خورد. 

سید ابراهیم صحفی، رئیس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی نیز در ادامه این برنامه اعلام کرد: در بازار سنتی کشور
برخی قوانین نانوشته داریم که مکتوب نشده است لیکن در حال اجراست. تولید کننده در کشور به امر تولید می پردازد و در کنار
بنک دار و عمده فروش در سطح کشور، به توزیع کالا می پردازد. تولید کننده اعتماد دارد که آنها او را از نظر مالی، برندسازي و توزیع



 
کالا به بهترین صورت در سطح کشور تأمین می کند. 

وي افزود: برخی قوانین روند بازار را با کندي مواجه کرده اند، که یکی از آنها بحث مالیات بر ارزش افزوده بود که این قانون

 
کارشناسی نشده و اکنون کالاهاي اساسی مانند قند و شکر نیز مشمول آن خواهد شد که جاي سوال و ابهام دارد. 

صحفی اضافه کرد: قانون بعدي قانون معاملات فصلی و یا 169 قانون مالیات است که کلیه تولید کنندگان، بنک داران وعمده داران را
مکلف کرده است که اسامی مشتریان را در سامانه مالیاتی اعلام کنند. حلقه بعدي بنک دار و عمده فروش، خرده فروشان هستند و به
دلیل اینکه خرده فروش از اجراي تمامی این تکالیف معاف است، و هیچ گونه مسئولیتی در قبال اجراي این قوانین ندارد و معمولاً
تمکین نمی کنند و به خرید از دلالان و کسانی که فاقد مدیریت صنفی هستند روي می آورند و اصولاً کسبه قانونمند و قانون مدار از

 
گردونه بازار به نوعی کمرنگ می شوند و شرایط براي آنها سخت می شود. 

وي بیان کرد: در حال حاضر دلالان به راحتی کار خود را انجام می دهند، فاکتور رسمی صادر نمی کنند و ارزش افزوده اي نمی

 
گیرند. در این شرایط کار کردن براي کسبه قانونمند مشکل شده است. 

علیزاده گفت: ما موظف هستیم که اگر اشکال در نحوه اجرا یا کاستی یا نواقصی را در قانون مشاهده کنیم به ارائه آن بپردازیم. اینکه

 
ما اجازه بدهیم یک فعال اقتصادي علیرغم اینکه بدهی دارد از تسهیلات استفاده کند به موجب قانون این امکان وجود ندارد. 

صفایی عنوان کرد: متأسفانه در حال حاضر یک فعال اقتصادي و کارآفرین براي تأسیس یک شغل باید حتماً پرداخت مالیاتی خود را
قطعی یا صفر کرده باشد، نباید آغاز راه تولید بزنگاه وصول مالیات هاي معوقه باشد و انگار ساده ترین راه ممکن این است که جلوي

 
اصناف و تجار و افرادي داراي شناسنامه گرفته می شود. 

 
سهم مشاغل از مالیات کمتر از 10 درصد است 

علیزاده گفته صفایی را که عنوان می کند، سهم مشاغل در پرداخت مالیات کمتر از 10 درصد بودجه کشور است، تائید می کند و
توضیح می دهد: سازمان امور مالیاتی وقتی که بالاي 90 درصد مالیات خود را در جاي دیگري تأمین می کند و در این بخش کمتر از
10 درصد و در بخش حقوق حدود 7 درصد مالیات را تأمین می کند بخش دیگر مالیات در کجاست؟ و ادعاي جناب صفایی، مبنی بر

 
اینکه سازمان جاي دیگر نمی تواند مالیات را بگیرد را کاملاً رد می کنم. 

صفایی در پاسخ علیزاده گفت: سازمان امور مالیات براي جلوگیري از فرار مالیاتی تلاش می کند اما باید در جایی که خروجی بیشتري

 
دارد متمرکز شود. 

در ادامه این برنامه مرتضی جعفري، عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان به صورت غیرحضوري مهمان برنامه بود بیان داشت: ورود به
تراکنش ها غیرقانونی بوده و اساساً کارشناسان مالیاتی به طور پایدار هر تراکنشی را به مثابه درآمد تحلیل می کنند. متأسفانه سازمان
طبق ماده 150 پنج روز مانده که تراکنش هاي بانکی ماسبق می شود اطلاعات را در اختیار ممیزین قرار می دهد و ممیزین هم بدون
دعوت از مودي و بحث کارشناسی و فقط به خاطر اینکه این ضرب العجل 5 سال تمام نشود، برگه تشخیص هاي میلیاردي صادر می

 
کنند. 

علیزاده در پاسخ به جعفري عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان گفت: به طور کلی ماهیت مالیات برارزش افزوده، مالیات بر عرضه



کالا و ارائه خدمت است و عملاً این مالیات توسط مصرف کننده نهایی پرداخت می شود. این موضوعی است که قانون گذار به وضع آن
پرداخته است و قانون عنوان کرده، که عرضه کالا به میزان ارزش آن در هر مرحله از عرضه آن و یا خدمت ارائه شده مشمول مالیات

 
بر ارزش افزوده می شود. 

علیزاده اضافه کرد: فعالان اقتصادي از ابتداي خرداد سال 1400، مکلف خواهند شد از این پس کلیه رویدادهاي مالی از جمله صدور

 
صورتحساب به شکلی که سازمان تعریف کرده، انجام دهند. 

 
ورود به تراکنش ها کاملاً قانونی ست 

وي در پاسخ به این سوال که آیا ورود به تراکنش ها غیرقانونی بوده است، گفت: این امر کاملاً در اجراي قانون بوده و این امکان هم
در قوانین قبل از اصلاحی و قانونی وجود داشته است. در اجراي قانون کاملاً منصفانه و بی طرف بدون هر گونه جهت برمبناي دیتا و

 
اطلاعات ورود پیدا می کنیم. 

صفایی تاکید کرد: همانگونه که معتقدیم می بایست به دولت و درآمدهاي پایدار آن کمک کرد، به همان اندازه هم اعتقاد دارم که می
بایست به صنوف و بنگاه هاي اقتصادي در شرایط خاص تحریم کشور نیز توجه ویژه داشت و می بایست مترصد اصلاح قوانین و
مقرراتی باشیم که براساس آن امروز بخش خصوصی کشور را دچار اشکال کرده است و می بایست همه ما تلاش کنیم تا بنگاه هاي

 
اقتصادي با حداقل امکاناتی که کار خود را شروع می کنند، با حداقل مشکلات و موانع روبه رو شوند. 

منبع : مهر



گزارشی از عملکرد ایمیدرو به مناسبت دهه فجر منتشر شد

منبع: بورس امروزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش بورس امروز، مجموع سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه (تحت راهبري) از سال 92 تا
پایان سال جاري از 11.6 میلیارد دلار عبور می کند. ایمیدرو طی این مدت ظرفیت هاي تولید را تا بیش از 100درصد

افزایش داده و در عین حال برنامه هاي وسیعی در اکتشاف، احیاي معادن (...) نوشته گزارشی ...

اشتغال زایی 24800 نفري از سال 92 تا 99/ افزایش
ظرفیت هاي تولید تا 116درصد/ کشف 1400 محدوده
معدنی/ رشد دسته جمعی تولیدات معدن و صنایع معدنی
طی 9 ماه امسال/ پیش بینی صدور 1100 میلیارد تومان
بیمه نامه معدنی تا پایان 99/ احیاي 206 معدن در سال
جاري برنامه دستیابی به یک میلیارد دلار صرفه جویی

 
ارزي در "تولید" و "توسعه" 

به گزارش بورس امروز، مجموع سرمایه گذاري هاي
ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه (تحت راهبري) از

سال 92 تا پایان سال جاري از 11.6 میلیارد دلار عبور می کند. ایمیدرو طی این مدت ظرفیت هاي تولید را تا بیش از 100درصد

 
افزایش داده و در عین حال برنامه هاي وسیعی در اکتشاف، احیاي معادن کوچک و تامین مالی پروژه ها داشته است. 

به گزارش روابط عمومی سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو)، از ابتداي دولت یازدهم تا پایان سال 98
ارزش سرمایه گذاري هاي ایمیدرو، شرکت هاي زیرمجموعه و تابعه در بخش معدن و صنایع معدنی به بیش از 9.4 میلیارد دلار رسید

 
که با احتساب 2.2 میلیارد دلار مجموع سرمایه گذاري امسال، رقم سرمایه گذاري ها به 11 میلیارد و 600 میلیون دلار می رسد. 

همچنین از سال 92 تا پایان سال گذشته میزان اشتغال مستقیم ایجاد شده به 21هزار و 600 نفر رسیده که تا پایان سال 99 نیز

 
3200شغل مستقیم به این بخش افزوده می شود. 

رشد ظرفیت تولید از سوي دیگر میزان ظرفیت هاي تولید در زنجیره فولاد، مس و آلومینیوم بین سال هاي 92 تا پایان 98 به طور
قابل ملاحظه اي افزایش یافته به طوري که ظرفیت تولید کنسانتره سنگ آهن با دستیابی به 57.6 میلیون تن نزدیک به 100درصد،
گندله سنگ آهن با رسیدن به 47.6 میلیون تن 116.5درصد، آهن اسفنجی با دستیابی به 35.3 میلیون تن نزدیک به 80درصد و

 
فولاد خام با رسیدن به 37.5 میلیون تن 66.6درصد رشد پیدا کرده است. 

همچنین ظرفیت تولید کنسانتره مس با رسیده به یک میلیون و 150هزار تن 35درصد و کاتد مس با دستیابی به 457هزار تن
77درصد رشد داشته است. ظرفیت تولید آلومینا بدون تغییر 245هزار تن است اما ظرفیت تولید در آلومینیوم با رشد نزدیک به

 
80درصد به 770هزار تن رسیده است. 



1400 محدوده امید بخش در اکتشاف ایمیدرو با همکاري بخش خصوصی از سال 93 تاکنون، 650 هزار کیلومتر مربع پهنه اکتشافی
را عملیاتی کرده است. از این میزان، فاز شناسایی و پی جویی 480 هزار کیلومتر مربع به اتمام رسیده و به محدوده هاي امیدبخش

 
قابل توجهی دست یافت. 

با این برنامه اکتشاف 1400 محدوده امیدبخش به دست آمده و تاکنون، 1000 محدود براي واگذاري به بخش خصوصی در اختیار

 
سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت استان ها قرار گرفته است. 

در 400 محدوده دیگر نیز پیگیر ایمیدرو دریافت پروانه اکتشاف براي فازهاي عمومی و تفصیلی است. از این تعداد محدوده، 53 پروانه

 
اکتشاف صادر شده است. همچنین، 5 گواهی کشف صادر و از طریق فراخوان به بخش خصوصی واگذار شد. 

رشد تولید تولید شرکت هاي بزرگ معدن و صنایع معدنی طی 9 ماه امسال تولید شمش آلومینیوم با رشد 66درصدي، کنسانتره
سنگ آهن با افزایش 6درصدي، گندله سنگ آهن با رشد 11درصدي، آهن اسفنجی با افزایش 9درصدي، شمش فولادي با رشد
8درصدي، محصولات فولادي با رشد 5درصدي، کاتد مس با افزایش 9درصدي و شمش طلا  با رشد15درصدي همراه شد. بدین
ترتیب تولید شمش آلومینیوم به 325هزار تن، کنسانتره سنگ آهن 37.5 میلیون تن، گندله سنگ آهن 34.5 میلیون تن، آهن
اسفنجی به 23.3 میلیون تن، شمش فولاد به 17.1 میلیون تن، محصولات فولادي 11.2میلیون تن،  کاتد مس 207هزار تن و شمش

 
طلا به 995کیلوگرم رسید. 

احیا 206 معدن کوچک طرح فعال سازي معادن کوچک و متوسط در نقاط مختلف کشور، با هدف فعال سازي معادن بخش خصوصی
که به دلیل شرایط داخلی یا بین المللی نیمه فعال و یا تعطیل شده اند، از آذر ماه سال 97 تعریف و در سال 98 عملیاتی شده است.
معادن کوچک و متوسط به دلیل گستردگی (98.3% از تعداد کل معادن کشور)، اشتغال زایی و تولید داراي اهمیت به سزایی است و
می توانند در ایجاد اشتغال پایدار در بخش معدن و توسعه متوازن کشور، نقش بسیار مهمی ایفا کند. در مدت 10 ماه امسال در
راستاي این طرح، احیا، فعال سازي و توسعه، 206 معدن در مناطق مختلف، احیا و فعال انجام شده است. این در حالی است که

 
پیشتر احیاي 200 معدن و احداث 25 واحد فرآوري در سال 99 هدفگذاري شده بود. 

از ابتداي سال جاري تاکنون شناسایی و اولویت بندي 812 معدن انجام شده و بر روي 444 معدن اقدام کلینیکی صورت گرفته است.

 
در سال گذشته 146معدن در مناطق کمتر توسعه یافته احیا شد. 

تقویت صندوق بیمه معدن تقویت صندوق بیمه سرمایه گذاري فعالیت هاي معدنی به عنوان یکی از نهادهاي حمایتی کشور (و
زیرمجموعه ایمیدرو) به منظور توسعه سرمایه گذاري هاي خطرپذیر بخش معدن و صنایع معدنی کوچک مقیاس یکی از اقدامات
مهمی است که در سال 98 عملیاتی شده است. افزایش سرمایه صندوق از 140 میلیارد تومان به 350 میلیارد تومان در سال 98 و
رسیدن به میزان 500 میلیارد تومان در سال جاري نتیجه این اقدام است. همچنین حمایت از ارائه تسهیلات با سود 4 درصد براي
متقاضیان استفاده از ماشین آلات معدنی ساخت داخل توسط صندوق بیمه انجام شده است. عملکرد صندوق بیمه در سال هاي 97 و
98 بیش از 590 میلیارد تومان است که معادل 90 درصد کل عملکرد صندوق از ابتداي تاسیس تا پایان سال 96 است. ( 670

 
میلیارد تومان تا پایان سال 96 ) 

همچنین طی 10 ماه امسال بیمه نامه هایی به ارزش 792 میلیارد تومان آماده صدور شده است که با احتساب 325 میلیارد تومان

 
بیمه نامه هاي صادره، کل ارزش این بیمه نامه ها تا پایان سال 99 به بیش از 1100 میلیارد تومان می رسد. 



مشارکت با بخش خصوصی جلب مشارکت بخش خصوصی در توسعه معادن و صنایع معدنی به گونه اي که 42 معدن به بخش
خصوصی واگذار شده، طرح هاي الکترود گرافیتی و پترولیوم کک و تیتانیوم کهنوج، معادن آنومالی شمالی و میشدوان و پتاس خور و
بیابانک و شورابه هاي ترود به شرکت هاي بزرگ بخش، براي تکمیل واگذار شده و در سال 98 بیش از 1700 میلیارد تومان منابع

 
جهت تکمیل طرح هاي توسعه از بخش خصوصی جذب شده است. 

ایجاد کنسرسیوم هاي بزرگ با مشارکت بخش خصوصی با هدف توسعه بخش معدن و صنایع معدنی از جمله شرکت مدیریت اکتشاف
منابع معدنی پایا با هدف توسعه اکتشاف با مشارکت بخش خصوصی، هلدینگ سرمایه گذاري در منطقه ویژه خلیج فارس با هدف

 
توسعه فولاد تا 10 میلیون تن و کنسرسیوم سرمایه گذاري با هدف توسعه فولاد تا سقف 10 میلیون تن در چابهار 

صرفه جویی ارزي بومی سازي ایمیدرو از ابتداي سال، سیاست بومی سازي و توسعه ساخت داخل را ابلاغ و اهداف عملیاتی از شرکت
هاي زیرمجموعه دریافت و پایش می کند. طبق برنامه ریزي انجام شده، بومی سازي بیش از 500 میلیون دلار قطعه و فرایند تولید
در سال جاري انجام خواهد شد که با احتساب بومی سازي هایی که در “طرح هاي توسعه” صورت می پذیرد، در سال جاري نزدیک

 
به یک میلیارد دلار صرفه جویی ارزي ناشی از بومی سازي و توسعه توان ساخت داخل خواهیم داشت. 

 
  

حمایت از پژوهش و برگزاري 62دوره آموزش هزینه هاي آموزش، پژوهش و توسعه فناوري ایمیدرو مشتمل بر مصوبات مربوطه مبلغ 
213781.3 میلیون ریال است. عملکرد بخش پژوهش و توسعه فناوري شامل حمایت از 19 پروژه پژوهشی، 9 پایان نامه تحصیلات
تکمیلی تقاضا محور دریافتی از سامانه ساتع، حمایت از 6 همایش، کتاب و تامین اعتبار فرآیند حمایت از پایان نامه هاي تحصیلات

 
تکمیلی به مبلغ 5000 میلیون ریال است. 

در بخش آموزش 62 دوره آموزشی براي همکاران ستاد سازمان، کارکنان مجتمع ها، شرکت ها و طرح هاي تابعه برگزار شده که
مشکل بر دوره هاي حضوري(4دوره) / غیرحضوري(آفلاین(33دوره) / آنلاین(25 دوره)) است به طوري که این دوره ها بالغ بر 522
ساعت براي 6،866 نفر فراگیر با 551،509 نفرساعت آموزش انجام شده است. براي کارکنان معادن بخش خصوصی نیز 604 دوره

 
آموزشی براي 10262 نفر فراگیر با 192230 نفر ساعت آموزش انجام شده است. 

رشد 24درصدي امتیاز ممیزي بهداشت، ایمنی، محیط زیست و انرژي متوسط امتیاز واحدهاي ممیزي حوزه بهداشت، ایمنی، محیط
زیست و انرژي (HSEE) در سال 98، به 254 رسیده است که فراتر از هدف برنامه ریزي شده (رشد 20 درصد) بوده و در این زمینه
رشد 24 درصدي داشته ایم. این در حالی است که از ابتداي شروع برنامه ممیزي عملکرد HSEE واحدها تابعه (سال95) تاکنون این

 
رشد به 51 درصد رسیده است. 

 
  

 
 -

- منبع خبر : بورس 24



وبینار زیست بوم نوآوري و کارآفرینی شرکت هاي نوآور جهان در دانشگاه

جامع علمی کاربردي استان سیستان و بلوچستان برگزار شد

شماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/11/18
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان سیستان و بلوچستان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان سیستان و بلوچستان، دوشنبه مورخ 18/11/99 به همت دانشگاه
جامع علمی کاربردي استان سیستان و بلوچستان و دفتر نوآوري، فناوري و تجاري سازي دانشگاه " وبینار زیست بوم نوآوري و
کارآفرینی شرکت هاي نوآور جهان " توسط دکتر حبیب اله سالارزهی ریاست دانشگاه جامع علمی کاربردي استان و عضو هیئت

علمی دانشگاه مادر استان به صورت مجازي در سالن جلسات واحد استانی برگزار شد.



بیکاري در آمریکا تشدید می شود/نیازمند اقدام فوري هستیم

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/11/18

مشاوران ارشد اقتصادي کاخ سفید در مخالفت با دفتر بودجه کنگره خواهان اقدام فوري براي جلوگیري از خطر بیکاري
شدید و بلندمدت در اقتصاد آمریکا شدند.

مشاوران ارشد اقتصادي کاخ سفید در مخالفت با دفتر
بودجه کنگره خواهان اقدام فوري براي جلوگیري از خطر

 
بیکاري شدید و بلندمدت در اقتصاد آمریکا شدند. 

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از رویترز، مشاوران ارشد
اقتصادي کاخ سفید در مخالفت با دفتر بودجه کنگره
خواهان اقدام فوري براي جلوگیري از خطر بیکاري شدید و

 
بلندمدت در اقتصاد آمریکا شدند. 

جرد برنستین و هیتر بوشی، دو نفر از اعضاي انجمن 3
نفره مشاوران اقتصادي کاخ سفید، هشدار دادند که پیش بینی بیکاري 7 میلیون آمریکایی در سال 2021 نیازمند اقدام فوري براي

 
اجراي هرچه سریع تر بسته کمک مالی 1.9 تریلیون دلاري بایدن می باشد. 

این کارشناسان در یادداشتی که اولین بار توسط رویترز گزارش شد هشدار دادند: هزینه اقدام نکردن بسیار بیشتر از هزینه یک

 
مداخله مالی بزرگ است. ما نباید چندین سال به انتظار ریکاوري اقتصاد و بازگشت سطح اشتغال به سطح قبل از پاندمی بنشینیم. 

دفتر بودجه کنگره آمریکا هفته گذشته با ارتقاي پیش بینی قبلی خود اعلام کرد اقتصاد آمریکا به دنبال سقوط 3.5 درصدي در سال

 
2020 در سال جاري 4.6 درصد رشد خواهد کرد. 

این پیش بینی جدید باعث ایجاد پشتوانه براي ادعاهاي برخی از نمایندگان جمهوري خواه کنگره شد. آنها معتقدند بسته مالی بایدن
هزینه گزافی براي اقتصاد آمریکا خواهد داشت و باعث تورم خواهد شد.



اهداء 633مورد جهیزیه به مددجویان کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد

منبع: ایسناشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیرکل کمیته امداد استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: در ایام االله مبارك دهه فجر امسال 633 مورد جهیزیه به نوعروسان
تحت حمایت این نهاد اهداء شد.

"قباد مبشري" در حاشیه این مراسم، ضمن تبریک چهل و
دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی افزود: دهه فجر
فرصت مناسبی جهت تشریح و تبیین برنامه هاي نظام

 
جمهوري اسلامی براي مردم است. 

وي با اشاره به برنامه هاي اجرایی کمیته امداد در دهه فجر
امسال تصریح کرد: در مجموع 633 مورد کمک جهیزیه با
اعتبار چهارمیلیارد و 319 میلیون و 500 هزار تومان به
نوعروسان نیازمند مددجود در ایام مبارك دهه فجر، اهداء

 
شده است. 

مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد سهم جهیزیه
شهرستان چرام را 50 مورد با اعتبار 400 میلیون تومان، عنوان و اظهار کرد: 10 مورد جهیزیه به نمایندگی از این تعداد جهیزیه در

 
این مراسم به نوعروسان اهداء شد. 

مبشري از دیگر برنامه هاي اجرایی کمیته امداد چرام در دهه فجر امسال را اجراي 42 طرح اشتغال زایی براي مددجویان برشمرد و

 
تاکید کرد: از ابتداي سال جاري تاکنون در این شهرستان 142 طرح اشتغال زایی توسط مددجویان این اداره اجرا شده است. 

وي با اشاره به اینکه اشتغال زایی براي مددجویان یکی از رویکردهاي اصلی کمیته امداد است، ادامه داد: در این زمینه خواهان

 
همکاري خیران و نیکوکاران و به خصوص بانک هاي عامل در زمینه کمک به پرداخت تسهیلات به مددجویان و افراد نیازمند هستیم. 
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی کمیته امداد استان کهگیلویه و بویراحمد، مراسم نمادین برنامه هاي کمیته امداد شهرستان
چرام از جمله اهداء جهیزیه، افتتاح طرح اشتغال و سایر موارد با حضور مدیرکل کمیته امداد استان، امام جمعه چرام و دیگر مسئولان

 
استانی و شهرستانی برگزار شد. 

گفتنی است؛ علاوه بر مراسم نمادین اجراي طرح اشتغال و اهداء جهیزیه به نوعروسان، دیدار با امام جمعه و دیدار با خانواده هاي

 
مددجو از دیگر برنامه هاي کمیته امداد چرام در دهه مبارك فجر امسال بود. 

انتهاي پیام



کلنگ زنی و افتتاح 50 پروژه هم زمان با دهه فجر در میامی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/11/18

 به گزارش خبرگزاري فارس از میامی، احمد ملایري،
فرماندار میامی ظهر امروز در آئین افتتاح هم زمان پروژه هاي عمرانی و اقتصادي شهرستان میامی در ایام االله دهه فجر 1399 که در
اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی میامی برگزار شد، اظهار کرد: در دهه فجر امسال در مجموع 50 پروژه شامل 39 پروژه عمرانی توسط
10 دستگاه اجرایی بااعتبار 27 میلیارد تومان و پنج پروژه اقتصادي، کشاورزي و صنعتی بااعتبار مجموعاً 130 میلیارد تومان به بهره

 
برداري می رسد. 

 
وي اضافه کرد: با افتتاح پروژه هاي اقتصادي در شهرستان میامی در مجموع براي 120 نفر شغل جدید ایجاد می شود. 

فرماندار میامی اظهار کرد: امسال شش پروژه عمرانی توسط دستگاه هاي اجرایی همچون منابع طبیعی، شرکت توزیع برق، آب و

 
فاضلاب و.. با پیش بینی اعتبار 20 میلیون تومان کلنگ زنی می شود. 

ملایري بیان کرد: مجموع اعتبارات 130 میلیارد تومانی عمرانی و اقتصادي مرتبط با افتتاح طرح ها در شهرستان میامی در دهه فجر

 
1399 در مقایسه با اعتبارات سال قبل 100 درصد رشد داشته است. 

وي بابیان اینکه امسال 55 میلیارد تومان ارزش افزوده به شهرداري و دهیاري ها پرداخت شده است، افزود: از ابتداي سال 1399

 
تاکنون بالغ بر 300 میلیارد تومان اعتبار در زمینه هاي عمرانی و اقتصادي در شهرستان میامی هزینه شده است. 

فرماندار میامی با تقدیر از استاندار سمنان، به عنوان رئیس ستاد توسعه شهرستان میامی به خاطر نگاه ویژه و خوب گفت: با تأکید

 
استاندار سمنان، معاونین و مدیران کل استان، اقدامات خوبی در شهرستان میامی به انجام رسیده است. 

ملایري بیان کرد: با ایجاد صندوق کارآفرینی امید در شهرستان میامی، علاوه بر ایجاد اشتغال براي 200 نفر، تاکنون هفت میلیارد

 
تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

وي افزود: تاکنون جلسات مختلفی با بنیاد برکت و آستان قدس رضوي در راستاي سرمایه گذاري، مشارکت و توسعه شهرستان به



 
انجام رسیده است. 

فرماندار میامی بیان کرد: بنیاد برکت تعهد کرده است تا براي 115 نفر در پنج منطقه شهرستان ایجاد شغل کند که تاکنون 80 نفر به

 
بانک معرفی شده اند. 

ملایري افزود: تشکیل 30 صندوق خرد روستایی با همکاري جهاد کشاورزي با اشتغال زایی براي 70 نفر از دیگر اقدامات انجام شده

 
در این شهرستان است. 

وي با اشاره به اینکه به منظور حفظ منابع آبی، تغییر الگوي کشت به زعفران و گل محمدي پیشنهاد شده است، گفت: تاکنون در 50

 
هکتار از اراضی میامی زعفران کاري و در 50 هکتار نیز گل محمدي کشت شده است. 

فرماندار میامی اظهار کرد: در بحث آبیاري تحت فشار، تاکنون 6000 هکتار از اراضی میامی به این شیوه تجهیز و مبلغ 50 میلیارد

 
تومان نیز کمک بلاعوض اعطا شده است. 

ملایري گفت: مبلغ 25 میلیارد تومان تسهیلات از محل تسهیلات اشتغال روستایی و تبصره 18 به منظور خرید ادوات کشاورزي

 
پرداخت شده است. 

وي بابیان اینکه امسال مجوز فعالیت کارخانه ها و معادن مختلفی در میامی صادر شده است، افزود: در مباحث عمرانی درون شهر

 
میامی علاوه بر زیباسازي فضاي شهري، تاکنون 5000 مترمربع از معابر میامی آسفالت شده است. 

فرماندار میامی اظهار کرد: تاکنون 500 میلیون تومان به شهرداري میامی و 500 میلیون تومان به شهرداري رضوان و 10 میلیارد

 
تومان به دهیاري هاي شهرستان میامی پرداخت شده است. 

ملایري با اشاره به بهره برداري از هفت خانه ورزش روستایی در میامی گفت: با تخصیص اعتبار انجام شده، استخر میامی که تاکنون

 
95 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است، تا پایان سال افتتاح می شود. 

وي بابیان اینکه مکاتبات مرتبط با تخصیص 100 درصدي اعتبارات شهرستان ابلاغ شده است، افزود: احداث هشت اقامتگاه بوم گردي

 
از دیگر اقدامات انجام شده در شهرستان میامی است. 

 
 فرماندار میامی اظهار کرد: تاکنون چندین مجتمع خدمات رفاهی و گردشگري در شهرستان میامی به بهره برداري رسیده است. 

ملایري گفت: در سفر مهندس اسلامی، وزیر راه و شهرسازي به استان سمنان دستور تکمیل پروژه هاي زیرسازي و آسفالت محور
علی آباد به کاهک، آسفالت محور جیلان به کلاته خیج، تکمیل محور فرومد به شفیع آباد، انجام مطالعه زیرگذر در کمربندي خلیج
فارس، اعطاي اسناد مالکیت شمال کمربندي خلیج فارس، مرمت و بازسازي جاده هاي روستایی شهرستان میامی و ایجاد پل کال

 
شور بر محور میامی جاجرم صادر شد. 

وي با اشاره به اینکه توانمندسازي محله عمارت شهر میامی در حال انجام است، گفت: دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري

 
سمنان تاکنون اعتبارات بسیار خوبی را در راستاي توانمندسازي شهرستان اختصاص داده است. 



فرماندار میامی بابیان اینکه سند توسعه فرهنگی براي 16 روستاي شهرستان میامی تهیه شده است، گفت: تاکنون چندین سازمان

 
مردم نهاد مجوز فعالیت خود در شهرستان میامی را دریافت کرده اند. 

ملایري خاطرنشان کرد: در شهرستان میامی در سال 98 بالغ بر 12 میلیارد تومان کمک و تسهیلات پرداخت شد که این عدد در

 
سال 99 به 16 میلیارد تومان افزایش یافت. 

 
 

 
لزوم بازنگري زیرساخت هاي توسعه اي در میامی 

علی اصغر خانی، نماینده مردم شهرستان هاي شاهرود و میامی در مجلس شوراي اسلامی نیز ضمن تبریک چهل و دومین بهار انقلاب
اسلامی ایران گفت: استاندار سمنان این هشتمین بار است که به میامی سفر کرده و با مردم و مسؤولان این شهرستان دیدار می کنم

 
و رفع مشکلات مردم با جدیت در دستور کار قرار دارد. 

وي بابیان اینکه خود را کارگر مردم می دانم و گره گشایی از مشکلات مردم را توفیق براي خود می دانم، اظهار کرد: در وضع کنونی،

 
پذیرفتن مسؤولیت، امري سخت و دشوار است. 

نماینده مردم شهرستان هاي شاهرود و میامی در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وسعت و توانمندي موجود در میامی براي توسعه
گفت: وجود زیرساخت، حرف اول را در پیشرفت و توسعه می زند و باید بستر سرمایه گذاري در مناطقی ایجاد می شود که توسعه

 
یافته یا در مسیر توسعه باشد. 

 
خانی اظهار کرد: باید تلاش کرد تا ادارات و دستگاه هاي اجرایی به صورت کامل در این شهرستان مستقر شوند. 

وي افزود: در بخش هاي روستایی میامی، قدري وضعیت بهتر شده است، اما همچنان برخی مشکلات وجود دارد که باید برطرف شود.

نماینده مردم شهرستان هاي شاهرود و میامی در مجلس شوراي اسلامی با تأکید بر اینکه بخش هاي زیرساختی و توسعه اي و
اقدامات حوزه دولت در شهرستان میامی نیاز به بازنگري دارد، افزود: تلاش می کنیم تا بحث وسعت را به ساختار بودجه سال 1400

 
اضافه کنیم. 

خانی با اشاره به اینکه بیشترین بودجه کشور را شهرهاي بزرگ می بلعند، گفت: اولویت واگذاري اراضی و اماکن مازاد را باید به مردم

 
محلی در شهرها و روستاها داد و برخی از اماکن باید تغییر کاربري داده شود. 



وي اظهار کرد: در مسیر شاهرود تا بسطام و همچنین میامی دو طرف جاده براي کشاورزي فریز شده که در برخی موارد لازم است

 
تغییر کاربري داده شود تا شاهد رشد و توسعه باشیم. 

نماینده مردم شهرستان هاي شاهرود و میامی در مجلس شوراي اسلامی بابیان اینکه از برخی دستگاه هاي استان رضایت داریم، اما
برخی دستگاه ها کوتاهی می کنند اظهار امیدواري کرد: سفر استاندار سمنان به شهرستان میامی موجب ایجاد تحولات جدید در

 
میامی شود. 

خانی گفت: نگاه من به شما به عنوان استاندار سمنان، نگاه مثبتی است و احساس می کنم استان را از خود می دانید و نگاه عادلانه

 
محور دارید. 

انتهاي پیام/74007/ز/س/



استان در مسیر توسعه است/ تحریم ها را بی اثر می کنیم

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/11/18

استاندار آذربایجان شرقی گفت: امروز به برکت انقلاب اسلامی، کشور در مسیر خوداتکایی پیش می رود و در بسیاري از
زمینه ها از جمله صنایع الکترونیک، سلول هاي بنیاي و هوا و فضا اتفاق هاي بزرگی در حال شکل گیري است.

استاندار آذربایجان شرقی: استان در مسیر توسعه است/
تحریم ها را بی اثر می کنیم استاندار آذربایجان شرقی
گفت: امروز به برکت انقلاب اسلامی، کشور در مسیر
خوداتکایی پیش می رود و در بسیاري از زمینه ها از جمله
صنایع الکترونیک، سلول هاي بنیاي و هوا و فضا اتفاق هاي

 
بزرگی در حال شکل گیري است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در آذربایجان شرقی، محمدرضا
پورمحمدي در آئین افتتاح کارخانه «تبلت ایرانی با قابلیت

کنترل والدین» در مراغه، اظهار داشت: مردم از لحاظ اقتصادي سختی می کشند اما کشور در مسیر توسعه قرار دارد و آذربایجان

 
شرقی نیز در حال پیشرفت است. 

وي اضافه کرد: صادرات غیرنفتی این استان طی سال گذشته و همچنین 9 ماهه امسال بیش از 50 درصد افزایش یافته و صنعتگران

 
ما در حال جهاد در عرصه اقتصاي هستند. 

وي با تاکید بر اینکه هیچ قدرتی نمی تواند ملت ایران را از توسعه باز دارد، بیان کرد: حتی تحریم ها و فشارهاي اقتصادي هم به

 
عنوان ظلمی آشکار، نتوانسته است تا روند توسعه کشور را متوقف کند. 

استاندار آذربایجان شرقی همچنین با اشاره به اینکه مراغه به عنوان دومین شهر استان مسیر پیشرفت را طی می کند، بیان کرد:
تولید تبلت ایرانی با مشارکت و نقش آفرینی ستاد اجرایی فرمان امام (ره) حرکتی در مسیر توسعه صنعتی این شهرستان به شمار می

 
رود. 

پورمحمدي با تاکید بر اینکه ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در همه زمینه ها در کنار ملت ایران قرار دارد، بیان کرد: این ستاد در زمان
وقوع سیل و زلزله در کمک رسانی پیشگام بوده و در زمینه هاي مختلفی چون توسعه کشاورزي دیم، مدرسه سازي و غیره در سطح

 
استان فعال است. 

 
بنیاد برکت تاکنون 8 مدرسه در مراغه افتتاح کرده است 

فرماندار شهرستان ویژه مراغه نیز به افتتاح کارخانه تبلت سازي مراغه با مشارکت و محوریت ستاد اجرایی فرمان امام (ره) اشاره کرد



و گفت: تلاش این بنیاد در توسعه اقتصادي و رفع نیازهاي جامعه ارزشمند بوده و این نهاد تاکنون هشت باب مدرسه در مناطق

 
محروم این شهرستان احداث و افتتاح کرده است. 

سیدعلی موسوي ادامه داد: امسال نیز 2 مدرسه 6 کلاسه در این شهرستان توسط بنیاد برکت احداث شده و طی دهه فجر نیز یک

 
باب از این مدارس به بهره برداري می رسد. 

وي اضافه کرد: سرمایه گذاري و مشارکت بنیاد برکت در طرح هاي تولیدي و اقتصادي از جمله حرکت هاي بزرگی است که زمینه

 
ساز رونق اقتصادي و اشتغالزایی شده که نمونه بارز آن ایجاد و راه اندازي همین کارخانه تبلت سازي است. 

وي با اشاره به وضعیت طرح آزادراه مراغه - هشترود نیز بیان کرد: تلاش می شود تا قطعه هاي دوم و سوم این آزادراه به طول 45

 
کیلومتر تا پایان دولت تدبیر و امید به بهره برداري برسد. 

 
ورود بنیاد برکت به عرصه تولید واکسن کرونا مایه افتخار است 

عضو خبرگان رهبري و امام جمعه مراغه نیز با تاکید بر لزوم رفع موانع تولید، اظهار داشت: سرمایه گذاري بنیاد برکت موجب اشتغال

 
زایی و رونق تولید شده و ورود این نهاد به عرصه تولید واکسن کرونا مایه افتخار است. 

حجت الاسلام محمدتقی پورمحمدي با تاکید بر لزوم تسریع در اجراي آزادراه مراغه - هشترود اضافه کرد: جاده فعلی این شهرستان

 
هم اکنون قتلگاه است و از این رو سرعت بخشیدن به اجراي این طرح باید در اولویت مسئولان امر قرار گیرد. 

در این آیین که همزمان با گرامیداشت دهه فجر برگزار شد، کارخانه تولید تبلت ایرانی با قابلیت کنترل والدین با 300 میلیارد ریال

 
سرمایه گذاري به بهره برداري رسید. 

ایده راه اندازي این کارخانه به عنوان یکی از دغدغه هاي رهبري مبنی بر صیانت از فضاي مجازي شکل گرفته و ستاد اجرایی فرمان

 
امام(ره) از این ایده استقبال کرده است تا یک سیستم عامل بر اساس نیاز خانواده ایرانی بومی سازي شود. 

به گفته مدیران این شرکت، طی بهار سال آینده تبلت هاي این شرکت به دست مصرف کنندگان می رسد و به زودي از طریق

 
مشارکت با یک برند معتبر، گوشی هوشمند نیز در این مجموعه تولید خواهد شد. 

تبلت ایرانی تولیدي در مراغه به والدین این امکان را می دهد که به نرم افزارها دسترسی داشته باشند و حتی ساعت هاي مشخصی

 
براي استفاده از این تبلت تعریف کنند. 

38 درصد از سهام شرکت تبلت سازي مراغه متعلق به ستاد اجرایی فرمان امام (ره)، 52 درصد متعلق به سپاه پاسداران انقلاب
اسلامی و 10 درصد هم مربوط به بنیاد مستضعفان بوده و ستاد اجرایی فرمان امام (ره) علاوه بر مشارکت مالی، در تشکیل این

کنسرسیوم نقش آفرینی کرده است.



استفاده از ظرفیت جوانان نخبه در توسعه پایدار شیلات

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر کل شیلات هرمزگان در دیدار با دو نفر از مهندسان جوان و دانشگاهی در صنعت شیلات با تاکید بر استفاده از ظرفیت
جوانان و نخبگان در توسعه بیش از پیش شیلات گفت: استقبال از ایده ها و نوآوري هاي شیلاتی در اولویت برنامه هاي

شیلات هرمزگان قرار دارد.

مدیر کل شیلات هرمزگان: استفاده از ظرفیت جوانان نخبه
در توسعه پایدار شیلات مدیر کل شیلات هرمزگان در
دیدار با دو نفر از مهندسان جوان و دانشگاهی در صنعت
شیلات با تاکید بر استفاده از ظرفیت جوانان و نخبگان در
توسعه بیش از پیش شیلات گفت: استقبال از ایده ها و
نوآوري هاي شیلاتی در اولویت برنامه هاي شیلات

 
هرمزگان قرار دارد. 

به گزارش خبرگزاي برنا در هرمزگان، عبدالرسول دریایی با
بیان اینکه بدون شک نو آوري در کنار اعتماد به نسل جوان و نخبگان در هر علم و صنعتی می تواند بستر ساز پیشرفت و توسعه باشد
تصریح کردکه شیلات هرمزگان نیز در همین راستا همواره سعی دارد از ظرفیت هاي عظیم جوانان نخبه هرمزگان و جامعه دانشگاهی

 
استفاده کند. 

وي با بیان اینکه با وجود رشد جمعیتی جهان ، بدون شک در آینده وابستگی غذایی به دریا و آبزیان پرورشی بیشتر خواهد شد گفت:
از همین رو شیلات هم در بحث امنیت غذایی و هم اشتغال به ویژه در استان هرمزگان بسیار حائز اهمیت است و حمایت از آن لازمه

 
تامین امنیت و اشتغال است. 

دریایی با اشاره به محدود بود منابع چه در دریا و چه در خشکی و همچنین افزایش روزانه نیاز بشر به منابع مختلف اظهار داشت: به

 
کار گیري ظرفیت نخبگان ، دانشگاهی و استفاده از راهکارهاي ایشان در این زمینه می تواند کارگشا باشد. 

در این نشست با تاکید بر توسعه فن آوري هاي جدید در توسعه آبزي پروري و در دستور کار قرار گرفتن استفاده از سطوح کمتر با
تولید بیشتر، بر توجه به پرورش متراکم میگو، پرورش ماهی در قفس، تکثیر ماهیان دریایی و پرورش ماهی دریایی در سیستم مدار

 
بسته تاکید شد. 

گفتنی است هرمزگان با بهره مندي از ظرفیت هاي حوزه آبزي پروري و صید و صیادي به عنوان قطب شیلاتی کشور مطرح ست.



رشد 10 درصدي صادرات غیر نفتی از مرز هاي استان /منطقه آزاد قصر شیرین

نیازمند توجه ویژه است

منبع: تابناكشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/11/18

 
رشد 10 درصدي صادرات غیر نفتی از مرز هاي استان /منطقه آزاد قصر شیرین نیازمند توجه ویژه است 

استاندار کرمانشاه از افزایش 10 درصد صادرات غیر نفتی از مرز هاي استان خبر داد و گفت: منطقه آزاد قصر شیرن فرصت

 
ارزشمندي براي استان می باشد و نیازمند توجه ویژه است. 

به گزارش خبرنگار تابناك کرمانشاه هوشنگ بازوند در نشست ستاد مقاومتی
استان ضمن ارائه گزارشی از شرایط استان به معاون اول رئیس جمهور، به بیان
مشکلات مردم پرداخت و اظهار داشت: مبلغی بالغ بر 11 هزار میلیارد تومان بار

 
مالی زلزله 96 سرپل ذهاب بود. 

وي با اشاره به وضعیت استان از نظر کرونا، تصریح کرد: در حال حاضر از 14
شهرستان استان یکی نارنجی سه زرد و مابقی آبی هستند، خوشبختانه مردم در بحث پروتکل هاي بهداشتی و اجراي طرح حاج قاسم
سلیمانی همکاري لازم را داشته اند. تا کنون سه پیک گذراندیم که در آخرین پیک در 24 ساعت حدود 18 تا 19 نفر فوتی داشته ایم
و ماکسیمم بستري ها به 1265 نفر رسید، در حال حاضر بستري ها در استان 145 نفر و آمار فوتی ها روزي یک تا دونفر و برخی روز

 
ها به صفر می رسد. 

بازوند با اشاره به زلزله سال 96 سرپل ذهاب گفت:حدود 131 هزار خانه را بازسازي و نوسازي شده، خانه هاي خوبی ساخته و عملا
بحث بازسازي تمام شده است، تنها مشکل بحث امهال وام ها است که تقاضا دارند یک سال دیگر تمدید و نیازمند 500 میلیارد تومان

 
از سوي برنامه و بودجه به بانک مرکزي است که ماجرا در این بین مانده است. 

وي افزود: حدود 31 جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی تشکیل شده، همچنین 248 پروژه اجرا شده و بسیاري از آن ها به اتمام رسیده،
سند هاي اقتصاد مقاومتی، جهش تولید و سرمایه گذاري را تهیه کردیم و اکنون برخی شاخص ها مطلوب تر است، تقریبا از پایان

 
سال 96 نرخ بیکاري 21/6 بود اکنون به 15/7 رسید. 

همچنین پاییز 96، نرخ بیکاري 25 درصد بوده و در حال حاضر به 12/4 رسیده است، نرخ مشارکت اقتصادي در استان از 40 درصد
در پاییز 96 به 44 درصد در پاییز 99 رسیده، به علاوه حدود 598 واحد راکد تعطیل شده با اشتغال زایی بسیار فعال شده و واحد
هاي راکد حدود 6 تا 10 سال تعطیلی داشته اند در این مدت واحد هایی که به ظرفیت نرسیده بودند طرح توسعه در آن ها ایجاد

 
شده است. 

استاندار کرمانشاه ادامه داد: در رابطه با زمین ها یک رشد 434 درصدي داشتیم که نشان از این است که میزان سرمایه گذاري در
استان زیاد شده است.امسال علی رغم شرایط کرونایی و بسته بودن مرز ها حدود 3 ماه مرز پرویز خان بسته نشد و روزانه بین 1000
تا 1200 کامیون و سایز مرز ها 800 کامیون بحث صادرات داشتند که در ده ماهه سال 99 حدود 2 میلیارد دلار صادرات غیر نفتی



 
داشتیم که نسبت به سال گذشته رشد 10 درصدي داشته است. 

وضعیت کسب و کار در 96 رتبه 31 و اکنون رتبه 17 را دارد. پتروشیمی کرمانشاه اروز کلنگ زنی شد، پروژه هاي میادین گازي در

 
صورت همراهی وزیر نفت زنگنه فعال می شود. 

این مسئول در ادامه خطاب به معاون اول رئیس جمهور به بیان درخواست ها و نیاز هاي مردم استان پرداخت و گفت: راه آهن غرب

 
کشور به علت کمبود اعتبار پیشرفت زیادي ندارد در حالی که از خانقین به عراق وصل می شود؛ و نیازمند اعتبار است. 

همچنین حمل و نقل هوایی کرمانشاه به ایلام و لرستان خدمات رسانی می کند، علی رغم پیگیري وزارت راه که کرمانشاه به عنوان

 
پایه یکی از ایر لاین ها، ایران ایر، قرار می گیرد، تنها فرودگاهی خواهد بود که به کل غرب کشور خدمات رسانی می کند. 

بازوند تاکیدکرد: فاضلاب شهر کرمانشاه هنوز درست نشده و رودخانه قره سو به تهدید تبدیل شده و نیازمند 150 میلیارد تومان

 
اعتبار است که نیاز به کمک و توجه ویژه دارد. 

وي افزود: قطار شهري نیازمند اعتبار است از طرفی بانک ها به نوعی درگیر زلزله و بازپرداخت وام ها است، درخواست می کنیم از
بانک ها حمایت شود. حمل یکسره کامیون ها به عراق نیز نیازمند عنایت وزارت امور خارجه است. همچنین اعتبارات پروژه هاي
جهش تولید 29 درصد بیشتر ابلاغ نشده که امیدواریم در این زمینه مساعدت صورت گیرد. همچنین منطقه آزاد قصر شیرین که از

 
طرف مجمع تشخیص مصلحت نظام مورد بازدید قرار گرفته، این منطقه می تواند کمک کننده به استان باشد. 

جهانبخش شکري رئیس خانه صنعت در ادامه اي نشست بیان داشت: از معاون اول رئیس جمهور نسبت به پیگیري مشکلات واحد

 
هاي صنعتی استان پیرو بیانات مقام معظم رهبري درخواست جدي داریم. 

وي به بیان مشکلات واحد هاي صنعتی موجود در استان پرداخت و گفت: از وزیر نفت بابت ارائه خدمات گوناگون قدردانی ویژه می
نمایم، درخواست دارم زیر مجموعه هاي پتروشیمی را تعریف کنید تا سرمایه گذاران بومی و غیر بومی بتوانند در آن سرمایه گذاري

کنند.



بانک رفاه کارگران در طرح هاي اقتصادي و اشتغال زایی استان مشارکت می

کند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/11/18

استان کرمانشاه از ظرفیت هاي اقتصادي خوبی برخوردار است و بانک رفاه کارگران همگام و همراه با سایر سازمان هاي
مسئول در طرح هاي اقتصادي استان مشارکت خواهد کرد.

مدیرعامل بانک رفاه کارگران در جلسه کار گروه اشتغال
استان کرمانشاه: بانک رفاه کارگران در طرح هاي اقتصادي
و اشتغال زایی استان مشارکت می کند استان کرمانشاه از
ظرفیت هاي اقتصادي خوبی برخوردار است و بانک رفاه
کارگران همگام و همراه با سایر سازمان هاي مسئول در

 
طرح هاي اقتصادي استان مشارکت خواهد کرد. 

به گزارش برنا به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران،
اسماعیل الله گانی مدیر عامل این بانک درکارگروه اشتغال و

کار استان کرمانشاه که با حضور معاون وزیر در امور توسعه کارآفرینی و اشتغال، استاندار این استان و تنی چند از مسئولان عالی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد، با بیان این مطلب گفت: بر اساس تأکید وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مقرر شده در
استان هایی که به لحاظ اشتغال و توسعه داراي شرایط نامطلوب هستند، هیاتی عالی رتبه از این وزارتخانه و سازمان ها و بانک هاي

 
تابعه به این استان ها اعزام شوند تا با هم افزایی، در رفع مشکلات و بحران ها گام بردارند. 

اسماعیل الله گانی افزود: به منظور تکمیل پروژه هاي ناتمام و کمک به اشتغال زایی استان، منابع داخلی بانک رفاه کارگران و صندوق

 
توسعه ملی به کار گرفته خواهد شد تا این پروژه ها قبل از پایان کار دولت، به اتمام برسد. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران با اشاره به بازدید از پروژه هاي اقتصادي استان تصریح کرد: این پروژه ها که در حوزه هاي مختلف
بهداشتی،پزشکی و دارویی، انرژي و پتروشیمی، صنعت و رفاهی - فرهنگی به صورت ناتمام است، امیدواریم با مشارکت بانک رفاه

 
کارگران و تأمین سرمایه مورد نیاز، هر چه سریع تر به پایان برسد و شهروندان استان از منافع آن بهره مند شوند. 

الله گانی تأکید کرد: بانک رفاه کارگران به عنوان یک بانک حامی حوزه سلامت نه تنها از تمامی توان و ظرفیت خود براي حمایت از
بخش سلامت استفاده می کند، بلکه آمادگی لازم براي مشارکت در پروژه هاي عمرانی و زیرساختی و ایجاد اشتغال نیز وجود دارد.



یک واگذاري معیوب! و اولتیماتوم رئیسی
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آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضاییه در بیست و یکمین سفر استانی خود به گیلان سفر کرد و بازدیدي را از دو کارخانه تعطیل
شده در این استان انجام داد و دستوراتی را براي احیاي تولید در این کارخانه ها و تحت تعقیب و کیفر قرار دادن عاملان

تعطیلی آنها صادر کرد.

 
 

کبنا ؛آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضاییه در بیست و یکمین سفر استانی خود به گیلان سفر کرد و بازدیدي را از دو کارخانه تعطیل
شده در این استان انجام داد و دستوراتی را براي احیاي تولید در این کارخانه ها و تحت تعقیب و کیفر قرار دادن عاملان تعطیلی آنها

 
صادر کرد. 

به گزارش کبنا، یکی از این کارخانه ها، کارخانه ایران پوشش است. «صنایع پوشش ایران» کارخانه اي بزرگ، با نام و نشان نیک و
سابقه اي حدوداً 50 ساله که از بزرگ ترین و مجهزترین کارخانجات ریسندگی و نساجی در ایران و خاورمیانه بود، در حالی که در
سالهاي پایانی دهه 70 در حال برنامه ریزي استراتژیک براي تولید زنجیره کامل نساجی از کشت و تولید نخ گرفته تا بافندگی انواع

 
پارچه و حوله و مخمل در کشورمان بود ناگهان با سونامی بی تدبیري سال 83 روبرو شد! 

 
یک واگذاري معیوب! 

سال 83 این کارخانه همزمان با واگذاري بدون ضابطه و پایین تر از قیمت واقعی آن هم به صورت اقساط به بخش خصوصی غیر
متخصص، بر اثر برف سنگین گیلان نیز آسیب هاي فراوانی دید و این 2 عامل در کنار هم، این غول تولیدي شمال کشور را زمین گیر

 
کردند. 

 
وقتی 500 دستگاه مدرن ریسندگی زیر باران و برف رها شدند تا مستهلک شوند! 

کارخانه پوشش که داراي 5 سوله بود که در هر سوله حدود 100 ماشین آلات صنعتی به تولید بهترین و مرغوبترین پارچه ها و
صادرات آنها به 10 کشور مختلف جهان مشغول بود، در نتیجه یک واگذاري غلط ، نابود شد؛ بگونه اي که 500 دستگاه از مدرنترین

 
دستگاههاي ریسندگی و بافندگی زیر باد و باران و برف رها شد تا مستهلک شد وبه عنوان آهن قراضه به فروش برسد! 

از سویی دیگر خریداران فاقد اهلیت کارخانه پوشش به حراج اموال این کارخانه روي آوردند؛ همچنین کارگران واحدي تولیدي مزبور
که از کار بیکار شده بودند، اعتراضاتی را نسبت به خریداران فاقد اهلیت مطرح کردند و پرونده حدود پنج سال در دادگستري مفتوح



بود؛ سرانجام تملک کارخانه پوشش که وسعتی 85 هکتاري دارد به یک شرکت هلدینگ بورسی به نام «شرکت آتیه دماوند» تعلق

 
گرفت. 

 
وعده تحقق نیافته احیاي تولید در کارخانه پوشش 

در سال 96 یعنی حدود 14 سال پس از تعطیلی کارخانه پوشش و چند سال پس از واگذاري این کارخانه به شرکت آتیه دماوند،
مدیران شرکت مزبور، از طرح هاي خود براي تحول در صنعت نساجی استان گیلان و کارخانه پوشش سخن گفتند و حتی اعلام

 
کردند که براي احیاء و ارتقاي توان تولیدي کارخانه پوشش، یک طرح مطالعاتی به شوراي برنامهریزي استان گیلان ارائه کرده اند. 

به گفته مدیران شرکت آتیه دماوند، طرح مطالعاتی آنها براي احیاء و ارتقاي توان تولیدي کارخانه پوشش و صنعت نساجی گیلان
عبارت بود از: ایجاد بندر خشک، ایجاد فضاي نمایشگاهی دائمی ، ایجاد انستیتو نساجی، ایجاد صنایع تبدیلی و شرکتهاي دانش بنیان

 
و طرحهاي گردشگري براي اراضی کارخانه پوشش. 

مدیران شرکت آتیه دماوند حتی وعده دادند که در صورت تصویب طرح هاي شان در شوراي برنامه ریزي استان گیلان، ظرف زمانی
یک سال و نیم (تا حداکثر سال 98) میتوان نسبت به ایجاد زیرساخته ا و بازگشت تولید به اراضی کارخانه پوشش اقدام کرد. اراضی

 
اي که در نزدیکی فرودگاه رشت، منطقه آزاد انزلی و در مسیر راه آهن واقع شده و براي تولید از بهترین موقعیت مکانی برخوردارند. 

اما با وجود آنکه یک سال از وعده مدیران شرکت آتیه دماوند براي احیاء و ارتقاي تولید در کارخانه پوشش میگذرد، هنوز هیچ
تغییري در وضعیت این کارخانه ایجاد نشده است؛ از یکسو مدیران شرکت آتیه دماوند از عدم حمایت استانداري گیلان گلایه میکنند

 
و از سویی دیگر، اداره هماهنگی امور اقتصادي استانداري گیلان نیز از عدم ارائه طرح جدید از سوي شرکت آتیه دماوند میگوید. 

این کارخانه که روزگاري صادر کننده محصولات نساجی ایران به 10 کشور دنیا و تامین کننده بخش قابل توجهی از نیاز بازار داخلی
بود امروز صرفا زمینی بود با سوله هاي تخریب شده و ماشین آلاتی که دیگر شبیه آهن قراضه هستند و کارگرانی بیکار شده که با

 
چشم حسرت به سال هاي شکوفایی و رونق قبلی نظاره می کنند. 

 
ورود مرجع قضایی براي احیاي تولید 

در اوایل پاییز سال جاري، حجت الاسلام حمزه خلیلی رییس کل دادگستري استان گیلان، از کارخانه پوشش بازدید کرد؛ وي در
جریان این بازدید خسارات وارده به کارخانه پوشش را حاصل واگذاري بی ضابطه و سوءمدیریت و اهمال سرمایه گذاران و مدیران
قبلی این شرکت دانست و تاکید کرد: براي کسانی که با ترك فعل و اهمال در انجام وظایف خود، سبب وارد آمدن صدمات جبران

 
ناپذیر به اموال و دارایی این کارخانه و اخلال در نظام تولید شده اند، پرونده قضایی تشکیل می شود. 

رئیس دادگستري استان گیلان در جریان همان بازدید، ضمن اعلام حمایت قضایی براي از سرگیري تولید در کارخانه پوشش، به
مدیران فعلی این کارخانه متذکر شد تا با فوریت، طرح بازسازي خط تولید این واحد تولیدي را با امکانات و دستگاههاي موجود، تهیه

 
و ارائه کنند. 

علی ایحال، این امید وجود دارد که با ورود دستگاه قضایی، کارخانه پوشش که زمانی اعتبار صنعت گیلان و از بزرگترین کارخانجات
ریسندگی غرب آسیا بود که محصولاتش به 10 کشور مختلف جهان صادر میشد، بعد از افت و افولی که بواسطه یک واگذاري غلط و

 
غیراصولی تجربه کرد، مجدداً به چرخه تولید بازگردد و از این طریق براي مردم خطّه گیلان اشتغالزایی صورت گیرد. 

دستور آیت االله رئیسی براي تحت تعقیب قرار گرفتن فردي که کارخانه صنایع پوشش ایران را تخریب کرد/ نماینده کارگران: در

 
صورت راه اندازي کارخانه براي 3 تا 4 هزار نفر کارآفرینی خواهد شد 

پس از رفع مشکلات ماشین سازي تبریز، کشت و صنعت مغان، سبلان پارچه، تراورس و برخی مجموعه هاي تولیدي مهم دیگر کشور
توسط دستگاه قضا که به دلیل واگذاري هاي معیوب، مسیر تولید در آن ها متوقف شده بود، این بار در جریان سفر استانی آیت االله

 
رئیسی به گیلان، رئیس دستگاه قضا از کارخانه «صنایع پوشش ایران» بازدید کرد. 



 
 

در جریان بازدید آیت االله رئیسی از بخش هاي مختلف کارخانه صنایع پوشش ایران و پس از گفتگو با رئیس جدید این کارخانه و

 
نماینده هاي کارگران، تصمیمات مهمی در راستاي رفع مشکلات این واحد تولیدي و احیاي آن اتخاذ شد. 

آیت االله رئیسی در واکنش به سخنان نماینده کارگران کارخانه صنایع پوشش ایران که گفت «ماشین آلات و دستگاه هاي کارخانه
صنایع پوشش روزانه می تواند 10 تا 12 تن انواع نخ ریسندگی تولید کند»، تاکید کرد که این ماشین آلات و دستگاه ها باید در اسرع

 
وقت نصب شوند. 

 
 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید گفت: آنچه در کارخانه صنایع پوشش ایران اتفاق افتاده این بوده است که عده اي بارش برف

 
را بهانه کردند تا این کارخانه از کارخانه بودن بیفتد و از زمین آن استفاده کنند. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه یک فاجعه بزرگ نسبت به اموال عمومی و بیت المال رخ داده و عده اي به خاطر سودجویی و
منفعت، یک مرکز بزرگ تولیدي را به این روز درآورده اند، گفت: مسئله برف نبود چرا که اگر سنگ هم از آسمان می بارید، وضعیت

 
کارخانه صنایع پوشش ایران نباید به این روز می افتاد. سودجویان این کارخانه را تخریب کردند تا از زمین آن سوءاستفاده کنند. 



 
 

آیت االله رئیسی همچنین گفت: تا امروز بازدید هاي زیادي از کارخانه هاي سراسر کشور داشته ایم، اما وضعی که امروز در کارخانه
صنایع پوشش ایران مشاهده کردیم بسیار عجیب است و گویی یک جنگ و فاجعه در اینجا اتفاق افتاده و ثروت ملی به تاراج رفته

 
است. 

رئیس دستگاه قضا ضمن اینکه وعده داد که هر چه سریع تر با همت مسئولان این کارخانه همه موانع از جمله موانع حقوقی و قضایی

 
برطرف شوند گفت: حتی یک روز هم نباید توقفی صورت بگیرد. 

 
 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه گیلان به عنوان قطب نساجی کشور شناخته می شود به دادگستري گیلان دستور داد که هرچه سریعتر

 
حل مشکلات کارخانه صنایع پوشش ایران را در دستور کار قرار دهد. 

 
آیت االله رئیسی همچنین تاکید کرد: مردم باید هرچه سریع تر ببینند که تولید در این کارخانه دوباره به راه افتاده است. 

آیت االله رئیسی در واکنش به سخن نماینده کارگران که گفت «در صورت راه اندازي بخش ها و پروژه هاي مختلف کارخانه صنایع
پوشش ایران براي 3 تا 4 هزار نفر کارآفرینی خواهد شد» تاکید کرد: مردم باید هرچه سریع تر ببینند که تولید در این کارخانه دوباره

 
به راه افتاده است. 



 
 

رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: فردي که کارخانه صنایع پوشش ایران را تخریب کرده، به عنوان کسی که اموال عمومی و بیت المال را

 
به غارت برده، باید تحت تعقیب قانونی قرار بگیرد. 

 
اتفاقی که براي کارخانه پوشش رخ داده یک فاجعه است 

آیت االله رئیسی روز پنجشنبه شانزدهم بهمن در جلسه شوراي اداري استان گیلان با اشاره به وضعیت کارخانه صنایع پوشش ایران
گفت: اتفاقی که براي کارخانه پوشش رخ داده یک فاجعه است؛ از برفی که در سال 83 در استان گیلان آمد، سوءاستفاده صورت
گرفت و عده اي اقدام به ویران کردن کارخانه پوشش که ثروت ملی است، کردند. من تأکید کرده ام که باید کسانی که در آسیب

 
رساندن به کارخانه نقش داشتند تحت تعقیب قرار گیرند و باید تولید در این کارخانه مجددا احیا شود و رونق بگیرد. 

 
شرکت رشت الکتریک 

یکی دیگر از کارخانه هاي تعطیل شده اي که آیت االله رئیسی در جریان سفر استانی اخیر به استان گیلان از آن بازدید کرد، شرکت
رشت الکتریک بود. «شرکت الکتریک ایران رشت» یا همان «رشت الکتریک» طی سال هاي متمادي، 112محصول الکتریکی را تولید

 
و ضمن توزیع در سراسر کشور، به سایر کشورها نیز صادرات داشت و حدود 2 هزار کارگر در آن اشتغال داشتند. 

 
واگذاري شائبه دار 

در سال 1382 کارخانه رشت الکتریک با تمام تجهیزات یعنی بیش از 500 دستگاه ماشین آلات در حال کار و 12 هکتار زمین با
حدود 30 هزار مترمربع زیربنا و دفتر تهران، به مبلغ یک میلیارد و 800 میلیون تومان در اقساط سه ساله توسط سازمان بازنشستگی
به بخش خصوصی - شامل چهار خانم- واگذار شد و خریداران، بجاي احیا و رونق تولید در آن - که فلسفه واگذاري ها نیز ناظر بر آن

 
است- ضایعات این کارخانه را به مبلغ یک میلیارد و 650 میلیون تومان فروخته و کارخانه تعطیل را کردند! 

واگذاري شائبه دار کارخانه رشت الکتریک با تمام تجهیزات و اموال و اراضی به مبلغ تنها یک میلیارد و 800 میلیون تومان در
شرایطی رخ داد که در همان زمان واگذاري یعنی سال 1382، فقط ماشین آلات این کارخانه 100 میلیارد تومان ارزش داشت.

 
همچنین خریداران به موجب قانون موظف به احیا و ارتقاء تولید و ایجاد شرایط براي ادامه فعالیت کارگران در کارخانه مزبور بودند. 

 
نقض تعهدات از سوي خریداران رشت الکتریک 

علی رغم تکلیف مصرح قانونی، خریداران رشت الکتریک نه تنها اقدام به ارتقاء تولید و اشتغالزایی در این کارخانه نکردند که پس از
یک سال از تصاحب کارخانه مزبور، ابتدا مبادرت به انتقال تجهیزات و ماشین آلات کارخانه به نقاط دیگر و سپس تخریب خطوط
تولید آن کردند! همچنین خریداران رشت الکتریک، اقدام به فروش چهار هزار هکتار از اراضی این کارخانه کردند؛ علی ایحال، اقدامات

 
خریداران رشت الکتریک، این کارخانه بزرگ را به یک زمین خاکی تبدیل کرد. 

این اقدامات خریداران رشت الکتریک در شرایطی بود که آنها طبق تعهدات خود در قراداد واگذاري، حق تعطیلی کارخانه و تعدیل

 
نیرو را نداشتند و باید بر حجم تولیدات کارخانه می افزودند. همچنین خریداران موظف به پرداخت معوقات شرکت بودند. 

 
مطالبات هزار سهامدار رشت الکتریک 

باید توجه داشت که در زمان واگذاري رشت الکتریک، 71.88 درصد از شهام شرکت واگذار شد و مابقی سهام شرکت که شامل



28.12 درصد اعم از اموال منقول و غیرمنقول بود متعلق به یک هزار نفر سهامدار است که رأي قطعی آن پس از پنج سال گرفته شد.

 
مطالبات کارگران رشت الکتریک 

علاوه بر موضوع مطالبات هزار نفر سهامدار شرکت رشت الکتریک، موضوع مطالبات کارگران این کارخانه نیز بعد از واگذاري شائبه دار
آن، به یک معضل تبدیل شد. سرانجام کارگران بعد از دوندگی هاي فراوان براي دریافت عقب ماندگی هاي مالی، سنوات و حقوق

 
دریافت نکرده خود، زمینی را دریافت کردند تا با تغییر کاربري آن به بخشی از حقوق خود دست یابند. 

پس از اختصاص زمین به کارگران، آنها زمین را به 50 قسمت تقسیم و به صورت 49 قطعه مسکونی و یک قطعه موردنیاز براي پست
برق و حریم رودخانه در نظر گرفته و بر آن شدند تا با فروش 49 قطعه، بخشی از حقوق و سنوات خود را دریافت کنند اما هنگام

 
فروش زمین ها، مشکلاتی حقوقی میان کارگران و اداره برق و شهرداري ایجاد شد. 

علی ایحال، کارخانه رشت الکتریک که زمانی با تولید 112محصول الکتریکی، در این حوزه در کشور و منطقه غرب آسیا سرآمد بود،
به سبب یک واگذاري معیوب و غیراصولی از مدار تولید خارج شد و مشکلات متعددي براي سهامداران و کارگران آن ایجاد شد؛

 
مشکلاتی که امید است با ورود دستگاه قضایی مرتفع شود. 

 
بازدید از کارخانه «رشت الکتریک» 

آیت االله رئیسی در جریان سفر به استان گیلان از کارخانه «شرکت الکتریک ایران رشت» یا همان «رشت الکتریک» بازدید و با

 
تعدادي از سهامداران و کارگران سابق این کارخانه گفتگو کرد. 

 
 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید رئیس کل دادگستري گیلان را موظف کرد که به سرعت و با بکارگیري یک تیم قضایی مجرب

 
وضعیت شرکت رشت الکتریک را پیگیري کند. 

 
 

آیت االله رئیسی پس از این بازدید، در جلسه شوراي اداري استان گیلان با اشاره به وضعیت شرکت رشت الکتریک گفت: شرکت رشت
الکتریک، نگین انگشتري تولید در استان گیلان بود، اما اکنون به تلی از خاك تبدیل شده است. من در بازدیدي که صبح امروز از
منطقه اي که این کارخانه در آن واقع شده بود داشتم، پاي صحبت مردم نشستم و پس از آن، رئیس دادگستري استان گیلان را



مکلف کردم با بکارگیري یک تیم قضایی مجرب با فوریت و به سرعت وضعیت شرکت رشت الکتریک را پیگیري کند و نحوه برخورد با
متخلفان و کیفر آن ها را به اطلاع مردم برساند و هیچ مانعی نباید در مقابل کار پیگیري وضعیت شرکت رشت الکتریک باشد.



افتتاح طرح تولید مصنوعات فلزي در روستاي رودبار بخش رویدر شهرستان

بندرخمیر

منبع: تابناكشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/11/18

 
افتتاح طرح تولید مصنوعات فلزي در روستاي رودبار بخش رویدر شهرستان بندرخمیر 

تابناك-در هفتمین روز از دهه مبارك فجر کارگاه تولید مصنوعات فلزي و ماشین آلات کشاورزي با حمایت 10 میلیارد ریالی صندوق
کارآفرینی امید استان هرمزگان با حضور خلیلی معاون تجهیز و تخصیص منابع مالی صندوق، پرورش مدیر صندوق استان هرمزگان،
خواستار فرماندار شهرستان بندر خمیر، حجت الاسلام صالحی امام جمعه شهرستان بندر خمیر، بخشدار رویدر و جمعی از مدیران

 
استانی وشهرستان به نمایندگی از 35 طرح قابل افتتاح در استان هرمزگان، مورد بهره برداري قرار گرفت. 

به گزارش خبرنگار تابناك،در ابتداي مراسم، یاسر پرورش مدیر صندوق استان هرمزگان ضمن ارائه گزارش از طرح مورد نظر گفت:
این طرح با همت جوانان تحصیلکرده روستا و با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه صندوق کارآفرینی امید استان هرمزگان آماده بهره
برداري می باشد و محصولات فلزي و کشاورزي این کارگاه علاوه بر پوشش دادن تمام بازار استان هرمزگان، به استانهاي مجاور نیز

 
ارسال می گردد. 

خلیلی معاون تجهیز منابع صندوق کارآفرینی امید در جریان افتتاح طرح هاي اشتغال، که به مناسبت دهه مبارك فجر در استان
هرمزگان حضور داشت، از حمایت 40 هزار طرح اشتغال روستایی وعشایري از شروع قانون اشتغال پایدار روستایی و عشایري توسط

 
صندوق کارآفرینی امید در سطح کشور خبر داد. 

 
بیشتر بخوانید 

- آغاز به کار دفتر صندوق کارآفرینی امید در بندر خمیر خلیلی با اشاره به رویکرد صندوق کارآفرینی امید از آغاز دولت تدبیر و امید
خاطر نشان کرد: صندوق کارآفرینی امید نماد پرداخت تسهیلات خرد در کشور است و با توجه به اینکه تأکید صندوق کارآفرینی امید
بر فرآیند محوري در تولید است، بدین ترتیب پرداخت تسهیلات به تدریج از کسب و کارهاي فرد محور خارج شده و به سمت کسب و
کارهاي بازار محور و تولید محور حرکت می کند که بر این اساس پرداخت تسهیلات به واحد هاي تولیدي عضو خوشه ها و شبکه
هاي کسب و کار و زنجیره هاي تولید در اولویت کار صندوق قرار دارد و در راستاي تحقق آن تفاهم نامه هایی را در سطح کشور با
دستگاههاي اجرایی ذیربط براي شناسایی پشتیبانان، کارآفرینان و تولید کنندگان جهت حمایت از اشتغال و تولیدات داخلی منعقد

 
نموده است. 

 
 

وي با بیان اینکه در سال 1399 تعداد 106 هزار فقره پرونده اشتغال توسط صندوق کارآفرینی امید تکمیل گردیده است گفت: در
سالجاري به پرونده هاي اشتغال روستایی 2هزار میلیارد تومان تسهیلات در سطح کشور پرداخت شده است.



چهارمین دوره کنگره بین المللی سلامت همراه در شیراز برپا می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/11/18

شیراز_ایرنا_رئیس چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه اعلام کرد: گفتمان سازي براي به کارگیري ظرفیت هاي
سلامت همراه در توسعه سلامت و پایش همه گیري کووید 19 تاثیر بسرایی دارد که شیراز، در روزهاي پایانی بهمن 99،

میزبان چهارمین دوره از کنگره بین المللی سلامت همراه خواهد بود.

شیراز_ایرنا_رئیس چهارمین کنگره بین المللی سلامت
همراه اعلام کرد: گفتمان سازي براي به کارگیري ظرفیت
هاي سلامت همراه در توسعه سلامت و پایش همه گیري
کووید 19 تاثیر بسرایی دارد که شیراز، در روزهاي پایانی
بهمن 99، میزبان چهارمین دوره از کنگره بین المللی

 
سلامت همراه خواهد بود. 

کامران باقري لنکرانی رئیس چهارمین کنگره بین المللی
سلامت همراه، روز شنبه در نشست رسانه اي این رویداد
گفت: در حال حاضر در سراسر دنیا با همه گیري

سهمگینی مواجه هستیم که تمام ابعاد حیات جامعه را تحت تاثیر قرار داده و با وجود همه پیشرفت هایی که حتی در زمینه واکسن

 
در کشورها صورت گرفته، اما همچنان بیماري سیر صعودي دارد. 

وي گسترش بیماریابی فعال، مراقبت از بیماران در منزل و ارتقاي کیفیت خدمات را از دغدغه هاي نظام سلامت برشمرد و افزود:
سلامت همراه به لحاظ فراگیري و ضریب نفوذ بالا در جوامع، اکنون مورد توجه ویژه اي قرار گرفته است و در ایران نیز تجربه هاي

 
خوبی در این همه گیري ایجاد شد. 

وي مواردي نظیر تلاش براي کنترل قرنطینه بیماران و بیماریابی فعال را از جمله محورهاي مرتبط با سلامت همراه برشمرد که از ماه
هاي نخست شیوع این بیماري از سوي وزارت بهداشت و با همکاري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در کشور آغاز شده و ادامه
داد: در کنار این محورها، سلامت همراه می تواند زمینه اي براي پاسخگویی به پرسش هاي عمومی در حوزه سلامت و جلب مشارکت

 
عمومی در این زمینه فراهم آورد. 

 
پیگیري براي ایجاد بیمارستان هاي مجازي در حوزه سلامت همراه 

ایجاد بیمارستان هاي مجازي با امکان پایش دقیق سلامت بیمار در منزل، دیگر محور مورد توجه سلامت همراه در این ایام بود که

 
رئیس این کنگره بین المللی به آن اشاره کرد. 

لنکرانی اظهار کرد: در سلامت همراه، ظرفیت هایی را به کار برده ایم و از دستاوردهاي آن بهره مند شده ایم و هم اکنون نیز در حال



شناسایی ظرفیت هاي جدید هستیم که در این زمینه نگاه امیدوارانه اي براي گفتمان سازي و افزایش بهره گیري از فناوري اطلاعات

 
در حوزه سلامت وجود دارد. 

رییس چهارمین کنگره سلامت همراه دستاورد دوره هاي گذشته این رویداد علمی بین المللی را تقویت رشد و تعالی در شرکت هاي
دانش بنیان براي ورود به حوزه سلامت عنوان کرد و گفت: فناوري هاي اطلاعاتی به لحاظ گستردگی، می تواند نقش سازنده اي در

 
ارتقاي سلامت جامعه داشته باشد. 

 
اهمیت حفظ محرمانگی و آزادي کاربران فناوري هاي سلامت همراه 

وي یکی از چالش هاي این حوزه را که در دوره هاي پیشین کنگره نیز مورد توجه قرار گرفته، حفظ سطوح محرمانگی و آزادي
مخاطبان و کاربران فناوري هاي سلامت همراه از دیدگاه هایی نظیر اخلاقی و جامعه شناسی برشمرد که در این دوره نیز مورد توجه

 
قرار می گیرد. 

لنکرانی این کنگره را تلاشی براي حرکت آگاهانه، هوشمندانه و اخلاقی به سوي ارتقاي سلامت جامعه دانست که با حضور مهمانانی از

 
جامعه دانشگاهی و شرکت هاي دانش بنیان بزرگ دیگر کشورها، در این زمینه تبادل نظر صورت می گیرد. 

 
محورهاي چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه 

دبیر چهارمین کنگره بین المللی سلامت همراه نیز در این نشست خبري با اشاره به شرایط کرونا و برگزاري این رویداد بین المللی به
صورت مجازي، گفت: به دلیل همه گیري بزرگی که هم اکنون در سراسر دنیا با آن مواجه هستیم، این رویداد علمی نیز در این دوره

 
با محوریت پاندمی کووید _19 برگزار می شود. 

دکتر سید جلیل معصومی سلامت همراه با رویکرد پیشگیري، کنترل و درمان کووید – 19 ، خدمات بیمار محور در سلامت همراه،
کارآفرینی، سرمایه گذاري و بازاریابی در سلامت همراه، کاربرد فناوري هاي سلامت همراه در تغذیه، کاربرد فناوري هاي سلامت
همراه در توانبخشی، سیستم اطلاعات سلامت و سلامت همراه، کاربرد سلامت همراه در تصویربرداري پزشکی و نقش سلامت همراه

 
در مراقبت از سالمندان را محورهاي پیش بینی شده براي این کنگره بین المللی برشمرد. 

وي با اشاره به تغییراتی که همه گیري کووید 19 در دنیا رقم زده است، افزایش گرایش به مراجعه غیرحضوري و با بهره گیري از

 
رسانه هاي مجازي را از پیامدهاي این همه گیري عنوان کرد که هم راستا با این رویداد بین المللی است. 

معصومی ضمن اعلام ارائه 10 سخنرانی با حضور مجازي مهمانانی از کشورهاي سوئد، آمریکا، استرالیا، قطر، ترکیه و پاکستان در این
کنگره، گفت: حدود 250 مقاله علمی به دبیرخانه این کنگره ارسال شده که داوري می شود و از ایران نیز استادان 12 دانشگاه کشور

 
در این برنامه به عنوان سخنران حضور دارند. 

رییس مرکز رشد فناوري اطلاعات دانشگاه علوم پزشکی شیراز گفت: 45 استاد برجسته این حوزه به عنوان اعضاي کمیته علمی و
بیست دانشجوي برتر کشور به عنوان اعضاي کمیته اجرایی حضور خواهند داشت و علاوه بر ارائه 52 سخنرانی اصلی، هفت میزگرد

 
علمی و چهار کارگاه آموزشی نیز برگزار می شود. 



معصومی 9 سخنرانی پیش بینی شده در این کنگره را با حضور افراد کلیدي نظیر محمد جواد آذري جهرمی وزیر ارتباطات و فناوري
اطلاعات، مسوولان ارشد وزارت بهداشت، دکتر مهرزاد لطفی رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز و دیگر دست اندرکاران و افراد

 
برجسته این حوزه معرفی کرد. 

 
برگزاري نمایشگاه و مسابقه نرم افزارهاي سلامت همراه 

دبیر کنگره سلامت همراه با بیان اینکه هر دوره برگزاري این کنگره با برپایی نمایشگاهی براي معرفی محصولات این حوزه همراه بوده

 
است، ادامه داد: امسال این نمایشگاه براي نخستین بار به صورت مجازي برگزار خواهد شد. 

این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شیراز همچنین با اعلام خبر پیش بینی مسابقه نرم افزارهاي سلامت همراه در این کنگره
به عنوان یکی دیگر از برنامه هاي جانبی، اظهار کرد: با هماهنگی هاي صورت گرفته با وزارت بهداشت، به نرم افزارهاي برگزیده این

 
مسابقه، مجوز مورد تایید وزارت بهداشت اعطا می شود. 

چهارمین دوره از کنگره بین المللی سلامت همراه، به صورت مجازي و به میزبانی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی

 
شیراز، از بیست و هشتم تا سی ام بهمن 99 برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سلامت 

 
- تلفن همراه 

 
- کامران باقري لنکرانی 

 
- دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی شیراز 

 
- بهداشت و سلامت 

- فارس



طراحی و ارائه بسته هاي حمایتی سازمان تامین اجتماعی به بنگاه هاي تولیدي

کشور/ غیرحضوري کردن خدمات حضوري

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/11/18

تسهیل و سرعت در خدمات از طریق برونسپاري خدمات و هوشمندسازي اداري و اصلاح و تنظیم رویه ها و فرایندها با هدف
بهبود فضاي کسب و کار از مهمترین اقدامات معاونت بیمه اي سازمان تامین اجتماعی در سالجاري است. نوشته طراحی و

ارائه بسته هاي حمایتی سازمان تامین اجتماعی به بنگاه هاي تولیدي کشور/ غیرحضوري کردن ...

تسهیل و سرعت در خدمات از طریق برونسپاري خدمات و
هوشمندسازي اداري و اصلاح و تنظیم رویه ها و فرایندها
با هدف بهبود فضاي کسب و کار از مهمترین اقدامات
معاونت بیمه اي سازمان تامین اجتماعی در سالجاري است.

به گزارش تجارت گردان به نقل از اداره کل روابط عمومی
سازمان تامین اجتماعی، حمایت از بیکاران و توانمند سازي

و صیانت از گروه هدف در طول دوره بیکاري از مهمترین اقدامات معاونت بیمه اي سازمان تامین اجتماعی در سال جاري است. تعداد

 
کل مقرري بگیران بیمه بیکاري در سال هاي 1397و 1398 نسبت به سال 1396با 13 درصد رشد روند صعودي داشته است. 

تشدید مخاطرات اقتصادي از سوي دیگر و تقارن این رخدادها با بیماري کرونا در اواخر سال 1398 منجر به آن شد که بخش قابل
توجه اي از بنگاه هاي تولیدي اقدام به تعدیل نیرو کرده و سازمان تامین اجتماعی بر اساس تکالیف مقرر در قانون بیمه بیکاري ،
بمنظور توانمند سازي نیروي کار اقدام به پرداخت مقرري بیمه بیکاري کرد تا دغدغه مالی ، روحی و روانی نیروي کار از مشکلات

 
مادي را مرتفع کند. 

میزان مصارف صندوق بیمه بیکاري در پایان سال 1398 به عدد662  /72 میلیارد ریال رسیده که شاخص کسري صندوق نسبت به
مشابه سال گذشته با 200 درصد رشد همراه بوده است. مجموع 45،110،696 میلیون ریال تا پایان آبان¬ماه جهت مقرري بگیران
بیمه بیکاري پرداخت شده و همچنین ارائه خدمات ماهانه بطور متوسط به بیش از 200هزار مقرري بگیر بیمه بیکاري انجام شده

 
است. 

از دیگر اقدامات مهم معاونت بیمه اي سازمان تامین اجتماعی در سالجاري می توان به بازنشستگی همسران و فرزندان معظم شهداء
در راستاي مفاد بند خ ماده 87 قانون برنامه ششم توسعه، صدور 788 هزار و749 سند تعهد کوتاه مدت تا پایان آذر ماه سالجاري و
پرداخت 12،608،416 میلیون ریال به بیمه شدگان و مستمري بگیران، افزایش تعرفه هاي اروتز و پروتز ( افزایش 10 برابري تعرفه
یک دست دندان کامل ، 8 برابر شدن تعرفه عینک طبی و افزایش تعرفه سایر اقلام بطور متوسط به میزان 10 برابر) واضافه شدن

 
اقلامی نظیر تشک مواج، کپسول اکسیژن، پروتز کره چشم، لنز داخل چشم به جدول وسایل کمک پزشکی اشاره کرد. 

اجراي طرح مشوق بیمه اي سهم کارفرما جهت اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی(ماده 71 برنامه ششم )، اجراي طرح مهارت آموزي
در محیط کار واقعی با هدف حمایت از مهارت آموزان و کمک به توسعه کارفرما از دیگر فعالیت هاي معاونت بیمه اي سازمان تامین

 
اجتماعی است که به منظور کمک به ایجاد اشتغال پایدار و حمایت از توسعه کارآفرینی انجام شده است. 

سازمان تامین اجتماعی براي اصلاح و تنظیم رویه ها و فرآیندها با هدف تسهیل و بهبود فضاي کسب و کار اقدامات موثري انجام داده
است که در این راستا این سازمان در راستاي افزایش تاب آوري بنگاه هاي تولیدي ،صنعتی و خدماتی کشور و مقابله با تکانه هاي



 
وارده بر اقتصاد اقدام به طراحی بسته هاي حمایت از پیشرانان حوزه تولید کشور کرد . 

تمدید اجراي تصویب نامه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی مبنی بر بازرسی از دفاتر قانونی کارفرمایان بخش خصوصی صرفاً در آخرین
سال مالی با لحاظ مستثنیات آن، تداوم اجراي بخشنامه 17 بندي مقام عالی وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با موضوع بسته
حمایتی سازمان تامین اجتماعی در راستاي رونق تولید در سال 98 و تداوم آن در سال 99، محاسبه حق بیمه قرارداد پیمان طبق
ماده (41) قانون تامین اجتماعی منحصراً بر اساس آخرین صورت وضعیت قطعی پیمانکار در قراردادهاي طرحهاي عمرانی و ممانعت
از محاسبه جرائم تاخیر پرداخت حق بیمه، ایجاد تسهیلات جهت قراردادهاي تحقیقاتی و پژوهشی و عدم اعمال ضریب حق بیمه در
این قراردادها، ابلاغ بخشنامه مربوط به صدور مفاصا حساب قراردادهاي منعقده حوزه فناوري اطلاعات بدون اعمال هرگونه ضریب حق
بیمه و براساس لیست هاي ارسالی و بازرسی دفاتر قانونی،عدم اعمال ضریب در قرارداد هاي پیمانکاري بنگاه هاي تولیدي فنی و

 
صنعتی براساس لیست و بازرسی از جمله اقدامات سازمان تامین اجتماعی در حمایت از تولید است. 

تهیه بسته حمایت و پشتیبانی از مشاغل رسمی ، بنگاه هاي تولیدي ، کارفرمایان و کارگران در مقابله با ویروس کرونا از دیگر فعالیت
هاي این سازمان در سال جاري است . در اجراي تصمیمات متخذه در ستاد هماهنگی اقتصادي دولت ،سازمان تامین اجتماعی در
راستاي حمایت از نیروي کار و پشتیبانی از بنگاه هاي تولیدي ، فنی و خدماتی در مواجهه با همه گیري بیماري کرونا ، نسبت به«
امهال حق بیمه سهم کارفرمایی» اسفند ماه سال 1398، فروردین و اردیبهشت ماه سال 1399 براي فعالیت کارگاه هاي مشمول

 
عناوین چهارده گانه اقدام کرد. 

امهال حق بیمه سهم کارفرما (20درصد) بدون اخذ جریمه، پرداخت غرامت دستمزد ایام بیماري به مبتلایان به بیماري کرونا و
احتساب دوره مزبور بعنوان سابقه پرداخت حق بیمه، پرداخت کمک هزینه کفن و دفن به فوت شدگان ناشی از بیماري کرونا، برقراري
مستمري براي بازماندگان بیمه شدگان فوت شده بر اثر بیماري کرونا، عدم قطعیت مطالبات سازمان ناشی از توقف و تعلیق فعالیت
(تشخیص مطالبات رسیدگی به اعتراضات کارفرمایان)، توقف و تعلیق اقدامات مطالباتی سازمان از اسفند 98 لغایت اردیبهشت 99،
تسهیل در تمدید اعتبار دفاتر درمانی بیمه شدگان ، افزایش مهلت هاي مربوط به فرآیند انعقاد قرارداد و پرداخت حق بیمه بهمن ماه
1398لغایت اردیبهشت ماه 99 بیمه شدگان (صاحبان حرف و مشاغل آزاد، ادامه بیمه بطور اختیاري، بیمه شدگان توافقی فعال
انفرادي و ….)، موافقت با تداوم بیمه پردازي کارگران ساختمانی که کارت مهارت فنی آنان در بازه زمانی اسفند 1398 لغایت
اردیبهشت1399 منقضی شده است، حمایت از کارفرمایان، اشتغال و تولید با تقسیط بدهی هاي معوقه در صورت ارائه درخواست و
تسهیل شرایط معافیت از معاینات پزشکی اولیه متقاضیان بیمه با ماهیت غیر اجباري از اقدامات سازمان تامین اجتماعی در ایام کرونا

 
است. 

همچنین، این سازمان در ایام شیوع کرونا نسبت به لغو فرآیند معاینات پزشکی بدو بیمه پردازي براي متقاضیان انعقاد قرارداد بیمه با
ماهیت غیر اجباري از جمله بیمه شدگان صاحبان حرف و مشاغل آزاد، ادامه بیمه به طور اختیاري، رانندگان، کارگران ساختمانی و
…، توقف انجام بازرسی از کارگاه ها بجز در موارد خاص و همچنین تعلیق بازرسی بیمه بیکاري، احراز اشتغال قالیبافان، کارگران
ساختمانی و…، حذف انجام معاینات پزشکی در بدو قرارداد بیمه شدگان خاص، ارائه خدمات به فرزندان ذکور بیمه شدگان و
مستمري بگیران با ارائه کارت دانشجویی داراي اعتبار یا برنامه هفتگی و زمانبندي آموزشی در ترم دوم سال تحصیلی 1399   -1398
بجاي گواهی اشتغال به تحصیل ، اخذ صورت مزد و حقوق افراد شاغل در اجراي پروژه هاي مربوط به پیمانکاران طرح هاي عمرانی
بدون مراجعه مقاطعه کار به شعب سازمان، لغو جلسات هیاتهاي بدوي و تجدیدنظر تشخیص مطالبات و رعایت طرح فاصله گذاري
اجتماعی با هدف جلوگیري از گسترش ویروس کرونا و مساعدت با بیمه شدگان قالی باف در جهت تداوم بیمه پردازي در مواقعی که

 
خارج از مهلت نسبت به پرداخت حق بیمه اقدام کرده است. 

گسترش تامین اجتماعی فراگیر از اهداف مهم معاونت بیمه اي سازمان تامین اجتماعی در سال 99 بوده است که در این بخش در
راستاي ایجاد بستر لازم جهت جلب مشارکت اقشار مختلف جامعه که فاقد رابطه استخدامی و مزد بگیري با مؤسسات وکارگاه¬هاي
مشمول قانون تأمین اجتماعی هستند ، بسته هاي سیاستی مناسب بیمه اي را همسو با ملحوظ نظر داشتن تغییر بطئی ماهیت شغلی

 
بازار کار ایجاد کرده و به گروه هاي مختلفی تسري داده است. 

گسترش پوشش بیمه اي به اعضاء شرکت خدمات خودرو رفاه ایرانیان، اعضاء سازمان نظام مهندسی معدن، اعضا نظام مهندسی



ساختمان، بیمه وکلا، کارشناسان و مشاوران خانواده قوه قضائیه، کسب و کارهاي مجازي و بیمه راهنمایان ایرانگردي و جهانگردي در

 
حوزه تامین اجتماعی فراگیر انجام شده است. 

گفتمان و تعامل با مخاطبان سازمان تامین اجتماعی از مهمترین اقدامات مهم این سازمان است که همواره بر آن از سوي مدیران این

 
سازمان تاکید می شود. 

انعقاد تفاهم نامه با وزارتخانه ها و مراجع ذیمدخل کشور پیرامون حق بیمه «قراردادهاي تحقیقاتی و پژوهشی منعقده فیمابین
دانشگاهها، مراکز علمی، آموزشی و نیز قراردادهاي منعقده موسسات و شرکت هاي دانش بنیان و قراردادهاي انفورماتیک شرکت هاي
فن آوري اطلاعات و ارتباطات با موضوع عدم اعمال ضریب حق بیمه قرارداد، انعقاد تفاهم نامه با جامعه حسابداران رسمی ایران جهت
تسهیل و تسریع در امور بازرسی دفاتر قانونی و جلب رضایت کارفرمایان، انعقاد تفاهم نامه با سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي
کشور در خصوص تبیین عوارض مشمول کسر حق بیمه و ایجاد وحدت رویه فی مابین واحدهاي اجرایی سازمان و مراجع صدور
پروانه، انعقاد توافق نامه سازمان با وزارت امور اقتصادي و دارایی در خصوص اسناد خزانه، انعقاد تفاهم نامه با سازمان اوقاف و امور
خیریه درخصوص نحوه بیمه پردازي خادمین مساجد وساماندهی و مساعدت در بازنشستگی آتش نشانان در حوزه تقویت گفتمان و

 
تعامل با مخاطبان انجام شده است. 

تسهیل و سرعت در خدمات از طریق برونسپاري خدمات و هوشمند سازي اداري و استقرار نظام الکترونیک از دیگر اقدامات قابل توجه

 
معاونت بیمه اي سازمان تامن اجتماعی است که در این بخش تلاش شده خدمات غیر حضوري در بستر فضاي مجازي ارائه شود. 

در خواست و تامین اعتبار دفترچه هاي درمانی بصورت غیرحضوري، اجراي طرح 3070، راه اندازي سامانه ارسال پیامک به کارگران
ساختمانی در خصوص اعلام اتمام اعتبار کارت مهارت فنی، ارسال پیامک ماهانه میزان کارکرد، دستمزد و شغل به بیمه شدگان،
ساخت سامانه مشترك بیمه بیکاري ( سابک ) با همکاري وزارت متبوع و اجرا آن در 9 اداره کل کشور تا تیرماه 1399، ساخت و
استقرار سامانه متمرکز مستمري در کل کشور، توسعه طرح آرشیو پرونده الکترونیک در80 درصد شعب سراسر کشور، متمرکز نمودن
سیستم تعهدات کوتاه مدت و بیمه بیکاري در کل کشور ، پیاده سازي طرح نامنویسی متمرکز کارگاه و پیمان، ابلاغ مفاصاحساب به
واگذارنده و پیمانکار، اخذ غیرحضوري تعهد نامه و حذف ابلاغ غیر الکترونیک، امکان مشاهده جزئیات محاسبات و گردش حساب
بدهی ها، اخذ الکترونیکی درخواست و صدور هوشمند و ابلاغ مفاصاحساب، امکان ثبت درخواست توسط شاغلین فاقد سابقه پرداخت
حق بیمه و امکان مشاهده و اعتراض به گزارشات بازرسی کارگاهی در سامانه خدمات غیرحضوري سازمان، امکان تقسیط غیرحضوري
و نظام¬مند بدهی ها، ارتقاء سامانه دریافت لیست و ارائه میز کار و امکانات کنترلی به کارفرما براي اصلاح لیست قبل از ارسال،
امکان پرداخت برخط بدهی ها و احتساب آنی واریزي در حساب کارفرما و ارائه سرویس نامنویسی غیرحضوري بیمه شده اصلی با
درخواست کارفرما ( بیش از 360 هزار مورد به صورت غیرحضوري توسط کارفرمایان ذیربط نامنویسی شده اند ) از خدمات سازمان

 
تامین اجتماعی در راستانی استقرار نظام الکترونیک است. 

ارائه سرویس نامنویسی غیرحضوري افراد تبعی بیمه شدگان و مستمري بگیران ( از تاریخ اجراي نرم افزار مربوطه تاکنون بیش از
27000 نفر نامنویسی تبعی توسط بیمه شده اصلی انجام گردیده است)، استقرار طرح جامع بازرسی کارگاهی الکترونیکی و توسعه
بازرسی کشفی، اجراي سیستم جامع کمیسیونهاي پزشکی، راه اندازي سیستم ارسال پیامکی آرا، قرارهاي صادره و دعوت نامه از
طریق وب سرویس براي دستیابی به اهداف دولت الکترونیک، سیستم کنترل دستمزد مشمول کسر حق بیمه جهت بیمه شدگان
صاحبان حرف و مشاغل آزاد و اختیاري، اجراي آزمایشی سیستم حساب انفرادي متمرکز و حذف درخواست و اعلام سوابق مابین
شعب ، بررسی ازدواج و متارکه فرزند اناث به صورت دریافت دیتا از سازمان ثبت احوال کشور، تجمیع کلیه سامانه هاي قبلی حوزه
تعهدات بلندمدت ازقبیل سبا و پرتال متمرکز پرداخت مستمري، امکان اخذ درخواست بهره مندي از مستمري در کلیه شعب سراسر
کشور، ارائه درخواست بازنشستگی عادي ، استعلام وضعیت دریافت مستمري و ثبت شماره حساب بانکی بصورت غیر حضوري،
واگذاري انجام امور مرتبط با اجراي ماده 90 قانون تامین اجتماعی به کارگزاري¬هاي رسمی سازمان جهت تسریع در ارائه خدمات و
برونسپاري انجام فرایند رسیدگی (مقوّمی) به اسناد پزشکی خسارت متفرقه به کارگزاري هاي رسمی جهت تسریع در ارائه خدمات از

 
دیگر اقدامات این سازمان براي توسعه خدمات الکترونیک است. 

تجمیع، تنقیح، روانسازي و تلخیص ضوابط، بخشنامه ها و دستورالعمل ها با هدف شفاف سازي اطلاعات و پاسخگویی از دیگر اقدامات



مهم معاونت بیمه اي سازمان تامین اجتماعی است که می توان به برخی از آنها از جمله صدور بخشنامه تلخیص، تجمیع و تنقیح
ابلاغ احکام و اوراق مطالباتی، تنقیح بخشنامه پیمانکاران و ساخت نرم افزار پایگاه متمرکز مفاصا حساب، تنقیح، تلخیص و تجمیع
بخشنامه هاي حوزه اجرائیات و بازرسی کارگاه ها، تهیه و تدوین بخشنامه تنقیح و تلخیص بازرسی دفاتر قانونی، تلخیص بخشنامه ها
حق بیمه کارفرمایی کارگران ساختمانی، تلخیص بخشنامه ها رانندگان حمل و نقل عمومی بار و مسافر ، تهیه و تنظیم بخشنامه
جدید بازرسی کارگاهی، تهیه و تدوین شیوه نامه همپوشانی بیمه درمان، تهیه و تدوین بخشنامه تنقیح و تلخیص بیمه هاي اختیاري،
تهیه و تدوین شیوه نامه همپوشانی بیمه درمان فیمابین سازمان هاي بیمه گر پایه، صدور بخشنامه پرداخت حق بیمه بصورت کسري
از ماه و تنقیح و تلخیص آیین نامه اجرایی هیات هاي تشخیص مطالبات با حضور فعال نمایندگان قوه قضائیه مجامع کارفرمایی و

کارگري اشاره کرد.



شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/11/18

شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور، نشان
کارآفرین برتر را از آن خود کرد. نوشته شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد اولین بار در تجارت

گردان. پدیدار شد.

شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین
جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي

 
کشور، نشان کارآفرین برتر را از آن خود کرد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی شرکت
فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه، نشان کارآفرین برتر به
شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین
جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي

 
کشور اعطا شد. 

در این مراسم که جمعی از برترین کارآفرینان کشور نیز حضور داشتند، شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه با حضور جمعی از

 
مدیران عالی رتبه سازمانی اشش اش موفق به کسب رتبه برتر شد. 

اختتامیه این جشنواره پنجشنبه 16 بهمن ماه همزمان با دهه مبارك فجر 1399 در سالن خواجه نصیر مرکز همایش هاي بین المللی
سازمان صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد. سیدعباس عراقچی معاون، سیاسی وزارت امور خارجه از میهمانان ویژه این

 
مراسم بود که براي اهداي تندیس به برگزیدگان و سخنرانی در این برنامه حاضر شده بود. 

همچنین شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه به عنوان یکی از پیشگامان صنعت خرده فروشی کشور در راستاي حمایت از ایجاد
اشتغال پایدار و تحقق اهداف توسعه شتابان به طور مستقیم و غیرمستقیم زمینه اشتغال بیش از 11هزار نفر از نیروهاي متخصص را

 
فراهم کرده و تعداد شعب خود را با هدف خدمت رسانی به اقتصاد کشور و هموطنان عزیز افزایش داده است. 

گفتنی است، در جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور که از طرف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و به
صورت سالانه برگزار می شود، واحد هاي کارآفرین و اشتغالزاي کشور توسط هیأت علمی دبیرخانه جشنواره و تعدادي از اساتید رشته
کارآفرینی دانشگاه هاي کشور، بر اساس آمار و اطلاعات مربوط به اشتغالزایی مستقیم واحد هاي تولیدي، صنعتی و خدماتی کشور

مورد ارزیابی قرار می گیرند.



جزئیات پرداخت تسهیلات 90 میلیونی به تاکسیرانان پایتخت

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/11/18

پدال نیوز- معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در
قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است.

به گزارش پدال نیوز به نقل از ایرنا، سید مناف هاشمی روز شنبه در آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس،
ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل ودومین
سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم، در 10 سال گذشته
به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، با توجه به همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی

 
صورت نگرفته که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

وي اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک ها، دولت و دیگر منابع وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و
مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد، شهر تهران به بیش از سه هزار دستگاه اتوبوس، بیش از یک هزار و 500 دستگاه

 
واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید نیاز دارد. 

هاشمی ادامه داد: تا امروز سه هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده معرفی شدند که دو هزار و 206
دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است، هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود اما بعید می دانم که

 
تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. 

به گفته وي، البته یک توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند،
900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده

 
پایتتخت در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، گفت: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتما تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

وي در بخش دیگري از سخنانش درباره اورهال واگن هاي مترو نیز گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را شهردار تهران و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند

 
نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه ایستگاه مترو شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در
اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند، این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز
قسمتی از اوراق مشارکت 1398، محقق نشده که امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران،



 
یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

وي درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، نیز گفت: یکی از قراردادها، قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي
تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد و در تلاش هستیم تا قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به

 
امضا برسد. 

هاشمی همچنین ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است، بخش

 
خصوصی را براي ورود اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

به گفته وي، این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود که این قرارداد واگن نزدیک

 
به سه هزار میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس با حضور پیروز حناچی شهردار تهران، سید مناف هاشمی
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران، محمد علیخانی رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران، فرشاد
مقیمی مدیرعامل شرکت ایران خودرو ، محسن هاشمی رییس شوراي اسلامی شهر تهران و مهدي جمالی نژاد معاون وزیر کشور و
رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و دیگر مدیران شهري پایتخت در بوستان گفت وگو، محل دائمی نمایشگاه هاي

شهرداري تهران برگزار شد.



نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون شهردار تهران: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده
تاکسی، در دستور کار است.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما؛ سید مناف
هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در
مراسم آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی
بوس گفت: خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال
پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال،
دستاورد هاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در
10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال،
برغم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی

 
در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ... وجود می داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از

 
3 هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

آقاي هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره
شده معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه
تاکسی نوسازي شود، اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک

 
توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 

900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در

 
دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره بازسازي واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء
رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، بازاماد و بازسازي خواهد شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي

 
وارد شبکه مترو کنیم، اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، نوسازي شود. 

هاشمی با تأکید بر اینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شود. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق

 
مشارکت 1398، محقق نشده است. 

امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك

 
آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،



قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضا خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود

 
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار

 
میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

هاشمی گفت: هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد تومان را دولت و بقیه را شهرداري تهران می پردازد تا
بتوانیم با امتیازاتی مثل بلیت، تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم.



نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند در دستور کار است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/11/18

خبرگزاري آریا- معاون شهردار تهران گفت: نوسازي 10
هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90

 
میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار است. 

به گزارش خبرگزاري آریا، سید مناف هاشمی، معاون حمل
و نقل و ترافیک شهرداري تهران در مراسم آیین بهره
برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس گفت:
خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب

اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاورد هاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط
سخت کرونایی امسال، برغم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که

 
به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ... وجود می داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از

 
3 هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

آقاي هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره
شده معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه
تاکسی نوسازي شود، اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک

 
توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 

900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در

 
دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره بازسازي واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء
رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، بازاماد و بازسازي خواهد شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي

 
وارد شبکه مترو کنیم، اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، نوسازي شود. 

هاشمی با تأکید بر اینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شود. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق

 
مشارکت 1398، محقق نشده است. 

امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك

 
آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 



معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضا خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود

 
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار

 
میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

هاشمی گفت: هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد تومان را دولت و بقیه را شهرداري تهران می پردازد تا
بتوانیم با امتیازاتی مثل بلیت، تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم.



تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود

منبع: عصر خودروشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/11/18

عصر خودرو- معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در
قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است.

عصر خودرو- معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در قالب

 
ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر بازار» به نقل از ایرنا، سید مناف هاشمی روز شنبه در آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی
بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل
ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم، در 10
سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، با توجه به همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل

 
عمومی صورت نگرفته که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

وي اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک ها، دولت و دیگر منابع وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و
مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد، شهر تهران به بیش از سه هزار دستگاه اتوبوس، بیش از یک هزار و 500 دستگاه

 
واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید نیاز دارد. 

هاشمی ادامه داد: تا امروز سه هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده معرفی شدند که دو هزار و 206
دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است، هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود اما بعید می دانم که

 
تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. 

به گفته وي، البته یک توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند،
900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده

 
پایتتخت در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، گفت: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتما تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

وي در بخش دیگري از سخنانش درباره اورهال واگن هاي مترو نیز گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را شهردار تهران و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند

 
نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه ایستگاه مترو شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در
اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند، این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز



قسمتی از اوراق مشارکت 1398، محقق نشده که امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران،

 
یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

وي درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، نیز گفت: یکی از قراردادها، قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي
تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد و در تلاش هستیم تا قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به

 
امضا برسد. 

هاشمی همچنین ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است، بخش

 
خصوصی را براي ورود اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

به گفته وي، این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود که این قرارداد واگن نزدیک

 
به سه هزار میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس با حضور پیروز حناچی شهردار تهران، سید مناف هاشمی
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران، محمد علیخانی رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران، فرشاد
مقیمی مدیرعامل شرکت ایران خودرو ، محسن هاشمی رییس شوراي اسلامی شهر تهران و مهدي جمالی نژاد معاون وزیر کشور و
رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و دیگر مدیران شهري پایتخت در بوستان گفت وگو، محل دائمی نمایشگاه هاي

شهرداري تهران برگزار شد.



آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران گفت: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90
میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار گرفته است.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران در آیین
رونمایی از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس؛ آغاز نوسازي
10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفندماه معاون حمل و
نقل و ترافیک شهرداري تهران گفت: نوسازي 10 هزار
دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون
تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار

 
گرفته است. 

به گزارش برنا؛ سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و
ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره
شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و
ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی
امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد

 
مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ...وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده استف افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 



او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده
اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو

 
کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی باتأکید براینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود.



شرکت هاي خلاق از مزایاي سطح 3 دانش بنیان بهره می برند

منبع: آناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/11/18

دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم و خلاق گفت: شرکت هاي فعال در حوزه صنایع خلاق و نرم
می توانند از مزایاي سطح 3 دانش بنیان استفاده کنند.

 
 

دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم و خلاق گفت: شرکت هاي فعال در حوزه صنایع خلاق و نرم می
توانند از مزایاي سطح 3 دانش بنیان استفاده کنند. به گزارش خبرنگار گروه علم و فناوري خبرگزاري آنا، پرویز کرمی در نشست
خبري بررسی چالش ها و برنامه هاي آینده شرکت هاي دانش بنیان و خلاق که پیش از ظهر امروز در معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري برگزار شد، بیان کرد: پیش از انقلاب 24 هزار مستشار آمریکایی در ایران خدمت می کردند که با شروع انقلاب اسلامی از

 
کشور رفتند. امروزه جوانان ایرانی از طریق شرکت هاي دانش بنیان نیازهاي کشور را رفع می کنند. 

وي افزود: معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري دو مسیر براي تسهیل و شکل دهی اکوسیستم فناوري تعریف کرده که شامل
توسعه زیست بوم و شرکت هاي خلاق و برنامه توسعه شرکت هاي دانش بنیان می شود. در کارگروه زیست بوم خلاق یک سري

 
شاخص تعیین شد که شرکت ها باید آنها را رعایت کنند که داشتن هویت نرم و خلاق و برخورداري از تکنولوژي از جمله آنهاست. 

دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم و خلاق گفت: شرکت هاي خلاق در در معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري از روش هاي نوین کسب و کار بهره مند می شوند. این امر به پیشرفت و توسعه اقتصاد خلاق  کمک می کند. رسانه
هاي دیداري و شنیداري، گیم، اسباب بازي، صنایع دستی، طراحی، مد و لباس، فیلم، عکاسی، مستند، هنرهاي تجسمی و... در حوزه

 
فناوري هاي خلاق و نرم قرار می گیرد که در دنیا 2700 میلیارد دلار درآمدزایی دارد. 

کرمی با اشاره به این که یکی از چالش هاي صنایع فرهنگی و خلاق در ایران نداشتن اکوسیستم و زنجیره تبدیل ایده به محصول
است، گفت: معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري این چالش ها را بررسی کرده و برنامه هاي آتی توسعه زیست بوم خلاق و نرم را

 
براساس آن طراحی کرده است. 

وي افزود: 96 مبادي شامل شتاب دهنده ها، تسهیل گرها، سرمایه گذاران، ستادهاي توسعه فناوري در معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري، جشنواره ها و سازمان و وزارتخانه ها وجود دارد که شرکت ها می توانند از طریق آنها به حوزه خلاق ورود کنند.



جشنواره هاي فجر، کودك اصفهان و... یکی از مبادي هاي ورود شرکت هاي خلاق به شمار می روند. سازمان و وزارتخانه ها نیز می

 
توانند شرکت هاي خلاق را معرفی کنند. 

دبیر ستاد فرهنگ سازي اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم و خلاق با اشاره به این اگر شرکت خلاق یا دانش بنیانی معیارهاي
مورد نظر را از دست بدهد عنوان خلاق از ان گرفته می شود  بیان کرد: هزار و 96 شرکت خلاق در کشور وجود دارد که 567 مورد از
آن در حوزه دیجیتال و فناوري، 141 مورد در حوزه بازي، اسباب بازي و سرگرمی، 104 مورد در حوزه رسانه دیداري و شنیداري، 95
مورد در حوزه میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، 46 مورد در حوزه گیاهان دارویی و 55 مورد در حوزه طراحی و معماري

 
فعال هستند. 

وي افزود:9 کارخانه نوآوري در زیست بوم هاي مختلف در کشور راه افتاده که به اشتغال زایی در حوزه علوم انسانی، هنر و فرهنگ
کمک می کند و علاوه براین باعث ایجاد زنجیره تولید و شکل گیري اکوسیستم صنایع نرم و خلاق می شود. بخش خصوصی پایه و
اساس خانه هاي خلاق هستند. این خانه ها به پرورش صنایع فرهنگی و خلاق کمک می کنند و می توانند منجر به شکل گیري

 
اقتصاد صنایع خلاق شوند. 

کرمی با بیان این که یک شرکت می تواند همزمان دانش بنیان و خلاق شود، گفت: شرکت هاي خلاق پس از ارزیابی می توانند به
شرکت دانش بنیان سطح سه تبدیل شده و از مزایاي آن استفاده کنند. شرکت هاي دانش بنیان نیز می توانند به شرکت خلاق تبدیل
شوند. سطح سه دانش بنیان که براي شرکت هاي خلاق در نظر گرفته شده، شامل همه حمایت ها به غیر از معافیت مالیاتی و

 
معافیت گمرکی می شود. 

 
انتهاي پیام4021/4144/ 

 -



مهلت دریافت تسهیلات کرونایی این سه بخش تمدید شد

شماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/11/18
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

مهلت دریافت تسهیلات کرونایی به سه بخش فرهنگ، ورزش و گردشگري تا نیمه اسفند تمدید شد.

 
مهلت دریافت تسهیلات کرونایی به سه بخش فرهنگ، ورزش و گردشگري تا نیمه اسفند تمدید شد. 

 
اقتصاد  

از اواخر سال گذشته با تصمیم گیري و برنامه ریزي کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا تسهیلات کرونایی در چهار بخش

 
خانوار، اشتغال محور، بنگاه محور و وام ودیعه مسکن پرداخت شده است. 

در بخش خانوار سرپرستان خانوار وام هاي یک میلیون تومانی دریافت کردند، در بخش تسهیلات اشتغال محور، کسب وکارهاي
14گانه با ثبت نام در سامانه کارا، وام ارزان قیمت کرونایی گرفتند، در تسهیلات بنگاه محور یا بخشی، بنگاه هاي فعال آسیب دیده از
کرونا در حوزه هاي «گردشگري»، «فرهنگ و هنر» و «ورزش و جوانان» به تناسب ابعاد و بازار بنگاه ها تسهیلات گرفتند و در بخش
وام ودیعه مسکن نیز مستاجران، متناسب با شهرهاي محل سکونت خود در کلان شهرها، مراکز استان و شهرستان ها تسهیلات

 
حمایتی دریافت کردند. 

در مجموع حدود 58 هزار و 600میلیارد تومان تسهیلات به آسیب دیدگان کرونا پرداخت شده است که از میان آنها به گفته ي محمد
شریعتمداري، وزیرکار حدود 40هزار میلیارد تومان منابع وام 12درصد به تمام واحدهایی که در دوران کرونا آسیب دیده بودند

 
اختصاص پیدا کرده است. 

امروز نیز نهاوندیان، معاون اقتصادي رئیس جمهور درباره آخرین تصمیمات اقتصادي ستاد مقابله با کرونا گفت: اقداماتی براي کاهش

 
آسیب اقتصادي کرونا در دو قسمت انجام شد که در بخش اول اعتباراتی براي پرداخت مستقیم در نظر گرفته شد. 

وي در ادامه افزود: در مرحله دوم تسهیلات بنگاه محور به حوزه هاي صاحب الویت داده شد. تسهیلاتی در حوزه فرهنگ به مراکز



 
نمایشی ،سینمایی، ناشران و تولیدکنندگان رسانه اي با تشخیص وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی داده شد. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور با اشاره به گردشگري به عنوان بخش دیگر آسیب دیده از کرونا تصریح کرد: این بخش علاوه بر عید
99، در عید 98 هم به خاطر سیلاب هاي مناطق مختلف کشور نتوانست درآمدي کسب کند، از این رو تسهیلاتی با تشخیص وزارت

 
میراث گردشگري ارائه شد. 

 
نهاوندیان از ورزش به عنوان بخش دیگري یاد کرد که تسهیلات اقتصادي دوران کرونا به آن اختصاص یافته است. 

وي با بیان اینکه بخشی از ارائه این تسهیلات انجام شده است، تاکید کرد: موعد مراجعه برخی بنگاه ها به بانک ها براي دریافت

 
تسهیلات تا پایان دي و تا پایان بهمن بود. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور گفت: با توجه به اینکه هنوز همه منابع جذب نشده و به خاطر محدودیت هاي ترددي در دي ماه،

 
فرصت مراجعه این سه بخش به بانک ها براي دریافت تسهیلات تا نیمه اسفند تمدید شد. 



ارائه آموزش مهارتی به بیش از 352 هزار زن در 9 ماهه 99

منبع: ایرناشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/11/18

تهران- ایرنا- معاون آموزش سازمان آموزش فنی و حرفه اي از ارائه آموزش مهارتی به 352 هزار و 552 زن از ابتداي امسال
تا پایان آذرماه خبر داد.

تهران- ایرنا- معاون آموزش سازمان آموزش فنی و حرفه
اي از ارائه آموزش مهارتی به 352 هزار و 552 زن از

 
ابتداي امسال تا پایان آذرماه خبر داد. 

به گزارش روز شنبه ایرنا، با توجه به تحولات بازار کار، در
سال هاي اخیر مهارت آموزي همواره مورد توجه سیاست
گذاران و دست اندرکاران قرار گرفته است تا افراد متناسب

 
با نیاز بازار کار آموزش و مهارت هاي لازم را فرا گیرند. 

طبق آخرین آمار نیمی از جمعیت 62 میلیون و 440 هزار
نفري جوانان 15 ساله کشور را زنان تشکیل می دهند که فقط سه میلیون و 670 هزار نفر از آنها شاغل هستند و توسعه آموزش هاي

 
فنی و حرفه اي و مهارت آموزي براي این قشر از جامعه امري حیاتی است. 

در این زمینه، معاون آموزش سازمان آموزش فنی و حرفه اي درباره وضعیت مهارت آموزي زنان در سازمان مربوطه به ایرنا، گفت: در
راستاي تحقق منویات رهبر معظم انقلاب و اسناد بالادستی، یکی از برنامه هاي مهم این سازمان، آموزش به زنان در گروه هاي

 
مختلف است. 

«علیرضا حاتم زاده» افزود: با وجود شیوع کرونا و تعطیلی مراکز آموزشی بخش دولتی و خصوصی در 9 ماهه امسال، 352 هزار و 552

 
نفر دوره معادل 75 میلیون و 155 هزار و 846 نفر- ساعت آموزش هاي مهارتی براي زنان ارائه شده است. 

وي تصریح کرد: از مجموع این آموزش ها، 140 هزار و 924 نفر(معادل 27 میلیون و 109 هزار و 91 نفر- ساعت) در مراکز دولتی
سازمان و 211 هزار و 628 نفر (معادل 48 میلیون و 46 هزار و 755 نفر- ساعت) در آموزشگاه هاي آزاد فنی و حرفه اي سراسر

 
کشور آموزش دیده اند. 

معاون آموزش سازمان فنی و حرفه اي افزود: این آموزش ها براي زنان، در مراکز ثابت خواهران، سکونتگاه هاي غیر رسمی، مراکز
ثابت شهري، روستایی و عشایري، زندان، سیار، صنایع و اصناف، بین کارگاهی و جوار کارگاهی، محیط کار واقعی، جوار دانشگاهی،

 
آسیب دیدگان ناشی از مواد مخدر و مهارت هاي پیشرفته به عنوان گروه هاي هدف آموزش هاي مهارتی اجرا شده است. 

به گزارش ایرنا، طی سال هاي 96 تا 99 حدود 248 هزار نفر مجوز مشاغل خانگی دریافت کردند. در مجوزهاي صادره 76 درصد زنان



 
و 24 درصد مردان هستند که 80 درصد این زنان تسهیلات بانکی دریافت کردند. 

همچنین با تصویب طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در سال 96، به پیشنهاد «معصومه ابتکار» معاون رییس جمهوري در امور زنان و
خانواده، این برنامه در 24 استان براي 6 هزار زن سرپرست خانوار در سال گذشته شروع شد و در ماه هاي آینده شاهد اتمام این طرح

 
خواهیم بود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- حقوق زنان 

 
- اشتغال زایی 
- مهارت اموزي



کمبود روغن خوراکی ادامه دارد

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/11/18

گروه دیار کارون: نزدیک به 2 ماه می شود که بازارهاي خوزستان با کمبود روغن خوراکی مواجه است، در حالی که عده اي از
نبود این کالاي اساسی می نالند، برخی دیگر از احتکار هاي خانگی خود می گویند.

روغن نداریم، جمله اي است که این روز ها سر در بسیاري از فروشگاه ها و مغازه ها می بینیم، موضوعی که اگرچه انتظار می
رفت همانند بسیاري از دیگر مسائل پس از گذشت مدتی از تب و تاب آن کاسته شود، اما کماکان با قوت ادامه دارد. شما روغن سهم
خود را دریافت کردید، لطفا مجددا مراجعه نکنید، این هم جمله دیگري است که در فروشگاه ها به برخی از افراد که براي چندمین بار

 
متوالی براي خرید روغن مراجعه می کنند، گفته می شود. 

وضعیت در برخی مکان ها از این هم بدتر است؛ وقتی که مردم متوجه شوند جایی روغن دارد، صف می کشند و نوبتی براي خرید
وارد می شوند. اتفاقاتی که در همین حین رخ می دهد نیز به شدت جالب توجه است؛ از گیس و گیس کشی زنان بر سر خرید این

 
کالاي اساسی تا عوض کردن پوشش و زرنگی عده اي براي خرید چند باره؛ موضوعی که به شدت نگران کننده و تاسف بار است. 

به نقل از یک فروشنده در خوزستان که هنگام هجوم مردم براي خرید روغن در آنجا حضور داشته است؛ قفسه هاي فروشگاه در مدت
زمان اندکی تهی از روغن گشته و شهروندان از راه هاي مختلف دستکم تا 5 عدد خریداري می کنند. برخی از افراد همراه با اعضاي

 
خانواده خود آمده و هر کدام یک روغن می خرند، حتی در مواردي، لباس را عوض می کنند تا قابل تشخیص نباشند! 

یک شاهد عینی دیگر می گوید، زمانی که پس از یک ماه براي به دست آوردن روغن به یک فروشگاه مراجعه کرد، با خیل جمعیت
مواجه شد که براي خرید انتظار می کشند. وقتی که در فروشگاه بازگشایی شد، میان برخی افراد جنجال و کشمکش به وجود آمد؛
یکی از زنان با تندي به زن دیگر توپید که همین حالا بدون چادر و ماسک روغن خریدي و حالا با مانتو قصد خرید دوباره روغن

 
داري، من به تو این حق را نمی دهم! 

پیش تر عبدالرحمان ناصریان معاون نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت خوزستان احتکار هاي خانگی روغن را بلاي
جان بازار خوانده بود و از کشف و ضبط بیش از 400 کارتون روغن در منازل شهروندان خوزستان پرده برداشت.او همچنین این اقدام
را موجب شعله ور تر شدن آتش کمبود محصولات در بازار عنوان کرد و افزود: کار هاي مشابه و از این دست به ایجاد تنش در بازار

 
می انجامد، زیرا میزان مصرف روغن خوراکی در خوزستان طی 24 روز گذشته معادل 6 ماه بوده است. 

 
نقش شرکت هاي تولید کننده 

ناصریان همچنین پیش تر کارخانجات تولید کننده روغن را در کمبود روغن دخیل می دانست، اما حالا با رد این مسئله و در توضیح
صحبت هاي گذشته خود گفت: زمانی که مسئله سود و دخالت شرکت هاي تولید کننده روغن در کمبود این کالاي اساسی مطرح
شد، آن ها به دلیل اختصاص نیافتن ارز دولتی براي واردات روغن خام، از خارج کردن آن امتناع می ورزیدند، اما هم اکنون سهمیه
اي ندارند که بخواهند آن را خارج و تولید نمایند. ماجراي کمبود روغن کشوري است و فقط مربوط به استان ما نیست، هم اکنون با
کسري روغن خام مواجه هستیم و از طرف دیگر سهمیه به صورت کشوري مشخص می شود و تعیین آن در اختیار مسئولین استانی
نیست؛ حتی یک و نیم برابر بیشتر از سهمیه ي تولیدات خوزستان جذب، از سهمیه آزاد کارخانجات استفاده و به شرکت هاي تولیدي

 
تزریق شد. 

وي در پاسخ به پرسشی در خصوص احتکار هاي خانگی با بیان اینکه در این مورد هیچ وظیفه اي ندارند، تصریح کرد: براي هر خانواده
4 نفره، یک عدد روغن نیز براي چند هفته کفایت می کند و به همین دلیل نیز، محدودیت هایی براي فروش روغن از طرف وزارت
صمت وضع شد و تنظیم بازار نیز فروش 3 عدد روغن را مصوب کرد؛ زیرا در صورتی که دست فروشندگان براي فروش این کالاي

 
اساسی باز باشد، با کمبود گسترده تري مواجه خواهیم شد. 



ناصریان اذعان داشت: فروش هر گونه کالا در کنار روغن نیز ممنوع بوده و تحت عنوان فروش اجباري شناخته می شود که غیر قانونی
است. معلوم نیست چه زمانی مسئله کمبود روغن خوراکی رفع شود، اما هم اکنون در تلاش هستیم تا هر چه سریع تر مسئله حل

 
گردد و تصمیم تنظیم بازار کشور به سمتی برود که بتواند مشکلات را رفع نماید. 

 
ایجاد مشکل در کسب و کار ها با کمبود روغن 

براي بررسی بیشتر موضوع کمبود روغن تصمیم گرفتم تا به یکی از فروشگاه هاي نزدیک به محله خود رفته و مسئله را به صورت
میدانی دنبال کنم. محمد کشاورز یکی از شهروندان خوزستان که مدت ها است به ساخت سوسیس و کالباس خانگی اشتغال دارد،
گفت: طی 2 سال گذشته تا این حد در شغل خود با بحران مواجه نشده بودم، روغن اساس کار من؛ و نبود آن به منزله نابودي کسب

 
و کارم است. 

 
با دیدن صف خرید روغن عذاب وجدان می گیرم 

در همین حال خانواده اي را می بینم که از هر کدام از اجناس خوراکی به تعداد زیاد، خریداري می کنند. وقتی در خصوص روغن و

 
نگه داري در زیر زمین از آن ها سئوال می کنم، ابتدا طفره رفته، سپس اذعان می کنند که می ترسند تمام شود. 

رضوانی می گوید: نزدیک به 10 کارتون روغن در خانه داریم اما می ترسم تمام شود. گرچه از این اقدام خود پشیمانم و وقتی صف
خرید روغن را می بینم، «عذاب وجدان» می گیرم، اما از سوي دیگر ترس دارم که روغن در خانه خودم تمام شود و دیگر نتوانم آن را

 
تامین کنم. 

 
شروع توزیع روغن در خوزستان با نظارت صمت 

امیرحسین نظري رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خوزستان از توزیع گسترده روغن خوراکی در خوزستان تحت نظارت نهاد زیر
نظر خود خبر داد و گفت: این اقدام که به 2 صورت مویرگی و پخش میان فروشگاه هاي بزرگ انجام می شود، سهمیه روغن خوراکی
خرده فروشان را تا 3 برابر و فروشگاه هاي بزرگ را تا 10 برابر افزایش می دهد که مشکلات در این زمینه باید عملا از بین بروند.او
همچنین نیاز سالیانه خانوار، صنایع و اصناف به روغن خوراکی را 8 هزار تن و نیاز روزانه را 270 تن عنوان کرد و افزود: از چهارشنبه
هفته پیش تاکنون روزانه بیش از 300 تن روغن در سرتاسر بازار خوزستان توزیع شد و تا رفع کامل این کمبود نیز ادامه خواهد
داشت.کشور ما سالیان سال است که تحت شدید ترین تحریم هاي غرب قرار دارد و براي تامین بسیاري از مواد اولیه و حتی دارو و
غذا نیز در تنگنا است. آنچه باعث تاسف و تاثر در این شرایط می گردد، احتکار هاي خانگی از سوي برخی افراد و دمیدن در این آتش
کمبود است. گرچه همچنان نیز کور سوي امیدي وجود دارد که با پخش گسترده روغن با نظارت صمت، آتش سردي بر این گرماگرم

 
خرید روغن ریخته شود. 

در ایام پایانی سال، تقاضا براي خرید روغن در بازار افزایش می یابد که این امر در کنار کاهش واردات دانه هاي روغنی و روغن خام،
می تواند مشکلاتی در سایه کمبود نظارت ها ایجاد کند، به همین خاطر از دستگاه هاي مسئول انتظار می رود با اعمال نظارت هاي

دقیق از سودجویی منفعت طلبان در بازار جلوگیري کنند.



توهم در آمار

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/11/18

رویا خسروي

یکی از مهمترین چالش هاي این روزهاي کشور مسئله اشتغال و بیکاري است، گزینه اي که می رود تا هم سفره ها را ناپدید
کند و هم بی خانمان ها را افزایش دهد، و البته هیچ دولت و مقام مسئولی هم طبق آمار و ارقام نتوانسته این معضل را کاهش دهد،
این چالش البته در مقابل بسیار افراد ژن خاصی است که چندین شغل را هم براي خود و هم براي خانواده هایشان رقم زده اند.جالب
این است که با دادن آمارهایی غیرواقع درصددند تا ما وضعیت موجود را توهمی بیش ندانیم، به عنوان مثال، مرکز آمار ایران بارها و
بارها استان کرمانشاه را به عنوان مقام اول در رتبه بیکاري می خواند و صدالبته با گذري کوتاه به استان زیبا و تاریخی و دیدن جوانان
بیکار متوجه این واقعیت تلخ می شویم، در حالیکه در نشستی مشترك بین اعضاي دولت در استانداري این استان، از عدم وجود
بیکاري در استان می گویند و خودشان چنان این دروغ را باور دارند که حضار دیگر تنها به نگاه عاقل اندر سفیه اکتفا می کنند. این
تنها موردي بود تا بدانید آمارها تا چه حد بر مدار دروغ می چرخد.به گفته کارشناسان، نرخ بیکاري جوانان در دولت یازدهم روند
متفاوت تري داشته و سیر صعودي آن رکورد جدیدي براي دولت روحانی ثبت کرده است وبالاترین رشد بیکاري جوانان را بین 5
دولت گذشته نشان می دهد.برخی کارشناسان انتقادهایی به شیوه هاي آمارگیري بیکاران در ایران و نتایج آن وارد می کنند، ولی
همه بر یک نقطه، اتفاق نظر دارند که بیکاري یکی از معضلات اصلی اقتصاد ایران است. کارشناسان اقتصادي بر این باورند که ایران
براي این که بتواند بیکاري را کنترل و نرخ آن را کاهش دهد باید سالانه بیشتر از یک میلیون شغل ایجاد کند در حالی که در طول
سال هاي اخیر به طور متوسط نتوانسته براي بیشتر از 500 هزار نفر و شاید هم کمتر از این رقم شغل ایجاد کند.به باور کارشناسان،
ایران براي غلبه بر مشکل بیکاري، نیازمند رشد اقتصادي بالاي هفت درصد است اما در طول چند سال گذشته متوسط رشد اقتصادي

 
بسیار کمتر از این بوده است. 

بخشی از رشد اقتصادي چند سال اخیر حاصل افزایش درآمدهاي بالاي نفتی بوده است در حالی که دولت بدون سرمایه گذاري کافی

 
نمی تواند به رشدي قابل اتکا دست یابد تا با آن شعار افزایش فرصت هاي شغلی را تحقق بخشد. 

ناگفته پیداست که تمام این معضلات و چالش ها با یک مدیریت درست و هوشمندانه برطرف و کمتر خواهد شد، همچنانکه همین
امر در چین اتفاق افتاد، دولتمردان ما هرچه ناکامی بود را به تحریم نسبت دادند، و حالا چه دلیلی بهتر از کرونا براي ناتوانی ها،
بیکاري، گرانی ها و ....در حالیکه کووید 19 از ووهان چین شروع شد اما آنان همین درد را هم عاملی براي پیشرفت و درآمد بیشتر
دانستند و با تولید کیت هاي آزمایش و ماسک و صدور آن به جهان رشد اقتصادي خود را افزایش دادند. حالا که چندماه بیشتر به
رفتن روحانی و همراهانش نمانده است باید نفر بعدي درصدد راه حل هایی براي عبور از چالش بیکاري شود، طبق نظرسنجی هاي
متعددي که طی ماه هاي اخیر از سوي مراکز متعبر داخلی در سراسر کشور انجام شده، به نظر می رسد موضوع بیکاري و اشتغال
بحث اول و اصلی نامزدهاي انتخابات ریاست جمهوري دوازدهم خواهد بود و در واقع چالش ها بر سر این مسئله رئیس جمهور بعدي

را انتخاب خواهد کرد.



196 فقره سند غصبی رژیم پهلوي به مردم آذربایجان غربی بازگردانده شد

منبع: ایرناشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/11/18

ارومیه- ایرنا- مدیرکل اموال و املاك آذربایجان غربی گفت: 196 فقره از اسناد املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي در
استان با دستور رییس بنیاد مستضعفان به مردم بازگردانده شد.

ارومیه- ایرنا- مدیرکل اموال و املاك آذربایجان غربی
گفت: 196 فقره از اسناد املاك غصب شده توسط خاندان
پهلوي در استان با دستور رییس بنیاد مستضعفان به مردم

 
بازگردانده شد. 

ایوب اسماعیل پور روز شنبه در آیین اهداي این 196 فقره
از اسناد املاك غصب شده به مردم آذربایجان غربی که به
صورت ویدئو کنفرانس با استان هاي ایلام، گلستان، قزوین
و خراسان شمالی برگزار شد، اظهار داشت: تاکنون بیش
از2 هزار و 931 فقره اسناد به ارزش 12 هزار میلیارد ریال

 
به مردم آذربایجان غربی بازگردانده شده است. 

وي با بیان اینکه بنیاد مستضعفان همواره در حوزه افزایش توان کمی و کیفی در نقاط مختلف استان پروژه هایی به بهره برداري

 
رسانده است، اظهار داشت: اکثر این طرح ها در جهت تقویت حوزه هاي مختلف فرهنگی، کشاورزي و اشتغال زایی انجام شده است. 

نماینده ولی فقیه در آذربایجان غربی نیز در این جلسه اظهار داشت: امام خمینی (ره) از همان اوایل انقلاب دستور تشکیل بنیاد

 
مستضعفان را صادر کرد تا اموال غصب شده مردم توسط مزدوران رژیم پهلوي را به مردم بازگردانند. 

حجت الاسلام والمسلمین سید مهدي قریشی ادامه داد: خداوند از حق الناس نخواهد گذشت و باید مسوولان به اعمال و رفتار خود

 
توجه کنند که مبادا به حقوق و حریم مردم تجاوز کنند. 

 
وي تصریح کرد: ما باید از مکتب امام (ره) درس بگیریم و فرمایشات آن حضرت را در فعالیت هاي خود به کار بگیریم. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار آذربایجان غربی نیز در این آیین اظهار کرد: اهداي اسناد املاك غصب شده توسط خاندان
پهلوي به مردم توسط بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی نمونه اي از حاکمیت مردمی نظام اسلامی است و انقلاب اسلامی، حکومت

 
مردمی را به مردم هدیه داد. 

آیدین رحمانی با قدردانی از تلاش بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی در محرومیت زدایی و حل مشکلات معیشتی مردم گفت: بنیاد
مستضعفان از طریق بنیاد علوي پروژه هاي محرومیت زدایی در شهرستان چالدران استان آذربایجان غربی اجرا می کند که تلاش



 
هاي آن موجب رشد و تعالی و روند شتاب در توسعه این شهرستان شده است. 

وي آسفالت راههاي روستایی، احداث مدارس، ساخت خانه هاي بهداشت و توسعه شبکه هاي آب شهري را از جمله اقدامات بنیاد

 
علوي در محرومیت زدایی از شهرستان چالدران عنوان کرد. 

وي با بیان اینکه در دهه مبارك فجر امسال570 پروژه عمرانی و اقتصادي در استان افتتاح و کلنگ زنی می شود، اظهار داشت: از این
تعداد طرح 381 پروژه عمرانی و زیربنایی با اعتباري بالغ بر 15 هزار و 500 میلیارد ریال در حوزه دستگاه هاي اجرایی استان و 45
پروژه عمرانی و خدمات شهري در حوزه شهرداري ها با اعتباري بالغ بر 800 میلیارد ریال و 117 پروژه عمرانی و خدماتی در حوزه

 
دهیاري ها در 6 شهرستان با اعتبار 100 میلیارد ریال افتتاح می شود. 

رحمانی گفت: در مجموع 432 پروژه عمرانی با اعتباري بالغ بر 16 هزار و 400 میلیارد ریال در مناطق مختلف آذربایجان غربی در

 
دهه فجر امسال به بهره برداري می رسد. 

مراسم اهداي 100 هزارمین سند از املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي به مالکان اصلی آنها با حضور رئیس بنیاد مستضعفان در

 
شهر ایلام و به طور همزمان در 4 استان آذربایجان غربی، گلستان، قزوین و خراسان شمالی برگزار شد. 

در این مراسم که مصادف با دهه مبارك فجر برگزار شد، بخش قابل توجهی از املاکی که در دوران پهلوي توسط این خاندان از
مالکانشان غصب شده و به نام خاندان پهلوي، سند خورده و پس از انقلاب در اختیار بنیاد مستضعفان قرار گرفته بود، به نام مالکانش

 
سند خورد. 

 
برچسب ها 

 
- انقلاب اسلامی ایران 

 
- آذربایجان غربی 

 
- بنیاد علوي 

 
- بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی 

 
- ارومیه 

- امام خمینی



نمایشگاه ایران مد | چالش هاي صنعت تولید لباس و پوشاك در ایران

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/11/18

صنعت تولید پوشاك و لباس در ایران از جمله صنعت هاي رشد نکرده و به بلوغ نرسیده میباشد. تولید لباس کشور ترکیه
توانسته به اندازه صنعت نفت ما ارز آوري داشته باشد ولی علت ها و عواملی که موجب این اتفاق شده چیست؟

 صنعت تولید پوشاك و لباس در ایران از جمله صنعت
هاي رشد نکرده و به بلوغ نرسیده میباشد. تولید لباس کشور ترکیه توانسته به اندازه صنعت نفت ما ارز آوري داشته باشد ولی علت ها

 
و عواملی که موجب این اتفاق شده چیست؟ 

صنعت مد و پوشاك یکی از بزرگترین صنایع در جهان است، فضایی وسیع، متنوع و جذابی براي فعالیت دارد و به دلیل نیاز ذاتی
انسان به زیبایی و تنوع علاوه بر پوشیده شدن همواره در حال تغییر است. ظاهري خوب و به روز خواسته ي اکثر انسان هاست و از
دستیابی به آن لذت زیادي می برند. بسیاري از خانم ها بخش قابل توجهی از درآمد خود را صرف خرید لباس زنانه و محصولات
مرتبط با مد می کنند، برخی همواره به دنبال جدیدترین ترندهاي روز دنیا هستند و برخی زمان زیادي براي خلق استایل خود صرف
می کنند و دنیاي مد پیچیدگی ها و زیبایی هاي خاص خود را دارد. این صنعت علاوه بر اشتغال زایی، قدرت ایجاد ارزش افزوده ي

 
قابل توجهی دارد، پتانسیل بسیاري در آن براي دستیابی به موفقیت وجود دارد. 

طبق اسناد تاریخی در تمدن باستانی ایران، پوشاك و مد اهمیت زیادي داشته و دارد، می توان ادعا کرد که اجداد ما از پیشگامان این
صنعت بوده اند، تفاوت هاي فرهنگی و آیینی در اقوام ایرانی و تلفیق آن با زیبایی و رنگ موضوعات قابلی توجهی براي الهام بخشی
این صنعت است که گاهی نادیده گرفته می شود. در طراحی هاي بین المللی طراحان گاهی نقش هایی از فرهنگ ما موج می زند اما
شاید مخاطبان آنها اطلاعات کافی ازخاستگاه این طرح ها نداشته باشند. این طرح ها چه تولید داخلی باشند چه خارجی با استقبال

 
نسل جوان ایرانی و اطرافیان آنها در ایران و آن سوي مرزها مواجه شده و روز به روز در حال افزایش است. 

اگر چه قوانین و مقررات پوشش و تنوع فرهنگ در ایران، طراحی، تولید و عرضه پوشاك در این بازار با سایر کشورها تفاوت هایی
دارد، اما نگاهی به تغییرات در دوران هاي خاص و بررسی رفتار مشتریان ایران نشان می دهد که هرگز فاصله ي زیادي با ترندهاي

 
جهانی نداشته ایم هرچند معتقدم این قابلیت همیشه براي ما وجود داشته که از پیشتازان و تاثیرگذاران این حوزه باشیم. 

رویدادهاي خصوصی و عمومی با محدویت هایی، متفاوت از سایر نقاط جهان در ایران برگزار می شود، فقدان کت واك و رویدادهاي



خاص و عجیب عرضه پوشاك در شکلی که در دنیاي این صنعت رایج است فضاي خودنمایی برندها را محدود کرده است، هرچند در
سال هاي اخیر تلاش بسیاري براي رفع این مشکلات انجام شده و رویدادهاي خصوصی و عمومی با چارچوب ها و محدودیت هاي
معینی برگزار می شوند که هنوز با دنیاي بین المللی فاصله زیادي دارد. البته این محدودیت ها و تلفیق آن با ترندهاي روز جهان
گاهی باعث خلق طراحی هایی جدید و متناسب با جامعه شده است. این تحولات مورد توجه جامعه بین المللی فعال در زمینه مد و
فشن قرارگرفته است اما هنوز راه زیادي براي پیمودن دارد. صنعت پوشاك داخلی توانمندي هاي بالایی دارد، اما بالا بودن هزینه هاي
تولید و مواد اولیه، محدودیت هاي بین المللی و مشکلات تعامل پولی با سایر کشورها، شناخت کم جامعه بین المللی از این توانمندي

 
ها و نبود حمایت کافی از این صنعت راه را کمی دشوار کرده است اما فعالان این حوزه همواره در حال تلاش براي بهبود آن هستند. 

در سال هاي اخیر محدودیت ها و قوانین بین المللی کسب وکارهاي ایرانی را تحت تاثیر قرارداده است، بازارهاي داخلی پوشاك در
سال هاي گذشته بر اثر تحریم هاي اقتصادي و تجاري آسیب هاي فراوانی دیده اند، .همین تحریم ها باعث شده راه ورود پوشاك
خارجی بسته شود و مخاطبان ایرانی این دسته از پوشاك ناامید از دسترسی به پوشاك مورد نظرشان در جستجوي راه هایی براي حل

 
این مشکل باشند. 

 
 

دسترسی به محصولات بین المللی تنها با قاچاق کالا ممکن است، نبود اطمینان از اصالت کالاي در دسترس و نوسانات قیمتی باعث
کلافگی مخاطبان شده و نبود ارتباط مستقیم مخاطبان و تولیدکنندگان ایرانی با بازار بین المللی، شرایط رقابتی بازار را به مخاطره
می اندازد. اما برخی از تولیدکنندگان داخلی براي کاهش این آسیب ها با رصد این بازار به دنبال رقابت دورادور با برندهاي مطرح

 
جهانی هستند و به افزایش کیفیت محصولات و تنوع در طراحی می پردازند. 

مشتریان آگاه، به دنبال کیفیت متناسب با قیمت، دریافت خدمات مناسب و محصولات به روز و کارآمد هستند. نیاز آنها در جامعه با
وجود تمام محدودیت ها، با ترندهاي جهانی تغییر می کند. گاهی برندهاي داخلی پاسخ گوي این نیازها نیستند البته کمی حس بی
اعتمادي هم در بین مشتریان وجود دارد، مشکلات برندسازي و عدم آگاهی از برندهاي خوب داخلی بین مخاطبان از مشکلات این
حوزه است ولی در سال هاي اخیر با تلاش تولیدکنندگان داخلی و پیشرفت قابل ملاحظه این صنعت، استفاده از فضاي رسانه هاي

 
اجتماعی، تعامل خوبی بین مشتریان با برندهاي مرغوب ایرانی بوجود آورده که قابل مشاهده است. 

با افزایش تقاضا در جامعه، تعداد زیادي از خرده فروشان لباس هاي سفارشی و دست دوز با تولیدات محدود کار خود را شروع کرده
اند و این فعالیت در این حوزه روز به روز در حال افزایش است و زنان فعال در جامعه پیشتازان آن هستند . این خرده فروشان گاهی
مزون خصوصی دارند، در یک گالري گرد هم جمع شده اند یا تنها در رسانه هاي اجتماعی فعالیت می کنند. این فعالان تاثیر بسزایی
در استایل مخاطبان خود دارند اما با وجود مزایایی که دارند، به سختی می توانند در سطح بین المللی حضور داشته و پاسخگوي تمام
نیازهاي جامعه باشند. اما مجموعه هاي عظیم می توانند با توانایی تولیدات انبوه با بکارگیري مهارت هاي این طراحان به درخشش



محصولات آنها در سطح بین المللی کمک کنند. در همین راستا برند ایرانی برنس نخستین شتاب دهنده صنعت مد کشور است که با
تکیه بر شناخت دقیق از بازارهاي بین المللی یکی از حامیان اصلی طراحان داخلی و تولیدکنندگان پوشاك کشور شناخته شده و با

 
یک پلتفرم تخصصی براي تامین، عرضه و صادرات پوشاك ایرانی و تامین نیازهاي مد و فشن گروه مصرف خود تلاش می کند. 

 
 

فعالانی مانند گروه تولیدي برنس با تکیه بر تامین نیاز مخاطبان خوش پوش ایرانی که تا پیش از این مشتري تولیدات خارجی بوده
اند وارد صنعت تولید پوشاك شده و قصد دارند گام هاي بلندتري برداشته و به سهم گرفتن از بازارهاي جهانی می اندیشند. این برند
از شرکت هاي زیرمجموعه ي ستیا است و از سال 1397به صورت تخصصی در حوزه طراحی، تولید و عرضه پوشاك زنانه برنس و

 
محصولات مرتبط با آن با امکان خرید حضوري و آنلاین فعالیت می کند و در تلاش است تا بازارهاي بین المللی را بدست آورد. 

تلاش هاي گروه برنس تا کنون نتایج مثبت چشمگیري داشته و توانسته در میان مخاطبان بازار پوشاك مرغوب جایگاه خوبی به

 
دست آورد. 

برندهاي داخلی می توانند با تلاش و آگاهی جایگاه خوبی در بازار داخلی و خارجی داشته باشند اما این مهم نیاز به شناخت کافی از
مخاطبان و تعامل با آنها دارد. برندها نیز باید به تولیدات باکیفیت ادامه دهند، تنوع محصولات را افزایش دهند و در راستاي ایجاد

 
آگاهی از توانایی هاي خود در ذهن مخاطبان داخلی و خارجی تلاش کنند. 

پوشاك برنس به نشانی اینترنتی https://bornosmode.com/ در این مهم از پیشتازان است، کیفیت خوبی متناسب با قیمت
دارد، خدمات به روز ارائه می دهد، رفتار آن با مخاطبان مناسب است و علاوه بر درخشش در بخش تک فروشی توانسته در بخش
فروش عمده نیز توجه بازار را جلب کند. حضور محصولات این گروه تولیدي در شهرهاي مختلف کشور و حضور در رویدادهاي بین
المللی و تعامل خوبی که با برندهاي جهانی دارد موید جایگاه مناسب محصولات برنس در میان رقباست و می تواند جایگاه مناسبی در

 
بازار بین المللی داشته باشد. 

به هر حال موفقیت در این صنعت پربازده، نیاز به تفکر راهبردي، خلاقیت و حمایت دارد. فعالان داخلی نیاز به خودنمایی بیش تر در
حوزه بین المللی دارند و اگر فضاي رقابتی از آن گرفته شود مانند بسیاري از صنایع به روز بودن خود را از دست می دهد و تلاش در
بهتر شدن خود را از دست می دهد و کم کم رو به افول خواهد بود. حمایت از پیشتازان این حوزه و کمک به رشد روزافزون آنها به
چرخیدن چرخه اقتصاد داخلی کمک بسزایی می کند. امیدواریم نام برندهاي ایرانی در جامعه جهانی بدرخشد و مخاطبان داخلی از

 
استفاده از آنها لذت ببرند. 
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کرمانشاه به سومین استان کشور در ظرفیت پتروشیمی تبدیل می شود

شماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/11/18
منبع: خبرگزاري پتروشیمی

ایران

وزیر نفت گفت: با بهره برداري از طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب، کرمانشاه به سومین استان کشور از نظر ظرفیت تبدیل می
شود. به گزارش خبرگزاري پتروشیمی ایران(ایپنا)،بیژن زنگنه امروز (شنبه، 18 بهمن ماه) پیش از آیین آغاز عملیات اجرایی

طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب (GTPP) به عنوان نخستین طرح تولید پلی ...

وزیر نفت گفت: با بهره برداري از طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب، کرمانشاه به سومین استان کشور از نظر ظرفیت تبدیل می

 
شود. 

به گزارش خبرگزاري پتروشیمی ایران(ایپنا)،بیژن زنگنه امروز (شنبه، 18 بهمن ماه) پیش از آیین آغاز عملیات اجرایی طرح
پتروشیمی اسلام آباد غرب (GTPP) به عنوان نخستین طرح تولید پلی پروپلین از گاز طبیعی در کشور در جمع خبرنگاران با تبریک
دهه فجر اظهار کرد: آغاز این طرح براي من روزي به یاد ماندنی است، سال ها به دنبال اجراي این طرح در کشور بودم؛ به دلیل اینکه

 
صاحب فناوري ویژه که شامل گاز طبیعی به پلاستیک هاي با ارزش هست، می شویم. 

وي با بیان اینکه پتروشیمی اسلام آباد غرب یک پتروشیمی عظیم با سرمایه گذاري حدود 600 میلیون دلاري است و هزاران شغل

 
ایجاد می کند، تصریح کرد: با اجراي این طرح سطح فناوري استان به طور جدي بالا می رود. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه با اجراي طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب ده ها کارخانه پایین دست پتروشیمی هم تأسیس می شود،
تصریح کرد: کرمانشاه با بهره برداري از این طرح صاحب چهارمین پتروشیمی خود و پس از بوشهر و خوزستان سومین استان کشور از

 
نظر ظرفیت پتروشیمی می شود. 

زنگنه با بیان اینکه طرح هاي بالادستی و پایین دستی دیگري نیز براي این استان در نظر گرفته شده است، افزود: این قدم بزرگی
است و به مردم تبریک می گویم. امیدوارم شرکت ملی صنایع پتروشیمی که مسئولیت این کار را پذیرفته است با جدیت و تلاش

 
پیش از پایان این دولت، پیمانکار اصلی این طرح را انتخاب کرده تا مشغول کار شود. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه این طرح طی سه سال تکمیل خواهد شد، اظهار کرد: با بهره برداري از این طرح، این استان به عنوان یک
قطب پتروشیمی می تواند از نظر فناوري، اشتغال و تولید در کشور ایفاي نقش کند.



ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش جامعه ایده آل ؛رضا محتشمی پور قائم مقام
بورس کالاي ایران گفت: بازدید از بخش هاي مختلف ذوب
آهن اصفهان تجربه بسیار خوبی بود، زحمات بسیاري در
این کارخانه کشیده شده که قطعاً براي هر بیننده اي می
تواند جذاب باشد. این کارخانه عظیم از دارایی هاي را
هبردي کشور ا ست و انشاا... موفقیت هاي بیشتر آن را

 
شاهد باشیم. 

 
در تولید محصول ریل، عرضه کننده دومی نداریم 

وي افزود: ذوب آهن اصفهان بنیانگذار بورس کالاي ایران است و ساماندهی کالاهاي پایه در کشور با این صنعت آغاز شد. هم اکنون
نیز یکی از عرضه کنندگان کلیدي بورس کالاي ایران و تامین کننده بزرگ بازار فولاد ایران، ذوب آهن اصفهان محسوب می شود و در

 
تولید محصولاتی مانند ریل ما عرضه کننده دومی نداریم. 

قائم مقام بورس کالاي ایران تصریح کرد : ذوب آهن اصفهان در گروه فولاد همواره شفافیت لازم را داشته است و در خصوص این
شرکت مشکلاتی مانند مهندسی عرضه و ... را نداشتیم. مسئولین ذوب آهن اصفهان همیشه همراه ما بودند و در حجم و نحوه عرضه

 
روش کار این شرکت قابل تقدیر است. 

رضا محتشمی پور خاطر نشان کرد: روند مدیریت بازار کالا در ایران به سمت کامل کردن زنجیره عرضه در بورس است و شاهد
هستیم کالاهاي مختلف وارد این چرخه می شوند و لذا حرکت به سمت عرضه کامل تر و شفاف تر به طور طبیعی به نفع شرکت

 
هایی است که عملکرد شفاف دارند. 

سید جواد جهرمی معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران در ادامه به هدف از بازدید امروز پرداخت و گفت : با توجه به این که
یکی از عرضه کنندگان بزرگ و مهم بورس کالاي ایران،ذوب آهن اصفهان است وظیفه داریم با عرضه کنندگان و خریداران در تعامل

 
باشیم و مسائل و مشکلات آنها را بررسی کنیم تا تصمیم گیري هایی انجام شود که منافع خریدار و فروشنده در آن لحاظ گردد. 

وي افزود: امروز وضعیت تولید این شرکت و به ویژه تولید محصول استراتژیک ریل را از نزدیک مشاهده کردم.کالایی که داراي ارزش

 
افزوده بالا است و ذوب آهن اصفهان تنها تولید کننده آن در غرب آسیا به شمار می رود. 

معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران تصریح کرد: انتظار داریم ذوب آهن اصفهان همان طور که در صنعت فولاد پیشرو بوده
است،سرمایه گذاري بیشتر براي تولید محصولات داراي ارزش افزوده بالا مانند انواع میلگردهاي خاص،کلاف ها و سایر محصولات



صنعتی را در اولویت قرار دهد و بازارهاي آن در اختیار این شرکت قرار گیرد.این مهم فروش محصولات را افزایش می دهد و درآمد

 
نصیب سهامداران می شود. 

 
ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است 

سید جواد جهرمی خاطر نشان کرد : ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است و در بین شرکت هاي فولادي از جمله معدود
شرکت هایی است که همه محصولاتش را در بورس کالاي ایران عرضه می کند و لذا شفافیت ذوب آهن اصفهان مثال زدنی است و

 
باید سایر شرکت ها نیز از این شفافیت پیروي کنند. 

وي در پاسخ به این سوال که بورس کالا چه حمایت هایی می تواند از ذوب آهن اصفهان داشته باشد چنین گفت: امروز مذاکراتی
صورت گرفت تا بتوانیم ابزارهاي جدیدي را در بحث فروش و تامین مواد اولیه این کارخانه عظیم فولادي به ویژه سنگ آهن و ...
تامین کنیم.براي تامین مواد اولیه مورد نیاز شرکت هاي فولادي تلاش داریم کل زنجیره را به بورس بیاوریم و این هفته نیز عرضه
سنگ آهن را در بورس داشتیم که یکی از محل تامین مواد اولیه است تا بتوانیم با قراردادهاي بلند مدت،مشکل تامین مواد اولیه ذوب
آهن از جمله سنگ آهن را حل کنیم.بخش دیگر این است که قرار دادهاي بلند مدت براي محصولات استراتژیک ذوب آهن ایجاد
کنیم. این ابزارها می تواند به برنامه ریزي تولید ذوب آهن،صادرات،عرضه محصولات و تامین مالی شرکت نیز کمک کند. سال هاي

 
گذشته نیز ذوب آهن اصفهان از تامین مالی بازار سرمایه استفاده کرد. 

این مقام مسئول بیان کرد : بورس کالا را با ذوب آهن اصفهان می شناسند، به اعتقاد من نیاز است مدیران و مسئولین بازدیدي از
اولین تولید کننده فولاد کشور داشته باشند زیرا بعضاً تصمیماتی می گیرند که تبعات منفی براي چنین شرکت هایی دارد و اشتغال و
تامین مواد اولیه آنها را با محدودیت مواجه می سازد. امروز کارگرانی را دیدم که در دماي بالاي 1000 درجه براي تولید محصولات

فولادي استاندارد تلاش بی وقفه دارند و لذا باید تصمیم گیري ها منصفانه باشد.



شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی شرکت
فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه، نشان کارآفرین برتر به
شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین
جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي

 
کشور اعطا شد. 

در این مراسم که جمعی از برترین کارآفرینان کشور نیز
حضور داشتند، شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه با
حضور جمعی از مدیران عالی رتبه سازمانی اشش اش

 
موفق به کسب رتبه برتر شد. 

اختتامیه این جشنواره پنجشنبه 16 بهمن ماه همزمان با دهه مبارك فجر 1399 در سالن خواجه نصیر مرکز همایش هاي بین المللی
سازمان صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد. سیدعباس عراقچی معاون، سیاسی وزارت امور خارجه از میهمانان ویژه این

 
مراسم بود که براي اهداي تندیس به برگزیدگان و سخنرانی در این برنامه حاضر شده بود. 

همچنین شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه به عنوان یکی از پیشگامان صنعت خرده فروشی کشور در راستاي حمایت از ایجاد
اشتغال پایدار و تحقق اهداف توسعه شتابان به طور مستقیم و غیرمستقیم زمینه اشتغال بیش از 11هزار نفر از نیروهاي متخصص را

 
فراهم کرده و تعداد شعب خود را با هدف خدمت رسانی به اقتصاد کشور و هموطنان عزیز افزایش داده است. 

گفتنی است، در جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور که از طرف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و به
صورت سالانه برگزار می شود، واحد هاي کارآفرین و اشتغالزاي کشور توسط هیأت علمی دبیرخانه جشنواره و تعدادي از اساتید رشته
کارآفرینی دانشگاه هاي کشور، بر اساس آمار و اطلاعات مربوط به اشتغالزایی مستقیم واحد هاي تولیدي، صنعتی و خدماتی کشور

مورد ارزیابی قرار می گیرند.



افتتاح 16 طرح تولیدي و اشتغالزایی مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید

اردبیل

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل از بهره برداري 16 طرح تولیدي و اشتغال زایی مورد حمایت این صندوق در
روستا ها و نواحی صنعتی استان خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اردبیل، هادي بابایی مهر، مدیر صندوق کارآفرینی
امید استان اردبیل در حاشیه افتتاح طرح هاي کشاورزي و
تولیدي مورد حمایت این صندوق گفت: براي اجراي این
طرح هاي اشتغال زا که زمنیه اشتغال 145 نفر را فراهم
کرده، بیش از 160 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه

 
در اختیار تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي خرد در روستا ها و شهر هاي استان اردبیل قرار گرفته است. 

او پرورش و تولید دام و طیور، تولید فرش دستباف، تولید محصولات چرمی، تولید دستمال کاغذي، مجتمع گردشگري و بوم گردي،
تولید پوشاك، لباس کودك و ماسک، تولید شیشه خم اتومبیل، تولید صنایع چوبی، پرورش و تولید قارچ خوراکی، تولید رنگ و رزین،

 
تولید محصولات گلخانه اي و گیاهان دارویی را از جمله موارد مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل ذکر کرد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل همچنین حمایت هاي قرض الحسنه از اشتغال خرد و کوچک را جزو برنامه هاي اصلی این
صندوق ذکر کرد و ادامه داد: صندوق کارآفرینی امید به معناي واقعی تسهیلات حمایتی پرداخت کرده و با اعطاي وام هاي قرض

 
الحسنه، رونق فعالیت سالم اقتصادي توام با اشتغال را دنبال می کند. 

بابایی مهر پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال زا و تولیدي در قالب استراتژي سه گانه "هر روستا یک محصول"، "روستاي بدون
بیکار" و "صندوق هاي خرد زنان روستایی" را از جمله راهبرد هاي تدوین شده براي صندوق کارآفرینی امید ذکر کرد و گفت: این

 
صندوق با سقف اعطاي 40 میلیارد ریال تسهیلات براي هر طرح، گامی اساسی در حمایت از طرح هاي اشتغالزا برداشته است. 

او تسهیل در ضمانت وام و پذیرفتن محل اجراي خود طرح به عنوان وثیقه را از جمله اقدامات آسان سازي براي اعطاي تسهیلات به
طرح هاي اشتغال زا در استان اردبیل اعلام و بیان کرد: پس از اعطاي تسهیلات نیز موارد اشتغال در کارگاه هاي دریافت کننده

تسهیلات قرض الحسنه از این صندوق رصد و بازرسی می شود.



ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویتهاي وزارت علوم است

منبع: بازار کارشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي این وزارتخانه
برشمرد.

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي این وزارتخانه

 
برشمرد. 

به گزارش بازارکار به نقل از وزارت علوم، غلامحسین رحیمی در آئین معارفه رئیس پارك علم و فناوري خلیج فارس بوشهر اظهار کرد:
در مجموع 45 پارك علم و فناوري در کشور تأسیس شده است اما قطعاً پتانسیل کشور ما بیش از این است و هم اکنون ظرفیت و

 
قابلیت احداث پارك هاي بیشتري را در کشور داریم. 

رحیمی با اشاره به اینکه کشور ایران در گذشته در حوزه صنعت و فناوري طی چندین قرن روي لبه تکنولوژي قرار داشته، اظهار
داشت: فناوري هایی نظیر تکنولوژي استفاده از انرژي هاي نو و تکنولوژي قنات ها براي اولین بار ایرانیان در دوران قبل از اسلام پدید

 
آوردند و سپس در دوره اسلامی با پیشرفت علم در ایران و جغرافیاي ممالک اسلامی تکنولوژي نیز پیشرفت کرد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر استان هاي کشور داراي یک پارك ملی مستقر در آن استان هستند، گفت: قبل از راه اندازي این
پارك ها واحدهایی با عنوان مراکز کارآفرینی در همه دانشگاه ها احداث شد که پس از آن این مراکز به واحدهاي کارآفرینی و نوآوري،
کارآفرینی و اشتغال پذیري و کارآفرینی و مهارت آموزي تبدیل شد وهم اکنون همه دانشگاه ها چنین مراکزي را دارند و این مراکز

 
زمینه ساز مراکز رشد علم و فناوري هستند. 

رحیمی مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را یکی از اولویت هاي وزارت علوم دانست و بیان کرد: در این راستا
دستورالعمل ها و آیین نامه هایی تدوین شده و این مراکز آموزش عالی وظیفه تربیت نیروي انسانی توانمند را دارند که بتوانند در

 
آینده ایده مشخص و قابلیت اجراي کسب و کار دانشی داشته باشند. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم بر اهمیت تأسیس شرکت هاي دانش بنیان تاکید کرد و افزود: نباید فقط نیرویی تربیت کنیم که

 
تنها به مدرك گرایی براي اشتغال در دستگاه ها منجر شود بلکه باید این دانشجویان تولید علم و دانش را مورد توجه قرار دهند. 

رحیمی با بیان اینکه هم اکنون پنج هزار و 700 شرکت دانش بنیان در کشور فعال است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر تعداد این
شرکت هاي دانش بنیان ثابت است زیرا باید ابتدا زیرساخت هاي تأسیس یک شرکت دانش بنیان فراهم شود و آن شرکت به یک

 
واحد مولد تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه مربی مهم است ولی تربیت کننده مهم تر است تصریح کرد: دانشگاه نقش مهمی در تربیت نیروي انسانی مولد کسب
و کارهاي دانش بنیان دارد، بنابراین پارك هاي علم و فناوري باید در کنار دانشگاه احداث شود تا به شرکت هاي دانش بنیان از نظر
دانشی کمک کند و از پارك علم و فناوري انتظار است یک شهرك صنعتی دانش بنیان ایجاد کند، چراکه آنها شهرك هاي صنعتی را

 
غنی سازي می کنند. 

رحیمی توسعه پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان را بدون حد و مرز دانست و عنوان کرد: برخلاف دانشگاه ها که بیش از حد نمی



توانیم توسعه دهیم و نباید بیش از حد دانش آموخته وارد جامعه شود، در فناوري به هر سطحی دست یابیم باز سطوح بالاتر نیاز

 
است. 

وي با تاکید بر اینکه توسعه مراکز رشد، فناوري، کارآفرینی و خلاقیت حد و مرز جغرافیایی ندارند و هر جا راه اندازي شوند می توانند
تمام مناطق حتی در سطح جهان را تحت پوشش داشته باشند، افزود: توسعه فناوري پارك ها بدون مرز است. وقتی فناوري را به یک

 
محصول فناورانه تبدیل می کنیم، می تواند به همه دنیا قابل عرضه باشد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم تاکید کرد: پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان بستر ایجاد و توسعه فناوري هستند به همین

 
دلیل هر چقدر کار کنیم باز هم جاي توسعه داریم. پارك ها در هرجایی باشند می توانند نیرو و سرمایه را از هر جایی جذب کنند. 

رحیمی مسئولان استان بوشهر را براي توسعه زیرساخت هاي پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان همراه دانست و
تصریح کرد: توسعه علمی و فناوري همیشه می تواند یک شتابی داشته باشد که جامعه عقب ماندگی خود را جبران کند و در این

 
راستا مرز زمانی نمی شناسد. 

وي با بیان اینکه پارك علم و فناوري خلیج فارس در استان بوشهر در حال رشد است و نیاز به توسعه سرمایه گذاري بیشتري دارد،
خاطرنشان کرد: یکی از مهم ترین مأموریت هاي پارك جامع استانی این است که باید زیست بوم فناوري و توسعه فناوري را به همه

 
نقاط استان گسترش دهد و مسئولین کمک کنند که همه شهرستان هاي استان مراکز رشدِ رشدیافته داشته باشند. 

رحیمی افزود: خوشبختانه سال گذشته صندوق پژوهش و فناوري در استان بوشهر راه اندازي شده و این مهم کمک بزرگی براي
توسعه شرکت هاي دانش بنیان است چرا که عمده شرکت هاي مستقر در پارك علم و فناوري و مراکز رشد نیاز به حمایت هاي مالی

 
دارند تا کسب و کار خود را شکل دهند و به نقطه تولید سودآور برسند که صندوق پژوهش و فناوري نقش مهمی در این زمینه دارد. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري مانند بانک دنبال سود نیست، این صندوق در راستاي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و

 
فناور است. 

وي در اشاره به مزیت هاي استان بوشهر بیان کرد: استان بوشهر از ظرفیت بالایی در بخش هاي مختلف برخوردار است. این استان کم

 
جمعیت، اما مملو از مزیت هاي مختلف است که فرصت مهمی را براي توسعه شرکت هاي دانش بنیان فراهم آورده است. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، دریا و زیست فناوري دریایی در استان بوشهر را یک فرصت مهم دانست و تاکید کرد: دریا

 
فرصت مهم شغلی و فناوري است که باید با تکنولوژي دانشی از این موقعیت استفاده کرد. 

رحیمی در پایان با معرفی دکتر حسن حبیبی به عنوان رئیس جدید پارك علم و فناوري خلیج فارس بوشهر از خدمات دکتر حبیب
رستمی، رئیس پیشین این پارك قدردانی کرد.



شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه کارآفرین برتر کشور شد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/11/18

شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور، نشان
کارآفرین برتر را از آن خود کرد.

شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه در دوازدهمین جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور، نشان

 
کارآفرین برتر را از آن خود کرد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه، نشان کارآفرین برتر به شرکت فروشگاه هاي

 
زنجیره اي رفاه در دوازدهمین جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور اعطا شد. 

در این مراسم که جمعی از برترین کارآفرینان کشور نیز حضور داشتند، شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه با حضور جمعی از

 
مدیران عالی رتبه سازمانی اشش اش موفق به کسب رتبه برتر شد. 

اختتامیه این جشنواره پنجشنبه 16 بهمن ماه همزمان با دهه مبارك فجر 1399 در سالن خواجه نصیر مرکز همایش هاي بین المللی
سازمان صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد. سیدعباس عراقچی معاون، سیاسی وزارت امور خارجه از میهمانان ویژه این

 
مراسم بود که براي اهداي تندیس به برگزیدگان و سخنرانی در این برنامه حاضر شده بود. 

همچنین شرکت فروشگاه هاي زنجیره اي رفاه به عنوان یکی از پیشگامان صنعت خرده فروشی کشور در راستاي حمایت از ایجاد
اشتغال پایدار و تحقق اهداف توسعه شتابان به طور مستقیم و غیرمستقیم زمینه اشتغال بیش از 11هزار نفر از نیروهاي متخصص را

 
فراهم کرده و تعداد شعب خود را با هدف خدمت رسانی به اقتصاد کشور و هموطنان عزیز افزایش داده است. 

گفتنی است، در جشنواره تجلیل و تکریم از کارآفرینان و مدیران اشتغالزاي کشور که از طرف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و به
صورت سالانه برگزار می شود، واحد هاي کارآفرین و اشتغالزاي کشور توسط هیأت علمی دبیرخانه جشنواره و تعدادي از اساتید رشته
کارآفرینی دانشگاه هاي کشور، بر اساس آمار و اطلاعات مربوط به اشتغالزایی مستقیم واحد هاي تولیدي، صنعتی و خدماتی کشور

 
مورد ارزیابی قرار می گیرند. 



 

 



پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي

بانک توسعه تعاون

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال�زایی از سوي این بانک
به بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري خبر داد.

حجت اله مهدیان در تشریح فعالیت�هاي حمایتی بانک توسعه تعاون با اشاره به اقدامات این بانک در راستاي توانمندسازي و
حمایت مالی و اعتباري از بانوان سرپرست خانوار گفت: بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعه�اي و اجتماعی مسئولیت

 
اجتماعی ویژه�اي براي خود قائل است و بر همین اساس در عمل به تکالیف توسعه�اي و حمایتی اهتمام ویژه�اي دارد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در ادامه افزود: در ادامه اقدامات حمایتی در راستاي توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار، امسال در
بانک توسعه تعاون مقرر شد وام قرض�الحسنه با معرفی معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مجموع به مبلغ 40
میلیاردریال به ازاي سرانه هر عضو به مبلغ 100 میلیون ریال پرداخت گردد که تاکنون اعطاي تسهیلات به مجموع 160 تعاونی به

 
مبلغ 32.110 میلیون ریال به مدیریت شعب استان هاي عامل ابلاغ گردیده است. 

مهدیان با بیان این که توانمند سازي زنان سرپرست خانوار از مهمترین برنامه هاي اشتغال زنان است، گفت: بانک توسعه تعاون به
منظورحمایت از زنان کارآفرین به 65 نفر از بانوان کارآفرین برتر منتخب مردمی با معرفی از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري تسهیلات قرض الحسنه 100 میلیون ریالی اعطا کرده است. 

وي افزود: در راستاي تفاهم نامه منعقد شده با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و به منظور توانمندسازي و مساعدت در
رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و فراهم سازي امکان اشتغال مولد و درآمدزا، بانک توسعه تعاون 1700 فقره وام قرض
الحسنه 30 میلیون ریالی جمعاً به مبلغ 51.000 میلیون ریال و جهت شرکت هاي تعاونی زنان در مجموع به مبلغ 250.000 ریال با

 
نرخ سود 15درصد پرداخت می کند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین اظهار داشت: با عنایت به ماده 18 قانون حمایت و ساماندهی مشاغل خانگی در راستاي
حمایت از خانوارها و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، بر اساس سهمیه تعیین شده توسط بانک مرکزي، بانک توسعه تعاون در سال 99
مکلف به اعطاي مبلغ 1.000 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال�زایی ، به ازاي هر نفر به مبلغ 500 میلیون ریال بوده که

تاکنون مبلغ 718 میلیارد ریال از سهیمه ابلاغی به جامعه هدف پرداخت شده است.



ایجاد 4 هزار شغل براي نیازمندان قزوینی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/11/18

قزوین-معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون بیش از 4 هزار شغل براي
مددجویان تحت حمایت با اعتباري بالغ بر 110 میلیارد تومان ایجاد شده است.

قزوین-معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان
قزوین گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون بیش از 4 هزار
شغل براي مددجویان تحت حمایت با اعتباري بالغ بر 110

 
میلیارد تومان ایجاد شده است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی کمیته
امداد امام خمینی (ره) استان قزوین سیدمرتضی دهقانی
محمدآبادي در مراسم اختتامیه کارگاه قالی بافی روستاي
داخرجین بیان کرد: موضوع ایجاد فرصت شغلی براي
نیازمندان یکی از خدمات محوري و اساسی کمیته امداد

 
امام خمینی (ره) است. 

وي ادامه داد: اساس کار امدادرسانی ارتقاي عزت نفس و بالا بردن جایگاه اجتماعی و فرهنگی مددجویان براي بازگشت آنها به شرایط

 
مناسب براي حضور در اجتماع است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین تصریح کرد: کسب و کارهاي خانگی به عنوان راهکاري مهم براي ایجاد اشتغال
و درآمد در سراسر دنیا محسوب می شوند و قابلیت انجام این نوع کسب و کار در منزل با مزایاي بسیاري براي شاغلان آن همراه

 
است. 

وي اضافه کرد: امروزه مشاغل خانگی و خرد، نقش بسیار زیادي در رفع معضل بیکاري و ناهنجاري هاي اجتماعی ایفا می کنند و با

 
دریافت تسهیلاتی اندك می توانند اشتغال گسترده اي ایجاد کنند. 

دهقانی محمدآبادي افزود: در سال هاي اخیر حمایت از مشاغل خانگی و خرد به یکی از سیاست هاي کشورهاي پیشرفته دنیا تبدیل

 
شده است و برنامه ریزي جدي براي حمایت دولت ها از این نوع مشاغل صورت می گیرد. 

وي افزود: امروزه نقش مشاغل خانگی در رونق اقتصادي و تثبیت درآمد براي دهک هاي پایین اقتصادي جامعه و ایجاد فرصت هاي

 
شغلی براي تمامی فعالان اقتصادي محرز شده و طرح ها و برنامه هاي متنوعی را در این زمینه به مرحله اجرا گذاشته اند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین خاطرنشان کرد: قانون ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی در ایران در سال

 
1390 در مجلس شوراي اسلامی تصویب شد تا از طریق ارائه تسهیلات، مشاغل خانگی و کارآفرینی شکل بگیرد. 



وي تبیین کرد: حمایت از مشاغل خانگی علاوه بر تحقق راهبردهاي اقتصادي، داراي مزیت هاي اجتماعی مثبتی است که نباید به آن

 
بی توجه بود. 

دهقانی محمدآبادي گفت: بخش قابل توجهی از مددجویان کمیته امداد را زنان سرپرست خانوار تشکیل می دهند از این رو توجه و

 
گسترش مشاغل خانگی یکی از ضرورت هاي اشتغال زایی در کمیته امداد امام (ره) است. 

وي تأکید کرد: در مشاغل خانگی زن سرپرست خانوار از اداره امور خانه و تربیت فرزندان غافل نشده و براي مدیریت خانه و تربیت

 
فرزندان با مانعی روبرو نمی شود و قادر خواهد بود زمان کار خود را به تناسب شرایط زندگی خویش هماهنگ کند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین با اشاره به برنامه ایجاد اشتغال براي مددجویان تحت حمایت این نهاد در سال
جاري، گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون بیش از 4 هزار شغل براي مددجویان تحت حمایت و سایر نیازمندان واجد شرایط؛ با

 
اعتباري بالغ بر 110 میلیارد تومان ایجاد شده است. 

دهقانی محمدآبادي یادآور شد: انتظار از مسئولان این است که به اشتغال خرد توجه لازم را داشته باشند چراکه یکی از مسائلی که به
ارتقاي اقتصاد کشور کمک می کند، مشاغل خرد و کارگاه هاي کوچک است که صنایع بزرگ را پشتیبانی می کند.



جهاددانشگاهی خراسان جنوبی خوش درخشید

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/11/18

تیم مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی در رویداد کارآفرینی ملی هم نت از بین 21 شرکت
کننده، موفق به کسب رتبه دوم شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز خراسان جنوبی، رویداد کارآفرینی ملی هم نت با هدف همکاري، مشکل گشایی،
نوآوري، توانمندسازي در چهار محصول عناب، زرشک، زعفران و
انار پنجشنبه، 16 بهمن به همت دانشگاه صنعتی بیرجند برگزار

 
شد. 

محور هاي رویداد در بخش هاي فراخوان ایده، طرح در تولید
بهینه محصولات (کاشت، داشت، برداشت)، ایده هاي فناورانه
درفرآوري محصولات دارویی و دارو هاي گیاهی، ایده هاي برتر

 
در صادرات و برندینگ، دیجیتال مارکتینگ و بازار بوده است. 

تیم مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان
جنوبی به سرپرستی حسین راغ آرا مدیر مرکز خدمات تخصصی
گیاهان دارویی جهاددانشگاهی با نام شبکه بیرناب (شبکه
منسجم اتصال بین کشاورز، تحقیقات و بازار با ارائه خدمات
آموزشی، مشاوره، تولید فرآورده و فروش براي کشاورز و حذف
واسطه ها و برقراري ارتباط مستقیم بین خریداران و فروشندگان
محصولات استراتژیک) و با شعار خلق ثروت از مزیت در این

 
رویداد شرکت کرد که ومفق به کسب مقام دوم شد. 

به گفته راغ آرا، ارائه آموزش و مشاوره هاي عمومی و تخصصی
در زمینه کاشت، داشت، برداشت، فرآوري، فروش، ایجاد مشاغل خانگی و ...، اجراي پژوهش هاي کاربردي با هدف حل مشکلات پیش
رو تولید، فرآوري، بازاریابی و صادرات در جهت ایجاد ارزش افزوده، حمایت از ایده هاي فناورانه در جهت دستیابی به دانش فنی ثبت
اختراع و تولید محصول، ایجاد دسترسی به طیف وسیعی از تولیدکنندگان، مصرف کنندگان، صاحبان سرمایه، مسئولان کشور و

 
محققان به اطلاعات موثق در زمینه محصولات از مهمترین اهداف شبکه بیرناب است. 

وي با بیان اینکه بیرناب تلفیقی از سنت و فناوري است که موانع رسیدن مشتري به محصول سالم را از بین برده است، افزود: با
بیرناب راهی براي توسعه تجارت الکترونیک و صادرات محصولات کشاورزي استان گشوده شده است.



مسجدي که بعد از 20 سال متروکه بودن، به همت امام محله جوانش «برقرار»

شد

منبع: شبستانشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/11/18

حجت الاسلام شوندي، امام محله «زندآباد قم» با عزم جهادي و اتکاء به ظرفیت هاي محلی، مسجد «امام محمدتقی علیه
السلام» را که 20 سال متروکه مانده بود، فعال کرد و با احیاي کارکردهاي این خانه خدا، آن را به مسجدي برقرار تبدیل

کرده است.

 
 

حجت الاسلام شوندي، امام محله «زندآباد قم» با عزم جهادي و اتکاء به ظرفیت هاي محلی، مسجد «امام محمدتقی علیه السلام» را

 
که 20 سال متروکه مانده بود، فعال کرد و با احیاي کارکردهاي این خانه خدا، آن را به مسجدي برقرار تبدیل کرده است. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان، گفتمان «امام محله» با محوریت ائمه جماعات مستقر در
سطح محلات و روستاها، با هدف رفع مشکلات و معضلات محلات به صورت مسجدمحور، به همت بنیاد هدایت در دست اجرا است. از
بازوان پرتوان این طرح امام محلاتی هستند که با تجمیع نیروهاي مردمی و نیات خیرانه و جهت دهی به آنها توانسته اند منشا خیرات

 
و برکات بسیار شوند. 

حجت الاسلام «ابوالفضل شوندي»، امام محله «زندآباد قم» که با محوریت مسجد «امام محمدتقی علیه السلام» فعالیت می کند
ازجمله این امامان محله است که علی رغم سن کم (متولد 1372) توانسته با تکیه بر ظرفیت هاي مردمی و مسجدي، منشا برکات

 
بسیار شود. 



 
 

بنابر این گزارش، مسجد «امام محمد تقی(ع)» داستانی شنیدنی دارد. این مسجد حدود 20 سال تعطیل بود و متولی آن از برگزاري
هر گونه مجلسی در این مسجد جلوگیري می کرد حتی نماز جماعت در آن برگزار نمی شد و مردم محله هیچ گونه ارتباطی با این
مسجد نداشتند و حتی بعضاً نمی دانستند آنجا مسجدي وجود دارد، به عبارت بهتر، این مسجد به صورت متروکه درآمده بود تا اینکه
سال گذاشته (یعنی سال 1398) حجت الاسلام شوندي، یک دهه هفتادي جهادي و پاي کار که در این منطقه امام جماعت حسینیه

 
بود متوجه این مسجد و متروکه بودن آن شد و درصدد برآمد تا این خانه خدا و کارکردهایش را احیاء کند. 

وي درباره حل این مشکل اظهار کرد: با کمک یکی از اهالی محل براي احیاي مسجد «امام محمدتقی(ع)» اقدام کردیم؛ اولین مشکل
احساس مالکیتی بود که متولی مسجد نسبت به مسجد داشت و در عین حال هیچ همکاري اي انجام نمی داد و مسجد را به چند نفر

 
اجاره داده بود! 

امام محله «زندآباد قم» تاکید کرد: نخست به سازمان تبلیغات اسلامی مراجعه کردیم و متوجه شدیم سازمان اصلاً از وجود چنین
مسجدي اطلاع ندارد! که این هم اشکالی بود که چرا احوال مساجد پیگیري نمی شود و به مدت 20 سال از وجود چنین مسجدي

 
خبري در دست نبوده است؟! 

وي در ادامه بیان کرد: بعد از اطلاع سازمان در شب ششم محرم، همراه با نماینده اي از سوي آنها براي صحبت و رایزنی و حل مسئله
به مسجد رفتیم و متاسفانه با غربتی عجیب مواجه شدیم! هیچ خبري از عزاداري سالار شهیدان(ع) در ششمین شب از محرم حسینی
نبود! وضعیتی که حتی در بدترین و دورافتاده ترین مساجد کشور هم دیده نمی شد. بعد از صحبت ها و پیگیري هاي مستمر
توانستیم مسجد را از دست آن متولی خارج کنیم اما .... تازه مشکلات پیش روي ما قرار گرفت که اولین آنها نبود امام جماعت مسجد

 
بود که به پیشنهاد سازمان تبلیغات، من آن را عهده دار شدم. 

 
از تقبل امامت جماعت تا تشکیل هیئت امناء 

امام محله «زندآباد قم» اضافه کرد: مشکل بعدي نداشتن هیئت امناء براي مسجد بود که با شناسائی چند جوان خوش فکر و متعهد
محله، هیئت امنا را ایجاد کردیم که همچنان در حال همکاري هستند. مشکل بعدي نداشتن نمازگزار بود چراکه مردم محل به دلایل
مذکور، هیچ ارتباطی با مسجد نداشتند. از این رو، در نخستین گام معرفی مسجد به اهالی محله را آغاز کردیم و به منظور رونق بیشتر
حضور مردم در این خانه خدا، در پشتی آن را نیز به روي مردم گشودیم تا به سهولت رفت و آمد، مردم با آن مانوس شوند. همه این
اقدامات در حالی انجام می شد که ما هیچ گونه منبعی براي تامین مخارج در اختیار نداشتیم که براي این مشکل نیز قرض الحسنه

 
دریافت کردیم. 



 
 

حجت الاسلام شوندي با بیان اینکه عدم فعالیت 20 ساله و سکونت مستاجران در این خانه خدا وضعیت آن را نامطلوب کرده بود،
ابراز کرد: براي رفع این مشکل، با همکاري جوانان محله بعد از رفتن مستاجران به نظافت مسجد پرداختیم که چند روز به طول

 
انجامید. 

 
تجهیز مسجد با خرید اقساطی از کسبه محل 

 
 

وي با بیان اینکه براي تجهیز و آراستگی مسجد از ظرفیت هاي محلی بهره گرفتیم، گفت: براي مثال براي تهیه فرش مسجد، با
صاحب فرش فروشی محل توافق کردیم که فرش ها را اقساطی به ما بفروشد که هنوز هم قسط آن را پرداخت می کنیم. مشکل بعدي
ایزوگام پشت بام مسجد بود که آن را هم به همین شیوه انجام دادیم و این در حالی بود که نه بودجه اي داشتیم و نه درآمدي و نه
حتی مأمومی که امید به پرداخت اقساط توسط آنها باشد ولی با همکاري کسبه محل توانستیم قسط هاي چهار میلیون و دویست

 
هزار تومانی مسجد را پرداخت کنیم. 

وي دعوت چهره به چهره از مردم براي حضور در مسجد را گام دیگر براي برقرار کردن مسجد امام محمدتقی(ع) معرفی کرد و افزود:
در این راستا به صورت حضوري به در خانه همسایگان رفتیم و براي عده اي هم دعوت نامه فرستادیم تا در مسجد حضور یابند.

 
همچنین، براي تقویت حضور مردم در مسجد برنامه هاي فرهنگی مسجد را راه انداختیم. 

 
برگزاري مراسم هاي مذهبی بعد از 20 سال 



 
 

امام محله «زندآباد قم» تاکید کرد: در این راستا، پایگاه بسیج و هیئت هفتگی و کانون فرهنگی حسینیه اي را که پیش از این در آن
امام جماعت بودم، به مسجد منتقل کردم و با کمک آنها برنامه هاي فرهنگی را اجرا کردیم و در ادامه برنامه هاي مذهبی مسجد اعم
از جشن هاي مذهبی و مراسم هاي مناسبتی مثل ایام عزاداري با پذیرائی مناسب را کلید زدیم که مورد استقبال مردم قرار گرفت و

 
مسجد بتدریج مملو از جمعیت شد، اتفاقی که 20 سال از آن خبري نبود! 

 
 

وي با بیان اینکه شیوع کرونا فعالیت هاي ما در فضاي داخلی مسجد را با محدودیت مواجه کرد، گفت: از این رو، برنامه هاي مسجد را
در کوچه مسجد برگزار کردیم براي دهه محرم برنامه عزاداري را به حیاط مدرسه مجاور مسجد انتقال دادیم و همچنین براي برنامه

 
ایام فاطمیه از ظرفیت محله استفاده کردیم که خدا را شکر و با عنایات اهل بیت(ع) مورد استقبال مردم محله قرار گرفته است. 

 
 

امام محله «زندآباد قم» کمک مومنانه با همراهی و همکاري مساجد را از دیگر فعالیت هاي مسجد «امام محمدتقی (ع)» بعد از
بازگشایی برشمرد و بیان کرد: با توجه به سطح پایین معیشتی منطقه و محله و عدم وابستگی به ارگان ها، میز کمک مومنانه را در



مسجد قرار دادیم تا از حداقل هاي کمک هاي مردمی در این زمینه استفاده شود که باز هم مورد استقبال قرار گرفت و باعث شد در

 
چند مرحله بتوانیم بسته هاي معیشتی و نقدي را بین نیازمندان توزیع کنیم. 

 
 

وي اضافه کرد: ما از فرصت برآمده از دل تهدید کرونا استفاده کردیم و گروه جهادي محله متشکل از جوانان محل را تشکیل دادیم و

 
با کمک آنها آمار نیازمندان محل را استخراج کردیم تا از این طریق به طور نظام مند به آنها کمک کنیم. 

حجت الاسلام شوندي آسیب شناسی محلی را دیگر اقدام خود به عنوان امام محله و با همکاري مسجدي ها و اهل محله برشمرد و
خاطرنشان کرد: متاسفانه نخستین آسیب در این محل اعتیاد است، بعد از آن طلاق و فقر بیشترین آسیب ها را به اهل محله تحمیل
کرده است که براي حل و کاهش این آسیب ها با همکاري دفتر تبلیغات اسلامی، مشاور خانواده را در مسجد مستقر کرده ایم که

 
هفته اي یک بار در این خانه خدا حضور یافته و به مراجمعان خدمات مشاوره اي ارائه می کند. 

وي در پایان یادآور شد: به منظور کارآفرینی و اشتغال زایی و کاهش آسیب فقر در محله، با همکاري سپاه پاسداران، کارگاه خیاطی

 
براي زنان سرپرست خانوار را در زیر زمین مسجد راه اندازي کرده ایم. 



مجتمع هاي فرهنگی هنري همدان به بخش خصوصی واگذار شدند
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سالن اصلی مجتمع فرهنگی هنري بوعلی سینا و سالن هاي آمفی تئاتر، سینما و رستوران مجتمع فرهنگی سینمایی شهید
آوینی همدان با برگزاري مزایده عمومی و طی مراح...

سالن اصلی مجتمع فرهنگی هنري بوعلی سینا و سالن هاي آمفی تئاتر، سینما و رستوران مجتمع فرهنگی سینمایی شهید آوینی

 
همدان با برگزاري مزایده عمومی و طی مراحل قانونی به بخش خصوصی واگذار شدند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، مراسم واگذاري رسمی این مجتمع ها با حضور معاون

 
سیاسی-امنیتی استاندار همدان، مدیرکل و معاونان اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان و سرمایه گذاران پروژه برگزار شد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان در این مراسم با تأکید بر اینکه این اداره کل یکی از دستگاه هاي پیشرو در امر
واگذاري مجتمع هاي دولتی است، گفت: امر واگذاري مجتمع هاي بوعلی سینا و شهید آوینی بعد از بررسی و طی مراحل قانونی، دو

 
نوبت در روزنامه هاي کثیرالانتشار به صورت آگهی منتشر شد. 

احمدرضا احسانی با بیان اینکه واگذاري مجتمع فرهنگی هنري شهر لالجین هم در دستور کار قرار دارد؛ افزود: بر اساس اصل 44

 
قانون اساسی، برون سپاري امور، مشارکت بخش خصوصی و ارتقاء بهره وري از اهداف این طرح است. 

در ادامه این جلسه داوود ابوترابی معاون توسعه مدیریت و منابع اداره کل هم در خصوص این پروژه توضیحاتی ارائه کرد و گفت: اداره
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان در اجراي ماده 27 قانون الحاق موادي به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت به

 
روش (ROLT) برخی از فضاهاي فرهنگی و هنري خود را به به بخش خصوصی واگذار نموده است. 

وي اظهار کرد: کاهش تصدي گري هاي دولت، ایجاد اشتغال در حوزه فرهنگ و هنر، بهبود خدمات فرهنگی و هنري به مردم، افزایش
بهره وري از امکانات مجتمع و دقت بیشتر در نگهداري از اموال مجتمع، اصلاح نظام خدمت و بهبود عملکرد و بالا بردن جنبه
حاکمیتی و نظارتی اداره کل و جلب مشارکت بخش خصوصی در فعالیت هاي فرهنگی و هنري جزو هدف هاي اصلی این طرح به

 
شمار می رود. 

وي با بیان اینکه فرآیند واگذاري مجتمع هاي فرهنگی و هنري همدان از سال 1394 آغاز شده بود اما علی رغم تلاش و پیگیري
همکاران در سنوات گذشته، به دلیل عدم استقبال بخش خصوصی از روش واگذاري (ماده 5) به نتیجه نرسید؛ خاطرنشان کرد: از

 
تیرماه 1398 روش واگذاري به (ROLT) تغییر یافته و با برگزاري جلسات متعدد، در نهایت نتیجه اي مطلوب حاصل شد. 

ابوترابی با تأکید بر اینکه در این روش هزینه هاي نگهداري، تعمیر و تجهیز سالن هاي مجتمع ها به دستگاه هاي صوتی و تصویري
مدرن بر عهده سرمایه گذار است، گفت: اخذ مجوز ایمنی از سازمان آتش نشانی، ایجاد فضاسازي مناسب در محوطه و ساختمان
مجتمع، ایجاد امکانات رفاهی از جمله راه اندازي بوفه و رستوران، کارآفرینی و ایجاد اشتغال حداقل براي 10 نفر، کاهش هزینه هاي



نگهداري تأسیسات مجتمع، فعالیت بیشتر و مستمر سالن همایش ها و افزایش آمار برگزاري برنامه هاي مختلف فرهنگی و هنري از

 
جمله کنسرت ها و نمایش هاي پرمخاطب را از مزایاي واگذاري این دو مجتمع فرهنگی عنوان کرد. 

مصطفی آزادبخت معاون سیاسی امنیتی استاندار همدان هم در این جلسه گفت: کارهاي فرهنگی به برنامه هاي ریزي بلند مدت و

 
آینده نگري نیاز دارد. 

وي ضمن قدردانی از تلاش هاي مدیرکل و مجموعه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان براي انجام کاري مغفول مانده، تصریح

 
کرد: معدل کاري این اداره کل بسیار بالا و قابل توجه است. 

وي با بیان اینکه کار فرهنگی به ظرافت و حساسیت نیاز دارد، خاطرنشان کرد: به سرانجام رساندن این طرح بعد از سال ها، شایسته
تقدیر است.



24 میلیارد تومان تسهیلات به مشاغل فرهنگی و هنري قزوین ارائه شد
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محمدحسین اسماعیلی گفت: تقریبا 24 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار اهالی فرهنگ و رسانه استان قرار داده شده است
و هم اکنون مرحله دوم تسهیلات ارائه می شو...

محمدحسین اسماعیلی گفت: تقریبا 24 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار اهالی فرهنگ و رسانه استان قرار داده شده است و هم

 
اکنون مرحله دوم تسهیلات ارائه می شود، امیدواریم بتوانیم تسهیلات بیشتري را در اختیار آنها قرار دهیم. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمدحسین اسماعیلی با اشاره به تأثیر کرونا در حوزه
هاي فرهنگی و هنري اظهار کرد: کرونا خسارت هاي بسیاري را به حوزه هنر و رسانه وارد کرد و در طول یک سال گذشته این مشاغل

 
از نخستین مشاغلی بوده که منجر به تعطیلی شد. 

وي افزود: براساس شرایط کرونایی، توزیع بسته هاي حمایتی و تسهیلاتی بسیاري را با همکاري وزارت فرهنگ و ارشاد و دولت براي

 
مشاغل فرهنگی و هنري درنظرگرفتیم که این تسهیلات در قالب وام هاي بانکی ارائه شده است. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد استان قزوین عنوان کرد: تقریبا 24 میلیارد تومان تسهیلات در اختیار اهالی فرهنگ و رسانه استان قرار داده

 
شده است و هم اکنون مرحله دوم تسهیلات ارائه می شود، امیدواریم بتوانیم تسهیلات بیشتري را در اختیار آنها قرار دهیم. 

 
ارائه تسهیلات کرونایی به فعالان هنري و فرهنگی 

اسماعیلی گفت: ارائه تسهیلات در دو سامانه انجام می شود؛ سامانه نخست شامل سامانه «تحفه» ویژه فعالیت افراد به صورت بنگاهی

 
و داراي کدکارگاهی است؛ این افراد می توانند با مراجعه به این سامانه تسهیلات را از طریق صندوق کارآفرینی امید دریافت کنند. 

وي اضافه کرد: روش دوم ارائه تسهیلات از طریق سامانه «کارا» است که متقاضیان درخواست وام با معرفی به وزارت کار و تعاون، از

 
این تسهیلات بهره مند می شوند. 

 
ارائه وام بلاعوض به اعضاي صندوق هنر 

وي ادامه داد: همچنین وام بلاعوض به مبلغ یک میلیون و 500 هزار تومان به هزار نفر از اعضاي صندوق اعتباري هنر استان قزوین

 
ارائه شده و حق بیمه اعضاي این صندوق نیز در سه ماه نخست سال جاري پرداخت شده است. 

اسماعیلی در پایان با اشاره به اطلاعیه هیئت نظارت بر مطبوعات مبنی بر درخواست اخذ مجوز فعالیت فعالان خبري تصریح کرد:
هنوز آمار دقیقی از استان قزوین در این زمینه نداریم، اما فرصت مناسبی براي فعالان پایگاه خبري یا فضاي مجازي است تا این افراد

با مراجعه به سامانه جامع رسانه هاي کشور تا پایان بهمن ماه نسبت به ثبت مجوز اقدام کنند و این مهلت تمدید نخواهد شد.





آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند

منبع: شهرشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/11/18

شهر: طبق گفته معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران؛ نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه
تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار گرفته است.

 
تسهیلات 90 میلیون تومانی به رانندگان تاکسی داده می شود 

شهر: طبق گفته معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران؛
نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات
90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت

 
قرار گرفته است. 

به گزارش شهر، سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و ترافیک
شهرداري تهران در ابتداي مراسم آیین بهره برداري از 110
دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره
شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب اسلامی ایران، بیان
کرد: خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب

اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط
سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است

 
که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ...وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده استف افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 



او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده
اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو

 
کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی باتأکید براینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

 
برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود. 

خبرنگار: ملیکا هاشمی



تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود

منبع: اکو فارسشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/11/18

اکوفارس: معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در قالب
ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است.

اکوفارس: معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در قالب
ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است. به گزارش ایرنا، سید مناف هاشمی روز شنبه
در آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و انقلاب
اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي
جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم، در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، با توجه به همه تلاش ها و
پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این

 
باشد. 

وي اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک ها، دولت و دیگر منابع وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و
مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد، شهر تهران به بیش از سه هزار دستگاه اتوبوس، بیش از یک هزار و 500 دستگاه

 
واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید نیاز دارد. 

هاشمی ادامه داد: تا امروز سه هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده معرفی شدند که دو هزار و 206
دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است، هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود اما بعید می دانم که

 
تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. 

به گفته وي، البته یک توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند،
900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده

 
پایتتخت در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، گفت: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتما تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

وي در بخش دیگري از سخنانش درباره اورهال واگن هاي مترو نیز گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را شهردار تهران و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند

 
نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه ایستگاه مترو شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در
اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند، این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز



قسمتی از اوراق مشارکت 1398، محقق نشده که امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران،

 
یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

وي درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، نیز گفت: یکی از قراردادها، قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي
تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد و در تلاش هستیم تا قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به

 
امضا برسد. 

هاشمی همچنین ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است، بخش

 
خصوصی را براي ورود اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

به گفته وي، این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود که این قرارداد واگن نزدیک

 
به سه هزار میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس با حضور پیروز حناچی شهردار تهران، سید مناف هاشمی
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران، محمد علیخانی رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران، فرشاد
مقیمی مدیرعامل شرکت ایران خودرو ، محسن هاشمی رییس شوراي اسلامی شهر تهران و مهدي جمالی نژاد معاون وزیر کشور و
رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و دیگر مدیران شهري پایتخت در بوستان گفت وگو، محل دائمی نمایشگاه هاي

شهرداري تهران برگزار شد.



سند توسعه فرهنگی براي 16 روستاي میامی تهیه شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/11/18

میامی- فرماندار میامی از اختصاص اعتبارات در راستاي توانمند سازي شهرستان خبر داد و گفت: سند توسعه فرهنگی براي
16 روستا تهیه شده است.

میامی- فرماندار میامی از اختصاص اعتبارات در راستاي
توانمند سازي شهرستان خبر داد و گفت: سند توسعه

 
فرهنگی براي 16 روستا تهیه شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، احمد ملایري بعدازظهر شنبه در
هفتمین روز دهه مبارك فجر در مراسم افتتاح هم زمان
پروژه هاي عمرانی و اقتصادي میامی به میزبانی اداره
فرهنگ و ارشاد اسلامی این شهر، ضمن بیان اینکه
توانمندسازي محله عمارت شهر میامی در حال انجام است،
ابراز داشت: دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري

 
سمنان تاکنون اعتبارات بسیار خوبی را در راستاي توانمندسازي شهرستان اختصاص داده است. 

وي بابیان اینکه سند توسعه فرهنگی براي 16 روستاي میامی تهیه شده است، افزود: تاکنون چندین سازمان مردم نهاد مجوز فعالیت

 
خود در شهرستان را دریافت کردند. 

 
افتتاح استخر میامی تا پایان سال 

فرماندار میامی با بیان اینکه امسال 55 میلیارد تومان ارزش افزوده به شهرداري و دهیاري ها پرداخت شده است، ابراز داشت: تاکنون
500 میلیون تومان به شهرداري میامی و 500 میلیون تومان به شهرداري رضوان و 10 میلیارد تومان به دهیاري هاي شهرستان

 
میامی پرداخت شده است. 

ملایري بابیان اینکه طی سال جاري مجوز فعالیت کارخانجات و معادن مختلفی در میامی صادرشده است، تصریح کرد: مبلغ 25

 
میلیارد تومان تسهیلات از محل تسهیلات اشتغال روستایی و تبصره 18 به منظور خرید ادوات کشاورزي پرداخت شده است. 

وي بابیان اینکه هفت خانه ورزش روستایی در میامی به بهره برداري رسیده است، افزود: با تخصیص اعتبار انجام شده، استخر میامی

 
که تاکنون 95 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است تا پایان سال افتتاح می شود. 

 
هزینه کرد 300 میلیارد تومان اعتبار در حوزه عمرانی و اقتصادي 

فرماندار میامی با بیان اینکه مجموع اعتبارات 130 میلیارد تومانی عمرانی و اقتصادي مرتبط با افتتاح طرح ها در شهرستان میامی



طی دهه فجر سال جاري در مقایسه با اعتبارات سال قبل 100 درصد رشد داشته است، ابراز داشت: با افتتاح پروژه هاي اقتصادي در

 
شهرستان میامی مجموعاً براي 120 نفر شغل جدید ایجاد می شود. 

ملایري بابیان اینکه از ابتداي سال تاکنون بالغ بر 300 میلیارد تومان اعتبار در زمینه هاي عمرانی و اقتصادي در شهرستان میامی
هزینه شده است، تصریح کرد: خوشبختانه با ایجاد صندوق کارآفرینی امید در شهرستان میامی، علاوه بر ایجاد اشتغال براي 200 نفر،

 
تاکنون هفت میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

وي بابیان اینکه شش پروژه عمرانی توسط دستگاه هاي اجرایی همچون منابع طبیعی، شرکت توزیع برق، آب و فاضلاب و غیره با
پیش بینی اعتبار 20 میلیون تومان کلنگ زنی خواهد شد، افزود: طی دهه فجر امسال مجموعاً 50 طرح شامل 39 پروژه عمرانی
توسط 10 دستگاه اجرایی بااعتبار 27 میلیارد تومان و پنج پروژه اقتصادي، کشاورزي و صنعتی بااعتبار مجموعاً 130 میلیارد تومان به

 
بهره برداري خواهد رسید. 

 
ابلاغ تخصیص 100 درصد اعتبارات 

فرماندار میامی ضمن بیان اینکه تاکنون جلسات مختلفی با بنیاد برکت و آستان قدس رضوي در راستاي سرمایه گذاري، مشارکت و
توسعه شهرستان به انجام رسیده است، ابراز داشت: بنیاد برکت تعهد کرده تا براي 115 نفر در پنج منطقه شهرستان ایجاد شغل کند

 
که تاکنون 80 نفر به بانک معرفی شدند. 

ملایري تشکیل 30 صندوق خرد روستایی با همکاري جهاد کشاورزي با اشتغال زایی براي 70 نفر از دیگر اقدامات انجام شده در این
شهرستان برشمرد و تصریح کرد: تاکنون در 50 هکتار از اراضی میامی زعفران کاري و در 50 هکتار نیز گل محمدي کشت شد و

 
شش هزار هکتار از اراضی میامی به شیوه آبیاري تحت فشار تجهیز و مبلغ 50 میلیارد تومان نیز کمک بلا عوض اعطاشده است. 

وي بابیان اینکه مکاتبات مرتبط با تخصیص 100 درصدي اعتبارات شهرستان ابلاغ شده است، افزود: در شهرستان میامی طی سال
گذشته بالغ بر 12 میلیارد تومان کمک و تسهیلات پرداخت شد که این عدد در سال جاري به 16 میلیارد تومان افزایش یافته است.



امیدواریم تا پایان سال 1400 تمام املاك علوي تعیین تکلیف شود

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی: امیدواریم تا پایان سال 1400 تمام املاك علوي تعیین تکلیف شود رئیس بنیاد
مستضعفان انقلاب اسلامی گفت: از همه مدیران و مسئولان استان قزوین که تلاش کردند تا امروز 296 فقره سند مردم به آن ها

 
برسد، تشکر می کنیم و انتظار داریم تا پایان سال 1400 تمامی املاك باقی مانده تعیین تکلیف شود. 

به گزارش خبرنگار اجتماعی صبح قزوین، مراسم اهداي 296فقره از اسناد املاك غصب شده توسط خاندان پهلوي به مردم شهرستان
تاکستان امروز(شنبه) توسط بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی به صورت ویدئوکنفرانسی با حضور سید پرویز فتاح در سالن اجتماعات

 
شهید امامی استانداري قزوین برگزار شد. 

این مراسم که با حضور آیت االله عبدالکریم عابدینی نماینده ولی فقیه در استان قزوین، علی فرخزاد معاون عمرانی استاندار، رضا
طاهري فرماندار تاکستان، رجب رحمانی نماینده مردم تاکستان در مجلس، سید فخرالدین علوي، مدیرکل اموال و املاك استان

 
قزوین و جمعی از مدیران و مردم شهرستان تاکستان که اسناد مالکیت خود را کسب کرده بودند برگزار شد. 

 
 

رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی در این مراسم با بیان اینکه اکنون مسئولیت سنگینی بر دوش مسئولین استان در جهت احقاق

 
حق مردم قرار دارد، اظهار کرد: این روند باید سریع تر انجام شود تا مردم به حقوق خود برسند. 

پرهیز فتاح افزود: اکنون 42 امین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی را پشت سر می گذاریم و به لطف خداوند و کوري چشم دشمنان
چندصدمین سالگردها را هم جشن خواهیم گرفت لذا باید انقلاب امام(ره) را به موضع اصلی خودش که همان عدالت خواهی و احقاق

 
حق مستضعفان بود، پیش ببریم. 

 
 

این مقام مسئول در پایان تاکید کرد: ما وظیفه داریم که حق را به حق دار برسانیم و از همه مدیران و مسئولان استان قزوین که در
این زمینه تلاش کردند تا امروز 296 فقره سند مردم به آن ها برسد، تشکر می کنیم و انتظار داریم تا پایان سال 1400 تمامی املاك

 
باقی مانده تعیین تکلیف شود. 

در ادامه سید فخرالدین علوي اظهار کرد: اگر مسئولان استان قزوین حمایت کنند تا پایان شهریور1400 اتمام واگذاري املاك علوي

 
را اعلام خواهیم کرد. 

مدیرکل اموال و املاك استان قزوین تصریح کرد: ارزش اسناد این 269فقره ملکی که به مردم اهداء شده 181میلیارد ریال و مساحت



 
آن 53هکتار است. 

 
60تا70 درصد دارایی هاي مردم مربوط به املاك است 

علی فرخزاد در پایان جلسه با بیان اینکه اهداي 269فقره سند به مردم یک پروسه طولانی را دربرداشته است و کار کوتاه مدتی نبوده،
عنوان کرد: هماهنگی هاي لازم براي اعتمادسازي و اطمینان مردم و همچنین هماهنگی هاي بین دستگاهی باعث شد که این اتفاق

 
در کوتاه ترین زمان و حداقل هزینه انجام شود. 

معاون عمرانی استاندار قزوین افزود: در این حوزه سعی شد که تفاوتی بین افراد برخوردار و افراد کم برخوردار قائل شویم؛ در کشور ما
عموما 60تا70 درصد دارایی هاي مردم مربوط به املاك است که با این کار تحول اقتصادي خوبی در شهرستان تاکستان را شاهد

 
خواهیم بود. 

وي در پایان گفت: باتوجه به اینکه این اراضی، اراضی کشاورزي است و به علت نداشتن سند مردم نمی توانستند از مزایایی مانند
تسهیلات براي ایجاد اشتغال بهره مند شوند که سنددار شدن آن ها بدون شک در رشد اقتصادي و اشتغال این منطقه موثر خواهد

 
بود. 

 
انتهاي پیام/1300 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



درگیري زنان با دوگانه اشتغال و فرزند آوري

منبع: ایسکاشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/11/18

کارشناس مسائل زنان و میز خانواده گفت: به دلیل عدم وجود حمایتهاي اجتماعی از مادران شاغل، خانمها باید بین دوگانه
اشتغال و فرزند آوري یا تحصیل و مادري یکی را انتخاب کنند.



ایجاد بیش از 6 هزار شغل با افتتاح 449 پروژه گردشگري در دهه فجر

منبع: شبستانشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/11/18

خیاطیان گفت: در ایام دهه فجر در راستاي توسعه زیرساخت هاي بخش گردشگري و حمایت از سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی، 449 پروژه با حجم سرمایه گذاري 48 هزار و 510 میلیارد ریال در دستور کار قرار دارد.

خیاطیان گفت: در ایام دهه فجر در راستاي توسعه زیرساخت
هاي بخش گردشگري و حمایت از سیاست هاي اقتصاد مقاومتی،
449 پروژه با حجم سرمایه گذاري 48 هزار و 510 میلیارد ریال

 
در دستور کار قرار دارد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از مرکز روابط عمومی و
اطلاع رسانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی،
محمد خیاطیان با اشاره به نامگذاري سال جاري از سوي مقام

معظم رهبري به سال جهش تولید، بیان کرد: «باتوجه به این که یکی از سیاست هاي محوري دولت تدبیر و امید ایجاد اشتغال پایدار
است، این وزارت براساس رسالت ها و مأموریت هاي محوله نسبت به تدوین برنامه هاي اشتغال در حوزه هاي تخصصی خود اقدام

 
کرده و توانسته موفقیت هاي بزرگی نیز در این حوزه کسب کند.» 

او در خصوص پرداخت تسهیلات در دولت دوازدهم به سرمایه گذاران، علاقه مندان و فعالان این حوزه، اظهار کرد: بر اساس اذن مقام
معظم رهبري براي برداشت 1,5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی به منظور ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري

 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گام هاي مهمی براي جذب این منابع برداشته است.» 

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی افزود: «در حوزه اشتغال روستایی، بیش از 16 هزار طرح و
پروژه گردشگري و صنایع دستی با تسهیلاتی بالغ بر 10 هزار میلیارد ریال در حال اجرا است که این طرح ها براي نزدیک به 29 هزار
نفر شغل مستقیم ایجاد کرده است، این اقدام پایداري جمعیت در مناطق روستایی و مرزي، مهاجرت معکوس، توسعه مناطق روستایی

 
و کمتر برخوردار را در پی داشته است.» 

او اعلام کرد: «12 هزار میلیارد ریال از محل منابع صندوق توسعه ملی براي اجراي 146 پروژه، هزار و 315 میلیارد ریال از محل
منابع اشتغال فراگیر براي اجراي 426 پروژه، 2 هزار و 742 میلیارد ریال از محل منابع رونق تولید براي اجراي 114 پروژه و بیش از
500 میلیارد ریال یارانه سود تسهیلات بانکی ازجمله مواردي است که در راستاي حمایت از سرمایه گذاران صنعت گردشگري در

 
دولت دوازدهم پرداخت شده است.» 

خیاطیان با بیان این که در راستاي حمایت از سرمایه گذاران بخش گردشگري در سال 99، 4 هزار میلیارد ریال تسهیلات از منابع
صندوق توسعه ملی تأمین اعتبار شده است، افزود: «تا کنون 173 طرح براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده اند.» 



او تصریح کرد: «در راستاي حمایت از تولید و ایجاد اشتغال براساس ظرفیت ها و تبصره هاي قانون بودجه سال 97، مساعدت هاي
لازم انجام شده و در این راستا مبلغ 134 میلیارد ریال به عنوان کمک هاي فنی و اعتباري بلاعوض براي حمایت از بخش هاي میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی که ماهیت تسهیلات پذیري نداشته و سیستم بانکی حاضر به پرداخت تسهیلات به این طرح

 
نبوده اند براي ایجاد یا تثبیت اشتغال مساعدت شده و با این اقدام براي بیش از 2800 نفر شغل ایجاد شده است.» 

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تأکید بر تداوم فعالیت ها و حمایت ها در راستاي توسعه
گردشگري کشور به پروژه هاي در حال ساخت اشاره کرد و گفت: «در حال حاضر در سطح کشور 2 هزار و 527 پروژه انواع تأسیسات
گردشگري توسط بخش خصوصی در حال اجراست که 212 پروژه داراي پیشرفت فیزیکی بالاي 90 درصد دارند که براساس برنامه

 
ریزي هاي انجام شده پیش بینی می شود تا پایان دولت تدبیر و امید به بهره برداري برسند.» 

او در خصوص پروژه ها و طرح هاي در دست اقدام، عنوان کرد: «براي رفع مشکلات سرمایه گذاران که عمدتاً ناشی از افزایش قیمت
هاست، اقدامات حمایتی همچون پیگیري از هیئت دولت براي پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش از منابع صندوق توسعه ملی به
پروژه هاي بخش گردشگري، پرداخت تسهیلات متمم تکمیلی و افزایش طول دوران مشارکت و همچنین تنفس و فروش اقساطی

 
تسهیلات بخش گردشگري در دستور کار وزارتخانه قرار دارد.» 

خیاطیان تصریح کرد: بر اساس بررسی هاي انجام شده و پیش بینی کارشناسان مطالعات اقتصادي، به نظر می رسد در دوران
پساکرونا تقاضاي زیادي براي افزایش سفر و توسعه این بخش را شاهد باشیم و بخش گردشگري نسبت به سایر بخش هاي اقتصادي

از روند رو به رشد بیشتري برخوردار شود که لازم است برنامه ریزي هاي لازم از هم اکنون انجام شود.»



جهان خبر

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/11/18

 
ترامپ در جلسه محاکمه شرکت نمی کند 

وکلا و مشاوران دونالد ترامپ رئیس جمهور سابق آمریکا دعوت مدیران استیضاح براي شهادت دادن وي در جلسه محاکمه سنا را رد

 
کردند. 

«جیسون میلر» مشاور ترامپ در حالی که وي دیگر رئیس جمهوري آمریکا نیست، به نشریه «دیلی بیست» گفت: رئیس جمهور در

 
یک فرآیند غیر قانونی شهادت نخواهد داد. 

«جیمی راسکین» نماینده دموکرات ایالت مریلند و سرپرست مدیران استیضاح ترامپ نامه اي را ارسال کرده و در آن از ترامپ و

 
وکلایش خواسته تا در مورد وقایع روز 6 ژانویه (16 دي) در ساختمان کنگره آمریکا شهادت دهند. 

راسکین در این نامه نوشت که اگر ترامپ در جلسه محاکمه شهادت ندهد، استنباط به شدت نامطلوبی از اقدامات (و بی عملی) وي در

 
حادثه روز 6 ژانویه می شود. 

 
بر اساس این گزارش، تیم حقوقی ترامپ در واکنش به این نامه اعلام کردند: نامه شما چیزي که همه می دانند را تایید می کند؛ 

 
نمی توانید ادعاهایتان را ثابت کنید. 

راسکین در نامه اي که به ترامپ و وکلایش نوشته از آنها خواسته تا روز دوشنبه و نهایتا تا 11 فوریه (پنجشنبه 23 بهمن) براي

 
شهادت دادن در مجلس سنا حاضر شود. 

 
رهبر القاعده در شبه جزیره عربستان دستگیر شد 

 
«سی.ان.ان» اعلام کرد، سازمان ملل اعلام کرد، «خالد باطرفی» چند ماه پیش در یمن بازداشت شد. 

خالد باطرفی، سرکرده القاعده در شبه جزیره عربستان ماه اکتبر در عملیاتی در المهره یمن بازداشت شده است که بازداشت وي به

 
منزله گنجینه اي از اطلاعات براي سازمان هاي مبارزه با تروریسم در سراسر جهان است. 

 
«سعد عاطف العولقی» معاون باطرفی هم در جریان همین عملیات امنیتی در شهر الغیضه در استان المهره یمن ماه اکتبر کشته شد. 
این نخستین بار است که رسما بازداشت باطرفی تایید می شود اما سازمان ملل اطلاعات بیشتري درباره عملیات یا محل فعلی باطرفی

 
ارائه نکرد. 

وبسایت اطلاعاتی پیرامون گروه هاي تروریستی و تندرو موسوم به «سایت» اوایل اکتبر گزارش هاي نامعتبري منتشر کرد که نشان

 
می دهد نیروهاي امنیتی یمن باطرفی را در استان المهره بازداشت کردند. 

باطرفی اوایل سال 2020 پس از کشته شدن قاسم الریمی، سرکرده سابق در حملات هوایی آمریکا در یمن، سرکرده القاعده در شبه

 
جزیره عربستان شد. 

 
طالبان، آمریکا را به «جنگ بزرگ» تهدید کرد 

طالبان به آمریکا هشدار داد در صورتی که سربازانش تا ماه مه سال جاري میلادي مطابق با برنامه توافق دوحه از افغانستان خارج

 
نشوند، «جنگی بزرگ» رخ خواهد داد. 

طالبان این هشدار را در وبسایتش تحت عنوان Al Emarah و با این تیتر منتشر کرد: «چه می شود اگر تاریخ خروج مهاجمان

 
تمدید شود». 

طالبان هشدار داد: «اگر توافق دوحه لغو شود، این منجر به یک جنگ بزرگ خواهد شد که مسئولیتش مستقیم به دوش آمریکا



 
است». 

طالبان همچنین به گزارش اخیر «گروه مطالعه افغانستان» کنگره آمریکا ارجاع داد که توصیه کرد دولت جو بایدن تاریخ خروج

 
سربازان از افغانستان را تمدید کند. 

این گروه گفت: «اگر خداي نکرده توافق دوحه نقض شود، این منجر به تشدید خطرناك جنگ خواهد شد که طرف مقابل مسئولش

 
خواهد بود». 

 
دادگاه کیفري بین الملل شکایت قطر علیه امارات را رد کرد 

در سال 2018 دوحه شکایتی را به دادگاه کیفري بین المللی علیه امارات ارائه و این کشور را به انجام نقض مداوم حقوق بشر در حق

 
قطري ها متهم کرده بود. 

دادگاه کیفري بین المللی دادخواست قطر را که طی آن امارات را به اعمال تبعیض علیه شهروندان قطر در طول محاصره این کشور در

 
جریان بحران سال 2017 متهم کرده بود با این ادعا که این پرونده جزو اختیارات دادگاه نیست، رد کرد. 

«عبدالقوي احمد یوسف» رئیس این دادگاه که بالاترین دستگاه قضایی سازمان ملل محسوب می شود، گفت، بررسی این دادخواست

 
قطر علیه امارات جزو اختیارات دادگاه نیست. 

در سال 2018 دوحه شکایتی را به دادگاه کیفري بین المللی علیه امارات ارائه و این کشور را به انجام نقض مداوم حقوق بشر در حق

 
قطري ها متهم کرده بود. 

 
استقرار گارد ملی در واشنگتن 480 میلیون دلار هزینه داشت 

«بلومبرگ» به نقل از منابع آگاه گزارش داد استقرار گارد ملی در واشنگتن پس از حمله به ساختمان کنگره حداقل 480 میلیون دلار
هزینه دربرداشت. منابعی که خواستند هویتشان مشخص نشود، اظهار داشتند که این مبلغ شامل هزینه هاي انجام شده در بودجه

 
شهر واشنگتن نیست. 

 
در پی خشونت هاي روز 6 ژانویه در کنگره که منجر به کشته شدن 5 تن شد، حدود 25000 گارد ملی مستقر شدند. 

 
این استقرار نیرو در نوع خود از زمان جنگ داخلی در ایالات متحده در قرن نوزدهم بزرگ ترین بوده است. 

طبق تخمین هاي پنتاگون، بنا به درخواست پلیس کنگره، حدود 5000 عضو گارد ملی تا اواسط ماه مارس در پایتخت باقی خواهند

 
ماند. 

 
اقدام جدید ضد فلسطینی امارات و بحرین 

امارت و بحرین پس از عادي سازي روابط با رژیم صهیونیستی، در یک اقدام ضد فلسطینی دیگر، کمک هاي سالانه خود به آژانس

 
امدادرسانی و کارآفرینی سازمان ملل براي آوارگان فلسطینی «آنروا» را کاهش دادند. 

 
شبکه عبري زبان «مکان» اعلام کرد که امارات و بحرین کمک هاي خود به آنروا در سال گذشته را به یک میلیون دلار کاهش دادند. 

 
این دو کشور عربی در سال 2019، حدود 150 میلیون دلار به این آژانس بین المللی کمک کرده بودند. 

شبکه 12 تلویزیون رژیم صهیونیستی انتقاد رهبران فلسطینی از امارات و بحرین به خاطر عادي سازي روابط با این رژیم را علت تغییر

 
رویکرد ابوظبی و منامه و کاهش کمک ها به آنروا عنوان کرده است. 

آنروا اخیراً بار دیگر نسبت به بحران مالی خود هشدار داد و اعلام کرد که براي ادامه خدمات رسانی به آوارگان فلسطینی در سال

 
2021 به بیش از یک میلیارد دلار بودجه نیازدارد. 

 
لیبی در مسیر برون رفت از بحران سیاسی 

 
عبدالحمید محمد دبیبه به عنوان نخست وزیر لیبی تعیین شد. 

در مرحله آخر راي گیري براي تعیین دولت موقت لیبی در ژنو که با حضور استفانی ویلیامز جانشین فرستاده دبیرکل سازمان ملل،



محمد المنفی به عنوان رئیس شوراي ریاستی، موسی الکنی و عبدا...اللافی به عنوان اعضا و عبدالحمید محمد دبیبه به عنوان نخست

 
وزیر تعیین شدند. 

گفتنی است پیش از این فهرست هاي سوم و چهارم در انتخابات دستگاه اجرایی لیبی با کسب بیشترین آراء به دور دوم راه پیدا کرده

 
بودند که فهرست محمد المنفی و عبدالحمید الدبیبه، شوراي ریاستی لیبی و نخست وزیري را از آن خود کرد. 

این فهرست 39 راي و فهرست عقیله صالح و فتحی باشاغا 34 راي را در انتخابات از آن خود کردند.در دور اول، براي پیروزي، کسب

 
60 درصد آراء ضروري بود. 

/انتهاي متن/



ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویتهاي وزارت علوم است

منبع: شبستانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي این وزارتخانه
برشمرد.

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و
ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي

 
این وزارتخانه برشمرد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از وزارت علوم،
غلامحسین رحیمی در آئین معارفه رئیس پارك علم و
فناوري خلیج فارس بوشهر اظهار کرد: در مجموع 45 پارك
علم و فناوري در کشور تأسیس شده است اما قطعاً

 
پتانسیل کشور ما بیش از این است و هم اکنون ظرفیت و قابلیت احداث پارك هاي بیشتري را در کشور داریم. 

رحیمی با اشاره به اینکه کشور ایران در گذشته در حوزه صنعت و فناوري طی چندین قرن روي لبه تکنولوژي قرار داشته، اظهار
داشت: فناوري هایی نظیر تکنولوژي استفاده از انرژي هاي نو و تکنولوژي قنات ها براي اولین بار ایرانیان در دوران قبل از اسلام پدید

 
آوردند و سپس در دوره اسلامی با پیشرفت علم در ایران و جغرافیاي ممالک اسلامی تکنولوژي نیز پیشرفت کرد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر استان هاي کشور داراي یک پارك ملی مستقر در آن استان هستند، گفت: قبل از راه اندازي این
پارك ها واحدهایی با عنوان مراکز کارآفرینی در همه دانشگاه ها احداث شد که پس از آن این مراکز به واحدهاي کارآفرینی و نوآوري،
کارآفرینی و اشتغال پذیري و کارآفرینی و مهارت آموزي تبدیل شد وهم اکنون همه دانشگاه ها چنین مراکزي را دارند و این مراکز

 
زمینه ساز مراکز رشد علم و فناوري هستند. 

رحیمی مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را یکی از اولویت هاي وزارت علوم دانست و بیان کرد: در این راستا
دستورالعمل ها و آیین نامه هایی تدوین شده و این مراکز آموزش عالی وظیفه تربیت نیروي انسانی توانمند را دارند که بتوانند در

 
آینده ایده مشخص و قابلیت اجراي کسب و کار دانشی داشته باشند. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم بر اهمیت تأسیس شرکت هاي دانش بنیان تاکید کرد و افزود: نباید فقط نیرویی تربیت کنیم که

 
تنها به مدرك گرایی براي اشتغال در دستگاه ها منجر شود بلکه باید این دانشجویان تولید علم و دانش را مورد توجه قرار دهند. 

رحیمی با بیان اینکه هم اکنون پنج هزار و 700 شرکت دانش بنیان در کشور فعال است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر تعداد این
شرکت هاي دانش بنیان ثابت است زیرا باید ابتدا زیرساخت هاي تأسیس یک شرکت دانش بنیان فراهم شود و آن شرکت به یک



 
واحد مولد تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه مربی مهم است ولی تربیت کننده مهم تر است تصریح کرد: دانشگاه نقش مهمی در تربیت نیروي انسانی مولد کسب
و کارهاي دانش بنیان دارد، بنابراین پارك هاي علم و فناوري باید در کنار دانشگاه احداث شود تا به شرکت هاي دانش بنیان از نظر
دانشی کمک کند و از پارك علم و فناوري انتظار است یک شهرك صنعتی دانش بنیان ایجاد کند، چراکه آنها شهرك هاي صنعتی را

 
غنی سازي می کنند. 

رحیمی توسعه پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان را بدون حد و مرز دانست و عنوان کرد: برخلاف دانشگاه ها که بیش از حد نمی
توانیم توسعه دهیم و نباید بیش از حد دانش آموخته وارد جامعه شود، در فناوري به هر سطحی دست یابیم باز سطوح بالاتر نیاز

 
است. 

وي با تاکید بر اینکه توسعه مراکز رشد، فناوري، کارآفرینی و خلاقیت حد و مرز جغرافیایی ندارند و هر جا راه اندازي شوند می توانند
تمام مناطق حتی در سطح جهان را تحت پوشش داشته باشند، افزود: توسعه فناوري پارك ها بدون مرز است. وقتی فناوري را به یک

 
محصول فناورانه تبدیل می کنیم، می تواند به همه دنیا قابل عرضه باشد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم تاکید کرد: پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان بستر ایجاد و توسعه فناوري هستند به همین

 
دلیل هر چقدر کار کنیم باز هم جاي توسعه داریم. پارك ها در هرجایی باشند می توانند نیرو و سرمایه را از هر جایی جذب کنند. 

رحیمی مسئولان استان بوشهر را براي توسعه زیرساخت هاي پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان همراه دانست و
تصریح کرد: توسعه علمی و فناوري همیشه می تواند یک شتابی داشته باشد که جامعه عقب ماندگی خود را جبران کند و در این

 
راستا مرز زمانی نمی شناسد. 

وي با بیان اینکه پارك علم و فناوري خلیج فارس در استان بوشهر در حال رشد است و نیاز به توسعه سرمایه گذاري بیشتري دارد،
خاطرنشان کرد: یکی از مهم ترین مأموریت هاي پارك جامع استانی این است که باید زیست بوم فناوري و توسعه فناوري را به همه

 
نقاط استان گسترش دهد و مسئولین کمک کنند که همه شهرستان هاي استان مراکز رشدِ رشدیافته داشته باشند. 

رحیمی افزود: خوشبختانه سال گذشته صندوق پژوهش و فناوري در استان بوشهر راه اندازي شده و این مهم کمک بزرگی براي
توسعه شرکت هاي دانش بنیان است چرا که عمده شرکت هاي مستقر در پارك علم و فناوري و مراکز رشد نیاز به حمایت هاي مالی

 
دارند تا کسب و کار خود را شکل دهند و به نقطه تولید سودآور برسند که صندوق پژوهش و فناوري نقش مهمی در این زمینه دارد. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري مانند بانک دنبال سود نیست، این صندوق در راستاي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و

 
فناور است. 

وي در اشاره به مزیت هاي استان بوشهر بیان کرد: استان بوشهر از ظرفیت بالایی در بخش هاي مختلف برخوردار است. این استان کم

 
جمعیت، اما مملو از مزیت هاي مختلف است که فرصت مهمی را براي توسعه شرکت هاي دانش بنیان فراهم آورده است. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، دریا و زیست فناوري دریایی در استان بوشهر را یک فرصت مهم دانست و تاکید کرد: دریا

 
فرصت مهم شغلی و فناوري است که باید با تکنولوژي دانشی از این موقعیت استفاده کرد. 



رحیمی در پایان با معرفی دکتر حسن حبیبی به عنوان رئیس جدید پارك علم و فناوري خلیج فارس بوشهر از خدمات دکتر حبیب
رستمی، رئیس پیشین این پارك قدردانی کرد.



درخواست مسلمانان نیجریه براي توقف تبعیض علیه زنان محجبه

منبع: خبرگزاري اهل بیتشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/11/18

زنان مسلمان نیجریه از مقامات این کشور خواستند مانع از ادامه تبعیض علیه زنان محجبه در نهادها و ادارات دولتی این
کشور شوند.

به گزارش خبرگزاري اهل بیت(ع) ـ ابنا ـ زنان مسلمان
نیجریه از مقامات این کشور خواستند مانع از ادامه تبعیض
علیه زنان محجبه در نهادها و ادارات دولتی این کشور شوند
و قوانینی را براي مجازات عاملان تبعیض علیه زنان باحجاب

 
وضع کنند. 

زنان مسلمان نیجریه از «محمد بوهاري»، رئیس جمهور و
فرمانداران ایالت هاي این کشور خواستند قوانینی را براي

 
مجازات اقدامات تبعیض آمیز علیه زنان باحجاب وضع کنند. 

چندین سازمان اسلامی در همایشی در شهر لاگوس به مناسبت روز جهانی حجاب، عاملان آزار و اذیت زنان مسلمان محجبه را
محکوم کردند. آنها نهادهاي دولتی از جمله کمیسیون مدیریت هویت ملی (NIMC)، مدارس و همچنین برخی سازمان هاي

 
خصوصی را از جمله عاملان تبعیض علیه زنان محجبه این کشور اعلام کردند. 

حاجیه موتیات اورولوـ بالوگون که «ابتکار حمایت از حقوق زنان محجبه (HRAI)» را راه اندازي کرده، به نمایندگی از سازمان هاي
حامی حقوق زنان مسلمان خطاب به خبرنگاران گفت از دولت نیجریه می خواهد تا تضمین کند کسانی که حقوق زنان را رعایت نمی

 
کنند مجازات می شوند. 

وي گفت: ما همچنین موارد مختلفی را ثبت کرده ایم که زنان مسلمان محجبه از استفاده از خدمات عمومی مانند ثبت نام و اشتغال
در نهادهاي دولتی و حتی استفاده از خدمات بانک هاي متعلق به کلیساها محروم هستند. دختران ما حتی براي گرفتن کارت هاي

 
خودپرداز مجبور شده اند روسري خود را بردارند. 

وي افزود: ما از رئیس جمهور، فرمانداران، مجلس ملی، مجلس شوراهاي ایالتی، قوه قضائیه و همه مقامات نظارتی می خواهیم که
احکام قانون اساسی و سایر قوانین مربوطه را رعایت کنند تا اطمینان حاصل شود که بانوان مسلمان محجبه مورد آزار و اذیت و

 
تبعیض قرار نمی گیرند. 

همچنین الحاجه سوبت کوپولاتی، از فعالان حقوق زنان به دولت توصیه کرد مقامات نظارتی و نهادهاي شرکتی را وادار کند تا از

 
تبعیض در حق زنان با حجاب و جلوگیري از ارائه خدمات به افراد به دلیل داشتن حجاب، ممانعت کنند. 



 
 ...........................
پایان پیام/ 167



تجربه و نوآوري خود از هیأت داري خانگی را ثبت کنید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/11/18

 فاطمه دژبرد، مدیر امور بانوان و خانواده بنیاد کرامت
رضوي در گفت وگو با خبرنگار حوزه مسجد و هیأت خبرگزاري فارس با اشاره به اینکه در راستاي تحقق دو ماموریت اصلی خود یعنی
فراهم کردن بستر نقش آفرینی فرهنگی اجتماعی بانوان و نیز اهتمام براي تشکیل، تحکیم و تعالی خانواده ها برنامه هاي متنوعی را
در در دست اقدام داریم، اظهار کرد: با عنایت به اینکه جلسات و هیأت هاي زنانه از ریشه دارترین نهادهاي مردمی در ایران است که از

 
گذشته تاکنون به امر اجتماعی کردن زنان و حل مشکلات خانواده مشغول بوده است. 

 
تجربه جلسات خانگی منتقل می شود 

وي با بیان اینکه از طریق جلسات خانگی و هیأت هاي مذهبی می توان زندگی و روابط خانوادگی اهل بیت(ع) را به عنوان الگو معرفی
کرد، عنوان کرد: با توجه به ظرفیت بالاي زنان در اثرگذاري بر تحولات فکري، تربیتی و فرهنگی در خانواده و خارج از خانواده، این
جلسات علاوه بر کارکردهاي سنتی، می توانند تأثیرات شگرفی بر انتقال و تبیین محبت و روابط خانوادگی اهل بیت(ع) به جوانان و

 
جامعه به عنوان مناسب ترین الگو در تمام قرون داشته باشند. 

مدیر امور بانوان و خانواده بنیاد کرامت رضوي اضافه کرد: مطابق فرمایش ها و تاکیدهاي مقام معظم رهبري، یکی از بهترین،

 
مهمترین شیوه ها و کارها براي حفظ و رشد انقلاب و حفظ نظام اسلامی، تحکیم بنیاد خانواده در جامعه است. 

 
فراخوان ثبت تجربیات و نوآوري هاي هیأت ها و جلسات خانگی بانوان 

وي ادامه داد: از این رو مرکز امور بانوان و خانواده بنیاد کرامت رضوي، با عنایت به ظرفیت این محافل و نیز توجه به مساله خانواده به
عنوان سنگ بناي جامع اسلامی، بنا دارد با رویکرد کمک به  تشکیل، تحکیم و تعالی خانواده رضوي، «فراخوان ثبت تجربیات و
نوآوري هاي هیئات و جلسات خانگی بانوان در حوزه خانواده» را برگزار کند. تا از این مسیر الگوهاي موفق و موثر از حرکت مردمی در

 
راستاي حل مسائل حوزه خانواده را رصد، معرفی و ترویج کند. 

دژبرد با اشاره به اینکه گستره اجراي ایــن فراخوان، کشوري بوده و به صورت ملی برگزار می شود، مطرح کرد: رصد و هم افزایی



جلسات خانگی و هیات هاي مذهبی بانوان فعال در عرصه تشکیل، تحکیم و تعالی خانواده؛ فراهم آوردن فرصت دیده شدن نمونه ها و
مصادیق عینی الگوهاي مطلوب جلسات خانگی و هیئات بانوان فعال در سطح کشور، شناسایی و معرفی الگوهاي موثر فعالیت هیأت

 
در حوزه خانواده از مهم ترین اهداف این فراخوان به شمار می رود.  

 
محورهاي فراخوان 

وي با بیان اینکه «جلسات خانگی بانوان، هیأت بانوان فعال در حوزه خانواده»، «جلسات خانوادگی» و ایده پردازان در این حوزه از
جمله مخاطبان این فراخوان هستند، خاطرنشان کرد: «تشکیل خانواده» و «تحکیم و تعالی خانواده» مهم ترین محورهاي فعالیت در

 
این فراخوان محسوب می شود که هر یک از این موارد، داراي بخش هاي مختلفی هستند. 

مدیر امور بانوان و خانواده بنیاد کرامت رضوي اضافه کرد: تسهیل گري ازدواج: تامین جهیزیه، مسکن، هزینه، مراسم، قرض الحسنه،
وساطت ازدواج، ترویج و اجراي ازدواج آسان، ترغیب و حمایت خانواده براي امر فرزندآوري، آموزش هاي تربیت فرزند و مهارت هاي
زندگی مشترك، توانمندسازي و اشتغال بانوان سرپرست خانوار، حل اختلاف و سازش زوجین و کاهش طلاق و ... از مهم ترین

 
محورهاي فعالیت در این فراخوان است. 

 
 

وي درباره چگونگی شرکت علاقه مندان و مخاطبان در این فراخوان گفت: تمام هیأت ها و جلسات خانگی بانوان می توانند با مراجعه
به سایت مرکز امور بانوان و خانواده بنیاد کرامت رضوي به نشانی اینترنتی banovan.razavi.ir پس از مطالعه شرایط و موارد

 
مندرج در آن و تکمیل فرم، نسبت به نام نویسی و حضور در این فراخوان اقدام کنند. 



 
تا 7 اسفندماه براي ارسال تجربیات فرصت باقی است 

دژبرد خاطرنشان کرد: تمامی هیأت ها و جلسات خانگی بانوان می توانند ثبت مصادیق یا ایده ها شامل: فیلم، عکس، فایل و ... را

 
حداکثر تا تاریخ 7 اسفندماه ارسال کنند. 

 وي در پایان یاد آور شد: اقامت رایگان در سفر زیارتی به مشهد مقدس براي زیارت حرم مطهر حضرت امام رضا(ع) براي هشت
برگزیده نخست به اتفاق سه نفر از اعضاي خانواده و اهداي هدایاي معنوي به تمامی شرکت کنندگان در این فراخوان صورت می

 
گیرد. 

انتهاي پیام/



بهره برداري از بزرگترین طرح کنسانتره جنوب ایران در جهرم

منبع: همشهريشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/11/18

همزمان با ایام االله دهه مبارك فجر طرح بزرگ صنعتی تولید کنسانتره میوه و مرکبات در شهرك صنعتی جهرم به بهره
برداري رسید.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، مدیر عامل
شرکت شهرك هاي صنعتی فارس در آیین افتتاح
بزرگترین طرح تولید کنسانتره جنوب کشور گفت: این
طرح با سرمایه گذاري افزون بر 1500 میلیارد ریال توسط
بخش خصوصی راه اندازي و در فاز نخست براي 400 نفر

 
اشتغال ایجاد شده است. 

احد فتوحی افزود: این مجموعه صنعتی در فاز نخست
ظرفیت تولید 2800تن انواع کنسانتره را دارد که در

 
فازهاي بعدي افزایش می یابد. 

او با اشاره به حمایت هاي انجام شده براي استقرار این مجتمع صنعتی در شهرك صنعتی جهرم بیان کرد: زمین محل استقرار این
طرح صنعتی پس از فسخ قرارداد راکد قبلی و انجام تشریفات قانونی، در اردیبهشت سال 98 به سرمایه گذار طرح تحویل شد که این

 
سرمایه گذار نیز در مدت 22ماه این طرح بزرگ را اجرایی و به بهره برداري رساند. 

فتوحی با بیان اینکه شهرستان جهرم از قطب هاي مهم تولید مرکبات و خرما در کشور است، راه اندازي طرح بزرگ کنسانتره را یکی

 
از نیازهاي مهم شهرستان اعلام کرد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس با اشاره به انعقاد 56 قرارداد سرمایه گذاري در شهرك صنعتی جهرم گفت: تاکنون 26

 
واحد صنعتی با اشتغالزایی 1000 نفر فعال شده و 30 واحد صنعتی دیگر نیز در مرحله ساخت و ساز است. 

فتوحی ادامه داد: شهرك صنعتی جهرم که در زمینی به وسعت 41 هکتار واقع شده به لحاظ زیرساخت ها و امکانات از وضعیت
مناسبی برخوردار است، طرح مسیر دسترسی به این شهرك صنعتی اجرا شده و طرح توسعه شبکه روشنایی آن در دستور کار قرار

 
دارد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس اضافه کرد: در واقع شهرك صنعتی جهرم یکی از بهترین هاي این استان به شمار می
آید و امید است بتوانیم با توجه به نیازسنجی و رایزنی هاي انجام شده و تاکید فرمانداري ویژه این شهرستان، شهرك هاي تخصصی را

 
راه اندازي کنیم تا علاوه بر اشتغالزایی، فرصت هایی براي افزایش ارزش افزوده محصولات کشاورزي این منطقه نیز فراهم شود. 

فتوحی اظهار کرد: با توجه به تکمیل بودن زیرساخت ها در شهرك صنعتی جهرم و واگذاري بخش زیادي از اراضی این شهرك



صنعتی، شرکت شهرك هاي صنعتی فارس براي اجراي طرح توسعه این شهرك صنعتی آمادگی دارد و در این زمینه اقداماتی در حال
انجام است.



احیاي هویت جامعه زنان در عرصه هاي مختلف، یکی از برکات انقلاب اسلامی

ایران

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/11/18

پایگاه خبري معدن نیوز - معدن نیوز - نقش زنان در جامعه امروز ایران انکارناشدنی است. بدون شک یکی از برکات انقلاب
اسلامی ایران احیاي هویت جامعه زنان در عرصه هاي مختلف است که ضمن تربیت نسلی ارزنده، خود نیز بخشی از فعالیت

هاي مفید جامعه ایرانی-اسلامی را بر عهده گرفته است. روز میلاد حضرت زهرا (س) و ...

نوشته شده توسط: شنبه 18 بهمن 1399 - 13:39:08 7 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - معدن نیوز - نقش زنان در
جامعه امروز ایران انکارناشدنی است. بدون شک یکی از برکات
انقلاب اسلامی ایران احیاي هویت جامعه زنان در عرصه هاي
مختلف است که ضمن تربیت نسلی ارزنده، خود نیز بخشی از
فعالیت هاي مفید جامعه ایرانی-اسلامی را بر عهده گرفته است.
روز میلاد حضرت زهرا (س) و پاسداشت مقام زن، بهانه اي براي

 
پرداختن به این مهم است. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز - نقش زنان در جامعه امروز ایران
انکارناشدنی است. بدون شک یکی از برکات انقلاب اسلامی ایران
احیاي هویت جامعه زنان در عرصه هاي مختلف است که ضمن
تربیت نسلی ارزنده، خود نیز بخشی از فعالیت هاي مفید جامعه

 
ایرانی-اسلامی را بر عهده گرفته است. روز میلاد حضرت زهرا (س) و پاسداشت مقام زن، بهانه اي براي پرداختن به این مهم است. 

در آستانه میلاد فرخنده حضرت فاطمه زهرا (س)، خانم مژگان نامداري، مشاور و مدیر حوزه مدیریت عامل فولاد مبارکه، ضمن

 
تبریک این ایام خجسته، به سؤالات خبرنگار فولاد درخصوص جایگاه و عملکرد بانوان شاغل در فولاد مبارکه این چنین پاسخ داد: 

 
به عنوان اولین سؤال، حضور در یک سازمان صنعتی که بیشتر کارکنان آن را مردان تشکیل می دهند کار دشواري است؟ 

قبل از هر سخنی لازم است خدمت همه همکاران گرامی در شرکت فولاد مبارکه سلام و خداقوت عرض کنم و ایام دهه فجر و میلاد

 
سرور زنان عالم، حضرت صدیقه کبري (س) را به ایشان تبریک بگویم. 

به نظر بنده، شاید این نوع سوگیري ها متعلق به قبل از انقلاب اسلامی باشد که نه تنها حقوق زنان رعایت نمی شد، بلکه در مواردي
نگاه به آنان نگاهی غیرواقعی بود، ولی با ظهور انقلاب اسلامی، بازتعریف ارزش ها و احیاي حقوق زنان در جامعه، این نگاه آرام آرام
رنگ باخت و کارکردهاي ارزشی جامعه نیز در مورد زنان احیا شد. جامعه اي که دیگر نه به افراطِ پارادایم هاي فمینیسمی مبتلا بود،

 
نه از تفریطِ تحجرهاي متعصبانه رنج می برد؛ رویکردي متعادل که به دنبال برابري حقوق زنان و مردان در جامعه بود. 

بدون شک به لحاظ حجم فعالیت ها در شرکت بزرگی مانند فولاد مبارکه، اشتغال در این شرکت قابل قیاس با برخی مشاغل معمول



براي زنان نیست و سختی هاي خود را دارد، ولی اینکه نگاه اکثریت-اقلیت یا مردسالارانه حاکم باشد، ابدا من چنین احساسی نکرده
ام، چراکه فرهنگ سازمانی فولاد مبارکه فرهنگی متعالی است و کلیه همکاران بدون نگاه جنسیتی به تخصص و حرفه خود مشغول

 
اند؛ به طوري که هم اکنون نیز حدود 200 نفر از کارکنان در رده ها و بخش هاي مختلف، بانوان محترم هستند. 

 
شما اولین مدیر زن در فولاد مبارکه هستید؟ 

طبق نظر مدیرعامل محترم شرکت و رویکرد تخصص گرایانه ایشان و با توجه به سوابق قبلی این جانب، بنده از سال 97 در پست
مدیریت حوزه مدیرعامل مشغول به فعالیت شدم. نگاه من به این امر نگاهی مثبت و هدفمند است، نه به این دلیل که بنده در این
پست قرار دارم، بلکه به این دلیل که بلوغ سازمانی فولاد مبارکه را در نگاه به جامعه زنان نشان می دهد و گامی مهم در راستاي
خودباوري بانوان تلقی می شود. امیدوارم عملکرد بنده به عنوان اولین مدیر زن در این ابرَکارخانه مهر تأییدي باشد براي ادامه اعتماد

 
به جامعه بانوان براي فعالیت در رده هاي مدیریتی این کارخانه معظم. 

اخیرا نسبت به تشکیل کمیته اي با عنوان کمیته بانوان در فولاد مبارکه اقدام شد. این امر نیز در بین کارخانه هاي صنعتی بی سابقه

 
بود. دراین باره توضیح دهید. 

همان طور که عرض کردم، نگاه مهندس عظیمیان به عنوان مدیرعامل شرکت نگاهی تخصصی و متعهدانه است و هیچ گونه قید
دیگري در کار نیست. منتها به دلیل اینکه زنان شاغل در فولاد مبارکه مانند دیگر گروه ها داراي ساختار غیررسمی براي بیان
مطالبات خود نبودند، با پیشنهاد بنده، تصمیم بر آن شد که کمیته بانوان تشکیل شود و اعضاي این کمیته با پیشنهاد معاونان و
مدیران بخش هاي مختلف منصوب و موظف به پیگیري مأموریت ها و تدوین سند جامع در این حوزه شدند. همان طور که اشاره شد،
اولین بار است که چنین اقدامی صورت گرفته؛ بنابراین قطعا کاستی هایی خواهد داشت. با این همه به رسمیت شناخته شدن این

 
گروه نیز اتفاقی مبارك خواهد بود که می توان از آن به عنوان الگویی در دیگر صنایع و سازمان ها استفاده کرد. 

 
فعالیت هاي بانوان در فولاد مبارکه در چه حوزه هایی است؟ 

قطعا اولین پایگاه حضور زنان در ساختار غیراداري فولاد مبارکه ، نهاد بسیج بوده است. همانند دفاع مقدس و حضور بانوان در جبهه
هاي نبرد، در این جبهه صنعتی نیز بانوان از خاستگاه بسیج به عنوان فعالیت هاي غیراداري به خدمت پرداخته اند. برگزاري مراسمی
براي تکریم بانوان شاغل و توجه به خانواده هاي فولاد و همسران همکاران شاغل در ابعاد فرهنگی و اجتماعی نیز از دیگر موضوعاتی

 
است که شرکت به آن ها پرداخته و با سیاست هاي جدید ابلاغی در حوزه کمیته بانوان، این موارد گسترش خواهد یافت. 

شما دانش آموخته رشته جامعه شناسی هستید. از نگاه جامعه شناختی چه تحلیلی از فعالیت هاي حضور زنان در شرکت هاي

 
صنعتی دارید؟ 

من به عنوان یک دغدغه شخصی همواره از دریچه تئوري هاي جامعه شناسانه به این موضوع پرداخته ام. حتی پیش از اینکه در
شرکت فولاد مبارکه شاغل باشم، پایان نامه ام را به موضوع دوري محل کار از خانه و تأثیر آن بر خانواده اختصاص داده بودم؛ اینکه
زنان به عنوان ستون خانواده، وقتی قرار است در دو عرصه خانه و اجتماع فعالیت کنند، چگونه می توانند تعادل برقرار کنند تا آسیب
ها به حداقل برسد. این موضوع با فرهنگ سازمانی که زن در آن شاغل است رابطه مستقیم دارد. البته همان طور که در مقدمه عنوان
کردم، نگاه به تساوي حقوق زن و مرد براساس موازین انقلاب اسلامی به شدت نسبت به قبل از انقلاب تعدیل شده و ضمن تکریم
جایگاه بانوان، از نگاه هاي افراطی نیز فاصله گرفته شده است، چه نگاه هاي فمینیسمی که زنان را در مقابل مردان قرار می داد و آنان



را از نقش هاي زنانه دور می کرد، چه نگاه هاي متحجرانه اي که زنان را در کنج خانه می خواست. امروز به برکت جمهوري اسلامی
بانوانی در دولت، مجلس و دیگر دستگاه ها و سازمان ها شاغل اند که در حوزه هاي گوناگون نقش هاي تأثیرگذار داشته و خواهند

 
داشت. 

 
سخن پایانی؟ 

از همه همکارانم در شرکت فولاد مبارکه که همواره با تلاش خود باعث سربلندي ایران عزیز شده اند سپاس گزارم و به تمام زنان
شهید ایران اسلامی از ابتداي انقلاب تا شهداي مدافع سلامت که همواره دَین خود را به آرمان هاي این وطن ادا کرده اند اداي احترام
می کنم. امیدوارم بنده و تمام همکارانم در بخش صنعت نیز بتوانیم فارغ از تمام آنچه عادلانه یا غیرعادلانه بیان می شود، بر اساس

آنچه در اسلام به عنوان تقوا از آن یاد شده، موجبات افتخار بیشتر ایران عزیز را فراهم کنیم.



فولاد مبارکه مجموعه باارزشی براي اقتصاد کشور است

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/11/18

پایگاه خبري معدن نیوز - قائم مقام بورس کالاي ایران روز پنج شنبه 16 بهمن ماه به اتفاق مدیر عملیات بازار، مدیر عملیات
عرضه و مشاور معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران از خطوط تولید شرکت فولاد مبارکه بازدید کرد.

نوشته شده توسط: شنبه 18 بهمن 1399 - 13:27:51 13 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - قائم مقام بورس کالاي ایران
روز پنج شنبه 16 بهمن ماه به اتفاق مدیر عملیات بازار، مدیر
عملیات عرضه و مشاور معاون عملیات و نظارت بورس کالاي

 
ایران از خطوط تولید شرکت فولاد مبارکه بازدید کرد. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز - قائم مقام بورس کالاي ایران روز پنج
شنبه 16 بهمن ماه به اتفاق مدیر عملیات بازار، مدیر عملیات
عرضه و مشاور معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران از

 
خطوط تولید شرکت فولاد مبارکه بازدید کرد. 

رضا محتشمی پور گفت: بازدید از مجموعه صنعتی بزرگی مثل فولاد مبارکه فرصت خوبی براي آشنا شدن با مسائل ریز حوزه تولید
بود، به ویژه اینکه فولاد مبارکه یکی از بزرگ ترین عرضه کنندگان بورس کالا و بازارهاي کالایی ایران و از مهم ترین تولیدکنندگان

 
ورق بسیاري از صنایع کشور به شمار می رود. 

وي افزود: این بازدید فرصت خوبی بود براي هم فکري درباره رفع بعضی از مشکلاتی که ممکن است در فرایند عرضه کالاهاي این

 
مجموعه بزرگ در بورس به وجود آید. 

قائم مقام بورس کالاي ایران در ادامه خاطرنشان کرد: صنایعی مثل فولاد مبارکه معمولا نیاز به مقررات انعطاف پذیري دارند که نیاز
آنان در بازار را تأمین و تنوع محصولات آنان را پشتیبانی کند و این ها همه باید در تدوین مقررات لحاظ شود. البته تدوین کننده
اصلی و تنظیم کننده اصلی مقررات بازار فولاد وزارت صمت است که ما هم با این وزارتخانه ارتباط خوب و همکاري هاي زیادي در

 
حوزه بازارهاي کالایی داریم و شاید این فرصتی باشد براي اینکه بتوانیم در جاهایی که نیاز است در تنظیم مقررات بهتر عمل کنیم. 

وي تصریح کرد: برخی از ظرفیت هاي موجود در فولاد مبارکه براي اینکه به بازار برسد نیازمند آن است که براي آن بر اساس
مکانیسم هاي موجود فکري اندیشیده شود، براي مثال هم اکنون متوجه شدیم در حوزه ورق رنگی مشکلاتی براي عرضه وجود دارد
که ارائه راهکار براي رفع مشکل آن کار پیچیده اي نبوده و ظرفیت هاي مقرراتی فعلی بازار امکان رفع این گلوگاه ها را به ما داده

 
است. 

محتشمی پور با بیان اینکه فولاد مبارکه مجموعه باارزشی براي اقتصاد کشور است، افزود: البته با همکاري بیشتر فولاد مبارکه، اگر هم



مواردي هنوز نیاز به اقدام بیشتر داشته باشد، می توانیم آن را انجام دهیم و ان شاءاالله این بازدید زمینه اي براي توسعه بیشتر فولاد

 
مبارکه فراهم آورد. 

 
وي در پایان گفت: باعث خوشحالی است که در سال هاي آینده طرح هاي توسعه بیشتري را در مجموعه فولاد مبارکه شاهد باشیم. 

 
فولاد مبارکه تنها شرکتی است که کل محصولات خود را در بورس عرضه می کند 

معاون عملیات و نظارت بر بازار بورس کالاي ایران نیز در گفت وگو با خبرنگار فولاد گفت: خیلی خوشحالیم که امروز از مجتمع فولاد
مبارکه بازدید کردیم و افسوس خوردیم که چرا دیر آمدیم. شاید اگر زودتر آمده بودیم، سیاست گذاري ها و تصمیم گیري هایمان

 
متفاوت بود. 

سید جواد جهرمی افزود: پیش از این موضوعات مختلفی درخصوص فولاد مبارکه مطرح بود. یکی از آن ها محصولات کیفی بود و
نیازهایی که باید در فروش محصولات کیفی در نظر گرفته شود. در واقع امروز شاهد بودیم که وقتی یک محصول کیفی تولید می
شود چه فرایندهاي اضافه اي براي آن اعمال می شود و فولاد مبارکه چه خدمات دیگري را باید در نظر بگیرد . این موارد را ما می

 
توانیم در سیاست گذاري در نظر بگیریم. 

وي در ادامه با تأکید بر ظرفیت هاي فولاد مبارکه در تولید ورق هاي کیفی افزود: مصرف کنندگانی که ورق کیفی نمی خواهند می
توانند نیاز خود را از سایر تولیدکنندگان تأمین کنند و تأمین ورق صنعت لوازم خانگی و خودرو که جزو صنایع استراتژیک کشورند

 
توسط فولاد مبارکه صورت بگیرد. این امر رشد و شکوفایی صنایع پایین دستی را به همراه خواهد داشت. 

معاون عملیات و نظارت بر بازار بورس کالاي ایران افزود: اگر بخواهیم در اقتصاد کشور پیشرفت کنیم باید تلاش کنیم تعداد فولاد

 
مبارکه هاي بیشتري داشته باشیم، اما متأسفانه به این شرکت ها در ماه ها و سال هاي گذشته بی مهري هایی شده است. 

جهرمی گفت: با توجه به طرح هاي توسعه اي که امروز با آن آشنا شدیم باید کمک کنیم این طرح هاي توسعه ادامه پیدا کند و فولاد
مبارکه هاي بیشتري داشته باشیم تا سر ریز سود حاصل این شرکت ها به اقتصاد ما برگردد و زمینه افزایش اشتغال فراهم گردد. از

 
سویی دیگر با توجه به مسئولیت هاي اجتماعی شرکت ها، شهرهاي اطراف آن ها بتوانند خود را نیز به سطحی از رفاه برسانند. 

وي تصریح کرد: نکته دیگر مطرح در بازدید امروز مشکل فروش برخی از محصولات بود که مطابق سیاست هاي دولت در چندماهه
گذشته ایجاد شده است و مقرر شد با بررسی موضوع و موجودي انبارها، در مورد آن تصمیم گیري شود تا بتوانیم کمکی را در حوزه

 
فروش به فولاد مبارکه داشته باشیم. 

جهرمی در پایان گفت: فولاد مبارکه در بین شرکت هاي تولیدکننده ورق تنها شرکتی است که کل محصولات خود را در بورس عرضه
می کند و اگر سایر تولیدکنندگان ورق هم در کنار فولاد مبارکه اقدام به عرضه کنند، قطعا فشار از روي فولاد مبارکه برداشته می

شود و بازار به تعادل می رسد.



پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیرعامل بانک توسعه تعاون خبر داد؛ پرداخت 1700 فقره تسهیلات
قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار مدیرعامل بانک توسعه تعاون
از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال
زایی از سوي این بانک به بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست

 
سال جاري خبر داد. 

نوآوران آنلاین- به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، حجت اله
مهدیان در تشریح فعالیت�هاي حمایتی بانک توسعه تعاون با اشاره به اقدامات این بانک در راستاي توانمندسازي و حمایت مالی و
اعتباري از بانوان سرپرست خانوار گفت: بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعه�اي و اجتماعی مسئولیت اجتماعی ویژه�اي

 
براي خود قائل است و بر همین اساس در عمل به تکالیف توسعه�اي و حمایتی اهتمام ویژه�اي دارد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در ادامه افزود: در ادامه اقدامات حمایتی در راستاي توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار، امسال در
بانک توسعه تعاون مقرر شد وام قرض�الحسنه با معرفی معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مجموع به مبلغ 40
میلیاردریال به ازاي سرانه هر عضو به مبلغ 100 میلیون ریال پرداخت گردد که تاکنون اعطاي تسهیلات به مجموع 160 تعاونی به

 
مبلغ 32.110 میلیون ریال به مدیریت شعب استان هاي عامل ابلاغ گردیده است. 

مهدیان با بیان این که توانمند سازي زنان سرپرست خانوار از مهمترین برنامه هاي اشتغال زنان است، گفت: بانک توسعه تعاون به
منظورحمایت از زنان کارآفرین به 65 نفر از بانوان کارآفرین برتر منتخب مردمی با معرفی از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري تسهیلات قرض الحسنه 100 میلیون ریالی اعطا کرده است. 

وي افزود: در راستاي تفاهم نامه منعقد شده با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و به منظور توانمندسازي و مساعدت در
رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و فراهم سازي امکان اشتغال مولد و درآمدزا، بانک توسعه تعاون 1700 فقره وام قرض
الحسنه 30 میلیون ریالی جمعاً به مبلغ 51.000 میلیون ریال و جهت شرکت هاي تعاونی زنان در مجموع به مبلغ 250.000 ریال با

 
نرخ سود 15درصد پرداخت می کند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین اظهار داشت: با عنایت به ماده 18 قانون حمایت و ساماندهی مشاغل خانگی در راستاي
حمایت از خانوارها و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، بر اساس سهمیه تعیین شده توسط بانک مرکزي، بانک توسعه تعاون در سال 99
مکلف به اعطاي مبلغ 1.000 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال�زایی ، به ازاي هر نفر به مبلغ 500 میلیون ریال بوده که

تاکنون مبلغ 718 میلیارد ریال از سهیمه ابلاغی به جامعه هدف پرداخت شده است.



همتی براي پایان طرح هاي نیمه تمام در سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی

منبع: ایرناشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/11/18

استان ها - ایرنا - همزمان با چهل و دومین سالگرد دهه فجر انقلاب اسلامی دولتمردان با حضور در مناطق مختلف کشور و
بهره برداري از طرح هاي ملی، به سرانجام رساندن طرح هاي نیمه تمام را پیگیري کردند.

 استان ها - ایرنا - همزمان با چهل و دومین سالگرد دهه
فجر انقلاب اسلامی دولتمردان با حضور در مناطق مختلف کشور و بهره برداري از طرح هاي ملی، به سرانجام رساندن طرح هاي نیمه

 
تمام را پیگیري کردند. 

اعضاي هیات دولت در هفته اي که گذشت با سفر به نقاط مختلف کشور علاوه بر حضور در برنامه هاي گرامیداشت چهل و دومین
سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی، طرح ها و پروژه هایی را در حوزه هاي صنعت و معدن، گردشگري، طرح هاي عمرانی، اقتصادي،

 
آموزش و پرورش، فناوري و نوآوري افتتاح کردند که بسیاري از آنها آرزوي دیرینه مردم بود. 

در حقیقت دولت تدبیر و امید در آخرین دهه فجر خود، به پایان رساندن طرح هاي نیمه تمام را در دستور کار خود قرار داده است تا

 
در ماههاي پایانی خدمت رسانی خود، بخشی از این طرح ها را به ثمر بنشاند. 



 
 

 
سفر جهانگیري به خوزستان و افتتاح طرح هاي عمرانی 

معاون اول رییس جمهوري در سفري به دو روزه به استان خوزستان چند طرح زیرساختی و خدماتی نظیر سالن مسافري فرودگاه
آبادان و کارخانه تولید مواد شیمیایی (پرشین کلر) را افتتاح و عملیات اجرایی بازسازي واحدهاي آسیب دیده در بندر امام خمینی(ره)

 
را آغاز کرد. 

بازدید از فاز دوم طرح 550 هزار هکتاري احیاي زمین هاي کشاورزي در شهرستان حمیدیه، دیدار با نخبگان، هنرمندان، فعالان
اقتصادي و نمایندگان تشکل هاي مدنی و نیز حضور در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی از دیگر برنامه هاي معاون اول رییس جمهوري

 
در این سفر بود. 

وي به مشکلات استان خوزستان در زمینه فاضلاب، آب شرب و آبهاي سطحی اشاره کرد و گفت: در این رابطه اقدامات جدي صورت

 
گرفته است ولی حجم مشکلات زیاد است که این موضوع شیرینی اقدامهاي انجام گرفته را به کام مردم تلخ می کند. 

جهانگیري با اشاره به پیشنهاد وزیر نفت به عنوان وزیر معین خوزستان و همچنین وزارتخانه اي که عمده فعالیت هاي آن در این
استان انجام می شود اشاره کرد و گفت: در برنامه توسعه هفتم به اختصاص بخشی از درآمدهاي نفتی براي حل مشکلات داراي

 
اولویت در خوزستان مورد توجه سازمان برنامه و بودجه قرار گیرد. 

وي از طرح 550 هزار هکتاري به عنوان یکی ازکارهاي مهمی یاد کرد که باید به آن افتخار شود و گفت: بعد از 2 دولت هشت ساله،
این دولت (تدبیر و امید) بود که فاز اول این پروژه را به مساحت 295 هزار هکتار به اتمام رساند و هم اکنون نیز کار مطالعه فاز دوم

 
آن شروع شده است. 

معاون اول رئیس جمهوري یادآور شد: دولت آمادگی دارد تا به محض نهایی شدن مطالعات این طرح، عملیات اجرایی فاز دوم پروژه

 
550 هزارهکتاري را آغاز کند که به همین منظور منابع مورد نیاز آن نیز تعیین و در نظر گرفته خواهد شد. 

وي از استان خوزستان به عنوان یکی از پایگاه هاي اصلی صنعت کشور نام برد و گفت: ایجاد گروه هاي مختلف فولادي در استان هاي
دیگرنتیجه فعالیت هاي صورت گرفته در استان هایی مانند خوزستان و اصفهان بوده و نبودبخشی از زنجیره تولید(فولاد) نمی تواند

 
جایگاه استان خوزستان به عنوان قطب فولادکشور را تحت تاثیر قرار دهد. 



 
 

 
رهاورد سفر نوبخت به آذربایجان غربی و کردستان 

محمدباقر نوبخت معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه هفته گذشته میهمان مردم و مسوولان آذربایجان غربی بود
که در این سفر، علاوه بر بررسی ابعاد مختلف روند توسعه استان، بیش از 25 هزار میلیارد ریال اعتبار ویژه نیز به استان اختصاص
یافت که میتواند رهاوردي کم نظیر باشد؛ مقصد نخست سفر رییس سازمان برنامه و بودجه، قطور خوي بود، او در مقصد این سفر،

 
یک هزار واحد مسکونی زلزله زدگان اسفند سال گذشته این منطقه را افتتاح کرد. 

بازدید از تونل انتقال آب به دریاچه ارومیه، بیمارستان 300 تختخوابی جامع زنان مهزاد ارومیه، تحویل کلید 78 هزارمین واحد
مسکونی مقاوم شده توسط بنیاد مسکن به یکی از روستاییان آلمان آباد در حومه ارومیه، آغاز احداث نخستین واحد مسکونی از سه

 
هزار واحد مسکن محرومان و افتتاح 2 هزار واحد مسکونی زلزله زده قطور شهرستان خوي از دیگر برنامه هاي این سفر بود. 

در این سفر، اتفاقات بسیار خوبی براي آذربایجان غربی شکل گرفت و قرار شد تا در 6 ماه پایانی فعالیت دولت تدبیر و امید، حدود 12

 
هزار میلیارد ریال اعتبار براي توسعه استان تزریق شود که می تواند گام بلندي براي پیشرفت استان در عرصه هاي مختلف باشد. 

به گفته نوبخت، از این میزان اعتبار در نظر گرفته شده حدود 6 هزار و 300 میلیارد ریال در حوزه طرح هاي زیربنایی و پنج هزار و

 
500 میلیارد ریال نیز در حوزه کمک به اجراي طرح هاي تولیدي در نظر گرفته می شود. 

رییس سازمان برنامه و بودجه همچنین سفري دو روزه به کردستان داشت که در این سفر، علاوه بر بررسی ابعاد مختلف روند توسعه

 
کردستان، بیش از 12 هزار میلیارد ریال اعتبار ویژه نیز به استان اختصاص یافت. 

افتتاح چند طرح از جمله سه هزار و 400 واحد مسکونی محرومان، شروع خط انتقال آب سد آزاد و بهره برداري از تصفیه خانه آب
شرب سنندج، افتتاح بوستان "کوچک ره ش" و پیاده راه فردوسی سنندج، رونمایی از طرح پلاك کوبی سنندج به عنوان شهر خلاق
موسیقی، کلنگ زنی مجموعه بازآفرینی شهري هفت باغ سنندج و شرکت در یازدهمین جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه از

 
مهمترین برنامه هاي رییس سازمان برنامه و بودجه در این سفر 2 روزه در کردستان بود. 



 
 

 
بهره برداري از طرح هاي وزارت نیرو در کردستان و خراسان شمالی 

افتتاح هفت طرح صنعت آب و برق در کردستان با 676 میلیارد تومان اعتبار و واحد سوم بخش بخار نیروگاه سیکل ترکیبی
شهرستان شیروان استان خراسان شمالی از دیگر اقدامات دولت در هفته گذشته بود که به صورت ویدئو کنفرانس در قالب هفته سی

 
و نهم پویش "هر هفته_الف_ب_ایران" به دستور رییس جمهوري به بهره برداري رسید. 

طرح شبکه آبیاري و زهکشی گاران در مریوان به مساحت چهار هزار و 556 هکتار شامل واحدهاي عمرانی اول و دوم(یک هزار و 900

 
هکتار)، واحد عمرانی سوم (یک هزار و 56 هکتار) و جنوب دریاچه زریوار(یک هزار و 600 هکتار) در نظر گرفته شده است. 

همچنین با افتتاح واحد سوم نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان ظرفیت کل واحدهاي این نیروگاه به بیش از هزار و 494 مگاوات می

 
رسد؛ این نیروگاه از نظر بزرگی بعد از نیروگاه دماوند تهران و نکا در مازندران، سومین نیروگاه بزرگ کشور است. 

 
 

 
افتتاح 135 طرح گردشگري در کشور 

افتتاح همزمان 135 پروژه گردشگري در 11 استان کشور مهمترین رویداد سومین روز دهه فجر انقلاب اسلامی بود که به گفته علی
اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري این پروژه ها شامل هشت پروژه در استان بوشهر، 93 پروژه در استان
گلستان، 19 پروژه در استان خوزستان و تعدادي دیگر در استان هاي سمنان، اصفهان، ایلام، آذربایجان غربی، چهارمحال و بختیاري،

 
هرمزگان، فارس و همدان بوده است که با افتتاح آنها سه هزار و 500 تخت به ظرفیت اقامتی کشور افزوده شد. 



مونسان در این مراسم گفت که در دولت دوازدهم 22 هزار میلیارد تومان پروژه افتتاح شده که در میان این پروژه ها 408 باب هتل

 
بهره برداري شد که در نوع خود یک رکورد به شمار می رود. 

به گفته وزیر میراث فرهنگی، اکنون 2هزار و 527 پروژه با حجم سرمایه گذاري 160 هزار میلیارد تومان در حال اجراست که در میان

 
این پروژه ها 670 باب هتل و 175 باب هتل چهار و پنج ستاره در کشور در حال ساخت است. 

 
 

 
دستاوردهاي علمی سفر ستاري به خراسان رضوي 

سفر یک روزه سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري به مشهد با افتتاح و رونمایی از چندین طرح فناورانه، نوآورانه و

 
علمی همراه بود نشان داد که خطه خراسان رضوي همچنان در این حوزه پراهمیت نقش آفرینی کم نظیري دارد. 

رونمایی از بیش از 100 طرح نوآورانه و فناورانه، افتتاح چندین مرکز مرتبط با حوزه علم و فناوري و نیز خط تولید ونیتلاتور جدید،
افتتاح 2 مرکز شتابدهی، بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، توربین بادي 250 کیلووات، دستگاه ضدعفونی سطوح و محیط بخار آب

 
اکسیژنه پلاسمایی، پمپ فشار قوي سامانه آب شیرین کن و افتتاح چند آزمایشگاه از دیگر برنامه هاي سفر ستاري به مشهد بود. 

 
افتتاح پنج طرح تولیدي و صنعتی در استان زنجان 

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري شانزدهم بهمن ماه به صورت ویدیو کنفرانس، پنج واحد تولیدي و صنعتی
استان زنجان شامل "مجتمع فولاد البرز ناب آرش"، "مجموعه نورد فولادکاران افق" و "شرکت تولیدي اطلس جین بافت" در
شهرستان ابهر، "مجموعه معدنی صنعتی جهان نمو" در شهرستان سلطانیه و "شرکت سپهر پلاستیک پدیده" در شهرستان زنجان را

 
افتتاح کرد. 

"مجتمع فولاد البرز ناب آرش" با حجم سرمایه گذاري 45 هزار میلیارد تومان احداث شده و ظرفیت تولید سالانه یک میلیون تن

 
شمش فولادي را دارد. 

"شرکت نورد فولادکاران افق" نیز در زمینه تولید انواع مفتول هاي صنعتی فعالیت دارد که در این واحد صنعتی 27 میلیون دلار و

 
یک هزار و 580 میلیارد ریال سرمایه گذاري انجام شده است. 

همچنین "شرکت تولیدي اطلس جین بافت" با حجم سرمایه گذاري 10 هزار میلیارد ریال احداث شده و ظرفیت تولید سالانه 50

 
میلیون متر مربع انواع پارچه جین و کتان را دارد. 

"مجموعه معدنی صنعتی جهان نمو" نیز در زمینه تولید کنسانتره آهن فعالیت دارد و حجم سرمایه گذاري انجام شده در آن به میزان



 
2 هزار و 500 میلیارد ریال است. 

 
این مجموعه ظرفیت تولید 250هزار تن کنسانتره آهن را در سال دارد. 

همچنین "شرکت سپهر پلاستیک پدیده" متعلق به گروه صنعتی گلرنگ، با سرمایه گذاري 2 هزار و 500 میلیارد ریال به مرحله بهره

 
برداري رسیده و ظرفیت تولید آن هشت هزار و 750 تن انواع ظروف پت، پلاستیک، پریفوم و بطري است. 

 
در مجموع با بهره برداري از این طرح ها، یک هزار و 768 فرصت شغلی مستقیم ایجاد شده است. 

 
خلاصه اي از مهمترین سفرهاي مسئولان و دستاوردهاي آن در جدول زیر ارایه شده است: 

 
مروري بر سفرها و افتتاح هاي مسئولان 

برنامه ها و دستاوردهاي سفرمحور سخنانمسوولنام استان

اصفهان

 
 

مسعود تجریشی
معاون سازمان
حفاظت محیط

 
زیست 

 

 
 

محیط زیست و آلودگی هوا
یکی از چالش هاي اساسی

 
کلانشهر اصفهان است 

 

امضاي توافق نامه تشکیل کنسرسیوم مراکز علمی پژوهشی استان
اصفهان در حوزه محیط زیست در دانشگاه اصفهان

آذربایجان

 
شرقی 

 

 
محمدجواد ظریف 

 
وزیر امور خارجه 

 

 
 

رونق اقتصادي ارس با
بازگشایی محورهاي
مواصلاتی منطقه تحقق می

 
یابد 

 

ظریف در جریان بازگشت از سفر منطقه اي خود به قفقاز از مرز

 
جلفا بازدید کرد 

 

خوزستان

علیرضا رزم

 
حسینی 

وزیر صنعت، معدن

 
و تجارت 

 

بازگشت یک هزار و 200
کارخانه در کشور به چرخه

 
تولید 

 

 
بهره برداري از کارخانه پارس کیمیا کلر شوشتر 

 

خوزستان
 
کاظم خاوازي 

وزیر جهادکشاورزي
 

افزایش بیش از 2برابري
طرح هاي آبیاري تحت فشار

در دولت تدبیر وامید

آیین بهره برداري از گام نخست طرح آبیاري تحت فشار در

 
شهرستان حمیدیه خوزستان 

 
افزایش سه برابري تولیدات کشاورزي در اراضی طرح 550هزار

 
هکتاري 

 

 
تامین اعتبار20هزارمیلیارد ریالی براي صدور کشاورز کارت 



 

 
بهره برداري از سیلوي 30هزار تنی شهداي حمیدیه 

 

کرمان

 
 

 
سعید نمکی 

 
وزیر بهداشت،
درمان و آموزش

 
پزشکی 

 

زیرساخت هاي نظام سلامت
مهمترین دستاورد انقلاب

 
اسلامی است 

 

پانزدهمین آیین پویش ره سلامت و همزمان با افتتاح پروژه هاي
دانشگاه علوم پزشکی بم

بوشهر

 
علی اصغر مونسان 

 
وزیر میراث
فرهنگی، صنایع
دستی و گردشگري

 

مردم منتظر خبر ثبت

 
جهانی سیراف باشند 

 

 
افتتاح موزه منطقه اي خلیج فارس در بوشهر 

 

 
افتتاح 1400 میلیارد تومان پروژه گردشگري و میراث فرهنگی 

 

 
بیش از سه هزار شی تاریخی به کشور بازگردانده شد 

 
افتتاح هشت طرح گردشگري و میراث فرهنگی بوشهر در بندر

 
کنگان 

 

خراسان
رضوي

 
سورنا ستاري 

معاون علمی و
فناوري رییس

 
جمهوري 

 

120 هزار میلیارد تومان از
فروش محصولات شرکتهاي

دانش بنیان حاصل شد

رونمایی دستاوردهاي ساخت داخل سامانه هاي ریلی درون شهري

 
در مشهد 

 
افتتاح ساختمان تیراژ پارك علم و فناوري، افتتاح دو مرکز
شتابدهی، بازدید از کارخانه نوآوري مشهد، رونمایی از دستگاه
ونتیلاتور، توربین بادي 250 کیلووات، دستگاه ضدعفونی سطوح و
محیط بخار آب اکسیژنه پلاسمایی، پمپ فشار قوي سامانه آب

 
شیرین کن و افتتاح چند آزمایشگاه 

 

کرمان

 
(جیرفت) 

 

 
کاظم خاوازي 

 
وزیر جهاد

 
کشاورزي 

 

4.5 میلیون تن از
محصولات کشاورزي کشور
در جنوب کرمان تولید می

 
شود 

 

 
افتتاح طرح 120هکتاري آبیاري نوین را در جیرفت 

 
بازدید از مزارع توفان زده رودبار جنوب و زهکلوت، دیدار با

 
کشاورزان خسارت دیده و بررسی مشکلات این قشر 

 

 
خوزستان 

  
عیسی کلانتري 

 
رییس سازمان

60درصد ظروف
یکبارمصرف پلاستیکی با
ظروف سلولزي جایگزین می

آیین افتتاح نخستین و بزرگترین کارخانه تولید مواد یکبار مصرف

 
سلولزي در هفت تپه شوش 

 



حفاظت محیط

 
زیست 

 
علی سلیمانی
امیري رییس کل

 
بیمه مرکزي 

 

 
شوند 

 

خوزستان

غلامرضا سلیمانی

 
امیري 

رییس کل بیمه
مرکزي

تنها از 30 درصد ظرفیت
بیمه کشور استفاده می شود

 
تحریم صنعت بیمه کشور را
فرصتی براي رشد و بالندگی

 
این صنعت 

 

 
آیین گشایش شعب برخی شرکت هاي بیمه خوزستان 

 

 
بازدید از تاسیسات بندري خرمشهر 

 

کرمانشاه

عیسی منصوري
معاون توسعه
کارآفرینی و
اشتغال وزارت کار،
تعاون و رفاه

 
اجتماعی 

 

وزارت کار آماده پرداخت
20 میلیون ریال در ازاي

 
آموزش هر فرد است 

 

 
نشست کمیته هماهنگی اشتغال استان کرمانشاه 

 

چهارمحال
و بختیاري

 
علی رسولیان 

 
مدیرعامل سازمان
صنایع کوچک و
شهرك هاي

 
صنعتی ایران 

 

تحریم ها به فرصتی براي
رشد صنعتی کشور تبدیل

 
شد 

 

بازدید از واحدهاي صنعتی و بازدید میدانی از شهرك صنعتی شماره

 
2 شهرکرد 

 
کلنگ زنی فازم چهارم شهرك صنعتی شهرکرد 

بهره برداري از طرح ارتقاي تصفیه خانه فاضلاب شهرك صنعتی

 
بروجن 

 

فارس

 
محمود محمودزاده 

 
معاون مسکن و
ساختمان وزیر راه

 
و شهرسازي 

 

همه متقاضیان مسکن ملی
در کشور باید تعیین تکلیف

 
شوند 

 

در جلسه هماهنگی تسریع اجراي طرح اقدام ملی مسکن استان

 
فارس 

 

 
حدود 500 هزار واحد در مرحله اجرا قرار دارد 

 

یزد
 
سعید زرندي 

 
معاون وزیر صنعت،

صنایع معدنی، نجات دهنده

 
اقتصاد در دوران تحریم بود 

 

 
آیین تجلیل از برگزیدگان صنعت و معدن استان یزد 

 



 
معدن و تجارت 

 

بوشهر

 
سید جواد حسینی 
رئیس سازمان
آموزش و پرورش

 
استثنایی 

 

تاکنون با همت دولت و
خیران در قالب طرح
"هدایت" 200 هزار تبلت
براي دانش آموزان نیازمند

کشور تامین شده است.

 
 --

 

کرمانشاه

 
مسعود سلطانی فر 

 
وزیر ورزش و

 
جوانان 

 

21 هزار مکان ورزشی در
کشور احداث شده است

 
افتتاح آکادمی پزشکی، ورزشی کرمانشاه 

 

 
افتتاح 15 زمین چمن مصنوعی در کرمانشاه 

 

گلستان

 
محمد امید 

 
معاون توسعه
روستایی و مناطق
محروم ریاست

 
جمهوري 

 

1.5 میلیون روستایی کشور
به صورت رایگان بیمه می

شوند
 
افتتاح یک باب مدرسه خیرساز در گرگان 

 

خراسان
رضوي

علیرضا رزم

 
حسینی 

وزیر صنعت، معدن

 
و تجارت 

 

خودروهاي تارا و شاهین در
آینده نزدیک رونمایی می

 
شوند 

 

نشست با فعالان و تشکلهاي اقتصادي خراسان رضوي

 
سفر سایر مسئولان به استان ها 

علاوه بر اعضاي هیات دولت، استان ها میزبان معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري، معاون فرهنگی و سخنگوي
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، معاون عمرانی وزیر کشور، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، رییس سازمان مدیریت
بحران کشور، مدیرعامل شرکت مادر تخصصی تولید برق حرارتی کشور، معاون سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري کشور، رییس

 
صندوق کارآفرینی امید، رییس سازمان شیلات ایران و جمع دیگري از مسوولان ملی بودند. 

سفر سرلشکر محمد باقري رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح به کرمان براي شرکت در همایش تبیین گفتمان مکتب شهید سلیمانی در
نیروهاي مسلح، سفر سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران به اردبیل براي بهره برداري از نخستین واحد بخار نیروگاه
سیکل ترکیبی سبلان، سفر دکتر سیما سادات لاري سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به مشهد براي تجلیل از

 
تلاش هاي مدافعات سلامت در مبارزه با کرونا از دیگر سفرهاي مسئولان به استان هاي مختلف بود. 

حجت الاسلام سید ابراهیم رییسی رییس قوه قضاییه نیز شانزدهم بهمن ماه به همراه مسوولان عالی رتبه قضایی به گیلان سفر کرد؛



حضور در جلسه شوراي اداري استان، بازدید از نمایشگاه مسایل اولویت دار گیلان، حضور در نشست احیاي حقوق عامه در حوزه
انفال، منابع طبیعی و محیط زیست، نشست با قضات و کارکنان دستگاه قضایی از جمله برنامه هاي رییس قوه قضاییه در سفر به

 
گیلان بود. 

 
برچسب ها 

 
- افتتاح طرح 

 
- وزارت راه و شهرسازي 

 
- پویش هرهفته_الف_ب_ایران 

 
- دولت 

 
- حسن روحانی 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



رئیس جدید مرکز آموزش فنی و حرفه اي فناوري اطلاعات بوشهر معرفی شد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/11/18

اتحادخبر: در حکمی از سوي مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر حنیف کریمی به عنوان رئیس مرکز آموزش فنی
و حرفه اي فناوري اطلاعات بوشهر منصوب و در مراسمی معرفی شد.

اتحادخبر: در حکمی از سوي مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر حنیف کریمی به عنوان رئیس مرکز آموزش فنی و

 
حرفه اي فناوري اطلاعات بوشهر منصوب و در مراسمی معرفی شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر، جلیل زارع معاون اداري و پشتیبانی آموزش فنی و حرفه اي
بوشهر در آئین تودیع و معارفه رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي فناوري اطلاعات بوشهر مجموعه فنی و حرفه اي و آموزش هاي

 
مهارتی را گنجینه با ارزشی دانست که در جهت خدمت به مردم کار می کند . 

زارع با بیان اینکه در چند سال اخیر سیاست سازمان آموزش
فنی و حرفه اي به سمت کیفیت گرایی رفته است گفت : با
برگزاري دوره هاي تکمیلی براي مربیان ، تجهیز کارگاه ها و
ارتقاء سطح تحصیلی مربیان مراکز آموزش مهارت جان تازه اي

 
گرفتند . 

وي توسعه کارآفرینی را تنها راه حل برون رفت از مشکل اشتغال
دانست و تصریح کرد: مهارت آموزي نسل جوان در کنار تحصیل

 
مهترین نیاز جامعه در مسیر رفع معضل بیکاري محسوب می شود. 

معاون اداري و پشتیبانی آموزش فنی و حرفه اي با اشاره به این مطلب که آموزش زمانی مؤثر است که متناسب با نیاز باشد بر نیاز

 
سنجی آموزشی ، بومی سازي آموزش هاي مهارتی و تجهیز کارگاه هاي مورد نیاز تأکید کرد. 

زارع در جمع کارکنان مرکز آموزش فنی و حرفه اي فناوري اطلاعات بوشهر همدلی ، همفکري و مدیریت مناسب منابع و نیروي
انسانی را خواستار شد و افزود : موج هاي بزرگ از موج هاي کوچک شروع می شوند پس ما باید فرهنگ سالم را ابتدا در خانواده و

 
سپس در جامعه نهادینه کنیم و از توانمندي هاي خود نهایت استفاده را ببریم . 

وي با بیان اینکه مرکز آموزش فنی و حرفه اي فناوري اطلاعات بوشهر باید قطب فناوري هاي نوین در استان بوشهر شود،گفت: با
وجود ظرفیت ها و زیرساخت هاي مناسب در این مرکز در آینده نزدیک شاهد رونق آموزش هاي مهارتی در حوزه فناوري هاي نوین

 
در این مرکز خواهیم بود. 

شایان ذکر است در پایان این نشست از زحمات بهروز رستمی رئیس پیشین مرکز آموزش فناوري اطلاعات بوشهر تجلیل و آقاي
حنیف کریمی به عنوان رئیس جدید این مرکز معرفی شدند.





برندسازي لازمه جدي منطقه آزاد انزلی است/ایجاداشتغال 800 نفر بصورت

مستقیم و 2500 نفر بصورت غیر مستقیم در شرکت انبوه سازان آرش

منبع: اخبار رشتشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس هیات مدیره شرکت انبوه سازان آرش گفت: شرکت
انبوه سازان آرش 800 نفر بصورت مستقیم و 2500 نفر

 
بصورت غیر مستقیم ایجاد اشتغال کرده است. 

امین تقی پور، رئیس هیئت مدیره شرکت انبوه سازان
آرش، با اشاره به اهمیت منطقه آزاد انزلی اظهار کرد:

انتصاب یک مدیر از بدنه سازمان منطقه آزاد در جایگاه مدیرعاملی که شناخت کافی از ظرفیت ها و چالش هاي موجود دارد منطقه

 
آزاد انزلی یک نعمت بزرگ براي گیلان است که نباید آن را جدا از استان دانست. 

وي با تاکید بر تداوم فعالیت هاي منطقه آزاد انزلی افزود: در بدترین شرایط اقتصادي و ایام کرونا سرمایه گذاران به فعالیت خود با
سخت ترین شرایط ممکن ادامه دادند که امید آن داریم با حضور مدیریت جدید توجه درخورشان به سرمایه گذاران صورت پذیرد.
انتظار سرمایه گذاران از مدیرعامل جدید منطقه آزاد انزلی، برگزاري مداوم جلسات و پیگیري هاي جدي در جهت رفع مشکلات آنان
است انتظار داریم سازمان منطقه آزاد انزلی مشاوران متخصص و زبده را برگزیند تا علاوه بر کمک به سازمان در حوزه هاي مختلف،

 
پشتیبان فکري و حمایتی سرمایه گذاران نیز باشد. 

رئیس هیئت مدیره شرکت انبوه سازان آرش با اشاره به استقبال مردم از بازدید از منطقه آزاد انزلی گفت: طبق آمارهاي رسمی اعلام
گردیده که در سال گذشته بیش از 7 میلیون نفر به منطقه آزاد انزلی سفرکرده اند که باید پرسید این ورودي ها تا چه اندازه تبدیل

 
به سرمایه گردیده است؟! 

امین تقی پور با اشاره به عدم وجود زیرساخت هاي لازم در استان تصریح کرد: همگان عنوان زیبا را براي جزیره کیش بکار می برند
که تمامی برندهاي معروف نیز در این جزیره در حال فعالیت هستند، اما در مراکز خرید منطقه آزاد انزلی برند معتبري وجود ندارد که
باید سوال شود چرا این اتفاق براي منطقه آزاد انزلی رخ نداده است و عدم وجود زیرساخت ها و برند سازي منطقه نیز یکی دیگر از

 
معضلات است. 

 
از سرمایه گذاران حمایت می کنیم 

آرش تقی پور، مدیرعامل شرکت انبوه سازان آرش، با اشاره به نقش مجموعه انبوه سازان آرش در کارآفرینی اظهار کرد: شرکت انبوه
سازان آرش به عنوان یک کارآفرین حدود 15 سال در محدوده منطقه آزاد انزلی و زیباکنار در حال کارآفرینی و اشتغال زایی و انبوه

 
سازي است. 



وي بابیان اینکه مجموعه انبوه سازان آرش با بیش از 800 پرسنل که صورت مستقیم در مجموعه هاي این شرکت در حال فعالیت
می باشند افزود: علی رغم رکود اقتصادي و تحریم ها و همچنین ایام کرونا بسیاري از کسب وکارها مخصوصاً در حوزه انبوه سازي
دچار مشکل جدي و یا تعطیلی گردیدند این شرکت نه تنها هیچ یک از پرسنل و کارگران خود را اخراج نکرده بلکه بیش از 100 نفر

 
از مردم و جوانان منطقه را به اشتغال جدید گرفته است. 

مدیرعامل شرکت انبوه سازان آرش با اشاره به رشد فیزیکی این مجموعه گفت: پروژه بزرگ آرش مال در 20 ماه با بیش از 50 درصد
پیشرفت فیزیکی و بدون دریافت یک ریال تسهیلات و وام بانکی و کاملاً با سرمایه گذاري شخصی در حال احداث می باشد که این

 
یک افتخار بزرگ براي برند انبوه سازي آرش است. 

وي بابیان اینکه سرمایه گذاران و کارآفرینان حوزه انبوه سازي بسازبفروش نیستند افزود: نباید این سرمایه گذاران که در زنجیره ایجاد
اشتغال نقش بسزایی دارند را با این عنوان خطاب کرده و بلکه به عنوان یک کارآفرین ایجاد اشتغال در جهت تحکیم بنیان خانواده ها

 
و همچنین جلوگیري از آسیب هاي اجتماعی نگریسته شوند. 

در پایان تعدادي از سرمایه گذاران و همچنین اعضاي هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد تجاري صنعتی انزلی در جهت
همگرایی و رفع مشکلات سرمایه گذاران در این محدوده به ایراد سخن پرداختند.



پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیرعامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی از سوي این بانک به
بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري خبر داد

به گزارش سرمدنیوز، حجت اله مهدیان در تشریح
فعالیت�هاي حمایتی بانک توسعه تعاون با اشاره به
اقدامات این بانک در راستاي توانمندسازي و حمایت مالی
و اعتباري از بانوان سرپرست خانوار گفت: بانک توسعه
تعاون به عنوان یک بانک توسعه�اي و اجتماعی مسئولیت
اجتماعی ویژه�اي براي خود قائل است و بر همین اساس
در عمل به تکالیف توسعه�اي و حمایتی اهتمام ویژه�اي

 
دارد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در ادامه افزود: در ادامه اقدامات حمایتی در راستاي توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار، امسال در
بانک توسعه تعاون مقرر شد وام قرض�الحسنه با معرفی معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مجموع به مبلغ 40
میلیاردریال به ازاي سرانه هر عضو به مبلغ 100 میلیون ریال پرداخت گردد که تاکنون اعطاي تسهیلات به مجموع 160 تعاونی به

 
مبلغ 32.110 میلیون ریال به مدیریت شعب استان هاي عامل ابلاغ گردیده است. 

مهدیان با بیان این که توانمند سازي زنان سرپرست خانوار از مهمترین برنامه هاي اشتغال زنان است، گفت: بانک توسعه تعاون به
منظورحمایت از زنان کارآفرین به 65 نفر از بانوان کارآفرین برتر منتخب مردمی با معرفی از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري تسهیلات قرض الحسنه 100 میلیون ریالی اعطا کرده است. 

وي افزود: در راستاي تفاهم نامه منعقد شده با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و به منظور توانمندسازي و مساعدت در
رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و فراهم سازي امکان اشتغال مولد و درآمدزا، بانک توسعه تعاون 1700 فقره وام قرض
الحسنه 30 میلیون ریالی جمعاً به مبلغ 51.000 میلیون ریال و جهت شرکت هاي تعاونی زنان در مجموع به مبلغ 250.000 ریال با

 
نرخ سود 15درصد پرداخت می کند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین اظهار داشت: با عنایت به ماده 18 قانون حمایت و ساماندهی مشاغل خانگی در راستاي
حمایت از خانوارها و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، بر اساس سهمیه تعیین شده توسط بانک مرکزي، بانک توسعه تعاون در سال 99
مکلف به اعطاي مبلغ 1.000 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال�زایی ، به ازاي هر نفر به مبلغ 500 میلیون ریال بوده که

تاکنون مبلغ 718 میلیارد ریال از سهیمه ابلاغی به جامعه هدف پرداخت شده است



خانه  هاي هوشمند با پریزهاي هوشمند

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/11/18

چند بار پیش آمده که خواسته باشید پریز برقتان دکمه خاموش و روشن داشته باشد؟ به این فکر کرده اید که اگر می شد
پریز برقی را از طریق اپلیکیشن گوشی خاموش و روشن کنید چقدر کارها راحت می شد؟

مثلا پمپ، کولر، بخاري یا هر وسیله اي که لازم باشد پیش از حضور شما در خانه یا دفتر کار خاموش یا روشن شود. مثلا
آنهایی که آکواریوم دارند با دردسرهاي روشن و خاموش کردن چندباره دستگاه هاي برقی مختلف متصل به آکواریوم روبه رو شده اند.

 
 

آکواریوم ها معمولا به چهار پنج دستگاه الکتریکی مثل تجهیزات روشنایی براي تنظیم نور در شب، سیستم گاز کربن دي اکسید براي
آکواریوم هایی که گیاه دارند، دستگاه موج ساز و ... وصل می شوند که هر کدام در طول شبانه روز دو سه بار باید روشن و خاموش



 
شوند. 

تا پیش ازاین راه حل صاحبان آکواریوم براي روشن و خاموش کردن هاي پی درپی، استفاده از پریزهاي زمان دار خارجی بود. اما
دردسر این پریزها اینجاست که اگر برق قطع شود، برنامه زمان بندي قطع و وصل شدن پریز پاك می شود و تمام تنظیمات باید

 
دوباره انجام شود.  

حال در نظر بگیرید که در هنگام قطعی برق در سفر باشید و به آکواریوم دسترسی نداشته باشید، چه بلایی بر سر ماهی هایتان می
آید؟ مدتی است مهندسان شرکت کار و ابتکار هشت بهشت با برند وینپ (WINEP) این مشکل را با تولید محافظ هاي برق



 
هوشمند حل کرده اند. 

دکتر یاسر کنعانی، مدیرعامل شرکت کار و ابتکار هشت بهشت درباره فناوري به کاررفته در پریزهاي هوشمند این شرکت به جام جم
می گوید: «در بازارهاي جهانی، حوزه اینترنت اشیا را آینده بعد از اینترنت می دانند. همان طور که 20 سال پیش اینترنت وارد شد و
امروز زندگی ما به اینترنت وابسته شده است، بررسی ها نشان می دهد اینترنت اشیا که این روزها در ابتداي راه است، طی 15 سال

 
آینده به اندازه اینترنت زندگی ما را متحول خواهد کرد.» 

وي با اشاره به این که شرکت هاي بزرگ جهان نیز به شدت در این حوزه مشغول فعالیت هستند تأکید کرد: «اگر ما وارد این حوزه

 
نشویم، بی شک کشور ما هم در این حوزه به نوعی وابستگی خارجی پیدا خواهد کرد.» 

دکتر کنعانی باوجود این که فرصت تدریس در دانشگاه را داشته، تصمیم گرفته است با همکارانشان وارد دنیاي کارآفرینی و صنعت

 
اینترنت اشیا شوند. 

از آنجایی که شرکت هاي خلاق و نوآور مانند شرکت هاي دولتی ردیف بودجه ندارند و خودشان گام به گام باید مراحل تجاري سازي
را طی کنند، شرکت وینپ روي محصولی دست گذاشته است که بتواند مراحل طراحی و تولید آن را با سرعت طی کند و با ایجاد پایه

 
هاي نرم افزاري و سخت افزاري، آن را به مرحله تولید انبوه برساند. 

جالب است بدانید طراحی صفر تا صد نرم افزار این محصول را متخصصان این شرکت و بخشی از سخت افزار با مهندسی معکوس و

 
بخشی نیز با استفاده از داده هاي به دست آمده انجام شده است. 

در این مسیر چالش ها و سختی هاي فرآیند تولید هم به قوت خود سرجاي خود بودند؛ از چالش هاي حقوقی و زیرساختی گرفته تا



 
ارتباط با سازمان ها و همکاري با کارگاه ها. 

استراتژي WINEP در تولید محصول، مدیریت فرآیند تولید و بخش تحقیق و توسعه بوده است و ساخت قاب و مونتاژ دستگاه را به

 
کارگاه هایی که یا به صورت نیمه تعطیل هستند یا ظرفیت خالی دارند برون سپاري کرده اند. 

 
یک محافظ برق همه کاره که با اپلیکیشن کنترل می شود 

محصول این شرکت محافظ برق هوشمند نام دارد و درواقع ترکیبی است از 3 دستگاه چندراهی برق، پریز هوشمند و محافظ نوسانات

 
ولتاژ. 

دکترکنعانی درباره قابلیت هاي این محافظ همه کاره اشاره می کند: «می توانیم به عنوان محافظ صوتی و تصویري یا محافظ یخچال
در خانه استفاده کنیم. تفاوت محافظ هاي یخچالی با صوتی و تصویري در زمان تأخیر آنهاست. در محافظ برق هوشمند، کاربر با
استفاده از اپلیکیشن محافظ برق که هم براي سیستم عامل هاي IOS و اندروید و هم تحت وب قابل دسترسی است، می تواند
کاربري مورد نظرش را مشخص کند تا اگر برق قطع شد، پس از وصل شدن برق اگر محافظ براي یخچال استفاده می شود مثلا بعد از
پنج دقیقه به جریان وصل شود یا براي دستگاه هاي صوتی و تصویري بعد از یک دقیقه این اتفاق بیفتد.» محافظ برق هوشمند با

 
رویکرد خانگی در 2 مدل P2 و P4 به بازار معرفی شده است. 

در مدل P4 هر پریز به صورت جداگانه قابلیت برنامه ریزي دارد، به این ترتیب شما می توانید شارژر لپ تاپ، تلفن همراه، جاروبرقی

 
یا دیگر وسایل خانگی داراي باتري را به آن وصل کرده و مشخص کنید هر پریز بعد از چه مدتی جریان برق را قطع کند. 

صاحبان آکواریوم نیز از همین مدل P4 استفاده می کنند اما در مدل P2 ورودي و خروجی برق به طور کامل قطع می شود. درواقع

 
مدل P2 مدل تقویت شده مدل P4 است. 

به علاوه این دستگاه دو حالت عملیاتی دارد. یعنی به دو طریق کاربر می تواند دستگاه را روشن کند. در حالت اول محافظ هوشمند به

 
صورت یک محافظ معمولی کار می کند و در حالت دوم، همان حالت هوشمند است. 

 
چرا بهتر است محافظ هاي برق را «هوشمند» کنید؟ 

 
مزیت محافظ هاي هوشمند برق برند ایرانی وینپ نسبت به محصولات مشابه خارجی در قیمت و شخصی سازي آن است. 

مثلا کاربرانی که از محصولات چینی استفاده می کنند، براي تعیین موقعیت جغرافیایی تا حدودي به مشکل برمی خورند. به علاوه

 
قیمت نمونه خارجی سه چهار برابر محصول ایرانی محافظ برق هوشمند است. 

دکتر کنعانی در این باره می گوید: «تقریبا می توان گفت این محصول نمونه داخلی مشابهی ندارد که هر سه امکانات پریز هوشمند،
محافظ نوسانات ولتاژ و چند راهی را داشته باشد. خریداران می توانند با 30 تا 40درصد هزینه بیشتر نسبت به محافظ هاي معمولی

 
در بازار محافظی هوشمند تهیه کنند.» 

مدیرعامل شرکت کار و ابتکار هشت بهشت با توجه به شکایات و اعلام نظر مشتریان تأکید می کند: «در فرآیند طراحی، رشد و



توسعه محصول ما، مشتري هایمان نقش بزرگی را ایفا کرده اند. ما در ابتدا کمینه محصول پذیرفتنی (MVP) را آماده و عرضه کردیم

 
و همراه با مشتریان جلو رفتیم تا به نسخه نهایی آن رسیدیم .» 

تمرکز فعلی شرکت وینپ عرضه محصول در بازارهاي داخلی است و به موازات آن با همکاري دفتر معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري در چین صحبت هایی براي صادرات این محصول به بازار چین انجام شده است. مدیرعامل این شرکت امیدوار است با

 
ارتباطات خوبی که ایجادشده، بتوانند به کشورهاي حاشیه خلیج فارس نیز به زودي محصول خود را صادر کنند. 

این شرکت به دنبال این است که در آینده اي نزدیک با توسعه برُدهاي الکترونیکی در بخش سخت افزاري و به کمک هوش مصنوعی
با تحلیل رفتار مصرفی کاربران، رصد خوبی روي مصرف انرژي کاربران داشته باشند تا بتوانند از طریق اپلیکیشن راهنمایی و
راهکارهایی براي کاهش مصرف انرژي به کاربر ارائه دهند و به این ترتیب به کاهش مصرف برق در کشور و کاهش هزینه هاي برق

 
مردم کمک کنند. 

ریحانه رادي - نشان ایرانی 2



مزیت هاي سامانه ایرانی احضار پرستار

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/11/18

فکر می کنید هر ثانیه چقدر ارزش دارد؟ همان قدر که می توانیم این سوال را از طیف هاي مختلف جامعه بپرسیم، به همان
اندازه هم جواب هاي مختلفی می شنویم.

اما حساس ترین جواب را از یک پزشک یا پرستار می شنویم: فرصت نجات زندگی انسان ها به همین ثانیه ها وابسته است. 

 
 

بیماران بستري ممکن است هرلحظه نیاز فوري به پرستار داشته باشند، یا گاهی در بخش بیمارستان کد سی پی آر یا کد نیاز به

 
احیاي قلبی ریوي اعلام می شود. 

در این مواقع سیستم ارتباط بین بیمار و کادر درمان و سیستم ارتباط بین افراد مختلف در بیمارستان، به سرعت پزشکان و پرستاران

 
را بر بالین بیماران فرامی خوانند. 

سیستم هاي ارتباطی، بخش جدانشدنی هر بیمارستان است. در تمام این سال ها باوجود اینکه راه براي واردات و حضور شرکت هاي
خارجی در حوزه سیستم هاي یکپارچه ارتباطی بیمارستانی در بازار داخلی باز بوده است، اما پاي هیچ شرکت خارجی به بازار کشور
باز نشده است زیرا به گفته مدیر عامل شرکت «فنی مهندسی کهربا تراشه» هیچ کدام توان رقابتی کیفی و قیمتی را این مجموعه با
نداشته اند. شرکت فنی مهندسی کهربا تراشه از شرکت هاي پیشرو در ارائه محصولات بر پایه الکترونیک و فناوري اطلاعات در حوزه

 
سلامت است و محصولاتی تولید می کنند که ارتباطات را در بیمارستان ها آسان می کند. 

ساده ترکردن شکل ارتباط میان افراد در بیمارستان، براي مثال بین پرستاران و بیماران در کاهش فشار کاري پرستاران، کمترکردن

 
رفت وآمدهاي اضافی آنها و خدمت رسانی بهتر به بیماران نقش به سزایی دارد. 

آغاز ماجراي کهربا تراشه اولین جرقه هاي شکل گیري شرکت کهربا تراشه حدود 22 سال پیش در خوابگاه دانشجویی کوي دانشگاه



 
تهران زده شد.  

تعدادي دانشجوي مهندسی بعد از فارغ التحصیلی دور هم جمع شدند و با این ایده که می خواهیم براي خودمان کار کنیم و کسب

 
وکار خودمان را داشته باشیم، کفش هاي آهنین به پا کردند و در مسیر پیشرفت و کارآفرینی قدم گذاشتند. 

سال 77 با ثبت رسمی، شخصیت حقوقی «کهربا تراشه» شکل گرفت؛ شرکتی که از همان ابتدا کارش طراحی و مهندسی بود و تا

 
الان نیز در همین حوزه کار کرده است. 

مهندسان جوان شرکت کهربا تراشه، در ابتداي فعالیتشان پروژه هاي صنعتی و دانشگاهی را بر عهده می گرفتند و از دل آنها

 
محصولی نهایی، متناسب با نیاز مخاطب به بازار ارائه می کردند. 

کیانوش جعفري، مدیرعامل این شرکت می گوید: «بعضی ها از جوانی و کم تجربگی ما سوءاستفاده کردند و حاصل تلاش و زحماتمان
را پرداخت نکردند. ولی اینها مانع از ادامه راه ما در این مسیر نشد. با گذشت زمان، آموزش به مهندسان برق را شروع کردیم تا کار
طراحی واقعی را به آنها آموزش دهیم و براي ورود جدي به بازار کار و صنعت آماده شوند.» فعالیت کهربا تراشه در اجراي پروژه هاي
طراحی و تولید محصول براي طراحان الکترونیک آن قدر درخشان بود که از همان ابتدا در بازار داخلی و در حوزه طراحی الکترونیک

 
به خوبی شناخته شدند. 

به سوي هوشمندسازي بیمارستان ها حدود چهار سال از تأسیس کهربا تراشه گذشته بود که موسسان این شرکت به واسطه
دوستانشان متوجه نیاز بیمارستان ها به محصول «احضار پرستار» شدند. سیستم هاي ارتباطی بسیار قدیمی و با امکانات اندك
پیشین بیمارستان ها دیگر قادر به پاسخگویی نیازهاي جدید بیمارستان ها نبود. به این ترتیب فرصت تولید محصول بیمارستانی

 
احضار پرستار سر راه این شرکت قرار گرفت. 

آنها بعد از دو سال تلاش و نمونه سازي، با عقد اولین قرارداد وارد بازار تجهیزات پزشکی شدند. کمی بعدتر با توسعه فعالیت شان،
کارهاي دیگر مثل آموزش و اجراي پروژه ها را در شرکت کنار گذاشتند و به طور کامل روي تولید محصول سیستم احضار پرستار



 
متمرکز شدند. 

مهندسان خلاق و نوآور کهربا تراشه با دنبال کردن جدي پژوهش ها و پیشرفت هاي فناوري صفرتا صد توسعه محصولاتشان را

 
خودشان انجام دادند و همگام با تغییر نیازهاي مشتریان، نسل هاي مختلفی از محصولات را روانه بازار کردند. 

 
در حال حاضر 600بیمارستان در سراسر کشور و تقریبا 30هزار تخت بیمارستانی مجهز به خدمات این شرکت هستند. 

مدیرعامل این شرکت معتقد است عملکرد کهربا تراشه آن قدر موفق بوده که هیچ شرکت خارجی نتوانسته است در بازار داخلی جاي

 
پاي خودش را به عنوان رقیب این شرکت باز کند. 

به گفته مهندس جعفري، دلیل عمده مشتري ها براي خرید از شرکت کهربا تراشه به عنوان تولیدکننده داخلی، خدمات پس از فروش

 
این مجموعه است. 

محصول احضار پرستار علاوه بر اینکه باید کیفیت بالایی داشته باشد، نیاز جدي به پشتیبانی و خدمات پس از فروش دارد. براي همین

 
نسبت به محصولات خارجی مزیت رقابتی قابل توجهی دارد. 

مهندس جعفري تأکید می کند: «ما با 60درصد قیمت نمونه خارجی و با کیفیت مشابه ازلحاظ فنی محصولمان را ارائه می کنیم، اما
از لحاظ زیبایی، فعلا محصولات خارجی ظاهر زیباتري دارند.» وي یادآور می شود: «مدت زمان پاسخ گویی خدمات پس از فروش و

 
برطرف کردن مشکلات پیش آمده در تهران کمتر از 24 ساعت و در هر نقطه از کشور حداکثر 72 ساعت است.» 

صادرات سیستم هاي ارتباط ایرانی مدیرعامل شرکت فنی مهندسی کهربا تراشه درباره صادرات سیستم احضار پرستار ایرانی به خارج
از کشور به جام جم می گوید: «در حال حاضر کشورهاي عراق و افغانستان، بازارهاي خارجی دریافت کننده سیستم هاي ما هستند.
به دلیل شرایط تحریم، بازارهاي نزدیک مثل عراق، افغانستان، سوریه، عمان، آسیاي میانه و... بازارهاي هدف ما قرار گرفته اند. ولی
بازار اصلی در اروپا و آمریکاست. با قابلیت رقابت بسیار خوبی که در بازار بین المللی داریم، به نظر می رسد زمین بازي آینده کهربا

 
تراشه بازار بین الملل است که در آن انتظارات مشتریان بالاتر بوده و رقباي قوي تري در انتظار ما هستند.» 

خدماتی که می توانید از کهربا تراشه بگیرید در حال حاضر کهربا تراشه در طراحی، تولید و نصب چهار گروه کالایی شامل سیستم
هایی براي ارتباط بیمار و پرستار در بخش هاي بیمارستانی (سیستم احضار پرستار)، سیستم هایی براي فراخوانی گروه احیا و سایر
گروه ها در بیمارستان (سیستم اعلام کد بیمارستانی)، سیستم هاي براي سرگرمی، آموزش به بیمار و پرونده پزشکی براي کمک به
کادر درمان (سیستم سرگرمی اطلاعاتی بیمار) و سیستم هایی براي راهنمایی و اطلاع رسانی مراجعان و کادر پزشکی در محیط

 
بیمارستانی (سیستم مدیریت محتواي نمایشگرها) با ضمانت پنج ساله محصولات، خدمات دهی می کند. 



 
 

کهربا تراشه به ارتقاي دانش مشتري ها در استفاده از محصولاتش نیز فکر می کند. با برگزاري سمینارها و وبینارهاي رایگان استانی،
دانش فنی نیروهاي بخش هاي مرتبط در خرید و خدمات پس از فروش را بالا نگه می دارند و توانسته اند هزینه خدمات پس از

 
فروش را به صفر نزدیک کنند. 
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آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند

منبع: ایلناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/11/18

طبق گفته معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران؛ نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه تسهیلات
90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار گرفته است.

طبق گفته معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران؛
نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در قالب ارائه
تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در

 
دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

به گزارش ایلنا، سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و
ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آیین بهره
برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و

انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال،
دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در 10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش
ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست

 
بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ...وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده استف افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده



اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو

 
کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی باتأکید براینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

به گزارش پایگاه خبري شهر، معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر
بودند را از محل بهینه سازي مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این

عدد به 800 هزار مسافر برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود.



تسهیلات 90 میلیون تومانی به تاکسی رانان پایتخت داده می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/11/18

تهران- ایرنا- معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده پایتخت در
قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است.

تهران- ایرنا- معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران
اعلام کرد: نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده
پایتخت در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر

 
راننده تاکسی، در دستور کار قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، سید مناف هاشمی روز شنبه در آیین بهره
برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و
انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان

چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم، در
10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، با توجه به همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و

 
نقل عمومی صورت نگرفته که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

وي اظهار داشت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک ها، دولت و دیگر منابع وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و
مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد، شهر تهران به بیش از سه هزار دستگاه اتوبوس، بیش از یک هزار و 500 دستگاه

 
واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید نیاز دارد. 

هاشمی ادامه داد: تا امروز سه هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده معرفی شدند که دو هزار و 206
دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است، هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود اما بعید می دانم که

 
تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. 

به گفته وي، البته یک توافق بسیار خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند،
900 میلیارد تومان اعتبار از دولت، صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده

 
پایتتخت در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده است، گفت: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتما تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 



وي در بخش دیگري از سخنانش درباره اورهال واگن هاي مترو نیز گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را شهردار تهران و رئیس سازمان
برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند

 
نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه ایستگاه مترو شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در
اسفند امسال و فروردین 1400 افتتاح شوند، این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز
قسمتی از اوراق مشارکت 1398، محقق نشده که امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران،

 
یادگار امام (ره)، میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 

وي درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، نیز گفت: یکی از قراردادها، قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي
تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد و در تلاش هستیم تا قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به

 
امضا برسد. 

هاشمی همچنین ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است، بخش

 
خصوصی را براي ورود اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. 

به گفته وي، این هفته پاکت هاي فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود که این قرارداد واگن نزدیک

 
به سه هزار میلیارد تومان می شود که اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. 

به گزارش ایرنا، آیین بهره برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس با حضور پیروز حناچی شهردار تهران، سید مناف هاشمی
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران، محمد علیخانی رییس کمیسیون عمران و حمل و نقل شوراي شهر تهران، فرشاد
مقیمی مدیرعامل شرکت ایران خودرو ، محسن هاشمی رییس شوراي اسلامی شهر تهران و مهدي جمالی نژاد معاون وزیر کشور و
رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و دیگر مدیران شهري پایتخت در بوستان گفت وگو، محل دائمی نمایشگاه هاي

 
شهرداري تهران برگزار شد. 

 
برچسب ها 

 
- معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران 

 
- شهر تهران 

 
- سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر تهران 

- شرکت واحد اتوبوسرانی تهران



هنر بزرگ امام وحدت بود

منبع: شبستانشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/11/18

حجت الاسلام قمی در نشستی با علماي اهل تسنن با اشاره به این سخن رهبري که «هنر بزرگ امام وحدت» بود، گفت:
سازمان تبلیغات اسلامی براي اعتلاي وحدت تمام ظرفیت هاي خود را به کار خواهد گرفت.

حجت الاسلام قمی در نشستی با علماي اهل تسنن با
اشاره به این سخن رهبري که «هنر بزرگ امام وحدت»
بود، گفت: سازمان تبلیغات اسلامی براي اعتلاي وحدت

 
تمام ظرفیت هاي خود را به کار خواهد گرفت. 

خبرگزاري شبستان، گروه قرآن و معارف به نقل از روابط
عمومی سازمان تبلیغات اسلامی، حجت الاسلام
والمسلمین محمد قمی، رئیس سازمان تبلیغات اسلامی در

نشستی با بیست تن از علماي برجسته اهل سنت کشور که در مجتمع شهداي هفتم تیر انقلاب اسلامی «سرچشمه» برگزار شد با
بیان اینکه علماي دین مجاهدان عرصه فرهنگ و مکتب هستند اظهار داشت: انقلاب اسلامی ایران حرکتی عظیم براي بازگشت به

 
دین بود و درعصري این اتفاق شکل گرفت که دشمنان می خواستند دین را به حاشیه کشانده و به آن کم اعتنایی کنند. 

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی با بیان اینکه علت مبقیه انقلاب اسلامی همان علت محدثه آن است عنوان داشت: مردم با دغدغه
دیانت و دینداري و با راهنمایی علما به میدان تکلیف و تعیین سرنوشت خود آمدند و بنا شد تا حکومتی را بر پایه آموزه هاي دینی

 
استوار کنند و انقلاب اسلامی در عصري شکل گرفت که دنیا باوري به حاکمیت دین بر زندگی و تمام شئون حیات اجتماعی نداشت. 

عضو عالی شوراي انقلاب فرهنگی افزود: این که در مقام عمل چه ضعف ها و اشکالاتی در انقلاب وجود دارد قابل بررسی است اما

 
داعیه اصلی این است که انقلابی با محور قرار دادن دین با نقش آفرینی علماي دین به ثمر نشسته و رشد یافته است. 

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی ضمن اشاره به نقش مهم علماي دین در اعتلاي فرهنگ و زندگی مردم ابراز داشت: پیچیدگی ها و
دشواري هاي اجراي برنامه هاي حکومتی برمدار دین امروز ملموس تر است و اگربرنامه ها و قوانین حکومتی برمدار دین و علوم دینی
نباشد این حکومت ثمري نخواهد داشت بنابراین نیاز انقلاب اسلامی در گام دوم حرکت خود به نقش آفرینی مؤثرتر علماي دین بیش

 
از پیش احساس می شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد قمی، اندیشه هاي شهید محمد باقر صدر را گامی در مسیر تبیین نظام اقتصادي بر پایه دین و دیانت
برشمرد و اذعان داشت: بر اساس معارف دین باید دانشی تولید شود که گره از کار مردم باز کرده و مسائل واقعی جامعه را حل کند و
ثمره آن ایجاد اشتغال و رونق تولید داخلی باشد و سرانجام آن به استقلال جامعه اسلامی منجر شود که دستیابی به این مهم کار

علمی عمیق حوزه هاي علمیه و علما را می طلبد. 



قمی با بیان اینکه رسالت علما در این برهه با توجه به سختی ها و دشواري هاي اداره حکومت بر مدار دین سنگین تر شده است
اذعان داشت: علوم مربوط به شهرسازي، معماري، نظام بانک داري، علوم انسانی و علوم اجتماعی باید از از دل قرآن و دین استخراج
شوند و این موضوع باید بیش از پیش وجهه همت قرارگیرد همچنین باید در گام دوم انقلاب نیز بیش از پیش برمدار و مبناي اندیشه

 
و معارف دینی؛ روند حرکتی این انقلاب و نظام را به پیش ببریم. 

رئیس سازمان تبلیغات اسلامی در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: مقام معظم رهبري می فرمایند: «هنر بزرگ امام خمینی (ره)
وحدت بود» و به این موضوع بزرگانی چون شهید بهشتی اعتقاد راسخ داشتند همچنین باید گفت که مدیران کل تبلیغات اسلامی که
جمعیت استانی آن ها را تلفیقی از هم وطنان اهل تسنن و شیعه تشکیل داده اند؛ موظف به همکاري با علماي اهل سنت هستند و

 
این مسئله به صورت جدي از طرف ستاد پی گیري خواهد شد. 

گفتنی است، در این جلسه، علماي برجسته اهل سنت از استان هاي سیستان و بلوچستان؛ کردستان، آذربایجان غربی، خراسان
رضوي، گلستان، بوشهر، کرمانشاه و هرمزگان به ایراد سخنان خود پرداختند.



طرح پویش پل ارتباط صنعت استان یزد و دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: آناشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان یزد گفت: اجراي موفق طرح پویش در استان توسط دانشگاه می تواند علاوه بر ایجاد تعامل
سازنده بین این دو بخش، تضمین کننده اشتغال مرتبط با تخصص دانشجویان و فارغ التحصیلان باشد.

 
 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان یزد گفت: اجراي موفق طرح پویش در استان توسط دانشگاه می تواند علاوه بر ایجاد تعامل سازنده
بین این دو بخش، تضمین کننده اشتغال مرتبط با تخصص دانشجویان و فارغ التحصیلان باشد. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از
یزد، نشست مشترك معصومه طباطبایی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان یزد و معاونان دانشگاه با غضنفر آقامیرجلیلی نایب رئیس
اتاق بازرگانی استان و هیئت همراه این سازمان در راستاي تعامل و گسترش اجراي طرح پویش دانشگاه با همکاري اتاق بازرگانی و

 
صنایع استان برگزار شد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان یزد در حاشیه این نشست در گفت وگو با آنا درباره گسترش طرح پویش و اجراي آن در دانشگاه
آزاد اسلامی یزد اظهار کرد: با سرمایه گذاري و تمرکز و اصرار بر اجراي طرح پویش، علاوه بر ایجاد تعامل سازنده بخش هاي تولیدي
و خدماتی و مراکز علمی و آموزشی، زمینه اشتغال مرتبط با تخصص دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه بنابر نیاز صنایع استان نیز

 
فراهم می شود. 

معصومه طباطبایی افزود: ازجمله طرح هاي راهبردي را که قادر به ایجاد تحول در بخش صنعت و تولید است و می تواند در تحقق
رسالت دانشگاه در راستاي حل مسائل اشتغال کشور مؤثر باشد، طرح پویش عنوان و خاطرنشان کرد: اجراي موفق این طرح در استان
توسط این دانشگاه می تواند علاوه بر ایجاد تعامل سازنده بین این دو بخش، تضمین کننده اشتغال مرتبط با تخصص دانشجویان و

 
فارغ التحصیلان دانشگاه در رشته هاي مختلف هم باشد. 

 
وي در این جلسه توضیحاتی در مورد طرح پویش که به صورت آزمایشی در استان اصفهان اجرا شده است، ارائه کرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان یزد هدف از طرح پویش را اشتغال دانشجویان هنگام تحصیل در صنایع مختلف مطرح کرد که
موجب می شود در این طرح هم دانشجو درآمدزایی مختصري در راستاي تأمین شهریه داشته باشد و هم هدف اصلی تربیت نیروي

 
ماهر و کارآمد براي نیاز صنعت و اشتغال بعد از فراغت تحصیل باشد. 



عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی یزد توضیح داد: اتاق بازرگانی می تواند به عنوان تسهیل گر در این ارتباط نقش مهمی داشته

 
باشد. 

 
طرح پویش می تواند تضمین کننده اشتغال مرتبط با تخصص دانشجو باشد 

 
 

نایب رئیس اتاق بازرگانی یزد هم با استقبال از این طرح دانشگاه آزاد اسلامی بیان کرد: طرح پویش می تواند علاوه بر ایجاد تعامل
سازنده بین دو بخش دانشگاه و صنعت تضمین کننده اشتغال مرتبط با تخصص دانشجو باشد و موجب رفع نیاز صنایع استان در

 
تأمین نیروي کار ماهر باشد. 

غضنفر امیرجلیلی با تشکر از دعوت دانشگاه آزاد اسلامی یزد براي شرکت در این نشست مشترك  تأکید کرد: امیدواریم با همکاري و
اجراي طرح پویش دانشگاه آزاد اسلامی یزد و اتاق بازرگانی و صنعت و تولید استان به زودي شاهد اشتغال زایی دانش آموختگان

 
رشته هاي مختلف این دانشگاه در بخش صنایع مورد نیاز به طور گسترده باشیم. 

وي با تأکید بر محوري بودن، اثربخشی و گسترش اجراي این طرح مبنی بر حضور استادان مجرب و صاحب نام در رشته هاي
تخصصی صنایع دانشگاه آزاد اسلامی یزد از جمله نساجی، شیمی و ... و تربیت و معرفی نیروي حرفه اي و متخصص در رشته هاي
گوناگون با توجه به نیاز صنایع بسیار استان یزد، ابراز امیدواري کرد تا با همکاري و اهتمام بخشی به این طرح پویش، از شرایط

 
موجود نهایت بهره برداري شود. 



 
 

 
انتهاي پیام/4103/4062/ 

 -



ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویت هاي وزارت علوم است

منبع: ایلناشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/11/18

 معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي این وزارتخانه
برشمرد.

 معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و
ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي

 
این وزارتخانه برشمرد. 

به گزارش ایلنا، غلامحسین رحیمی در آئین معارفه رئیس
پارك علم و فناوري خلیج فارس بوشهر اظهار کرد: در

مجموع 45 پارك علم و فناوري در کشور تأسیس شده است اما قطعاً پتانسیل کشور ما بیش از این است و هم اکنون ظرفیت و قابلیت

 
احداث پارك هاي بیشتري را در کشور داریم. 

رحیمی با اشاره به اینکه کشور ایران در گذشته در حوزه صنعت و فناوري طی چندین قرن روي لبه تکنولوژي قرار داشته، اظهار
داشت: فناوري هایی نظیر تکنولوژي استفاده از انرژي هاي نو و تکنولوژي قنات ها براي اولین بار ایرانیان در دوران قبل از اسلام پدید

 
آوردند و سپس در دوره اسلامی با پیشرفت علم در ایران و جغرافیاي ممالک اسلامی تکنولوژي نیز پیشرفت کرد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر استان هاي کشور داراي یک پارك ملی مستقر در آن استان هستند، گفت: قبل از راه اندازي این
پارك ها واحدهایی با عنوان مراکز کارآفرینی در همه دانشگاه ها احداث شد که پس از آن این مراکز به واحدهاي کارآفرینی و نوآوري،
کارآفرینی و اشتغال پذیري و کارآفرینی و مهارت آموزي تبدیل شد وهم اکنون همه دانشگاه ها چنین مراکزي را دارند و این مراکز

 
زمینه ساز مراکز رشد علم و فناوري هستند. 

رحیمی مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را یکی از اولویت هاي وزارت علوم دانست و بیان کرد: در این راستا
دستورالعمل ها و آیین نامه هایی تدوین شده و این مراکز آموزش عالی وظیفه تربیت نیروي انسانی توانمند را دارند که بتوانند در

 
آینده ایده مشخص و قابلیت اجراي کسب و کار دانشی داشته باشند. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم بر اهمیت تأسیس شرکت هاي دانش بنیان تاکید کرد و افزود: نباید فقط نیرویی تربیت کنیم که

 
تنها به مدرك گرایی براي اشتغال در دستگاه ها منجر شود بلکه باید این دانشجویان تولید علم و دانش را مورد توجه قرار دهند. 

رحیمی با بیان اینکه هم اکنون پنج هزار و 700 شرکت دانش بنیان در کشور فعال است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر تعداد این
شرکت هاي دانش بنیان ثابت است زیرا باید ابتدا زیرساخت هاي تأسیس یک شرکت دانش بنیان فراهم شود و آن شرکت به یک

 
واحد مولد تبدیل شود. 



وي با بیان اینکه مربی مهم است ولی تربیت کننده مهم تر است تصریح کرد: دانشگاه نقش مهمی در تربیت نیروي انسانی مولد کسب
و کارهاي دانش بنیان دارد، بنابراین پارك هاي علم و فناوري باید در کنار دانشگاه احداث شود تا به شرکت هاي دانش بنیان از نظر
دانشی کمک کند و از پارك علم و فناوري انتظار است یک شهرك صنعتی دانش بنیان ایجاد کند، چراکه آن ها شهرك هاي صنعتی

 
را غنی سازي می کنند. 

رحیمی توسعه پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان را بدون حد و مرز دانست و عنوان کرد: برخلاف دانشگاه ها که بیش از حد نمی
توانیم توسعه دهیم و نباید بیش از حد دانش آموخته وارد جامعه شود، در فناوري به هر سطحی دست یابیم باز سطوح بالاتر نیاز

 
است. 

وي با تاکید بر اینکه توسعه مراکز رشد، فناوري، کارآفرینی و خلاقیت حد و مرز جغرافیایی ندارند و هر جا راه اندازي شوند می توانند
تمام مناطق حتی در سطح جهان را تحت پوشش داشته باشند، افزود: توسعه فناوري پارك ها بدون مرز است. وقتی فناوري را به یک

 
محصول فناورانه تبدیل می کنیم، می تواند به همه دنیا قابل عرضه باشد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم تاکید کرد: پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان بستر ایجاد و توسعه فناوري هستند به همین

 
دلیل هر چقدر کار کنیم باز هم جاي توسعه داریم. پارك ها در هرجایی باشند می توانند نیرو و سرمایه را از هر جایی جذب کنند. 

رحیمی مسئولان استان بوشهر را براي توسعه زیرساخت هاي پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان همراه دانست و
تصریح کرد: توسعه علمی و فناوري همیشه می تواند یک شتابی داشته باشد که جامعه عقب ماندگی خود را جبران کند و در این

 
راستا مرز زمانی نمی شناسد. 

وي با بیان اینکه پارك علم و فناوري خلیج فارس در استان بوشهر در حال رشد است و نیاز به توسعه سرمایه گذاري بیشتري دارد،
خاطرنشان کرد: یکی از مهم ترین مأموریت هاي پارك جامع استانی این است که باید زیست بوم فناوري و توسعه فناوري را به همه

 
نقاط استان گسترش دهد و مسئولین کمک کنند که همه شهرستان هاي استان مراکز رشدِ رشدیافته داشته باشند. 

رحیمی افزود: خوشبختانه سال گذشته صندوق پژوهش و فناوري در استان بوشهر راه اندازي شده و این مهم کمک بزرگی براي
توسعه شرکت هاي دانش بنیان است چرا که عمده شرکت هاي مستقر در پارك علم و فناوري و مراکز رشد نیاز به حمایت هاي مالی

 
دارند تا کسب و کار خود را شکل دهند و به نقطه تولید سودآور برسند که صندوق پژوهش و فناوري نقش مهمی در این زمینه دارد. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري مانند بانک دنبال سود نیست، این صندوق در راستاي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و

 
فناور است. 

وي در اشاره به مزیت هاي استان بوشهر بیان کرد: استان بوشهر از ظرفیت بالایی در بخش هاي مختلف برخوردار است. این استان کم

 
جمعیت، اما مملو از مزیت هاي مختلف است که فرصت مهمی را براي توسعه شرکت هاي دانش بنیان فراهم آورده است. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، دریا و زیست فناوري دریایی در استان بوشهر را یک فرصت مهم دانست و تاکید کرد: دریا

 
فرصت مهم شغلی و فناوري است که باید با تکنولوژي دانشی از این موقعیت استفاده کرد. 



رحیمی در پایان با معرفی حسن حبیبی به عنوان رئیس جدید پارك علم و فناوري خلیج فارس بوشهر از خدمات دکتر حبیب
رستمی، رئیس پیشین این پارك قدردانی کرد.



حضرت زهرا(س) در فعالیت هاي اجتماعی و سیاسی بی نظیر بود

منبع: آناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد رودهن گفت: حضرت زهرا(س) در فعالیت هاي اجتماعی و سیاسی، جریان شناسی، امام
شناسی، دشمن شناسی و زمان شناسی خود بی نظیر بود.

 
 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد رودهن گفت: حضرت زهرا(س) در فعالیت هاي اجتماعی و سیاسی، جریان شناسی، امام شناسی،
دشمن شناسی و زمان شناسی خود بی نظیر بود. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از رودهن، حسن شهرکی پور در مراسمی به
مناسبت ولادت حضرت فاطمه زهرا(س) روز زن در دانشگاه آزاد اسلامی واحد رودهن اظهار کرد: اگر بخواهیم درباره ویژگی هاي آن
حضرت سخن به میان آوریم و از عفت، حیا، بندگی و عبادت بگذریم، او در فعالیت هاي اجتماعی و سیاسی در جریان شناسی، امام
شناسی، دشمن شناسی و زمان شناسی خود بی نظیر بود به طوري که دفاع جانانه فاطمه زهرا(س) از امام زمان عصر خود در نوع

 
خود بی بدیل است. 

وي افزود: سالروز میلاد بانوي بی همتاي خلقت، حضرت فاطمه زهرا(سلام االله علیها) به عنوان روز مادر و زن، بهانه اي زیبا براي
ستایش مقام ممتاز و رفیع زنان و مادران بوده و توجه و تقویت سیره عملی و آموزه هاي اخلاقی و رفتاري حضرت صدیقه کبري(س)
براي تربیت فرزندان و جامعه اي متعالی در راستاي بنا نهادن خانواده اي مستحکم در برابر تکان ها و فراز و نشیب هاي زندگی

 
ضرورت دارد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد رودهن اضافه کرد: حضرت زهرا(س) الگویی است براي همه زنان و مردان عالم و این الگو صرفاً
مختص به زنان نیست؛ بلکه الگوي زنان و مردان جوامع بشري بوده و به دلیل همین جامع بودن شخصیت حضرت زهرا(س) است که

 
در زیارت منسوب به این بزرگوار از وجود مبارکشان به عنوان سیده النسا العالمین یاد می شود. 



 
 

شهرکی پور خاطرنشان کرد: حضرت زهرا(س) به عنوان صدیقه کبري معروف بوده به این سبب که صدیق آن کسی است که هر آنچه

 
را می اندیشد آن را بر زبان می آورد و در عمل خویش به کار می بندد به همین دلیل  وي را صدیقه می نامند. 

 
والاترین تجلیات مکتب فاطمی در پرورش نسل انقلاب 

معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی واحد رودهن نیز گفت: یکی از والاترین تجلیات مکتب فاطمی را باید در مادران و
زنانی سراغ گرفت که با پیروي و الگوپذیري از بزرگ بانوي خلقت حضرت فاطمه زهرا(سلام االله علیها)، نسلی مؤمن، انقلابی و شجاع
همگام و همراه با مردان پرورش دادند که یکی از عظیم ترین و مؤثرترین انقلاب هاي جهان را به زعامت حضرت امام خمینی(ره) رقم

 
زدند. 

حجت الاسلام محمدحسین احمدزاده ادامه داد: امروز نیز در سایه رهبري هاي حکیمانه مقام معظم رهبري از دستاوردها و آرمان ها
صیانت می شود. در دوران هشت سال دفاع مقدس در سایه تفکر فاطمی، فرزندان، همسران، پدران و فرزندان خود را براي پاسداري از
اسلام و آرمان هاي انقلاب اسلامی به جبهه ها و سرزمین هاي خطیر جانبازي و شهادت و ایثار تشویق و مشایعت کرده و با اهداي 

 
گوهرهاي زندگی خود از کیان دین و کشور حفاظت کردند. 

 
حضور شایسته زنان فداکار و مجاهد در مناصب مختلف 

مدیر اجرایی نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري و مسئول تشکل هاي اسلامی دانشگاه آزاد اسلامی واحد رودهن نیز توجه همگان را به
بیانات اخیر مقام معظم رهبري در جمع مداحان اهل بیت(ع) فراخواند و مطرح کرد: جبهه استکبار با استفاده از دستگاه هاي تبلیغاتی
خود سعی در القاي این طرز فکر و اندیشه دارد که اسلام باعث عقب ماندگی زنان مسلمان می شود که با سیري به تاریخ 40 ساله

 
انقلاب اسلامی می توان به پوچ بودن این تئوري پی برد. 

سیدابوالقاسم هاشمی تبیین کرد: زنان فداکار و مجاهد ایران اسلامی امروز در عرصه سازندگی و آبادانی کشور به ویژه صحنه هاي
کارآفرینی و اشتغال و رونق بخشی به تولید و کسب وکار به نقش و مسئولیت خطیر خود جامه عمل پوشاندند و در مناصب مختلف

 
کار و مدیریت و مسیر اعتلاي اقتصادي کشور حضوري شایسته دارند. 



 
 

 
به گزارش آنا، در پایان این جلسه به همه بانوان حاضر در جلسه هدایایی به رسم یادبود اهدا شد. 

 
انتهاي پیام/4121/4062/ 

 -



کرمانشاه به سومین استان کشور در ظرفیت پتروشیمی تبدیل می شود

منبع: عصر پرسشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/11/18

وزیر نفت گفت: با بهره برداري از طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب، کرمانشاه به سومین استان کشور از نظر ظرفیت تبدیل می
شود.

به گزارش عصرپرس به نقل از وزارت نفت، بیژن زنگنه
امروز (شنبه، 18 بهمن ماه) پیش از آیین آغاز عملیات
اجرایی طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب (GTPP) به
عنوان نخستین طرح تولید پلی پروپلین از گاز طبیعی در
کشور در جمع خبرنگاران با تبریک دهه فجر اظهار کرد:
آغاز این طرح براي من روزي به یاد ماندنی است، سال ها
به دنبال اجراي این طرح در کشور بودم؛ به دلیل اینکه
صاحب فناوري ویژه که شامل گاز طبیعی به پلاستیک

 
هاي با ارزش هست، می شویم. 

وي با بیان اینکه پتروشیمی اسلام آباد غرب یک پتروشیمی عظیم با سرمایه گذاري حدود 600 میلیون دلاري است و هزاران شغل

 
ایجاد می کند، تصریح کرد: با اجراي این طرح سطح فناوري استان به طور جدي بالا می رود. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه با اجراي طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب ده ها کارخانه پایین دست پتروشیمی هم تأسیس می شود،
تصریح کرد: کرمانشاه با بهره برداري از این طرح صاحب چهارمین پتروشیمی خود و پس از بوشهر و خوزستان سومین استان کشور از

 
نظر ظرفیت پتروشیمی می شود. 

زنگنه با بیان اینکه طرح هاي بالادستی و پایین دستی دیگري نیز براي این استان در نظر گرفته شده است، افزود: این قدم بزرگی
است و به مردم تبریک می گویم. امیدوارم شرکت ملی صنایع پتروشیمی که مسئولیت این کار را پذیرفته است با جدیت و تلاش

 
پیش از پایان این دولت، پیمانکار اصلی این طرح را انتخاب کرده تا مشغول کار شود. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه این طرح طی سه سال تکمیل خواهد شد، اظهار کرد: با بهره برداري از این طرح، این استان به عنوان یک
قطب پتروشیمی می تواند از نظر فناوري، اشتغال و تولید در کشور ایفاي نقش کند.



بهره برداري از 1000 میلیارد تومان طرح عمرانی و اقتصادي در استان

کرمانشاه

منبع: عصر پرسشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون اول رییس جمهور به منظور افتتاح چند طرح و پروژه مهم و نیز بررسی مشکلات، وارد استان کرمانشاه شد و از سوي
استاندار و جمعی از مدیران ارشد استان مورد استقبال قرار گرفت.

به گزارش عصرپرس، اسحاق جهانگیري در بدو ورود به فرودگاه کرمانشاه در گفت و گو با خبرنگاران، استان کرمانشاه را از
استان هاي پراستعداد کشور برشمرد و گفت: کرمانشاه خاستگاه اصلی تمدن قدیمی ایران است که آثار زیبایی براي بازدید و
گردشگري در این استان وجود دارد و طبیعت و آب و هواي این استان ظرفیت آن را دارد که به یکی از قطب هاي گردشگري کشور

 
تبدیل شود. 

جهانگیري افزود: استان کرمانشاه از استعدادهاي فراوانی براي رشد و توسعه برخوردار است و نیروي انسانی تحصیلکرده و زحمت کش
این استان می توانند استعدادهاي استان نظیر منابع طبیعی نفت و گاز که به وفور در این استان وجود دارد را در مسیر رشد و توسعه

 
قرار دهند. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه سفرهاي قبلی به استان کرمانشاه با محوریت موضوع تلخ زلزله بوده است، خاطر نشان کرد:

 
زلزله آسیب هاي جدي به استان وارد کرد البته گام هاي خوبی نیز در مسیر بازسازي برداشته شده است. 

وي هدف از سفر خود به استان کرمانشاه را بررسی مشکلات استان و رفع موانع پیش روي برنامه هاي پیش بینی شده براي توسعه
عنوان کرد و گفت: متاسفانه استان کرمانشاه در برخی از شاخص هاي توسعه نظیر بیکاري رتبه پایین تري نسبت به سایر استانها دارد

 
که براي جبران این کاستی ها باید کارهاي بزرگ و اقدامات موثر انجام شود. 

جهانگیري با بیان اینکه در این سفر بیش از 1000 میلیارد تومان طرح عمرانی و اقتصادي به بهره برداري خواهد رسید، تصریح کرد:

 
این میزان سرمایه گذاري نوید خوبی براي توسعه استان، اشتغال زایی و رونق اقتصادي خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به آغاز عملیات اجرایی طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب که در این سفر انجام خواهد شد،
افزود: مدتها در کشور آرزو بود که بتوانیم بصورت مستقیم از گاز به پلی پروپیلن برسیم که ماده اولیه بسیار مهمی براي صنایع پایین

 
دستی پتروشیمی است. 

وي ادامه داد: این طرح با 545 میلیون دلار سرمایه گذاري در اسلام آباد غرب آغاز خواهد شد و براي نخستین بار است که چنین

 
طرحی در کشور اجرا می شود و دانش آن متعلق به ایران است. 

دکتر جهانگیري افزود: اجراي این طرح هم در دوره ساخت و هم در دوره بهره برداري اشتغالزایی زیادي به همراه خواهد داشت. براي
ده ها و صدها کارخانه پایین دستی پتروشیمی ماده اولیه تامین خواهد کرد که می تواند آغاز تحول بزرگی در منطقه باشد.



بی پناهی بازنشسته | بازنشستگان خسته

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/11/18

بازنشسته جدید و بی پناهی فرزندان

 
بازنشسته جدید و بی پناهی فرزندان 

چندین ماه است که بازنشستگان در خیابان حاضر می شوند و

 
مشکلاتشان را فریاد می زنند. 

اگرچه در سال هاي اخیر، علاوه بر اعتراضات معیشتی گسترده
تر، به صورت مشخص اعتراضات صنفی و معیشتی کارگران و
معلمان و مالباختگان مؤسسات مالی و اعتباري و برخی اقشار
دیگر را شاهد بوده ایم، در سال هاي اخیر به یاد ندارم که این

بخش از جامعه، براي اعتراض به مشکلاتشان با این وسعت به خیابان آمده باشند. بررسی ها نشان می دهد که وسعت این اعتراضات

 
در ماه هاي اخیر به بیش از 30 شهر و غالب استان هاي کشور رسیده است. 

اعتراض بازنشستگان، به دلیل خاص ویژگی هاي سنی و اجتماعی آنان، معناي اجتماعی متفاوتی دارد. وقت آن است که بپرسیم: چرا
اعتراض می کنند؟ چه اتفاقات جدیدي افتاده که این زنان و مردان صبور و باتجربه و موي سپید کرده را به خیابان کشانده؟ در این
متن تلاش می کنم تا بر پایه تحلیلی اجتماعی و پژوهش هاي انجام شده، پاسخ این سؤال ها را پیدا کنیم و نشان دهیم که این
اعتراضات، «منطق» قابل فهم دارد. منطقی قابل دفاع که باید گوش شنوایی در میان سیاست گذاران و مسئولان دولتی و حکومتی

 
براي آن پیدا شود. 

 
بازنشسته و حقوقی که آب می رود 

بررسی ها نشان می دهد که معمولا با ورود به مرحله بازنشستگی، میزان دریافتی بازنشستگان صندوق هاي بیمه اي در قالب
مستمري، نسبت به مجموع دریافتی آنان در دوران اشتغال به کار به صورتی محسوس افت می کند. طبیعتا میزان این افت درآمد با
توجه به متغیرهایی مانند میزان دریافتی در آستانه بازنشستگی و میزان سابقه، نوع صندوق بیمه اي، میزان تورم، نسبت سهم حقوق
ثابت به مزایاي دریافتی فرد و متغیرهایی مانند آن متفاوت است؛ اما در مجموع می توان گفت که این کاهش میزان دریافتی، در طول
زمان و پس از گذشت هر سال از بازنشستگی فرد به مرور محسوس تر می شود و تأثیرش را بر کیفیت زندگی فرد بازنشسته با وضوح
بیشتري نشان می دهد؛ مسئله اي که معمولا در ادبیات پژوهشی حوزه بیمه هاي اجتماعی زیر عنوان کلی «کفایت مستمري ها»

 
مورد بحث قرار می گیرد. 



 
بازنشسته جدید و بی پناهی فرزندان 

این افت تدریجی توان مالی براساس مستمري دریافتی در حالی است که مطابق برخی پژوهش ها، خود مفهوم «بازنشستگی» و نقش
اجتماعی «بازنشسته» نیز در ایران دچار تغییرات قابل توجهی شده است؛ براي نمونه، با تداوم نرخ بالاي بی کاري در کشور طی دهه
هاي اخیر و عدم توانایی نظام اقتصادي کشور در ایجاد فرصت هاي شغلی کافی و متنوع، بسیاري از جوانان جویاي کار در خانواده
هاي ایرانی از به دست آوردن مشاغل مناسب که حداقلی از نیازهاي اقتصادي آنان را برآورده کند، بازمانده اند. در این شرایط، اهمیت
خانواده در تداوم تأمین هزینه هاي زندگی فرزندان پررنگ تر شده است. با افزایش سن استقلال مالی فرزندان از خانواده، گاه به بالاي
30 سال، پدر یا مادر بازنشسته، ناگزیر از تأمین هزینه هاي زندگی فرزندان گاه تا دهه چهارم زندگی هستند. این مسئله تنها به تأمین
هزینه هاي روزمره زندگی منحصر نمی ماند: با توجه به ویژگی هاي خاص فرهنگی و سنت ها و آداب و رسوم در بسیاري از نقاط
کشور، خانواده است که اهمیت جدي در تأمین هزینه هاي رخدادهاي مهم فرزندان نظیر ازدواج و حتی فرزندآوري دارد. از سوي دیگر
به دلیل افزایش سن ازدواج در کشور در دهه هاي اخیر، فاصله میان پیداکردن شغل و ازدواج فرد کاهش می یابد و به دلیل تورم بالا،
امکان پس انداز مکفی و تأمین هزینه هاي بنیادینی مانند تأمین مسکن یا خرید وسایل زندگی براي فرد باقی نمی ماند. در چنین
شرایطی فرد در هنگام ازدواج یا فرزندآوري، نهایتا می تواند از پس هزینه هاي زندگی روزمره خود برآید و تأمین سایر هزینه هاي
کلان زندگی بر عهده خانواده فرد خواهد بود. این هزینه ها نیز معمولا بر دوش بازنشسته در مقام مادر یا پدر فرد قرار می گیرد. در
کنار این موارد، افزایش چشمگیر در تأمین هزینه هاي زندگی فرد بازنشسته به تبع افزایش سن اتفاق می افتند؛ براي نمونه، هزینه

 
هاي مربوط به سلامت با افزایش سن و شدت گرفتن مشکلات جسمانی به یکی از هزینه هاي اصلی جدید زندگی فرد بدل می شود. 

تورمو روند کاهش تعهدات دولت و حاکمیت در تأمین هزینه هاي این حوزه نیز به افزایش هزینه هاي بازنشستگان در این حوزه ها
منجر می شود. پیامدهاي تصمیمات کلان و راهبردي حاکمیتی نیز خود را در این حوزه در افزایش فشار اقتصادي بر بازنشستگان و
کاهش قدرت خرید آنان نشان می دهد؛ براي نمونه، با وقوع، تداوم و طولانی شدن تحریم ها و رشد افسارگسیخته قیمت کالاها و
خدمات، توان خرید بازنشستگان و مستمري بگیران به صورت روزانه کاهش می یابد، درحالی که دریافتی آنان ثابت مانده یا به میزان

 
تورم افزایش نیافته است. 

پس تا اینجا به چنین تصویري می رسیم: سیاست هاي کلی حاکمان در دهه هاي اخیر از یک سو به صورت مستقیم و غیرمسقیم
باعث افزایش سطح انتظارات از بازنشستگان در جامعه شده و طول دوران ایفاي نقش حمایتی آنان از اعضاي خانواده شان را افزایش
داده (براي نمونه، اتخاذ سیاست هایی که نتیجه نهایی احتمالا ناخواسته آن به ضعف بنیه اقتصادي کشور و افزایش نرخ و میزان بی
کاري جوانان و افزایش اتکاي آنان تا سنین بالا به خانواده و عدم امکان استقلال مالی آنان از والدینشان انجامیده) و از سوي دیگر
توان و قدرت خرید آنان را به صورت مستمر کاهش داده است. بازنشسته تا کجا می تواند در سکوت یا با کارکردن مجدد در شغل دوم

 
و سوم به صورت غیررسمی تاب بیاورد؟ 

 
بازنشسته داریم تا بازنشسته 

این فشار شدید، نابرابر نیز هست. تحمل فشاري برابر و عادلانه، قابل تحمل تر است؛ اما واقعیت آن است که تفاوت میان دریافتی
مستمري بگیران صندوق هاي مختلف بیمه اي (کشوري، تأمین اجتماعی، فولاد، لشکري، نفت و...) نیز یکسان نیست و از یک منطق

 
واحد تبعیت نمی کند. 

همچنین منطق پرداخت مستمري به رده هاي شغلی مختلف و مشاغل گوناگون و سطوح درآمدي مختلف و نیز بازنشستگان ناشی از
قوانینی چون بازنشستگی پیش از موعد یا بازنشستگی مشاغل سخت و زیان آور نیز متوازن و عادلانه نیست. در چنین شرایطی،



فشارهاي اقتصادي روزمره با احساس نابرابري و بی عدالتی نیز ترکیب شده است. در چنین شرایطی طبیعی است که بازنشستگان در
دهه هاي اخیر همواره از یک سو درخواست واقعی سازي مستمري ها و از سوي دیگر درخواست عادلانه سازي آن را داشته باشند.
دولت و سازمان تأمین اجتماعی در سال جاري بالاخره به این مطالبه طولانی مدت و بحق پاسخ داده اند و طرح «همسان سازي»
مستمري بازنشستگان را آغاز کرده اند. اقدامی که به نظر می رسید باید با استقبال بازنشستگان روبه رو شود؛ اما پس از اجراي طرح،
آرام آرام اعتراضات بخش هایی از بازنشستگان آغاز شد. چرا بازنشستگان اعتراض می کردند؟ اعتراض آنان به چه چیزي است؟ واقعیت
آن است که این اعتراضات سرچشمه هاي مختلفی دارد: سرچشمه بخشی از این اعتراضات، به شیوه اجراي این طرح بازمی گردد:
براي نمونه، حتی در مکاتبات رسمی و اسناد مربوط به این اقدام، واژه هاي مختلفی براي یک اقدام واحد استفاده شده است: از یک
سو این اقدام، «همسان سازي» خوانده شده است: یعنی ظاهرا قرار بوده افزایش هاي مستمري بازنشستگان متناسب با افزایش هاي
حقوق افراد شاغل هم رده شان باشد. از سوي دیگر، عبارت «متناسب سازي» براي این طرح به کار رفته که طبیعتا متفاوت از
«همسان سازي» است و معناي دیگري نظیر تفاوت در دوگانه «برابري»/«عدالت» را به ذهن متبادر می کند که از اساس با هم
متفاوت هستند. به نظر می رسید بذرهاي یک اختلاف برداشت از یک سیاست واحد در نطفه این سیاست از ابتدا وجود داشته است؛

 
اما سیاست گذار و مجري چندان دقتی به این تفاوت برداشت ها و تعابیر متفاوت نداشت. 

 
اجراي ناعادلانه یک سیاست عدالت محور 

فارغ از این تفاوت ها در تعریف از سرچشمه سیاست گذاري، «شیوه اجرا»ي این سیاست هم در صندوق هاي مختلف با یکدیگر
متفاوت بوده است. این تفاوت در اجرا، مجدد به احساس نابرابري میان بازنشستگان دامن زده و طبیعتا موجی از احساس بی عدالتی و
نابرابري مضاعف را در میان مستمري بگیران ایجاد کرده است؛ براي نمونه، سازمان تأمین اجتماعی به عنوان بزرگ ترین صندوق بیمه
اي کشور، در چارچوب قانون یادشده و منطق بیمه اي خود و توانایی صندوق، میزانی از افزایش را براي مستمري بگیران اعمال کرد؛
اما صندوق بازنشستگی کشوري (که عملا نه براساس منطق خوداتکایی یک صندوق بیمه اي که با حمایت هاي دولتی اداره می شود)،
میزان بالاتري از افزایش را براي مستمري بگیران خود اعمال کرد. سایر صندوق هاي بیمه اي نیز مسیر خود را در پیش گرفتند. در
چنین شرایطی، سیاستی که با هدف واقعی سازي مستمري بازنشستگان از یک سو و کاهش احساس نابرابري میان مستمري بگیران

 
صندوق هاي بازنشستگی مختلف شکل گرفته بود، خود عملا به عامل اضطراب، تشویش و تشدید احساس بی عدالتی منجر شد. 

همچنین بازنشستگان نگران این مسئله هستند که این افزایش مستمري، تنها براي یک نوبت و در سال جاري اتفاق افتاده باشد و در

 
سال هاي بعد، تداوم نیابد. مسئله اي که عملا تأثیر این سیاست را در زندگی مستمري بگیران به صفر خواهد رساند. 

این دغدغه، با نگاهی به سرنوشت تجربیات مشابه مانند افزایش نیافتن میزان پرداختی یارانه 45 هزار تومانی پس از حدود 10 سال و
حتی زمزمه حذف کامل آن در سال هاي اخیر، دغدغه اي بجا و منطقی به نظر می رسد؛ یارانه اي که عملا با عدم افزایش، اینک به
مبلغی بی معنا و کم تأثیر بدل شده است. پس باید با درنظرگرفتن سازوکار غیرقابل برگشت و قانونی و داراي پشتوانه براي به
روزشدن خودکار و متعهدکردن دولت ها و صندوق هاي بیمه اي به تداوم این همسان سازي مستمري در سال هاي بعد، دغدغه بجاي

 
مستمري بگیران را از تداوم و به روز شدن آن برطرف کرد. 

 
معترضان چه می خواهند؟ 

همچنین مطابق مطالعات صورت گرفته در مؤسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی، در ماه هاي اخیر درباره شعارهاي معترضان در
تجمعات اعتراضی نسبت به شیوه اجراي این سیاست و مصاحبه هاي رسمی و مطالب غیررسمی نمایندگان بازنشستگان در رسانه ها،

 
برخی دیگر از محورها و دلایل اعتراض بازنشستگان به این طرح از این قرار بوده است: 



عدم تطابق حداقل مستمري با ماده 96 قانون تأمین اجتماعی، اجراي متناسب سازي به شکل ناهماهنگ با صندوق هاي کشوري و
لشکري، بی توجهی دولت به پرداخت مطالبات سازمان تأمین اجتماعی، اجرانشدن متناسب سازي براي بازنشستگان سال 99، عدم
مشارکت برابر ذي نفعان در ساختار مدیریتی تأمین اجتماعی، محقق نشدن وعده واگذاري سهام شستا به بازنشستگان، نگرانی درباره
تمدید نشدن اجراي طرح همسان سازي در سال هاي آینده و درخواست براي طرح آن در برنامه هفتم توسعه، اصلاح فرایند همسان
سازي براي بازنشستگان سخت و زیان آور، افزایش مستمري ها به میزان در نظر گرفته شده متناسب با شاخص سبد معیشت و ارائه

 
خدمات درمانی رایگان، باکیفیت و مکفی به بازنشستگان. 

با نگاهی به این عوامل، به وضوح مشخص است که این اعتراضات، امروز اگرچه در خیابان فریاد زده می شود، اما ریشه در منطق
اجتماعی، اقتصادي و رفاهی دارند. مطالباتی غالبا مستدل که از دل فشارهاي فراوان زندگی روزمره بر یکی از صبورترین اقشار
اجتماعی جامعه ایران بیرون آمده است. کسانی که اینک چاره اي جز فریادکردن دردشان در خیابان ندارند شاید که گوش شنوایی

 
براي آن پیدا شود. گرچه شاید شنونده این فریاد، کسی جز آسمان و جامعه شان نباشد. 

مهدي سلیمانیه. مدیر گروه نظرسنجی مؤسسه عالی پژوهش تأمین اجتماعی



تزریق اعتبار جدید به فرودگاه گناباد؛ آرزوي دیرینه مردم محقق می شود؟
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تزریق اعتبار جدید به فرودگاه گناباد؛ آرزوي دیرینه مردم

 
محقق می شود؟ 

تسنیم/ نماینده مردم گناباد در مجلس شوراي اسلامی در
مورد روند احداث پروژه فرودگاه این شهرستان توضیحاتی

 
داد. 

محمد صفایی، نماینده مردم گناباد در مجلس شوراي
اسلامی با اشاره به اینکه تصویب اصلاح نظام بانکی در سه

ماهه اول سال آینده می تواند کشور را به تحقق عدالت و پیشرفت اقتصادي نزدیک کند، اظهار داشت: همانطور که انقلاب اسلامی در
حوزه امنیت به اقتدار رسیده است، باید تلاش کنیم که در دهه پنجم نیز به اقتدار در حوزه اقتصادي، رفع محرومیت و تحقق عدالت

 
برسیم. 

وي با اشاره به پروژه فرودگاه گناباد افزود: 2.17 میلیارد تومان به فرودگاه گناباد اختصاص یافته که آرزوي دیرینه مردم گناباد محقق
خواهد شد و در زمینه مسیر ریلی نیز 50 میلیارد تومان اختصاص و همچنین مصوبه هیئت امناي صندوق توسعه ملی براي ریل

 
گناباد بیرجند با اعتبار 2 هزار و 800 میلیارد تومان جهت سرمایه گذاري اخذ شده است. 

نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: براي قطعه باقی مانده از جاده گناباد به مهنه 20 میلیارد تومان

 
تخصیص یافته که امیدواریم با تکمیل این قطعه زائران امام هشتم دیگر در جاده اي امن تا مشهد سفر کنند. 

صفایی همچنین با اشاره به روند پیشرفت فیزیکی واحد تولیدي فروسیلیسیم و شمش منیزیم به عنوان مگاپروژه گناباد که موجب
اشتغال 285 نفر خواهد شد، بیان کرد: دستور وزیر صمت براي واگذاري پهنه هاي معدنی گناباد و بجستان به فولاد چادرملو اخذ شده

 
و دفتر اکتشاف معدنی در دو شهرستان راه اندازي شده است. 

وي در زمینه اهمیت اشتغال در منطقه نیز اظهار داشت: 35 میلیارد تومان براي ادارات کمیته امداد گناباد و بجستان اخذ شده که

 
تاکنون سبب اشتغال 500 نفر شده است. 

نماینده مردم گناباد و بجستان در مجلس شوراي اسلامی درباره پر شدن ظرفیت شهرك صنعتی گناباد عنوان کرد: در همین راستا

 
مجوز شهرك صنعتی شماره دو گناباد از معاون وزیر صنعت،معدن و تجارت اخذ شده است. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



طرح هاي گلخانه اي با حضور وزیر کشاورزي در کرمانشاه افتتاح شد
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گروه استان ها- امروز همزمان با ششمین روز از دهه فجر طرح هاي گلخانه اي با حضور وزیر کشاورزي در کرمانشاه افتتاح
شد.

گروه استان ها- امروز همزمان با ششمین روز از دهه فجر
طرح هاي گلخانه اي با حضور وزیر کشاورزي در کرمانشاه

 
افتتاح شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمانشاه، به مناسبت ایام
االله دهه مبارك فجر 99 و با حضور وزیر جهاد کشاورزي و
با همراهی رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان و
مسئولین محلی واحد گلخانه 5000مترمربعی عابدین
ملکی واقع در روستاي دهکبود درود فرامان شهرستان

 
کرمانشاه امروز شنبه 18بهمن ماه به بهره برداري رسید. 

این پروژه با سرمایه گذاري30 میلیارد ریال احداث شده که شامل اخذ تسهیلات به مبلغ 22میلیارد و 800 میلیون ریال و هفت

 
میلیارد و 200میلیون ریال آورده مجري پروژه است. 

با بهره برداري از این گلخانه سالیانه 500 هزار گل شاخه بریده شامل گل رز تولید و به صورت مستقیم براي هشت نفر شغل ایجاد

 
شده است. 

 
ناتوانی دولت در تأمین "کودها" تولیدات بخش کشاورزي را با مشکل روبرو کرده است 

 
163میلیارد تومان پروژه کشاورزي در استان بوشهر افتتاح می شود 

 
مشخصات نخستین پارك کشاورزي شهري کشور در مشهد چیست؟ 

همچنین در این سفر گلخانه 5000 متر مربعی کیومرث محمدي مداح در شهرستان کرمانشاه افتتاح شد که تولیدات این گلخانه

 
شامل محصولات خارج از فصل مانند توت فرنگی است. 

براي احداث این واحد گلخانه اي چهار میلیارد تومان سرمایه گذاري شده که شامل سه میلیارد و 200 میلیون تومان آورده متقاضی
طرح و 800 میلیون تومان تسهیلات اعطایی است و اشتغالزایی مستقیم این گلخانه سه نفر و اشتغالزایی غیرمستقیم آن 10 نفر است.

وزیر جهاد کشاورزي که به همراه معاون اول رئیس جمهور به استان کرمانشاه سفر کرده است صبح امروز به همراه رئیس سازمان
جهاد کشاورزي استان کرمانشاه، مدیران و مسئولان محلی از کارخانه تولید رب گوجه فرنگی به ظرفیت 10هزار تن در دشت پرامان

 
کرمانشاه بازدید کرد. 



این کارخانه سالیانه ظرفیت خرید 60هزار گوجه فرنگی از کشاورزان دارد و عملیات اجرایی این واحد تولیدي از سال 97 شروع شده و

 
طی دو سال ایجاد و در سال 99 آماده بهره برداري شده است. 

براي احداث این کارخانه 700میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است که شامل 125میلیارد ریال دریافت تسهیلات و 575 میلیارد
ریال آورده مجري پروژه است و با احداث آن به صورت مستقیم براي 60 نفر به صورت ثابت و40 نفر به صورت فصلی و 1000نفر

غیرمستقیم اشتغال ایجاد می کند.



22 هزار زن سرپرست خانوار در چهارمحال و بختیاري تحت حمایت هستند

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/11/18

شهرکرد- استاندار چهارمحال و بختیاري گفت: 22 هزار و 622 زن سرپرست خانوار در چهارمحال و بختیاري تحت حمایت
کمیته امداد و بهزیستی هستند.

به گزارش آرانیوز:، اقبال عباسی شامگاه سه شنبه در
مراسم گرامیداشت مقام زن و روز مادر اظهار داشت: 22
هزار و 622 زن سرپرست خانوار در چهارمحال و بختیاري

 
تحت حمایت کمیته امداد و بهزیستی هستند. 

وي عنوان کرد: 19 هزار نفر از زنان سرپرست خانوار تحت
حمایت کمیته امداد و سه هزار و 656 زن سرپرست خانوار

 
تحت حمایت بهزیستی هستند. 

استاندار چهارمحال و بختیاري ادامه داد: تلاش هاي بسیار

 
زیادي براي خودکفایی بانوان در سطح استان انجام شده است و بسیاري از زنان در استان به افتخارات ارزشمندي دست یافته اند. 

وي عنوان کرد: در حال 188 شرکت تعاونی توسط بانوان در سطح استان تشکیل شده است و بسیاري از بانوان نقش مهمی در ایجاد

 
واحدهاي کارآفرینی در استان داشته اند. 

استاندار چهارمحال و بختیاري تاکید کرد: برخی از پست هاي مدیر کل در استان چهارمحال و بختیاري از جمله آموزش و پرورش و
فنی و حرفه اي به بانوان سپرده شده است.



بانک توسعه تعاون 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان
سرپرست خانوار پرداخت می کند

بانک توسعه تعاون 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار

پرداخت می کند
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مهدیان اعلام کرد: بانک توسعه تعاون 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار پرداخت می کند مدیر
عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی از سوي این بانک به بانوان

سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري خبر داد. به گزارش توریسم پرس به نقل از ...

 
مهدیان اعلام کرد: 

 
بانک توسعه تعاون 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار پرداخت می کند 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی از سوي این بانک به بانوان

 
سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري خبر داد. 

به گزارش توریسم پرس به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون،حجت اله مهدیان در تشریح فعالیت هاي حمایتی بانک توسعه
تعاون با اشاره به اقدامات این بانک در راستاي توانمندسازي و حمایت مالی و اعتباري از بانوان سرپرست خانوار گفت: بانک توسعه
تعاون به عنوان یک بانک توسعه اي و اجتماعی مسئولیت اجتماعی ویژه اي براي خود قائل است و بر همین اساس در عمل به تکالیف

 
توسعه اي و حمایتی اهتمام ویژه اي دارد. 

ابلاغ تسهیلات به مجموع 160 تعاونی به مبلغ 32٫110 میلیون ریال به مدیریت شعب استان هاي عامل مدیر عامل بانک توسعه
تعاون در ادامه گفت: در ادامه اقدامات حمایتی در راستاي توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار، امسال در بانک توسعه تعاون مقرر شد
وام قرض الحسنه با معرفی معاونت امور تعاون وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی در مجموع به مبلغ 40 میلیارد ریال به ازاي سرانه هر
عضو به مبلغ 100 میلیون ریال پرداخت گردد که تاکنون اعطاي تسهیلات به مجموع 160 تعاونی به مبلغ 32٫110 میلیون ریال به

 
مدیریت شعب استان هاي عامل ابلاغ گردیده است. 

مهدیان با بیان این که توانمند سازي زنان سرپرست خانوار از مهمترین برنامه هاي اشتغال زنان است، گفت: بانک توسعه تعاون به
منظورحمایت از زنان کارآفرین به 65 نفر از بانوان کارآفرین برتر منتخب مردمی با معرفی از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري تسهیلات قرض الحسنه 100 میلیون ریالی اعطا کرده است. 

تسهیلات با سود 15 درصدي بانک توسعه تعاون براي رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و ایجاد اشتغال مولدایشان در
ادامه گفت: در راستاي تفاهم نامه منعقد شده با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و به منظور توانمندسازي و مساعدت در
رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و فراهم سازي امکان اشتغال مولد و درآمدزا،بانک توسعه تعاون 1700 فقره وام قرض
الحسنه 30 میلیون ریالی جمعاً به مبلغ 51٫000 میلیون ریال و جهت شرکت هاي تعاونی زنان در مجموع به مبلغ 250٫000 ریال با



 
نرخ سود 15درصد پرداخت می کند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین اظهار داشت: با عنایت به ماده 18 قانون حمایت و ساماندهی مشاغل خانگی در راستاي
حمایت از خانوارها و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، بر اساس سهمیه تعیین شده توسط بانک مرکزي، بانک توسعه تعاون در سال 99
مکلف به اعطاي مبلغ 1٫000 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی ، به ازاي هر نفر به مبلغ 500 میلیون ریال بوده که

 
تاکنون مبلغ 718 میلیارد ریال از سهیمه ابلاغی به جامعه هدف پرداخت شده است. 

 
منبع: بانک توسعه تعاون 

مطالب دیگر در حوزه بانک را در توریسم پرس دنبال کنید



راننده لودر، از کارآفرینی تا ساخت دستگاه جوجه کشی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/11/18

 خبرگزاري فارس، معصومه درخشان- شرایط فعلی

 
اقتصادي کشور و رکود حاکم بر تعدادي از مشاغل باعث شده است افراد نیز کسب و کار خود را تغییر دهند. 

محمد ممی پور در شهرستان سراب آذربایجان شرقی یکی از همین افرادي است که قبلا پیمانکار بوده و با ادوات سنگین همچون

 
لودر و کامیون کار می کرد ولی حالا با توجه به رکود اقتصادي کشور به سمت پرورش بوقلمون رفته و چرخ زندگی را می چرخاند. 

وي در گفت وگو با خبرنگار فارس در تبریز با اشاره به فعالیت قبلی خود گفت: کار با ادوات سنگین مانند کامیون و لودردیگر مثل
سابق جوابگوي هزینه هاي زندگی نبود و هر روز خرج تراشی می کردند بنابراین براي اینکه چرخ هاي زندگی بچرخد باید فکري می
کردم، با توجه به زمین بزرگی که در حیاط منزل در اختیار داشتم، متوجه شدم می توانم با پرورش بوقلمون درآمدزایی مناسبی را

 
براي خودم فراهم کنم. 



 
 

 
  

محمد ممی پور طی چند سالی که به کار پرورش بوقلمون مشغول است، تجربه هاي زیادي در این زمینه کسب کرده و راه و روش
این کار را به خوبی توضیح می دهد.هر چند وي از سال 91 کم و بیش به دنبال کار پرورش بوقلمون بود ولی به صورت جدي و حرفه

 
اي این کار را از سال 95 آغاز کرده است. 

وي درباره شروع کار خود اظهار داشت: در ابتدا کارم را با خرید 50 جوجه بوقلمون در حیاط خانه خودمان شروع کرده و الان تعداد
آنها را به دو هزار بوقلمون رسانده ام. یک سال اول کار من بیشتر با آزمون و خطا همراه بود. تا به طور کامل با بیماري ها و نحوه
پرورش بوقلمون آشنا شدم و تصمیم به خرید یک دستگاه کوچک جوجه کشی گرفتم تا بتوانم از بوقلمون هاي مادر درآمدزایی

 
بیشتري داشته باشم. 

وي ادامه می دهد: با توجه به تجارب فنی و مکانیکی که داشتم متوجه شدم توانایی ساخت دستگاه هاي جوجه کشی را دارم. در
اولین تلاشم در این مسیر موفق شدم دستگاه هچر 1200 تایی بسازم که می تواند جوجه بوقلمون ها را تا 24 ساعت پس از خروج از
پوسته تخم نگهداري کند. موفقیت در گام اول مرا ترغیب کرد که به طور جدي در پی ساخت دستگاه "ستر" یا جوجه کشی باشم.

 
این دستگاه 24 روز از تخم هاي بوقلمون مراقبت می کند تا جوجه بوقلمون ها براي خروج آماده شوند. 

در ابتدا ظرفیت دستگاه جوجه کشی من به تعداد 600 جوجه بوقلمون بود،در حال حاضر ظرفیت آن به 20هزارعدد رسیده است. در
سال 95 مبلغ 30 میلیون تومان از بسیج سازندگی وام گرفته  و توانستم کارم را توسعه دهم و باید گفت  اشتغال زایی این کار حداقل

 
براي چهار نفر است. 



وي ادامه داد:به ازاي هر مترمربع، پنج عدد بوقلمون نگهداري و پرواربندي می شود ولی در زمان تولید مثل به ازاي هر مترمربع سه

 
عدد بوقلمون نگهداري و پرواربندي می شود یعنی ضریب تبدیل آن سه به یک است. 

فعال اقتصاد مقاومتی با اشاره به مساحت سالن براي نگهداري و پرورش بوقلمون ها گفت: در این کار باید 300متر مربع براي بوقلمون
هاي مادر براي جوجه کشی در نظر گرفت و 100 متر مربع نیز براي دستگاه هاي جوجه کشی لازم است.حدود هزار مترمربع فضاي

 
باز هم براي هواخوري جوجه بوقلمون ها نیاز است. 

 
 

 
  

 
دگرگونی نژاد بوقلمون ها 

 فعال اقتصاد مقاومتی با اشاره به نژادهاي مختلف بوقلمون ادامه داد: طی سال.هاي اخیر نژادهاي بوقلمون افزایش یافته است به
طوري که در سال هاي اخیر با ترکیب نژادهاي مختلف شاهد یک دگرگونی در نژاد بوقلمون ها هستیم.قبلا تنها بوقلمون سنتی وجود
داشت ولی اکنون بوقلمون نژاد ایرانی با نژاد ترکیه اي ترکیب شده، نژاد بوقلمون ماده ایرانی با نژاد نر آمریکایی یا نژاد انگلیسی

 
ترکیب شده است و سال گذشته نیز نژاد فرانسوي آمد که نژاد ایرانی را با فرانسوي تلقیح می کنند. 

ممی پور با اشاره به نژاد بوقلمون هایی که پرورش می دهند تاکید کرد:نژاد بوقلمون هایی که ما پرورش می دهیم نژاد برنز است،

 
وقتی نژادها با همدیگر ترکیب می شوند، موقع پرورش و پرواربندي وزن آنها بیشتر می شود و این یک مزیت است. 



 
مردم با بوقلمون آشتی کنند 

ممی پور در بخش دیگري از صحبت هاي خود با اشاره به مشکلات و دغدغه هایی که در این مسیر دارد گفت: سال گذشته از نظر
پرورش بوقلمون مشکل خاصی نداشتیم و از سوي دیگر سپاه و بسیج سازندگی نیز حمایت می کرد ولی امسال وبعد شیوع کرونا

 
شرایط خیلی سخت و دشوار شده و گوشت بوقلمون دیگر مثل گذشته خواهان ندارد. 

وي ادامه داد:در سال 91 حدود 500 نفر در کار تولید و پرورش بوقلمون فعال بودند ولی الان از این تعداد40 یا 50 نفردر کل استان

 
در کار پرورش بوقلمون فعالند، امسال با این شرایط همه در حال ورشکستگی هستند. 

فعال اقتصاد مقاومتی شهرستان سراب با تاکید بر اینکه بوقلمون ارزش غذایی خیلی بالایی دارد، افزود:ولی متاسفانه عموم مردم از
خاصیت غذایی آن بی خبر هستند و در داخل کشور مصرف کمتري دارد. در حالی که در کشور عراق مصرف خیلی بیشتر است و تا
سال قبل تولیدات ما به این کشور ارسال می شد ولی با شیوع کرونا مرزها بسته شده و حالا ما فعالان این کار به شدت ضرر کرده

 
یعنی با صراحت می توان گفت میلیاردي ضرر کرده و در آستانه ورشکستگی هستیم. 

 
 

 
  

 
گرانی و تقلب نهاده هاي دامی ما را ورشکست می کند 



وي با انتقاد از گرانی روزافزون نهاده هاي دامی ادامه داد: قبلا ذرت می خریدیم یک هزار تومان الان به قیمت 20 هزار تومان هم پیدا
نمی کنیم و بوقلمون ها چون چیزي براي خوردن ندارند می میرند، باز هم ما ضرر می کنیم.زمانی که ذرت و سویا ارزان بود تقلب 
وجود نداشت ولی الان که گران شده و به 20 هزار تومان رسیده به شدت   مواد تقلبی وارد بازار شده و آن را با خاك اره و خیلی

 
چیزهاي دیگر مخلوط می م کنند و وقتی بوقلمون ها می خورند دچار عفونت روده و ورم معده می شوند. 

 
 

 
  

 
 B بوقلمون سرشار از ویتامین هاي گروه

فعال اقتصاد مقاومتی با اشاره به ارزش غذایی بوقلمون ادامه داد: بوقلمون یکی از ماکیان اهلی شده است که ارزش غذایی گوشت آن
به دلیل پروتئین و ویتامین هاي مهم همچون ویتامین A و ویتامین هاي گروه B و همچنین مواد معدنی نظیر آهن، منیزیم و ...
بسیار بالا بوده و از این لحاظ همیشه مورد توجه قرار گرفته است. ساختار گوشت بدن بوقلمون ها بسیار خاص است به طوري که

 
گوشت قسمت هاي سینه و بال آن، سفید و گوشت ران آن قرمز تیره است. 

وي اظهار داشت: از مهمترین خاصیت و وجه تمایز گوشت بوقلمون با سایر پرنده ها، باید چربی اشباع شده و میزان کلسترول پایین
آن را بیان کرد. همچنین گوشت این پرنده در بسیاري از قسمت ها فاقد چربی میان بافتی است. پرورش بوقلمون به عنوان یکی از

 
شاخه هاي دامپروري بسیار مهم در کشورهاي توسعه یافته بسیار مورد توجه قرار گرفته است. 

 
بیماري بوقلمون ها 



این فعال اقتصاد مقاومتی آشنایی با بیماري بوقلمون و راهکار درمان و پیشگیري از آن را  لازمه موفقیت در امر پرورش بوقلمون ها
ذکر کرد و افزود: به عنوان یک اصل اساسی در زمینه پرورش طیور، رعایت اصول بهداشتی، تمیز نمودن محیط پرورش و ضدعفونی

 
کردن تجهیزات تا حدود زیادي از شیوع بیماري در بین آنها جلوگیري می کند. 

ممی پور خاطرنشان کرد: بیماري یکی از چالش هاي اصلی پیش روي هر پرورش دهنده بوقلمون است  که در صورت رعایت نکردن
اصول بهداشتی و عدم واکسیناسیون به موقع ممکن است در کوتاه مدت باعث از دست دادن بوقلمون ها شود. بنابراین بسیار مهم

 
است که پرورش دهنده بوقلمون با بیماري هاي این پرنده آشنا شده و اقدامات لازم را جهت پیشگیري یا درمان انجام دهد. 

وي با اشاره به برخی بیماري هایی که بوقلمون ها را تهدید می کند خاطرنشان کرد: از مهمترین بیماري هایی که سلامت بوقلمون ها
را می تواند تهدید کند باید سرماخوردگی، اسهال، ورم صورت ، عفونت چشم و بیماري هایی همچون نیوکاسل، آنفولانزا، کوکسیدیوز،

 
کانی بالیسم، کریزاي عفونی و ... را نام برد. 

ممی پور ادامه داد: همچنین  نکته مهم اینکه بوقلمون ها باید از ترس و استرس به دور باشند. دشمن اصلی سلامتی شان هم گرد و

 
خاك است که باعث می شود،ریه هاي این حیوان سفت شده و کم کم به بیماري برونشیت و تنگی نفس مبتلا شود. 

وي گفت:علائمی همچون نفس نفس زدن، ترشحات بینی، صداي خس خس، مدفوع آبکی و خونی، پیچیدن گردن، فلج شدن پاها و
بال ها، اسهال سبز، ورم صورت و عفونت چشم و ... از مهمترین نشانه هاي بیمار شدن بوقلمون ها است که با توجه به علائم موجود

 
باید بیماري تشخیص داده و پرنده درمان شود. به منظور پیشگیري از شیوع بیماري ها، واکسیناسیون اولیه بوقلمون ها ضروري است. 

 
 



 
  

انتهاي پیام/60020/ر



زیرآبی کرونا براي ماهیان رنگی

منبع: ایرناشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/11/18

تهران- ایرنا- شیوع ویروس کرونا نه تنها انسان ها بلکه صنعت تکثیر و پرورش ماهیان تزئینی (آکواریومی) را با چالش روبرو
کرده و فعالان این صنعت را متضرر کرده است.

 
راضیه زمانی دهکردي 

تهران- ایرنا- شیوع ویروس کرونا نه تنها انسان ها بلکه صنعت
تکثیر و پرورش ماهیان تزئینی (آکواریومی) را با چالش روبرو

 
کرده و فعالان این صنعت را متضرر کرده است. 

تکثیر و پرورش ماهیان تزئینی (آکواریومی) جز مشاغل زودبازده
و پردرآمد و نامش به بازار کسب و کارهاي موفق گره خورده
است و در سال هاي اخیر افراد زیادي به سمت این کسب و کار
سوق یافته اند؛ اما بسیاري از افرادي که فعالیت خود را در مغازه
ها و برخی نیز در گستره وسیع تر در حد یک شرکت آغاز کرده
بودند، این روزها می گویند که با شیوع ویروس کرونا و با فاسد

 
شدن خوراك ماهی ها، بسته بودن مغازه ها و کسادي بازار از لحاظ مالی متضرر شده اند. 

یکی از فعالان تکثیر و پرورش ماهیان زینتی که در فضایی به مساحت 26 هزار متر مربع شامل تاسیسات، سالن پرورش ماهی، انبار و
سالن تولید آکواریوم مشغول به فعالیت است به ایرنا گفت: ویروس کرونا در ابتداي چند نفر از کارکنان ما را درگیر کرد و بعد این

 
ویروس به مدیران نیز منتقل و باعث کندي کار مجموعه شد و تا اتمام دوران قرنطینه این افراد ناچار به دورکاري شدند. 

محمد محمدي افزود: با تشدید و گسترش کرونا، براي چندین ماه ناچار به تعطیلی و سپس شیفتی کردن اکثر واحدهاي اداري،
انبارها و کارکنان عمرانی شدیم که با توجه به وجود آبزیان و خوراك ماهی در مجموعه که کنترل شبانه روزي می طلبد، مشکلاتی از

 
قبیل تلفات و تضییع خوراك ماهی خریداري بروز کرد. 

به گفته وي سالن هاي فعال پرورش شامل چند سالن اصلی در مجموع داراي یکهزار و 600 آکواریوم بزرگ، یک سالن مجاور داراي
150 آکواریوم متوسط و 2 سالن قرنطینه در مجموع داراي 140 آکواریوم کوچک در صورتی که با تمام ظرفیت فعال باشد یعنی در
هر لیتر، یک سانتیمتر طول جرم زنده داشته باشند، به طور همزمان می توان تا 2 هزار و 500 کیلوگرم انواع ماهیان زینتی نگهداري
کرد که تعداد آنها براساس طول و حجم بدن متفاوت است و براي مثال اگر ماهی یک سانتیمتري مد نظر باشد، این وزن تقریباً معادل

 
پنج میلیون و 400 هزار قطعه است. 

این فعال صنعت آبزي مدعی شد که از سوي وزارت کار براي دریافت تسهیلات به بانک کشاورزي معرفی شدم اما این بانک هیچگونه



 
همکاري با من نداشت. 

محمدي اظهار داشت: با توجه به اینکه مصرف آب واحد ما نسبت به سایر واحدهاي کشاورزي بالا نیست، ولی اداره جهاد کشاورزي و
سازمان آب در زمینهٔ صدور مجوز چاه آب مجموعه که در کار گروه مسکن و شهرسازي مصوبه ما به امضا مدیرعامل وقت سازمان آب

 
هم رسیده کم لطفی می کند؛ در حالی که مجموعه مجهز به سامانه هاي تصفیه آب و امکان استفادهٔ مجدد آن است. 

وي بیان کرد: در خصوص تولید خوراك ماهی مشکل وجود ندارد اما از اداره ها و نهادهاي مربوطه تقاضاي همکاري در روند تأسیس
واحد بسته بندي خوراك ماهی و اعطاي مجوزهاي مورد نیاز را خواستاریم؛ در این زمینه سازمان دامپزشکی مجوز اولیه را صادر کرده

 
و از سازمان جهاد کشاورزي تقاضاي سرعت بخشیدن در صدور مجوز را داریم. 

محمدي خطاب به جویندکان کار با بیان اینکه ابتداي هر کاري باید در مقیاس کوچک باشد تا بتوان تجربه کسب کرد و در بازار
مطرح شد، گفت: با داشتن فضاي 150 متري یا محل استیجاري کوچک در حدود 20 تا 30 متر مربع می توان فعالیت در زمینه

 
تولید و تکثیر ماهیان زینتی را آغاز کرد. 

 
وي هزینهٔ خرید یا ساخت آکواریوم و تجهیزات راه اندازي آن، تهیهٔ ماهی و خوراك و دارو را حدود 20 میلیون تومان عنوان کرد. 

 
تولید و پرورش ماهیان زینتی با سرمایه کوچک 

یکی دیگر از فعالان تکثیر و پرورش ماهیان زینتی نیز به ایرنا گفت: فعالیت خود را در این صنعت از 12 سال پیش با سرمایه اولیه

 
یک میلیون و 500 هزار تومان با هفت عدد آکواریم و 2 هزار ماهی زینتی آغاز کرده ام. 

حسین اکبري با بیان اینکه اکنون در زمینی به مساحت 250 متر مربع با 800 آکواریم در حال تولید و پرورش 50 هزار قطعه ماهی
زینتی و به دنبال گسترش فعالیت خود در این حوزه است، ادامه داد: قصد دارد یکهزار آکواریوم دیگر خریداري و میزان تولید و تکثیر

 
ماهیان را به 120 هزار قطعه افزایش دهم. 

 
وي افزود: ماهیان زینتی همچون تایگر بارب، خانواده تتراها، دیسکت، و سایر دیچلادها را تولید و تکثیر می کند. 

به گفته وي قیمت هر قطعه ماهی زینتی با توجه به نژاد، سن، زیبایی و ارزش هنري آن از 2 هزار تا چند صد میلیون تومان است؛ به
عنوان مثال ماهی زینتی آروانا که از عصر دایناسورها به جا مانده به دلیل خاص بودن و نحوه تولید، تکثیر و نگهداري نیازمند فضاي

 
گسترده و سرمایه گذاري بالا است و بیشتر در کشورهاي اندونزي، مالزي و سنگاپور تولید می شوند. 

این فعال تکثیر و پرورش ماهیان زینتی بیان کرد: گسترش ویروس کرونا بر کسب و کار آنها تاثیر گذاشته و با کم شدن مشتریان
مغازه داران این آبزي را کمتر از تولید کنندگان می خرند و کار ما کساد شده است، در فروش هاي اینترنتی نیز فقط برخی ماهیان

 
زینتی معمولی ارزان قیمت به فروش می رود. 

اکبري مشکل عمده این صنف را قانون هاي متناقض سازمان جهاد کشاورزي و اداره کل دامپزشکی عنوان و اضافه کرد: دستورالعمل

 
روشنی براي اخذ مجوز فعالیت در این صنف وجود ندارد و این مشکل تولید کنندگان را به انزوا برده است. 



وي با بیان اینکه سرمایه گذاري بالا در صنعت آبزي در این شرایط اقتصادي به صرفه نیست و بازگشت سرمایه وجود ندارد، افزود: 99
درصد از مسئولان سالن هاي تکثیر و پرورش ماهیان زینتی به دلیل قانون هاي سخت گیرانه و انتظار متولیان امر از فعالان این صنف

 
براي سرمایه گذاري هنگفت موفق به اخذ مجوز نشده اند. 

اکبري گفت: تکثیر و پرورش ماهیان زینتی جز مشاغل خانگی بشمار می آید اما متولیان امر به افرادي که در بافت مسکونی فعالیت
می کنند مجوز فعالیت و گواهی بهداشت نمی دهند و علاوه بر اینکه باید هزینه هاي آب، برق و گاز را به صورت تجاري پرداخت

 
کنند، نمی توانند محصول خود را به خارج از کشور صادر کنند. 

این فعال تکثیر و پرورش ماهیان زینتی با بیان اینکه تاکنون بیش از 10 زمین براي پرورش ماهی ها در نظر گرفته اما هیچکدام به
تائید مسئولان جهاد کشاورزي نرسیده است، چراکه براساس نظر آنها حریم ها باید خارج از بافت مسکونی باشد، افزود: مکان هاي

 
مورد نظر فاقد انشعابات، برق و گاز است و در این زمینه نیز شرکت آب و برق براي حفر چاه یا انشعاب کشی به ما مجوز نمی دهد. 

به گفته اکبري اگرچه پرورش ماهیان زینتی نمونه اي از کسب و کار ارزان و با صرفه است، اما به دلیل سخت گیري و همکاري نکردن

 
مسئولان نمی توان در این شغل زیاد سرمایه گذاري کرد. 

 
آب بهاي پرورش دهندگان ماهی تجاري دریافت می شود 

یکی دیگر از تولید و پرورش دهنده گان ماهیان زینتی نیز به ایرنا گفت: 20 سال در این حرفه فعالیت دارم و با دارا بودن 200

 
آکواریم هر سال حدود 50 هزار ماهی تکثیر می کنم. 

محسن ابوالحسنی با بیان اینکه هزینه هاي آب، برق و گاز ما را باید با تعرفه کشاورزي محاسبه کرد اما به دلیل اینکه فعالیت ما در
داخل بافت مسکونی است به ما مجوز نمی دهند، افزود: باید همانند فعالان واحدهاي تجاري هزینه ها را بپردازیم با این حال به خاطر

 
قطعی مکرر برق نیز ما با مشکل مواجه هستیم. 

به گفته وي قبل از تحریم و افزایش نرخ ارز براي غذاي ماهیان از پودرهاي خارجی استفاده می شد اما اکنون به خاطر افزایش نرخ
دلار که بیش از پنج برابر شده از غذاهاي ایرانی استفاده می کنند که به دلیل کیفیت پایین غذاها، ماهیان تلف می شوند یا کندي

 
رشد آنها باعث افزایش سیکل کار می شود و براي پرورش هر ماهی به ازاي سه ماه باید پنج ماه وقت گذاشت. 

این تولید و پرورش دهنده ماهی زینتی افزود: با گسترش کرونا و بالا رفتن قیمت دلار بازار فروش ماهیان زینتی نیز همانند دیگر

 
اصناف کساد و قدرت خرید مردم کاهش یافت. 

ابوالحسنی اضافه کرد: به دلیل نداشتن مجوز 50 درصد از تولیدات خود را از طریق واسطه به کشورهاي عراق، ترکیه و افغانستان

 
صادر می کند. 

 
تهران قطب دوم تولید ماهیان زینتی در ایران 

مدیر شیلات و آبزیان استان تهران در خصوص میزان تسهیلات پرداخت شده به فعالان این صنعت تنها به این پاسخ اکتفا کرد که به
فعالان این حوزه تسهیلات جاري یارانه دار با عاملیت بانک کشاورزي پرداخت می شود اما در پاسخ به این پرسش که برخی از فعالان



 
این صنعت از تخصیص نیافتن تسهیلات و ندادن مجوز فعالیت گلایه دارند، پاسخی نداد. 

«نغمه نظري» میزان تولید ماهیان زینتی و آکواریومی را در سال گذشته، 37 میلیون و 885 هزار قطعه عنوان کرد و گفت: میزان

 
هدف براي امسال 37 میلیون قطعه در نظر گرفته شده است. 

وي افزود: استان تهران با میزان تولید بیش از 37.8 میلیون قطعه انواع ماهیان زینتی، براي پنجمین سال پیاپی، رتبه دوم کشوري را

 
در سال گذشته کسب کرد. 

وي تعداد فعالان حوزه تولید و پرورش ماهیان زینتی در استان تهران را 870 نفر اعلام و بیان کرد: براي ساخت و تجهیز یک واحد
100 هزار قطعه اي تولید و پرورش ماهی زینتی با آب شیرین بدون احتساب هزینه هاي جاري و خرید اولیه زمین 525 میلیون

 
تومان اعتبار نیاز است. 

نظري در خصوص تاثیر کرونا و اقدامات انجام شده در این خصوص نیز گفت: در مجموع 28 واحد با ظرفیت 25 میلیون و 10 هزار

 
قطعه به میزان چهار میلیارد و هشت میلیون تومان از کرونا آسیب دیده اند. 

 
پرداخت 2 هزار و 699 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به تولیدکنندگان تهران 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران نیز به ایرنا گفت: از تیرماه امسال تا امروز به 25 هزار و
728 فعال واحد صنعتی در استان که به دلیل شیوع ویروس کرونا دچار ضرر و زیان شده اند 2 هزار و 699میلیارد تومان وام پرداخت

 
شده است. 

سعید دهقان اعلام کرد: 40 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از بنگاه هاي اقتصادي و کسب و کارهاي متاثر از کرونا در

 
کشور در نظر گرفته شده که سهم استان تهران از این میزان 10 هزار میلیارد و 640 میلیون تومان است. 

وي گفت: به دنبال شیوع ویروس کرونا فعالیت بسیاري از صنوف و کسب و کارها به ویژه مشاغل خدماتی مختل و دچار مشکل شد و
بر این اساس دولت با هدف حفظ اشتغال موجود در بنگاه ها و حمایت از کارگران، پرداخت تسهیلات حمایتی با نرخ سود ترجیحی

 
12 درصد و باز پرداخت 24ماهه را مصوب کرد تا در اختیار فعالان بنگاه هاي خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار گیرد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران ادامه داد: تسهیلات حمایتی به شاغلان کسب و کارها و
فعالان اقتصادي در 14 رسته و 550 حرفه که به شدت از کرونا آسیب دیده و در ستاد ملی مقابله با کرونا تایید شده است، پرداخت

 
می شود. 

دهقان بیان کرد: از 27 خرداد تا پایان آبانماه امسال 48 هزار و 60 فعال واحدهاي کسب و کار متاثر از کرونا براي دریافت تسهیلات

 
در سامانه کارا ثبت نام کرده اند. 

وي اضافه کرد: فرایند پرداخت تسهیلات پس از ثبت نام متقاضی در سامانه کارا، ارسال درخواست به دستگاه اجرایی داراي مجوز

 
اقدام و تایید درخواست توسط دستگاه بخشی به بانک عامل انتخابی متقاضی صورت می گیرد. 



دهقان افزود: به ازاي هر کارگر 16 میلیون تومان در مشاغل به کلی تعطیل شده و 12 میلیون تومان به ازاي هر کارگر در واحدهاي

 
کمتر آسیب دیده از کرونا تسهیلات پرداخت می شود. 

 
وي یکی از مزیت هاي این تسهیلات را حفظ اشتغال 89 هزار و 613 نفر در استان تهران عنوان کرد. 

 
برچسب ها 

 
- پرورش ماهی 

 
- ماهی 

 
- اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان تهران 

- سازمان شیلات ایران



زیرابی کرونا براي ماهیان رنگی

منبع: ایرناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/11/18

تهران- ایرنا- شیوع ویروس کرونا نه تنها انسان ها بلکه صنعت تکثیر و پرورش ماهیان تزئینی (آکواریومی) را با چالش روبرو
کرده و فعالان این صنعت را متضرر کرده است.

 
راضیه زمانی دهکردي 

تهران- ایرنا- شیوع ویروس کرونا نه تنها انسان ها بلکه صنعت
تکثیر و پرورش ماهیان تزئینی (آکواریومی) را با چالش روبرو

 
کرده و فعالان این صنعت را متضرر کرده است. 

تکثیر و پرورش ماهیان تزئینی (آکواریومی) جز مشاغل زودبازده
و پردرآمد و نامش به بازار کسب و کارهاي موفق گره خورده
است و در سال هاي اخیر افراد زیادي به سمت این کسب و کار
سوق یافته اند؛ اما بسیاري از افرادي که فعالیت خود را در مغازه
ها و برخی نیز در گستره وسیع تر در حد یک شرکت آغاز کرده
بودند، این روزها می گویند که با شیوع ویروس کرونا و با فاسد

 
شدن خوراك ماهی ها، بسته بودن مغازه ها و کسادي بازار از لحاظ مالی متضرر شده اند. 

یکی از فعالان تکثیر و پرورش ماهیان زینتی که در فضایی به مساحت 26 هزار متر مربع شامل تاسیسات، سالن پرورش ماهی، انبار و
سالن تولید آکواریوم مشغول به فعالیت است به ایرنا گفت: ویروس کرونا در ابتداي چند نفر از کارکنان ما را درگیر کرد و بعد این

 
ویروس به مدیران نیز منتقل و باعث کندي کار مجموعه شد و تا اتمام دوران قرنطینه این افراد ناچار به دورکاري شدند. 

محمد محمدي افزود: با تشدید و گسترش کرونا، براي چندین ماه ناچار به تعطیلی و سپس شیفتی کردن اکثر واحدهاي اداري،
انبارها و کارکنان عمرانی شدیم که با توجه به وجود آبزیان و خوراك ماهی در مجموعه که کنترل شبانه روزي می طلبد، مشکلاتی از

 
قبیل تلفات و تضییع خوراك ماهی خریداري بروز کرد. 

به گفته وي سالن هاي فعال پرورش شامل چند سالن اصلی در مجموع داراي یکهزار و 600 آکواریوم بزرگ، یک سالن مجاور داراي
150 آکواریوم متوسط و 2 سالن قرنطینه در مجموع داراي 140 آکواریوم کوچک در صورتی که با تمام ظرفیت فعال باشد یعنی در
هر لیتر، یک سانتیمتر طول جرم زنده داشته باشند، به طور همزمان می توان تا 2 هزار و 500 کیلوگرم انواع ماهیان زینتی نگهداري
کرد که تعداد آنها براساس طول و حجم بدن متفاوت است و براي مثال اگر ماهی یک سانتیمتري مد نظر باشد، این وزن تقریباً معادل

 
پنج میلیون و 400 هزار قطعه است. 

این فعال صنعت آبزي مدعی شد که از سوي وزارت کار براي دریافت تسهیلات به بانک کشاورزي معرفی شدم اما این بانک هیچگونه



 
همکاري با من نداشت. 

محمدي اظهار داشت: با توجه به اینکه مصرف آب واحد ما نسبت به سایر واحدهاي کشاورزي بالا نیست، ولی اداره جهاد کشاورزي و
سازمان آب در زمینهٔ صدور مجوز چاه آب مجموعه که در کار گروه مسکن و شهرسازي مصوبه ما به امضا مدیرعامل وقت سازمان آب

 
هم رسیده کم لطفی می کند؛ در حالی که مجموعه مجهز به سامانه هاي تصفیه آب و امکان استفادهٔ مجدد آن است. 

وي بیان کرد: در خصوص تولید خوراك ماهی مشکل وجود ندارد اما از اداره ها و نهادهاي مربوطه تقاضاي همکاري در روند تأسیس
واحد بسته بندي خوراك ماهی و اعطاي مجوزهاي مورد نیاز را خواستاریم؛ در این زمینه سازمان دامپزشکی مجوز اولیه را صادر کرده

 
و از سازمان جهاد کشاورزي تقاضاي سرعت بخشیدن در صدور مجوز را داریم. 

محمدي خطاب به جویندکان کار با بیان اینکه ابتداي هر کاري باید در مقیاس کوچک باشد تا بتوان تجربه کسب کرد و در بازار
مطرح شد، گفت: با داشتن فضاي 150 متري یا محل استیجاري کوچک در حدود 20 تا 30 متر مربع می توان فعالیت در زمینه

 
تولید و تکثیر ماهیان زینتی را آغاز کرد. 

 
وي هزینهٔ خرید یا ساخت آکواریوم و تجهیزات راه اندازي آن، تهیهٔ ماهی و خوراك و دارو را حدود 20 میلیون تومان عنوان کرد. 

 
تولید و پرورش ماهیان زینتی با سرمایه کوچک 

یکی دیگر از فعالان تکثیر و پرورش ماهیان زینتی نیز به ایرنا گفت: فعالیت خود را در این صنعت از 12 سال پیش با سرمایه اولیه

 
یک میلیون و 500 هزار تومان با هفت عدد آکواریم و 2 هزار ماهی زینتی آغاز کرده ام. 

حسین اکبري با بیان اینکه اکنون در زمینی به مساحت 250 متر مربع با 800 آکواریم در حال تولید و پرورش 50 هزار قطعه ماهی
زینتی و به دنبال گسترش فعالیت خود در این حوزه است، ادامه داد: قصد دارد یکهزار آکواریوم دیگر خریداري و میزان تولید و تکثیر

 
ماهیان را به 120 هزار قطعه افزایش دهم. 

 
وي افزود: ماهیان زینتی همچون تایگر بارب، خانواده تتراها، دیسکت، و سایر دیچلادها را تولید و تکثیر می کند. 

به گفته وي قیمت هر قطعه ماهی زینتی با توجه به نژاد، سن، زیبایی و ارزش هنري آن از 2 هزار تا چند صد میلیون تومان است؛ به
عنوان مثال ماهی زینتی آروانا که از عصر دایناسورها به جا مانده به دلیل خاص بودن و نحوه تولید، تکثیر و نگهداري نیازمند فضاي

 
گسترده و سرمایه گذاري بالا است و بیشتر در کشورهاي اندونزي، مالزي و سنگاپور تولید می شوند. 

این فعال تکثیر و پرورش ماهیان زینتی بیان کرد: گسترش ویروس کرونا بر کسب و کار آنها تاثیر گذاشته و با کم شدن مشتریان
مغازه داران این آبزي را کمتر از تولید کنندگان می خرند و کار ما کساد شده است، در فروش هاي اینترنتی نیز فقط برخی ماهیان

 
زینتی معمولی ارزان قیمت به فروش می رود. 

اکبري مشکل عمده این صنف را قانون هاي متناقض سازمان جهاد کشاورزي و اداره کل دامپزشکی عنوان و اضافه کرد: دستورالعمل

 
روشنی براي اخذ مجوز فعالیت در این صنف وجود ندارد و این مشکل تولید کنندگان را به انزوا برده است. 



وي با بیان اینکه سرمایه گذاري بالا در صنعت آبزي در این شرایط اقتصادي به صرفه نیست و بازگشت سرمایه وجود ندارد، افزود: 99
درصد از مسئولان سالن هاي تکثیر و پرورش ماهیان زینتی به دلیل قانون هاي سخت گیرانه و انتظار متولیان امر از فعالان این صنف

 
براي سرمایه گذاري هنگفت موفق به اخذ مجوز نشده اند. 

اکبري گفت: تکثیر و پرورش ماهیان زینتی جز مشاغل خانگی بشمار می آید اما متولیان امر به افرادي که در بافت مسکونی فعالیت
می کنند مجوز فعالیت و گواهی بهداشت نمی دهند و علاوه بر اینکه باید هزینه هاي آب، برق و گاز را به صورت تجاري پرداخت

 
کنند، نمی توانند محصول خود را به خارج از کشور صادر کنند. 

این فعال تکثیر و پرورش ماهیان زینتی با بیان اینکه تاکنون بیش از 10 زمین براي پرورش ماهی ها در نظر گرفته اما هیچکدام به
تائید مسئولان جهاد کشاورزي نرسیده است، چراکه براساس نظر آنها حریم ها باید خارج از بافت مسکونی باشد، افزود: مکان هاي

 
مورد نظر فاقد انشعابات، برق و گاز است و در این زمینه نیز شرکت آب و برق براي حفر چاه یا انشعاب کشی به ما مجوز نمی دهد. 

به گفته اکبري اگرچه پرورش ماهیان زینتی نمونه اي از کسب و کار ارزان و با صرفه است، اما به دلیل سخت گیري و همکاري نکردن

 
مسئولان نمی توان در این شغل زیاد سرمایه گذاري کرد. 

 
آب بهاي پرورش دهندگان ماهی تجاري دریافت می شود 

یکی دیگر از تولید و پرورش دهنده گان ماهیان زینتی نیز به ایرنا گفت: 20 سال در این حرفه فعالیت دارم و با دارا بودن 200

 
آکواریم هر سال حدود 50 هزار ماهی تکثیر می کنم. 

محسن ابوالحسنی با بیان اینکه هزینه هاي آب، برق و گاز ما را باید با تعرفه کشاورزي محاسبه کرد اما به دلیل اینکه فعالیت ما در
داخل بافت مسکونی است به ما مجوز نمی دهند، افزود: باید همانند فعالان واحدهاي تجاري هزینه ها را بپردازیم با این حال به خاطر

 
قطعی مکرر برق نیز ما با مشکل مواجه هستیم. 

به گفته وي قبل از تحریم و افزایش نرخ ارز براي غذاي ماهیان از پودرهاي خارجی استفاده می شد اما اکنون به خاطر افزایش نرخ
دلار که بیش از پنج برابر شده از غذاهاي ایرانی استفاده می کنند که به دلیل کیفیت پایین غذاها، ماهیان تلف می شوند یا کندي

 
رشد آنها باعث افزایش سیکل کار می شود و براي پرورش هر ماهی به ازاي سه ماه باید پنج ماه وقت گذاشت. 

این تولید و پرورش دهنده ماهی زینتی افزود: با گسترش کرونا و بالا رفتن قیمت دلار بازار فروش ماهیان زینتی نیز همانند دیگر

 
اصناف کساد و قدرت خرید مردم کاهش یافت. 

ابوالحسنی اضافه کرد: به دلیل نداشتن مجوز 50 درصد از تولیدات خود را از طریق واسطه به کشورهاي عراق، ترکیه و افغانستان

 
صادر می کند. 

 
تهران قطب دوم تولید ماهیان زینتی در ایران 

مدیر شیلات و آبزیان استان تهران در خصوص میزان تسهیلات پرداخت شده به فعالان این صنعت تنها به این پاسخ اکتفا کرد که به
فعالان این حوزه تسهیلات جاري یارانه دار با عاملیت بانک کشاورزي پرداخت می شود اما در پاسخ به این پرسش که برخی از فعالان



 
این صنعت از تخصیص نیافتن تسهیلات و ندادن مجوز فعالیت گلایه دارند، پاسخی نداد. 

«نغمه نظري» میزان تولید ماهیان زینتی و آکواریومی را در سال گذشته، 37 میلیون و 885 هزار قطعه عنوان کرد و گفت: میزان

 
هدف براي امسال 37 میلیون قطعه در نظر گرفته شده است. 

وي افزود: استان تهران با میزان تولید بیش از 37.8 میلیون قطعه انواع ماهیان زینتی، براي پنجمین سال پیاپی، رتبه دوم کشوري را

 
در سال گذشته کسب کرد. 

وي تعداد فعالان حوزه تولید و پرورش ماهیان زینتی در استان تهران را 870 نفر اعلام و بیان کرد: براي ساخت و تجهیز یک واحد
100 هزار قطعه اي تولید و پرورش ماهی زینتی با آب شیرین بدون احتساب هزینه هاي جاري و خرید اولیه زمین 525 میلیون

 
تومان اعتبار نیاز است. 

نظري در خصوص تاثیر کرونا و اقدامات انجام شده در این خصوص نیز گفت: در مجموع 28 واحد با ظرفیت 25 میلیون و 10 هزار

 
قطعه به میزان چهار میلیارد و هشت میلیون تومان از کرونا آسیب دیده اند. 

 
پرداخت 2 هزار و 699 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی به تولیدکنندگان تهران 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران نیز به ایرنا گفت: از تیرماه امسال تا امروز به 25 هزار و
728 فعال واحد صنعتی در استان که به دلیل شیوع ویروس کرونا دچار ضرر و زیان شده اند 2 هزار و 699میلیارد تومان وام پرداخت

 
شده است. 

سعید دهقان اعلام کرد: 40 هزار میلیارد تومان تسهیلات براي حمایت از بنگاه هاي اقتصادي و کسب و کارهاي متاثر از کرونا در

 
کشور در نظر گرفته شده که سهم استان تهران از این میزان 10 هزار میلیارد و 640 میلیون تومان است. 

وي گفت: به دنبال شیوع ویروس کرونا فعالیت بسیاري از صنوف و کسب و کارها به ویژه مشاغل خدماتی مختل و دچار مشکل شد و
بر این اساس دولت با هدف حفظ اشتغال موجود در بنگاه ها و حمایت از کارگران، پرداخت تسهیلات حمایتی با نرخ سود ترجیحی

 
12 درصد و باز پرداخت 24ماهه را مصوب کرد تا در اختیار فعالان بنگاه هاي خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار گیرد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران ادامه داد: تسهیلات حمایتی به شاغلان کسب و کارها و
فعالان اقتصادي در 14 رسته و 550 حرفه که به شدت از کرونا آسیب دیده و در ستاد ملی مقابله با کرونا تایید شده است، پرداخت

 
می شود. 

دهقان بیان کرد: از 27 خرداد تا پایان آبانماه امسال 48 هزار و 60 فعال واحدهاي کسب و کار متاثر از کرونا براي دریافت تسهیلات

 
در سامانه کارا ثبت نام کرده اند. 

وي اضافه کرد: فرایند پرداخت تسهیلات پس از ثبت نام متقاضی در سامانه کارا، ارسال درخواست به دستگاه اجرایی داراي مجوز

 
اقدام و تایید درخواست توسط دستگاه بخشی به بانک عامل انتخابی متقاضی صورت می گیرد. 



دهقان افزود: به ازاي هر کارگر 16 میلیون تومان در مشاغل به کلی تعطیل شده و 12 میلیون تومان به ازاي هر کارگر در واحدهاي

 
کمتر آسیب دیده از کرونا تسهیلات پرداخت می شود. 

 
وي یکی از مزیت هاي این تسهیلات را حفظ اشتغال 89 هزار و 613 نفر در استان تهران عنوان کرد. 

 
برچسب ها 

 
- پرورش ماهی 

 
- ماهی 

 
- اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان تهران 

- سازمان شیلات ایران



پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي

بانک توسعه تعاون

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی از سوي این بانک به
بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري خبر داد. نوشته پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به

بانوان سرپرست خانوار از سوي بانک توسعه تعاون اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718
میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی از سوي این
بانک به بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري

 
خبر داد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718
میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی از سوي این
بانک به بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري

 
خبر داد. 

به گزارش درآمد نیوز، حجت اله مهدیان در تشریح فعالیت هاي حمایتی بانک توسعه تعاون با اشاره به اقدامات این بانک در راستاي
توانمندسازي و حمایت مالی و اعتباري از بانوان سرپرست خانوار گفت: بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعهŽاي و
اجتماعی مسئولیت اجتماعی ویژه اي براي خود قائل است و بر همین اساس در عمل به تکالیف توسعه اي و حمایتی اهتمام ویژه اي

 
دارد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در ادامه افزود: در ادامه اقدامات حمایتی در راستاي توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار، امسال
در بانک توسعه تعاون مقرر شد وام قرضŽالحسنه با معرفی معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مجموع به مبلغ
40 میلیاردریال به ازاي سرانه هر عضو به مبلغ 100 میلیون ریال پرداخت گردد که تاکنون اعطاي تسهیلات به مجموع 160 تعاونی

 
به مبلغ 32٫110 میلیون ریال به مدیریت شعب استان هاي عامل ابلاغ گردیده است. 

مهدیان با بیان این که توانمند سازي زنان سرپرست خانوار از مهمترین برنامه هاي اشتغال زنان است، گفت: بانک توسعه تعاون به
منظورحمایت از زنان کارآفرین به 65 نفر از بانوان کارآفرین برتر منتخب مردمی با معرفی از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري تسهیلات قرض الحسنه 100 میلیون ریالی اعطا کرده است. 

وي افزود: در راستاي تفاهم نامه منعقد شده با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و به منظور توانمندسازي و مساعدت در
رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و فراهم سازي امکان اشتغال مولد و درآمدزا، بانک توسعه تعاون 1700 فقره وام قرض
الحسنه 30 میلیون ریالی جمعاً به مبلغ 51٫000 میلیون ریال و جهت شرکت هاي تعاونی زنان در مجموع به مبلغ 250٫000 ریال با



 
نرخ سود 15درصد پرداخت می کند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین اظهار داشت: با عنایت به ماده 18 قانون حمایت و ساماندهی مشاغل خانگی در راستاي
حمایت از خانوارها و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، بر اساس سهمیه تعیین شده توسط بانک مرکزي، بانک توسعه تعاون در سال 99
مکلف به اعطاي مبلغ 1٫000 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی ، به ازاي هر نفر به مبلغ 500 میلیون ریال بوده که

تاکنون مبلغ 718 میلیارد ریال از سهیمه ابلاغی به جامعه هدف پرداخت شده است.



30 سراي نوآوري در دانشگاه آزاد راه اندازي می شود

منبع: اهواز نوینشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/11/18

قائم مقام معاونت فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد از راه اندازي 30 سراي نوآوري در دانشگاه آزاد خبر داد و گفت: سراهاي
نوآوري بر گرفته از مجموع سراهاي بازار سنتی کشور با هدف ایجاد بازارهایی در حوزه فناوري نقش آفرینی اقتصادي است.

قائم مقام معاونت فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد از راه اندازي 30 سراي نوآوري در دانشگاه آزاد خبر داد و گفت: سراهاي نوآوري

 
بر گرفته از مجموع سراهاي بازار سنتی کشور با هدف ایجاد بازارهایی در حوزه فناوري نقش آفرینی اقتصادي است. 

به گزارش اهواز نوین، وحید ضرغامی  اظهار داشت: دانشگاه آزاد
اسلامی با استفاده از نیروي انسانی ماهر و آموزش دیده و
تجهیزات آزمایشگاهی، کارگاهی و زیرساخت هاي آموزشی
آمادگی خدمت رسانی به کشور در عرصه هاي مختلف علمی را

 
دارد. 

وي ماموریت اصلی دانشگاه آزاد اسلامی را کارآفرینی و کمک به
حل مسائل کشور دانست و افزود: زمانی دانشگاه رویکرد آموزشی
داشت و پس از آن نیاز به پژوهش مطرح شد که دانشگاه آزاد در

 
راستاي آن فارغ التحصیل دکترا تربیت کرده است. 

ضرغامی بیان داشت: فارغ التحصیلان دانشگاه نباید به دنبال استخدام در دستگاه هاي دولتی باشند بلکه باید با ایجاد کسب و کار

 
باعث درآمدزایی براي خود و اثرگذاري مثبت در اقتصاد کشور باشند. 

وي به راه اندازي 30 سراي نوآوري با موضوع آمایشی در کشور اشاره کرد و گفت: سراهاي نوآوري بر گرفته از مجموع سراهاي بازار

 
سنتی کشور با هدف ایجاد بازارهایی در حوزه فناوري نقش آفرینی اقتصادي است. 

 
ضرغامی افزود:در حال حاضر در خوزستان سراي نوآوري نفت ،گاز و انرژي متناسب با شرایط بوم منطقه ایجاد شده است. 

وي منطقه آزاد اروند را بزرگترین منطقه کشور به لحاظ فعالیت اقتصادي و توسعه تجاري عنوان کرد و گفت: منطقه آزاد اروند به
لحاظ بازارسازي براي محصولات دانش بنیان می تواند نقش آفرینی کند و به دروازه اي براي معرفی و عرضه بسیاري از محصولات

دانش بنیان به بازارهاي بین المللی تبدیل شود.



ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان از اولویتهاي وزارت علوم است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي این وزارتخانه
برشمرد.

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم مهارت آموزي و
ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را از اولویت هاي

 
این وزارتخانه برشمرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت علوم،
غلامحسین رحیمی در آئین معارفه رئیس پارك علم و
فناوري خلیج فارس بوشهر اظهار کرد: در مجموع 45 پارك
علم و فناوري در کشور تأسیس شده است اما قطعاً
پتانسیل کشور ما بیش از این است و هم اکنون ظرفیت و

 
قابلیت احداث پارك هاي بیشتري را در کشور داریم. 

رحیمی با اشاره به اینکه کشور ایران در گذشته در حوزه صنعت و فناوري طی چندین قرن روي لبه تکنولوژي قرار داشته، اظهار
داشت: فناوري هایی نظیر تکنولوژي استفاده از انرژي هاي نو و تکنولوژي قنات ها براي اولین بار ایرانیان در دوران قبل از اسلام پدید

 
آوردند و سپس در دوره اسلامی با پیشرفت علم در ایران و جغرافیاي ممالک اسلامی تکنولوژي نیز پیشرفت کرد. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر استان هاي کشور داراي یک پارك ملی مستقر در آن استان هستند، گفت: قبل از راه اندازي این
پارك ها واحدهایی با عنوان مراکز کارآفرینی در همه دانشگاه ها احداث شد که پس از آن این مراکز به واحدهاي کارآفرینی و نوآوري،
کارآفرینی و اشتغال پذیري و کارآفرینی و مهارت آموزي تبدیل شد وهم اکنون همه دانشگاه ها چنین مراکزي را دارند و این مراکز

 
زمینه ساز مراکز رشد علم و فناوري هستند. 

رحیمی مهارت آموزي و ارتقاي قابلیت اشتغال پذیري دانشجویان را یکی از اولویت هاي وزارت علوم دانست و بیان کرد: در این راستا
دستورالعمل ها و آیین نامه هایی تدوین شده و این مراکز آموزش عالی وظیفه تربیت نیروي انسانی توانمند را دارند که بتوانند در

 
آینده ایده مشخص و قابلیت اجراي کسب و کار دانشی داشته باشند. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم بر اهمیت تأسیس شرکت هاي دانش بنیان تاکید کرد و افزود: نباید فقط نیرویی تربیت کنیم که

 
تنها به مدرك گرایی براي اشتغال در دستگاه ها منجر شود بلکه باید این دانشجویان تولید علم و دانش را مورد توجه قرار دهند. 

رحیمی با بیان اینکه هم اکنون پنج هزار و 700 شرکت دانش بنیان در کشور فعال است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر تعداد این
شرکت هاي دانش بنیان ثابت است زیرا باید ابتدا زیرساخت هاي تأسیس یک شرکت دانش بنیان فراهم شود و آن شرکت به یک

 
واحد مولد تبدیل شود. 



وي با بیان اینکه مربی مهم است ولی تربیت کننده مهم تر است تصریح کرد: دانشگاه نقش مهمی در تربیت نیروي انسانی مولد کسب
و کارهاي دانش بنیان دارد، بنابراین پارك هاي علم و فناوري باید در کنار دانشگاه احداث شود تا به شرکت هاي دانش بنیان از نظر
دانشی کمک کند و از پارك علم و فناوري انتظار است یک شهرك صنعتی دانش بنیان ایجاد کند، چراکه آنها شهرك هاي صنعتی را

 
غنی سازي می کنند. 

رحیمی توسعه پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان را بدون حد و مرز دانست و عنوان کرد: برخلاف دانشگاه ها که بیش از حد نمی
توانیم توسعه دهیم و نباید بیش از حد دانش آموخته وارد جامعه شود، در فناوري به هر سطحی دست یابیم باز سطوح بالاتر نیاز

 
است. 

وي با تاکید بر اینکه توسعه مراکز رشد، فناوري، کارآفرینی و خلاقیت حد و مرز جغرافیایی ندارند و هر جا راه اندازي شوند می توانند
تمام مناطق حتی در سطح جهان را تحت پوشش داشته باشند، افزود: توسعه فناوري پارك ها بدون مرز است. وقتی فناوري را به یک

 
محصول فناورانه تبدیل می کنیم، می تواند به همه دنیا قابل عرضه باشد. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم تاکید کرد: پارك ها و شرکت هاي دانش بنیان بستر ایجاد و توسعه فناوري هستند به همین

 
دلیل هر چقدر کار کنیم باز هم جاي توسعه داریم. پارك ها در هرجایی باشند می توانند نیرو و سرمایه را از هر جایی جذب کنند. 

رحیمی مسئولان استان بوشهر را براي توسعه زیرساخت هاي پارك هاي علم و فناوري و شرکت هاي دانش بنیان همراه دانست و
تصریح کرد: توسعه علمی و فناوري همیشه می تواند یک شتابی داشته باشد که جامعه عقب ماندگی خود را جبران کند و در این

 
راستا مرز زمانی نمی شناسد. 

وي با بیان اینکه پارك علم و فناوري خلیج فارس در استان بوشهر در حال رشد است و نیاز به توسعه سرمایه گذاري بیشتري دارد،
خاطرنشان کرد: یکی از مهم ترین مأموریت هاي پارك جامع استانی این است که باید زیست بوم فناوري و توسعه فناوري را به همه

 
نقاط استان گسترش دهد و مسئولین کمک کنند که همه شهرستان هاي استان مراکز رشدِ رشدیافته داشته باشند. 

رحیمی افزود: خوشبختانه سال گذشته صندوق پژوهش و فناوري در استان بوشهر راه اندازي شده و این مهم کمک بزرگی براي
توسعه شرکت هاي دانش بنیان است چرا که عمده شرکت هاي مستقر در پارك علم و فناوري و مراکز رشد نیاز به حمایت هاي مالی

 
دارند تا کسب و کار خود را شکل دهند و به نقطه تولید سودآور برسند که صندوق پژوهش و فناوري نقش مهمی در این زمینه دارد. 

وي تاکید کرد: صندوق پژوهش و فناوري مانند بانک دنبال سود نیست، این صندوق در راستاي حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و

 
فناور است. 

وي در اشاره به مزیت هاي استان بوشهر بیان کرد: استان بوشهر از ظرفیت بالایی در بخش هاي مختلف برخوردار است. این استان کم

 
جمعیت، اما مملو از مزیت هاي مختلف است که فرصت مهمی را براي توسعه شرکت هاي دانش بنیان فراهم آورده است. 

معاون پژوهش و فناوري وزارت علوم، دریا و زیست فناوري دریایی در استان بوشهر را یک فرصت مهم دانست و تاکید کرد: دریا

 
فرصت مهم شغلی و فناوري است که باید با تکنولوژي دانشی از این موقعیت استفاده کرد. 



رحیمی در پایان با معرفی دکتر حسن حبیبی به عنوان رئیس جدید پارك علم و فناوري خلیج فارس بوشهر از خدمات دکتر حبیب
رستمی، رئیس پیشین این پارك قدردانی کرد.



آغاز نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده از اسفند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/11/18

خبرگزاري آریا - شهر: طبق گفته معاون حمل و نقل و
ترافیک شهرداري تهران؛ نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی
فرسوده در قالب ارائه تسهیلات 90 میلیون تومانی به هر

 
راننده تاکسی، در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

به گزارش شهر، سید مناف هاشمی، معاون حمل و نقل و
ترافیک شهرداري تهران در ابتداي مراسم آیین بهره
برداري از 110 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره شهداي هشت سال دفاع مقدس و
انقلاب اسلامی ایران، بیان کرد: خوشحالم که در پایان

چهل ودومین سال پیروزي انقلاب اسلامی و ورود به چهل وسومین سال، دستاوردهاي جمهوري اسلامی ایران را رصد می کنیم. در
10 سال گذشته به ویژه شرایط سخت کرونایی امسال، علی رقم همه تلاش ها و پیگیري ها، اقدامات جدي و اساسی در حوزه حل و

 
نقل عمومی صورت نگرفته است که به اعتقاد مدیریت شهري می توانست بهتر از این باشد. 

او ضمن اشاره به قرارداد 250 دستگاه اتوبوس و مینی و بوس با ایران خودرو دیزل، گفت: اگر امسال منابع مختلف مالی از طریق بانک
ها، دولت و ...وجود داشت به جاي 250 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، شاید هزار دستگاه نوسازي می شد. شهر تهران به بیش از 3

 
هزار دستگاه اتوبوس، بیش از هزار و 500 دستگاه واگن و 40 هزار دستگاه تاکسی جدید دارد. 

هاشمی درباره نوسازي تاکسی هاي فرسوده، بیان کرد: تا امروز 3 هزار و 227 دستگاه تاکسی به بانک ها از محل وجوه اداره شده
معرفی شدند که 2 هزار و 206 دستگاه تاکسی نوسازي و پلاك شده است. هرچند امسال انتظار می رفت که 5 هزار دستگاه تاکسی
نوسازي شود اما بعید می دانم که تا پایان امسال به 3 هزار دستگاه برسد؛ چرا که منابع شهرداري کافی نیست. البته یک توافق بسیار
خوبی صورت گرفته که شهردار تهران و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور آن را امضاء کرده اند. 900 میلیارد تومان اعتبار از دولت،

 
صندوق کارآفرینی امید و شهرداري تهران در قالب نوسازي 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده در دستور کار پایتخت قرار گرفته است. 

معاون شهردار تهران با بیان اینکه تفاهم نامه مذکور امضا شده استف افزود: مدیریت شهري منتظر نخستین تخصیص منابع از دولت
است که از اسفند امسال نوسازي این 10 هزار دستگاه تاکسی فرسوده با وام 90 میلیون تومانی براي تاکسیرانان تهران آغاز می شود و

 
حتماً تا پایان سال 1400 به اتمام خواهد رسید. 

او درباره اورهال واگن هاي مترو گفت: تفاهم نامه جدید دیگري را آقاي شهردار و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور به امضاء رسانده
اند که برمبناي آن 31 رام قطار با اعتبار 413 میلیارد تومان، اورهال خواهند شد. هرچند نتوانستیم که واگن جدیدي وارد شبکه مترو

 
کنیم اما تلاش می شود که واگن هاي فرسوده، اورهال شوند. 

هاشمی باتأکید براینکه ایستگاه شهید محلاتی در بهمن ماه افتتاح می شود، گفت: امید است که 9 ایستگاه دیگر در اسفند امسال و
فروردین 1400 افتتاح شوند. این تأخیر به علت تأخیر در پرداخت اوراق مشارکت توسط دو بانک بوده که البته هنوز قسمتی از اوراق
مشارکت 1398، محقق نشده است. امید است که ایستگاه هاي اقدسیه، ستاري، باقرخان، اشرفی اصفهانی، مرزداران، یادگار امام (ره)،

 
میدان قیام، تربیت مدرس و شهرك آزمایش ظرف دو ماه آینده به بهره برداري برسند. 



معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران درباره پیگیري براي انعقاد چند قرارداد ساخت واگن، توضیح داد: یکی از قراردادها،
قراداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران است که همزمان با رونمایی از واگن ملی، امضاء خواهد شد. در تلاش هستیم تا

 
قرارداد انبوه دیگري از محل اعتبارات دولت به امضا برسد. 

او ضمن اشاره به تبصره 19، گفت: براي نخستین بار در شهرداري تهران دو فراخوان منتشر شده است. بخش خصوصی را براي ورود
اتوبوس برقی و واگن دعوت کرده ایم که فراخوان خوبی از محل ظرفیت هاي بودجه کشور، تنظیم شده است. این هفته پاکت هاي
فنی تحویل گرفته شد و هفته آینده پاکت هاي قیمت دریافت می شود. این قرارداد واگن نزدیک به 3 هزار میلیارد تومان می شود که
اگر به نتیجه برسد از محل همین ظرفیت و ماده 27 قانون بودجه است. هزار و 800 میلیارد تومان را بخش خصوصی، 700 میلیارد
تومان را دولت و مابقی را شهرداري تهران می پردازد تا بتوانیم در قالب BOO ظرف مدت 20 سال یا کمتر، با امتیازاتی مثل بلیت،

 
تبلیغات و بهینه سازي مصرف سوخت، واگن براي مترو تأمین کنیم. 

معاون شهردار تهران در پایان گفت: در حوزه مترو، سفرهایی که بیش از یک میلیون و 600 هزار نفر بودند را از محل بهینه سازي
مصرف سوخت استفاده می شود. شهردار تهران مکاتباتی را با شوراي اقتصاد انجام داده اند که سقف این عدد به 800 هزار مسافر

 
برسد. همین کار براي تاکسیرانی و اتوبوسرانی نیز پیگیري می شود. 

خبرنگار: ملیکا هاشمی



تهران نیازمند 3 هزار اتوبوس و 1500 واگن مترو است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/11/18

مناف هاشمی گفت: تفاهم نامه اي جدید براي 31 رام قطار به ارزش 413 میلیارد تومان در دستور کار قرار گرفته است.

به گزارش خبرنگار حوزه شهري گروه اجتماعی باشگاه
خبرنگاران جوان، سید مناف هاشمی معاون حمل و نقل
عمومی شهرداري تهران در آیین بهره برداري از 110
دستگاه اتوبوس ناوگان حمل و نقل عمومی شهر تهران که
صبح امروز برگزار شد اظهار کرد: خوشحال هستم که در
پایان چهل و دومین سالروز انقلاب اسلامی دستاورد هاي

 
انقلاب را رصد میکنیم. 

وي ادامه داد: علی رغم تمام تلاش ها در دوران کرونا پیگري هاي لازم صورت نگرفته است و اگر منابع مختلفی از بانک ها داشتیم
شاید نیاز بود منابع بیشتري داشته باشیم. در حال حاضر ما به 1500 واگن مترو و 3 هزار اتوبوس نیاز داریم و این اقدامات خوب

 
است، اما کافی نیستند. 

هاشمی بیان کرد: تا امرو 3227 تاکسی به بانک ها معرفی شدند 2 هزار و 206 دستگاه نوسازي شده و وارد چرخه شده است البته
انتظار ما نوسازي 5 هزار دستگاه بود و منابع ما کافی نیستند 900 میلیارد از دولت براي نوسازي 10 هزار تاکسی در دستور کار است.

معاون حمل و نقل عمومی شهرداري تهران گفت: این برنامه از اسفند ماه آغاز می شود و تفاهم نامه اي جدید براي 31 رام قطار به

 
ارزش 413 میلیارد تومان در دستور کار قرار گرفته است. 

وي با اشاره به افتتاح ایستگاه هاي مترو گغت: امیدوار هستیم 9 ایستگاه دیگر تا اسفند و فرودین ساخته شود. ایستگاه شهید محلاتی
تا پایان این ماه افتتاح می شود و امیدوارم ایستگاه هاي ستاري، مرزداران، یادگار امام، میدان قیام و چند ایستگاه دیگر به بهره برداري

 
برسند. 

هاشمی ادامه داد: قرارداد 105 دستگاه واگن با شرکت واگن سازي تهران درحال نهایی شدن است و یک قرارداد انبوه از محل

 
اعتبارات دولت درحال انعقاد است وبراي اولین بار در شهر تهران دو فراخوان داده شده است. 

معاون حمل و نقل عمومی شهرداري تهران گفت: امیدواریم بر اساس این برنامه ها بتوانیم فاصله گذاري اجتماعی رامحقق کنیم و در

 
سال جهش تولید براي جوانان اشتغال زایی کرده باشیم. 

 
بیشتر بخوانید 



- راه اندازي دوباره چرخ تولید اتوبوس ایران خودرو پس از 9 سال انتهاي پیام /



فراهم شدن امتیازات ویژه براي شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي صادرات

محور

منبع: بازار کارشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/11/18

مقیسه، مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک از فراهم کردن امتیازات ویژه براي شرکت هاي دانش بنیان
و شرکت هاي صادرات محور براي بهره مندي از خدمات صندوق خبر داد.

مقیسه، مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک از فراهم کردن امتیازات ویژه براي شرکت هاي دانش بنیان و

 
شرکت هاي صادرات محور براي بهره مندي از خدمات صندوق خبر داد. 

به گزارش بازار کاربه نقل از شاتا، محمدرضا مقیسه در نشست خبري افزود: تداوم تحریم هاي ظالمانه، پاندمی کرونا و همچنین برخی
مشکلات اقتصادي داخلی نظیر افزایش نرخ تورم و نرخ ارز، دشواري هایی را در یک سال گذشته براي صاحبان کسب وکارها رقم زده

 
و اگر بتوان در این شرایط سخت گام هایی براي حمایت از آنان برداشت، ماندگار می شود. 

وي بیان داشت: در این راستا چهار اقدام ویژه براي مشتریان این صندوق و صنعتگران و تولیدکنندگان در نظر گرفته شده که در مورد
نخست، اگر بدهکاران صندوق بتوانند اصل بدهی خود را تا پایان سال پرداخت کنند، نرخ محاسبه بدهی آنها 14 درصد سالیانه خواهد

 
بود. 

مقیسه ادامه داد: این نرخ چهار درصد کمتر از نرخ مورد عمل بر اساس مصوبه شوراي پول و اعتبار است و به صورت روزشمار و فقط

 
به اصل تسهیلات تعلق می گیرد. 

وي در تشریح چگونگی ایجاد بدهی، اظهار داشت: صندوق بر اساس قوانین بالادستی و اساس نامه خود، با صدور ضمانت نامه با نرخ

 
14 درصد به تامین کسري وثیقه صنعتگران صنایع کوچک کمک می کند تا بتوانند تسهیلات بگیرند. 

این مقام مسئول اضافه کرد: وقتی واحد تسهیلات گیرنده به هر دلیل نتواند در سر رسید به تعهدات خود به نظام بانکی عمل کند،
بانک مبلغ ضمانت نامه را از صندوق دریافت می کند و اینجاست که بدهی صنعتگران به صندوق ایجاد می شود و باید همراه با جریمه

 
به پرداخت آن اقدام کنند. 

 
عدم دریافت جریمه از بدهکارانی که تا پایان سال بدهی خود را تسویه کنند 

وي تاکید کرد: اکنون به مناسبت فرا رسیدن ایام االله دهه فجر، هیات مدیره صندوق طی مصوبه اي، از دریافت جریمه از بدهکاران

 
صرف نظر کرده و اگر کسی تا پایان سال بدهی خود را تسویه کند، با همان نرخ 14 درصد دریافت خواهد کرد. 

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک یادآور شد: اکنون میزان بدهی صنعتگران به صندوق به بیش از 800 میلیارد

 
ریال رسیده که بخش عمده آن مربوط به چند سال گذشته است. 

 
صدور انواع ضمانت نامه پیمانکاري بدون ودیعه اول و 50 درصد تخفیف 

وي بیان داشت: صدور انواع ضمانت نامه پیمانکاري بدون ودیعه اول، با حداقل وثیقه و 50 درصد تخفیف در نرخ هاي کارمزد براي

 
صنایع کوچک، دیگر اقدامی است که از سوي صندوق در این ایام در دستور کار قرار گرفته است. 



مقیسه افزود: این در حالی است که در شرایط عادي، تامین ضمانت نامه از سوي شرکت ها با مراجعه به بانک، پرداخت مبلغی بین
پنج تا 20 درصد سپرده به عنوان ودیعه و دادن وثیقه به بانک انجام می شود و در نهایت مشتري باید کارمزدي هم بابت صدور

 
ضمانت نامه ها بپردازد. 

 
فراهم کردن امتیازات ویژه براي شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي صادرات محور 

این مسوول همچنین از فراهم کردن امتیازات ویژه براي شرکت هاي دانش بنیان و شرکت هاي صادرات محور خبر داد که می توانند
با مراجعه به صندوق از انواع خدمات آن از جمله صدور ضمانت نامه هاي اعتباري و ضمانت نامه هاي پیمانکاري با شرایط آسان

 
استفاده کنند. 

وي گفت: در این راستا، تفاهم نامه اي بین صندوق و زیرمجموعه هاي معاونت علمی ریاست جمهوري منعقد و همچنین تفاهم نامه

 
موجود با بانک توسعه صادرات به روز رسانی شده است. 

 
اصلاح برخی قوانین براي همکاري با صندوق هاي پژوهش- فناوري 

وي در تشریح خدمت چهارم نیز خاطرنشان کرد: با اصلاح برخی قوانین و مقررات صندوق، اکنون صندوق هاي پژوهش- فناوري و
همچنین سایر صندوق هاي وابسته به دانشگاه ها، پارك هاي علم و فناوري و همه صندوق هایی که به واسطه قانون براي کمک و

 
حمایت از فعالیت هاي تولید، صنعتی و غیره شکل گرفته نیز می توانند از خدمات ما استفاده کنند 

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاري صنایع کوچک ادامه داد: این صندوق در حوزه صدور و تمدید ضمانت نامه در ارتباط با دو
راهبرد "جهش تولید" و اتمام طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام، از ابتداي سال 96 تا پایان تیرماه امسال در مجموع 839 فقره

 
ضمانتنامه تمدید یا صادر کرده است. 

مقیسه گفت: مجموع مبلغ ضمانت نامه هاي صادره و تمدیدي از ابتداي سال 96 تا پایان تیرماه گذشته 6 هزار و 176 میلیارد ریال

 
بوده است. 

وي در پایان تصریح کرد: طرح هاي دانش بنیان داراي مجوز، واحدهاي صادراتی داراي سوابق صادراتی در سه سال گذشته، طرح هاي
ایجادي با پیشرفت فیزیکی حداقل 60 درصد، تامین سرمایه در گردش براي افزایش ظرفیت تولید واحدها، طرح هاي توسعه که با
ظرفیت کامل در حال حاضر فعالیت می کنند و طرح هاي اشتغال زا (طرح هایی که نسبت سرمایه گذاري به اشتغال پایین داشته

باشند)، اولویت هاي صدور ضمانت نامه محسوب می شوند.



اشتغالزایی براي 500 مددجوي بهزیستی در زنجان

منبع: بازار کارشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیرکل بهزیستی استان زنجان از افتتاح 20 طرح اشتغالزایی در زنجان خبر داد و گفت: امسال براي 500 مددجو اشتغالزایی
شده است.

مدیرکل بهزیستی استان زنجان از افتتاح 20 طرح اشتغالزایی در زنجان خبر داد و گفت: امسال براي 500 مددجو اشتغالزایی

 
شده است. 

محمد محمدي قیداري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در زنجان اظهار کرد: در دهه فجر امسال 20 طرح اشتغالزایی در زمینه
هاي دامداري، کشاورزي، خیاطی، فراوري زیتون، خواربارفروشی، تولیدي کفش زنانه، کابینت سازي و... در شهرستان هاي زنجان،

 
خدابنده، طارم، خرمدره، ایجرود و سلطانیه افتتاح شد. 

مدیرکل بهزیستی ایتان زنجان افزود: شناسایی معلولان و مددجویان جویاي شغل، پرداخت تسهیلات خوداشتغالی از منابع موجود،
پرداخت حق بیمه سهم کارفرمایی معلولان و مددجویان، پرداخت یارانه ارتقاي کارایی معلولان به کارفرمایانی که اقدام به جذب افراد

 
معلول می کنند، از جمله راهکارهاي مناسب براي تحقق اهداف سازمان بهزیستی است. 

وي از ایجاد اشتغال نزدیک به 500 نفر از مددجویان مورد حمایت بهزیستی در 10 ماهه گذشته از سال جاري خبر داد و افزود: در
راستاي تسهیل گري اشتغال مددجویی از طریق تسهیلات بانکی از محل بند "ب" تبصره 16 قانون بودجه سال جاري 416 نفر ایجاد

 
اشتغال شده است و از مجموع اشتغال یافتگان در سال جاري 320 نفر از افراد مورد حمایت، شهري و 174 نفر روستایی است. 

محمدي با بیان اینکه پرداخت تسهیلات خوداشتغالی به 78 نفر از مددجویان از طریق سایر منابع چون CBR،گروه هاي همیار،
مراکز غیر دولتی، پرداخت مشوق هاي بیمه اي، تسهیلات بلاعوض بوده است، گفت: این امر توسط بانک هاي عامل پرداخت شده

 
است. 

مدیرکل بهزیستی استان زنجان افزود: به منظور تثبیت اشتغال هاي ایجاد شده از طریق پرداخت سهم بیمه خویش فرمایی و
کارفرمایی از ابتداي سال جاري تاکنون به 437 نفر از افراد تحت حمایت، مبلغ بیش از 400 میلیون تومان در قالب بیمه خویش
فرمایی و کارفرمایی توسط بهزیستی و به 38 نفر از افراد مورد حمایت شاغل در بخش هاي غیردولتی نیز بیش از یک میلیارد و 600

 
میلیون ریال کمک هزینه ارتقاي کارآیی معلولان پرداخت شده است. 

وي تصریح کرد: در راستاي حمایت از اشتغال معلولین به اینکه کارفرمایانی که نسبت به بکارگیري جامعه هدف سازمان اقدام کرده و

 
بر اساس قانون کار حقوق و مزایا پرداخت می کند حق بیمه سهم کارفرما 23 درصد به مدت پنج سال به کارفرما پرداخت می شود. 

محمدي قیداري تصریح کرد: همچنین به کارفرمایان در ازاي بکارگیري یک نفر از مددجویان مورد حمایت بهزیستی 500 میلیون
ریال تسهیلات قرض الحسنه بانکی پرداخت می شود.



ایجاد بیش از 6 هزار شغل با افتتاح 449 طرح گردشگري در دهه فجر

منبع: بازار کارشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: در ایام دهه مبارك فجر در راستاي توسعه
زیرساخت هاي بخش گردشگري و حمایت از سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، 449 پروژه با حجم سرمایه گذاري 48 هزار و

510 میلیارد ریال در دستور کار قرار دارد که براي 6622 نفر شغل مستقیم ایجاد می کند.

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: در ایام دهه مبارك فجر در راستاي توسعه
زیرساخت هاي بخش گردشگري و حمایت از سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، 449 پروژه با حجم سرمایه گذاري 48 هزار و 510

 
میلیارد ریال در دستور کار قرار دارد که براي 6622 نفر شغل مستقیم ایجاد می کند. 

به گزارش بازارکار به نقل از از روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، محمد خیاطیان با
اشاره به نامگذاري سال جاري از سوي رهبر معظم انقلاب به نام "جهش تولید" بیان کرد: باتوجه به اینکه یکی از سیاست هاي
محوري دولت تدبیر و امید ایجاد اشتغال پایدار است، این وزارتخانه براساس رسالت ها و مأموریت هاي محوله نسبت به تدوین برنامه

 
هاي اشتغال در حوزه هاي تخصصی خود اقدام کرده و توانسته موفقیت هاي بزرگی نیز در این حوزه کسب کند. 

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی درباره پرداخت تسهیلات در دولت دوازدهم به سرمایه گذاران، علاقه مندان و فعالان این
حوزه، اظهار کرد: براساس اذن رهبر معظم انقلاب براي برداشت یک ونیم میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی به منظور ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گام هاي مهمی براي جذب این منابع

 
برداشته است. 

در حوزه اشتغال روستایی، بیش از 16هزار طرح گردشگري و صنایع دستی با تسهیلاتی بالغ بر 10هزار میلیارد ریال در حال اجرا
است که این طرح ها براي نزدیک به 29هزار نفر شغل مستقیم ایجاد کرده است، این اقدام پایداري جمعیت در مناطق روستایی و
مرزي، مهاجرت معکوس، توسعه مناطق روستایی و کمتربرخوردار را در پی داشته است. 12هزار میلیارد ریال از محل منابع صندوق
توسعه ملی براي اجراي 146 طرح، هزار و 315میلیارد ریال از محل منابع اشتغال فراگیر براي اجراي 426 طرح، 2هزار و 742میلیارد
ریال از محل منابع رونق تولید براي اجراي 114 طرح و بیش از 500میلیارد ریال یارانه سود تسهیلات بانکی ازجمله مواردي است که

 
در راستاي حمایت از سرمایه گذاران صنعت گردشگري در دولت دوازدهم پرداخت شده است. 

خیاطیان گفت: در راستاي حمایت از سرمایه گذاران بخش گردشگري در سال 99، 4هزار میلیارد ریال تسهیلات از منابع صندوق

 
توسعه ملی تأمین اعتبار شده است. تا کنون 173 طرح براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

در راستاي حمایت از تولید و ایجاد اشتغال براساس ظرفیت ها و تبصره هاي قانون بودجه سال 97، مساعدت هاي لازم انجام شده و
دراین راستا مبلغ 134میلیارد ریال به عنوان کمک هاي فنی و اعتباري بلاعوض براي حمایت از بخش هاي میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی که ماهیت تسهیلات پذیري نداشته و سیستم بانکی حاضر به پرداخت تسهیلات به این طرح نبوده اند براي

 
ایجاد یا تثبیت اشتغال مساعدت شده و با این اقدام براي بیش از 2800 نفر شغل ایجاد شده است. 

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تأکید بر تداوم فعالیت ها و حمایت ها در راستاي توسعه
گردشگري کشور به پروژه هاي در حال ساخت اشاره کرد و گفت: در حال حاضر در سطح کشور 2 هزار و 527 پروژه انواع تأسیسات



گردشگري توسط بخش خصوصی در حال اجراست که 212 پروژه داراي پیشرفت فیزیکی بالاي 90 درصد دارند که براساس برنامه

 
ریزي هاي انجام شده پیش بینی می شود تا پایان دولت تدبیر و امید به بهره برداري برسند. 

او در خصوص طرح هاي در دست اقدام در وزارت میراث فرهنگی گفت: براي رفع مشکلات سرمایه گذاران که عمدتا ناشی از افزایش
قیمت هاست، اقدامات حمایتی همچون پیگیري از هیات دولت براي پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش از منابع صندوق توسعه ملی
به طرح هاي بخش گردشگري، پرداخت تسهیلات متمم تکمیلی و افزایش طول دوران مشارکت و همچنین تنفس و فروش اقساطی

 
تسهیلات بخش گردشگري در دستور کار وزارتخانه قرار دارد. 

خیاطیان تصریح کرد: براساس بررسی هاي انجام شده و پیش بینی کارشناسان مطالعات اقتصادي، به نظر می رسد در دوران پساکرونا
تقاضاي زیادي براي افزایش سفر و توسعه این بخش را شاهد باشیم و بخش گردشگري نسبت به سایر بخش هاي اقتصادي از روند

 
روبه رشد بیشتري برخوردار شود که لازم است برنامه ریزي هاي لازم از هم اکنون انجام شود. 

∎



تمدید زمان مراجعه بنگاه هاي آسیب دیده از کروناي بخش هاي فرهنگ،

گردشگري و ورزش به بانک ها

منبع: میزانشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون اقتصادي رئیس جمهور با بیان اینکه زمان مراجعه بنگاه هاي آسیب دیده از کرونا در سه بخش فرهنگ، گردشگري و
ورزش تا نیمه اسفندماه به بانک ها تمدید شد، گفت: همه ویژگی ها و شرایط استفاده از این تسهیلات در آیین نامه هاي

مختلف به تصویب رسیده است و افراد می توانند به سایت آثار اقتصادي کرونا نیز ...

خبرگزاري میزان - محمد نهاوندیان ظهر امروز در مصاحبه اي تلویزیونی درباره کمک هاي اقتصادي دولت در زمان شیوع کرونا

 
اظهار داشت: در جلسه امروز ستاد ملی مقابله با کرونا، در دو قسمت تصمیماتی براي مواجهه با آثار اقتصادي کرونا گرفته شد. 

وي افزود: یک قسمت اعتباراتی که تخصیص یابد و پرداخت هاي مستقیمی که باید صورت بگیرد چه به خانوار ها و چه به بخش
بهداشت و درمان براي مقابله با این بلاي جدید و بخش دوم تسهیلاتی که در اختیار کسب و کار ها قرار بگیرد، با اولویت بخش هایی

 
که بیشترین آسیب و صدمه را متحمل شدند. 

نهاوندیان ادامه داد: در همین راستا هم به بخش حمل و نقل کمک شد و هم در رابطه با ودیعه مسکن، تسهیلاتی در اختیار قرار
گرفت و همچنین یک مرحله تسهیلات اشتغال محور در اختیار 14 حوزه شدیدا آسیب پذیر قرار گرفت که قسمتی از این جذب شده

 
و بهرحال یک کمکی به بخشی از بنگاه ها شد و بخشی از اشتغال ها حفظ شدند. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور عنوان کرد: در مرحله دوم تصمیم گرفته شد، تسهیلات بنگاه محور به حوزه هاي صاحب اولویت داده
شود و بر اساس بررسی اي که صورت گرفت حوزه فرهنگ یکی از این حوزه ها بود. مراکز نمایشی، هنزمندان و مراکز سینمایی و

 
تولید رسانه اي و ناشران و کتابفروش ها با تشخیص و اولویت گذاري اي که در وزارت فرهنگ ارشاد اسلامی صورت گرفته بود. 

نهاوندیان اضافه کرد: بخش دیگري که بسیار آسیب پذیر شده بود، گردشگري بود که نه فقط عید پارسال را از دست دادند حتی عید
98 هم به دلیل آن سیلاب هاي شدیدي که در کشور رخ داد، این بخش در عید 98 هم نتوانست کسب درآمد لازم را داشته باشد و

 
عید 99 هم کرونا پیش آمد. 

وي گفت: تصمیماتی درباره تسهیلات ویژه در بخش گردشگري گرفته شد و مراکز گردشگري، بومگردي ها و ارائه کنندگان خدمات و
رسانه هایی که در این رابطه کار می کردند؛ با تشخیص و اولویت گذاري اي که وزارت میراث فرهنگی کرده بود، در کارگروه اقتصادي

 
تائید شد و بعد به ستاد آمد و در ستاد ملی کرونا تصویب شد. 

نهاوندیان با بیان اینکه بخش سوم ورزش بود، اضافه کرد: اماکن ورزشی جزو آن هایی بودند که زودتر از همه تعطیل شدند و

 
ملاحظات بهداشتی در آن ها شدیدتر بود و لازم بود به آن ها کمک شود و تسهیلاتی هم براي بخش ورزش در نظر گرفته شد. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور عنوان کرد: تصمیمات اتخاذ شده از مرحله دوم عملی شده و در برخی از این ها موعد مراجعه بنگاه ها
به بانک ها تا پایان دي ماه و برخی هم تا بهمن ماه بوده است؛ امروز در جلسه ستاد ملی کرونا تصمیم گرفته شد با توجه به اینکه



 
هنوز همه این منابع جذب نشده است؛ مراجعه سه بخش فرهنگ، گردشگري و ورزش تا نیمه اسفندماه به بانک ها تمدید شد. 

وي در ادامه گفت: از تلاشگران و فعالان اقتصادي این حوزه ها دعوت می کنم حتما به بانک ها مراجعه کنند؛ البته همه ویژگی ها و
شرایط استفاده از این تسهیلات در آیین نامه هاي مختلف به تصویب رسیده است و افراد اگر علاقمند باشند می توانند به سایت آثار

 
اقتصادي کرونا مراجعه کنند. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور با اشاره به اینکه بانک مرکزي هم درباره تمدید زمان تسهیلات سه بخش آسیب دیده از کرونا به بانک
ها بخشنامه می کند، عنوان کرد: از عزیزان در سیستم بانکی کشور که حقیقتا در کنار دیگران مثل کادر درمانی و بهداشتی بسیار
زحمت کشیدند، تشکر می کنیم. امیدواریم این همکاري ادامه یابد تا با این منابع محدودي که داریم، بنگاه هایی که حاصل سرمایه

 
گذاري طولانی هستند سرپا بمانند و همه با هم از این مرحله با توفیق عبور کنیم. 

 
- بیشتر بخوانید: 

 
- ابلاغ دستورالعمل پرداخت تسهیلات کرونایی به مشاغل آسیب دیده در حوزه گردشگري 

انتهاي پیام/



بررسی چگونگی حذف انواع دفترچه هاي کاغذي بیمه در دستور کار کمیسیون

هاي تخصصی مجلس

منبع: بازار کارشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/11/18

بررسی موضوع آموزش از طریق رسانه ملی و چگونگی حذف انواع دفترچه هاي کاغذي بیمه از جمله موارد کاري کمیسیون
هاي تخصصی مجلس شوراي اسلامی در هفته جاري است.

بررسی موضوع آموزش از طریق رسانه ملی و چگونگی حذف انواع دفترچه هاي کاغذي بیمه از جمله موارد کاري کمیسیون

 
هاي تخصصی مجلس شوراي اسلامی در هفته جاري است. 

به گزارش ایسنا جلسات کمیسیون هاي تخصصی مجلس شوراي اسلامی هفته جاري تشکیل می شود که دستور کار آن ها به شرح

 
زیر است: 

 
کمیسیون آیین نامه داخلی 

 
ادامه رسیدگی به طرح اصلاح و الحاق موادي به قانون نظارت مجلس بر رفتار نمایندگان 

 
کمیسیون اصل نود 

 
بررسی گزارش تهیه شده در خصوص سند 2030 

 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و نظارت بر اجراي اصل 44 قانون اساسی 

بررسی لایحه تأسیس نهاد مستقل تنظیم گر بخش برق باحضور نمایندگانی از وزارتخانه هاي اقتصاد و نیرو، سازمان برنامه و بودجه،

 
شوراي رقابت، دیوان محاسبات، بخش خصوصی و مرکزپژوهش هاي مجلس 

 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوري 

 
بررسی طرح الحاق یک ماده به قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت (2) 

 
دعوت از مسئولان سازمان صدا و سیماي جهت بررسی موضوع آموزش از طریق رسانه ملی 

 
کمیسیون اجتماعی 

 
جلسه با کانون کارگران بازنشسته تامین اجتماعی مشهد 

 
ادامه بررسی طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت با حضور دستگاه هاي مربوط 



نشست رییس کمیسیون اجتماعی در خصوص شیوه هاي نوین اشتغال و کارآفرینی با حضور مدیران فروشگاه هاي زنجیره اي و

 
کارآفرینان سراسر کشور 

 
بازدید اعضاي کمیسیون اجتماعی از پایگاه ملی اطلاعات رفاه ایرانیان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

 
کمیسیون اقتصادي 

 
طرح اصلاح قانون اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي 

 
طرح بانکداري جمهوري اسلامی ایران 

 
رسیدگی به تقاضاي اعمال ماده 234 آیین نامه داخلی براي بررسی نحوه اجراي قانون صدور چک 

 
طرح ارتقاي حکمرانی در حوزه ریال 

 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 

 
لایحه اصلاح قانون به کارگیري سلاح توسط مأمورین نیروهاي مسلح در موارد ضروري 

 
لایحه اصلاح قانون بسیج سازندگی 

 
کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها 

 
بررسی ایرادات شوراي نگهبان در طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات ریاست جمهوري 

طرح اصلاح موادي از قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراهاي اسلامی کشور و انتخاب شهرداران (بررسی مدل انتخاب شهردار) با

 
حضور نماینده مرکز پژوهشها و دستگاه هاي اجرایی ذي ربط 

 
حضور وزیر کشور براي پاسخگویی سوالات تعدادي از نمایندگان مجلس 

 
کمیسیون انرژي 

 
ارائه گزارش ترازنامه انرژي توسط موسسه مطالعات بین المللی انرژي 

بررسی راهکارهاي تقویت همکاري مرکز پژوهشهاي مجلس و کمیسیون انرژي براي پیشبرد و اجرایی شدن اولویت هاي کاري

 
کمیسیون، با حضور رئیس مرکز پژوهش ها 

 
بررسی لایحه تأسیس نهاد مستقل تنظیم گر بخش برق 



 
بررسی طرح قانون نحوه اعمال نظارت مجلس شوراي اسلامی برمصوبات شوراهاي عالی کشور 

 
بررسی طرح تحول بازار و صنعت خودروي سبک 

 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 

 
رسیدگی به طرح حمایت از خیرین 

 
رسیدگی به طرح اصلاح بند (ث)تبصره 6 قانون بودجه سال 1399 

بحث و تبادل نظر درخصوص نحوه رسیدگی به سوابق و صلاحیت افراد معرفی شده از سوي رئیس کل دیوان محاسبات جهت تصدي

 
مستشاري دیوان محاسبات 

 
رسیدگی به سوابق و صلاحیت افراد معرفی شده از سوي رئیس کل دیوان محاسبات جهت تصدي مستشاري دیوان محاسبات 

 
کمیسیون بهداشت و درمان 

بررسی درخواست تعدادي از نمایندگان در خصوص اعمال ماده 234 آئین نامه داخلی مجلس شوراي اسلامی مربوط به اجراي ناقص
جزء "یک" بند (ج) تبصره 17 قانون بودجه 1399 موضوع حذف انواع دفترچه هاي کاغذي بیمه با حضور مدیر عامل سازمان تامین

 
اجتماعی و مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران 

 
کمیسیون صنایع و معادن 

ادامه بررسی طرح تحول بازار و صنعت خودروي سبک با دعوت از مسئولین دستگاههاي اجرایی، کارشناسان مرکز پژوهشهاي مجلس

 
و اتاق ایران 

 
دعوت از وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات براي پاسخگویی به سوالات تعدادي از نمایندگان 

ادامه بررسی طرح توسعه و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح سیاست هاي تنظیم بازار با حضور مسئولین دستگاههاي اجرایی

 
ذیربط مرکز پژوهش هاي مجلس و اتاق ایران 

 
کمیسیون عمران 

 
ادامه بررسی لایحه مشارکت عمومی- خصوصی 

 
نشست مشترك با وزیر راه و شهرسازي به منظور بررسی پروژه هاي عمرانی کشور 



 
نشست مشترك با هیأت رئیسه سازمان نظام مهندسی و کنترل ساختمان کشور و سازمان نظام مهندسی تهران 

 
کمیسیون فرهنگی 

 
بازدید از برنامه هاي سی و نهمین جشنواره فیلم فجر 

 
دعوت از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی براي پاسخگویی به سوالات تعدادي از نمایندگان مجلس 

 
کمیسیون قضائی و حقوقی 

 
ادامه بررسی طرح حمایت از مالکیت صنعتی 

 
بررسی سند تحول قضائی، ابلاغی از سوي ریاست قوه قضائیه با حضور معاون حقوقی و امور مجلس و معاون راهبردي قوه قضائیه 

 
ادامه بررسی طرح حمایت از مالکیت صنعتی 

بررسی تقاضاي جمعی از نمایندگان درخصوص اعمال ماده 234 قانون آیین نامه داخلی در مورد موارد اعلامی نقض اصل 135 قانون

 
اساسی و تبصره 2 ماده 204 قانون آیین نامه داخلی مجلس 

بررسی تقاضاي جمعی از نمایندگان درخصوص اعمال ماده 234 قانون آیین نامه داخلی در مورد موارد اعلامی نقض اصول 77 و 126

 
قانون اساسی 

 
کمیسیون کشاورزي، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 

 
ارائه گزارش رئیس کمیته محیط زیست کمیسیون در خصوص مشکلات اجراي قانون تنقیح قوانین در حوزه محیط زیست 

دعوت از رئیس سازمان ملی استاندارد و معاونیش جهت ارائه گزارش عملکرد سازمان در حوزه وظایف و مسئولیت هاي این کمیسیون

دعوت از رئیس سازمان دامپزشکی و معاونینش جهت ارائه گزارش عملکرد این سازمان



هوشمند سازي گمرك رویکردي متعالی براي تسهیل تجارت خارجی است
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وزیر امور اقتصادي و دارایی با تقدیر از اقدامات انجام گرفته توسط گمرك جمهوري اسلامی، تاکید کرد: هوشمند سازي
گمرك رویکردي متعالی براي تسهیل تجارت خارجی...

وزیر امور اقتصادي و دارایی با تقدیر از اقدامات انجام گرفته
توسط گمرك جمهوري اسلامی، تاکید کرد: هوشمند
سازي گمرك رویکردي متعالی براي تسهیل تجارت

 
خارجی است. 

به گزارش فرینا به نقل از شبکه اخبار اقتصادي و دارایی
ایران (شادا)، فرهاد دژپسند طی مراسم رونمایی از پروژه

هاي گمرك هوشمند و انعقاد قرارداد با بخش خصوصی براي راه اندازي 15 دستگاه ایکس ري کانتینري که در محل گمرك فرودگاه
مهرآباد برگزار شد، اظهار داشت: متاسفانه گاهی نه تنها خدمات و زحمات همکاران ما در گمرك جمهوري اسلامی دیده نمی شود،

 
بلکه نقطه ضعف هایی که بعضاً خارج از حوزه فعالیت گمرك است نیز به نام آنها ثبت می شود که این مظلومیت مضاعف است. 

دژپسند با بیان اینکه گمرك جمهوري اسلامی نقش کلیدي در توسعه دارد، گمرکات کشور را به عنوان تسهیل گر و مرزبان اقتصاد

 
ارزیابی کرد که موجب بهبود جایگاه اقتصاد کشور در عرصه بین الملل شده است. 

وي افزود: هر چه سازمان دهی گمرکات کشور سرعت گیرد، این نقش سریع تر ایفا شده و اثر گذاري بیشتري در افتصاد خواهد

 
داشت. 

وزیر اقتصاد با اشاره به سهم 85 درصدي سهم مواد اولیه و کالاي واسطه اي در واردات کشور و نیز ممنوعیت ورود کالاي گروه چهار،
طی چند سال اخیر که موجب شده حتی 15 درصد باقیمانده سهم واردات کشور هم اصولا شامل کالاهاي لوکس نباشد، تصریح کرد:

 
تسهیل در واردات هدفمند از دریچه فعالیت ها و قوانین گمرکی، کمک بزرگی به جهش تولید در کشور می کند. 

دژپسند با یادآوري مطالب رسانه ها مبنی بر نهایی نشدن برخی محصولات تولیدي به دلیل کمبود یکی از قطعات آنها، اظهار داشت:

 
این البته زیاد متوجه گمرك جمهوري اسلامی نیست و مسایل زیاد دیگري از جمله برخی محدودیت هاي ارزي موجب آن می شود. 

وي تاکید کرد: اگر نوع فعالیت گمرك جمهوري اسلامی بگونه اي باشد که وارد کننده و مصرف کننده، اطمینان خاطر داشته باشند
که از زمان سفارش و رسیدن کالاي مورد نظر خود، دچار اتلاف وقت نمی شوند، با دلگرمی و قاطعیت بیشتري به فعالیت خود ادامه

 
خواهند داد. 

وزیر اقتصاد گفت: استفاده از فنآوري هاي نوین در گمرك جمهوري اسلامی نظیر آنچه امروز در رونمایی از پروژه هاي گمرك
هوشمند شاهد هستیم؛ ضرورت حضور عامل انسانی در ارزیابی محموله هاي گمرکی را کاهش داده و با حذف ارتباطات چهره به



 
چهره، احتمال وقوع تخلف و فساد، پیش از پیش کاهش می یابد. 

دژپسند افزود: در چنین شرایطی که ارتباطات چهره به چهره حذف شده و مهلت زمانی مشخصی براي انجام عملیات گمرکی تعیین

 
شده است و همه چیز بطور خودکار انجام می شود، کمترین ضرورت به استفاده از نیروي انسانی احساس می شود. 

وي تصریح کرد: زمانی که عامل انسانی به عنوان اپراتور حضور دارد، احتمال خطا و لغزش وجود دارد ولی چنانچه امروز مشاهده
کردیم، پهپاد ها بطور خودکار، محموله هاي وارداتی را بازرسی می کنند و این احتمال تخلف، از جمله قاچاق را به حداقل می رساند

 
که این همواره به عنوان یکی از اهداف و دستآورد هاي پروژه هاي گمرك هوشمند مطرح بوده است. 

وزیر اقتصاد اعلام کرد: خوشبختانه به مدد اراده قاطع کارکنان و مدیران و استفاده از فنآوري هاي نوین، در سال جاري، میزان

 
کشفیات قاچاق توسط گمرك جمهوري اسلامی با جهشی قابل توجه مواجه شده است. 

وي با اشاره به کاهش مدت زمان ترخیص کالا از یک ماه به 3 روز در گمرکات کشور و تأکید بر اینکه یک فعال اقتصادي نباید در

 
صف انتظار ترخیص کالا بماند، تصریح کرد: باید به شکلی برنامه ریزي شود که همین زمان سه روزه هم کاهش یابد. 

 
دژپسند، جایگزنی پلمپ دستی با الکترونیک در گمرکات کشور را موجب خطر زدایی و ریسک زدایی افزایش قاچاق خواند. 

وي با تاکید بر نقش مثبت استفاده از فنآوري هاي نو مانند جی پی اس در عملیات گمرکی، ادامه داد: در صورت تقویت تعامل و
همکاري گمرك جمهوري اسلامی با وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در جهت اجراي پروژه هاي فنآورانه گمرکی، شاهد جهش

 
بزرگ دیگري در عملکرد این سازمان خواهیم بود. 

وزیر اقتصاد با یادآوري اینکه ""در کنار سالم سازي روابط در گمرکات کشور باید به توانمند سازي کارکنان نیز توجه ویژه اي معطوف
شود""، گفت: خوشبختانه امروز در گمرکات کشور، از نظرتوانمند سازي، در حال رسیدن به مرحله اي هستیم که پرسنل ما بخاطر

 
دغدغه مالی دچار حواشی نمی شوند. 

دژپسند با تأکید بر اینکه خداي ناکرده، هدف ما از تأکید بر کاهش دخالت عوامل انسانی در فرآیند ارزیابی و ترخیص کالا، کاستن از
نیروي شاغل و از بین بردن فرصت هاي اشتغال نیست، گفت: به عنوان مثال می توانیم بگوییم، با تکیه بر فنآوري فشار کمتري به

 
کارکنان گمرك در مناطق دور افتاده کشور وارد می آید. 

وي با اشاره به تفاهمات بعمل آمده با بخش خصوصی براي تامین 15 دستگاه ایکس ري اظهار داشت: با این قرار داد، ظرف یک سال،

 
به تعداد کل دستگاه هاي موجود، به ظرفیت کشور از این لحاظ افزوده خواهد شد. 

وزیر اقتصاد با یادآوري اینکه متأسفانه بخاطر تحریم هاي ظالمانه، توان مالی دولت براي تأمین مالی پروژه هاي هوشمند سازي
گمرك، آسیب دیده است، تفاهم انجام شده را هوشمندنه خواند و گفت: اینجا اتفاق دیگري افتاده و در کنار تحقق ارتقاي فنآوري
عملیات گمرکی، از نظر تأمین مالی نیز ابتکار عمل صورت گرفته و پروژه بطور کامل به بخش خصوصی و عمدتاً هم به شرکت هاي

 
دانش بنیان واگذار شده است. 

دژپسند تصریح کرد: با مشاهده این مسایل، به آینده گمرك کشور امیدوار می شویم زیرا گمرك جمهوري اسلامی بخوبی دارد نقش

 
خود را در مرزبانی اقتصاد کشور ایفا می کند. 



وي اظهار داشت: احساس می کنم داریم بجایی می رسیم که به خودمان افتخار کنیم که در گمرکات کشور، مشغول انجام کارها و

 
پروژه هایی هستیم که موجب برتري در منطقه و تبدیل ما به الگویی در این ارتباط شده است. 

وزیر اقتصاد تصریح کرد: اینگونه می توانیم امیدوار باشیم که مطابق فرمایش و انتظار مقام معظم رهبري، به جایی برسیم که در سال

 
1404 داراي مقام اول علم و فنآوري منطقه باشیم. 

دژپسند در ادامه با توجه به سالروز میلاد حضرت فاطمه زهرا (س) و با اشاره به مفهوم ""اقتصاد کوثري"" این مفهوم را داراي معنایی
بسیار عمیق خواند و گفت: در قالب چنین اقتصادي نوعی جهش مستمر، هم افزایی و رشد بالنده منجر به اشتغالزایی در کشور ایجاد

می شود.



عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب با حضور معاون اول رییس جمهور

آغاز شد
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عملیات اجرایی پروژه مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب با حضور معاون اول رییس جمهور آغاز شد....

عملیات اجرایی پروژه مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب با

 
حضور معاون اول رییس جمهور آغاز شد. 

به گزارش فرینا به نقل از پایگاه خبري معاون اول رییس
جمهور، اسحاق جهانگیري پیش از ظهر امروز(شنبه) با
حضور در منطقه ویژه اقتصادي زاگرس اسلام آباد غرب، به
همراه وزیر نفت، معاون پارلمانی رییس جمهور و استاندار
کرمانشاه فرمان آغاز عملیات اجرایی این پروژه را صادر کرد
و گفت: این طرح از مهمترین طرح هاي پتروشیمی در
کشور است که می تواند صنایع پایین دستی متعددي را

 
فعال کرده و توسعه صنعتی جدیدي براي مردم استان کرمانشاه رقم بزند. 

 
گفتنی است؛ این پروژه قرار است با 545 میلیون دلار اجرا شود و براي بیش از 5 هزار نفر اشتغال زایی خواهد شد. 

طرح تولید پلی پروپیلن از گاز طبیعی اسلام آباد غرب، ظرفیت تولید 660 هزار تن متانول، 120 هزار تن پروپیلن و 120 هزار تن پلی
پروپیلن در سال را خواهد داشت.



2 واحد تولیدي در منطقه آزاد اروند به بهره برداري رسید
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همزمان با چهارمین روز دهه مبارك فجر، 2 واحد تولیدي در شهرك صنعتی آبادان که سال ها متروکه و تعطیل بود با
سرمایه گذاري بخش خصوصی با حضور مدیر عامل سازم...

همزمان با چهارمین روز دهه مبارك فجر، 2 واحد تولیدي
در شهرك صنعتی آبادان که سال ها متروکه و تعطیل بود
با سرمایه گذاري بخش خصوصی با حضور مدیر عامل
سازمان منطقه آزاد اروند بار دیگر به چرخه تولید و فعالیت

 
بازگشتند. 

به گزارش فرینا، واحد صنعتی کامیاب پلاست اروند با
سرمایه گذاري 430 میلیارد ریال و اشتغالزایی 102 نفر
مستقیم و غیر مستیم با تولید انواع تولید نایلون، نایلکس،
سفره یک بار مصرف و پلاستیک فریزري با هدف تامین

 
نیاز بازار داخلی و با حضور مسئولان محلی افتتاح و به بهره برداري رسید. 

همچنین واحد صنعتی پیشگام صنعت شمس اروند با سرمایه گذاري 100 میلیارد ریال با خط تولید دستگاه هاي نایلون و نایلکس و

 
ایجاد اشتغال براي 115 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم بهره برداري شد. 

بنابراین گزارش معاون توسعه کسب و کارها و سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد اروند چهارشنبه در آیین بهره برداري از این 2 پروژه
گفت: این 2 پروژه با اعتباري افزون بر 590 میلیارد ریال توسط بخش خصوصی در شهرك صنعتی آبادان افتتاح و به بهره برداري

 
رسیدند. 

 
سید علی موسوي افزود: با بهره برداري از این 2 کارخانه براي بیش از 70 نفر اشتغال زایی در منطقه ایجاد شد. 

وي بیان کرد: این شرکت ها در زمینه تولید انواع فیلم تک لایه پلی اتیلن و دستکش هاي یک بار مصرف و همچنین تزریق پلاستیک

 
و مواد پولیمري فعالیت می کنند. 

معاون توسعه کسب و کارها و سرمایه گذاري سازمان منطقه آزاد اروند اظهار داشت: این 2 واحد صنعتی پانزدهمین و شانزدهمین
پروژه بهره برداري شده در سال جهش تولید در سرزمین فتح به شمار می روند که در هفته آینده نیز پنج پروژه دیگر افتتاح خواهند

 
شد. 

موسوي گفت: راهبرد سازمان منطقه آزاد اروند در خصوص صنایع و واحدهاي صنعتی، توسعه کسب و کارهاي کوچک است ضمن

 
اینکه فعال سازي واحدهاي راکد در اولویت این سازمان خواهد بود. 

وي میزان سرمایه گذاري داخلی 16 پروژه افتتاح شده در سال منطقه آزاد اروند را 2 هزار و 630 میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: 47
میلیون دلار نیز سرمایه گذاران خارجی اقدام به افتتاح پروژه در شهرکهاي صنعتی آبادان و خرمشهر کردند که براي 450 نفر به

صورت مستقیم و هزار و 430 نفر نیز به صورت غیر مستقیم ایجاد اشتغال شد.



کوچ غول هاي فولادسازي به سواحل مکران
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عبدالرحیم کردي: با سرمایه گذاري هفت و نیم میلیارد دلاري در سواحل مکران با خام فروشی فولاد مقابله خواهد شد....

 
 

 
عبدالرحیم کردي: با سرمایه گذاري هفت و نیم میلیارد دلاري در سواحل مکران با خام فروشی فولاد مقابله خواهد شد. 

بر اساس اسناد بالادستی کشور، فازهاي توسعه اي صنایع فولاد نه در دل کویر، بلکه باید در سواحل دریاي جنوب مستقر شوند. هدفی
که با امضاي تفاهم نامه بین منطقه آزاد چابهار و سه غول فولادساز شامل گل گهر، چادرملو و فولاد مبارکه به همراه ایمیدرو محقق

 
خواهد شد. 

به گفته عبدالرحیم کردي بر اساس سند بالادستی صنعت فولاد کشور، باید 50 میلیون تن ظرفیت فولادي جدید در کشور ایجاد شود
که 10 میلیون تن آن در سواحل مکران مستقر خواهد شد. او می گوید: براي اجراي یک مجتمع عظیم فولادي در منطقه آزاد چابهار،
هفت و نیم میلیارد دلار سرمایه گذاري انجام خواهد شد و انواع محصولات فولادي در این مجتمع تولید و به خارج صادر می شود و به

 
این ترتیب از خام فروشی فولاد نیز جلوگیري خواهد شد. 

کردي تأکید می کند: دسترسی به آب هاي آزاد براي یک مجتمع عظیم فولادي از اهمیت ویژه اي براي صادرات محصول و ورود ماده
اولیه برخوردار بوده و قرار است یک اسکله ویژه براي این مجتمع عظیم فولادي ساخته شود که مطالعات محیط زیستی آن در دست
انجام است. کردي درباره نگرانی ها در زمینه مسائل اجتماعی و زیست محیطی منطقه هم می گوید که مجریان این پروژه فولادي
موظف اند پیوست هاي اجتماعی و زیست محیطی طرح را به طور کامل مطالعه کرده و در اختیار منطقه آزاد قرار دهند. بر اساس

 
گفته هاي او، اجراي این پروژه براي 10 هزار نفر شغل مستقیم و براي 50 هزار نفر شغل غیرمستقیم ایجاد خواهد کرد. 



 
 

بر اساس سند جامع فولاد کشور صنایع آب بر باید کنار دریا مستقر شوند همچنین اسناد ششم توسعه و برنامه راهبردي توسعه
سواحل مکران ابلاغی رهبر معظم انقلاب، سواحل مکران و قلب آن چابهار را موظف کرده است که تا 10 سال آینده هاب صنایع مادر
شود. حالا منطقه آزاد چابهار با امضاي تفاهم نامه مشترکی با ایمیدرو و سه غول فولادساز کشور یعنی گل گهر، فولاد مبارکه و
چادرملو، یک گام به سوي تبدیل شدن به هاب صنایع مادر نزدیک شده و زمینه کوچ صنایع آب بر به سواحل دریاها را فراهم کرده
است. بر اساس امضاي این تفاهم نامه مجتمع عظیم فولادي به ظرفیت 10 میلیون تن در سواحل مکران ایجاد خواهد شد. البته پیش
از اجراي این پروژه عظیم هم سواحل مکران پذیراي صنعت فولاد بود. سازمان توسعه و نوسازي صنایع معدنی ایران با ایجاد شرکت
فولاد مکران به آن مأموریت داد تا فولادسازي با ظرفیت تا چهار میلیون تن آهن اسفنجی در چابهار ایجاد کند. ساخت فاز اول این
مجتمع با ظرفیت 6/1 میلیون تن و با سرمایه گذاري 112 میلیون یورو از منابع صندوق توسعه ملی در دستور کار قرار گرفت و تا
سال 1400 به بهره برداري می رسد، فاز دوم آن نیز پس از تولید تجاري فاز اول کامل خواهد شد. اکنون منطقه آزاد چابهار با ایجاد
مجتمع عظیم فولادي گامی دیگر در صنعت فولاد کشور برخواهد داشت اما چرا سواحل مکران براي اجراي این پروژه بزرگ فولادي

 
انتخاب شد؟ 

 
گامی در راستاي تحقق سند بالادستی فولاد 

عبدالرحیم کردي مدیرعامل منطقه آزاد چابهار در این رابطه می گوید: بر اساس مطالعات طرح جامع فولاد کشور، بارگذاري 50
میلیون تن فولاد در افق این طرح پیش بینی شده است. بر اساس همین سند هم 10 میلیون تن از این بارگذاري، باید در سواحل

 
مکران باشد. 

او اضافه می کند: اساسا سیاست استقرار صنایع آب بر این است که این صنایع به سمت دریا بروند. به همین خاطر بر اساس طرح
جامع فولاد تصمیم گرفته شده است که سواحل مکران براي اجراي یک طرح بزرگ فولادي انتخاب شود. به گفته کردي مجتمع فولاد

 
10میلیون تنی، 10 هزار شغل مستقیم و 50 هزار شغل غیرمستقیم در منطقه ایجاد خواهد کرد. 

نگرانی   هایی درباره طرح توسعه سواحل مکران براي مردم بومی منطقه ایجاد شده بود اما مدیرعامل منطقه آزاد چابهار در این رابطه
بیان می کند: در تفاهم نامه ایجاد این مجتمع فولادي، قید شده است که حتما مجریان طرح ملزم هستند مطالعات اجتماعی و

 
فرهنگی طرح را انجام دهند. 

 
او تأکید می کند: پیوست هاي طرح باید کامل باشد و در قالب سند مسئولیت اجتماعی در اختیار ما قرار گیرد. 

کردي درباره میزان درگیري جامعه محلی با پروژه عظیم فولادي هم عنوان می کند: مطالعات پیوست طرح باید بر اساس تفاهم نامه
آغاز شود تا مشخص شود که جامعه محلی چقدر در این پروژه درگیر خواهد شد. در حال حاضر جانمایی اولیه طرح انجام شده و



 
مکان استقرار را مشخص کرده ایم. 

 
او پیش بینی می کند که بخش زیادي از جامعه محلی درگیر فعالیت در این پروژه بزرگ فولادي شوند. 

 
تربیت نیروي انسانی در دانشگاه علمی و کاربردي 

مدیرعامل منطقه آزاد چابهار از توافق با مجریان مجتمع فولادي براي واگذاري دانشگاه علمی و کاربردي منطقه آزاد به آنها خبر می

 
دهد. 

او می گوید: بر اساس توافقی که با دوستان کردیم، از همین ابتدا باید برنامه تربیت نیروي انسانی مورد نیاز چه در دوران ساخت و چه
بهره برداري از پروژه را به منطقه آزاد ارائه دهند. بر اساس همان برنامه، دانشگاه علمی و کاربردي که متعلق به منطقه آزاد بود، به
مجریان این پروژه فولادي واگذار شد. کردي اضافه می کند: از آنجا که دستگاه هاي دولتی دیگر نمی توانند مرکز علمی و کاربردي
داشته باشند و باید این مراکز به بخش خصوصی واگذار شود، ما هم دانشگاه علمی و کاربردي خود را به مجریان مجتمع فولاد واگذار
کردیم. مجریان این مجموعه مکلف اند در این مرکز نیروي انسانی مورد نیاز خود را در همه سطوح مهارتی آموزش بدهند. این نیروها

 
از جامعه محلی انتخاب شده و براي زمانی که می خواهند کار را شروع کنند، آموزش خواهند دید. 

 
استفاده از تجربیات قبلی 

کردي عنوان می کند: همه تجربیات مربوط به عسلویه، پتروشیمی ها و فولادهاي قبلی را کنار هم گذاشتیم و تصمیم گرفتیم با

 
حداقل آثار اجتماعی در منطقه مکران پروژه اي را اجرا کنیم که بیشترین آثار توسعه اي را براي جامعه محلی داشته باشد. 

به گفته او قرار است سنگ آهن به این مجتمع فولادي وارد شود و محصول نهایی شامل ورق و مقاطع فلزي با هدف جلوگیري از خام

 
فروشی، ایجاد زنجیره کامل فولاد و صادرات از مجتمع عظیم طراحی شده در کنار آب هاي مکران به خارج صادر شود. 

 
ایجاد اسکله تخصصی 

بر اساس تفاهم نامه مشترك بین منطقه آزاد چابهار و فولادسازان کشور، شرکت گل گهر به عنوان رهبر کنسرسیوم براي پیشبرد
اهداف طرح تعیین شده است تا بعد از تعیین و تملک زمین، تأسیس شرکت در منطقه آزاد چابهار را پیگیري کند. همچنین قرار است
پنج هزار هکتار زمین براي ایجاد این مجتمع فولادي در نظر گرفته شود. یک اسکله مجزا براي پهلوگیري کشتی هاي غول پیکر
400هزارتنی حامل مواد اولیه و مواد صادراتی براي این مجتمع ساخته می شود. این اسکله 25 متر عمق آبخور دارد که از عمق آب
عمیق ترین بندر ایران که بندر شهید بهشتی چابهار با 16 متر است، بیشتر خواهد بود و ظرفیت تخلیه و بارگیري آن هم 25 میلیون

 
تن مواد فولادي در سال است. 

مدیرعامل منطقه آزاد چابهار درباره مزایاي انتخاب سواحل مکران براي ایجاد یک مجتمع فولادي عظیم می گوید: اولین و مهم ترین
مسئله نزدیکی این مجموعه به آب است. مسئله دیگر این است که به بندر و اسکله امن دسترسی دارد. این مجموعه اسکله تخصصی

 
براي صادرات محصول و واردات ماده اولیه نیاز دارد که در اختیارش قرار خواهد گرفت. 

او درباره نحوه تأمین ماده اولیه مورد نیاز مجتمع عظیم فولادي بیان می کند: مواد اولیه عموما می تواند تا زمانی که راه آهن راه می
افتد، هم زمان که از معادن داخل کشور تأمین می شود، از معادن خارجی و از مسیر واردات هم تأمین شود. بنابراین کنار آب بودن
براي چنین مجتمعی خیلی مهم است. کردي یادآور می شود: این مجموعه در داخل محدوده منطقه آزاد قرار گرفته است تا از مزیت

 
هاي صادراتی و تولیدي داخل منطقه هم بتواند استفاده کند. 

 
اثر پروژه چابهار در تراز تجاري ایران 

به گفته مدیرعامل منطقه آزاد چابهار، ایران طبق برنامه ریزي انجام شده باید جزء 10 صادرکننده فولاد دنیا باشد. از آنجا که طبق
برنامه تمام محصولات تولیدشده در مجتمع فولاد چابهار به خارج صادر خواهد شد، بنابراین تولیدات این مجموعه اثر بسیار مهمی در
تراز تجاري کشور خواهد داشت. او اضافه می کند: مجتمع یادشده زنجیره کامل تولید فولاد را داراست بنابراین از خام فروشی



 
جلوگیري می شود و راه اندازي این مجتمع، در این زمینه می تواند بسیار مؤثر باشد. 

کردي بیان می کند: ارزش سرمایه گذاري مجتمع فولاد چابهار هفت و نیم میلیارد دلار است. او درباره زمان پایان پروژه می گوید:
هنوز مطالعات کاملی درباره پروژه انجام نشده است و با اتمام مطالعات برنامه زمان بندي دقیق آن ارائه خواهد شد اما بر اساس

 
برآوردهاي اولیه پروژه قاعدتا یک پروژه پنج ساله خواهد بود با این وجود مطالعات ابعاد دقیق آن را مشخص خواهد کرد. 

 
تفاهم نامه اي براي دستیابی به اهداف توسعه پایدار 

بر اساس تفاهم نامه بین منطقه آزاد چابهار و سه فولادساز به همراه ایمیدرو قرار است مقدمات انعقاد قرارداد واگذاري زمین به منظور
اجرا، راه اندازي و بهره برداري از پروژه مجتمع فولاد با ظرفیت 10 میلیون تن در منطقه آزاد چابهار فراهم شود. با توجه به سیاست
هاي کلی منطقه آزاد چابهار در توسعه صنایع راهبردي مادر و اشتغال زا و در راستاي ایجاد توسعه و ارتقاي شاخص هاي اقتصادي و
معیشت مردم منطقه، این تفاهم نامه به منظور دستیابی به اهداف توسعه پایدار، سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی ابلاغی مقام معظم

 
رهبري و سند چشم انداز توسعه کشور در افق 1404 به امضا رسیده است. 

بر اساس این تفاهم نامه، شرکت هاي فولادساز متعهد می شوند نسبت به اجراي تعهدات زیست محیطی پروژه منطبق بر مطالعات در
حال تکمیل طرح جامع مدیریت محیط زیست منطقه آزاد چابهار و قوانین و مقررات مربوطه در دو مرحله مطالعات اجمالی و تکمیلی

 
اقدام کنند. 

همکاري جهت اجراي برنامه هاي تأییدشده مرتبط با پیوست اجتماعی پروژه یادشده از جمله هماهنگی و مدیریت در اجراي برنامه

 
مدیریت آب رسانی و بهبود وضعیت جاده دسترسی و مشارکت در بهبود معیشت مردم روستاهاي اطراف پروژه بر عهده مجریان است. 
اجراي تعهدات زیست محیطی پروژه منطبق بر مطالعات در حال تکمیل طرح جامع مدیریت محیط زیست منطقه آزاد چابهار و
قوانین و مقررات مربوطه، در زون تأییدشده، اجراي سایر الزامات محیط زیستی ابلاغی در محدوده پروژه با روش مناسب و سازگار با
محیط زیست، ارزیابی اثرات زیست محیطی و ریسک، ارزیابی استراتژیک محیط زیست، ارزیابی اثرات تجمعی زیست محیطی پروژه ها

 
در محدوده هاي بلافصل و مرتبط اجراي پروژه براساس نیاز پروژه بر عهده مجریان خواهد بود. 

 
تکمیل زیرساخت ها بر عهده مجریان 

اجراي به موقع تعهدات این تفاهم نامه مطابق برنامه زمان بندي مصوب و ارائه برنامه زمان بندي تخصصی اجراي پروژه فولاد 10
میلیون تن و پیگیري توسعه صنایع پایین دست و وابسته به فولاد در زون مربوطه برابر طرح توسعه منطقه آزاد چابهار تأمین و تکمیل
زیرساخت هاي لازم از جمله آب، برق (انرژي) و فاضلاب و استقرار سیستم هاي کنترل آلایندگی و تأمین مواد اولیه مورد نیاز پروژه

 
فولاد 10میلیون تنی در منطقه آزاد چابهار بر عهده مجریان پروژه است. 

پیگیري و تهیه طرح «ایجاد اسکله تخصصی صنایع سنگین» در زون مربوطه هم جوار سایت جانمایی شده فولاد 10 میلیون تن پس

 
از انجام مطالعات زیست محیطی و تأیید مشاور طرح جامع منطقه آزاد چابهار و با رعایت الزامات تعیین شده باید باشد. 

انجام اقدامات و پیگیري مصوبات کارگروه اجرائی مطابق برنامه هاي پایش دوره اي تدوین شده با هدف تسریع و تسهیل امور پروژه و
تکمیل زیرساخت هاي مورد نیاز پروژه فولاد 10میلیون تنی (از جمله بندر، آب، برق و خوراك) بر عهده مجریان است. همچنین ایجاد
بسترهاي مناسب جهت اجراي طرح هاي پژوهشی و توسعه صنایع پایین دستی و تکمیل زنجیره ارزش با کمک شرکت هاي دانش
بنیان و جذب سرمایه گذاري هاي مورد نیاز صنایع مرتبط و نظارت بر واحدهاي پایین دست فولاد در حال استقرار در منطقه با

 
همکاري طرفین خواهد بود. 

اجراي طرح جامع مدیریت پسماند در محدوده پروژه و اجراي برنامه هاي پایش دوره اي و استقرار سیستم پایش لحظه اي
(Online) منطبق با استانداردهاي زیست محیطی طبق اعلام مدیریت محیط زیست منطقه آزاد چابهار از جمله رعایت استانداردهاي

 
میزان آلاینده ها در هوا، خاك و آب هاي منطقه اطراف پروژه از جمله وظایف مجریان است. 

مجریان پروژه متعهد می شوند نسبت به تهیه پیوست اجتماعی و فرهنگی پروژه توسط مشاور و نمایندگان طرح شامل تقویم



نیازمندي هاي نیروي انسانی پروژه و برنامه ریزي براي آموزش آنها با اتکا بر امکانات آموزشی موجود در منطقه آزاد چابهار و برنامه
ریزي براي تأمین آب و دیگر زیرساخت هاي روستاهاي محدوده پروژه و اطراف آن طبق سند مطالعات اجتماعی منطقه آزاد چابهار

موازي با دوره ساخت اقدام کنند.



کسب رتبه دوم تیم بیرناب در رویداد کارآفرینی ملی هم نت

منبع: ایسناشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی گفت: در رویداد کارآفرینی ملی هم نت، تیم
بیرناب جهاددانشگاهی خراسان جنوبی در بین 21 شرکت کننده از سراسر کشور با ارائه طرح شبکه بیرناب (شبکه منسجم

جهت اتصال بین کشاورز، تحقیقات و بازار است و ارائه خدمات آموزشی، مشاوره، تولید فرآورده و ...

حسین راغ آرا، مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی
جهاددانشگاهی خراسان جنوبی، امروز شنبه 18 بهمن به
رسانه هاي گروهی اعلام کرد: رویداد کارآفرینی ملی هم
نت با هدف همکاري، مشکل گشایی، نوآوري، توانمندسازي
در چهار محصول عناب، زرشک، زعفران، انار توسط

 
دانشگاه صنعتی بیرجند برگزار شد. 

به گزارش ایسنا، وي اظهار کرد: تیم مجتمع تحقیقات
گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی با نام شبکه بیرناب و با شعار خلق ثروت از مزیت در این رویداد شرکت کرد؛ محورهاي
رویداد در بخش هاي فراخوان ایده، طرح در تولید بهینه محصولات(کاشت،داشت،برداشت)، ایده هاي فناورانه در فرآوري محصولات

 
دارویی و داروهاي گیاهی، ایده هاي برتر در صادرات و برندینگ، دیجیتال مارکتینگ و بازار بوده است. 

وي با بیان این سوال که آیا حل مشکلات پیش رو از عهده یک کشاورز، یک مخترع، یک تولید کننده فرآورده یا یک فروشنده برمی
آید، افزود: در بیرناب فقط به دنبال فروش نیستیم، آموزش و مشاوره، تحقیق و توسعه، حمایت از ایده هاي فناورانه، بورس محصولات

 
استراتژیک، بانک جامع اطلاعات محصولات از مهم ترین بخش هاي تشکیل دهنده شبکه و سایت birnab.ir است. 

راغ آرا ادامه داد: ارائه آموزش و مشاوره هاي عمومی و تخصصی در زمینه کاشت، داشت، برداشت، فرآوري، فروش، ایجاد مشاغل
خانگی و ...، اجراي پژوهش هاي کاربردي با هدف حل مشکلات پیش رو تولید، فرآوري، بازاریابی و صادرات در جهت ایجاد ارزش
افزوده، حمایت از ایده هاي فناورانه در راستاي دستیابی به دانش فنی ثبت اختراع و تولید محصول، ایجاد دسترسی به طیف وسیعی
از تولیدکنندگان، مصرف کنندگان، صاحبان سرمایه، مسئولان کشور و محققان به اطلاعات موثق در زمینه محصولات از مهمترین

 
اهداف شبکه بیرناب است. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی اشاره اي به مشکلات احصاء شده از دل بازار در خصوص
سه محصول استراتژیک عناب، زرشک و زعفران داشت و گفت: فروش عناب تازه سود بیشتري دارد و اگر ماندگاري آن بیشتر شود، به
طور متوسط در هر تن عناب خشک حداکثر 100 کیلو عناب باکیفیت می توان جداسازي کرد، اما مشکل ایجاست که هنوز همه

 
عناب و خواص آن را نمی شناختند. 

راغ آرا افزود: از دیگر مشکلات احصا شده می توان به این موارد که در زمان حمل و نقل زرشک و با افزایش دماي هوا مرسوله دچار



کرم زدگی می شد، بعد از خروج زرشک از سردخانه محصول به شدت تغییر رنگ داده و افت کیفیت پیدا می کرد، کشاورزان آموزش
حداقلی خشک کردن زعفران را نمی دانند و با خشک کردن زعفران بر روي روزنامه و انتقال سرب به روي زعفران امکان صادرات

 
محصول خود را از دست می دهد، اشاره کرد. 

وي با بیان اینکه بیرناب تلفیقی از سنت و فناوري است که موانع رسیدن مشتري به محصول سالم را از بین برده است، افزود: با

 
بیرناب راهی براي توسعه تجارت الکترونیک و صادرات محصولات کشاورزي استان گشوده شده است. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی یادآور شد: این مجموعه تاکنون بر روي مواردي، چون
بررسی عوامل ماندگاري بیشتر عناب و زرشک و رسیدن به بسته بندي مطلوب براي انتقال محصولات طلایی خراسان جنوبی گام
برداشته و در مراحل بعدي در هر زمانی که مشکلی را در کشاورزي استان احساس کرد که سد راه صادرات و تولید باکیفیت و در

 
نتیجه فروش و سودآوري بیشتر است، با بهره گیري از توان پژوهشی جهاددانشگاهی، حل خواهد کرد. 

انتهاي پیام



جهاددانشگاهی کردستان آموزش هاي بومی محور را در اولویت قرار دهد

منبع: ایسناشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون سیاسی و امنیتی استانداري کردستان با بیان اینکه جهاددانشگاهی باید به سمت آموزش هاي بومی برود، گفت: امروزه
باید براي آموزش در جامعه نیاز سنجی شود و بر همین اساس جهاددانشگاهی استان باتوجه به ظرفیتی که دارد باید به

سمت آموزش هاي بومی برود.

ابراهیم زارعی در دیدار با رئیس و معاونان جهاددانشگاهی
استان کردستان، اظهار کرد: جهاددانشگاهی یک نهاد علمی
انقلابی است که در طول زمان خدمات خوبی به جامعه ارائه

 
داده است. 

وي با بیان اینکه تا آنجایی که بتوانیم جهاددانشگاهی استان
کردستان را حمایت می کنیم، عنوان کرد: جهاددانشگاهی
در حوزه هاي مختلف علمی، آموزشی، پژوهشی فعالیت هاي

 
ارزنده اي را آغاز کرده که تمامی آنها براي استان و کشور منشا خیر و برکت بوده است. 

معاون سیاسی امنیتی استانداري استان کردستان در ادامه تصریح کرد: در جامعه کنونی استان کردستان دغدغه شغل براي افراد
بسیار است و ما از جهاددانشگاهی استان کردستان می خواهیم در کنار مجموعه دولت در مسیر آموزش هاي کاربردي با محوریت

 
شغل حرکت کند. 

دکتر زارعی با تاکید بر این مهم که دوره هاي آموزشی مبتنی بر شغل نیست، افزود: جهاددانشگاهی این توان و ظرفیت را دارد که به

 
سمت آموزش هاي فنی، تجارت و کشاورزي برود و جوانان را در این مسیرها که به شغل ختم می شود راهنمایی کند. 

وي با بیان اینکه جهاددانشگاهی کردستان باید به سمت آموزش هاي بومی برود، خاطرنشان کرد: امروزه باید براي آموزش در جامعه

 
نیاز سنجی شود و بر همین اساس جهاددانشگاهی استان کردستان باتوجه به ظرفیتی که دارد باید به سمت آموزش هاي بومی برود. 

معاون سیاسی، امنیتی استانداري استان کردستان در پایان با اشاره به اینکه تشکیل ثروت در استان کردستان نسبت به میانگین
کشوري پایین تر است، یادآور شد: استان کردستان با توجه به هم مرز بودن با کشور عراق یک فرصت براي اشتغال است که باید از آن

 
استفاده کنیم. 

 
ظرفیت هاي جهاددانشگاهی توسط مسئولان مورد توجه قرار گیرد 

در ابتداي این نشست اکبر اسدي رئیس جهاددانشگاهی استان کردستان ضمن تشریح حوزه فعالیت هاي گسترده جهاددانشگاهی
استان کردستان در زمینه هاي آموزشی، اشتغال، پژوهش، کارآفرینی و فرهنگی، اظهار کرد: جهاددانشگاهی کردستان ظرفیت هاي



 
بالایی براي فعالیت در این استان دارد که باید توسط مسوولان مورد توجه قرار گیرد. 

رییس جهاددانشگاهی کردستان عنوان کرد: اگر از ظرفیت هاي جهاددانشگاهی دیده شود و در کنار همدیگر همفکر و وحدت رویه

 
داشته باشیم قطعا این واحد می تواند در استان منشا خیر و برکت شود. 

وي با تاکید بر این مهم که خدمات جهاددانشگاهی در مسیر توسعه جامعه است، بیان کرد: اگر بخواهیم شاهد رشد و توسعه در
جامعه باشیم باید دستگاه هاي اجرایی استان با یکدیگر هم افزایی داشته باشند و از توانایی هاي نهادهاي انقلابی همچون

 
جهاددانشگاهی استفاده کنند. 

اسدي با اشاره به مرکز خدمات تخصصی اتاف در جهاددانشگاهی استان کردستان، افزود: اتاف (ارزیابی تاثیرات اجتماعی و فرهنگی)
یک مرکز تخصصی است که قبل از انجام پروژه هاي مهم در جامعه پیوست هاي اجتماعی فرهنگی لازم را متناسب با اهمیت پروژه

 
تهیه کرده و در اختیار مسئولین مربوطه قرار می دهد. 

رئیس جهاددانشگاهی استان کردستان گفت: مرکز نوآوري و شکوفایی، مرکزGIS، مرکز تخصصی توت فرنگی و مراکز دیگري که در

 
جهاددانشگاهی وجود دارد این آمادگی را دارند که بهترین خدمات را به جامعه ارائه بدهند. 

وي در پایان به بحث اشغال زایی توسط جهاددانشگاهی استان کردستان اشاره و یادآور شد: در سال گذشته این نهاد علمی انقلابی با
ورود به بحث مشاغل خانگی توانست یالغ بر 2 هزار و 600 نفر را آموزش و به بدنه بازار اتصال بدهد که یکی از الگوهاي موفق کشور

 
بوده است. 

انتهاي پیام



مشارکت 510 کانون فرهنگی و هنري کهگیلویه و بویراحمد در طرح ملی

«ایران قوي»

منبع: شبستانشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/11/18

دولت آبادي با اشاره به اجراي طرح ملی «ایران قوي» در سطح کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد، گفت: 510 کانون
فرهنگی و هنري استان کهگیلویه و بویراحمد در این طرح مشارکت دارند.

دولت آبادي با اشاره به اجراي طرح ملی «ایران قوي» در سطح
کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد، گفت: 510 کانون فرهنگی و

 
هنري استان کهگیلویه و بویراحمد در این طرح مشارکت دارند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان در یاسوج، «علیرضا دولت
آبادي» امروز (18 بهمن) در نشست خبري تشریح طرح ملی «ایران قوي» استان کهگیلویه و بویراحمد ضمن تبریک دهه فجر، اظهار

 
کرد: این دهه یادآور تلاش ها و مجاهدت هاي زنان و مردان این مرز و بوم است که باید گرامی داشته شود. 

مدیر ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد استان کهگیلویه و بویراحمد گفت: این انقلاب طلیعه اراده خداوند براي یک حکومت
اسلامی و مردمی بود که مردم با توجه به ارزش هاي الهی و اسلامی، بناي یک حکومت دینی را با رهبري امام راحل عظیم الشان

 
گذاشتند. 

وي در ادامه، به انسجام فعالیت هاي فرهنگی و هنري در کانون ها اشاره کرد و یادآور شد: ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد
به منظور خارج شدن فعالیت هاي کانون ها از حالت سنتی، با راه اندازي سامانه «بچه هاي مسجد» در راستاي انسجام فعالیت ها گام

 
برداشت. 

دولت آبادي خاطرنشان کرد: راه اندازي این سامانه ظرفیت ارزشمندي را براي اعضاي کانون ها و فعالیت آنها فراهم کرده که همه

 
مشخصات اعضا، هیئت امنا و همچنین فعالیت هاي خود را در سامانه «بچه هاي مسجد» ثبت کنند. 

مدیر ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد استان کهگیلویه و بویراحمد به طرح ملی «ایران قوي» اشاره کرد و گفت: این طرح از
19 مهرماه امسال آغاز و تا 22 بهمن ماه جاري ادامه دارد و کانون ها می توانند فعالیت هاي خود را بارگذاري و امتیازهاي لازم را

 
کسب کنند. 

وي از فعالیت حدود 510 کانون فرهنگی و هنري مساجد استان کهگیلویه و بویراحمد در طرح ملی «ایران قوي» خبر داد و اضافه

 
کرد: برگزیدگان شهرستانی، استانی و کشوري در سه شبستان «فرهنگ، هنر، نوآوري و کارآفرینی» انتخاب و از آنها تجلیل می شود. 

دولت آبادي با اشاره به اینکه 12 رواق ذیل این سه شبستان تعریف شده، گفت: حدود 40 عنوان مسابقه و رقابت نیز در این راستا



 
تعریف شده است. 

مدیر ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد استان کهگیلویه و بویراحمد به دریافت مجوز الکترونیکی کانون ها اشاره و اظهار کرد:

 
استان در این زمینه از استان هاي پیشرو بوده و حدود 75 درصد مجوز کانون ها به صورت الکترونیکی صادر شده است. 

وي با اشاره به اینکه استان کهگیلویه و بویراحمد در زمینه طرح ملی «ایران قوي» در وضعیت مطلوبی قرار دارد، گفت: می توان از
ظرفیت هاي موجود در راستاي کسب رتبه برتر تا مدت زمان باقی مانده نهایت استفاده را داشته باشیم.



بانوان می توانند نقش مهمی در رسیدن جامعه به توسعه پایدار ایفا کنند

منبع: شبستانشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/11/18

پناه با اشاره به اینکه ظرفیت هاي بسیار ارزشمندي در بخش بانوان و توانمندي هاي آنان وجود دارد که نباید از آن غافل
باشیم، گفت:زنان می توانند نقش مهمی در رسیدن جوامع به توسعه پایدار ایفا کنند.

پناه با اشاره به اینکه ظرفیت هاي بسیار ارزشمندي در
بخش بانوان و توانمندي هاي آنان وجود دارد که نباید از
آن غافل باشیم، گفت:زنان می توانند نقش مهمی در

 
رسیدن جوامع به توسعه پایدار ایفا کنند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از مشهد، «حمید رضا پناه»
امروز(18 بهمن) در مراسم تقئیر از بانوان ضمن تبریک

هفته زن با بیان اینکه نقش و جایگاه بانوان در توسعه جامعه، اساسی و تأثیرگذار است، گفت: ارتقاء جایگاه زنان به عنوان نیمی از
جمعیت و فرصت سازي براي حضور فعال آنان در عرصه هاي مختلف اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی و سیاسی ضروري بوده و زمینه

 
رشد و توسعه جوامع را فراهم می آورد. 

مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوي افزود:ظرفیت هاي بسیار ارزشمندي در بخش بانوان و توانمندي هاي آنان وجود

 
دارد که نباید از آن غافل باشیم چرا که توسعه پایدار با حضور و نقش آفرینی بانوان محقق خواهد شد. 

وي ضمن تاکید بر اجراي سیاست هاي ابلاغی مقام معظم رهبري در حوزه خانواده، اظهارکرد:در حال حاضر بانوان بسیاري در عرصه
هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و تولیدي فعالیت دارند و گام هاي موثري را نیز در راستاي خدمت به جامعه برداشته اند که

 
تمامی این تلاش ها در جهت پیشرفت کشور بوده است. 

پناه با بیان اینکه قطعاً یکی از این حوزه هایی که می تواند به کارآفرینی و ایجاد شغل و تولید و اقتصاد کمک نماید حضور و نقش
آفرینی فعال بانوان است، ادامه داد: حضور و مشارکت زنان در جامعه به معنی بهره مندي از استعداد، خلاقیت، پتانسیل و ظرفیت
نیمی از افراد است که می توانند در مشکلات و سختی ها به کمک جامعه بیایند و نقش مهمی را ذر رسیدن جوامع به توسعه پایدار

ایفا کنند.



افتتاح چند طرح عمرانی در دانشگاه اصفهان با حضور وزیر علوم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش خبرگزاري فارس از اصفهان، منصور غلامی وزیر
علوم، تحقیقات و فناوري صبح امروز به اصفهان سفر کرد و
در ابتدا با حضور در حرم الشهدا دانشگاه اصفهان با شهداي
گمنام تجدید میثاق کرد و پروژه تکمیل نماسازي بقعه
حرم الشهدا و محوطه سازي با مساحتی حدود 300 متر

 
مربع بقعه افتتاح شد. 

در ادامه نیز ساختمان خیرساز دهقانی در دانشگاه اصفهان
افتتاح شد؛ همچنین کلنگ ساخت دانشکده الهیات و معارف اهل بیت(ع) بر زمین زده شد؛ بازدید از مرکز رشد دانشگاه اصفهان و

 
افتتاح دانشکده علوم و فناوري هاي زیستی و گروه زمین شناسی از دیگر برنامه هاي وزیر علوم در این سفر بود. 

منصور غلامی سپس در جمع مسؤولان و اعضاي هیأت علمی دانشگاه اصفهان اظهار داشت: سال 58 دانشجوي دانشگاه اصفهان شدم
و تاکنون کارهاي خوب و عظیمی انجام شده است؛ جایگاه خاص دانشگاه اصفهان در شهر این ضرورت را ایجاد می کرد که توسعه

 
خوبی داشته باشد. 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري افزود: دانشگاه اصفهان از دانشگا ه هاي مطرح در کشور و داراي جایگاه بین المللی است، اعضاي هیأت
علمی و کارمندان نقش زیادي دز بالندگی دانشگاه داشته اند؛ کارهاي خوبی در توسعه فناوري دانشگاه شکل گرفته است که براي

 
حرکت به سمت دانشگاه هاي نسل سوم و چهارم مؤثر است. 

وي در ادامه بیان داشت: در آموزش عالی بعد از پیروزي انقلاب در کشور نیاز زیادي به نیروي تحصیل کرده نیاز داشتیم، در صنعت،
خدمات، پزشکی و حوزه هاي نظامی نیروهاي غیرایرانی زیاد داشتیم اما در کم تر از 2 دهه تلاش دانشگاه ها کمک کرد تا نیروي
انسانی مورد نیاز کشور را تأمین کنیم و جایگزین خارجی ها کنیم؛ امروزه اکثر کارشناسان، متخصصین و مدیران کشور تربیت یافته

 
دانشگاه هاي خودمان هستند. 

غلامی با بیان این که سرمایه نیروي انسانی در همه کشور ها سرمایه اصلی کشور است، گفت: در طول ایام انقلاب به سمت بهبود
توانمندي هاي آموزشی و افزایش ظرفیت ها و اثرگذاري ها بودیم و خواهیم بود؛ در زمینه پژوهش دانشگاه ها در دهه دوم انقلاب

 
اسلامی حرکت جدي و شاخص خود را آغاز کردند. 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري خاطرنشان کرد: جایگاه پانزدهم رشد و تولید علم در دنیا را داریم و یعنی مراکز علمی و پژوهشی کار
جدي و جهادي انجام داده اند، این رشد در حالی بوده است که با محدودیت هاي مختلفی در برنامه هاي تحریمی بوده ایم و رقابت



 
نابرابر با کشورهاي بزرگ و توانمند دنیا داشته ایم. 

وي تصریح کرد: در دهه سوم انقلاب اسلامی تولید علم و نتایج پژوهش ها و تبدیل دانش به ثروت و فناوري شکل گرفته و به سمت
مراکز رشد و پارك هاي علم و فناوري رفته ایم؛ واحدهاي دانش بنیان زیادي در همین مراکز حمایت شدند و بیش از 45 پارك علم و

 
فناوري در کشور داریم. 

غلامی همچنین عنوان کرد: این رویکرد سبب شده که دانش آموختگان علم خود را به کار می گیرند و در تولید انواع محصولات
فناورانه در زمینه هاي مختلف کمک می کنند؛ باید به مراکز علم و فناوري کشور امیدوار بود و سرمایه گذاري در تربیت نیروي انسانی

 
و به فعالیت درآوردن آموخته هاي دانش آموختگان دانشگاهی است. 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري در پایان گفت: در فضاي کلی جامعه با محدودیت ها آشنا هستیم اما امیدواریم مسؤولان توجه کنند که

 
نجات و سربلندي کشور از اتکا به داخل و مراکز علمی به دست می آید. 

یوسف شاقول در این برنامه اظهار داشت: آموزش عالی با چالش کیفیت مواجه است، کیفیت در آموزش به مؤلفه هاي استاد، دانشجو و
محتواي آموزشی وابسته است؛ همه گروه هاي علمی در دانشگاه اصفهان داراي ارزیابی درونی هستند، امیدوار هستیم این تلاش ها

 
سبب ارتقا کیفیت آموزش شود. 

معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه اصفهان افزود: اساسنامه مرکز توسعه صلاحیت هاي حرفه اي تدریس در سال 96
تصویب شد، کارگروه هاي تخصصی در این مرکز شکل گرفته است که از جمله براي توانمندسازي اعضاي هیأت علمی و ارزیابی و
بهبود کیفیت آموزش هستند؛ این کارگروه هاي تخصصی براي فعالیت و تدریس اعضاي هیأت علمی در فضاي مجازي نیز کارگاه

 
هایی را برگزار کردند. 

وي در پایان بیان داشت: اساسنامه مرکز بالندگی مسیر شغلی دانشجویان نیز در سال 98 تصویب شد، این مرکز به دلیل کرونا وقفه
زیادي پیدا کرد؛ تسهیل رشد مسیر شغلی براي دانشجویان هدف کلی این مرکز است و کارگروه هاي مختلفی نیز در این مرکز پیش

 
بینی شده است. 

جواد راستی نیز بیان داشت: محدوده نوآوري و فناوري در قسمت شمالی دانشگاه اصفهان مشخص شده است که مزیت هاي خاصی

 
دارد و قرار است اکوسیستم کارآفرینی در این ناحیه ایجاد شود. 

رئیس مرکز رشد و نوآوري دانشگاه اصفهان ادامه داد: توسعه زیرساخت هاي دانشگاه هاي نسل سوم و چهارم، اشتغال زایی و تقویت
پتانسیل دانشجویان و ارزش آفرینی براي خود دانشگاه از جمله هدف هاي ایجاد این ناحیه و مرکز رشد و کارآفرینی و کارگاه تکنیک

 
و ساخت اشتراکی از جمله مراکز این ناحیه است. 

وي در پایان تصریح کرد: امیدواریم بتوانیم روحیه و تفکر اعضاي هیأت علمی دانشگاه را در کنار این مرکز به سمت نوآوري و رشد

 
بیشتر هدایت کنیم. 

انتهاي پیام/63090/ر30/



پرداخت 1700 فقره وام قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي بانک

توسعه تعاون

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی از سوي این بانک به
بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري خبر داد.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718
میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال زایی از سوي
این بانک به بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست

 
سال جاري خبر داد. 

حجت اله مهدیان در تشریح فعالیت هاي حمایتی بانک
توسعه تعاون با اشاره به اقدامات این بانک در راستاي
توانمندسازي و حمایت مالی و اعتباري از بانوان سرپرست
خانوار گفت: بانک توسعه تعاون به عنوان یک بانک توسعه
اي و اجتماعی مسئولیت اجتماعی ویژه اي براي خود قائل

 
است و بر همین اساس در عمل به تکالیف توسعه اي و حمایتی اهتمام ویژه اي دارد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در ادامه افزود: در ادامه اقدامات حمایتی در راستاي توانمندسازي بانوان سرپرست خانوار، امسال در
بانک توسعه تعاون مقرر شد وام قرض الحسنه با معرفی معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مجموع به مبلغ 40
میلیاردریال به ازاي سرانه هر عضو به مبلغ 100 میلیون ریال پرداخت گردد که تاکنون اعطاي تسهیلات به مجموع 160 تعاونی به

 
مبلغ 32.110 میلیون ریال به مدیریت شعب استان هاي عامل ابلاغ گردیده است. 

مهدیان با بیان این که توانمند سازي زنان سرپرست خانوار از مهمترین برنامه هاي اشتغال زنان است، گفت: بانک توسعه تعاون به
منظورحمایت از زنان کارآفرین به 65 نفر از بانوان کارآفرین برتر منتخب مردمی با معرفی از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري تسهیلات قرض الحسنه 100 میلیون ریالی اعطا کرده است. 

وي افزود: در راستاي تفاهم نامه منعقد شده با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و به منظور توانمندسازي و مساعدت در
رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و فراهم سازي امکان اشتغال مولد و درآمدزا، بانک توسعه تعاون 1700 فقره وام قرض
الحسنه 30 میلیون ریالی جمعاً به مبلغ 51.000 میلیون ریال و جهت شرکت هاي تعاونی زنان در مجموع به مبلغ 250.000 ریال با

 
نرخ سود 15درصد پرداخت می کند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین اظهار داشت: با عنایت به ماده 18 قانون حمایت و ساماندهی مشاغل خانگی در راستاي
حمایت از خانوارها و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، بر اساس سهمیه تعیین شده توسط بانک مرکزي، بانک توسعه تعاون در سال 99



مکلف به اعطاي مبلغ 1.000 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال�زایی ، به ازاي هر نفر به مبلغ 500 میلیون ریال بوده که
تاکنون مبلغ 718 میلیارد ریال از سهیمه ابلاغی به جامعه هدف پرداخت شده است.



با سایت هیجان انگیز جاجیگا | JAJIGA آشنا شوید

منبع: برترین هاشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/11/18

اجاره ویلا، سوئیت، کلبه، آپارتمان و هر نوع اقامتگاه مبله مردمی بصورت اینترنتی، راهیست امروزي براي کاهش هزینه هاي
سفر به خصوص براي کسانی که دسته جمعی سفر می کنند و دوست دارند با صرف کمترین زمان در اینترنت و یافتن

اقامتگاه مناسب، ضمن صرفه جویی در وقت و هزینه سفر، مناطق ناشناخته تري را در تعطیلات ...

اجاره ویلا، سوئیت، کلبه، آپارتمان و هر نوع اقامتگاه مبله مردمی بصورت اینترنتی، راهیست امروزي براي کاهش هزینه هاي
سفر به خصوص براي کسانی که دسته جمعی سفر می کنند و دوست دارند با صرف کمترین زمان در اینترنت و یافتن اقامتگاه

 
مناسب، ضمن صرفه جویی در وقت و هزینه سفر، مناطق ناشناخته تري را در تعطیلات خود بگردند. 

 
 

 
از سوئیت هاي نقلی و ارزان قیمت تا ویلا هاي لوکس و لاکچري 

اجاره ویلا شمال یا هر منطقه توریستی دیگر که باشد، هزینه هاي اقامت در ایام مختلف سال متغیر است، ولی گاهی بیش از 60
درصد کل هزینه هاي روزانه ي گردشگر در مقصد را در ایام پیک سفر به خود اختصاص می دهد. هر اندازه هزینه هاي هر شب اقامت
در محل هاي مورد نظر گردشگران، کاهش پیدا کند، صرفه جویی حاصله می تواند صرف دیدار از مناطق دیگر و یا صرف خرید

 
سوغات، تجربه غذا هاي متنوع و محلی، و بازدید از اماکن تاریخی و همچنین تفرجگاه هاي شهر مقصد شود. 

مهمترین خدمتی که سایت جاجیگا در دسترس کاربران خود قرار می دهد، آشنایی با فرصت هاي اقامتی متنوع در صد ها شهر ایران
است که توسط آن، می توان به محل هاي اقامتی مناسب شرایط خود دسترسی پیدا کرد. این محل ها می تواند اتاقی با معماري
نوستالژیک در یک اقامتگاه بوم گردي در کاشان و یزد، یک سوئیت نقلی ارزان در مرکز شهر شیراز یا اصفهان، اجاره سوئیت در تهران
یا خانه اي روستایی با غذا هاي متنوع محلی در قلعه رودخان گیلان، کلبه جنگلی در ماسال یا ییلاق اولسبلانگا و یا حتی اجاره ویلا

 
استخردار در شهر هایی همچون رامسر، چالوس، نوشهر، محمودآباد یا متل قو در مازندران باشد. 



 
 

 
ارزانتر از هتل، باحال تر از هتل 

اگر می خواهید با هیجان انگیز ترین اقامتگاه هاي مردمی ایران که در سایت جاجیگا بصورت آنلاین قابل رزرو هستند آشنا شوید،
سري به صفحه جاجیگا در اینستاگرام و یا کانال تلگرام جاجیگا بزنید. صفحه اینستاگرام این سایت را در نشانی اینترنتی به آدرس
https://www.instagram.com/jajiga.iran دنبال کنید و صد ها پستی را که در این صفحه در مورد اقامتگاه ها، آداب و
رسوم محلی و دیدنی هاي مناطق مختلف گردشگري ایران به اشتراك گذاشته شده است را تماشا کنید و سپس براي رزرو اقامتگاه

 
مورد علاقه خود وارد سایت جاجیگا شوید. 



 
 

در واقع کسب و کار هایی موفق در حیطه رزرو آنلاین اقامتگاه هاي مردمی از حدود 10 سال پیش در بسیاري از کشور هاي دنیا
شکل گرفته اند و محبوبیت بالایی در میان عاشقان سفر و گردشگري مجازي دارند، معروفترین سایت بین المللی در این حیطه با نام
ایر بی ان بی با آدرس Airbnb.com به کاربرانش امکان می دهد تا در بیش از 30 هزار شهر از 200 کشور دنیا، اقامتگاه مطلوب
خود را یافته و بصورت اینترنتی رزرو کنند. در حالی که این سایت خدمات خود را براي ایرانی ها مسدود کرده است، سایت رزرواسیون
جاجیگا، در اقدامی هوشمندانه بستري با کیفیت را براي تعامل بی واسطه و امن میان میهمانان و میزبانان ایرانی فراهم کرده است.
استقبال گسترده گردشگران به خدمات ارائه شده در جاجیگا به گونه اي بوده که سبب رشد چند صد درصدي در ماه هاي گذشته
شده است. در حال حاضر جاجیگا، بیش از 5000 اقامتگاه در صد ها شهر و روستاي گردشگري کشور را تحت پوشش دارد و این
پلتفرم به سرعت در حال گسترش در مناطق مختلف ایران زیباست، کشوري چهار فصل با مردمانی مهمانپذیر و مهربان که سرزمین

 
فوق العاده اي براي سفر و گردش در تمام فصول سال می باشد. 



 
 

 
جاجیگا دقیقا چه کار می کند؟ 

 
خب، این سوال مهمی ست! براي پاسخ به این سوال، موارد ذیل را در نظر داشته باشید: 

 
- جاجیگا، شما را با خانه هاي اجاره اي ارزان قیمت یا لوکس و هیجان انگیز در سراسر ایران آشنا می کند. 

 
- جاجیگا، به میزبان ها اجازه می دهد تا منزل خالی خود را با شرایطی مشخص و شفاف و بدون واسطه اجاره دهند. 

 
- جاجیگا، اقامتگاه هاي جذاب تري را با قیمت مناسب تر براي یک سفر خانوادگی و دسته جمعی، فراهم می کند. 

 
- جاجیگا، به شما امکان میدهد تا پیش از اجاره یک خانه در شهر مقصد، از نظرات میهمانان قبلی آن منزل اطلاع پیدا کنید. 

 
- جاجیگا، به شما امکان می دهد تا در خانه شهروندان مقصد خود اقامت کنید و با سبک زندگی واقعی ایشان آشنا شوید. 

- جاجیگا، فرصتی براي کارآفرینی دیجیتال و درآمد زایی از طریق خانه هاي خالی مردم است. گردشگران بسیاري هستند که دوست
دارند وقتی به شهري سفر می کنند، به جاي اقامت در هتل هاي استاندارد با خدمه اتو کشیده و رسمی، با اهالی واقعی همان شهر
روبرو شده و در خانه محلی ها ساکن شوند، سبک واقعی زندگی مردم را ببینید، غذا هاي محلی را میل کنند، با آداب و رسوم آن ها
آشنا شوند و از همه مهم تر، فرصتی براي تعامل بهتر و نزدیک تر با مردم عادي جامعه داشته باشند. این فرصت، از طریق جاجیگا در
اختیار شماست. شما می توانید مقصد سفر خود را در وبسایت جاجیگا جستجو کنید، یکی از خانه هاي معرفی شده توسط میزبانان را
انتخاب، و بصورت اینترنتی و با پرداخت هزینه هاي مربوطه از طریق درگاه هاي امن بانکی رزرو کنید. سپس با در اختیار داشتن سند
رزرو خود هماهنگی لازم را با صاحب منزل اجاره شده انجام داده و با خیالی آسوده، به مقصد خود سفر کرده و در خانه رزرو شده

 
ساکن شوید. 



 
 

 
شعار سایت این است: جاجیگا مثل خونه خودته:) 

این شعار اشاره ایست به میهمان نوازي ایرانی ها. هنگاهی که شما در یکی از اتاق هاي یک اقامتگاه بوم گردي و یا خانه اي مستقل
اقامت می کنید، در خانه و محله، با حضور اهالی آنجا مواجه می شوید، لذا خیلی حس هایی که در هتل یافت نمی شود را تجربه
خواهید کرد. تجربه کردن غذا هاي محلی و گشتن در شهر و روستاي مقصد و صحبت کردن با اهالی محلی، همه این ها فرصت هایی
است که با اقامت در کنار خانواده هایی که منازل خود را را به گردشگران اجاره می دهند، فراهم می شود. فرصت خوبی براي مهمانان
تا اقامتگاهی ارزان قیمت و امن براي اقامت یک یا چند روزه خود پیدا کنند و هم چنین فرصتی براي اهالی و محلی ها تا از این
طریق، با گردشگران ارتباط برقرار کرده و دوستان جدید پیدا کنند و همچنین با اجاره روزانه ویلا، منزل یا اتاق خالی خود، درآمدي

 
مطلوب و شرافتمندانه کسب کنند. 

 
 

 
رزرو آنلاین ویلا در جاجیگا، پیشرفته، امن و لذت بخش است 

وبسایت جاجیگا بطور کامل براي گوشی هاي موبایل مناسب سازي شده و و عملکردي عالی دارد. گشت و گذار و بررسی اقامتگاه ها
در سایت براي همه امکان پذیر است، ولی براي استفاده از خدمات سایت، ابتدا باید به عضویت این سایت در بیایید که رایگان است و
هزینه اي در پی نخواهد داشت، هر فردي می تواند با یک شماره تلفن همراه تایید شده و تصویري از خود، نسبت به عضویت در سایت
اقدام و از خدمات آن استفاده کند. البته براي میزبان شدن در جاجیگا، می بایست مستندات هویتی خود را نیز براي تایید هویت



میزبانی ارسال کنید. تمامی پرداخت ها جهت رزرواسیون در سامانه بصورت الکترونیکی و از طریق درگاه هاي امن بانکی انجام می
شود. ضمنا با توجه به نگرانی هاي حاصل از شیوع ویروس کرونا، گزینه "اقامتگاه ها ضدغفونی شده" با آموزش و همکاري میزبانان
جاجیگا راه اندازي شده و تا این لحظه بیش از هزار اقامتگاه بصورت ضدعفونی شده و با رعایت پروتکل هاي سخت گیرانه بهداشتی

 
تحویل میهمانان می گردد. 

 
 

یکی از مزیت هاي کاربردي که سایت جاجیگا دارد، همانند روشی که سایت هاي مشهوري همچون آمازون و تریپ ادوایزر دنبال می
کنند، امکان ارائه review بر روي پروفایل اقامتگاه هاي منتشر شده در سایت است. مثلا اگر شما قصد اجازه خانه اي را دارید و این
خانه قبلا ده ها بار اجاره داده شده، کاربرانی که خانه را اجاره کردند بعد از خاتمه رزرو، روي پروفایل این خانه، نظرات و امتیازات خود
را منتشر می کنند. نظراتی که بعضا مثبت و بعضی منفی هستند و راهنماي بسیار خوبی براي میهمانان بعدي همان اقامتگاه خواهند

 
بود. یک نمونه از نظر میهمان و پاسخ میزان را در تصویر زیر مشاهده می کنید: 

 
 

 
ضمانت تحویل اقامتگاه در جاجیگا 

در سایت جاجیگا، تحویل اقامتگاه مطابق مشخصات ثبت شده در پروفایل اقامتگاه ضمانت می شود و میهمان تا صبح روز بعد از رزرو



فرصت دارد تا اگر میزبان به هر دلیل، از تحویل اقامتگاه رزرو شده امتناع کند و یا اقامتگاه تحویل شده با مشخصات اقامتگاه رزرو
شده مطابقت نداشته باشد، شکایت خود را در سامانه ثبت کند تا در قالب مقررات "ضمانت تحویل اقامتگاه" جاجیگا، به شکایت ثبت
شده رسیدگی شود و در صورت تایید مشکلات مطرح شده، کل وجه پرداختی به میهمان عودت گردد. پس همین حالا به وبسایت
جاجیگا به آدرس www.jajiga.com مراجعه کنید و سفر بعدي تان را با خیالی آسوده به هیجان انگیزترین شکل ممکن برنامه

 
ریزي کنید. 

 
البته بد نیست قبل از آن این ویدئوي جذاب از حس و حال خانگی اقامت در خانه هاي محلی جاجیگا را تماشا کنید: 

 
 {sepehr_code_20832$}



پرداخت 1700 فقره تسهیلات قرض الحسنه به بانوان سرپرست خانوار از سوي

بانک توسعه تعاون

منبع: تسنیمشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718 میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی از سوي این بانک به
بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست سال جاري خبر داد.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون از پرداخت بیش از 718
میلیاردریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی از سوي
این بانک به بانوان سرپرست خانوار طی 10 ماهه نخست

 
سال جاري خبر داد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، حجت اله
مهدیان، مدیرعامل بانک توسعه تعاون در تشریح
فعالیت�هاي حمایتی بانک توسعه تعاون با اشاره به
اقدامات این بانک در راستاي توانمندسازي و حمایت مالی
و اعتباري از بانوان سرپرست خانوار گفت: بانک توسعه
تعاون به عنوان یک بانک توسعه�اي و اجتماعی مسئولیت
اجتماعی ویژه�اي براي خود قائل است و بر همین اساس
در عمل به تکالیف توسعه�اي و حمایتی اهتمام ویژه�اي

 
دارد. 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در ادامه افزود: در ادامه
اقدامات حمایتی در راستاي توانمندسازي بانوان سرپرست
خانوار، امسال در بانک توسعه تعاون مقرر شد وام
قرض�الحسنه با معرفی معاونت امور تعاون وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی در مجموع به مبلغ 40 میلیاردریال به

ازاي سرانه هر عضو به مبلغ 100 میلیون ریال پرداخت گردد که تاکنون اعطاي تسهیلات به مجموع 160 تعاونی به مبلغ 32.110

 
میلیون ریال به مدیریت شعب استان هاي عامل ابلاغ گردیده است. 

مهدیان با بیان این که توانمند سازي زنان سرپرست خانوار از مهمترین برنامه هاي اشتغال زنان است، گفت: بانک توسعه تعاون به
منظورحمایت از زنان کارآفرین به 65 نفر از بانوان کارآفرین برتر منتخب مردمی با معرفی از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست

 
جمهوري تسهیلات قرض الحسنه 100 میلیون ریالی اعطا کرده است. 

وي افزود: در راستاي تفاهم نامه منعقد شده با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و به منظور توانمندسازي و مساعدت در
رفع نیازهاي اقتصادي بانوان سرپرست خانوار و فراهم سازي امکان اشتغال مولد و درآمدزا، بانک توسعه تعاون 1700 فقره وام قرض



الحسنه 30 میلیون ریالی جمعاً به مبلغ 51.000 میلیون ریال و جهت شرکت هاي تعاونی زنان در مجموع به مبلغ 250.000 ریال با

 
نرخ سود 15درصد پرداخت می کند. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون همچنین اظهار داشت: با عنایت به ماده 18 قانون حمایت و ساماندهی مشاغل خانگی در راستاي
حمایت از خانوارها و ایجاد اشتغال و کارآفرینی، بر اساس سهمیه تعیین شده توسط بانک مرکزي، بانک توسعه تعاون در سال 99
مکلف به اعطاي مبلغ 1.000 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال�زایی ، به ازاي هر نفر به مبلغ 500 میلیون ریال بوده که

تاکنون مبلغ 718 میلیارد ریال از سهیمه ابلاغی به جامعه هدف پرداخت شده است.



کانون هاي مساجد کهگیلویه و بویراحمد مجوز الکترونیکی دریافت می کنند

منبع: تسنیمشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/11/18

گروه استان ها- مدیر ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کهگیلویه و بویراحمد گفت: تمام کانون هاي مساجد این
استان مجوز الکترونیکی دریافت می کنند.

گروه استان ها- مدیر ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري
مساجد کهگیلویه و بویراحمد گفت: تمام کانون هاي
مساجد این استان مجوز الکترونیکی دریافت می کنند. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، علیرضا دولت آبادي
صبح امروز در نشست خبري با اصحاب رسانه با موضوع
طرح ملی ایران قوي، ضمن تبریک دهه مبارك فجر اظهار
داشت: از 12 بهمن تا لحظه پیروزي انقلاب اسلامی
اتفاقات زیادي افتاد که نشان دهنده مجاهدت هاي مردم

 
این سرزمین بوده است. 

وي با اشاره به اینکه انقلاب اسلامی توانسته در همه جغرافیاي جهان توانسته منشاء، مامن و مبداء آزادیخواهی و ظلم ستیزي است،
عنوان کرد: مساجد دوسال بوده که فعالیت خود را از شکل سنتی به شکل الکترونیکی تغییر داده و از سال گذشته ثبت فعالیت هاي

 
کانون مساجد شروع شده است. 

دولت آبادي با بیان اینکه طرح ملی ایران قوي از 19 مهرماه امسال آغاز و تا 22 بهمن ماه ادامه دارد، افزود: طرح ملی ایران قوي باعث
ایجاد یک رقابت مومنانه بین جوانان و نوجوانان شده و در سه شبستان فرهنگ، هنر، کارآفرینی و نوآوري و 12 رواق نور، کتاب،
دانش، همدلی، رسانه، سرود، فیلم، نمایش، قلم، کارآفرینی، نوآوري، ترنج و 40 عنوان مسابقه در سطح کشوري، استانی و شهرستانی

 
در حال برگزاري است. 

 
طرح هاي اوقات فراغت در کانون مساجد استان سمنان اجرایی می شود 

 
اردبیل| بانک اطلاعات 500 کانون مساجد اردبیل در سامانه بچه هاي مساجد ثبت می شود 

 
اردبیل| اطلاعات 300 کانون مساجد اردبیل در سامانه "بچه هاي مسجد" ثبت شد 

وي افزود: به افراد برگزیده در 12 رواق حاضر در طرح ملی ایران قوي، به رتبه هاي اول 10 میلیون تومان، رتبه هاي دوم 5 میلیون

 
تومان و رتبه هاي سوم 3 میلیون جایزه تعلق می گیرد. 

مدیر ستاد کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به اینکه همه کانون هاي مساجد در استان مجوز

 
الکترونیکی دریافت می کنند و تاکنون 70 درصد از کانون هاي مساجد استان مجوز الکترونیکی دریافت کرده اند. 



علیرضا دولت آبادي خاطرنشان کرد: در چهار حوزه قرآن و سیره اهل بیت، مسجد و گام دوم انقلاب، پیشرفت و امید به آینده، عزت و

 
مقاومت ایران اسلامی نیز, اعضاي کانون مساجد کشور در حال رقابت هستند. 

وي هدف از برگزاري طرح ملی ایران قوي را کشف استعدادهاي اعضاي کانون هاي مساجد، شناسایی ظرفیت ها در مناطق مختلف و
ایجاد رقابت مومنانه در بین اعضاي کانون مساجد عنوان کرد و گفت: در استان کهگیلویه و بویراحمد تاکنون 510 کانون مسجد در

طرح ملی ایران قوي شرکت کرده اند.



میزان ضرایب دروس در کنکور 1400/ هر رشته - مقطع چه ضریبی دارد

منبع: فرهنگ امروزشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/11/18

آزمون سراسري سال 1400 و آزمون هاي پس از آن، فقط بر مبناي دروس نظام آموزشی جدید 6-3-3 برگزار می شوند و
ضرایب دروس کنکور بر اساس همین دروس اعلام شده است.

به گزارش فرهنگ امروز به نقل از مهر؛ مواد آزمون، رشته
هاي تحصیلی و اهمیت (ضریب) درس هاي آزمون هاي
عمومی و اختصاصی براي ورود به هر رشته و منابع طرح
سوال در دفترچه راهنماي ثبت نام کنکور 1400 اعلام

 
شده است. 

بر اساس مصوبات هفدهمین جلسه 26 اسفند 97 و بیست
و چهارمین جلسه 22 مهرماه 99 و بیست و پنجمین

 
جلسه 20 آبان ماه 99 شوراي سنجش و پذیرش دانشجو، آزمون سراسري سال 1400 

 
و آزمون هاي پس از آن، فقط بر مبناي دروس نظام آموزشی جدید 6-3-3 برگزار می شوند. 

براي همه متقاضیان نظام سالی واحدي، ترمی واحدي، نظام قدیم و یا نظام جدید 6-3-3 منحصراً یک نوع دفترچه سوال و بر مبناي

 
دروس نظام آموزشی جدید 6-3-3 در نظر گرفته شده است. 

 
جزئیات ضرایب آزمون عمومی کنکور 1400 

مواد آزمون عمومی سوالات دروس عمومی در سطح اطلاعات علمی کتاب هاي مربوط نظام جدید آموزشی 6-3-3 طرح می شود.

 
مواد آزمون و اهمیت (ضریب) هر یک از آنها در کتاب هاي منبع طرح سوال آمده است. 

 
جدول مواد آزمون دروس عمومی و ضرایب آن در کنکور 1400 

ضریبنام درسضریبنام درس

3فرهنگ و معارف اسلامی4زبان و ادبیات فارسی

2زبان خارجی2زبان عربی
متقاضیان اقلیت هاي دینی (کلیمی، مسیحی، زرتشتی) براي دریافت سوالات معارف دینی خود به جاي فرهنگ و معارف اسلامی،

 
باید بند 25 تقاضانامه ثبت نام اینترنتی را علامت بزنند. 



 
جزئیات ضرایب آزمون اختصاصی کنکور 1400 

سوالات دروس اختصاصی در سطح اطلاعات علمی کتاب هاي مربوط به نظام جدید آموزشی 6-3-3 طرح می شود. مواد آزمون،

 
اهمیت (ضریب) و کتاب هاي منبع طرح سوال هر یک از آنها در دفترچه راهنماي ثبت نام در کنکور سراسري 1400 آمده است. 

نمره کل هر متقاضی در هر زیرگروه، میانگین وزنی نمرات تراز دروس عمومی و دروس اختصاصی وي با توجه به ضریب هر درس در

 
آن زیرگروه است و ضریب دروس تخصصی سه برابر می شود. 

همچنین نمره درس عملی طراحی رشته هاي آموزش ارتباط تصویري، ارتباط تصویري، نقاشی، کاردانی هنرهاي تجسمی، طراحی
پارچه، طراحی لباس، نقاشی ایرانی، طراحی صنعتی و کتابت و نگارگري با ضریب 4، نمره آزمون عملی رشته ادبیات نمایشی،

 
بازیگري، نمایش عروسکی، طراحی صحنه، آهنگسازي، عکاسی و مجسمه سازي با ضریب 4 محاسبه می شود. 

همچنین نمره آزمون عملی رشته هاي نوازندگی موسیقی ایرانی، نوازندگی موسیقی جهانی و موسیقی نظامی با ضریب 6 و نمره
آزمون عملی رشته علوم ورزشی و آموزش تربیت بدنی با ضریب 4 محاسبه خواهد شد. درس عملی به عنوان یک درس تخصصی در

 
نظر گرفته می شود. 

 
ضرایب گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی در کنکور 1400 

سوال هاي آزمون اختصاصی گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی براي همه شرکت کنندگان از درس هاي ریاضیات، فیزیک و شیمی در
سطح اطلاعات علمی (مطابق جداول صفحات 36 و 37 دفترچه راهنماي ثبت نام) خواهد بود. رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی

 
علوم ریاضی و فنی، به تفکیک زیرگروه ها و ضریب مواد آزمون اختصاصی اعلام شده است. 

 
رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی علوم ریاضی و فنی، به تفکیک زیرگروه ها و ضریب مواد آزمون اختصاصی در هر زیرگروه 

زیر گروه 1 ضرایب دروس: ریاضی 4. فیزیک 3. شیمی 2

مقطع
دکتري

دکتري پیوسته بیوتکنولوژي، دکتري پیوسته فیزیک.

مقطع
کارشناسی

ارشد
کارشناسی ارشد پیوسته علوم قضائی، کارشناسی ارشد پیوسته معارف اسلامی و ارشاد

مقطع
کارشناسی

آمار و سنجش آموزشی، آمار، آموزش ابتدایی، آموزش ریاضی، آموزش تربیت بدنی، آموزش فیزیک، آموزش کودکان
استثنایی، ادیان و مذاهب، اقتصاد، الکترونیک و مخابرات دریایی، امنیت اطلاعات، امنیت اقتصادي، امنیت بین الملل،
امنیت نرم، ایمنی صنعتی، پژوهشگري امنیت، تاریخ اسلام، تاریخ تمدن ملل اسلامی، تربیت مروج سیاسی، چندرسانه
اي، حسابداري، حفاظت اطلاعات، روانشناسی، ریاضیات و کاربردها، زبان و ادبیات عربی، شیعه شناسی، ضد تروریسم،
علم اطلاعات و دانش شناسی، علوم اسلامی رشته فلسفه و کلام اسلامی، علوم انتظامی، علوم تربیتی، علوم سیاسی، علوم
فنی امنیت، علوم قرآن و حدیث، علوم قضائی، علوم کامپیوتر، علوم مهندسی، علوم ورزشی، علوم و مهندسی آب، فقه
شافعی، فقه و حقوق اسلامی، فقه و حقوق امامی، فقه و حقوق حنفی، فقه و حقوق شافعی، فقه و حقوق مذاهب اسلامی،
فقه و مبانی حقوق اسلامی، فلسفه و حکمت اسلامی، فلسفه و عرفان اسلامی، فلسفه و کلام اسلامی، فناوري اطلاعات و



ارتباطات، فیزیک، فیزیک مهندسی، گردشگري، مددکاري اجتماعی، مدیریت اطلاعات و ارتباطات، مدیریت امور بانکی،
مدیریت امور گمرکی، مدیریت بازرگانی، مدیریت بیمه، مدیریت بیمه اکو، مدیریت دولتی، مدیریت صنعتی، مدیریت
فرهنگی هنري، مدیریت کسب و کارهاي کوچک، مدیریت مالی، مدیریت و بازرگانی دریایی، مربیگري عقیدتی، مطالعات
امنیتی، معارف اسلامی، معارف اسلامی تبلیغ و ارتباطات، معارف اسلامی و اخلاق، معارف اسلامی و ادیان، معارف
اسلامی و تاریخ، معارف اسلامی و علوم تربیتی، معارف اسلامی و علوم قرآنی، معارف اسلامی و کلام، معارف اسلامی و
مدیریت، معماري داخلی، مهندسی اپتیک و لیزر، مهندسی الکترونیک هواپیمایی، مهندسی انرژي، مهندسی برق،
مهندسی بهره برداري راه آهن، مهندسی پزشکی، مهندسی تعمیر و نگهداري هواپیما، مهندسی حمل و نقل ریلی،
مهندسی خط و سازه هاي ریلی، مهندسی دریا، مهندسی دریانوردي، مهندسی راه آهن، مهندسی ساخت و تولید،
مهندسی شهرسازي، مهندسی صنایع، مهندسی صنایع و سیستم هاي مدیریت، مهندسی عمران، مهندسی کامپیوتر،
مهندسی کشتی، مهندسی کشتی (موتور)، مهندسی ماشین آلات دریایی، مهندسی ماشین هاي ریلی، مهندسی ماشین
هاي صنایع غذایی، مهندسی مخابرات هواپیما، مهندسی معماري، مهندسی مکانیک، مهندسی مکانیک بیوسیستم
(کشاورزي)، مهندسی مکانیزاسیون کشاورزي، مهندسی مواد و متالورژي، مهندسی نساجی، مهندسی نقشه برداري،

مهندسی هوافضا، مهندسی هوانوردي و مراقبت پرواز، هتلداري، هوانوردي، اقتصاد کشاورزي.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي آمار، آموزش ریاضی، آموزش وپرورش ابتدایی، ارتباطات و فناوري اطلاعات، امور بانکی، امور دولتی، امور
فرهنگی، امور مالی و مالیاتی، بهینه سازي مصرف انرژي، بیمه، تربیت مبلغ قرآن کریم، تربیت معلم قرآن کریم، تعمیر و
نگهداري هواپیما، تکنولوژي آبیاري، تکنولوژي ماشین هاي کشاورزي، گردشگري، حسابداري، خدمات اداري، سخت افزار
کامپیوتر، علم اطلاعات و دانش شناسی، علوم انتظامی، علوم ورزشی، فرآوري مواد معدنی، فناوري اطلاعات و ارتباطات،
فنی خط و ابنیه، فنی کشتی، مخابرات، مخابرات هواپیما، مدیریت بازرگانی، مدیریت صنعتی، مدیریت گمرکی، مراقبت

پرواز، معماري، معماري سنتی، مکانیزاسیون کشاورزي، هتلداري.

زیر گروه 2 ضرایب دروس: ریاضی 4. فیزیک 3. شیمی 3

مقطع
کارشناسی

شیمی کاربردي، شیمی محض، مهندسی ایمنی، مهندسی پلیمر، مهندسی شیمی، مهندسی معدن، مهندسی نفت،
مهندسی بهداشت حرفه اي و ایمنی کار، مهندسی ایمنی صنعتی، مهندسی ایمنی و بازرسی فنی.

مقطع
کاردانی

کاردانی فنی مواد

زیر گروه 3 ضرایب دروس: ریاضی 3. فیزیک 2. شیمی 3

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي الکترونیک هواپیمایی، اویونیک هواپیما، پالایش گاز، شهرسازي، فنی الکترونیک، فنی برق، فنی جوشکاري،
فنی صنایع، فنی صنایع شیمیایی، فنی عمران، فنی عملیات پتروشیمی، فنی معدن، فنی مکانیک، نقشه برداري.

 
ضرایب گروه آزمایشی علوم تجربی در کنکور 1400 

سوال هاي آزمون اختصاصی گروه آزمایشی علوم تجربی براي همه شرکت کنندگان در پنج ماده زمین شناسی، ریاضیات، زیست

 
شناسی، فیزیک و شیمی در سطح اطلاعات علمی (مطابق جداول صفحات 36 و 37 دفترچه راهنماي ثبت نام) خواهد بود. 

 
رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی علوم تجربی، به تفکیک زیر گروه ها و ضریب مواد آزمون اختصاصی در هر زیرگروه 

زیر گروه 1 ضرایب دروس: زمین شناسی صفر. ریاضی 2. زیست شناسی 4. فیزیک 2. شیمی 3

مقطع
دکتري

دکتري پیوسته بیوتکنولوژي، پزشکی، دکتري عمومی دامپزشکی، دندانپزشکی.



مقطع
کارشناسی

آموزش ابتدایی، آموزش زیست شناسی، آموزش علوم تجربی، آموزش کودکان استثنایی، تکنولوژي اتاق عمل، اعضاي
مصنوعی و وسایل کمکی، بهداشت مواد غذایی، بهداشت و بازرسی گوشت، بینایی سنجی، پرستاري، تکنولوژي
پرتودرمانی، تکنولوژي پرتوشناسی، روانشناسی، زیست شناسی جانوري، زیست شناسی دریا، زیست شناسی سلولی و
مولکولی، زیست شناسی گیاهی، زیست فناوري، ساخت پروتزهاي دندانی، شنوایی شناسی، علوم آزمایشگاهی، علوم
آزمایشگاهی دامپزشکی، علوم تربیتی، علوم تغذیه، علوم و صنایع غذایی، فوریت هاي پزشکی پیش بیمارستانی،

فیزیوتراپی، کاردرمانی، گفتاردرمانی، مامایی، هوشبري، میکروبیولوژي.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي آموزش وپرورش ابتدایی، اتاق عمل، بهورزي، تکنسین پروتزهاي دندانی، تکنسین سلامت دهان، تکنولوژي
پرتودرمانی، تکنولوژي رادیولوژي دهان- فک و صورت، دامپزشکی، علوم آزمایشگاهی، فوریت هاي پزشکی پیش

بیمارستانی، مامایی، هوشبري.

زیر گروه 2 ضرایب دروس: زمین شناسی 1. ریاضی 3. زیست شناسی 4. فیزیک 2. شیمی 4

مقطع
دکتري

داروسازي.

مقطع
کارشناسی

آموزش شیمی، بهداشت عمومی، بیولوژي و کنترل ناقلین بیماري ها، تکنولوژي پزشکی هسته اي، شیمی کاربردي،
شیمی محض، فناوري اطلاعات سلامت، مهندسی بهداشت محیط، مهندسی بهداشت حرفه اي و ایمنی کار.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي بهداشت حرفه اي، بهداشت عمومی (گرایش هاي بهداشت خانواده و مبارزه با بیماري ها،) بهداشت محیط،
شیمی آزمایشگاهی.

زیر گروه 3 ضرایب دروس: زمین شناسی 4. ریاضی 3. زیست شناسی 2. فیزیک 2. شیمی 2

مقطع
کارشناسی

اقیانوس شناسی، زمین شناسی.

زیر گروه 4 ضرایب دروس: زمین شناسی 1. ریاضی 4. زیست شناسی 2. فیزیک 3. شیمی 2

مقطع
کارشناسی

ارشد
کارشناسی ارشد پیوسته علوم قضائی، کارشناسی ارشد پیوسته معارف اسلامی و ارشاد.

مقطع
کارشناسی

ادیان و مذاهب، اقتصاد، امنیت اقتصادي، تاریخ اسلام، تاریخ تمدن ملل اسلامی، حسابداري، زبان و ادبیات عربی، شیعه
شناسی، علم اطلاعات و دانش شناسی، علوم اسلامی رشته فلسفه و کلام اسلامی، علوم انتظامی، علوم قرآن و حدیث،
علوم قضائی، فقه شافعی، فقه و حقوق اسلامی، فقه و حقوق امامی، فقه و حقوق حنفی، فقه و حقوق شافعی، فقه و حقوق
مذاهب اسلامی، فقه و مبانی حقوق اسلامی، فلسفه و حکمت اسلامی، فلسفه و عرفان اسلامی، فلسفه و کلام اسلامی،
فناوري اطلاعات و ارتباطات، گردشگري، مدیریت اطلاعات و ارتباطات، مدیریت امور بانکی، مدیریت امور گمرکی،
مدیریت بازرگانی، مدیریت بیمه، مدیریت بیمه اکو، مدیریت دولتی، مدیریت صنعتی، مدیریت فرهنگی هنري، مدیریت
کسب و کارهاي کوچک، مدیریت مالی، مدیریت و بازرگانی دریایی، معارف اسلامی، معارف اسلامی تبلیغ و ارتباطات،
معارف اسلامی و اخلاق، معارف اسلامی و ادیان، معارف اسلامی و تاریخ، معارف اسلامی و علوم تربیتی، معارف اسلامی و

علوم قرآنی، معارف اسلامی و کلام، معارف اسلامی و مدیریت، هتلداري.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي امور بانکی، بیمه، امور دولتی، امور فرهنگی، امور مالی و مالیاتی، تربیت مبلغ قرآن کریم، تربیت معلم قرآن
کریم، گردشگري، حسابداري، خدمات اداري، علم اطلاعات و دانش شناسی، علوم انتظامی، مدارك پزشکی، مدیریت

بازرگانی، مدیریت صنعتی، مدیریت گمرکی، هتلداري.

زیر گروه 5 ضرایب دروس: زمین شناسی 1. ریاضی 3. زیست شناسی 2. فیزیک 2. شیمی 2



مقطع
کارشناسی

آموزش تربیت بدنی، امنیت اطلاعات، امنیت بین الملل، امنیت نرم، پژوهشگري امنیت، تربیت مروج سیاسی، ترویج و
آموزش کشاورزي پایدار، حفاظت اطلاعات، ضد تروریسم، علوم دامی، علوم سیاسی، علوم فنی امنیت، علوم ورزشی، علوم
و مهندسی باغبانی، علوم و مهندسی جنگل، علوم و مهندسی خاك، علوم و مهندسی شیلات، علوم و مهندسی صنایع
غذایی (کشاورزي،) علوم و مهندسی محیط زیست، کتابداري و اطلاع رسانی پزشکی، گیاه پزشکی، مددکاري اجتماعی،
مددکاري اجتماعی (ویژه وزارت بهداشت،) مدیریت خدمات بهداشتی درمانی، مربیگري عقیدتی، مطالعات امنیتی،
مهندسی تولید و ژنتیک گیاهی، مهندسی صنایع چوب و فرآورده هاي سلولزي، مهندسی صنایع مبلمان، مهندسی

طبیعت، مهندسی فضاي سبز، اقتصاد کشاورزي.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي امور اراضی، امور زراعی و باغی، تکنولوژي تولیدات دامی، تکنولوژي تولیدات گیاهی، تکنولوژي جنگلداري،
تکنولوژي چوب، تکنولوژي شیلات، تکنولوژي صنایع غذایی، تکنولوژي محیط زیست، تکنولوژي مرتع و آبخیزداري،
تکنولوژي مواد غذایی، تولید و فرآوري خرما، پرورش اسب، پرورش زنبورعسل، تولید و بهره برداري از گیاهان دارویی و

معطر، علوم ورزشی، نوغانداري.

 
ضرایب گروه آزمایشی علوم انسانی در کنکور 1400 

سوال هاي آزمون اختصاصی گروه آزمایشی علوم انسانی براي همه شرکت کنندگان در مواد ریاضیات، اقتصاد، زبان و ادبیات فارسی،
زبان عربی، تاریخ، جغرافیا، علوم اجتماعی، فلسفه، منطق و روانشناسی در سطح اطلاعات علمی (مطابق جداول صفحات 36 و 37

 
دفترچه راهنماي ثبت نام) خواهد بود. 

 
رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی علوم انسانی، به تفکیک زیر گروه ها و ضریب مواد آزمون اختصاصی در هر زیرگروه 

زیر گروه 1 ضرایب دروس: ریاضی 2. اقتصاد 1. زبان و ادبیات فارسی 4. زبان عربی 4. تاریخ و جغرافیا 1. علوم اجتماعی 1. فلسفه و
منطق 3. روانشناسی 1

مقطع
کارشناسی

ارشد

کارشناسی ارشد پیوسته علوم قضائی، کارشناسی ارشد پیوسته معارف اسلامی و ارشاد، کارشناسی ارشد پیوسته معارف
اسلامی و حقوق.

مقطع
کارشناسی

آموزش الهیات، آموزش زبان عربی، آموزش زبان و ادبیات فارسی، ادیان و مذاهب، ادیان و عرفان، ایران شناسی، تاریخ
تمدن ملل اسلامی، تربیت مروج سیاسی، حقوق، زبان و ادبیات ترکی آذري، زبان و ادبیات عربی، زبان و ادبیات فارسی،
زبان و ادبیات کردي، شیعه شناسی، علوم اسلامی رشته فلسفه و کلام اسلامی، علوم قرآن و حدیث، علوم قضائی، فرهنگ
و معارف اسلامی، فقه شافعی، فقه و حقوق اسلامی، فقه و حقوق امامی، فقه و حقوق حنفی، فقه و حقوق شافعی، فقه و
حقوق مذاهب اسلامی، فقه و مبانی حقوق اسلامی، فلسفه، فلسفه و حکمت اسلامی، فلسفه و عرفان اسلامی، فلسفه و
کلام اسلامی، مترجمی زبان عربی، مربیگري عقیدتی، مطالعات امنیتی، معارف اسلامی، معارف اسلامی تبلیغ و ارتباطات،
معارف اسلامی و اخلاق، معارف اسلامی و ادیان، معارف اسلامی و تاریخ، معارف اسلامی و علوم تربیتی، معارف اسلامی و

علوم قرآنی، معارف اسلامی و کلام، معارف اسلامی و مدیریت.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي آموزش دینی و عربی، آموزش زبان و ادبیات فارسی، امور تربیتی، امور دولتی، تربیت مبلغ قرآن کریم،
تربیت معلم قرآن کریم، حقوق قضائی، خدمات اداري.

زیر گروه 2 ضرایب دروس: ریاضی 4. اقتصاد 2. زبان و ادبیات فارسی 2. زبان عربی 1. تاریخ و جغرافیا 1. علوم اجتماعی 3. فلسفه و
منطق 1. روانشناسی 2

آموزش علوم اجتماعی، امنیت اطلاعات، امنیت بین الملل، امنیت نرم، برنامه ریزي اجتماعی و تعاون، پژوهشگري امنیت،مقطع



جامعه شناسی، حفاظت اطلاعات، روزنامه نگاري، ضد تروریسم، علوم فنی امنیت، مددکاري اجتماعی، مردم شناسی،کارشناسی
علوم ارتباطات اجتماعی.

مقطع
کاردانی

کاردانی آموزش مطالعات اجتماعی.

زیر گروه 3 ضرایب دروس: ریاضی 4. اقتصاد 3. زبان و ادبیات فارسی 2. زبان عربی 1. تاریخ و جغرافیا 1. علوم اجتماعی 2. فلسفه و
منطق 1. روانشناسی 1

مقطع
کارشناسی

اقتصاد، امنیت اقتصادي، حسابداري، روابط عمومی، فناوري اطلاعات و ارتباطات، گردشگري، مدیریت اطلاعات و
ارتباطات، مدیریت امور بانکی، مدیریت امور گمرکی، مدیریت بازرگانی، مدیریت بیمه، مدیریت بیمه اکو، مدیریت دولتی،
مدیریت صنعتی، مدیریت فرهنگی هنري، مدیریت کسب و کارهاي کوچک، مدیریت مالی، مدیریت و بازرگانی دریایی،

مطالعات ارتباطی، هتلداري.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي اشتغال، اقتصاد کار و بهره وري، امور بانکی، امور فرهنگی، امور مالی و مالیاتی، بیمه، گردشگري،
حسابداري، روابط کار، مدیریت بازرگانی، مدیریت صنعتی، مدیریت گمرکی، هتلداري.

زیر گروه 4 ضرایب دروس: ریاضی 3. اقتصاد 2. زبان و ادبیات فارسی 2. زبان عربی 1. تاریخ و جغرافیا 3. علوم اجتماعی 2. فلسفه و
منطق 2. روانشناسی 3

مقطع
کارشناسی

آماد، آموزش تاریخ، آموزش جغرافیا، باستان شناسی، تاریخ، تاریخ اسلام، جغرافیا، زبان شناسی، علوم انتظامی، علوم
سیاسی.

مقطع
کاردانی

کاردانی باستان شناسی، کاردانی علوم انتظامی.

زیر گروه 5 ضرایب دروس: ریاضی 3. اقتصاد 2. زبان و ادبیات فارسی 2. زبان عربی 1. تاریخ و جغرافیا 1. علوم اجتماعی 3. فلسفه و
منطق 2. روانشناسی 3

مقطع
کارشناسی

آموزش ابتدایی، آموزش مشاوره و راهنمایی، آموزش تربیت بدنی، آموزش کودکان استثنایی، روانشناسی، علم اطلاعات و
دانش شناسی، علوم تربیتی، علوم ورزشی، مشاوره، مطالعات خانواده.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي آموزش و پرورش ابتدایی، آموزش و پرورش کودکان استثنایی، علم اطلاعات و دانش شناسی، علوم ورزشی،
مربی کودك.

بر اساس مصوبات بیست و چهارمین جلسه شوراي سنجش و پذیرش دانشجو در 22 مهرماه 99 دانش آموزان داراي دیپلم علوم و
معارف اسلامی می توانند در آزمون سراسري گروه آزمایشی علوم انسانی شرکت کنند. شرایط این گروه از داوطلبان در دفترچه

 
راهنماي آزمون درج شده است. 

 
ضرایب گروه آزمایشی هنر در کنکور 1400 

از همه شرکت کنندگان این گروه آزمایشی بر اساس اطلاعات و درك عمومی هنر براي شناسایی استعداد و توانایی هاي هنري، آزمون
هاي درك عمومی هنر، درك عمومی ریاضی- فیزیک، ترسیم فنی، خلاقیت تصویري و تجسمی، خلاقیت نمایشی، خلاقیت موسیقی و

 
خواص مواد، امتحان به عمل می آید. 

آن دسته از متقاضیان گروه هاي آزمایشی ریاضی، تجربی، انسانی و زبان هاي خارجی که علاقه مند به انتخاب رشته هاي تحصیلی
گروه آزمایشی هنر هم باشند، باید علاقه مندي خود را به شرکت در گروه آزمایشی هنر با علامت گذاري بند 40 در تقاضانامه ثبت نام



 
اینترنتی، مشخص کرده و در آزمون عمومی و اختصاصی این گروه آزمایشی نیز شرکت کنند. 

بخشی از سوال هاي تخصصی گروه آزمایشی هنر در نظام جدید آموزشی 6-3-3 از کتاب هاي مشخص شده در دفترچه راهنماي

 
ثبت نام کنکور 1400 طراحی خواهد شد. 

 
رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی هنر، به تفکیک زیرگروه ها و ضریب مواد آزمون اختصاصی در هر زیرگروه 

زیرگروه 1 ضرایب دروس: درك عمومی هنر 4. درك عمومی ریاضی - فیزیک 1. ترسیم فنی 1. خلاقیت تصویري و تجسمی 4.
خلاقیت نمایشی 1. خلاقیت موسیقی 1. خواص مواد 1

مقطع
کارشناسی

آموزش ارتباط تصویري، آموزش هنر، ارتباط تصویري، تلویزیون و هنرهاي دیجیتالی، چاپ، صنایع دستی، طراحی پارچه،
طراحی و چاپ پارچه، طراحی و ساخت طلا و جواهر، طراحی صحنه، طراحی لباس، عکاسی، فرش، کتابت و نگارگري،

گرافیک، مجسمه سازي، نقاشی، نقاشی ایرانی، هنرهاي تجسمی، هنرهاي صناعی.

مقطع
کاردانی

کاردانی هاي عکاسی خبري، فرش دستباف، گرافیک، گرافیک رایانه، هنر سفالگري، هنرهاي تجسمی، هنرهاي سنتی.

زیرگروه 2 ضرایب دروس: درك عمومی هنر 3. درك عمومی ریاضی - فیزیک 3. ترسیم فنی 2. خلاقیت تصویري و تجسمی 4.
خلاقیت نمایشی 1. خلاقیت موسیقی 1. خواص مواد 1

مقطع
کارشناسی

باستان شناسی، طراحی صنعتی، مرمت بناهاي تاریخی، مرمت و احیاي بناهاي تاریخی، هنر اسلامی.

مقطع
کاردانی

کاردانی باستان شناسی، کاردانی طراحی صنعتی.

زیرگروه 3 ضرایب دروس: درك عمومی هنر 3. درك عمومی ریاضی - فیزیک 1. ترسیم فنی 2. خلاقیت تصویري و تجسمی 2.
خلاقیت نمایشی 1. خلاقیت موسیقی 1. خواص مواد 1

مقطع
کارشناسی

مرمت آثار تاریخی، موزه.

مقطع
کاردانی

کاردانی حفاظت و مرمت آثار تاریخی، کاردانی موزه.

زیر گروه 4 ضرایب دروس: درك عمومی هنر 3. درك عمومی ریاضی - فیزیک 1. ترسیم فنی 1. خلاقیت تصویري و تجسمی 2.
خلاقیت نمایشی 4. خلاقیت موسیقی 1. خواص مواد 1

مقطع
کارشناسی

ادبیات نمایشی، بازیگري، سینما، کارگردانی تلویزیون، نمایش عروسکی.

مقطع
کاردانی

کاردانی انیمیشن، کاردانی هنرهاي نمایشی.

زیرگروه 5 ضرایب دروس: درك عمومی هنر 3. درك عمومی ریاضی - فیزیک 1. ترسیم فنی 1. خلاقیت تصویري و تجسمی 1.
خلاقیت نمایشی 1. خلاقیت موسیقی 4. خواص مواد 1

مقطع
کارشناسی

آهنگسازي، موسیقی نظامی، نوازندگی موسیقی ایرانی، نوازندگی موسیقی جهانی.



پذیرش دانشجو در رشته هاي تحصیلی: آموزش ارتباط تصویري، ارتباط تصویري، طراحی پارچه، طراحی صحنه، طراحی لباس،
عکاسی، هنرهاي تجسمی، کتابت و نگارگري، مجسمه سازي، نقاشی و نقاشی ایرانی (از زیرگروه یک)، طراحی صنعتی (از زیرگروه
دو)، ادبیات نمایشی، بازیگري و نمایش عروسکی (از زیرگروه چهار)، آهنگسازي، نوازندگی موسیقی ایرانی، نوازندگی موسیقی جهانی و

 
موسیقی نظامی (از زیرگروه پنج) در آزمون سراسري سال 1400 به صورت متمرکز و با شرایط خاص صورت می پذیرد. 

 
ضرایب گروه آزمایشی زبان هاي خارجی در کنکور 1400 

همه شرکت کنندگان و علاقه مندان به انتخاب رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی زبان هاي خارجی مانند دیگر گروه هاي آزمایشی

 
باید لزوماً در این گروه آزمایشی ثبت نام و در آزمون عمومی و اختصاصی آن شرکت کنند. 

آن دسته از متقاضیان گروه هاي آزمایشی ریاضی، تجربی، انسانی و هنر که علاقه مند به انتخاب رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی
زبان هاي خارجی هم باشند، باید علاقه مندي خود را به شرکت در گروه آزمایشی زبان هاي خارجی با علامت گذاري بند 41 در

 
تقاضانامه ثبت نام اینترنتی، مشخص کرده و در آزمون عمومی و اختصاصی این گروه آزمایشی نیز شرکت کنند. 

از شرکت کنندگان، اعم از متقاضیان نظام آموزشی جدید 6-3-3 نظام آموزشی سالی واحدي یا ترمی واحدي و نظام قدیم آموزش
متوسطه این گروه آزمایشی که زبان خارجی امتحانی آنان انگلیسی، آلمانی و یا فرانسه است از درس زبان خارجی تخصصی (با ضریب

 
4) امتحان به عمل خواهد آمد. 

 
رشته هاي تحصیلی گروه آزمایشی زبان هاي خارجی، به تفکیک زیرگروه ها و ضریب مواد آزمون اختصاصی در هر زیرگروه 

زیرگروه 1 ضرایب دروس: زبان و ادبیات فارسی 4. زبان عربی 2. فرهنگ و معارف اسلامی 3. زبان خارجی 2. زبان تخصصی انگلیسی
4

مقطع
کارشناسی

آموزش زبان انگلیسی، زبان و ادبیات انگلیسی، زبان انگلیسی ویژه دانشجویان مطالعات اسلامی، مترجمی زبان
انگلیسی.

مقطع
کاردانی

کاردانی آموزش زبان انگلیسی، کاردانی مترجمی زبان انگلیسی.

زیرگروه 2 ضرایب دروس: زبان و ادبیات فارسی 4. زبان عربی 2. فرهنگ و معارف اسلامی 3. زبان خارجی آلمانی 2. زبان تخصصی
آلمانی 4

مقطع
کارشناسی

زبان و ادبیات آلمانی، مترجمی زبان آلمانی.

زیرگروه 3 ضرایب دروس: زبان و ادبیات فارسی 4. زبان عربی 2. فرهنگ و معارف اسلامی 3. زبان خارجی فرانسه 2. زبان تخصصی
فرانسه 4

مقطع
کارشناسی

زبان و ادبیات فرانسه، مترجمی زبان فرانسه.

زیرگروه 4 ضرایب دروس: زبان و ادبیات فارسی 4. زبان عربی 2. فرهنگ و معارف اسلامی 3. زبان خارجی 4

مقطع
کارشناسی

زبان ایتالیایی، زبان چینی، زبان روسی، زبان و ادبیات اردو، زبان و ادبیات ارمنی، زبان و ادبیات اسپانیایی، زبان و
ادبیات ترکی استانبولی، زبان و ادبیات ژاپنی





آغاز عملیات اجرایی مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب با حضور معاون اول

رئیس جمهور

منبع: تسنیمشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/11/18

گروه استان ها ـ عملیات اجرایی پروژه مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب با حضور معاون اول رییس جمهور آغاز شد.

گروه استان ها ـ عملیات اجرایی پروژه مجتمع پتروشیمی
اسلام آباد غرب با حضور معاون اول رییس جمهور آغاز شد.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کرمانشاه، اسحاق
جهانگیري پیش از ظهر امروز با حضور در منطقه ویژه
اقتصادي زاگرس اسلام آباد غرب، به همراه وزیر نفت،
معاون پارلمانی رییس جمهور و استاندار کرمانشاه فرمان
آغاز عملیات اجرایی این پروژه را صادر کرد و گفت: این
طرح از مهمترین طرح هاي پتروشیمی در کشور است که

 
می تواند صنایع پایین دستی متعددي را فعال کرده و توسعه صنعتی جدیدي براي مردم استان کرمانشاه رقم بزند. 

 
گفتنی است این پروژه قرار است با 545 میلیون دلار اجرا شود و براي بیش از 5 هزار نفر اشتغال زایی خواهد شد. 

طرح تولید پلی پروپیلن از گاز طبیعی اسلام آباد غرب، ظرفیت تولید 660 هزار تن متانول، 120 هزار تن پروپیلن و 120 هزار تن پلی
پروپیلن در سال را خواهد داشت.



اولین کارگاه نقاشی زنان در کیش برگزار شد

منبع: ایرناشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/11/18

کیش-ایرنا- کارگاه نقاشی زنان با عنوان "کیش بانو" با شرکت 29 هنرمند در جزیره کیش برگزار شد.

کیش-ایرنا- کارگاه نقاشی زنان با عنوان ""کیش بانو"" با

 
شرکت 29 هنرمند در جزیره کیش برگزار شد. 

به گزارش روز شنبه ایرنا، علی زنده دل که به عنوان داور
در این رویداد هنري شرکت کرده بود، چنین برنامه هایی
را زمینه ساز تعامل و آشنایی بیشتر هنرمندان دانست و
گفت: کار همه هنرمندان قابل تقدیر است اما در نهایت کار

 
6 هنرمند، به عنوان آثار برگزیده انتخاب شدند. 

وي با تقدیر از حمایت هاي سازمان منطقه آزاد از چنین برنامه هایی افزود: خوشبختانه معاونت فرهنگی و اجتماعی نگاه مثبتی به
هنرو هنرمند دارد و دراین چند سال از رویدادهاي هنري پشتیبانی خوبی چه از نظر مادي و چه معنوي داشته است. به نظر من نقش
بانوان در زندگی اجتماعی به خصوص در بحث مدیریتی بسیارپررنگ است. امیدوارم با برگزاري چنین رویداد هایی ازبانوان حمایت

 
بیشتري شود زیرا این سبک کارگاه ها چه در بحث هنري و چه اجرایی قطعا می تواند در رابطه با پیشرفت زنان موثر باشد. 

زنده دل که فارغ التحصیل رشته هنر است و تجربه داوري را درحوزه هاي متعددي مانند گرافیک داشته، ادامه داد: به نظر من این
قبیل کارگاه ها باید تکرار شوند. زیرا درشرایطی که کرونا محدودیت هاي زیادي ایجاد کرده، باعث ایجاد انگیزه و انرژي میان

 
هنرمندان جزیره می شود. 

 
درادامه مراسم و بعد از اجراي موسیقی محلی بانوان جزیره، جوایز و لوح تقدیر به هنرمندان برگزیده اهدا شد. 

مهدیه گلستانی هنرمند نقاش روي چوب که در این کارگاه مورد تقدیر قرار گرفت به ایرنا گفت: ما براي این مراسم به چند گروه
هنري تقسیم شدیم. یک سري از بچه ها نقاشی روي بوم وعده اي کار متریال را انتخاب کردند. کار من نقاشی روي چرم،کوزه و سنگ

 
است. 

وي افزود: همه حاضران در این کارگاه یک سر رشته هنري دارند و امیدوارند بتوانند کار مورد علاقه خود را تداوم دهند. آن چه براي

 
ما ارزشمند است فراهم کردن زمینه براي ادامه کار است. 

 
گلستانی ادامه داد: ما این آمادگی را داریم تا در تعامل با امور زنان کیش زمینه اشتغال بانوان را در حوزه هاي هنري فراهم کنیم. 



 
در ادامه مراسم علاوه بر گلسانی از صبا حقی هنرمند ویتراي (نقاشی روي شیشه) نیز تقدیر به عمل آمد. 

 
برچسب ها 

 
- معاونت فرهنگی و اجتماعی سازمان منطقه آزاد کیش 

 
- جزیره کیش 

 
- اداره امور زنان کیش 

- جشنواره نقاشی



رشد 110 درصدي صدور ضمانتنامه هاي ریالی بانک صنعت و معدن

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/11/18

رییس هیات مدیره بانک صنعت و معدن اظهار داشت:
میزان صدور ضمانتنامه هاي ریالی در این بانک در 10
ماهه سال 99 نسبت به مدت مشابه سال گذشته بیش از

 
دو برابر شده و 110 درصد رشد داشته است. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی بانک
صنعت و معدن، رئیس هیأت مدیره این بانک عنوان داشت:
صدور ضمانتنامه هاي ریالی که در 10 ماهه سال گذشته
17 هزار میلیارد ریال بوده در 10 ماهه سال جاري به رقم

 
35 هزار و 755 میلیارد ریال رسیده است. 

وي همچنین از افزایش میزان وصول مطالبات در این بانک ابراز رضایت کرده و افزود: بنا بر گزارش عملکرد 10 ماهه امسال، میزان

 
وصول مطالبات، افزایش قابل توجه 149 درصدي را نشان می دهد. 

پاك طینت در خصوص نحوه تعامل با مشتریان داراي بدهی غیر جاري خاطرنشان کرد: بانک به عنوان شریک سرمایه گذاران و
صنعتگران وظیفه دارد علاوه بر در نظر گرفتن جنبه هاي اقتصادي و سودآوري طرح ها، به اعتبار و توقعات مشتریان و تداوم چرخه

 
تولید و اشتغال نیروي انسانی توجه کند و نهایت مساعدت را در عارضه یابی و حل مشکلات تسهیلات گیرندگان بدهکار داشته باشد. 

رییس هیأت مدیره این بانک، راهکار پیشگیري از شکل گیري مطالبات معوق را اعتبارسنجی صحیح در پرداخت تسهیلات دانست و
بیان داشت: اگر در بدو پرداخت تسهیلات، سعی در شناخت مشتري و بررسی سوابق وي داشته باشیم و نظارت دقیقی نیز بر مصرف
تسهیلات صورت گیرد، شاهد معوق شدن مطالبات نخواهیم بود؛ البته ما اختیارات مناسبی به شعب و بخش هاي درگیر در وصول
مطالبات، تفویض کرده ایم و چنانچه مشتریان داراي بدهی با حسن نیت به بانک مراجعه کنند، بانک نیز تقسیط مجدد بدهی یا

تخفیف هایی در میزان جرایم با لحاظ قوانین و بخشنامه هاي موجود براي آنها در نظر خواهد گرفت.



65 میلیارد تومان اعتبار براي افتتاح شهر صنعتی نهبندان

منبع: شعار سالشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/11/18

شعار سال: مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گفت: این اعتبار براي تکمیل اختصاص 65 میلیارد تومان به تأمین
زیرساخت هاي شهرك صنعتی نهبندان زیرساخت هاي آب و برق شهرك صنعتی نهبندان وبه ویژه تأمین امکانات زیربنایی

مورد نیاز دو طرح بزرگ صنعتی شامل تولید اکسید منیزیم و تولید کنسانتره آهن اختصاص یافته ...

شعار سال: مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گفت: این اعتبار براي تکمیل اختصاص 65 میلیارد تومان به تأمین
زیرساخت هاي شهرك صنعتی نهبندان زیرساخت هاي آب و برق شهرك صنعتی نهبندان وبه ویژه تأمین امکانات زیربنایی مورد نیاز

 
دو طرح بزرگ صنعتی شامل تولید اکسید منیزیم و تولید کنسانتره آهن اختصاص یافته است. 

پارسا افزود: طرح تولید اکسید منیزیم که شامل تولید منیزیت کلسینه شده با ظرفیت 46 هزار تن در سال است با سرمایه گذاري 75

 
میلیارد تومانی در حال ساخت است. 

 
وي گفت: همچنین طرح تولید کنسانتره آهن با ظرفیت 600 هزار تن در سال با سرمایه گذاري 47 میلیارد تومانی ساخته می شود. 

 
با بهره برداري از این طرح ها زمینه اشتغال مستقیم 200 نفر در شهرستان نهبندان فراهم می شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان افزود: استراتژي توسعه ي صنعتی نهبندان بر مبناي استقرار صنایع پایین دستی بخش
معدن مطابق با سند توسعه ي استان طراحی شده است که ایجاد صنایع معدنی نقش مهمی در اقتصاد پایدار منطقه، جلوگیري از خام

 
فروشی معادن، تکمیل زنجیره تولید و ایجاد ارزش افزوده ایفا می کند. 

شهرك صنعتی نهبندان با مساحت 225 هکتار در 5 کیلومتري این شهرستان واقع شده که تا کنون 26 طرح صنعتی در آن مستقر

 
شده است. 

www.me- ،158870:شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات، برگرفته از می متالز، تاریخ انتشار:14 بهمن 1399، کد خبر
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ساخت خط انتقال آب از خلیج فارس 35 درصد پیشرفت دارد

منبع: شعار سالشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/11/18

شعار سال: علیرضا رزم حسینی پنجشنبه شب در نشست با فعالان و تشکل هاي بخش خصوصی خراسان رضوي در محل
اتاق بازرگانی مشهد افزود: همه فعالان حوزه صنایع و معادن کشور به دلیل نیاز آبی نمی توانند در کنار دریا و ساحل مستقر

شوند، و کارشناسان نیز به این نتیجه رسیدند که نمی توان از جاده هایی که متعلق به مردم ...

شعار سال: علیرضا رزم حسینی پنجشنبه شب در نشست با فعالان و تشکل هاي بخش خصوصی خراسان رضوي در محل اتاق
بازرگانی مشهد افزود: همه فعالان حوزه صنایع و معادن کشور به دلیل نیاز آبی نمی توانند در کنار دریا و ساحل مستقر شوند، و
کارشناسان نیز به این نتیجه رسیدند که نمی توان از جاده هایی که متعلق به مردم است، براي جابه جایی میلیون ها تن مواد معدنی

 
از یک نقطه کشور به ساحل دریا براي رسیدن به آب بهره گرفت. 

وي اظهار داشت: در نهایت با نظر کارشناسان به این جمع بندي رسیدیم که اگر آب از دریا به فلات مرکزي ایران منتقل شود هم

 
اشتغال به وجود می آید و هم آب به صورت متوازن بین صنایع توزیع می گردد و هم آثار زیست محیطی مطلوبی خواهد داشت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در این راستا از سال 1392، عملیات احداث خط نخست انتقال آب از خلیج فارس توسط شرکت
هاي معدنی و صنعتی در قالب یک کنسرسیوم شامل شرکت هاي گل گهر و ملی مس ایران و در ادامه شرکت چادرملو یزد به طول

 
330 کیلومتر آغاز و از هرمزگان به منطقه سیرجان ایجاد و در سال جاري بهره برداري شد. 

رزم حسینی افزود: این آب در مبدا شیرین می شود، خط انتقال آن از ارتفاعات منطقه سیرجان و حاجی آباد عبور کرده و با ارتفاع

 
حدود سه هزار مترمربع از سطح دریا و با 12 پمپاژ به منطقه سیرجان منتقل می شود. 

وي ادامه داد: قبل از اینکه آب وارد این منطقه شود، خیلی از واحد هاي فولادي براي تامین آب بخش کنسانتره خود آب را از

 
سیرجان می خریدند و با تانکر این آب را جابه جا می کردند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اقدامات نهایی ایجاد قطعه دوم خط انتقال آب از خلیج فارس، انجام گرفته است که شامل 150
کیلومتر به منطقه سرچشمه و 75 کیلومتر به منطقه شهربابک است که امسال افتتاح می شود و قطعه سوم نیز شامل 820 کیلومتر با

 
سرمایه گذاري 163 هزار میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 16 هزار نفر است. 

رزم حسینی افزود: انتقال آب از خلیج فارس یک عملیات بزرگ آبی - خاکی در ایران است که براي تامین آب صنایع و معادن انجام

 
می گیرد و در شرایط سخت تحریم رخ داده است. 

وي با اشاره به دیدار خود با رهبر معظم انقلاب و تشریح اهمیت انتقال آب از خلیج فارس به شرق کشور افزود: شرق کشور به دلیل
کمبود آب به منطقه اي مهاجرفرست تبدیل شده و این مساله امنیت ملی را به خطر می اندازد، علاوه بر این معادن سرشاري در این
منطقه وجود دارد که به آب نیاز دارند و رهبر معظم انقلاب با خرسندي از این موضوع، بر تدبیر به منظور تامین آب شرق کشور تاکید

 
کردند. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در طرح انتقال آب از خلیج فارس، بخش صنعت و معدن کشور براي تامین آب صنایع کشور

 
پیشگام شده است و این کار بزرگی بوده که متاسفانه نتوانستیم به خوبی آن را به ملت ایران معرفی کنیم. 

رزم حسینی با بیان اینکه در ابتدا قرار بود آب از دریاي عمان در چابهار به شرق کشور منتقل شود افزود: شرکت هاي فعال مربوط به
صنایع آبی ارزان ترین و بهترین مسیر براي انتقال آب از دریا به شرق کشور را مسیر خلیج فارس دانستند و این هدیه رییس

 
جمهوري به مردم شرق به ویژه خراسان رضوي است. 

وي اظهار امیدواري کرد که 30 بهمن عملیات اجرایی خط دوم انتقال آب از هرمزگان به استان هاي کرمان، خراسان جنوبی و

 
خراسان رضوي آغاز شود و در طول 60 ماه آب به استان خراسان رضوي برسد و مشکل کمبود آب معادن و صنایع برطرف شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه 400 میلیون دلار تسهیلات براي احداث خط نخست انتقال آب از خلیج فارس از صندوق
توسعه ملی دریافت و تاکنون همه اقساط آن پرداخت شده است افزود: براي ادامه اجراي این طرح، 100 درصد تامین مالی از محل

 
منابع داخلی وزارتخانه انجام گرفته است. 

رزم حسینی طول کل مسیر خط انتقال از هرمزگان به مشهد را هزار و 550 کیلومتر ذکر و بیان کرد: در این مسیر 21 پمپاژ آب
وجود دارد، ساخت آن براي 30 هزار نفر شغل ایجاد می کند و ظرفیت انتقال آب خط دوم به استان هاي خراسان رضوي و خراسان

 
جنوبی حدود 230 میلیون مترمکعب است که تا سال 1404 به این استان ها خواهد رسید. 

وي طول خط سوم انتقال آب از خلیج فارس را 910 کیلومتر با 17 پمپاژ و اعتبار 470 هزار میلیارد ریال ذکر و بیان کرد: با مشارکت

 
شرکت هاي صنعتی و معدنی این خط انتقال به استان هاي یزد و اصفهان خواهد رسید. 

 
کشور باید توسط بخش خصوصی اداره شود 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: کشور باید توسط بخش خصوصی اداره شود، منابع ایران متعلق به بخش خصوصی است و از
این منابع باید براي توانمندسازي مردم استفاده کرد و در این راستا مدل الگوي مثلث توسعه اقتصادي - فرهنگی براي کل کشور به

 
اجرا درمی آید 

رزم حسینی با اشاره به وجود 4.5 میلیون صنف و فعال اقتصادي ثروتمند در کشور گفت: باید براي فعالان بخش خصوصی و
کارآفرینان فرش قرمز پهن کرد و آنان را از بوروکراسی نحس اداري و ناامید کننده نجات داد و همه کارگزاران دولت باید در خدمت

 
بخش خصوصی باشند. 

وي منابع ثروت آفرین معدنی و سرمایه اجتماعی کشور از جمله جوانان تحصیلکرده را مورد اشاره قرار داد و افزود: شرکت هاي توسعه
گرا می توانند بهره بردار مناسبی از این منابع و هدایت گر جوانان تحصیلکرده براي افزایش کارایی آنان باشند و مدل مثلث توسعه

 
اقتصادي - فرهنگی باید به صورت مستمر ادامه یابد و الگوي مردمی اقتصاد مقاومتی به کل کشور تسري پیدا کند. 

او اضافه کرد: وزارت صنعت معدن و تجارت از منابع داخلی خود 10 هزار میلیارد ریال به شرکت هاي خرد در چارچوب مثلث توسعه

 
اقتصادي - فرهنگی پرداخت می کند و از شرکت هاي بزرگ به عنوان معین اقتصادي براي آبادانی مناطق محروم حمایت می نماید. 



وي اظهار داشت: انتقال آب به مناطق کویري براي ایجاد درآمد ملی و حفظ عزت مردم ایران است، باید کاري کرد که هیچ فردي

 
یارانه بگیر نباشد، دست در جیب خودش باشد و این عزت اسلامی است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین افزایش اقتدار این وزارتخانه و حذف مداخلات بیجا را مورد تاکید قرار داد و گفت: این وزارت
مسوول تجارت خارجی، صنعت و معدن و تامین کالا هاي اساسی است، صادرکننده شریف، قاچاق فروش ارز نیست، صادرکننده ما

 
باید مختار و مجاز باشد و اگر تمایل داشت ارز را به دولت بازگرداند یا معادل ارزش ارز، مواد اولیه براي بخش تولید وارد کشور کند. 

رزم حسینی افزود: صادرکننده، شریف و مجاهد اقتصادي است و قاچاقچی ارز نیست، این فرهنگ را باید برداریم و شرایطی فراهم
کنیم که یا ارز خود را به دولت بفروشد یا معادل آن کالا وارد کند که این اتفاق خوب در مصوبه 177 ستاد اقتصادي دولت افتاد که

 
شخص رییس جمهوري از آن حمایت کرد. 
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تبدیل روستا ها به شهر، چالش مهم اصفهان

منبع: شعار سالشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/11/18

شعار سال: علی رحمانی، در نشست شوراي اسلامی استان اصفهان، اظهار کرد: بیش از 2700 نقطه جغرافیایی در استان
اصفهان داریم که 1400 نقطه داراي جمعیت روستایی هستند و براي 925 روستا طرح هادي تدوین کرده ایم که از این

تعداد 852 روستاي دهیاري دارند. وي با بیان اینکه جمعیت روستایی استان 12 درصد است، افزود: ...

شعار سال: علی رحمانی، در نشست شوراي اسلامی استان اصفهان، اظهار کرد: بیش از 2700 نقطه جغرافیایی در استان اصفهان
داریم که 1400 نقطه داراي جمعیت روستایی هستند و براي 925 روستا طرح هادي تدوین کرده ایم که از این تعداد 852 روستاي

 
دهیاري دارند. 

وي با بیان اینکه جمعیت روستایی استان 12 درصد است، افزود: این در حالی است که جمعیت روستایی کشور 26 درصد است. ارزش
افزوده بودجه به حساب دهیاري ها می رود که در کل 30 درصد بودجه به روستا ها و 70 درصد آن به شهر ها اختصاص می یابد. در

 
دولت فعلی بودجه دهیاري ها 80 درصد افزایش داشته که رقم بی سابقه اي است. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شورا هاي استانداري اصفهان، گفت: بودجه روستا ها از طریق ارزش افزوده و درآمد هاي محلی تأمین
می شود. بیش از 60 درصد روستا هاي استان بین 100 تا 250 نفر جمعیت دارند. اینکه بگوییم همیشه مهاجرت از روستا ها به شهر

 
ها رخ می دهد صحیح نیست، چراکه در برخی مواقع مهاجرت معکوس هم داشته ایم. 

رحمانی با بیان اینکه هنوز دهیاري ها در سطح کشور به عنوان دستگاه اجرایی شناخته نمی شوند، گفت: تسهیلات بسیار خوبی به
روستا هاي استان اختصاص می دهیم به طوري که در 3 ماه اخیر 17 میلیارد تومان تسهیلات به روستا ها ارائه شده است تا شاهد

 
اشتغال زایی باشیم هرچند که تا نقطه مطلوب فاصله داریم. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شورا هاي استانداري اصفهان با بیان اینکه 400 خانه بومگردي در استان وجود دارد، تصریح کرد: هم
اکنون 25 روستاي گردشگري استان ثبت ملی شده است و در تلاش هستیم 100 روستاي گردشگري دیگر استان نیز ثبت ملی شوند.

وي یادآور شد: براي حفظ اموال روستا ها و دهیاري ها کار هاي بسیاري خوبی انجام شده که با سامانه هاي نرم افزاري مخصوص کل
اموال دهیاري ها ثبت می شود. همچنین در اوج کرونا که کمبود ماسک وجود داشت شرکت بازرگانی روستایی این کمبود را در

 
روستا ها جبران کرد. 

 
براي توسعه روستا هاي استان برنامه مدون 5 ساله داریم 

رحمانی ادامه داد: براي توسعه روستا هاي استان برنامه مدون 5 ساله داریم، اما هنوز بیشتر شورا هاي روستا ها برنامه خود را براي
اجراي بهتر این برنامه ارائه نداده اند. هم اکنون 37 هزار دهیاري در کشور وجود دارد، اما هنوز کارکنان دهیاري ها امنیت شغلی

 
ندارند و کارکنان آن ها قرارداد هاي خود را یک سال به یک سال تمدید می کنند. 



مدیرکل دفتر امور روستایی و شورا هاي استانداري اصفهان با بیان اینکه هیچ کدام از دهیاري ها حق اشتغال کارکنان خود را در
بخشداري ها ندارند، گفت: بودجه دهیاري ها ناچیز است به همین دلیل اجازه مشارکت در طرح هاي مشارکتی دیگر دستگاه ها را

 
ندارند. همچنین خارج از حریم روستا ها ساخت و ساز هاي زیادي می شود که قابل قبول نیست و باید کنترل شود. 

وي در خصوص انتقاد از نبودن شرط مدرك تحصیلی براي اعضاي شورا هاي روستایی، افزود: معتقدم نباید کمتر از لیسانس مدرك
یک عضو شوراي روستایی باشد و در این خصوص باید قانون از طریق نمایندگان مجلس وضع شود و حداقل به عنوان طرح به مجلس

 
برود تا عضویت اعضاي شوراي روستایی به شرط مدرك تحصیلی باشد. 

رحمانی با بیان اینکه چارت سازمانی دهیاري ها ابلاغ شده است، گفت: بر اساس این چارت دهیاري ها می توانند 5 تا 11 نفر نیرو

 
جذب کنند. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شورا هاي استانداري اصفهان، گفت: موافق تبدیل روستا به شهر نیستیم و معتقدیم بزرگ ترین ضربه
اي که به استان اصفهان وارد شده تبدیل برخی روستا ها به شهر است. شهري شدن روستا ها هیچ کمکی به مردم نمی کند و تبدیل

 
روستا به شهر باید با نظر کارشناسی وزارت کشور باشد نه اینکه در این باره نمایندگان مجلس تصمیم بگیرند. 

وي با بیان اینکه عزل و نصب دهیار روستا ها فقط بر عهده شورا هاي روستا است، افزود: هیچ مقامی نمی تواند دهیار روستا را عزل و
نصب کند و تخلفات احتمالی دهیاران توسط شوراي روستایی رسیدگی می شود، اما کارکنان دهیاري ها اگر تخلف کردند تخلف آنان
به کمیته کار انضباط استانداري ارجاع داده می شود. همچنین اتصال روستا ها به شبکه دولت انجام شده، اما قیر یارانه اي هنوز

 
تعیین تکلیف نشده است. 
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آغاز عملیات اجرایی مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/11/18

عملیات اجرایی پروژه مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب با حضور معاون اول رییس جمهور آغاز شد....

 
عملیات اجرایی پروژه مجتمع پتروشیمی اسلام آباد غرب با حضور معاون اول رییس جمهور آغاز شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، دکتر اسحاق جهانگیري پیش از ظهر امروز(شنبه) با حضور در منطقه ویژه اقتصادي زاگرس
اسلام آباد غرب، به همراه وزیر نفت، معاون پارلمانی رییس جمهور و استاندار کرمانشاه فرمان آغاز عملیات اجرایی این پروژه را صادر
کرد و گفت: این طرح از مهمترین طرح هاي پتروشیمی در کشور است که می تواند صنایع پایین دستی متعددي را فعال کرده و

 
توسعه صنعتی جدیدي براي مردم استان کرمانشاه رقم بزند. 

 
گفتنی است این پروژه قرار است با 545 میلیون دلار اجرا شود و براي بیش از 5 هزار نفر اشتغال زایی خواهد شد. 

طرح تولید پلی پروپیلن از گاز طبیعی اسلام آباد غرب، ظرفیت تولید 660 هزار تن متانول، 120 هزار تن پروپیلن و 120 هزار تن پلی
پروپیلن در سال را خواهد داشت.



21 واحد صنعتی در بروجرد احیا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/11/18

بروجرد - ایرنا - سرپرست فرمانداري بروجرد گفت: با برنامه ریزي هاي صورت گرفته مشکلات بانکی و کمبود نقدینگی 21
واحد صنعتی شهرستان برطرف و این واحدها احیا شد.

بروجرد - ایرنا - سرپرست فرمانداري بروجرد گفت: با
برنامه ریزي هاي صورت گرفته مشکلات بانکی و کمبود
نقدینگی 21 واحد صنعتی شهرستان برطرف و این واحدها

 
احیا شد. 

احمد گودرزیان روز شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
افزود: یکی از این واحدهاي صنعتی «کاشی جم» بود که با
105 فرصت شغلی زمینه فعال شد و کارخانه خوراك
کودك بعد از 15 سال راکد بودن هم اکنون فعال شده و تا

 
قبل از پایان دولت به بهره برداري می رسد. 

 
وي اظهار داشت: سال گذشته نیز 20 واحد صنعتی راکد این شهرستان در راستاي تحقق شعار رونق تولید احیا شد. 

سرپرست فرمانداري بروجرد بیان کرد: از جمله این واحدها که زمینه اشتغال بیش از 160 نفر را فراهم کرده کارخانه زمان کار،

 
جلوگیري از تعطیلی زاگرس خودرو، کارخانه پلاستیک سازي و کارتن سازي بودند. 

گودرزیان با بیان اینکه در سال 99 نیز پیگیري و اقدامات لازم براي احیاي 20 واحد صنعتی راکد انجام شد، اضافه کرد: احیاي سامان
کاشی و جلوگیري از تعطیلی کارخانه نساجی و حمایت لازم از این واحدها که یک برند در کشور بشمار می روند نیز در سال جاري

 
صورت گرفت. 

 
وي ادامه داد: تلاش شده ضمن احیا این واحدها در زمینه جهش تولید و اشتغال مجدد کارگران اقدامات لازم را انجام دهد. 

به گفته وي، شهرستان بروجرد داراي 560 واحد تولیدي بزرگ، متوسط و کوچک است که از این تعداد 260 واحد فعال، 115 واحد

 
نیمه فعال و 185 واحد راکد است. 

سرپرست فرمانداري بروجرد گفت: حدود 55 درصد واحدهاي صنعتی شهرستان اکنون به صورت فعال و نیمه فعال مشغول فعالیت

 
است. 

گودرزیان افزود: از مجموع 590 پروانه بهره برداري صادر شده در بروجرد هم اکنون 183 واحد فعال،133 کارگاه نیمه فعال و مابقی

 
به دلایل مختلف راکد هستند. 

وي با بیان اینکه هم اکنون 34 درصد صنایع لرستان در شهرستان بروجرد وجود دارد، اظهار داشت: بیش از 10 هزار نیرو در این

 
واحدها فعالیت می کنند که حدود یک هزار و 500 نفر از این تعداد را زنان تشکیل می دهند. 

وي اضافه کرد: حدود 14 معدن فعال و نیمه فعال در این شهرستان با برداشت مواد معدنی تالک، فلدسپات، سیلیس، خاك رس و



 
شن و ماسه است. 

سرپرست فرمانداري بروجرد بیان کرد: در سالهاي گذشته بسیاري از واحدهاي بزرگ صنعتی این شهرستان به دلایل مختلف راکد و
تعطیل شده و علاوه بر رونق بیکاري، چرخ تولید این صنایع متوقف شده که با حمایت دولت و تلاش فرمانداري بروجرد اقدامات لازم

 
براي فعالیت مجدد این واحدها صورت گرفته است. 

وي حفظ و تقویت اشتغال موجود و همچنین ارتقاي توان تولید کارخانه ها و صنایع، با اتخاذ راهکارهاي مناسب را از دیگر اولویت
هاي دولت در سال رونق تولید عنوان کرد و افزود: احیا واحدهاي بزرگی مانند سامان کاشی، کاشی جم و استفاده از ظرفیت کارخانه

 
نساجی و بسیاري دیگر از صنایع این شهرستان از اولویت هاي مهم است. 

 
برچسب ها 

 
- بروجرد 

 
- رونق تولید 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- تولید داخلی 

 
- جهش تولید 

 
- افزایش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- ستاد تنظیم بازار 

- لرستان



جلسه شوراي اداري پست بانک استان بوشهر با حضور عضو هیأت مدیره و

مدیران ستادي برگزار شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/11/18

خبرگزاري آریا - جلسه شوراي اداري پست بانک استان
بوشهر با حضور طهمورث الیاسی بختیاري عضو هیات
مدیره، حمید افتخاري معاون اعتباري و بین الملل، محسن
اخلاقی مشاور مدیرعامل و مدیر امور حراست، داود قزلباش

سرپرست اداره کل امور شعب، سید رحمان حسین پور رئیس اداره کل روابط عمومی، حیدر پوررهنما مدیر شعب استان، معاون وي و

 
روساي شعب و دوایر ستادي و کارشناسان استان، شانزدهم بهمن ماه سال جاري در محل مدیریت شعب استان برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران، الیاسی در این جلسه با قدردانی از عملکرد مطلوب استان اظهار داشت: استان بوشهر داراي
ظرفیت بسیار بالا براي سرمایه گذاري و مشارکت در فعالیت هاي اقتصادي بوده و پست بانک ایران به عنوان گسترده ترین شبکه
بانکی و برترین بانک دولتی می تواند با بهره برداري از ظرفیت هاي و امکانات موجود، به توسعه اقتصادي و حمایت از تولیدات داخلی،

 
بیش از پیش کمک کند. 

وي با اشاره به عملکرد پست بانک ایران و جایگاه مناسب آن در نظام پولی و بانکی تصریح کرد: با تلاش هاي صورت گرفته در
مجموعه بانک بر اساس راهبردها و سیاست هاي تعیین شده و همسویی واحدها با اهداف بانک زمینه سودآوري آن فراهم و بخش

 
عمده اي از زیان انباشته سنوات قبل جبران شده است. 

الیاسی در ادامه اظهار داشت: خوشبختانه گام هاي مؤثري در مسیر بانکداري دیجیتالی برداشته شده و براي افزایش سهم بازار و

 
رضایت مشتریان و ذي نفعان بسترهاي توسعه بانکداري دیحیتالی گسترش خواهد یافت. 

عضو هیات مدیره در پایان عنوان کرد: ظرفیت هر استان در امر خدمات رسانی متفاوت بوده و انتطار می رود همکاران واحدهاي
اجرایی با بررسی ایده ها، طرح ها و درخواست هاي مورد انتظار مشتریان بومی و منطقه اي، راهکارهاي کاربردي را به کار بگیرند و با

 
خلق محصولات و خدمات جدید زمینه سودآوري بانک و رضایت ذي نفعان را فراهم کنند. 

در ادامه این جلسه، مدیران ستادي با ارائه گزارشی از عملکرد استان در بخش هاي مختلف، دیدگاه ها و نظرات خود را در خصوص؛
سیستمی کردن پرونده ها تسهیلاتی و قراردادهاي اعتباري، تدوین راهبرد، بسترسازي و ترسیم سازوکارهاي کاربردي و اجرایی جهت
اعتماد دوسویه و جذب منابع دهیاري ها و فعال سازي شعب در زمینه صدور انواع ضمانت نامه هاي بانکی بیان و به پرسش هاي

 
مطرح شده پاسخ دادند. 

پور رهنما نیز با خیرمقدم به الیاسی و هیات همراه گزارشی از عملکرد استان ارائه و هریک از روساي شعب و دوایر ستادي و

 
کارشناسان استان دیدگاه و نظرات خود را مطرح کردند. 

در این سفر دوروزه که در روزهاي پانزدهم و شانزدهم بهمن ماه سال جاري برگزار شد، الیاسی و هیات همراه در راستاي گسترش
همکاري هاي متقابل و ارائه خدمات متنوع بانکی ازجمله صدور ضمانت نامه از پتروشیمی نوري بازدید کرد و بر اهمیت و نقش تولید

 
و اشتغال زایی در کشور تاکید کرد. 

همچنین افتخاري در این بازدید با اشاره به تفاهم نامه منعقده و در حال اجراي پست بانک استان با پتروشیمی نوري و پرداخت بیش
از 173 میلیارد ریال تسهیلات به کارکنان این شرکت گفت: درخواست هاي جدید شرکت مذکور جهت طرح در کمیته اعتبارات

 
جهت گسترش تعاملات ارائه شده است. 



مسئولان پتروشیمی نوري ضمن قدردانی از حمایت هاي پست بانک ایران از تولیدات داخلی خواستار پرداخت تسهیلات با نرخ

 
ترجیحی پیشنهادي به کارکنان پتروشیمی و اعتبار اسنادي، ضمانت نامه هاي ارزي و سایر خدمات قابل ارائه شدند. 

الیاسی در ادامه در بازدید از واحدهاي ستادي و شعب مرکزي شهرستان هاي بوشهر، عسلویه، کنگان، خورموج و برازجان و باجه هاي
بانکی روستاهاي بیدخون، اخند، شیف، بنداروز استان با قدردانی از زحمات و تلاش هاي مدیریت شعب استان و کارکنان و کارگزاران

 
این مجموعه، رهنمودها و توصیه هاي لازم را به آنان ارائه کرد. 

همچنین هریک از مدیران ستادي به تبیین سیاست ها و اهداف بانک پرداختند و بر استفاده از ظرفیت هاي موجود براي فعال سازي

 
باجه هاي بانکی و تحقق برنامه هاي تعیین شده شعب تا پایان سال 1400 تأکید کردند. 

در ادامه این سفر، گروه هاي کاري از خطوط تولیدي شرکت هاي پتروشیمی نوري و پازارگاد شهرستان عسلویه و مجتمع گردشگري
و بوم گردي نخل غانم کنگان و کارخانه آهک هیدراته شهرستان خورموج که براي طرح هاي توسعه اي خود از پست بانک ایران

تأمین اعتبار شده اند، بازدید کردند.



«رویداد دیدار» با محوریت بازدید از کارگاه صنایع دستی در گلستان برگزار

می شود

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/11/18

سرپرست جهاددانشگاهی گلستان از بازدید کارگاه صنایع دستی با عنوان رویداد دیدار مرکز نوآوري و شتابدهی
جهاددانشگاهی استان خبر داد.

سرپرست جهاددانشگاهی گلستان از بازدید کارگاه صنایع دستی با عنوان رویداد دیدار مرکز نوآوري و شتابدهی جهاددانشگاهی

 
استان خبر داد. 

به گزارش ایکنا از گلستان، سید عزیز موسوي، سرپرست
جهاددانشگاهی در گفت وگو با ایکنا از گلستان بیان کرد: دیدار
از کارگاه صنایع دستی با عنوان رویداد دیدار مرکز نوآوري و

 
شتاب دهی جهاددانشگاهی گلستان برگزار می شود. 

وي افزود: این کارگاه ویژه جوانان علاقه مند به کارآفرینی در
حوزه گردشگري و صنایع دستی همراه با خلاقیت و نوآوري،

 
فناوري در شتاب دهی کسب و کارهاي فناورانه جوانان است. 

سرپرست جهاددانشگاهی با بیان اینکه تمامی دوره ها، رویدادها،
بازدیدها، مشاوره ها، استارتاپ ها و دیگر خدمات کارآفرینی رایگان هستند، گفت: این برنامه دوشنبه 20 بهمن ساعت 10 تا12 همرا

 
ه با پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود. 

موسوي افزود: علاقه مندان می توانند براي بازدید این کارگاه به گرگان، خیابان جانبازان، نبش جانباز ، اداره صنایع دستی گرگان،
خانه هنرمندان صنایع دستی گرگان و همچنین به مرکز نوآوري و شتاب دهی (منش) واقع در گرگان، مسکن مهر زیتون، انتهاي

 
زیتون 5 و مرکز علمی کاربردي جهاددانشگاهی گرگان مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت

منبع: گیلانستانشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/11/18

 
 

نخستین "پست موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و اطلاعات و مسؤولان استانی در ساختمان تاریخی پیاده راه

 
فرهنگی رشت افتتاح شد. 

به گزارش گیلانستان، نخستین "پست موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در محل تاریخی پیاده

 
راه فرهنگی رشت افتتاح شد. 

 
 

 
کارآفرینی در گیلان از طریق پست رونق بگیرد 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در این مراسم با بیان اینکه گیلان از میراث و فرهنگی غنی برخوردار است، اظهار کرد: گیلان

 
یکی از استان هاي پیشتاز در عرصه پست و اطلاع رسانی است. 

رمضانعلی سبحانی پور با اشاره به اینکه قدمت پست ایران به دوران هخامنشی برمی گردد، افزود: تاکنون هنوز نتوانسته ایم از فرهنگ

 
غنی خود بهره ببریم و این یک ضعف براي ما است که باید هرچه زود برطرف شود. 

وي با بیان اینکه از فرهنگ و میراث خود نباید غافل شویم، گفت: پست در سال 1298 سازمان اداري پیدا می کند و بعد از انقلاب

 
تاکنون پیشرفت هاي زیادي داشته است. 



معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به اینکه خدمت رسانی پست به مردم سرعت بیشتري باید بگیرد، افزود: هر چیزي که

 
متعلق به مردم ایران است باید به کشور برگردد زیرا تمامی آن آثار تاریخ و تمدن کشور ما را نشان می دهد. 

سبحانی پور با اشاره به اینکه مدرسه باید فرهنگ و تاریخ ما را به دانش آموزان انتقال دهد، بیان کرد: باید کارآفرینی در گیلان از

 
طریق پست رونق بگیرد و باید فرهنگ و آداب ورسوم ما به نسل هاي آینده انتقال پیدا کند. 

 
پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است 

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم با بیان اینکه پست میراث گران بهایی است که همیشه به

 
یادگار می ماند، اظهار کرد: پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است. 

سید علی آقازاده با بیان اینکه بسیاري از شهدا و رزمندگان ما در دوران دفاع مقدس از طریق پست با خانواده ارتباط برقرار می کردند،

 
افزود: خاطرات زیادي از شهداي ما از طریق پست نامه ها به یادگار مانده است. 

وي با بیان اینکه پست علاوه بر خاصیت ارتباطی و رفع نگرانی هاي مردم و جامعه می تواند سختی ارتباطات و مرسولات را کاهش

 
دهد، گفت: افتتاح این مکان می تواند تاریخ و هویت پست گیلان و شهرستان رشت را براي عموم به نمایش بگذارد. 

 
 

 
ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند 

شهردار رشت نیز در این مراسم با اشاره به اینکه ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند، اظهار کرد: باید جهت بازسازي

 
ساختمان هاي تاریخی اقدامات اساسی داشته باشیم. 

سید محمد احمدي با بیان اینکه شهرداري در جهت بازسازي ساختمان هاي قدیمی برنامه دارد، گفت: باید هویت و المان هاي

 
تاریخی شهرمان را حفظ کنیم و نگذاریم به راحتی از بین بروند. 

 
انتهاي پیام/فارس 



print



نخستین «پست موزه مدرسه» جهان در رشت افتتاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/11/18

رشت- نخستین «پست موزه مدرسه» جهان صبح امروز با حضور مسئولان کشوري و استانی در رشت افتتاح شد.

رشت- نخستین «پست موزه مدرسه» جهان صبح امروز با

 
حضور مسئولان کشوري و استانی در رشت افتتاح شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، معاون وزیر ارتباطات صبح شنبه
در مراسم افتتاح نخستین «پست موزه مدرسه» جهان در
رشت، به قدمت پست در ایران اشاره و اظهار کرد: فعالیت

 
پست در ایران به دوران هخامنشی باز می گردد. 

رمضانعلی سبحانی فرد با اشاره به عدم توجه مناسب به این
فرهنگ در سال هاي گذشته، افزود: هنوز نتوانسته ایم آن

 
گونه که شایسته است از این فرهنگ غنی خود بهره برداري کنیم. 

وي در ادامه با تأکید بر ضرورت توجه به میراث و فرهنگ غنی و با اشاره به دستاوردها و پیشرفت هاي پست بعد از پیروزي انقلاب

 
اسلامی، گفت: امروز نیازمند تقویت خدمت رسانی به مردم در حوزه خدمات پستی هستیم. 

معاون وزیر ارتباطات همچنین به خروج آثار و میراث ایران در گذشته از کشور اشاره و تأکید کرد: هر آن چیزي که متعلق به فرهنگ

 
و مردم ایران اسلامی است باید به کشور بازگردد. 

وي با اشاره به نقش مدرسه در انتقال فرهنگ به نسل هاي آینده، اضافه کرد: دانش آموزان باید با فرهنگ غنی ایران آشنا شوند و در

 
این میان مدرسه می تواند نقش بسیار مهمی ایفا کند. 

سبحانی پور در ادامه به افتتاح نخستین «پست موزه مدرسه» در شهر رشت اشاره کرد و افزود: با افتتاح این موزه فعالیت هایی در

 
زمینه انتقال میراث فرهنگی و هویتی گیلانیان انجام می شود. 

وي همچنین با اشاره به موضوع کارآفرینی از طریق پست، ادامه داد: این فضاي آموزشی می تواند در اختیار استارتاپ ها قرار بگیرد تا

 
زمینه کارآفرینی و اشتغال زایی فراهم شود. 

 
وجود پست نشان دهنده هویت و فرهنگ یک ملت است 

نماینده رشت در مجلس نیز در ادامه این مراسم پست را نشان دهنده هویت، تاریخ و فرهنگ یک ملت و کشور دانست و اظهار کرد:

 
قبل از پیشرفت تکنولوژي ارتباطات مردم از طریق پست انجام می شد. 



محمدرضا احمدي با بیان اینکه بهره گیري از خدمات پستی، سختی ارتباطات و ارسال مرسوله ها را کاهش دهد، افزود: در این زمینه
استان گیلان و به ویژه شهر رشت با ساختمان تاریخی پست خود قدمت بسیاري دارد.



پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/11/18

فصل اقتصاد - رویداد فناورانه براي شناسایی استعداد ذهن خلاق کودکان در حوزه مقابله با کرونا برگزار می شود.

فصل اقتصاد - رویداد فناورانه براي شناسایی استعداد ذهن

 
خلاق کودکان در حوزه مقابله با کرونا برگزار می شود. 

رویداد «جایزه ملی خلاقیت ذهن کارآفرین کودکان» با
هدف شناسایی استعداد کودکان در حوزه هاي پژوهش
هاي پزشکی، راهکارهاي کودکانه در رابطه با مقابله با
کرونا، صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه، دست سازه هاي

ورزشی کودکانه با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و از سوي پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی

 
جهاد دانشگاهی برگزار می شود. 

«ویدئوي خلاقانه تذکر مؤدبانه کودکان به بزرگ ترها براي استفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی و رعایت پروتکل هاي
بهداشتی»، «خلاقیت در زمینه ایده هاي پزشکی دوران کرونا از قبیل طراحی لباس پرستاري جدید، لباس پزشکی جدید، ماسک و

 
شیلد با طرح هاي کودکانه و جذاب» از جمله محورهاي این رویداد است. 

در بخش دست سازه ها نیز موضوعاتی مانند «صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه»، «تولید و فروش گل و گیاه»، «اوریگامی» و
«کاردستی هاي علمی» انتخاب شده است. همچنین ایده هاي جذاب کارآفرینی مانند «ارائه ایده هاي کارآفرینانه در قالب فروشگاه

 
هاي بازي» و «راهکارهاي نوین کسب و کار و ساخت اپلیکیشن و سایت» و «فروشگاه هاي مجازي» نیز در این رویداد مدنظر است. 

بر اساس اعلام معاونت علمب ریاست جمهوري، مهلت ارسال آثار تا 22 بهمن ماه جاري است و اختتامیه این رویداد در روز 29

 
اردیبهشت ماه سال 1400 برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام



روایتی از سختکوشی بانوان کارآفرین اراك که در انتظار حمایت هستند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/11/18

اراك - ارتقاي فعالیت هاي کارآفرینانه اراك در بخش زنان می تواند به رشد و توسعه کشور کمک کند وآن ها براي پیشرفت
در این مسیر به ویژه در شرایط کرونایی به حمایت بیشتري از سوي مسئولین نیاز دارند.

 اراك - ارتقاي فعالیت هاي کارآفرینانه اراك در بخش
زنان می تواند به رشد و توسعه کشور کمک کند وآن ها براي پیشرفت در این مسیر به ویژه در شرایط کرونایی به حمایت بیشتري از

 
سوي مسئولین نیاز دارند. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها- فریده خدادادي: امروزه کارآفرینی به سرعت در حال گسترش است و کارآفرینی زنان یک موضوع
خاص و مورد توجه در سراسر جهان است به طوري که این فعالیت ها نقش برجسته اي در اقتصاد دارد. زنان در حوزه هاي مختلف در
زمان کوتاهی توانستند با ورود به عرصه کسب و کار تحولات عظیمی در توسعه اقتصادي کشورها به ویژه کشور ایران ایجاد کنند.
مهمترین انگیزه ها و اهداف زنان در کسب و کار، رضایت شغلی و کسب اعتبار و قدرت در جامعه و مهمترین ویژگی آنان توفیق طلبی

 
و خلاقیت است. 

زنان کارآفرین کشور در عرصه هاي مختلف توانستند مهارت و توانایی خود را ثابت کنند البته در توسعه کارآفرینی با موانع جدي
روبرو هستند که باید به آنها توجه شود. یکی از نهادهایی که توانسته در عرصه کارآفرینی و ایجاد اشتغال هرچه بیشتر بانوان کارآفرین
مؤثر واقع شود، سازمان بسیج سازندگی است که با اعطاي تسهیلات مناسب توانسته از این قشر در مسیر ایجاد اشتغال حمایت کند.
در استان مرکزي نیز ورود زنان به عرصه هاي مختلف کار و تلاش، افزایش مشارکت اجتماعی این قشر از افراد جامعه را به دنبال
داشته است، در ادامه خبرنگار مهر به مناسبت هفته گرامیداشت مقام زن و اهمیت موضوع کارآفرینی زنان با دو نفر از بانوان کارآفرین

 
جهادي استان مرکزي به گفتگو پرداخته است که در ادامه می خوانید. 



 
 

یک بانوي کارآفرین جهادي فعال در زمینه صنایع دستی، رشته میناکاري در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: بنده داراي
تحصیلات دکتري در رشته تاریخ هستم و مدتی به تدریس در دانشگاه هاي مختلف مشغول به فعالیت بودم و تصمیم گرفتم مدت
زمان بیشتري را فارغ از امر تدریس در کنار خانواده و رسیدگی به آنها سپري کنم در ادامه گذران زندگی پس از مدتی به سمت هنر

 
سوق پیدا کردم چرا که در این حوزه وقت کافی براي رسیدن به همه کارها وجود دارد و به نوعی وقتم در اختیار خودم قرار دارد. 

زهرا بهرامی بهمنی افزود: من همیشه به انجام کار در حوزه صنایع دستی و هنري علاقه مند بودم و هنگامی که از نزدیک میناکاري را
در شهرهاي محلات و اصفهان مشاهده کردم آن ظرافت و زیبایی کار مرا جذب کرد به طوري که در ادامه بسیار علاقه مند به

 
فراگیري آن شدم و با مراجعه به یکی از مراکز فنی و حرفه اي آموزش هاي لازم را فراگرفتم. 

 
میناي ایرانی، افتخار ایرانی 

وي گفت: مینا کاري روي مس وجه اشتراك بسیاري با تاریخ دارد و از قدمت سه هزار ساله در ایران برخوردار است و شعار بنده

 
همواره این بوده است که «میناي ایرانی، افتخار ایرانی است». 

 
نقش تسهیلات مناسب بسیج سازندگی در کارآفرینی بانوان 

این کار آفرین عنوان کرد: بنده پس از آموزش هاي لازم به دنبال اخذ مجوزهاي لازم براي ایجاد کارگاه رفتم و باید یک سرمایه اي
براي ایجاد این کارگاه یا گالري هنري دریافت می کردم که توانستم از تسهیلات با سود کم سازمان بسیج سازندگی استان مرکزي
استفاده کنم و بسیار براي بنده مفید بود و در زمانی که باید تمام مواد اولیه را از اصفهان خریداري و تهیه می کردم که مهم ترین آن
ظروف مس است، توانستم با کمک این تسهیلات براي تهیه این ظروف اقدام کنم و دریافت این تسهیلات توانسته در اشتغال زایی

 
افراد در این حوزه کمک کند. 

بهرامی افزود: نزدیک به چهار سال است که گالري هنري در رشته مینا کاري دارم و سه نفر در آن مشغول به فعالیت هستند. بیشتر
محصولات پیش تر از طریق حضور در نمایشگاه و عرضه در مغازه هاي صنایع دستی به فروش می رفت اما اکنون با توجه به کرونا از

 
بستر فضاي مجازي استفاده می کنیم. 



 
 

وي عنوان کرد: یکی از مشکلات بنده نبود کوره براي ظروف مینا کاري است و مجبور هستم با تعیین وقت و با صرف هزینه این آثار را

 
به اصفهان برده و از کوره آنها استفاده کنم و اگر بتوانم این کوره را در آینده فراهم کنم مقرون به صرفه است. 

 
همسر مشوقم است / بانوان در حوزه هاي هنري نقش آفرین باشند 

این بانوي کارآفرین گفت: هنگامی که همسرم علاقه بنده را نسبت به میناکاري مشاهده کرد از من بسیار حمایت کرد و به نحوي

 
مشوق اصلی ام در این راه همسرم بوده است. 

وي بیان کرد: در حال حاضر همه از شرایط دشوار اقتصادي و تحریم و دیگر مسائل اطلاع دارند اما مهم انجام دادن کار و فعال بودن
در عرصه اقتصادي است یعنی بانوان می توانند در حوزه هاي هنري و صنایع دستی نقش آفرین باشد هم درآمدي براي خود ایجاد و
به اقتصاد خانواده خود کمک کنند و هم اینکه از احساس آرامش انجام کار هنري لذت ببرند و حتی فعالیت در این حوزه را به دیگر

 
بانوان پیشنهاد بدهند. 

در ادامه دیگر بانوي کارآفرین جهادي فعال در عرصه صنایع دستی (چرم دوزي) در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: بنده نزدیک به
شش سال است که در رشته سراجی سنتی مشغول به کار هستم اما به طور حرفه اي 2 سال است که مشغول به فعالیت هستم که با

 
ایجاد اشتغال زایی براي تعدادي از بانوان نیز همراه بوده است. 



 
 

نوروزي بیان کرد: ورود بنده به این رشته به طوري بود که نزد یکی از دوستانم این آثار را دیدم و به انجام کار با چرم علاقه مند شدم

 
و با تشویق و حمایت خانواده ام فعالیت در این حوزه را دنبال کردم و در خانه کار می کردم. 

وي گفت: من بسیار به دنبال توسعه این کار بودم تا اینکه با دریافت تسهیلات از بسیج سازندگی و میراث فرهنگی و حمایت هاي

 
همسرم کارگاهی را راه اندازي کردم. 

این بانوي کارآفرین افزود: تهیه مواد اولیه این هنر پیش از کرونا آسان تر بود اما بعد از بیماري کرونا به سختی تهیه می شود و الان

 
قیمت ها افزایش یافته و از طریق اینترنتی این مواد اولیه را تهیه می کنم. 

نوروزي بیان کرد: در حال حاضر 15 نفر در کارگاه چرم دوزي فعالیت می کنند که اغلب دختران دبیرستانی هستند که آموزش می

 
بینند تا به طور حرفه اي آن را فراگیرند و عده ي دیگر در زمینه دوخت همکاري می کنند. 

وي عنوان کرد: در حال حاضر با این شرایط اقتصادي فروش با مشکلاتی مواجه است اما سعی کرده ام در این فضا نیز بتوانم

 
محصولات را به فروش برسانم و از طریق فضاي مجازي اقدام کردم. 

 
جاي خالی سراجی سنتی در استان مرکزي / تشویق بانوان به فعالیت در حوزه هاي هنري 

این بانوي کارآفرین ورود بانوان به عرصه کار و تولید را مهم دانست و افزود: جاي هنر سراجی سنتی در استان مرکزي بسیار خالی

 
است و بانوان می توانند در این عرصه پیشتاز باشند و درآمدزایی کنند. 



 
 

 
نوروزي بیان کرد: سراجی سنتی از قدیم الایام بوده است و صفر تا صد کار دوخت آن با دست انجام می شود. 

وي تاکید کرد: اگر مسئولین براي اهداي هدایا به کارکنان خود از آثار تولیدي صنایع دستی همانند سراجی سنتی حمایت کنند، می

 
توان تا عرصه صادرات پیش رفت. 

این بانوي کارآفرین حمایت همسرش را با وجود داشتن دو فرزند در این مسیر بسیار مؤثر دانست و گفت: با وجود سختی این رشته ي

 
هنري، همسر و فرزندانم بسیار کمک حال من بوده اند. 

به گزارش مهر؛ با توجه به توسعه سهم زنان در اقتصاد ملی براي مقابله با بحران بیکاري زنان به ویژه در ایام کرونا ضروري است،
شرایط لازم براي توسعه و کارآفرینی زنان فراهم شود تا آنها با ایجاد کسب و کار و فرصت هاي شغلی براي خود و دیگران بتوانند به

 
حل معضل بیکاري بانوان کمک کنند. 

با توجه به اهمیت نقش زنان در اقتصاد ملی و براي مقابله با بحران بیکاري این قشر به ویژه در دوران کرونا، ضروري است که شرایط
لازم براي تسهیل کسب و کارهاي این چنینی از سوي متولیان امر فراهم شود.



حضورموفق زنان درعرصه هاي مختلف اجتماعی یکی ازشاخصه هاي مهم

توسعه یافتگی جزیره کیش است

منبع: روزنامه اقتصاد کیششماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش حضورموفق زنان این منطقه درعرصه هاي مختلف اجتماعی و خانواده رایکی ازشاخصه
هاي مهم توسعه یافتگی جزیره کیش برشمرد.

به گزارش اقتصاد کیش در جشن ولادت باسعادت حضرت
فاطمه زهرا (س) و روز زن که با حضور مسئولان سازمان
منطقه آزاد کیش، ادارات، نهادها و فعالان بخش خصوصی
و جمعی ازبانوان منطقه درسالن خلیج فارس مرکزهمایش
هاي بین المللی کیش برگزارشد، غلامحسین مظفري با
تبریک روززن و عیدفرخنده ولادت حضرت زهرا(س) بیان
اینکه جزیره کیش باید به الگویی موفق کشوري در زمینه
بهره مندي ازتوانمندي هاي بانوان درعرصه هاي مختلف

تبدیل شود ازپایان مرحله نخست تدوین سند ارتقاء نقش زنان درجزیره کیش خبر داد و گفت : این سند شاخص هاي توسعه را با

 
محوریت زنان و نقش آن در خانواده و جامعه بررسی می کند. 

وي افزود: حضورموفق زنان این منطقه درعرصه هاي مختلف اجتماعی و خانواده یکی ازشاخصه هاي مهم توسعه یافتگی جزیره کیش

 
است . 

مظفري تشکیل پارلمان زنان درکیش با رویکرد ایجاد فضاي مطلوب براي مشارکت بانوان درتمامی عرصه هاي اجتماعی را گامی مهم
درارتقاء فعالیت هاي حوزه بانوان برشمرد و تصریح کرد: قرارداریم به معناي درست از مشارکت واقعی جمعیت بانوان که بخش

 
عظیمی از جمعیت جزیره کیش را تشکیل می دهند بهره ببریم . 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش اظهار داشت : پارلمان زنان باید با ایجاد کمیته هاي تخصصی از ظرفیت هاي موجود زنان و

 
توانمندیهاي درخور توجه بانوان کیش در بخش هاي مختلف استفاده کند. 

وي با اشاره به وجود کمیته هاي فنی و تخصصی در سازمان منطقه آزاد کیش گفت: با هم افزایی و تقویت تعاملات کمیته هاي

 
چندگانه پارلمان زنان با کمیته هاي تخصصی سازمان نتایج ارزشمندي حاصل خواهد شد. 

مظفري با اشاره به اینکه پارلمان زنان فرصت براي ارائه یک الگوي موفق از همکاري مشترك جامعه فرهیخته ، دانا و اندیشمند زنان
کیش با سیستم هاي اداري و اجرایی منطقه و بخش هاي دولتی و خصوصی فراهم خواهدکرد اظهار داشت : در جزیره کیش بخش
خصوصی فعال و علاقمندي داریم که منشاء فعالیت هاي ارزشمندي در منطقه هستند و باید از این علاقمندي و مشارکت آگاهانه

 
آنان در روند تقویت فعالیت هاي فرهنگی و اجتماعی بهره برد. 



مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش افزود: ما باید بستر لازم را فراهم کنیم تا مشارکت بخش خصوصی درحوزه فعالیت هاي اجتماعی
افزایش یابد و پارلمان زنان یکی از بهترین بسترهاي ایجاد شده براي تقویت همکاري زنان با سیستم هاي اداري و اجرایی و بخش

 
خصوصی کیش است. 

غلامحسین مظفري با بیان اینکه ما علاقمندیم از توانمندیهاي بانوان در سازمان منطقه آزاد کیش در جهت توسعه پایدار منطقه بهره
مند شویم گفت : بی تردید در روند پیشرفت کیش و توسعه همه جانبه و ماندگار منطقه باید از ظرفیت هاي ارزشمند زنان فرهیخته

 
کیش و حضور موثر بانوان در تمام عرصه ها بهره گرفت. 

وي با اشاره به اینکه کار هاي خوبی در عرصه پژوهشی و فعالیت هاي اجتماعی بانوان انجام شده که باید براي استمرار و تقویت آنها
برنامه ریزي کرد، بر ضرورت توسعه فعالیت هاي پژوهشی در دانشگاه ها و استفاده ازظرفیت هاي ارزشمند بانوان در این حوزه تاکید

 
کرد. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش با تقدیر از عملکرد خوب معاونت فرهنگی و اجتماعی و اداره امور زنان منطقه آزاد کیش درجهت
ارتقاء فعالیت هاي فرهنگی به ویژه در حوزه زنان از بانوان جزیره کیش خواست با مشارکت در برنامه هاي مختلف زمینه رشد همه

 
جانبه و پیشرفت جزیره کیش را فراهم کنند. 

وي از تلاش سازمان منطقه آزاد کیش براي راه اندازي بازار عرضه صنایع دستی با هدف حمایت از کسب و کارهاي خانگی بانوان خبر

 
داد . 

عالمه خسروي رییس اداره امور زنان سازمان منطقه آزاد کیش باتبرك عید ولادت حضرت زهرا(س)و دهه مبارك فجرگفت : زنان
ایرانی در طول تاریخ نشان داده اند که در هر فضایی که فرصت هاي برابر براي آنان مهیا باشد، می توانند شایستگی هاي ذاتی خود را

 
به نمایش گذارند . 

وي حضور پررنگ دختران در دانشگاه ها و تکاپوي پرنشاط آنان در عرصه هاي اقتصادي و کارآفرینی و درخشش هاي روزافزونشان در
رشته هاي علمی و هنري و ورزشی را نشانه هاي آشکار توانمندیهاي ارزشمند زنان برشمرد و اظهارداشت: همچنان قله هاي فتح
ناشده بسیاري باقی است که نیازمند هموار شدن مسیر و بسترسازي هاي حقوقی، فرهنگی و اجتماعی است و دیر یا زود، گام هاي

 
توانمند زنان بر فراز آنها نیز استوار خواهد شد. 

خسروي سالروز ولادت دختر مکرم پیامبر بزرگوار اسلام (ص) را فرصتی براي تامل در سیرت فاطمه (س) و خصوصیات والاي این
بانوي بزرگ در مقام مادرو همسر عنوان کردو افزود: فاطمه تجسمی است از همه صفات ارزنده بشري که همه در کالبدي نورانی و

 
زنانه گرد هم آمده اند. 

وي افزود: اگرچه سخن گفتن از این سیرت و منش منحصر به یک روز از تقویم نیست، اما اختصاص نام زن براي روزولادت این بانوي

 
بزرگ، علامتی است که راه را گم نکنیم و بدانیم مسیر تعالی و فضیلت اندوزي در کدام سو قرار دارد. 

شیخ یعقوب شمس امام جماعت اهل تسنن کیش نیز در این نشست با تبریک عید فرخنده ولادت حضرت فاطمه زهرا(س) و اشاره به
جایگاه این بانوي بزرگ نزد پیامبر گرامی اسلام و محبت قلبی رسول نور و مهربانی به دختر گرانقدرشان که الگوي زنان عالم است



 
گفت : دختر مکرم پیامبر نیز محبتی بی بدیل به پدر داشت . 

وي با اشاره به مرارت هاي پیامبر(ص) براي ترویج یگانه پرستی در عصر جاهلیت در خصوص منزلت زن در آموزه هاي دین مبین
اسلام گفت : حضور زنان در زندگی ما موهبت بزرگ خداوند است و پروردگار در آیات شریفه قران کریم این موضوع را بارها عنوان و

 
برآن تاکید کرده است. 

شیخ یعقوب شمس با اشاره به اینکه پیش از ظهور اسلام دختران جایگاهی در میان قبایل اعراب نداشتند گفت : در سایه تعالیم
اسلامی و به برکت سیره رسول خدا نگاه مسلمانان به حضور زن در جامعه تغییر یافته و امروز در جامعه اسلامی این باور قوت گرفته

 
که شایستگی ها و توانمندي هاي زنان زمینه ساز موفقیت مردان است. 

وي با تجلیل از فداکاري مادران شهدا اظهار داشت : آسایش و امنیت امروز ما مرهون ازخودگذشتگی مادرانی است که فرزندانی با

 
ایمان پروردند تا ایثارگرانه در راه حفظ دین اسلام جان خود را نثار کنند. 

دکتر آکوچکیان یکی از اعضاي پارلمان زنان کیش نیز در این نشست شکل گیري پارلمان زنان کیش را یکی از ارزشمند ترین
اقدامات مدیریتی سازمان منطقه آزاد کیش برشمرد و با تجلیل از حمایت هاي مدیرعامل ، معاون فرهنگی و اجتماعی و رییس اداره
امور زنان سازمان منطقه آزاد کیش در روند شکل گیري این پارلمان مشورتی گفت : پارلمان زنان با هدف نظام مند کردن مشارکت

 
اجتماعی زنان منطقه به عنوان تجربه اي مدرن براي حضور روشن و هدفمند بانوان در عرصه اجتماعی شکل گرفته است. 

وي افزود: در این پارلمان زنان بخش ها و گروه هاي مختلف جامعه ، ادارات و نهادها ، بخش هاي خصوصی و دولتی، دانشگاهیان،

 
معلمان و پژوهشگران حضور دارند و حاصل مشارکت بانوان از لایه هاي مختلف جامعه زنان کیش است. 

آکوچکیان تصریح کرد: این پارلمان به عنوان بازوي مشورتی یاریگر مدیران منطقه در تصمیم گیري و فعالیت هاي راهبردي آنان است
و بی تردید در ارائه راهکارهاي بومی براي حل مسائل منطقه نقش موثري دارد و می تواند فرصتی فراهم کند که مطالبات زنان منطقه

 
بومی شده و راهکار متناسب براي حل آن ارائه شود. 

اجراي موسیقی توسط گروه دانش آموزي هور،گروه موسیقی سنتی دینگو با هنرنمایی بانوان استان هرمزگان ، گروه موسیقی جام جم،
شعرخوانی و پخش کلیپ هایی با موضوع مادر و همچنین نقش زنان در پیروزي انقلاب بخش هاي متنوعی از مراسم جشن روز زن در

کیش بود.



چرا گردشگري در بوشهر ضعیف است؟

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/11/18

بازداشت شدگان سابق اردوگاه هاي سین کیانگ می گویند که مجبور به تماشاي تجاوز گروهیِ محافظان نقاب دار به یک زن
شده اند.

عضو انجمن راهنمایان گردشگري ایران می گوید
گردشگري یکی از پول سازترین صنایع در سطح دنیا است
اما کارآفرینان در صنعت گردشگري بایستی بیش از

 
سایرین صبر و بردباري و تلاش و پشتکار داشته باشند. 

به گزارش ایسنا، حیدر حکمت شعار، در اولین رویداد
دورهمی مرکز نوآوري و شتابدهی جهاد دانشگاهی استان
بوشهر با محوریت گردشگري دریایی عنوان کرد: صنعت
گردشگري همچون هر صنعت دیگري، مجموعه اي از
همکاران و عرضه کنندگان است که براي رفع یک نیاز

 
مشخص از بازار تلاش می کنند. 

به گفته وي گردشگري یکی از پول سازترین صنایع در سطح دنیا محسوب می شود و کشورهایی همانند ویتنام و تایلند و مالزي ... از
این فرصت استفاده کافی را می برند. اگر صنعت گردشگري فعال گردد، همزمان در واقع 18 شغل و کسب و کار نظیر هتل ها،
رستوران ها، دفاتر حمل و نقل مسافر، بومگردي ها و در کل بخش عمده اي از بازار فعال می گردند که در هیچ صنعتی این پیوند

 
برقرار نمی گردد. 

عضو انجمن راهنمایان گردشگري ایران افزود: در ارزیابی ها وضعیت گردشگري در استان هایی همچون یزد، اصفهان، فارس و تبریز و
مشهد و... در حد متوسط و قابل قبولی است ولی وضعیت این صنعت در استان بوشهر با توجه به تاریخچه قوي و پتانسیل هاي موجود

 
اصلا خوب و قابل قبول نیست. 

حکمت شعار با برشمردن انواع گردشگري گفت: گردشگري فقط دریایی نیست و منحصر به فصل بهار نبوده، بلکه میتوان با ایجاد
تجارب جذاب خرماچینی در فصل تابستان و مردادماه نیز گردشگر جذب کرد و در مجموع انواع مختلفی مثل گردشگري مقاومت،

 
گردشگري سیاه (جنگ یا ...)، گردشگري، درمان، مذهب و... وجود دارد. 

وي اضافه کرد: لازم به توضیح است که استان بوشهر داراي ظرفیت و پتانسیل همه و یا اکثر گردشگري هاي متنوع است اما
گردشگري دریایی از جمله مهمترین شکل هاي بالقوه جهت توسعه خوشه صنعتی گردشگري در استان بوشهر و منطقه قلمداد می

 
گردد که البته پیش روي توسعه آن همانند سایر اقسام گردشگري در استان و کشور موانعی جدي وجود دارد. 



عضو انجمن راهنمایان گردشگري ایران در پاسخ به یکی از حضار مبنی بر چرایی ضعف صنعت گردشگري در استان بوشهر،
خاطرنشان کرد: این موضوع خیلی مفصل است و میتوان طبق تجربه موجود به مواردي اشاره کرد که بر اساس اولویت و اهمیت
عبارتند از: 1- کم کاري و کم آگاهی خود شهروندان نسبت به پتانسیل هاي منطقه و کم لطفی و یا بی توجهی خود افراد به استان،
2- کم کاري و یا کم لطفی برخی از رسانه هاي ملی نسبت به استان، 3- نبود یا کمبود کسب و کارهاي قوي در صنعت گردشگري
براي معرفی ظرفیتها و پتانسیل هاي منطقه، 4- عدم درك صحیح دولتها از اهمیت توسعه خوشه صنعتی گردشگري و کمبود حمایت
هاي مادي و معنوي و ضعف زیرساختی شدید. 5- عدم حمایت از سرمایه گذاران بخش خصوصی از سوي دولتها و حاکمان و نبود

 
برنامه اي براي حمایت از توسعه سرمایه گذاریهاي خصوصی در زمینه توسعه صنعت گردشگري از منظر زیرساخت ها و ... . 

این فعال حوزه گردشگري در ادامه از تجربیات خود در مناطق و کشورهاي دریایی سرتاسر دنیا پیرامون توسعه گردشگري دریایی در
استان بوشهر عنوان کرد: این بایستی در قالب یک حرکت مردمی و کارآفرینی بدون چشمداشت به حمایت دولتی صورت پذیرد و
دولت و حاکمیت نقش تامین کننده امنیت و برخی زیرساختهاي حیاتی را بر عهده بگیرد. اگر کارآفرینی چشم به حمایت دولت
داشته و انتظار داشته باشد حرکتها از سمت دولت صورت پذیرد، قطعا این نگرش حاصلی جز شکست و عدم تحقق اهداف در بر

 
نخواهد داشت. 

حیدر حکمت شعار توضیح داد: از طرفی چون ضعف زیرساختی وجود داشته و حمایت مطلوبی نیز از سوي دولت ها صورت نمی
پذیرد بایستی در حد توان و ظرفیت، تیم هاي نوآور بکوشند تا براي مسائلی که تحت کنترلشان بوده ایده ها و راه حلهایی خلاقانه
ارائه نمایند و چون کمتر کاري صورت پذیرفته است با اندك اقدامات موثر در این زمینه میتوان منافع بسیاري را ایجاد کرد و کافی

 
است محصول یا خدمت مدنظر ارزش کلیدي و منحصر به فرد مورد نیاز مشتري را ارائه نماید. 

وي با اشاره به تجربیات خود خاطرنشان کرد: گردشگران مرفه داخلی و علی الخصوص خارجیها به شدت از تجملات و تکنولوژي سطح
بالا و اسکان در هتل هاي مجلل و مناطق سرسبز و... فراري هستند و تمایل بسیار شدیدي به بهره گیري از ظرفیتهاي موجود داشته
و شدیدا طرفدار سادگی هستند و تجربه کردن محصولات ارگانیک و بهره گیري از بومگردي ها و مشارکت در ساخت صنایع دستی و

 
ماهیگیري و... را به شدت طلب می کنند و عمیقا از دیدن طبیعت بکر و البته مشاهده دریا و ساحل خلیج فارس لذت می برند. 

عضو انجمن راهنمایان گردشگري ادامه داد: البته لازم به ذکر است همه گردشگران داخلی و خارجی در عین حال سادگی دوستی و
دوري از تکنولوژي و تجملات به شدت از سرویس بهداشتی نامناسب بیزارند و همواره در استان بوشهر از این مسئله گلایه دارند که

 
این تصویر مطلوبی از استان و مدیریت شهري آن ارائه نمی دهد و حل آن نیز آنچنان پیچیده به نظر نمیرسد. 

این فعال حوزه گردشگري تصریح کرد: پس میتوان گفت استان بوشهر خصوصا با دارا بودن بیشترین مرز آبی با خلیج فارس جذابیت
بسیار بالایی داشته و کارآفرینان بایستی مبتنی بر فناوري، ارزش هاي منحصر به فرد و در عین حال فرصتهاي تجربه لذتبخش و
سادهاي براي گردشگران فراهم آورند که به سهم خود از این صنعت بهره لازم را ببرند و همچنین استان بوشهر را بهتر معرفی نمایند.

حکمت شعار تاکید کرد: نکته پایانی اینکه کارآفرینان در صنعت گردشگري بایستی بیش از سایرین صبر و بردباري و تلاش و پشتکار
داشته باشند و با هوش فرهنگی و کارآفرینی بالا، عاشقانه با کسب و کار خود زندگی نمایند تا کسب و کار پایدار و گردشگري پایدار

 
تحقق یابد. 

به گزارش ایسنا، اولین رویداد دورهمی با محوریت گردشگري دریائی با حضور «حیدر حکمت شعار»، از فعالان با سابقه صنعت
گردشگري و عضو انجمن راهنمایان گردشگري ایران، به عنوان مهمان و به همّت سازمان تجاري سازي فناوري و اشتغال دانش



آموختگان جهاد دانشگاهی استان بوشهر، مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی استان بوشهر و اداره کل ورزش و جوانان استان بوشهر

 
برگزار شد. 

asriran.com/003E8f :لینک کوتاه



آموزش مشاغل خانگی به طلاب فاقد شغل در البرز

منبع: تابناكشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/11/18

 
آموزش مشاغل خانگی به طلاب فاقد شغل در البرز 

مدیرکل مرکز خدمات حوزه هاي علمیه البرز گفت: به دنبال آن هستیم که از ظرفیت هایی که وجود دارد در راستاي ارتقاء طلاب و

 
خانواده هاي ایشان بهره بگیریم و یکی از زمینه هاي مناسب براي طلابی که اشتغال ندارند طرح توسعه مشاغل خانگی است. 

به گزارش «تابناك البرز» حجت الاسلام مسعود انصاري با حضور در جهاد دانشگاهی استان ضمن ارائه گزارشی از فعالیت ها و
ساختارهاي این مرکز در استان گفت: حدود 6400 طلبه و روحانی در حوزه هاي علمیه استان حضور دارند و با احتساب خانواده هاي

 
ایشان، جمعیتی بالغ بر 20 هزار نفر را در بر می گیرند. 

وي افزود: به دنبال آن هستیم که از ظرفیت هایی که وجود دارد در راستاي ارتقاء طلاب و خانواده هاي ایشان بهره بگیریم و یکی از

 
زمینه هاي مناسب براي طلابی که اشتغال ندارند طرح توسعه مشاغل خانگی است. 

وي ادامه داد: جهاد دانشگاهی و اداره کل تعاون بر اساس تجاربی که در این زمینه دارند می توانند در انتخاب رسته هاي اولویت دار
مشاغل خانگی در استان به ما کمک کنند تا بتوانیم براي بهره مندي طلاب و یا خانواده هاي ایشان و ارائه آموزش و مشاوره براي

 
ایجاد این مشاغل و اتصال آنها به بازار برنامه ریزي نماییم. 

وي با اشاره به فعالیت هاي معاونت فرهنگی و کارآفرینی مرکز خدمات حوزه هاي علمیه استان البرز، یکی از رویکردهاي این معاونت
را تمرکز بر مشاوره و آموزش مهارت هاي پیش از ازدواج، فرزندپروري و نظایر آن نام برد و گفت: در این زمینه می توانیم در خصوص

 
تولید محتواهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي همکاري داشته باشیم. 

وي با اشاره به تفاهم نامه بین این دو نهاد اظهار امیدواري کرد طرفین بتوانند از توانمندي ها و ظرفیت هاي یکدیگر به منظور
توانمندسازي و ارتقاي سازمانی بهره ببرند.



افتتاح طرح کارگاه تولید نایلون ونایلکس مورد حمایت صندوق استان همزمان

با دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/11/18

افتتاح طرح هاي اشتغال روستایی صندق کارآفرینی امید

 
استان ایلام در دهه مبارك فجرانقلاب اسلامی 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
ایلام در مورخ 99/11/16 باحضور اشکانی مدیرنظارت و
وصول مطالبات صندوق ،عزت پور مدیرصندوق استان و
همکاران صندوق استان، طرحهاي اشتغال روستایی مورد
حمایت صندوق استان در پنجمین روز از دهه مبارك فجر

 
افتتاح گردید. 

در این مراسم با حضور اشکانی مدیر نظارت و وصول
مطالبات صندوق کارآفرینی امید ، طرح کارگاه تولید نایلون ونایلکس توفیق رحیمی با اعتبار 10 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 3 نفر

 
واقع در روستاي جعفرآباد بخش سیوان شهرستان ایلام افتتاح گردید. 

در این افتتاحیه عزت پور مدیر صندوق استان ایلام ضمن تبریک فرارسیدن دهه مبارك فجر و روز زن، گزارشی از عملکرد صندوق در

 
پرداخت تسهیلات اشتغالزایی در سال جاري ، و همچنین فرایند چگونگی حمایت صندوق استان ازطرح مذکور را تشریح کرد. 

اشکانی مدیر نظارت و وصول مطالبت صندوق ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه(س) و دهه مبارك فجر در حین افتتاح طرح با

 
مجري طرح در خصوص نحوه فعالیت ، تولیدات طرح و چگونگی فروش و بازار هدف آنان گفتگو و بحث کرد. 

لازم به یادآوري میباشد که با بهره برداري ازطرح مذکور، همزمان 1212 طرح اشتغالزایی با اعتبار 614 میلیارد ریال و اشتغالزایی
براي 1412 نفر نیز افتتاح گردید.



افتتاح طرح کارگاه تولید تولیدي پوشاك مورد حمایت صندوق استان همزمان

با دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/11/18

افتتاح طرح هاي اشتغال روستایی صندق کارآفرینی امید

 
استان ایلام در دهه مبارك فجرانقلاب اسلامی 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
ایلام در مورخ 99/11/16 باحضور اشکانی مدیرنظارت و
وصول مطالبات صندوق ،عزت پور مدیرصندوق استان و
همکاران صندوق استان، طرحهاي اشتغال روستایی مورد
حمایت صندوق استان در پنجمین روز از دهه مبارك فجر

 
افتتاح گردید. 

در این مراسم با حضور اشکانی مدیر نظارت و وصول
مطالبات صندوق کارآفرینی امید ، طرح کارگاه تولیدي پوشاك نرگس حیدري با اعتبار 2 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 5 نفر واقع

 
درشهرك شهیدکشوري( روستاي سرطاف) شهرستان ایلام افتتاح گردید. 

در این افتتاحیه عزت پور مدیر صندوق استان ایلام ضمن تبریک فرارسیدن دهه مبارك فجر و روز زن، گزارشی از عملکرد صندوق در

 
پرداخت تسهیلات اشتغالزایی در سال جاري ، و همچنین فرایند چگونگی حمایت صندوق استان ازطرح مذکور را تشریح کرد. 

اشکانی مدیر نظارت و وصول مطالبت صندوق ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه(س) و دهه مبارك فجر در حین افتتاح طرح با

 
مجري طرح در خصوص نحوه فعالیت ، تولیدات طرح و چگونگی فروش و بازار هدف آنان گفتگو و بحث کرد. 

لازم به یادآوري میباشد که با بهره برداري ازطرح مذکور، همزمان 1212 طرح اشتغالزایی با اعتبار 614 میلیارد ریال و اشتغالزایی
براي 1412 نفر نیز افتتاح گردید.



افتتاح طرح کارگاه تولید زغال صنعتی مورد حمایت صندوق استان همزمان با

دهه مبارك فجر انقلاب اسلامی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/11/18

افتتاح طرح هاي اشتغال روستایی صندق کارآفرینی امید

 
استان ایلام در دهه مبارك فجرانقلاب اسلامی 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
ایلام در مورخ 99/11/16 باحضور اشکانی مدیرنظارت و
وصول مطالبات صندوق ،عزت پور مدیرصندوق استان و
همکاران صندوق استان، طرحهاي اشتغال روستایی مورد
حمایت صندوق استان در پنجمین روز از دهه مبارك فجر

 
افتتاح گردید. 

در این مراسم با حضور اشکانی مدیر نظارت و وصول
مطالبات صندوق کارآفرینی امید ، طرح کارگاه تولیدزغال صنعتی فاضل شکري با اعتبار 2میلیارد ریال و اشتغالزایی 3براي نفر واقع

 
در روستاي چالسرا شهرستان ایلام افتتاح گردید. 

در این افتتاحیه عزت پور مدیر صندوق استان ایلام ضمن تبریک فرارسیدن دهه مبارك فجر و روز زن، گزارشی از عملکرد صندوق در

 
پرداخت تسهیلات اشتغالزایی در سال جاري ، و همچنین فرایند چگونگی حمایت صندوق استان ازطرح مذکور را تشریح کرد. 

اشکانی مدیر نظارت و وصول مطالبت صندوق ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه(س) و دهه مبارك فجر در حین افتتاح طرح با

 
مجري طرح در خصوص نحوه فعالیت ، تولیدات طرح و چگونگی فروش و بازار هدف آنان گفتگو و بحث کرد. 

لازم به یادآوري میباشد که با بهره برداري ازطرح مذکور، همزمان 1212 طرح اشتغالزایی با اعتبار 614 میلیارد ریال و اشتغالزایی
براي 1412 نفر نیز افتتاح گردید.



افتتاح بزرگترین مرکز تولید کیت هاي الکتریکی در شهرستان مهاباد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/11/18

 
 

همزمان با چهارمین روز از دهه مبارك فجر، بزرگترین مرکز تولید کیت هاي الکترونیکی در شهرستان مهاباد با حضور شه حامد
مشاور مدیر عامل صندوق کارآفرینی امید، سید حسینی و آخوندزاده مدیر صندوق کارآفرینی امید استان آذربایجان غربی و همچنین

 
تعدادي از مسئولین استانی و شهرستانی افتتاح و به بهره برداري رسید. 

این طرح که با حمایت صندوق کارآفرینی امید با اعتباري بالغ بر 9100 میلیون ریال به بهره برداري رسید در زمینه تولید انواع کیت

 
هاي الکترونیکی و مدارهاي الکتریکی فعالیت خواهد کرد. 

آخوندزاده در آئین افتتاح این طرح به فعالیت هاي صندوق کارآفرینی امید اشاره کرد و افزود: از ابتداي سال 1392 در دولت تدبیر و
امید، صندوق کارآفرینی امید با اعتباري بالغ بر 2730 میلیارد ریال براي 14000 نفر فرصت شغلی در بخش هاي مختلف صنعت،

 
خدمات و کشاورزي تسهیلات پرداخت نموده است. 

مدیر صندوق استان خاطرنشان کرد: 863 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه صنعت براي 4376 کسب و کار پرداخت شد و در حوزه
خدمات نیز 1161 میلیارد ریال براي 6964کسب و کار از تسهیلات صندوق کارآفرینی امید براي ایجاد اشتغال استفاده نموده اند که

 
بیشترین سهم را به خود اختصاص داده است. 

وي اضافه کرد: 152 میلیارد ریال نیز از این تسهیلات به 1366 متقاضی در ازدواج و معیشت طی این دوره پرداخت شده است و

 
حمایت از اشتغال روستایی و توسعه طرح هاي روستامحور از مهمترین برنامه هاي حمایتی این صندوق است. 

آخوندزاده افزود: اجراي طرح هاي روستاي بدون بیکار، هر روستا یک طرح، خود اشتغالی، بوم گردي در روستاهاي استان براي
استفاده از جاذبه هاي گردشگري و افزایش امرار و معاش روستاییان از اهم اهداف این صندوق است تا بتواند از مهاجرت روستاییان به

 
شهرها و توسعه حاشیه نشینی جلوگیري کند. 





فولاد مبارکه مجموعه باارزشی براي اقتصاد کشور است

منبع: عصر معدنشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/11/18

عصر معدن- قائم مقام بورس کالاي ایران روز پنج شنبه 16 بهمن ماه به اتفاق مدیر عملیات بازار، مدیر عملیات عرضه و
مشاور معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران از خطوط تولید شرکت فولاد مبارکه بازدید کرد.

عصر معدن- قائم مقام بورس کالاي ایران روز پنج شنبه 16 بهمن ماه به اتفاق مدیر عملیات بازار، مدیر عملیات عرضه و مشاور

 
معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران از خطوط تولید شرکت فولاد مبارکه بازدید کرد. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از فولاد مبارکه اصفهان، رضا محتشمی پور گفت: بازدید از مجموعه صنعتی بزرگی مثل
فولاد مبارکه فرصت خوبی براي آشنا شدن با مسائل ریز حوزه تولید بود، به ویژه اینکه فولاد مبارکه یکی از بزرگ ترین عرضه

 
کنندگان بورس کالا و بازارهاي کالایی ایران و از مهم ترین تولیدکنندگان ورق بسیاري از صنایع کشور به شمار می رود. 

وي افزود: این بازدید فرصت خوبی بود براي هم فکري درباره رفع بعضی از مشکلاتی که ممکن است در فرایند عرضه کالاهاي این

 
مجموعه بزرگ در بورس به وجود آید. 

قائم مقام بورس کالاي ایران در ادامه خاطرنشان کرد: صنایعی مثل فولاد مبارکه معمولا نیاز به مقررات انعطاف پذیري دارند که نیاز
آنان در بازار را تأمین و تنوع محصولات آنان را پشتیبانی کند و این ها همه باید در تدوین مقررات لحاظ شود. البته تدوین کننده
اصلی و تنظیم کننده اصلی مقررات بازار فولاد وزارت صمت است که ما هم با این وزارتخانه ارتباط خوب و همکاري هاي زیادي در

 
حوزه بازارهاي کالایی داریم و شاید این فرصتی باشد براي اینکه بتوانیم در جاهایی که نیاز است در تنظیم مقررات بهتر عمل کنیم. 

وي تصریح کرد: برخی از ظرفیت هاي موجود در فولاد مبارکه براي اینکه به بازار برسد نیازمند آن است که براي آن بر اساس
مکانیسم هاي موجود فکري اندیشیده شود، براي مثال هم اکنون متوجه شدیم در حوزه ورق رنگی مشکلاتی براي عرضه وجود دارد
که ارائه راهکار براي رفع مشکل آن کار پیچیده اي نبوده و ظرفیت هاي مقرراتی فعلی بازار امکان رفع این گلوگاه ها را به ما داده

 
است. 

محتشمی پور با بیان اینکه فولاد مبارکه مجموعه باارزشی براي اقتصاد کشور است، افزود: البته با همکاري بیشتر فولاد مبارکه، اگر هم
مواردي هنوز نیاز به اقدام بیشتر داشته باشد، می توانیم آن را انجام دهیم و ان شاءاالله این بازدید زمینه اي براي توسعه بیشتر فولاد

 
مبارکه فراهم آورد. 

 
وي در پایان گفت: باعث خوشحالی است که در سال هاي آینده طرح هاي توسعه بیشتري را در مجموعه فولاد مبارکه شاهد باشیم. 

 
فولاد مبارکه تنها شرکتی است که کل محصولات خود را در بورس عرضه می کند 

معاون عملیات و نظارت بر بازار بورس کالاي ایران نیز در گفت وگو با خبرنگار فولاد گفت: خیلی خوشحالیم که امروز از مجتمع فولاد
مبارکه بازدید کردیم و افسوس خوردیم که چرا دیر آمدیم. شاید اگر زودتر آمده بودیم، سیاست گذاري ها و تصمیم گیري هایمان

 
متفاوت بود. 



سید جواد جهرمی افزود: پیش از این موضوعات مختلفی درخصوص فولاد مبارکه مطرح بود. یکی از آن ها محصولات کیفی بود و
نیازهایی که باید در فروش محصولات کیفی در نظر گرفته شود. در واقع امروز شاهد بودیم که وقتی یک محصول کیفی تولید می
شود چه فرایندهاي اضافه اي براي آن اعمال می شود و فولاد مبارکه چه خدمات دیگري را باید در نظر بگیرد . این موارد را ما می

 
توانیم در سیاست گذاري در نظر بگیریم. 

وي در ادامه با تأکید بر ظرفیت هاي فولاد مبارکه در تولید ورق هاي کیفی افزود: مصرف کنندگانی که ورق کیفی نمی خواهند می
توانند نیاز خود را از سایر تولیدکنندگان تأمین کنند و تأمین ورق صنعت لوازم خانگی و خودرو که جزو صنایع استراتژیک کشورند

 
توسط فولاد مبارکه صورت بگیرد. این امر رشد و شکوفایی صنایع پایین دستی را به همراه خواهد داشت. 

معاون عملیات و نظارت بر بازار بورس کالاي ایران افزود: اگر بخواهیم در اقتصاد کشور پیشرفت کنیم باید تلاش کنیم تعداد فولاد

 
مبارکه هاي بیشتري داشته باشیم، اما متأسفانه به این شرکت ها در ماه ها و سال هاي گذشته بی مهري هایی شده است. 

جهرمی گفت: با توجه به طرح هاي توسعه اي که امروز با آن آشنا شدیم باید کمک کنیم این طرح هاي توسعه ادامه پیدا کند و فولاد
مبارکه هاي بیشتري داشته باشیم تا سر ریز سود حاصل این شرکت ها به اقتصاد ما برگردد و زمینه افزایش اشتغال فراهم گردد. از

 
سویی دیگر با توجه به مسئولیت هاي اجتماعی شرکت ها، شهرهاي اطراف آن ها بتوانند خود را نیز به سطحی از رفاه برسانند. 

وي تصریح کرد: نکته دیگر مطرح در بازدید امروز مشکل فروش برخی از محصولات بود که مطابق سیاست هاي دولت در چندماهه
گذشته ایجاد شده است و مقرر شد با بررسی موضوع و موجودي انبارها، در مورد آن تصمیم گیري شود تا بتوانیم کمکی را در حوزه

 
فروش به فولاد مبارکه داشته باشیم. 

جهرمی در پایان گفت: فولاد مبارکه در بین شرکت هاي تولیدکننده ورق تنها شرکتی است که کل محصولات خود را در بورس عرضه
می کند و اگر سایر تولیدکنندگان ورق هم در کنار فولاد مبارکه اقدام به عرضه کنند، قطعا فشار از روي فولاد مبارکه برداشته می

شود و بازار به تعادل می رسد.



تعارض منافع عضو شوراي قروه محرز شد

منبع: کرد پرسشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/11/18

سرویس کردستان- تعارض منافع و تخلف از قانون یکی از اعضاي شوراي شهر قروه در حالی رخ داده که دستگاه هاي مسئول
در این زمینه با وجود مطلع بودن از این تعارض منافع، سکوت اختیار کرده اند.

 سرویس کردستان- تعارض منافع و تخلف از قانون یکی از
اعضاي شوراي شهر قروه در حالی رخ داده که دستگاه هاي مسئول در این زمینه با وجود مطلع بودن از این تعارض منافع، سکوت

 
اختیار کرده اند. 

به گزارش خبرنگار کردپرس، مدتی است در شوراي شهر قروه بحث بر سر تعارض منافع یکی از اعضاي شورا که هم اکنون رئیس
شوراست، شدت گرفته به طوري که عضو تازه وارد شورا «یحیی رستمی» از امضا کردن هرگونه نقشه تفکیکی مربوط به «کلوندي» با
این دلیل که تعارض منافع دارد، خودداري می کند. برخوردي که «عضو سابق شورا و شهردار سابق» همان اوایل آغاز به کار شوراي

 
پنجم پیگیر آن می شوند اما گویا با رانتی که «کلوندي» داشته اجازه ادامه پیگیري را نمی دهد! 



 
 

این مسئله تا جایی پیش رفته که گاهی اوقات باعث جنجال در شوراي شهر و واماندگی در رسیدگی به پرونده هاي مردم شده است.
همچنین بررسی این موضوع در هیئت تطبیق شهرستان قروه مطرح شد و یک بار جلوي فعالیت این عضو شوراي شهر قروه گرفته می

 
شود و با توجیهات این عضو شورا اجازه فعالیت مجدد به این عضو شورا داده می شود. 

با این وصف گرچه قانون به طور صریح تکلیف را مشخص کرده اما اینکه چرا هیئت تطبیق شهرستان در کنار دیگر اعضاي شوراي
شهر و همچنین مسئولان راه و شهرسازي استان، شهرداري و مهم تر از همه نظام مهندسی شهرستان و استان در برابر این مسئله

 
سکوت اختیار کرده و یا واکنش درستی نشان نداده اند؛ موردي است که باید پاسخ داده شود. 

 
قانون چه می گوید؟ 

به استناد ماده 123 آیین نامه اجرایی قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان مصوب سال 1375 و نظر به بند 5 ماده 2 مکرر آیین
نامه مذکور اصلاحی سال 1394 که مقرر می دارد «تمامی اشخاص در ارایه خدمات مهندسی ساختمان باید از تکفل همزمان اموري
که زمینه و موجبات نمایندگی یا قبول منافع متعارض را فراهم می آورد؛ اجتناب نمایند»، همه دارندگان پروانه اشتغال به کار در هر
رشته اعم از اصلی یا مرتبط و در هر پایه که همزمان تحت هر عنوان در دستگاه ها و نهادهاي مشخص شده در این دستورالعمل
هرگونه رابطه استخدامی دارند و یا محل خدمت آنان در این دستگاه هاست تا زمانی که رابطه استخدامی آنان پابرجاست نباید از

 
پروانه اشتغال به کار در هیچ یک از صلاحیت هاي مندرج در ظهر پروانه خود و امتیازهاي ناشی از آن استفاده کنند. 



 
 

همچنین تمامی اشخاص مشمول این دستورالعمل باید حداکثر تا تاریخ اول فروردین ماه 97 نسبت به تودیع پروانه اشتغال به کار
خویش با سازمان نظام مهندسی یا کاردانی ساختمان استان محل عضویت خود اقدام می کردند. هر زمان که رابطه استخدامی این
اشخاص در دستگاه هاي مزبور با گواهی مکتوب دستگاه مربوط قطع گردد، مجدداً پروانه اشتغال به کار به ایشان بازگردانده خواهد
شد. هیات مدیره هاي سازمان هاي نظام مهندسی و یا کاردانی ساختمان استان ها موظفند تدابیر اجرایی لازم براي دریافت و

 
محافظت از پروانه هاي اشتغال تودیعی اتخاذ نمایند. 

 
تخلفی آشکار در سه سال 

حال براساس همین دستورالعمل دستگاه هایی که شامل این بخشنامه می شوند در جدول زیر آمده است که در میان این دستگاه ها

 
به «شوراي شهر و روستا با زیرمجموعه اعضاي اصلی و علی البدل و کارکنان» اشاره شده است. 



 
 

پیرو همین مسئله «حوریا کلوندي» به عنوان یکی از اعضاي شوراي شهر که هم اکنون رئیس شوراست شامل این دستورالعمل بوده و
در این مدت سه سال و نیم نباید از پروانه نظام مهندسی خود استفاده می کرد و می بایست آن را که عنوان شهرسازي دارد تحویل

 
داده و بعد در مقام عضویت و ریاست مشغول فعالیت می شد. 

باید دانست یکی از وظایف مهندس شهرساز تفکیک اراضی شهري است و این تفکیک جزو اموري محسوب می شود که مستقیم زیر
نظر شوراي شهر و شهرداري قرار دارد، یعنی مالک گزارش و نقشه تفکیکی اراضی خود را باید به تأیید شورا، جهت عقد صلحنامه و

 
تعیین قدرالسهم شهرداري برساند. 

با توجه به این نکته سؤال اینجاست که آیا یک نفر می تواند همزمان در مقام تهیه کننده، تأیید کننده و تصویب کننده طرح جهت
انجام امور مربوط به کمیسیون ماده 5 باشد؟! کاري که «حوریا کلوندي» در این سه سال گذشته انجام داده و در واقع مرتکب تخلفی
آشکار در سایه نبود نظارت قانونی و سکوت تأمل برانگیز مسئولان شده است. تخلفی که بررسی ها نشان می دهد براي فرار از قانون

 
حتی بعضی از نقشه هاي تفکیکی را بدون مهر نظام مهندسی آن هم توسط خود متقاضی به شهرداري تحویل داده شده است! 



 
 

 
نظام مهندسی قروه: این مورد به خبرنگار ربطی ندارد! 

خبرنگار کردپرس در همین زمینه از تمامی نهادهاي مسئول؛ اقدام به پیگیري موضوع کرد که یکی از این نهادها سازمان نظام
مهندسی شهرستان قروه بود؛ سازمانی که یکی از مقصران اصلی در این جریان است و با سکوت این تخلف را تأیید کرده در برابر سؤال

 
خبرنگار واکنش نادرستی را از خود نشان داد. 

«مصیب ورمقانی» به عنوان رئیس نظام مهندسی قروه در پاسخ به سؤال خبرنگار کردپرس مبنی بر اینکه «جریان این تعارض منافع
چیست و چرا نظام مهندسی اقدامی نداشته؟!» با برخوردي تند بدون اینکه اجازه دهد سؤال خاتمه یابد گفت که «این مورد یک

 
مسئله داخلی بوده و به خبرنگار هیچ ارتباطی ندارد!». 

رئیس نظام مهندسی قروه در حالی می گوید این یک مورد داخلی است که یا مطلع نیست که عضو شوراي شهر بودن یعنی چه و یا

 
مطلع هست و قصد پاسخ گویی ندارد! 



 
 

 
راه و شهرسازي کردستان: مسئله در حال پیگیري است! 

نهاد دیگري که در این زمینه نقش اصلی و نظارتی را دارا بوده و باید ورود کند اداره کل راه و شهرسازي کردستان است. که دو
مسئول مرتبط به این موضوع «مصطفی رضایی» و «خالد اصلانی» در پاسخ به خبرنگار کردپرس اظهار داشتند «در حال بررسی

 
موضوع هستیم و هنوز نمی توانیم به طور قطعی پاسخ دهیم!». 

حال سؤال اینجاست مگر این مورد بخشنامه قانونی ندارد پس متولیان راه و شهرسازي چه چیزي را می خواهند بررسی کنند؟! اجراي

 
قانون را...؟! مگر اجراي قانون نیازمند بررسی و استعلام است؟! 



 
 

در همین مورد دو فقره نامه در تاریخ 20 مهرماه و 22 دي ماه سال گذشته و 16 مهرماه 99 به صورت واضح و شفاف به اداره کل راه
و شهرسازي کردستان ابلاغ و تعیین تکلیف شده است! حال با روشن بودن این مورد پیگیري این اداره به چه دلیل و براي چیست؟!

 
جاي سؤال دارد! 

 
مدیرکل دفتر توسعه ساختمان وزارت راه: تخلف است 

خبرنگار کردپرس وقتی به پاسخی روشن از جانب مسئولان استان و شهرستان نرسید در نهایت به پیگیري این مورد از مدیرکل دفتر
توسعه مهندسی ساختمان وزارت راه و شهرسازي کشور پرداخت. «علی محمد عبدي قهرودي» در همین زمینه در گفت و گوي
اختصاصی با خبرنگار کردپرس صراحتاً اشاره کرد که «این مسئله در کل کشور وجود دارد و ملاك ما قانون است و ضوابط ابلاغی از
جمله بخشنامه وزیر وقت راه و شهرسازي به صراحت هم اعلام کرده که تا زمانی فردي در شورا و شهرداري است امکان استفاده از
پروانه اشتغال بکار مهندسی خود را ندارد و این موضوع به مسئولان مرتبط (ادارات کل راه و شهرسازي) در استان ها ابلاغ شده و لازم

 
الاجراست.» 

او در خصوص خلاف قانون عمل کردن در این زمینه هم گفت که «باز هم در بخشنامه اعلام شده که رعایت نکردن مفاد این

 
دستورالعمل، تخلف انتظامی محسوب و مطابق آیین نامه اجرایی این قانون با متخلفان از آن رفتار خواهد شد». 

 
آن طور که «عبدي» می گوید این یک دستورالعمل کشوري بوده و براي آن مستثنی وجود ندارد و همه ملکف به اجراي آن هستند. 

این مقام مسئول وقتی مطلع شد که عضو شوراي قروه همچنان در حال فعالیت بوده و البته هست، متعجب شد و گفت که «ضوابط



ابلاغی صراحتاً چنین فعالیتی را منع کرده و در صورت صحت این مطلب، این تخلف است که همچنان این عضو شورا با پروانه اشتغال

 
به کار مهندسی خود فعالیت دارد و این مورد را قطعاً پیگیري خواهیم کرد.» 

 
 

 
سکوت مسئولان برابر با تضییع حق مردم! 

اینکه در این سه سال مسئولان مرتبط با وجود اطلاع داشتن از قانون تعارض منافع و اشاره مستقیم به این موضوع؛ در برابر این تخلف
در شوراي شهر قروه سکوت اختیار کرده اند یک طرف و اینکه وقتی نسبت به این مسئله عده اي اعتراض کرده و درخواست پیگیري
داشتند و در کمال تعجب با نامه نگاري و وقت کشی مسئولان مرتبط، با این بهانه که باید استعلام گرفته شود و یا بررسی گردد هم

 
یک طرف! در واقع باید پرسید مگر براي اجراي قانون نیاز به استعلام است؟! 

نکته جالب در این زمینه این است که بررسی هاي خبرنگار کردپرس نشان می دهد علت اینکه در کردستان متولیان امر با این تخلف
برخورد نکرده اند درگیر شدن خود این افراد با تعارض منافع است یعنی از نظام مهندسی گرفته تا راه و شهرسازي و شهرداري و حتی
خود مجموعه استانداري هم بخشنامه قانونی را رد کرده و به راحتی با سکوت خود نه تنها اجازه عادي شدن چنین تخلفاتی را داده اند
بلکه حق مردم را هم ضایغ کرده اند و حال باید پرسید در برابر این حجم از بی قانونی در استان کردستان و البته شهرستان قروه چه

 
کسانی پاسخ گو هستند؟! 

با این وجود «حوریا کلوندي» که شعار عدالت و حق الناس را همیشه بیان می دارد؛ در مدت سه سال پایبند به قانون نبوده و
همچنان به فعالیت در راستاي منافع مالی و شخصی خود ادامه داده و می دهد و اخیراً تفکیک زمین 8 هزار متري در شهر دزج را
آغاز کرده چه بسا تعدد کارهاي انجام شده توسط او بدون ثبت در دفتر نظام مهندسی با توجه به حمایت ادارات، مسئولان و تعدادي



از اعضا شوراي شهر با بیان این نکته که «همکار هستیم» هم روند افزایشی داشته باشد! و این نشان می دهد چه ساده بی قانونی رواج
پیدا کرده و قانونمندي زیر سؤال رفته است؟! کسانی که اجازه فعالیت براي این کار را داده اند چه پاسخی دارند؟! آیا نظام مهندسی و

 
راه و شهرسازي استان و البته هیئت تطبیق مطلع هستند در این تخلف مشارکت داشته اند؟! 

 
برخورد قانونی درخواست عمومی 

حال که سه سال از تخلف این عضو شورا می گذرد و مدیرکل دفتر توسعه مهندسی ساختمان وزارت راه و شهرسازي کشور هم چنین
موردي را خلاف قانون اعلام کرده، انتظار می رود با «حوریا کلوندي» که بارها مدعی بوده خلافی را مرتکب نشده و حتی پس از
بازداشت شهردار سابق صراحتاً اعلام کرد بی عدالتی پایان یافته! و پس از ریاست شورا هم از شیشه اي بودن شورا سخن می گوید؛ با
این اصرار بر بی قانونی خود حق بسیاري از مردم را ضایع و از آنان حق تفکیکی دریافت کرده و احتمالاً با نفوذ خود باعث از بین رفتن
حق عمومی و منافع شهرداري و عموم مردم و شکل گیري نوعی رانت شده برخورد قانونی صورت گیرد. برخوردي که درخواست عموم

 
مردم بوده و باید روند قانونی براي تخلف سه ساله و نیم این عضو شورا علنی اعلام شود./ 

گزارش: زیبا امیدي فر



779 هزار آمریکایی دیگر بخاطر کرونا شغل خود را از دست دادند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/11/18

779 هزار آمریکایی در هفته گذشته تحت تأثیر پاندمی کرونا و محدودیت هاي آن شغل خود را از دست داده و درخواست
حمایت از بیکاري خود را به ثبت رساندند.

779 هزار آمریکایی در هفته گذشته تحت تأثیر پاندمی کرونا و محدودیت هاي آن شغل خود را از دست داده و درخواست

 
حمایت از بیکاري خود را به ثبت رساندند. 

779 هزار آمریکایی در هفته گذشته تحت تأثیر پاندمی کرونا و محدودیت هاي آن شغل خود را از دست داده و درخواست حمایت از

 
بیکاري خود را به ثبت رساندند. 

البته باید اشاره کرد که این میزان بیکاري هفتگی کمترین میزان در دو ماه اخیر بوده و از مقدار مورد انتظار کارشناسان هم کمتر

 
است. 

اقتصاددانان شرکت کننده در نظرسنجی داوجونز پیش بینی کرده بودند تعداد افراد تحت پوشش بیمه که بیکار شده اند در هفته

 
گذشته به 830 هزار نفر برسد. 

تعداد افرادي در بحران کرونا به طور مداوم از بیمه بیکاري استفاده کرده اند علی رغم افت شدید همچنان بالا باقی ماند و به 17.8

 
میلیون نفر رسید. 

برچسب ها: کرونا ، اشتغال ، بیکاري



اس اندپی دوباره رکوردشکنی کرد

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/11/18

شاخص هاي سهام آمریکا در معاملات دیشب، جمعه (بامداد شنبه به وقت تهران)، رشد کردند و دوباره رکورد هاي تاریخی
جدیدي به ثبت رساندند تا بهترین هفته خود از ماه نوامبر را به ثبت برسانند.

شاخص هاي سهام آمریکا در معاملات دیشب، جمعه (بامداد شنبه به وقت تهران)، رشد کردند و دوباره رکورد هاي تاریخی

 
جدیدي به ثبت رساندند تا بهترین هفته خود از ماه نوامبر را به ثبت برسانند. 

شاخص هاي سهام آمریکا در معاملات دیشب، جمعه (بامداد شنبه به وقت تهران)، رشد کردند و دوباره رکوردهاي تاریخی جدیدي به

 
ثبت رساندند تا بهترین هفته خود از ماه نوامبر را به ثبت برسانند. 

سرمایه گذاران امیدوارند گزارش اشتغال ناامیدکننده براي ماه ژانویه باعث افزایش احتمال تصویب سریع تر بسته مالی جدید آمریکا

 
شود. 

 
میانگین صنعتی داو جونز با رشد سهام نایکی و سیسکو 0.3 درصد تقویت شد و به 31٫148.24 واحد رسید. 

اس اندپی 0.4 درصد رشد کرد و به رکورد جدید 3٫886.83 واحد رسید. کامپوزیت نزدك هم 0.6 درصد رشد کرد و به رکورد

 
تاریخی جدید 13٫856.30 واحد رسید. 

هر سه شاخص سهام آمریکا بهترین عملکرد هفتگی خود از ماه نوامبر تا کنون را به ثبت رساندند. داوجونز 3.9 درصد، اس اندپی 4.7

 
درصد و نزدك 6 درصد رشد کردند. 

وزارت کار آمریکا آمار ماه ژانویه را منتشر کرد که نشان می داد وضعیت بازار کار آمریکا در این ماه کمتر از حد انتظار کارشناسان بوده

 
است. 

برچسب ها: شاخص بورس ، اقتصاد آمریکا ، بورس



وضعیت ناامیدکننده بازار کار آمریکا در شروع سال جاري میلادي

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/11/18

وزارت کار آمریکا دیشب اولین گزارش ماهانه مشاغل در سال 2021 و دولت بایدن را منتشر کرد که نشان می داد وضعیت
بازار کار این کشور به سطح مورد انتظار نرسیده است.

وزارت کار آمریکا دیشب اولین گزارش ماهانه مشاغل در سال 2021 و دولت بایدن را منتشر کرد که نشان می داد وضعیت بازار

 
کار این کشور به سطح مورد انتظار نرسیده است. 

وزارت کار آمریکا دیشب اولین گزارش ماهانه مشاغل در سال 2021 و دولت بایدن را منتشر کرد که نشان می دهد وضعیت بازار کار

 
این کشور به سطح مورد انتظار نرسیده است. 

طبق گزارش وزارت کار آمریکا اقتصاد این کشور در ماه ژانویه 49 هزار شغل جدید ایجاد کرده و نرخ بیکاري را به 6.3 درصد کاهش

 
داده است. 

این در حالی است که اقتصاددانان شرکت کننده در نظرسنجی داوجونز پیش بینی کرده بودند بازار کار آمریکا در این ماه 50 هزار

 
شغل جدید ایجاد کند و نرخ بیکاري در 6.7 درصد ثابت باقی بماند. 

البته باید اشاره کرد که بسیاري از کارشناسان وال استریت انتظار عملکرد خیلی بهتري داشتند؛ سیتی گروپ پیش بینی کرده بود این

 
ماه 250 هزار شغل جدید ایجاد شود. 

همچنین گزارش وزارت کار نشان داد که در این ماه 406 هزار نفر از بازار کار خارج شده اند و نرخ مشارکت نیروي کار در این بازار به

 
61.4 درصد افت کرده است. 

برچسب ها: بازار کار ، اقتصاد آمریکا ، اشتغال



ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/11/18

رضا محتشمی پور قائم مقام بورس کالاي ایران، سید جواد جهرمی معاون عملیات و نظارت و هیأت همراه پانزدهم بهمن ماه
با حضور در ذوب آهن اصفهان از بخش هاي مختلف کارخانه بازدید کردند.

به گزارش رصد اقتصادي ، رضا محتشمی پور قائم مقام
بورس کالاي ایران گفت: بازدید از بخش هاي مختلف ذوب
آهن اصفهان تجربه بسیار خوبی بود، زحمات بسیاري در
این کارخانه کشیده شده که قطعاً براي هر بیننده اي می
تواند جذاب باشد. این کارخانه عظیم از دارایی هاي را
هبردي کشور ا ست و انشاا... موفقیت هاي بیشتر آن را

 
شاهد باشیم. 

 
در تولید محصول ریل، عرضه کننده دومی نداریم 

وي افزود: ذوب آهن اصفهان بنیانگذار بورس کالاي ایران است و ساماندهی کالاهاي پایه در کشور با این صنعت آغاز شد. هم اکنون
نیز یکی از عرضه کنندگان کلیدي بورس کالاي ایران و تامین کننده بزرگ بازار فولاد ایران، ذوب آهن اصفهان محسوب می شود و در

 
تولید محصولاتی مانند ریل ما عرضه کننده دومی نداریم. 

قائم مقام بورس کالاي ایران تصریح کرد : ذوب آهن اصفهان در گروه فولاد همواره شفافیت لازم را داشته است و در خصوص این
شرکت مشکلاتی مانند مهندسی عرضه و ... را نداشتیم. مسئولین ذوب آهن اصفهان همیشه همراه ما بودند و در حجم و نحوه عرضه

 
روش کار این شرکت قابل تقدیر است. 

رضا محتشمی پور خاطر نشان کرد: روند مدیریت بازار کالا در ایران به سمت کامل کردن زنجیره عرضه در بورس است و شاهد
هستیم کالاهاي مختلف وارد این چرخه می شوند و لذا حرکت به سمت عرضه کامل تر و شفاف تر به طور طبیعی به نفع شرکت

 
هایی است که عملکرد شفاف دارند. 

سید جواد جهرمی معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران در ادامه به هدف از بازدید امروز پرداخت و گفت : با توجه به این که
یکی از عرضه کنندگان بزرگ و مهم بورس کالاي ایران،ذوب آهن اصفهان است وظیفه داریم با عرضه کنندگان و خریداران در تعامل

 
باشیم و مسائل و مشکلات آنها را بررسی کنیم تا تصمیم گیري هایی انجام شود که منافع خریدار و فروشنده در آن لحاظ گردد. 

وي افزود: امروز وضعیت تولید این شرکت و به ویژه تولید محصول استراتژیک ریل را از نزدیک مشاهده کردم.کالایی که داراي ارزش

 
افزوده بالا است و ذوب آهن اصفهان تنها تولید کننده آن در غرب آسیا به شمار می رود. 



معاون عملیات و نظارت بورس کالاي ایران تصریح کرد: انتظار داریم ذوب آهن اصفهان همان طور که در صنعت فولاد پیشرو بوده
است،سرمایه گذاري بیشتر براي تولید محصولات داراي ارزش افزوده بالا مانند انواع میلگردهاي خاص،کلاف ها و سایر محصولات
صنعتی را در اولویت قرار دهد و بازارهاي آن در اختیار این شرکت قرار گیرد.این مهم فروش محصولات را افزایش می دهد و درآمد

 
نصیب سهامداران می شود. 

 
ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است 

سید جواد جهرمی خاطر نشان کرد : ذوب آهن اصفهان نماد شفافیت در بورس است و در بین شرکت هاي فولادي از جمله معدود
شرکت هایی است که همه محصولاتش را در بورس کالاي ایران عرضه می کند و لذا شفافیت ذوب آهن اصفهان مثال زدنی است و

 
باید سایر شرکت ها نیز از این شفافیت پیروي کنند. 

وي در پاسخ به این سوال که بورس کالا چه حمایت هایی می تواند از ذوب آهن اصفهان داشته باشد چنین گفت: امروز مذاکراتی
صورت گرفت تا بتوانیم ابزارهاي جدیدي را در بحث فروش و تامین مواد اولیه این کارخانه عظیم فولادي به ویژه سنگ آهن و ...
تامین کنیم.براي تامین مواد اولیه مورد نیاز شرکت هاي فولادي تلاش داریم کل زنجیره را به بورس بیاوریم و این هفته نیز عرضه
سنگ آهن را در بورس داشتیم که یکی از محل تامین مواد اولیه است تا بتوانیم با قراردادهاي بلند مدت،مشکل تامین مواد اولیه ذوب
آهن از جمله سنگ آهن را حل کنیم.بخش دیگر این است که قرار دادهاي بلند مدت براي محصولات استراتژیک ذوب آهن ایجاد
کنیم. این ابزارها می تواند به برنامه ریزي تولید ذوب آهن،صادرات،عرضه محصولات و تامین مالی شرکت نیز کمک کند. سال هاي

 
گذشته نیز ذوب آهن اصفهان از تامین مالی بازار سرمایه استفاده کرد. 

این مقام مسئول بیان کرد : بورس کالا را با ذوب آهن اصفهان می شناسند، به اعتقاد من نیاز است مدیران و مسئولین بازدیدي از
اولین تولید کننده فولاد کشور داشته باشند زیرا بعضاً تصمیماتی می گیرند که تبعات منفی براي چنین شرکت هایی دارد و اشتغال و
تامین مواد اولیه آنها را با محدودیت مواجه می سازد. امروز کارگرانی را دیدم که در دماي بالاي 1000 درجه براي تولید محصولات

فولادي استاندارد تلاش بی وقفه دارند و لذا باید تصمیم گیري ها منصفانه باشد



افزایش کشت خرما در سیستان وبلوچستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/11/18

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي سیستان و بلوچستان گفت: با اجراي پروژه هاي اقتصاد مقاومتی در این استان سطح
زیر کشت خرما از 52 هزار و 835 هکتار در سال 95 به 58 هزار و 562 هکتار افزایش یافته است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زاهدان ، مهرداد عرب اول رییس سازمان مدیریت
و برنامه ریزي سیستان و بلوچستان گفت : جمعیت
سیستان و بلوچستان براساس برآورد سال 99، سه میلیون
و 45 هزار نفر است که 3.7 درصد جمعیت کشور به این

 
استان اختصاص دارد. 

او با بیان اینکه ضریب شهرنشینی سیستان و بلوچستان نیز 50.9 درصد بوده افزود: پس از این که چندین حوزه روستایی به شهر
تبدیل شد این ضریب هم افزایش یافت و تراکم جمعیت در استان 15.2 نفر در کیلومتر مربع است که تفاوت فاحشی با متوسط

 
کشوري دارد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي سیستان و بلوچستان تصریح کرد: نرخ مشارکت اقتصادي 35.3 درصد و میزان جی دي پی

 
(GDP) استان 3.05 درصد کشور و اشتغال در بخش کشاورزي 16.5 درصد، صنعت 36 درصد و خدمات 47.6 است. 

او بیان کرد: 27 پروژه مصوب اقتصاد مقاومتی در سال 98 داشتیم که براساس آنچه سازمان برنامه و بودجه به سیستان و بلوچستان

 
ابلاغ کرد بالاترین تعداد پروژه مربوط به بخش کشاورزي و شیلات و پس از آن بخش حمل و نقل با 6 پروژه بود. 

عرب افزود: اقداماتی که سال 98 در حوزه کشاورزي در مبحث اقتصاد مقاومتی دنبال کردیم، اصلاح و نوسازي باغات پسته و خرما و

 
اصلاح و احیا، حذف و جایگزینی محصولات گرمسیري در جنوب استان بود. 

او ادامه داد: از پروژه هاي شاخص حوزه حمل و نقل در سال 98 می توان به کریدور شرق به غرب، میرجاوه _ زاهدان _ بم، همچنین

 
کریدور شمال به جنوب چابهار _ ایرانشهر، زاهدان _ زابل و ساماندهی مناطق حاشیه نشین و سکونت گاه هاي غیررسمی اشاره کرد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي سیستان و بلوچستان با بیان اینکه در بخش انرژي، ایجاد زون انرژي هاي تجدیدپذیر در منطقه
میل نادر از پروژه هاي شاخص اقتصاد مقاومتی استان در سال 98 بود گفت: از این 27 پروژه 15 طرح از محل منابع در اختیار شوراي
برنامه ریزي و توسعه استان تامین اعتبار شد بنابراین 172 میلیارد تومان اعتبار به این پروژه ها اختصاص پیدا کرد که متناسب با

متوسط سال شروع حدود 80 میلیارد تومان به این پروژه تخصیص داده شد. 



او با اشاره به نتایجی که برخی از این پروژه ها به همراه داشته تصریح کرد: سطح زیرکشت پسته در سال 95 در سیستان و بلوچستان
هشت هزار و 484هکتار بود که در انتهاي 98 به 10 هزار و 301هکتار وسطح زیر کشت خرما نیز از 52 هزار و 835 هکتار در 95 به

 
58 هزار و 562 هکتاررسید. 

عرب با بیان اینکه میزان تولید خرما نیز از 203 هزار و 651 تن به 232 هزار و 746 تن رسید گفت: بازارچه هاي دائمی صنایع دستی
در سال 95 صفر بوده که در سال 98 به عدد سه رسیده و شرکت هاي دانش بنیان و واحد هاي فناور اخلاق از 34 به 125 واحد ارتقا

 
یافت. 

او افزود: پروژه هاي اقتصاد مقاومتی مصوب امسال جهش بسیار خوبی داشت که از 27 پروژه در سال 98 به 44 پروژه در سال 99
رسید، که حدود 63 درصد در تعداد رشد داشته و بیشترین حجم پروژه ها مربوط به بخش کشاورزي و شیلات با 12 پروژه، حمل و

 
نقل و امور زیربنایی 12 پروژه و منابع آب 10 پروژه است. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي سیستان و بلوچستان بیان کرد: براي تعدادي از پروژه هاي مصوب سال 99 از محل منابع در
اختیار استان مبلغ 195 میلیارد تومان تامین اعتبار کردیم و خوشبختانه از محل منابع ملی و متمرکز 949 میلیارد تومان اختصاص

 
پیدا کرده که تا الان حدود 679 میلیارد تومان هم تخصیص این پروژه ها بوده است. 

او تصریح کرد: باتوجه به فرمایشات رهبر معظم انقلاب امسال مزین به سال «جهش تولید» است که در این راستا 37 پروژه براي
استان مصوب شده که یکهزارو و 93میلیارد تومان از محل اعتبارات جهش براي استان دیده شد که در بین 31 استان بالاترین میزان

 
اعتبار از محل منابع عمومی با 348 میلیارد تومان اعتبار را داشتیم. 

عرب افزود: از این میزان 277 میلیارد تومان منابع استانی، 401 میلیارد تومان منابع شرکت هاي دولتی و 37 میلیارد تومان هم

 
مربوط به سرمایه گذاري بخش خصوصی بود که در 37 پروژه منتخب جهش تولید اتفاق افتاد. 

او ادامه داد: 15 پروژه اقتصاد مقاومتی و جهش تولید به جهت اهمیتی که دارد به صورت مشترك احصا شده تا بتوانیم از همه ظرفیت

 
و منابعی که براي این پروژه اختصاص پیدا می کند بهره و هم افزایی مناسبی داشته باشیم. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي سیستان و بلوچستان تصریح کرد: تدوین سند جامع حمل و نقل، منابع آب، تدوین هسته هاي
اصلی توسعه و شناسنامه پروژه هاي جهش تولید استان از دیگر اقدام هایی بوده که در راستاي مباحث اقتصاد مقاومتی و جهش تولید

تاکنون انجام شده است.



رشد 3.4 برابري تولیدات کشاورزي آذربایجان شرقی

منبع: ایرناشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/11/18

تبریز - ایرنا - بررسی آمار و اطلاعات موجود نشان می دهد که بخش کشاورزي آذربایجان شرقی در طول دوره پس از
پیروزي انقلاب اسلامی، گام هاي بلندي در مسیر توسعه برداشته، به طوري که تولیدات آن در این سال ها رشد 3.4 برابري را

تجربه کرده است.

 تبریز - ایرنا - بررسی آمار و اطلاعات موجود نشان می
دهد که بخش کشاورزي آذربایجان شرقی در طول دوره پس از پیروزي انقلاب اسلامی، گام هاي بلندي در مسیر توسعه برداشته، به

 
طوري که تولیدات آن در این سال ها رشد 3.4 برابري را تجربه کرده است. 

به گزارش ایرنا، در سال 1357 مجموع تولیدات محصولات کشاورزي آذربایجان شرقی یک میلیون و 481 هزار و 119 تن بود که این

 
رقم با رشد 3.4 برابري به چهار میلیون و 800 هزار تن در پایان سال 1398 افزایش یافت. 

در طول 42 سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی، تعداد تراکتورهاي کشاورزان آذربایجان شرقی بیش از پنج برابر شد و تعداد آن از 6
هزار و یک دستگاه به 37 هزار و 190 دستگاه در سال گذشته رسید؛ در این مدت تعداد کمباین هاي استان نیز با افزایش بیش از 6

 
برابري از 124 به 882 دستگاه رسیده است. 

بر این اساس ضریب مکانیزاسیون کشاورزي آذربایجان شرقی در 42 سال اخیر با رشد بیش از پنج برابري از 31 صدم درصد به 2.1
رسیده که تزریق اعتبار کافی از محل خط اعتباري مکانیزاسیون، افزایش توزیع همزمان ادوات دنباله بند به همراه ماشین آلات
کشنده و توسعه خودکفایی در طراحی و ساخت ماشین آلات و ادوات دنباله بند بخش کشاورزي و کاهش وابستگی در این زمینه از

 
دلایل اصلی آن بوده است. 



 
 

 
افزایش بیش از 100 درصدي بهره وري بخش کشاورزي 

به لحاظ افزایش بهره وري، در 42 سال بعد از پیروزي انقلاب اسلامی، تولید محصولات زراعی به رغم کاهش 14 درصدي سطح زیر
کشت، رشد بیش از 100 درصدي را تجربه کرده است؛ در این مدت ظرفیت تولید محصولات زراعی از یک میلیون و 103 هزار و

 
795 تن به 2 میلیون و 800 هزار تن افزایش یافته و آذربایجان شرقی در این زمینه رتبه دهم کشور را دارد. 

این افزایش در عملکرد در حالی اتفاق افتاده است که در این مدت، سطح زیر کشت اراضی زراعی استان از 953 هزار و 37 هکتار به

 
820 هزار و 858 هکتار کاهش یافته است. 

در تشریح عملکرد بخش کشاورزي آذربایجان شرقی در زمینه تولید محصولات زراعی می توان به این نکته هم اشاره کرد که در 42
سال اخیر، تولید گندم از 323 هزار تن به 877 هزار و هفت تن رسیده که نشان دهنده رشد 172 درصدي است و استان در این
بخش رتبه ششم کشوري را دارد. تولید گندم از 323 هزار تن به 877 هزار و هفت تن رسیده که نشان دهنده رشد 172 درصدي

 
است و استان در این بخش رتبه ششم کشوري را دارد. 

آذربایجان شرقی در تولید نبابات علوفه اي در این مدت از 150 هزار و 910 تن به 538 هزار و 199 تن دست یافته که نشان دهنده
رشد 272 درصدي است، ضمن اینکه میزان تولید دانه هاي روغنی استان در 42 سال اخیر از یکهزار و 651 تن به 6 هزار و 728 تن

 
رسیده است. 

همچنین تهیه و توزیع کودهاي شیمیایی مورد نیاز کشاورزان آذربایجان شرقی از 6 هزار و 508 تن در اوایل پیروزي انقلاب اسلامی
به 105 هزار و 724 تن در پایان سال 1398 افزایش یافته که نشان دهنده رشد بیش از 15 برابري است و همین باعث شده استان در

 
رتبه هفتم کشوري جاي گیرد. 

همچنین ذکر این نکته خالی از لطف نیست که خرید تضمینی محصولات کشاورزي در آذربایجان شرقی قبل از انقلاب وجود نداشته،

 
در حالی که در سال هاي اخیر به طور متوسط 50 درصد کل محصول تولیدي استان مشمول خرید تضمینی شده است. 



 
 

 
اجراي بیش از 63 هزار هکتار آبیاري تحت فشار در اراضی کشاورزي 

سیستم هاي نوین آبیاري به دلیل صرفه جویی در میزان مصرف آب و افزایش بهره وري به میزان 55 تا 95 درصد در روش هاي
مختلف آبیاري و نیز کاهش هزینه ها، جلوگیري از ایجاد هرز آب ها و اعمال عمق آبیاري کم و قابلیت تنظیم یکی از روش هاي مفید

 
آبیاري می باشد. 

بر این اساس، در حالی که اراضی داراي شبکه هاي آبیاري و زهکشی مدرن در آذربایجان شرقی در ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی
وجود نداشت، در زمان حاضر 48 هزار و 161 هکتار از اراضی به این امکانات مجهز شده اند؛ همچنین در 42 سال گذشته 63 هزار و
573 هکتار از اراضی کشاورزي آذربایجان شرقی زیر پوشش آبیاري تحت فشار قرار گرفته اند که این رقم در ابتداي انقلاب صفر بود.
در زمان حاضر 48 هزار و 161 هکتار از اراضی به این امکانات مجهز شده اند؛ همچنین در 42 سال گذشته 63 هزار و 573 هکتار از

 
اراضی کشاورزي آذربایجان شرقی زیر پوشش آبیاري تحت فشار قرار گرفته اند که این رقم در ابتداي انقلاب صفر بود. 

احداث جاده بین مزراع از دیگر دستاوردهاي جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی در دهه هاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی است، به

 
گونه اي که در زمان حاضر سه هزار و 234 کیلومتر جاده بین مزرعه اي در سطح استان وجود دارد. 

در تشریح دلایل توسعه سامانه هاي نوین آبیاري آذربایجان شرقی در سال هاي اخیر می توان به شناور شدن اعتبارات آبیاري تحت
فشار، بهره برداري از شبکه هاي آبیاري و زهکشی پایاب سدهاي استان، پرداخت به موقع یارانه سیستم هاي آبیاري تحت فشار و

 
برگزاري آموزش هاي ترویجی براي بهره برداران توسط سیستم مروجین و شبکه پهنه بندي اشاره کرد. 



 
 

 
رشد بیش از هفت برابري محصولات باغی آذربایجان شرقی 

سطح زیر کشت اراضی باغی آذربایجان شرقی در دوره پس از پیروزي انقلاب اسلامی با رشد 173 درصدي از 39 هزار و 903 هکتار
به 108 هزار و 982 هکتار رسید که ثمره آن افزایش تولید محصولات باغی از 115 هزار و 123 تن در سال 1357 به یک میلیون و

 
29 هزار و 268 تن در پایان سال گذشته است و همین امر موجب شده که استان در رتبه هفتم کشور در هر 2 شاخص جاي بگیرد. 

افزایش سطح زیر کشت همراه با افزایش تولید موجب شده است که آذربایجان شرقی در زمینه تولید زردآلو مقام دوم کشور را داشته

 
باشد و میزان تولید این محصول در استان از 14 هزار و 355 تن به 42 هزار و 447 تن در 42 سال اخیر افزایش یافته است. 

در این مدت همچنین میزان تولید انگور در آذربایجان شرقی با رشد بیش از سه برابري از 49 هزار و 654 تن به 237 هزار و 365
تن، تولید سیب با رشد بیش از 20 برابري از 23 هزار و 150 تن به 562 هزار و 246 تن، تولید گیاهان دارویی با رشد بیش از 40
برابري از 80 تن به سه هزار و 942 تن و تولید گل محمدي از 500 تن به 2 هزار و 957 تن افزایش یافته استمیزان تولید انگور در
آذربایجان شرقی با رشد بیش از سه برابري از 49 هزار و 654 تن به 237 هزار و 365 تن، تولید سیب با رشد بیش از 20 برابري از
23 هزار و 150 تن به 562 هزار و 246 تن، تولید گیاهان دارویی با رشد بیش از 40 برابري از 80 تن به سه هزار و 942 تن و تولید
گل محمدي از 500 تن به 2 هزار و 957 تن افزایش یافته است تا آذربایجان شرقی در زمینه تولید محصولات باغی به طور متوسط

 
رتبه ششم کشوري را در این بخش داشته باشد. 

در سال 1357 تعداد گلخانه هاي فعال آذربایجان شرقی چهار واحد به مساحت یک هکتار بود که این رقم در پایان پارسال به 281
واحد با 220 هکتار وسعت افزایش پیدا کرده است؛ ناگفته نماند که با توسعه کشت گلخانه اي، ضمن توسعه زمینه صادرات و اشتغال،
زمینه تنظیم بازار برخی از محصولات سبزي و صیفی در غیرفصل زراعی استان نیز فراهم شده و محصولی 10 برابر کشت جالیزي در

 
اختیار بهره برداران قرار گرفته است. 



 
 

 
رشد بیش از چهار برابري محصولات دامی در آذربایجان شرقی 

پس از پیروزي انقلاب اسلامی، توسعه بخش دامپروري آذربایجان شرقی در 2 بخش صنعتی و روستایی مورد توجه واقع شد و ادامه
این روند در 42 سال اخیر سبب شد که میزان تولید محصولات دامی، اعم از دام و طیور، از 262 هزار و 201 تن به 808 هزار و 698

 
تن افزایش یابد تا استان از این نظر با تجربه رشد 208 درصدي در رتبه ششم کشوري جاي گیرد. 

تولید گوشت قرمز آذربایجان شرقی در دهه اخیر با تجربه رشد 63 درصدي از 33 هزار و 988 تن به 55 هزار و 200 تن رسیده تا
استان از این نظر در رتبه سوم کشوري جاي بگیرد؛ در این مدت تولید شیرخام آذربایجان شرقی با رشد 172 درصدي از 205 هزار و

 
755 تن به 558 هزار و 900 تن رسیده است. 

در 42 سال پس از پیروزي انقلاب اسلامی همچنین جمعیت دامی آذربایجان شرقی با رشد 44 درصدي از پنج میلیون و 23 هزار و
485 راس به هفت میلیون و 277 هزار راس رسیدجمعیت دامی آذربایجان شرقی با رشد 44 درصدي از پنج میلیون و 23 هزار و

 
485 راس به هفت میلیون و 277 هزار راس رسیده و استان از این نظر در رتبه چهارم کشوري جاي دارد. 

در این مدت تولید گوشت سفید مرغ در آذربایجان شرقی با رشد بیش از هفت برابري از 9 هزار و 639 تن به 85 هزار و 71 تن و
میزان تولید تخم مرغ نیز با رشد هفت برابري از 11 هزار و 668 تن به 94 هزار و 510 تن رسیده تا استان به ترتیب در رتبه هاي

 
یازدهم و سوم کشوري قرار بگیرد. 

میزان تولید عسل آذربایجان شرقی نیز در این مدت با رشد بیش از 10 برابري از یکهزار و 151 تن به 15 هزار و 17 تن افزایش یافته

 
تا استان، رتبه دوم کشور را به خود اختصاص دهد. 



 
 

 
رشد بیش از 50 برابري تولید ماهی در آذربایجان شرقی 

تا سال 1367 شیلات آذربایجان شرقی داراي تشکیلات منسجم و منظمی نبود و پس از واگذاري شرکت سهامی شیلات ایران به
وزارت جهاد سازندگی وقت، اداره کل شیلات منطقه شمال غرب به مرکزیت آذربایجان شرقی شکل گرفت و فعالیت هاي شیلاتی با

 
شدت بیشتري رو به توسعه گذاشت. 

تولید ماهی در آب هاي داخلی آذربایجان شرقی تنها نزدیک به یک درصد به میزان 20 تن بود، اما آبزي پروري در استان با رشد
سالانه بین 14 تا 15 درصد به مرز 6 هزار و 812 تن در پایان پارسال رسید؛ همچنین سرانه مصرف آبزیان در آذربایجان شرقی از
144 گرم در سال 1376 به هفت کیلوگرم در سال گذشت افزایش یافته است.آبزي پروري در استان با رشد سالانه بین 14 تا 15
درصد به مرز 6 هزار و 812 تن در پایان پارسال رسید؛ همچنین سرانه مصرف آبزیان در آذربایجان شرقی از 144 گرم در سال 1376

 
به هفت کیلوگرم در سال گذشت افزایش یافته است. 

تولید ماهیان زینتی در اوایل تشکیل شیلات آذربایجان شرقی نیز بیشتر به شکل خانگی و تفریحی بود که این میزان در زمان حاضر
به بیش از 6.2 میلیون قطعه در 34 مزرعه استان رسیده، ضمن اینکه محصول تولیدي به جمهوري هاي ارمنستان و آذربایجان و عراق

 
نیز صادر می شود. 

در سال هاي اخیر همچنین پرورش زالو به عنوان محصول با ارزش افزوده بالا و ارزآور در آذربایجان شرقی سرعت بیشتري گرفته، به

 
گونه اي که پارسال 850 هزار قطعه زالو در استان تولید شد. 

 
توسعه صنایع فرآوري محصولات کشاورزي 

قبل از پیروزي انقلاب اسلامی، فرآوري محصولات کشاورزي در آذربایجان شرقی ناچیز بود، اما در زمان حاضر تعداد واحدهاي صنایع

 
تبدیلی و غذایی استان به 780 واحد رسیده است. 

ظرفیت فرآوري محصولات کشاورزي آذربایجان شرقی 4.8 میلیون تن است که هر چند کفاف نیازهاي استان را نمی دهد، اما نمی

 
توان این واقعیت را نادیده گرفت که در دهه هاي اخیر گام هاي بزرگی در این راستا برداشته شده است. 



 
برچسب ها 

 
- آذربایجان شرقی 

 
- تبریز 

 
- جهش تولید 

 
- کشاورزي 

 
- دهه فجر 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



استحصال آبزیان در خوزستان 6 درصد افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/11/18

اهواز- ایرنا - مدیرکل شیلات خوزستان گفت: میزان تولیدات آبزیان خوزستان شامل صیدو صیادي و آبزیان پرورشی تا پایان
سال جاري با 6 درصد افزایش نسبت به سال گذشته به 137 هزار و 57 تن خواهد رسید.

اهواز- ایرنا - مدیرکل شیلات خوزستان گفت: میزان
تولیدات آبزیان خوزستان شامل صیدو صیادي و آبزیان
پرورشی تا پایان سال جاري با 6 درصد افزایش نسبت به

 
سال گذشته به 137 هزار و 57 تن خواهد رسید. 

فتح االله ابوعلی روزشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
مجموع تولیدات آبزیان خوزستان در سال گذشته را 129
هزار و 778 تن عنوان کرد و از رشد 40درصدي تولید

 
ماهیان سردابی در استان خبر داد. 

وي با بیان اینکه میزان برداشت ماهیان سردابی در خوزستان در سال 1399 یک هزار و 401 تن پیش بینی شده است گفت: میزان
برداشت ماهیان خاویاري نیز در این استان هشت تن پیش بینی شده است که رشدي معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته خواهد

 
داشت. 

ابوعلی با اشاره به مقام نخست خوزستان در پرورش ماهیان گرمابی در کشور اظهار کرد: حجم برداشت ماهیان گرمابی تا پایان سال،

 
72 هزار تن برآورد شده که نسبت به سال گذشته 9 درصد افزایش را نشان می دهد 

مدیرکل شیلات خوزستان، تعداد مجتمع هاي آبزي پروري در حال احداث را 6 مجتمع عنوان کرد و گفت: با تامین اعتبار و تسهیلات
لازم، گام دوم مجتمع سردابی اندیکا ، مجتمع سردابی اندیمشک، مجتمع پرورش میگوي هندیجان، مجتمع یکهزار هکتاري هویزه،

 
مجتمع آبزیان دریایی شهرستان ماهشهر و مجتمع آبزي پروري خلیج فارس هندیجان سال آینده به بهره برداري می رسند. 

مدیرکل شیلات خوزستان، اشتغال مستقیم و غیر مستقیم در مجتمع هاي آبزي پروري فعال شیلات خوزستان را چهار هزار و 926

 
نفر اعلام کرد. 

ابوعلی، گفت: پنج مجتمع شیلاتی در سطح استان خوزستان فعالیت می کنند که مجتمع پرورش ماهی آزادگان با 106 مزرعه فعال

 
یکی از وسیع ترین این مجتمع هاي پرورش ماهی گرمابی کشور محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه میزان تولید سالانه مجتمع پرورش ماهی آزادگان 9 هزار و 805 تن است افزود: گونه هاي ماهیان تولیدي در مزارع

 
پرورش مجتمع آزادگان شامل انواع کپور ماهیان اعم از فیتوفاگ، آمور، کپور معمولی، بیگهد، بنی و شیربت است. 

مدیرکل شیلات خوزستان، اشتغال مستقیم و غیر مستقیم در مجتمع پرورش ماهیان گرمابی آزادگان را حدود 2 هزار نفر بیان کرد و

 
افزود:مساحت کل این مجتمع 6 هزارو 740 هکتار است و در صورت بهره برداري کامل به اشتغال پنج هزار نفري خواهیم رسید. 

ابوعلی درخصوص مجتمع پرورش ماهی شهید احمدیان خرمشهر نیز گفت: این مجتمع در 2 فاز و داراي 132 مزرعه فعال است که با

 
سطح زیر کشت 2 هزارو 60 هکتار، تولید سالانه آن هفت هزارو 877 تن است. 

مدیرکل شیلات خوزستان درباره فعالیت مجتمع پرورش ماهی شهید کامروا خرمشهر اظهار داشت: این مجتمع داراي 24 مزرعه فعال



 
در سطح زیر کشت 421 هکتار است. که با ظرفیت تولید یک هزارو 760 تنی، اشتغال 460 نفر را فراهم می کند. 

وي مجتمع پرورش میگو چوئبده آبادان را پنجمین مجتمع شیلاتی خوزستان عنوان کرد و گفت: این مرکز با مساحت پنج هزار
هکتاري یکی از مهمترین مراکز پرورش میگوي کشور محسوب می شود که میگوي تولیدي آن به کشورهاي اروپایی و آسیایی صادر

 
می شود و سال گذشته تولید آن بالغ بر 200 تن بوده است. 

مدیرکل شیلات خوزستان در پایان گفت: میزان برداشت میگو در سال جاري 228 تن پیش بینی شده است که نسبت به سال گذشته

 
رشد 9 درصدي را نشان می دهد. 

ابوعلی مجموع ظرفیت اشتغال در مجتمع هاي آبزي پروري فعال و در دست اجراي شیلات خوزستان را 17 هزارو 146 نفر عنوان

 
کرد وافزود:توسعه آبزي پروري در خوزستان اولویت اصلی سازمان شیلات ایران است. 

به گزارش ایرنا استان خوزستان با بهره مندي از یک سوم آبهاي سطحی کشور ، تنوع آب و هوایی و اقلیمی و نیروي انسانی کارآمد از

 
مزیت نسبی بالایی براي آبزي پروري برخوردار است. 

 
سال گذشته حدود 30هزار تن ماهیان پرورشی از خوزستان به عراق صادر شد. 

 
برچسب ها 

 
- پرورش ماهی 

 
- خوزستان 

 
- سازمان شیلات ایران 

- آبادان



ایجاد بیش از 6 هزار شغل با افتتاح 449 طرح گردشگري در دهه فجر

منبع: ایرناشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/11/18

تهران- ایرنا- معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: در ایام دهه مبارك فجر در
راستاي توسعه زیرساخت هاي بخش گردشگري و حمایت از سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، 449 پروژه با حجم سرمایه

گذاري 48 هزار و 510 میلیارد ریال در دستور کار قرار دارد که براي 6622 نفر شغل مستقیم ایجاد می کند.

 تهران- ایرنا- معاون توسعه مدیریت وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: در ایام دهه مبارك فجر در راستاي توسعه زیرساخت هاي بخش گردشگري و حمایت از
سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، 449 پروژه با حجم سرمایه گذاري 48 هزار و 510 میلیارد ریال در دستور کار قرار دارد که براي 6622

 
نفر شغل مستقیم ایجاد می کند. 

به گزارش روز شنبه گروه فرهنگی ایرنا از روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، محمد
خیاطیان با اشاره به نامگذاري سال جاري از سوي رهبر معظم انقلاب به نام «جهش تولید» بیان کرد: باتوجه به اینکه یکی از سیاست
هاي محوري دولت تدبیر و امید ایجاد اشتغال پایدار است، این وزارتخانه براساس رسالت ها و مأموریت هاي محوله نسبت به تدوین

 
برنامه هاي اشتغال در حوزه هاي تخصصی خود اقدام کرده و توانسته موفقیت هاي بزرگی نیز در این حوزه کسب کند. 

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی درباره پرداخت تسهیلات در دولت دوازدهم به سرمایه گذاران، علاقه مندان و فعالان این
حوزه، اظهار کرد: براساس اذن رهبر معظم انقلاب براي برداشت یک ونیم میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی به منظور ایجاد
اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گام هاي مهمی براي جذب این منابع

 
برداشته است. 

در حوزه اشتغال روستایی، بیش از 16هزار طرح گردشگري و صنایع دستی با تسهیلاتی بالغ بر 10هزار میلیارد ریال در حال اجرا
است که این طرح ها براي نزدیک به 29هزار نفر شغل مستقیم ایجاد کرده است، این اقدام پایداري جمعیت در مناطق روستایی و
مرزي، مهاجرت معکوس، توسعه مناطق روستایی و کمتربرخوردار را در پی داشته است. 12هزار میلیارد ریال از محل منابع صندوق
توسعه ملی براي اجراي 146 طرح، هزار و 315میلیارد ریال از محل منابع اشتغال فراگیر براي اجراي 426 طرح، 2هزار و 742میلیارد



ریال از محل منابع رونق تولید براي اجراي 114 طرح و بیش از 500میلیارد ریال یارانه سود تسهیلات بانکی ازجمله مواردي است که

 
در راستاي حمایت از سرمایه گذاران صنعت گردشگري در دولت دوازدهم پرداخت شده است. 

 
 

خیاطیان گفت: در راستاي حمایت از سرمایه گذاران بخش گردشگري در سال 99، 4هزار میلیارد ریال تسهیلات از منابع صندوق

 
توسعه ملی تأمین اعتبار شده است. تا کنون 173 طرح براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

در راستاي حمایت از تولید و ایجاد اشتغال براساس ظرفیت ها و تبصره هاي قانون بودجه سال 97، مساعدت هاي لازم انجام شده و
دراین راستا مبلغ 134میلیارد ریال به عنوان کمک هاي فنی و اعتباري بلاعوض براي حمایت از بخش هاي میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی که ماهیت تسهیلات پذیري نداشته و سیستم بانکی حاضر به پرداخت تسهیلات به این طرح نبوده اند براي

 
ایجاد یا تثبیت اشتغال مساعدت شده و با این اقدام براي بیش از 2800 نفر شغل ایجاد شده است. 

معاون توسعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با تأکید بر تداوم فعالیت ها و حمایت ها در راستاي توسعه
گردشگري کشور به پروژه هاي در حال ساخت اشاره کرد و گفت: در حال حاضر در سطح کشور 2 هزار و 527 پروژه انواع تأسیسات
گردشگري توسط بخش خصوصی در حال اجراست که 212 پروژه داراي پیشرفت فیزیکی بالاي 90 درصد دارند که براساس برنامه

 
ریزي هاي انجام شده پیش بینی می شود تا پایان دولت تدبیر و امید به بهره برداري برسند. 

او در خصوص طرح هاي در دست اقدام در وزارت میراث فرهنگی گفت: براي رفع مشکلات سرمایه گذاران که عمدتا ناشی از افزایش
قیمت هاست، اقدامات حمایتی همچون پیگیري از هیات دولت براي پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش از منابع صندوق توسعه ملی
به طرح هاي بخش گردشگري، پرداخت تسهیلات متمم تکمیلی و افزایش طول دوران مشارکت و همچنین تنفس و فروش اقساطی

 
تسهیلات بخش گردشگري در دستور کار وزارتخانه قرار دارد. 

خیاطیان تصریح کرد: براساس بررسی هاي انجام شده و پیش بینی کارشناسان مطالعات اقتصادي، به نظر می رسد در دوران پساکرونا
تقاضاي زیادي براي افزایش سفر و توسعه این بخش را شاهد باشیم و بخش گردشگري نسبت به سایر بخش هاي اقتصادي از روند

 
روبه رشد بیشتري برخوردار شود که لازم است برنامه ریزي هاي لازم از هم اکنون انجام شود. 

 
برچسب ها 

 
- هیات دولت 

- دولت تدبیر و امید 



 
- جهش تولید 

 
- وزارت میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی 

 
- محمد خیاطیان 

- رهبر معظم انقلاب



پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه

منبع: قلمناشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/11/18

رویداد فناورانه براي شناسایی استعداد ذهن خلاق کودکان در حوزه مقابله با کرونا برگزار می شود. نوشته پرورش ذهن خلاق
qalamna.ir | Qalam News | در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم

Agency. پدیدار شد.

پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه
رویداد فناورانه براي شناسایی استعداد ذهن خلاق کودکان

 
در حوزه مقابله با کرونا برگزار می شود. 

به گزارش ایسنا، رویداد «جایزه ملی خلاقیت ذهن
کارآفرین کودکان» با هدف شناسایی استعداد کودکان در
حوزه هاي پژوهش هاي پزشکی، راهکارهاي کودکانه در
رابطه با مقابله با کرونا، صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه،
دست سازه هاي ورزشی کودکانه با حمایت معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري و از سوي پارك ملی علوم و

 
فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی جهاد دانشگاهی برگزار می شود. 

«ویدئوي خلاقانه تذکر مؤدبانه کودکان به بزرگ ترها براي استفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی و رعایت پروتکل هاي
بهداشتی»، «خلاقیت در زمینه ایده هاي پزشکی دوران کرونا از قبیل طراحی لباس پرستاري جدید، لباس پزشکی جدید، ماسک و

 
شیلد با طرح هاي کودکانه و جذاب» از جمله محورهاي این رویداد است. 

در بخش دست سازه ها نیز موضوعاتی مانند «صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه»، «تولید و فروش گل و گیاه»، «اوریگامی» و
«کاردستی هاي علمی» انتخاب شده است. همچنین ایده هاي جذاب کارآفرینی مانند «ارائه ایده هاي کارآفرینانه در قالب فروشگاه

 
هاي بازي» و «راهکارهاي نوین کسب و کار و ساخت اپلیکیشن و سایت» و «فروشگاه هاي مجازي» نیز در این رویداد مدنظر است. 

بر اساس اعلام معاونت علمب ریاست جمهوري، مهلت ارسال آثار تا 22 بهمن ماه جاري است و اختتامیه این رویداد در روز 29

 
اردیبهشت ماه سال 1400 برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام



کمک به اشتغال استان هاي مرزي از محل فروش سوخت

منبع: ایلناشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تهیه طرحی براي کمک به اشتغال استان هاي مرزي
کشور از محل درآمد حاصل از فروش سوخت خبر داد.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی از تهیه طرحی براي کمک به اشتغال استان هاي
مرزي کشور از محل درآمد حاصل از فروش سوخت خبر

 
داد. 

به گزارش ایلنا به نقل از وزارت کار، عیسی منصوري
(معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی) با اشاره به برنامه هاي این وزارتخانه براي ایجاد
تحرك اقتصادي و اشتغالزایی در چند استان کشور ازجمله

کرمانشاه، گفت: براي همین منظور حجم بزرگی از کار و برنامه هاي متعدد در زمینه اقتصادي، حمایتی، آموزش فنی و حرفه اي و...

 
براي استان کرمانشاه در نظر گرفته شده که شاهد شروع کار آن ها خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه هر یک از مدیران و بخش هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر کاري خود به کرمانشاه مسائل و مباحث
متعددي را بررسی کردند و مسئولیت و تعهداتی را پذیرفتند، افزود: یکی از مهمترین این موارد پرداخت تسهیلات به طرح هاي مهم و

 
اولویت دار است که نقش کلیدي در اقتصاد و اشتغال استان خواهد داشت. 

منصوري مجموع اعتباراتی که قرار است از طریق بانک هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي تامین مالی این طرح

 
ها در نظر گرفته شود را نزدیک به 14 هزار میلیارد ریال برآورد کرد. 

وي بخش دیگري از برنامه هاي در نظر گرفته شده را اجراي پروژه هاي اشتغالزایی جدید دانست و عنوان کرد: در یک مورد از این
طرح ها ایجاد شش هزار فرصت شغلی جدید را با نقش توسعه اي و اجرایی جهاد دانشگاهی و حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی خواهیم داشت. 

منصوري با بیان این که روند پیشرفت همه این طرح ها پایش و ارزیابی خواهد شد و گزارش پیشرفت کار به صورت مستمر ارائه می

 
شود، عنوان کرد: باید از طرح هایی که به هر دلیل قابلیت اجرا ندارند و منابع مالی و انسانی را هدر می دهند، خودداري کنیم. 

 
وي بر لزوم استفاده بهینه از منابع در اختیار از جمله تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري تاکید کرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سپس از طرحی که براي کمک به اشتغال استان هاي مرزي



کشور از محل درآمد حاصل از فروش سوخت در نظر گرفته شده نیز یاد کرد و افزود: تلاش می کنیم کرمانشاه در اولویت اجراي این

 
طرح باشد. 

منصوري اشاره اي هم به طرحی که با استفاده از منابع بین المللی در شرایط بیماري کرونا در دست اجرا است یاد کرد و گفت: در
قالب این طرح از گروه هاي آسیب پذیر براي تولید ماسک و محصولات بهداشتی استفاده کردیم که اشتغالزایی مناسبی به همراه

داشته است.



نخستین ''پست موزه مدرسه'' با حضور معاون وزیر ارتباطات در رشت افتتاح

شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/11/18

گروه استان ها- نخستین "پست موزه مدرسه" جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل شرکت ملی پشت ایران در
شهر رشت افتتاح شد.

گروه استان ها- نخستین ""پست موزه مدرسه"" جهان با
حضور معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل شرکت ملی پشت

 
ایران در شهر رشت افتتاح شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، نخستین "پست موزه
مدرسه" جهان صبح امروز با حضور مسئولان کشوري و
استانی در ساختمان پُست استان گیلان به بهره برداري

 
رسید. 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در حاشیه این
افتتاحیه به ضرورت حفظ هویت استان به عنوان میراث به جاي مانده تاکید و اظهار داشت: گیلان از فرهنگ غنی برخوردار است و

 
قدمت پُست نیز به دوران هخامنش بازمی گردد اما متاسفانه در بیان این فرهنگ غفلت شده است. 

رمضان علی سبحانی فر با بیان اینکه "پُست" در سال 1358 به صورت رسمی سازمان یافت خاطرنشان کرد: پُست نوین در دوران
امیرکبیر بنیانگذاري شد و امیرکبیر ابلاغ کرد که پست باید به غیر از دولت به مردم هم خدمات برساند از این رو وظیفه حمل مسافر

 
و وسایل برعهده پست گذاشته شد که نشان می دهد از قدمت بسیار طولانی برخوردار است. 

 
خانه موزه هاي استاد کمال الملک و دکتر شریعتی در خراسان رضوي ایجاد می شود 

 
موزه آثار باستانی ري احداث می شود 

 
افتتاح موزه منطقه اي خلیج فارس بوشهر با حضور وزیر میراث فرهنگی به روایت تصویر 

مدیرعامل شرکت ملی پست ایران با اشاره به افتتاح نخستین «پست موزه مدرسه» جهان در رشت ابراز داشت: در این مرکز، مدرسه یا
آموزشگاهی جهت انتقال میراث فرهنگ و هویتی گیلانیان راه اندازي شد و فضاي آموزشی اختصاص یافته در این مجموعه می تواند

 
در اختیار استارتاپ ها قرار بگیرد و کارآفرینی شود. 

نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم ضمن تبریک ایام االله دهه مبارك فجر ساختمان تاریخی پُست گیلان

 
را هویت استان دانست و اظهار داشت: این بنا یادآور خاطرات بسیار خوبی براي گیلانیان است. 

محمدرضا احمدي سنگري ضمن قدردانی از کسانی که اقدام به مرمت ساختمان تاریخی پست گیلان کردند خاطرنشان کرد: در

 
دوران دفاع مقدس که تلفن و فضاي مجازي نبود رزمندگان ما نامه هایشان را از همین مکان پُست می کردند. 



سیدمحمد احمدي شهردار رشت نیز در این مراسم بناهاي تاریخی و ساختمان پُست گیلان را جزو فرهنگ و هویت شهر رشت دانست
و اظهار داشت: همه شهروندان می توانند به این بناها افتخار کنند و باید بتوانیم از ظرفیت هاي ملی و استانی براي حفظ این بناها

 
استفاده کنیم. 

مسعود حلاج پور مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري گیلان نیز در این مراسم گفت: اداره پست با خلاقیت خود
موجب افتخار سازمان میراث فرهنگی و تحقق آرزوي دیرینه مردم گیلان شد و گسترش چنین فضاي فرهنگی قطعاً با حمایت سازمان

میراث فرهنگی همراه خواهد بود.



افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت

منبع: گیل خبرشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/11/18

نخستین "پست موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و اطلاعات و مسؤولان استانی در ساختمان تاریخی پیاده
راه فرهنگی رشت افتتاح شد.گیل خبر/ به گزارش فارس، نخستین "پست موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات

...

 
 

نخستین "پست موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و اطلاعات و مسؤولان استانی در ساختمان تاریخی پیاده راه

 
فرهنگی رشت افتتاح شد. 

گیل خبر/ به گزارش فارس، نخستین "پست موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در محل تاریخی

 
پیاده راه فرهنگی رشت افتتاح شد. 

 
کارآفرینی در گیلان از طریق پست رونق بگیرد 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در این مراسم با بیان اینکه گیلان از میراث و فرهنگی غنی برخوردار است، اظهار کرد: گیلان

 
یکی از استان هاي پیشتاز در عرصه پست و اطلاع رسانی است. 

رمضانعلی سبحانی پور با اشاره به اینکه قدمت پست ایران به دوران هخامنشی برمی گردد، افزود: تاکنون هنوز نتوانسته ایم از فرهنگ

 
غنی خود بهره ببریم و این یک ضعف براي ما است که باید هرچه زود برطرف شود. 

وي با بیان اینکه از فرهنگ و میراث خود نباید غافل شویم، گفت: پست در سال 1298 سازمان اداري پیدا می کند و بعد از انقلاب

 
تاکنون پیشرفت هاي زیادي داشته است. 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به اینکه خدمت رسانی پست به مردم سرعت بیشتري باید بگیرد، افزود: هر چیزي که

 
متعلق به مردم ایران است باید به کشور برگردد زیرا تمامی آن آثار تاریخ و تمدن کشور ما را نشان می دهد. 



سبحانی پور با اشاره به اینکه مدرسه باید فرهنگ و تاریخ ما را به دانش آموزان انتقال دهد، بیان کرد: باید کارآفرینی در گیلان از

 
طریق پست رونق بگیرد و باید فرهنگ و آداب ورسوم ما به نسل هاي آینده انتقال پیدا کند. 

 
پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است 

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم با بیان اینکه پست میراث گران بهایی است که همیشه به

 
یادگار می ماند، اظهار کرد: پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است. 

سید علی آقازاده با بیان اینکه بسیاري از شهدا و رزمندگان ما در دوران دفاع مقدس از طریق پست با خانواده ارتباط برقرار می کردند،

 
افزود: خاطرات زیادي از شهداي ما از طریق پست نامه ها به یادگار مانده است. 

وي با بیان اینکه پست علاوه بر خاصیت ارتباطی و رفع نگرانی هاي مردم و جامعه می تواند سختی ارتباطات و مرسولات را کاهش

 
دهد، گفت: افتتاح این مکان می تواند تاریخ و هویت پست گیلان و شهرستان رشت را براي عموم به نمایش بگذارد. 

 
 

 
ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند 

شهردار رشت نیز در این مراسم با اشاره به اینکه ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند، اظهار کرد: باید جهت بازسازي

 
ساختمان هاي تاریخی اقدامات اساسی داشته باشیم. 



سید محمد احمدي با بیان اینکه شهرداري در جهت بازسازي ساختمان هاي قدیمی برنامه دارد، گفت: باید هویت و المان هاي
تاریخی شهرمان را حفظ کنیم و نگذاریم به راحتی از بین بروند.



ضرورت افزودن رشته هاي جدید مطابق با نیازهاي هرمزگان در مرکز علمی

کاربردي جهاد دانشگاهی

منبع: ایسناشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس دانشگاه علمی کاربردي استان هرمزگان با تاکید بر لزوم افزودن رشته هاي جدید مطابق با نیازهاي استان در مرکز
علمی کاربردي جهاد دانشگاهی گفت: مهمترین مانعی که اکنون در این زمینه وجود دارد، بحث ماموریت هایی است که براي

جهاد دانشگاهی تعریف شده و همچنین نیازهایی که براي استان وجود دارد که امیدواریم ...

 مهدي میرزاده کوهشاهی، صبح امروز (18 بهمن ماه) در
حاشیه بازدید از مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی طی نشستی با سرپرست جهاد دانشگاهی هرمزگان، اظهار کرد: کارنامه همکاري

 
مجموعه جهاد دانشگاهی و دانشگاه علمی کاربردي استان هرمزگان نشان از آن دارد که این دو نهاد قابل تفکیک از یکدیگر نیستند. 

وي با اشاره به اینکه مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی منظم ترین، به روز ترین، دقیق ترین و علمی ترین مجموعه از مراکز علمی
کاربردي است، افزود: دارند مرکز جهاد دانشگاهی نگاهی علمی دارد و آیین نامه ها بر اساس پروتکل هاي علمی در آن اجرا می شود و
ما بر اساس عملکرد گذشته اش به آینده اش بسیار خوشبین هستیم. در خصوص اخذ مجوز گسترش دوره هاي علمی کاربردي نیز ،با

 
رایزنی هایی که داشتیم نگاه مثبتی به این مجموعه ایجاد شده است. 

رئیس دانشگاه علمی کاربردي استان هرمزگان تصریح کرد: مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی هرمزگان در زمینه تعامل، کیفیت
آموزشی و کیفیت فضا، سرآمد مراکز ماست. اعتماد بسیار خوبی نیز در جامعه نسبت به جهاد دانشگاهی وجود دارد. در حال فراهم
کردن بستري هستیم تا این نهاد بتواند بازوي خوبی براي تامین نیروي مورد نیاز استان و گسترش رشته هایی که منجر به کارآفرینی

 
می شود، باشد. 

میرزاده بیان کرد: همکاران ما در دانشگاه علمی کاربردي نگاه ریزبین و سختگیرانه اي دارند و امیدوارم مرکز جهاد دانشگاهی

 
هرمزگان بتواند به زودي بسترهاي مناسب را براي گسترش رشته ها و مراکز جدید فراهم کند. 

وي در خصوص افزودن رشته هاي جدید مطابق با نیازهاي استان در مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی گفت: مهمترین مانعی که
اکنون در این زمینه وجود دارد، بحث ماموریت هایی است که براي جهاد دانشگاهی تعریف شده و همچنین نیازهایی که براي استان



وجود دارد که امیدواریم این مرکز با رفع موانع موجود بتواند در زمینه افزودن رشته هاي کاربردي مطابق با نیاز شغلی، اقتصادي و

 
صنعتی استان، موفق عمل کند. 

میرزاده در پایان عنوان کرد: آقاي خوشنود، رئیس جدید مرکز علمی کاربردي جهاد دانشگاهی هرمزگان نیز کوله باري از تجربه در
این زمینه دارد و خوشنامی وي در مجموعه علمی کاربردي جهاد دانشگاهی و شرکت تایدواتر، بستر و زمینه خوبی براي فعالیت در

 
مرکز جهاد دانشگاهی خواهد بود. 

 
 

همچنین سرپرست جهاد دانشگاهی هرمزگان نیز در این جلسه، اظهار کرد: شکل گیري، شکوفایی و رشد واحدهاي دهه هشتاد جهاد
دانشگاهی مانند واحد هرمزگان، در بیرون از محیط دانشگاه بوده است. واحدهاي نسل اول جهاد دانشگاهی از سال 59 در شهرهاي
بزرگ دانشگاهی و با اهدافی مشخص در کنار دانشگاه ها شکل می گرفت و براي نسل اول واحدهاي جهاد دانشگاهی حضور نهادي
نوپا با ماموریتی خاص در بیرون از دانشگاه غیرقابل تصور بود، اما برخلاف واحدهاي نسل اول، واحدهایی مثل هرمزگان بر اساس
تجربیات نسل اول در دورانی شکل گرفتند که دولت هاي مستقر اراده خود را بر هدایت جهادهاي دانشگاهی به بیرون از دانشگاه ها

 
گذاشته بودند و بر همین اساس این فضا در شکل گیري واحد هرمزگان در شروع کار نیز تاثیرگذار بود. 

محمد دل پسند ادامه داد: دانشگاه علمی کاربردي به لحاظ تاکید ویژه بر آموزش هاي مهارتی و کاربردي، نزد نهاد جهاد دانشگاهی از
جایگاه خاصی برخوردار است. براي مثال همکاران ما در حال حاضر اهتمام خود را براي شناسایی رشته هاي صنعتی و کاربردي
متناسب با نیازها و ظرفیت هاي اقتصادي و توسعه اي استان به کار گرفته اند و با اعتمادي که همکارانم در مرکز علمی کابردي به
رویکرد همواره مثبت مدیریت واحد استانی دانشگاه علمی کاربردي به همآوایی موجود در بین دو مجوعه دارند، این تلاش ها هرچه

 
زودتر به نتیجه اي ملموس منجر شود تا ذینفعان دانشگاه از ثمرات آن بهره مند شوند. 



 
 

سرپرست مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بندرعباس نیز در این نشست عنوان کرد: در مدت کوتاهی که عهده دار این
سمت شدم، مطالعاتی بر روي پتانسیل ها و امکانات استان داشتیم و حدود 23 رشته مورد شناسایی و توجه قرار گرفت. مجموعه اي
از رشته ها نیز وجود دارند که به نوعی مختص این استان هستند، که تاکنون در دانشگاههاي مرکز استان ایجاد نشده اند و یا اگر

 
ایجاد شده به شکلی رها شده و ناموفق بوده اند. 

بیژن خوشنود گفت: دستورالعمل هایی بر اساس قوانین دانشگاه علمی و کاربردي براي تعریف رشته هاي جدید وجود دارد. ممکن
است رشته هایی که می خواهیم اضافه کنیم، متناسب با ماموریت هاي جهاد دانشگاهی شناسایی نشود، چراکه کاموریت جهاد عمدتا
در حوزه فناوري اطلاعات و فرهنگ تعریف شده است. امید داریم که با حمایت دانشگاه علمی کاربردي هرمزگان و توانایی تخصصی

 
موجود ،بتوانیم این رشته ها را ایجاد کنیم تا علمی کاربردي ها خدمتی متناسب با مزیت هاي استان داشته باشند. 

وي تصریح کرد: به نظر می رشد دانشگاهها در استان هرمزگان همانند سایر نقاط کشور با بخش صنعت فاصله دارند. به عنوان مثال
استان هرمزگان یکی از مهم ترین نقاط کشور در بحث انبارداري و دپوي کالاهاي صادراتی و وارداتی است. انبارداري یکی از رشته
هاي مهم در بنادر کشورهایی مانند سنگاپور و امارات است و به صورت پیشرفته در این حوزه کار می کنند. درآمدزایی بسیار زیادي
نیز در این حوزه وجود دارد اما متاسفانه به صورت تخصصی ورود نکرده ایم. این رشته تحت عنوان بازرگانی، گرایش انبار داري در

 
دانشگاه علمی و کاربردي موجود است. 

سرپرست مرکز آموزش علمی کاربردي جهاد دانشگاهی بندرعباس تصریح کرد: یکی دیگر از رشته هایی که باید در هرمزگان ارائه می
شده، رشته گازرسانی است. طرح هاي گازرسانی در استان هرمزگان آغاز شده و ما باید قبل از اینکه این طرح ها اجرایی شوند، این
رشته را ایجاد می کردیم. ده ها هزار آپارتمان در استان باید گازرسانی شوند اما آموزشی در این حوزه نداریم. رشته گازرسانی خانگی
هم در دوره هاي تک پودمان و هم در دوره هاي بلند مدت موجود است. مطالعات اولیه اي نیز در این زمینه انجام شده اما نیاز به کار

 
کارشناسی دارد تا بتوانیم از روندهاي قانونی استفاده کرده و این رشته را ایجاد کنیم. 

به گزارش ایسنا، میرزاده کوهشاهی رئیس دانشگاه علمی کاربردي هرمزگان با حضور در جهاد دانشگاهی استان از بخش هاي مختلف

 
مرکز علمی کاربردي این واحد بازدید و با دل پسندسرپرست جهاددانشگاهی هرمزگان دیدار و گفتگو کرد. 

انتهاي پیام



بانک رفاه کارگران در طرح هاي اقتصادي و اشتغال زایی استان مشارکت

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/11/18

استان کرمانشاه از ظرفیت هاي اقتصادي خوبی برخوردار است و بانک رفاه کارگران همگام و همراه با سایر سازمان هاي
مسئول در طرح هاي اقتصادي استان مشارکت خواهد کرد.

استان کرمانشاه از ظرفیت هاي اقتصادي خوبی برخوردار است و بانک رفاه کارگران
همگام و همراه با سایر سازمان هاي مسئول در طرح هاي اقتصادي استان مشارکت

 
خواهد کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، اسماعیل الله گانی مدیر عامل این بانک
درکارگروه اشتغال و کار استان کرمانشاه که با حضور معاون وزیر در امور توسعه

کارآفرینی و اشتغال، استاندار این استان و تنی چند از مسئولان عالی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد، با بیان این مطلب
گفت: بر اساس تأکید وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، مقرر شده در استان هایی که به لحاظ اشتغال و توسعه داراي شرایط نامطلوب
هستند، هیاتی عالی رتبه از این وزارتخانه و سازمان ها و بانک هاي تابعه به این استان ها اعزام شوند تا با هم افزایی، در رفع مشکلات

 
و بحران ها گام بردارند. 

اسماعیل الله گانی افزود: به منظور تکمیل پروژه هاي ناتمام و کمک به اشتغال زایی استان، منابع داخلی بانک رفاه کارگران و صندوق

 
توسعه ملی به کار گرفته خواهد شد تا این پروژه ها قبل از پایان کار دولت، به اتمام برسد. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران با اشاره به بازدید از پروژه هاي اقتصادي استان تصریح کرد: این پروژه ها که در حوزه هاي مختلف
بهداشتی،پزشکی و دارویی، انرژي و پتروشیمی، صنعت و رفاهی - فرهنگی به صورت ناتمام است، امیدواریم با مشارکت بانک رفاه

 
کارگران و تأمین سرمایه مورد نیاز، هر چه سریع تر به پایان برسد و شهروندان استان از منافع آن بهره مند شوند. 

الله گانی تأکید کرد: بانک رفاه کارگران به عنوان یک بانک حامی حوزه سلامت نه تنها از تمامی توان و ظرفیت خود براي حمایت از
بخش سلامت استفاده می کند، بلکه آمادگی لازم براي مشارکت در پروژه هاي عمرانی و زیرساختی و ایجاد اشتغال نیز وجود دارد.



پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه

منبع: نماشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/11/18

رویداد فناورانه براي شناسایی استعداد ذهن خلاق کودکان در حوزه مقابله با کرونا برگزار می شود.

رویداد فناورانه براي شناسایی استعداد ذهن خلاق کودکان
در حوزه مقابله با کرونا برگزار می شود. به گزارش نما
،رویداد «جایزه ملی خلاقیت ذهن کارآفرین کودکان» با
هدف شناسایی استعداد کودکان در حوزه هاي پژوهش
هاي پزشکی، راهکارهاي کودکانه در رابطه با مقابله با
کرونا، صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه، دست سازه هاي
ورزشی کودکانه با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري و از سوي پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و

 
صنایع فرهنگی جهاد دانشگاهی برگزار می شود. 

«ویدئوي خلاقانه تذکر مؤدبانه کودکان به بزرگ ترها براي استفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی و رعایت پروتکل هاي
بهداشتی»، «خلاقیت در زمینه ایده هاي پزشکی دوران کرونا از قبیل طراحی لباس پرستاري جدید، لباس پزشکی جدید، ماسک و

 
شیلد با طرح هاي کودکانه و جذاب» از جمله محورهاي این رویداد است. 

در بخش دست سازه ها نیز موضوعاتی مانند «صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه»، «تولید و فروش گل و گیاه»، «اوریگامی» و
«کاردستی هاي علمی» انتخاب شده است. همچنین ایده هاي جذاب کارآفرینی مانند «ارائه ایده هاي کارآفرینانه در قالب فروشگاه

 
هاي بازي» و «راهکارهاي نوین کسب و کار و ساخت اپلیکیشن و سایت» و «فروشگاه هاي مجازي» نیز در این رویداد مدنظر است. 

بر اساس اعلام معاونت علمب ریاست جمهوري، مهلت ارسال آثار تا 22 بهمن ماه جاري است و اختتامیه این رویداد در روز 29

 
اردیبهشت ماه سال 1400 برگزار خواهد شد. 

ایسنا



ماجراي ابطال ''گزینش ها'' توسط امام(ره) به دلیل تفتیش عقاید!/ کارمندان

رسمی که اگر کار هم نکنند حقوق دریافت می کند!

منبع: تسنیمشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس مرکز آموزش و پژوهش هیئت عالی گزینش با بیان اینکه قبلا بسیاري از نیروهاي انسانی با پارتی بازي استخدام می
شدند که امروز با برگزاري آزمون هاي استخدامی جلوي این امر گرفته شده است، موانع و مشکلات در مسیر هیئت هاي

گزینش در سطح کشور را تشریح کرد.

 
 

رئیس مرکز آموزش و پژوهش هیئت عالی گزینش با بیان اینکه قبلا بسیاري از نیروهاي انسانی با پارتی بازي استخدام می شدند که
امروز با برگزاري آزمون هاي استخدامی جلوي این امر گرفته شده است، موانع و مشکلات در مسیر هیئت هاي گزینش در سطح

 
کشور را تشریح کرد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ فرایند گزینش در حوزه مدیریت و توسعه نیروي انسانی از اهمیت کلیدي برخوردار
است و بسیاري از کارشناسان و متخصصان این حوزه، یکی از مهم ترین دلایل رشد یا رکود عملکرد سازمانی را ناشی از فرایند گزینش
دانسته و نقش نیروي انسانی را در تحقق اهداف سازمانی حیاتی دانسته، و از این رو بر نظام فرایند جذب و استخدام تاکید مضاعفی

 
دارند. 

مقام معظم رهبري ذیل سیاست هاي کلان اداري در سال 1389 "بهبود معیارها و روزآمدي روش هاي گزینش منابع انسانی به
منظور جذب نیروي انسانی توانمند، متعهد و شایسته و پرهیز از تنگ نظري ها و نگرش هاي سلیقه اي و غیرحرفه اي" را به عنوان

 
مسیر اصلی گزینش مورد تاکید قرار داده اند. 

به همین بهانه به سراغ حجت الاسلام دکتر "محمدمهدي رضایی" رئیس مرکز آموزش و پژوهش دبیرخانه هیئت عالی گزینش رفته و

 
با وي به گفت و گو نشسته ایم که در ادامه می خوانید: 

تسنیم: موضوع گزینش و مسایل مربوط به آن، از مباحثی به شمار می آید که مغفول مانده و رسانه می تواند در موضوع گزینشِ

 
بخش هاي مختلف دولتی و حاکمیتی، نقش مهم را ایفا کند؛ نقش رسانه در مطالبه گري در این حوزه چه می تواند باشد؟ 



در گزینش همیشه بحث رسیدگی به پرونده هاي داوطلبان، تطبیق و مصاحبه، اقرار نکات مهم از زبان خود داوطلبان مطرح بوده
است؛ بعضی از پرونده ها از جمله پرونده هاي پزشکی، محرمانه تلقی می شود و به تصور محرمانه بودن آنها شاید عده اي بگویند که
تمام فعالیت هاي گزینشی نیز باید محرمانه باشد! این تصور بر اساس عرف و نه براساس دستورالعمل ایجاد شده است چراکه
"شفافیت" بسیاري از مشکلات را حل کرده و نواقص، مشخص شده و نقطه نظرات نیز گفته می شود بنابراین یکی از علت هاي

 
مغفول ماندن این موضوع، همین است. 

رسانه ها به این موضوعات توجهی نمی کنند و این خلاقیت شما بوده است که در قالب گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم به این سوژه
اهمیت داده اید؛ موضوع بعدي نیز تنبلی است چراکه ما زمانی دوست داریم به رسانه مراجعه کنیم که دستاورد بزرگی داشته باشیم تا
رهبري، مردم، مسئولان و جوانان را خوشحال کنیم و زمانی که چنین دستاورد بزرگی نبوده است ما از این موضوع فرار می کردیم تا

 
این اتفاق نیافتد. 

در بحث گزینش به چند مورد اساسی در ابتدا اشاره می کنم که موضوع نخست این است که در مورد گزینش، مسائل را خیلی به
گزینش و استخدام معطوف نکنیم چراکه بسیاري از داوطلبان را انتخاب کرده و گزینش می کنیم ولی آن اصول و روشی که براي این

 
کار استفاده می کنیم گاهاً به آن توجه نمی شود. 

نکته دوم نیز اینکه نباید جامعه را به صورت سیاه و سفید نگاه کرد یعنی یا حتماً کار طرف مثبت یا حتماً کارش صفر است و اینطور
نیست، بنده با قاطعیت می گویم که گزینش هاي اول انقلاب کاملاً سلیقه اي بوده است اما همان گزیش سلیقه اي اول انقلاب، صدها
برابر بهتر از گزینش زمان طاغوت و یک گام به جلو بوده است؛ در 15 دي ماه سال 1361، امام خمینی (ره) گزینش را به خاطر طرح
سؤالات سلیقه اي، احیاناً تجسس و تفتیش عقاید و .. به طور کامل منحل کرد که با دقت رو به جلو حرکت کرده و گزینش براساس

 
ضابطه تعیین شده توسط امام خمینی (ره) شکل گرفت. 

در سال 1374 یک قانونی براي این کار تصویب شد که با وجود تاخیر زیاد در پیشنهاد این قانون اما بازهم یک گام رو به جلو بوده
است؛ به لطف خدا و از برکت نظام انقلاب اسلامی، گزینش در مسیر تکاملی خود قدم برمی دارد و این تصور که گزینش در حال
بازگشت به نقطه گذشته است و ما در حال سقوط هستیم را براساس یافته هاي پژوهشی خود رد می کنیم؛ اینکه چه ضعف ها و
نواقصی در این مسیر داریم باید جبران شود اما در حال رشد هستیم در واقع توقعات ما در این حوزه نباید صفر و صدي باشد به عنوان
نمونه من براي امر ازدواج، تحقیق و مصاحبه را انجام می دهم اما بعد از چند جلسه متوجه می شوم که اشتباه کردم! بالاخره باید

 
واقعیت ها را بپذیریم. 

 
 



نکته دوم این است که همه دعواها درباره گزینش در 2 چیز مطرح می شود که نخستین آن، "معیارهاي گزینش" است و اینکه از چه
روشی به این معیار می رسیم؛ به عنوان مثال من به دنبال یک استاد براي یادگیري درس ریاضیات هستم و در این راه معیار من این
است که این استاد بتواند به صورت خلاصه درس ها را به من یاد بدهد و حالا با این معیار از چه روش هاي استفاده می کنم که

 
تحقیق یا جستجو در سایت از جمله روش هاي مختلف این کار است. 

مهم ترین بحث در مورد گزینش و استخدام کارمندان دولتی این است که معیارها چه بوده است و از چه روش هایی براي رسیدن به
این معیارها استفاده شده است که این مسئله اصلی در گزینش است به همین خاطر بعضی افراد می گویند که طرح سؤالات درباره

 
نماز، روزه، احکام شرعی و التزام عملی به اسلامی در گزینش، دیگر منسوخ شده است!! 

به عنوان مثال اگر یک نفر قصد استخدام شدن در ناجا را داشته و پدرش نیز معتاد باشد، از چه معیاري براي گزینش این فرد باید
استفاده کنیم؟ ما در حوزه پژوهش این موضوع را مطرح می کنیم که به علت اینکه این فرد قصد مبارزه با مواد مخدر را دارد، حداقلی
ترین کار این است که در میان خانواده خود آدم مواد مخدري و معتاد نباشد که این معیار درست و منطقی است اما ممکن است در

 
جاي دیگر درست نباشد. 

به عنوان مثال اگر فردي که قصد استخدام در دستگاه هاي دولتی را داشته باشد و در عین حال یکی از بستگان نزدیک آن جاسوس
باشد، از استخدام محروم می شود اما ما می گوییم که مطرح کردن کلیات، اشتباه است یعنی نباید موجب محرومیت از استخدام شود
همچنین نباید به عنوان یک معیار پذیرفته نشود؛ اگر فردي قصد دارد تا در حوزه امنیتی، جاسوسان را دستگیر کند و در عین حال
در اطرافیان خود چندین جاسوس وجود داشته باشد، معلوم است که نمی توانیم آن برخورد لازم را با وي داشته باشیم؛ درواقع این

 
معیارها دعواي اول است. 

تسنیم: اصل مناقشه در این معیارها است، به عنوان مثال بحث محیط بانان و موضوع شکار چند سالی است که در حوزه محیط زیست
بسیار داغ شده است و این در حالی است که ما سیاه ترین پرونده ها را در حوزه شکار داریم، محیط زیست معیاري را براي استخدام
محیط بانان در مناطق شمالی کشور گذاشته مبنی براینکه استخدام این محیط بانان از خانواده خود شکارچیان صورت گیرد! نظرتان

 
در این رابطه چیست؟ 

این روش کاملاً سنتی است! در گذشته شلوغ ترین شاگرد کلاس به عنوان مبصر آن کلاس انتخاب می شد که البته این روش از نظر
علمی و پژوهشی استاندارد نبوده است؛ اینکه خود این فرد شلوغ نمی کند بخش موفق آن بوده است اما ما با این کار، تبلیغ کرده ایم
که هر کسی که در کلاس شلوغ تر باشد به عنوان مبصر کلاس انتخاب می شود؛ مقام معظم رهبري می فرمایند که گزینش یک
شمشیر دولبه است در واقع ما هر انتخابی را انجام بدهیم یک قسمت، طرف دیگر را می برُد و ما نمی توانیم انتخابی انجام بدهیم که
هیچ عیبی در آن نباشد ولی مردم، فرهیختگان جامعه و تحلیل گران باید به درجه اي از پختگی برسند که نشان دهند این انتخاب با

 
روش ها و معیارهاي درست انجام شده است ولی حالا باز تغییر می کند. 

یعنی بنده از همان روش محیط بانان نیز دفاع می کنم چراکه با نیت خیر گفته شده است که هدف ما کم شدن شکار است و با این
موضوع، حداقل خیالمان راحت است که خود شکارچیان دیگر شکار نمی کنند؛ ما مسیر پویایی را طی کردیم و قصد داریم انشاالله با

 
آزمون و خطا به نقطه مطلوب برسیم. 



 
 

ما در گزینش معتقدیم که کار گزینش "تزاحم" است که تزاحم به لحاظ فقهی یعنی اینکه زمانی که شما بین 2 واجب قرار بگیرید،
کدام را انتخاب می کنید؟ مثالش این است که زمانی که 2 نفر غرق می شوند و ما توان نجات یکی از این 2 نفر را داریم چه کار می
توانیم انجام بدهیم؟ نخستین کار این است که ما هیچ کدام را نجات ندهیم و مسئولیت قبول نکنیم! به عنوان مثال فردي که

 
دانشمند است را نجات بدهیم و شخص عادي را رها کنیم که قطعاً رها کردن یک شخص با یک معیار مشخص صورت گرفته است. 

در گزینش افراد، زمانی که یک داوطلب قرار است وارد سیستم اجرایی کشور شده و شاغل شود، عموم مردم و اجتماع معتقد است که

 
ما قوانین و مقرراتی می خواهیم که انسان هاي امین در مسندهاي تصمیم گیري و قدرت قرار بگیرند. 

تسنیم: معیارهاي تطبیق چگونه باید باشد؟ شاید معیارهاي گزینش صحیح باشد اما با توجه به اتمسفر نامطلوب و کارمندي آن
وزارتخانه، سازمان یا نهادي که برایش جذب نیرو انجام می دهیم حتی اگر نیروي خوب به آن تزریق شود، عملاً آن نیروي خوب هم

 
فرسوده و همرنگ جو قالب آن اداره خواهد شد،! شما براي این امر چه تدبیري کرده اید؟ 

قطعاً محیط هاي اداري، گل و بلبل نیست اما اگر اداره یا سازمان مورد نظر پویا نباشد آن فرد نیز خراب خواهد شد و سؤال اینجاست
که بالاخره محیط پویا را چه کسی درست می کند؟ خود این افراد باید پویایی را در سازمان ها ایجاد کنند و محیط هاي پویا توسط

 
انسان ها و سرمایه هاي انسانی پویا، متحول می شوند. 

تسنیم: موفق ترین رسانه ها، رسانه هایی هستند که از فضاي سنتی و حاکمیتی خارج شدند، چرا که هزینه اي که می کنند و
خروجی ها برایشان مهم است اما وقتی وارد فضاي رسانه هاي دولتی می شویم مشاهده می کنیم که هزینه و فایده دیگر موضوعیت
ندارد و نفرات گزینش شده به هیچ عنوان دنبال پویایی نیستند! در واقع جاي سخت ماجرا، قبل از ورود و استخدام است و بعد از

 
ورود، حاشیه امنی ایجاد شده و بهترین فضا براي کار نکردن است! آیا این آسیب را هم شناسایی و چاره جویی کرده اید؟ 

انقلاب اسلامی به مسائل فرهنگی یک جهش داده است اما نباید مردم چنین توقعی داشته باشند که اگر نظام طاغوت کنار زده شد،
همه چیز تمام شده است بلکه تازه اول کار است؛ تربیت به چند حوزه از جمله خانواده، محیط و دوستان وابسته است که اینها در
فضاي فرهنگی تاثیر بسزایی دارد؛ انسان ها بیشتر عمر خود را در محل کار و در اداره می گذرانند و اگر در آنجا فعالیت و پویایی باشد،

 
این فرد نیز پویا خواهد شد در غیراین صورت دچار خمودگی خواهد شد. 

اینکه در گزینش یک بخشی را از یک فیلتر رد کرده ایم اما بعد تا 30 سال به آن کار نداده ایم، یک ایراد بزرگ است که علت این
ایراد هم وجود "نهادهاي هم عرض" زیاد است که موجب عدم پاسخگویی می شود که همه این مسائل از بعُد تربیتی است. 



از بعُد اقتصادي، مهم ترین مسئله ي این حوزه، معیشت کارمند و داوطلب است، امروز اگر کسی در اداره کار نکند نیز حقوق دریافت
خواهد کرد! سؤال اینجاست که اداره یا سازمانی که توانایی خلق ثروت ندارد چگونه به کارمندان خود حقوق می دهد؟ جواب سوال
واضح است، پول حقوق کارمندان از بیت المال و نفت تامین می شود و این مشکل اساسیِ وابستگی به نفت که دغدغه رهبر معظم
انقلاب و همه اقتصاددادان است، موجب می شود که به صورت طبیعی همه ما تنبل بشویم؛ کارمندان ما در ادارات چه کار بکنند چه
کار نکنند، پول و حقوقشان واریز می شود و همین باعث می شود که بسیاري از مردم آرزویشان این است که کارمند شوند و از آنطرف

 
نیز کارمندان از وضع حقوقشان ناراحت هستند! 

در اسلام مسئله اشتغال صرفاً به درآمد وابسته نیست بلکه اصولاً اسلام از انسان بیکار، بیزار است؛ در فرهنگ عمومی کشور ما اینکه
کسی شغلی داشته باشد و کار نکند به فرهنگ غلط در این حوزه باز می گردد و با سخنرانی و .. نیز حل نخواهد شد و با قانون نیز حل

 
نخواهد شد. 

امروز عده اي می گویند که بعد از یکبار گزینش دیگر خیالمان راحت می شود! که بخشی از این مشکل به قوانین و مقررات برمی
گردد و ما نمی توانیم مبنا را بر این بگذاریم که هر سال یا هر ماه یک گزینش انجام بدهیم چراکه هزینه هاي بسیار زیادي را به دنبال
خواهد داشت؛ ما جزو دولت هایی هستیم که کارمندان زیادي در حدود 8 میلیون نفر داریم که مجموعه کارمندان و بازنشستگان
نزدیک 8 میلیون نفر می شود که اگر این رقم را در یک خانواده چند نفره ضرب کنیم خواهیم دید که نصف مردم به صورت طبیعی

 
وابسته به دریافت مستقیم حقوق از بیت المال هستند. 

گزینش نیز بخشی از فرهنگ این جامعه است و قانون گزینش قانون خوبی است و باید در این قانون تداوم داشته باشیم و اگر نداشته
باشیم به خاطر نقص قانون است؛ قانون ما قانون خوبی است چرا که یک فرد در مراحل استخدام، اول قراردادي می شود و بعد از آن

 
پیمانی، رسمی آزمایشی و در مرحله آخر رسمی قطعی می شود که در همه این مراحل گزینش نظر می دهد. 

اینکه چرا با وجود این قانون خوب، نتیجه مطلوب حاصل نمی شود چند دلیل دارد که نخستین آن این است که هر دولتی دوست
دارد که در زمان خود بیشترین آمار استخدام را داشته باشد و مشاهده می کنیم که به عنوان مثال در بازه زمانی خاصی، دولت 40
هزار نفر معلم یا 30 هزار نفر پرستار را جذب می کند که این 40 هزار نفر نیاز به گزینش دارند و سؤال اینجاست که گزینش این

 
تعداد داوطلب، چه مقدار نیروي انسانی و ابزار احتیاج دارد؟! 

تسنیم: در بعضی از کشورهاي اروپایی، موضوع چابک سازي چارت هاي سازمان هاي اداري به صورت موفق اجرا شده است در حالی

 
که بسیاري از معیارهاي سختگیرانه ما را نیز ندارند اما در مدیریت بهینه منابع نیروي انسانی موفق بوده اند، علت این امر چیست؟ 

در موضوع گزینش، مطالعاتی در مورد سایر کشورها انجام شده است تا مشخص شود که آنها از چه معیارهایی استفاده کرده اند؛ در
کشورهاي دیگر، مهارت، دانش و بینش و گرایش مورد بررسی قرار می گیرد که منظور از بینش در اینجا این است که آیا داوطلب به

 
اهداف این سازمان ایمان دارد یا خیر. اما در روش ها و ابزارها گزینش در ایران با سایر کشورها متفاوت است. 

در ایران ما از ابزار نصیحت استفاده می کنیم، اما در کشورهاي خارجی از ابزار نظارت استفاده می کنند که این موضوع باید برجسته
شود؛ به عنوان مثال اگر راننده اي با سرعت بالا رانندگی کرد به وي نمی گویند که تو به علت سرعت بالا گناهکار هستی و حق الناس
بر گردنت وجود دارد بلکه متخلف بلافاصله جریمه می شود اما در کشور خودمان موفق تر هستیم چرا که هم قانون را اجرا می کنیم و

 
هم متقاعدسازي انجام می شود. 



بخشی از این احساس امنیت کارمند بعد از استخدام شدن، به این خاطر است که اگر کار هم نکند، حقوق خود را دریافت خواهد کرد
و نکته بعدي این است که قوانین و مقررات در این قضیه جدي نیست یعنی ابزارهاي نظارتی بیشتر در حالت توصیه هستند و مسئله
بعدي نیز این است که ما مزیت رقابتی در این موضوع نداریم؛ به عنوان مثال استقلال و پرسپولیس تیم هاي دولتی و وابسته به دولت

 
هستند یا مدیران ایران خودرو نمی توانند از دخالت دولت در آنجا گلایه کنند چراکه ایران خودرو با پول دولت شکل گرفته است! 

یک معضل مهم در گزینش وجود نهادهاي هم عرض زیاد است، نهادهاي زیادي از جمله گزینش، بازرسی، شوراي امر به معروف و نهی
از منکر، حراست، ستاد اقامه نماز در سازمان ها و ارگان ها وجود دارد اما در بسیاري از مواقع، تقصیر را برگردن یکدیگر می اندازند که

 
این هم یک معضل است که براي این حل آن چندین راهکار وجود دارد. 

نخستین راهکار این است که اگر کسانی که داوطلبان را معرفی می کنند، مسئولیت پذیر شوند یک مقداري از مسائل حل خواهد شد
در واقع اگر داوطلبی در سازمانی استخدام شد و تخلفی از وي صورت گرفت، معرف وي باید پاسخگو باشد که الان متاسفانه در قانون
فکري براي آن نشده است؛ مجلس شوراي اسلامی براي مسئولیت پذیر کردن معرف ها باید قانون گذاري کند و البته امروز نیز در
موضوع "ترك فعل" مجلس در حال قانون گذاري است؛ موضوع دوم نیز این است که هزینه هاي گزینش نیز با این روش، کاهش می

 
یابد و تبعات آن نیز کم می شود. 

 
تسنیم: راستی آزمایی این موضوع چگونه امکان پذیر است؟ چون بخشی از آن قابل راستی آزمایی نیست. 

راستی آزمایی به صورت رندمی انجام می شود؛ قوانین در کشور ضعیف است و طرف مقابل را مسئولیت پذیر نمی کند، مهم ترین کار
در هر گزینش، تعلیم و تربیت است که از همه چیز مهم تر است؛ در تعلیم و تربیت ما مدیر و معلم نیاز داریم و اگر داوطلبی ادعا کرد

 
که می تواند در آن جایگاه خدمت کند ما می پذیریم اما اگر توان مدیریت آن جایگاه را نداشت باید پاسخگو باشد. 

در مسائل سطح بالا و در سطح دولت ها نیز همینطور است، به جز بازرگان و بنی صدر همه دولت ها با شعار خدمت به مردم، دولت را
تشکیل داده اند و اگر هر دولتی به هر دلیلی از جمله مشکلات داخلی، مشکلات خارجی یا نیروهاي ناکارآمد، موفق نبوده است باید از

 
جیب خود و نه از جیب مردم این خسارت را جبران کند. 

جذب و گزینش یک نهاد نیستند؛ بنده در قسمت آموزش و پژوهش خدمت می کنم اما عده اي معتقد هستند که کل گزینش و
استخدام با یکدیگر ادغام شوند و عده اي نیز معتقدند که به صورت تخصصی هر قسمت جداگانه فعالیت خود را انجام بدهد اما در هر

 
صورت هر دو مجموعه باید همسو با یکدیگر حرکت کنند. 

امروز ردیف استخدامی گرفتن از دولت ها، یک امتیاز بزرگ براي وزارتخانه ها محسوب می شود در واقع هر مدیري نیز به صورت
طبیعی دوست دارد تا تعداد نیروهایش زیاد شود که اینها امتیاز محسوب می شود؛ نکته دوم این است که قبلاً بسیاري از نیروهاي

 
انسانی با پارتی بازي استخدام می شدند که امروز با ابزارهایی مثل برگزاري آزمون هاي استخدامی جلوي این امر گرفته شده است. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 



 
مصوبه جدید مجلس براي استخدام آموزش یاران نهضت سوادآموزي 

خبر خوش معاون وزیر آموزش و پرورش به نیروهاي حق التدریس/تا پایان 1400 براي همه مشمولان ردیف استخدامی گرفته می
شود



گزارش ایسنا از روز سوم جشنواره فیلم فجر در بندرعباس+نقد کارشناسی

منبع: ایسناشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/11/18

در روز سوم جشنواره فیلم فجر در بندرعباس فیلم هاي "روشن" و "روزي روزگاري آبادان"در دو سینما ستاره شهر و ستاره
جنوب بندرعباس به اکران درآمد که با توجه به حضور بازیگران مطرحی چون فاطمه معتمدآریا، رضا عطاران، سارا بهرامی و

محسن تنابنده در دو فیلم اکران شده استقبال مناسبی از هر دو فیلم شاهد بودیم به ...

 
 روزي روزگاري آبادان 

فیلم روزي روزگاري آبادان به عنوان نخستین تجربه کارگردانی حمیدرضا آذرنگ با تهیه کنندگی عبداالله اسکندري و علی اوجی به

 
اثري رنج کشیده و صادق تبدیل می شود که درد و رنج انسانی ناشی از جنگ طلبی را به بهترین شکل ممکن به تصویر می کشد. 

 
موضوع فیلم 

داستان فیلم روزي روزگاري آبادان درباره خانواده آقاي مصیب چرخیده است که در روزهاي پایانی سال براي عید نوروز آماده می
شوند. از آن جایی که مصیب به تریاك اعتیاد دارد، عدم دسترسی به این ماده مخدر اعصاب و روانش را تحت تاثیر قرار می دهد و
گاهی اوقات رفتارهاي جنجال برانگیزي را از سوي او به همراه دارد که خانواده اش را هم تحت تاثیر قرار می دهد. این درگیري هاي

 
خانوادگی که شامل مجموعه قابل قبولی از رازهاي مخفی شده، دروغ هاي لورفته و حرف هاي تکراري می شود... 

 
 



 
نقد کارشناسی 

یک منتقد سینما در خصوص این فیلم به ایسنا، گفت: فیلم روزي روزگاري در آبادان یک فضاي واقعی و جدي همراه با تنش داشت و

 
یک فضا غیرواقعی پس از اصابت موشک به خانه بود. 

رضا هاشمی زاده با بیان اینکه بازي بازیگران بسیار مناسب بود و به دل می نشست، تصریح کرد: بخش دوم مربوط به زمانی بود که

 
خبر اصابت موشک را در تلویزیون مشاهده کردند و فضا را به سمت غیرواقعی کشاند. 

وي با اشاره به اینکه در این فضا مصائب و مشکلات مردم درگیر مناطق جنگ زده را مانند آشفتگی، اعتیاد پدر خانواده، ویرانگی بعد
جنگ، درماندگی جوانان و مشکلات دیگر را شاهد بودیم، خاطرنشان کرد: حرف زدن موشک ایده خوبی بود و خانه در آبادان استعاره
از مناطق درگیر جنگ و خودکامگی استعمارگران است که سبب از بین رفتن بی گناهان می شود و این خانواده نمادي براي همه

 
جاي دنیا می تواند باشد. 

این منتقد سینما در پایان گفت: به خوبی فیلم به دل می نشست و خوب از آب درآمده و تمامی بازیگران به خوبی از ایفاي نقششان
درآمده بودند و در لایه هاي پنهان می شد تصویري از یک خانواده ایرانی دید که هم به سنت ها پایبند هستند و در کنار هم از

 
خودگذشتگی نشان می دهند و رنگ فیلم گرم و اصلا خسته کننده نبود. 

 
 

 
روشن 

فیلم روشن با بازي رضا عطاران و سارا بهرامی و به کارگردانی روح االله حجازي که ششمین اثر این کارگردان است. فیلم ایرانی روشن
جزو آثاري است که می توان گفت به دلیل تجربه و کارنامه هنري مطرح کارگردان، این فیلم فروش بی نظیري در سینماي ایران

 
خواهد داشت. 

 
موضوع 

روشن، مرد میانسالِ عشق بازیگري نمی تواند خانه ثبت نامی اش را بگیرد و در آستانه فروپاشی همه چیز، تصمیم می گیرد نقشش را

 
بازي کند. 



 
نقد کارشناسی 

یک منتقد سینما در خصوص این فیلم به ایسنا، گفت: حجازي فیلمسازي است که کارکرده و باتجربه است و فیلم هاي مختلفی از

 
وي به نمایش درآمده و این فیلم برخلاف اسمش بسیار تاریک و قصه انسان هاي مستاصل را بیان می کند. 

رضا هاشمی زاده با بیان اینکه در این فیلم شاهد افرادي هستیم که به دلیل فسادهاي صورت گرفته گریبانگیر مشکلات زیادي شده

 
اند، تصریح کرد: با توجه به سوابق طنزي که از عطاران در ذهن است، این نقش چندان با کاراکتر عطاران تطابق نداشت. 

وي با اشاره به اینکه فیلم اشاره زیادي به جامعه امروزي، وعده هاي اشتغال و مسکن و فساد اداري شده است، خاطرنشان کرد: گاهی
این شخصیت مرزهاي واقعیت و فرا واقعیت برایش بهم می خورد و به دلیل علاقه به سینما دیالوگ هاي ماندگار سینما را در موارد

 
مختلف بیان می کرد. 

این منتقد سینما با بیان اینکه یک درام اجتماعی تلخ را شاهد بودیم و با یک تلخی و خودسوزي فیلم به پایان رسید، اظهار کرد: فیلم
جاي کاهش زمان داشت و این فیلم مخاطب خاص خود را دارد و روح فیلم کلی فیلم بازنمایی جامعه امروز بود که برخی اتفاقات و

 
رویدادهایی رخ می دهد که طبقه فرودست زیر مناسبات فسادگونه در حال متلاشی شدن هستند. 

 
هاشمی زاده اضافه کرد: در کل فیلم روشن فیلمی خوب اما تلخ بود و به خوبی این تلخی را به بیننده می توانست انتقال دهد. 

 
 

 
برنامه امروز 18 بهمن 

"شیشلیک" و "زالاوا" شنبه 18 بهمن به ترتیب در ساعت هاي 15 و 18 در سینما ستاره جنوب بندرعباس و "زالاوا" و "شیشلیک"

 
در ساعت هاي 15 و 18 در سینما ستاره شهر بندرعباس به اکران درخواهد آمد. 

انتهاي پیام



نماینده مردم بندرعباس : سازمان بنادر، اسکله نخل ناخدا را تکمیل می کند

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/11/18

 
نماینده مردم بندرعباس : سازمان بنادر، اسکله نخل ناخدا را تکمیل می کند 

دریانیوز: نماینده مردم بندرعباس گفت: در تازه ترین پیگیري براي حل مشکل اسکله نخل ناخذا، قرار شده تا سازمان بنادر نسبت به

 
تکمیل و ایجاد زیربناها در این اسکله اقدام و آن را به بستري براي تردد به جزیره هرمز تبدیل کند. 

منصور آرامی اظهار کرد: با پیگیري از سازمان بنادر و دریانوردي مقرر شده تا اداره کل بنادر و دریانوردي هرمزگان اقدام به ایجاد و

 
توسعه زیربناهاي مورد نیاز فعالیت اسکله نخل ناخدا اقدام کرده و آب و برق و آسفالت و دسترسی به این بندر را کامل کند. 

وي افزود: همچنین بنا شد تا امکان پهلوگیري شناورهاي مسافري در این اسکله و رمپ هاي لازم براي بهره برداري از این اسکله

 
جهت سفر به جزیره هرمز و دیگر امکانات مرتبط با توسعه تفریحی و گردشگري آن از سوي سازمان بنادر و دریانوردي ایجاد شود. 

نماینده مردم بندرعباس، قشم، حاجی آباد، ابوموسی و بندرخمیر در خانه ملت همچنین از راه اندازي یک مرکز آموزش دریانوردي از
سوي سازمان بنادر در جزیره هرمز خبر داد و گفت: جزیره هرمز قدمتی تاریخی دارد و توسعه ظرفیت هاي آموزش دریانوردي در این
جزیره و بسترسازي براي اشتغال نیروهاي انسانی این جزیره در حوزه دریایی از دیگر برنامه هایی است که می توانیم با پیگیري و

 
انجام آنها شاهد رونق اقتصاد دریامحور براي توسعه این جزیره باشیم. 

آرامی ادامه داد: اگر اسکله نخل ناخدا عملیاتی و براي سفر به جزیره هرمز از شرق بندرعباس مهیا شود، می توان در مدت زمان
کمتري به این جزیره تردد کرد و در عین حال مسافران از طریق مسیر جدیدي بتوانند پس از بحران کرونا به این جزیره سفر کنند

 
که این محدوده دریایی نیز بستر برنامه ریزي هاي جدید اقتصادي و گردشگري باشد. 

به گزارش فارس، قریب به یک دهه است که اسکله نخل ناخدا با هزینه اي بالغ بر 60 میلیارد تومان ساخته اما به حال خود رها شده
است و یکی از مطالبات جدي مردم، تعیین تکلیف این اسکله طولانی در ساحل شرقی بندرعباس است.



افتتاح سیزدهمین مرکز نیکوکاري در شهرستان خواف

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان خواف گفت:  سیزدهمین مرکز نیکوکاري بنام ارمغان حیات در دهه مبارك
فجر افتتاح شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان رضوي؛ مجتبی حیاتی افزود: شناسایی خیرین و نیکوکاران منطقه، برنامه ریزي
براي شناسایی و ایجاد ارتباط با نیازمندان، اطلاع رسانی مستمر
فعالیت ها، معرفی نماینده به کمیته امداد امام خمینی(ره)،
تعیین ساز و کار اولویت بندي شده براي ارائه خدمت به
نیازمندان و هماهنگی و ارتباط برقرار کردن با ادارات و سازمان
هاي دیگر در جذب حمایت هاي مالی و معنوي از وظایف مهم

 
هیات امنا این مرکز نیکوکاري است. 

وي ابراز امیدواري کرد تا با همدلی و تلاش هاي نیک اندیشانه
خیرین و اعضاي هیات عامل در مرکز نیکوکاري توانمند سازي و
اشتغال ارمغان حیات، بتوانیم سطح مشارکت هاي مردمی براي
کمک به نیازمندان، تامین هزینه هاي تحصیلی و هزینه هاي

درمان نیازمندان و همچنین اشتغال جوانان را ارتقاء بخشیم.



پرداخت حدود 10 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال به مددجویان تایباد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/11/18

96 میلیارد و 500 میلیون ریال تسهیلات اشتغال از ابتداي امسال تاکنون به مددجویان تایباد پرداخت شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما ، مرکز خراسان رضوي ، مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) تایباد گفت : این طرح ها در
حوزه کشاورزي ، دامپروري ، صنایع دستی و صنعتی بوده که
زمینه اشتغال برخی از خانواده هاي این نهاد مقدس را در این

 
شهرستان فراهم کرده است. 

غلامرضا التفاتی افزود : همچنین امسال به 286 نفر از مددجویان

 
این نهاد آموزش هاي فنی و حرفه اي ارائه شده است. 

وي گفت : این آموزش ها در زمینه هاي دامداري ، کشاورزي ،
آرایشگري ، خیاطی ، کامپیوتر ، پرورش قارچ و گلخانه ، پرورش

 
مرغ بومی و شترمرغ و بوقلمون است. 

التفاتی با بیان این نکته که یکی از برنامه هاي مهم امداد معرفی فرزندان مددجوي تحت حمایت به صنوف مختلف براي بکارگیري
است بیان کرد : از ابتداي امسال تا پایان دي ، 18 نفر از فرزندان مددجوي تحت حمایت به صنوف مختلف معرفی و مشغول بکار و

 
علاوه بر دریافت حقوق قانون کار از بیمه تامین اجتماعی برخوردار شدند. 

هم اکنون تعداد چهار هزار و 860 خانوار با جمعیتی بالغ بر 9 هزار و 147 نفر تحت پوشش خدمات کمیته امداد امام خمینی (ره) در

 
شهرستان تایباد هستند. 

شهرستان 138 هزار نفري تایباد در فاصله 225 کیلومتري جنوب شرقی مشهد قرار دارد.



32 هکتار از ناحیه شمالی دانشگاه اصفهان به ناحیه نوآوري اختصاص داده شد

منبع: ایسناشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/11/18

رئیس مرکز رشد و نوآوري دانشگاه اصفهان با بیان اینکه دانشگاه اصفهان 32 هکتار از ناحیه شمالی دانشگاه را به ناحیه
نوآوري اختصاص داده است، گفت: زمانی که این ناحیه نوآوري رونق بگیرد در کشور و خاورمیانه نمونه خواهد بود.

جواد راستی امروز (شنبه- 18 بهمن ماه) در مراسم افتتاح
پروژه هاي عمرانی دانشگاه اصفهان که با حضور وزیر علوم،
تحقیقات و فناوري در دانشگاه اصفهان برگزار شد، با اشاره
به اینکه سال عجیبی در دوران کرونا را پشت سر گذاشتیم
و هر کس درسی از این همه گیري گرفت، اظهار کرد:
جلسات متعددي داشتیم و همه جا نخستین حرف در مورد
کلاس ها بود و بعد اگر فرصت بیشتري پیش می آمد در
مورد پژوهش صحبت می شد، این موضوع نشان می دهد
شرکت هاي دانش بنیان و نوآور سربازان گمنام در این

 
دوران بودند. 

وي افزود: بعد از تعطیلات نوروز، شرکت هاي دانش بنیان قطعات ونتیلاتور، شیلد، مواد ضدعفونی با فرمولاسیون جدید ساختند بدون

 
اینکه کسی از آنها خواسته باشد. 

رئیس مرکز رشد و نوآوري دانشگاه اصفهان با اشاره به اینکه دانشگاه اصفهان فداکاري بزرگی انجام داد و 32 هکتار از ناحیه شمالی
دانشگاه را به ناحیه نوآوري اختصاص داده است، تصریح کرد: در این ناحیه تمام ساختمان ها قرار است به بخش جنوبی دانشگاه انتقال

 
پیدا کند، به طوري که تاکنون 35 هزار متر مربع از این فضاها تخلیه شده و در اختیار بخش خصوصی قرار گرفته است. 

 
منظومه خلق ارزش در ناحیه نوآوري اصفهان شکل می گیرد 

راستی با بیان اینکه ناحیه نوآوري دانشگاه اصفهان مزیت مکانی و دسترسی خوبی دارد و زمانی که این ناحیه نوآوري رونق بگیرد در

 
کشور و خاورمیانه نمونه خواهد بود، افزود: قرار است منظومه خلق ارزش در این ناحیه ایجاد کنیم. 

وي با اشاره به ثروت عظیم علمی اساتید و دانشجویان در این ناحیه خاطرنشان کرد: انگیزه دانشگاه، عمل به رسالت خود در جهت
توسعه زیرساخت هاي نسل سوم و چهارم، اشتغالزایی و تقویت زیرساخت هاي فکري ضروري براي تقویت کارآفرینی و سرمایه گذاري

 
است. 

رئیس مرکز نوآوري صنایع سرگرمی دانشگاه اصفهان با بیان اینکه ناحیه نوآوري دانشگاه اصفهان اجزاي مختلفی دارد، گفت: به دنبال
راه اندازي مرکز نوآوري شهري با همکاري شهرداري اصفهان و مرکز نوآوري علوم انسانی با همکاري شهرك علمی تحقیقاتی، یک



 
خانه نوآوري و مرکز نوآوري لوازم خانگی هستیم. 

همچنین حجت الاسلام میثم شریف- رییس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه اصفهان نیز در این مراسم، اظهار کرد: مهم
ترین رسالت پیامبر (ص) تزکیه و تعلیم بود. ایشان وظیفه داشتند به فکر تعلیم یک خردسال تا پیرزن باشند اما در میان همه کسانی

 
که پیامبر (ص) برایشان زحمت می کشید گل سر سبدشان جوانان بودند که بیشترین تاثیرپذیري را دارند. 

شریف، وظیفه اي که بر عهده اساتید گذاشته شده را بسیار حائز اهمیت دانست و افزود: وظیفه این قشر، تعلیم جوانان است که به

 
طور خالص کار نبی مکرم اسلام (ص) است و باید با افتخار آن را انجام داد. 

انتهاي پیام



مدیرعامل ایزایکو عنوان کرد دانش و مهارت ،محور توسعه ي صنعت دریایی

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/11/18

 
مدیرعامل ایزایکو عنوان کرد دانش و مهارت ،محور توسعه ي صنعت دریایی 

دریانیوز: نشست تخصصی هم اندیشی ایزوایکو با اداره کل آموزش وپرورش استان هرمزگان با حضور ایرج بیت اللهی مدیرکل آموزش
و پرورش استان هرمزگان، محمد قویدل معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان هرمزگان، عبداالله زاده مشاور مدیر کل
آموزش و پرورش استان، مهندس منفرد رئیس اداره فنی و حرفه اي و کاردانش استان، مهرنوش ابراهیمی مدیرواحد آموزش و توسعه

 
منابع انسانی ایزوایکو و مهندس حمید رضاییان اصل مدیرعامل ایزوایکو در مجتمع کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران برگزار شد. 

مهندس حمید رضاییان اصل مدیرعامل ایزایکو با بیان اینکه صنعت دریایی کشور بزرگترین پشتیبان صنعت حمل و نقل دریایی
کشور است، اذعان داشت: ایزوایکو به عنوان برندي بین المللی توانسته قوي ترین پشتیبان صنعت نفت و گاز در کشور باشد از همین
رو با ساخت سکوهاي گازي و نفتی موفق شده برترین جایگاه را در خاورمیانه به خود اختصاص داده است.استفاده ي حداکثري از
نیروها و شرکت هاي داخلی در اجراي پروژه ها و افزایش سهم کشورمان در زمینه هاي ساخت و تعمیرات صنایع دریایی، اهدافی
متعالی هستند که نیل به آنها گام موثري در جهت حضور در بازارهاي بین المللی، اشتغال زایی، افزایش ارزآوري و نیز جلوگیري از

 
خروج منابع داخلی خواهد بود. 

موفق شده ایم طی 10 سال دانش هاي مورد نیاز در صنعت دریایی را بومی سازي کنیم و خوشبختانه براي اجراي پروژه ها به هیچ
نمونه اي خارجی نیاز نداریم.نگاه مهندسی به صنعت تعمیر کشتی و سازه هاي فراساحلی، زیرساختی نوین و خونی تازه در رگ هاي
بازار نفت و گاز منطقه، پیوند محکم صنعت و دانشگاه و رسیدن به اشتغال پایدار از دیگر اهداف مجتمع کشتی سازي و صنایع
فراساحل ایران است.امروزه افتخار کشتی سازي و کشور این است که محصول ایزوایکو یک برند بین المللی و داراي استاندار بین

 
المللی است. 

ایرج بیت اللهی مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان نیز در ادامه نشست، گفت:هنرستان هاي فنی دو شاخه ي تحصیلی
کارودانش و فنی و حرفه اي را دارند که باید با همکاري بیشتر زمینه را براي آموزش و خدمات آموزشی فراهم نمود.هنرستان هاي
فنی دو شاخه ي تحصیلی کارودانش و فنی و حرفه اي را دارند که باید با همکاري بیشتر زمینه را براي آموزش و خدمات آموزشی
فراهم نمود.در بحث هدایت تحصیلی دانش آموز آموزش باید از پایه آغاز شود تا بتواند با شناخت کامل براي آینده شغلی خود تصمیم
گیري کند تا در نهایت به انتخاب شغل منجر شود.با توجه به اشباع برخی از رشته ها و نیاز جامعه به نیروي انسانی مهارت دیده در
رشته هاي فنی و کارودانش ضرورت دارد انتخاب رشته دانش آموزان به سمت بازار کار و کارآفرینی براي جلوگیري از بیکاري در سال

هاي آتی انجام شود و اگر این هدایت تحصیلی بسمت صنایع سوق یابد قطعا در به نتیجه ي مطلوبی خواهد رسید.



بهر برداري از 16 طرح حمایتی صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل

منبع: ایسناشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل از آماده سازي 16 طرح تولیدي و اشتغالزایی مورد حمایت این نهاد اقتصادي در
روستاها و نواحی صنعتی تابعه 9 شهرستان استان به مناسبت دهه فجر خبر داد.

هادي بابایی مهر در جمع خبرنگاران اظهار کرد: براي
اجراي این طرح هاي اشتغال زا که زمینه اشتغال 145 نفر
را فراهم کرده، بیش از 160 میلیارد ریال تسهیلات قرض
الحسنه در اختیار تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي خرد در

 
سطح روستاها و شهرهاي استان قرار گرفته است. 

وي پرورش و تولید دام و طیور، تولید فرش دستباف، تولید
محصولات چرمی، تولید دستمال کاغذي، مجتمع
گردشگري و بوم گردي، تولید پوشاك، لباس کودك و
ماسک، تولید شیشه خم اتومبیل، تولید صنایع چوبی،

پرورش و تولید قارچ خوراکی، تولید رنگ و رزین، تولید محصولات گلخانه اي و گیاهان دارویی را از جمله موارد مورد حمایت صندوق
کارآفرینی امید استان اردبیل ذکر کرد و افزود: آماده سازي این طرح ها براي افتتاح، امید تازه اي در مناطق کمتر توسعه یافته استان

 
ایجاد کرده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل حمایت هاي قرض الحسنه از اشتغال خرد و کوچک را جز برنامه هاي اصلی این نهاد مالی
ذکر کرد و ادامه داد: صندوق کارآفرینی امید به معناي واقعی تسهیلات حمایتی پرداخت کرده و با اعطاي وام هاي قرض الحسنه،

 
رونق فعالیت سالم اقتصادي توأم با اشتغال را دنبال می کند. 

وي پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال زا و تولیدي در قالب استراتژي سه گانه «هر روستا یک محصول»، «روستاي بدون بیکار»
و «صندوق هاي خرد زنان روستایی» را از جمله راهبردهاي تدوین شده براي صندوق کارآفرینی امید ذکر کرد و گفت: این صندوق با

 
سقف اعطاي 40 میلیارد ریال تسهیلات براي هر طرح، گامی اساسی در حمایت از طرح هاي اشتغال زا برداشته است. 

بابایی مهر، تسهیل در ضمانت وام و پذیرفتن محل اجراي خود طرح به عنوان وثیقه را از جمله اقدامات آسان سازي براي اعطاي
تسهیلات به طرح هاي اشتغال زا در استان اردبیل اعلام و بیان کرد: پس از اعطاي تسهیلات نیز موارد اشتغال در کارگاه هاي دریافت

 
کننده تسهیلات قرض الحسنه از این صندوق رصد و بازرسی می شود. 

انتهاي پیام



آموزش عالی با چالش کیفیت مواجه است

منبع: ایسناشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه اصفهان گفت: آموزش عالی با چالش کمیت مواجه نیست و با چالش کیفیت
مواجه است، این درحالی است که وقتی به سمت کیفیت می رویم کار دشوارتر می شود.

یوسف شاقول امروز (شنبه- 18 بهمن ماه) در مراسم
افتتاح پروژه هاي عمرانی دانشگاه اصفهان که با حضور وزیر
علوم، تحقیقات و فناوري در دانشگاه اصفهان برگزار شد،
اظهار کرد: در این دانشگاه تلاش شد دانشجویان نو ورود
احساس غربت نکنند و تور مجازي برگزار شد تا دانشجویان
با دانشگاه آشنا شوند. آموزش مجازي نه تنها در آموزش،
بلکه در امور پیرامونی نیز قابلیت هاي بسیاري دارد و در
همه گیري کرونا تلاش کردیم از این ظرفیت به خوبی

 
استفاده کنیم. 

وي با اشاره به راه اندازي دو مرکز در راستاي ارتقا کیفیت آموزشی در دانشگاه اصفهان که از سوي دانشکده علوم تربیتی تنظیم شده
است، گفت: آموزش عالی امروز با چالش کمیت مواجه نیست و با چالش کیفیت مواجه است، این درحالی است که وقتی به سمت

 
کیفیت می رویم کار دشوارتر می شود. 

شاقول با بیان اینکه براي ارتقا کیفیت آموزش حداقل باید سه مولفه را درنظر گرفت، این سه مولفه را استاد، دانشجو و محتواي
آموزشی اعلام کرد و افزود: از زمانی که اختیار برنامه درسی به دانشگاه ها سپرده شد، دانشگاه اصفهان این فرصت را مغتنم شمرد و

 
در حال حاضر همه گروه ها می دانند اگر برنامه هایشان از 5 سال تجاوز کرد، احتمالا با لغو و نگرفتن دانشجو مواجه می شوند. 

TDC معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه اصفهان به فعالیت مرکز توسعه صلاحیت هاي علمی در دانشگاه اصفهان که با نام
نام گذاري شده اشاره کرد و گفت: این مرکز در دانشکده علوم تربیتی شکل گرفت که از قبل فعالیت هایی براي کارگاه ها در نظر
داشت، اما تلاش کردیم تمام امور توانمندسازي و تدریس اعضاي هیات علمی متمرکز در یک مرکز شود تا بدانند آموزش به محاق

 
نرفته و همچنان ماموریت اصلی دانشگاه است. 

وي ادامه داد: ساختار این مرکز به این صورت است که یک رئیس، شوراي سیاست گذاري و کارگروه توسعه صلاحیت حرفه اي
تدریس دارند. اگر موفق به اجراي خوب در دانشگاه اصفهان شویم ممکن است براي مرکز جذب هیات علمی نیز ایده اي در اختیار

 
بدهد. تمام ابعادي که به نظر می رسد ارتقا کیفیت آموزشی باید معطوف به آن باشد در کارگروه هاي مختلف پیش بینی شده است. 

به گزارش ایسنا، معاون آموزشی دانشگاه اصفهان به فعالیت هاي انجام شده در زمینه توانمندسازي اعضاي هیات علمی دانشگاه اشاره
و اظهار کرد: کارگاه هاي اقتضائات تدریس در فضاي مجازي از جمله اقدامات انجام شده است و شاید اگر این مرکز نبود در بحران



 
کرونا نمی توانستیم به خوبی آموزش را پیش ببریم. 

وي یکی دیگر از ماموریت هاي کارگروه تدریس را مشاوره تدریس برشمرد و افزود: در کارگروه ارزیابی و بهبود کیفیت تدریس نیز

 
اقداماتی همچون تدریس فرم ارزیابی و ارزیابی الکترونیک انجام شده است. 

 
شاقول ادامه داد: در کارگروه جذب، فرم سیاهه مشاهده تدریس تنظیم شده و در نهایت حمایت از طرح هاي دکتري را داشته ایم. 

معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه اصفهان افزود: مرکز دیگري که باز هم به همت دانشکده علوم تربیتی شکل گرفته، مرکز
بالندگی مسیر شغلی دانشجویان است که در اسفند 98 اساسنامه آن تنظیم شد، اما متاسفانه شیوع ویروس کرونا لطمه زیادي به آن

 
زد. 

وي تصریح کرد: با همه مضیقه هاي که این مرکز به خاطر ویروس کرونا با آن مواجه بود، فعالیت خود را استمرار داد و از جمله
فعالیت هاي این مرکز برگزاري مدرسه تابستانه اشتغال پذیري، برگزاري کارگاه تربیت مشاوره انتخاب رشته و اجراي برنامه انتخاب

 
رشته خردمندانه بود. همچنین وبینار اشتغال پذیري از افسانه تا واقعیت نیز برگزار شد که با استقبال خوبی مواجه شد. 

وي با یادآوري اینکه در دانشگاه اصفهان تقریبا همه گروه ها داراي ارزیابی درونی هستند که براساس آن برنامه کلان 5 ساله براي

 
خود را تدوین می کنند، گفت: امیدواریم این فعالیت ها منجر به ارتقا کیفیت آموزش در دانشگاه اصفهان شود. 

انتهاي پیام



بهره برداري از طرح هاي عمرانی در شهرك صنعتی خرامه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/11/18

همزمان با ایام االله دهه مبارکه فجر 5 طرح عمرانی صنعتی در شهرك صنعتی خرامه با اعتبار 170میلیارد ریال، افتتاح یا
عملیات اجرایی آن آغاز شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس، مدیرعامل
شرکت شهرك هاي صنعتی فارس گفت: طرح شبکه
روشنایی برق و طرح تولید بتن آماده با سرمایه گذاري

 
20میلیارد ریال و اشتغال 5نفر به بهره برداري رسید. 

احد فتوحی افزود: عملیات اجرایی طرح هاي شبکه داخلی
فاضلاب شهرك صنعتی، 2 طرح صنعتی در حوزه تولید
انواع شوینده ها و لباس هاي بیمارستانی با پیش بینی

 
سرمایه گذاري 50میلیارد ریال و اشتغال 30نفر آغاز شد. 

وي تصریح کرد: طرح توسعه شبکه روشنایی برق با اعتبار

 
20میلیارد ریال اجرا شده و با بهره برداري از آن تمامی معابر و خیابان هاي شهرك صنعتی داراي شبکه روشنایی می شوند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس گفت: طرح شبکه داخلی فاضلاب با اعتبار 80 میلیارد ریال آغاز و در مدت 10 ماه اجرا

 
می شود. 

فتوحی ادامه داد: در سه سال اخیر با اجراي 6طرح زیربنایی، وضعیت زیرساخت ها در این شهرك صنعتی به شرایط مطلوبی رسیده

 
است و با اجراي طرح شبکه فاضلاب نیز زیرساخت هاي اولیه تکمیل می شود. 

وي با بیان اینکه در یک سال اخیر و با جذب 60سرمایه گذار جدید شاهد جهش جذب سرمایه گذار در این شهرك صنعتی هستیم
گفت:امیدواریم با اجراي طرح هاي صنعتی و ساخت وساز واحد ها، آن ها هرچه سریعتر در مدار تولید قرارگیرند تا اشتغال و توسعه

 
صنعتی شهرستان محقق شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس گفت: این شهرك صنعتی داراي 97 هکتار مساحت است که تاکنون 70قرارداد سرمایه

 
گذاري با متقاضیان منعقد که در قالب این قرارداد ها 27 هکتار زمین واگذار شده است. 

 
فتوحی افزود: در حال حاضر سه واحد بهره بردار با اشتغال افزون بر 70 نفر مشغول به فعالیت و تولید هستند. 

وي تصریح کرد: براي حمایت از سرمایه گذاران مشوق هاي سرمایه گذاري در مناطق محروم و کم برخوردار شامل پرداخت 10 درصد
از حق انتفاع به صورت نقد و پرداخت اقساطی باقی مانده در 48 ماه در نظر گرفته شده است.





امید مردم گیلان به احیاي دو کارخانه قدیمی استان
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- سیاست 

 
امید مردم گیلان به احیاي دو کارخانه قدیمی استان 

 آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضاییه در بیست و یکمین سفر استانی خود به

 
گیلان سفر کرد و بازدیدي را از دو کارخانه تعطیل شده در این استان انجام داد. 

به گزارش مشرق، آیت االله رئیسی، رئیس قوه قضاییه در بیست و یکمین سفر استانی خود به گیلان سفر کرد و بازدیدي را از دو
کارخانه تعطیل شده در این استان انجام داد و دستوراتی را براي احیاي تولید در این کارخانه ها و تحت تعقیب و کیفر قرار دادن

 
عاملان تعطیلی آنها صادر کرد. 

یکی از این کارخانه ها، کارخانه ایران پوشش است. «صنایع پوشش ایران» کارخانه اي بزرگ، با نام و نشان نیک و سابقه اي حدودا
50 ساله که از بزرگ ترین و مجهزترین کارخانجات ریسندگی و نساجی در ایران و خاورمیانه بود، در حالی که در سال هاي پایانی دهه
70 در حال برنامه ریزي استراتژیک براي تولید زنجیره کامل نساجی از کشت و تولید نخ گرفته تا بافندگی انواع پارچه و حوله و

 
مخمل در کشورمان بود ناگهان با سونامی بی تدبیري سال 83 روبرو شد! 

 
یک واگذاري معیوب! 

سال 83 این کارخانه همزمان با واگذاري بدون ضابطه و پایین تر از قیمت واقعی آن هم به صورت اقساط به بخش خصوصی غیر
متخصص، بر اثر برف سنگین گیلان نیز آسیب هاي فراوانی دید و این 2 عامل در کنار هم، این غول تولیدي شمال کشور را زمین گیر

 
کردند. 

 
وقتی 500 دستگاه مدرن ریسندگی زیر باران و برف رها شدند تا مستهلک شوند! 



کارخانه پوشش که داراي 5 سوله بود که در هر سوله حدود 100 ماشین آلات صنعتی به تولید بهترین و مرغوبترین پارچه ها و
صادرات آنها به 10 کشور مختلف جهان مشغول بود، در نتیجه یک واگذاري غلط ، نابود شد؛ بگونه اي که 500 دستگاه از مدرنترین

 
دستگاههاي ریسندگی و بافندگی زیر باد و باران و برف رها شد تا مستهلک شد وبه عنوان آهن قراضه به فروش برسد! 

از سویی دیگر خریداران فاقد اهلیت کارخانه پوشش به حراج اموال این کارخانه روي آوردند؛ همچنین کارگران واحدي تولیدي مزبور
که از کار بیکار شده بودند، اعتراضاتی را نسبت به خریداران فاقد اهلیت مطرح کردند و پرونده حدود پنج سال در دادگستري مفتوح
بود؛ سرانجام تملک کارخانه پوشش که وسعتی 85 هکتاري دارد به یک شرکت هلدینگ بورسی به نام «شرکت آتیه دماوند» تعلق

 
گرفت. 

 
وعده تحقق نیافته احیاي تولید در کارخانه پوشش 

در سال 96 یعنی حدود 14 سال پس از تعطیلی کارخانه پوشش و چند سال پس از واگذاري این کارخانه به شرکت آتیه دماوند،
مدیران شرکت مزبور، از طرح هاي خود براي تحول در صنعت نساجی استان گیلان و کارخانه پوشش سخن گفتند و حتی اعلام

 
کردند که براي احیاء و ارتقاي توان تولیدي کارخانه پوشش، یک طرح مطالعاتی به شوراي برنامهریزي استان گیلان ارائه کرده اند. 

به گفته مدیران شرکت آتیه دماوند، طرح مطالعاتی آنها براي احیاء و ارتقاي توان تولیدي کارخانه پوشش و صنعت نساجی گیلان
عبارت بود از: ایجاد بندر خشک ، ایجاد فضاي نمایشگاهی دائمی ، ایجاد انستیتو نساجی، ایجاد صنایع تبدیلی و شرکتهاي دانش

 
بنیان و طرحهاي گردشگري براي اراضی کارخانه پوشش. 

مدیران شرکت آتیه دماوند حتی وعده دادند که در صورت تصویب طرح هاي شان در شوراي برنامه ریزي استان گیلان، ظرف زمانی
یک سال و نیم (تا حداکثر سال 98) میتوان نسبت به ایجاد زیرساخته ا و بازگشت تولید به اراضی کارخانه پوشش اقدام کرد. اراضی

 
اي که در نزدیکی فرودگاه رشت، منطقه آزاد انزلی و در مسیر راه آهن واقع شده و براي تولید از بهترین موقعیت مکانی برخوردارند. 

 
 

 
دانلود 

اما با وجود آنکه یک سال از وعده مدیران شرکت آتیه دماوند براي احیاء و ارتقاي تولید در کارخانه پوشش میگذرد، هنوز هیچ
تغییري در وضعیت این کارخانه ایجاد نشده است؛ از یکسو مدیران شرکت آتیه دماوند از عدم حمایت استانداري گیلان گلایه میکنند

 
و از سویی دیگر، اداره هماهنگی امور اقتصادي استانداري گیلان نیز از عدم ارائه طرح جدید از سوي شرکت آتیه دماوند میگوید. 

این کارخانه که روزگاري صادر کننده محصولات نساجی ایران به 10 کشور دنیا و تامین کننده بخش قابل توجهی از نیاز بازار داخلی
بود امروز صرفا زمینی بود با سوله هاي تخریب شده و ماشین آلاتی که دیگر شبیه آهن قراضه هستند و کارگرانی بیکار شده که با

 
چشم حسرت به سال هاي شکوفایی و رونق قبلی نظاره می  کنند. 

0:00



 
ورود مرجع قضایی براي احیاي تولید 

در اوایل پاییز سال جاري، حجت الاسلام حمزه خلیلی رییس کل دادگستري استان گیلان، از کارخانه پوشش بازدید کرد؛ وي در
جریان این بازدید خسارات وارده به کارخانه پوشش را حاصل واگذاري بی ضابطه و سوءمدیریت و اهمال سرمایه گذاران و مدیران
قبلی این شرکت دانست و تاکید کرد: براي کسانی که با ترك فعل و اهمال در انجام وظایف خود، سبب وارد آمدن صدمات جبران

 
ناپذیر به اموال و دارایی این کارخانه و اخلال در نظام تولید شده اند، پرونده قضایی تشکیل می شود. 

رئیس دادگستري استان گیلان در جریان همان بازدید، ضمن اعلام حمایت قضایی براي از سرگیري تولید در کارخانه پوشش، به
مدیران فعلی این کارخانه متذکر شد تا با فوریت، طرح بازسازي خط تولید این واحد تولیدي را با امکانات و دستگاههاي موجود، تهیه

 
و ارائه کنند. 

علی ایحال، این امید وجود دارد که با ورود دستگاه قضایی، کارخانه پوشش که زمانی اعتبار صنعت گیلان و از بزرگترین کارخانجات
ریسندگی غرب آسیا بود که محصولاتش به 10 کشور مختلف جهان صادر میشد، بعد از افت و افولی که بواسطه یک واگذاري غلط و

 
غیراصولی تجربه کرد، مجدداً به چرخه تولید بازگردد و از این طریق براي مردم خطّه گیلان اشتغالزایی صورت گیرد. 

دستور آیت االله رئیسی براي تحت تعقیب قرار گرفتن فردي که کارخانه صنایع پوشش ایران را تخریب کرد/ نماینده کارگران: در

 
صورت راه اندازي کارخانه براي 3 تا 4 هزار نفر کارآفرینی خواهد شد 

پس از رفع مشکلات ماشین سازي تبریز، کشت و صنعت مغان، سبلان پارچه، تراورس و برخی مجموعه هاي تولیدي مهم دیگر کشور
توسط دستگاه قضا که به دلیل واگذاري هاي معیوب، مسیر تولید در آن ها متوقف شده بود، این بار در جریان سفر استانی آیت االله

 
رئیسی به گیلان، رئیس دستگاه قضا از کارخانه «صنایع پوشش ایران» بازدید کرد. 

 
 

در جریان بازدید آیت االله رئیسی از بخش هاي مختلف کارخانه صنایع پوشش ایران و پس از گفتگو با رئیس جدید این کارخانه و

 
نماینده هاي کارگران، تصمیمات مهمی در راستاي رفع مشکلات این واحد تولیدي و احیاي آن اتخاذ شد. 

آیت االله رئیسی در واکنش به سخنان نماینده کارگران کارخانه صنایع پوشش ایران که گفت «ماشین آلات و دستگاه هاي کارخانه
صنایع پوشش روزانه می تواند 10 تا 12 تن انواع نخ ریسندگی تولید کند»، تاکید کرد که این ماشین آلات و دستگاه ها باید در اسرع



 
وقت نصب شوند. 

 
 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید گفت: آنچه در کارخانه صنایع پوشش ایران اتفاق افتاده این بوده است که عده اي بارش برف

 
را بهانه کردند تا این کارخانه از کارخانه بودن بیفتد و از زمین آن استفاده کنند. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه یک فاجعه بزرگ نسبت به اموال عمومی و بیت المال رخ داده و عده اي به خاطر سودجویی و
منفعت، یک مرکز بزرگ تولیدي را به این روز درآورده اند، گفت: مسئله برف نبود چرا که اگر سنگ هم از آسمان می بارید، وضعیت

 
کارخانه صنایع پوشش ایران نباید به این روز می افتاد. سودجویان این کارخانه را تخریب کردند تا از زمین آن سوءاستفاده کنند. 

 
 

آیت االله رئیسی همچنین گفت: تا امروز بازدیدهاي زیادي از کارخانه هاي سراسر کشور داشته ایم، اما وضعی که امروز در کارخانه
صنایع پوشش ایران مشاهده کردیم بسیار عجیب است و گویی یک جنگ و فاجعه در اینجا اتفاق افتاده و ثروت ملی به تاراج رفته

 
است. 



 
 

 
دانلود 

رئیس دستگاه قضا ضمن اینکه وعده داد که هر چه سریع تر با همت مسئولان این کارخانه همه موانع از جمله موانع حقوقی و قضایی

 
برطرف شوند گفت: حتی یک روز هم نباید توقفی صورت بگیرد. 

 
 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه گیلان به عنوان قطب نساجی کشور شناخته می شود به دادگستري گیلان دستور داد که هرچه سریعتر

 
حل مشکلات کارخانه صنایع پوشش ایران را در دستور کار قرار دهد. 

 
آیت االله رئیسی همچنین تاکید کرد: مردم باید هرچه سریع تر ببینند که تولید در این کارخانه دوباره به راه افتاده است. 

آیت االله رئیسی در واکنش به سخن نماینده کارگران که گفت «در صورت راه اندازي بخش ها و پروژه هاي مختلف کارخانه صنایع
پوشش ایران براي 3 تا 4 هزار نفر کارآفرینی خواهد شد» تاکید کرد: مردم باید هرچه سریع تر ببینند که تولید در این کارخانه دوباره

 
به راه افتاده است. 

0:00 / 3:56



 
 

رئیس قوه قضاییه تاکید کرد: فردي که کارخانه صنایع پوشش ایران را تخریب کرده، به عنوان کسی که اموال عمومی و بیت المال را

 
به غارت برده، باید تحت تعقیب قانونی قرار بگیرد. 

 
اتفاقی که براي کارخانه پوشش رخ داده یک فاجعه است 

آیت االله رئیسی روز پنجشنبه شانزدهم بهمن در جلسه شوراي اداري استان گیلان با اشاره به وضعیت کارخانه صنایع پوشش ایران
گفت: اتفاقی که براي کارخانه پوشش رخ داده یک فاجعه است؛ از برفی که در سال 83 در استان گیلان آمد، سوءاستفاده صورت
گرفت و عده اي اقدام به ویران کردن کارخانه پوشش که ثروت ملی است، کردند. من تأکید کرده ام که باید کسانی که در آسیب

 
رساندن به کارخانه نقش داشتند تحت تعقیب قرار گیرند و باید تولید در این کارخانه مجددا احیا شود و رونق بگیرد. 

 
شرکت رشت الکتریک 

یکی دیگر از کارخانه هاي تعطیل شده اي که آیت االله رئیسی در جریان سفر استانی اخیر به استان گیلان از آن بازدید کرد، شرکت
رشت الکتریک بود. «شرکت الکتریک ایران رشت» یا همان «رشت الکتریک» طی سال هاي متمادي، 112محصول الکتریکی را تولید

 
و ضمن توزیع در سراسر کشور، به سایر کشورها نیز صادرات داشت و حدود 2 هزار کارگر در آن اشتغال داشتند. 

 
واگذاري شائبه دار 

در سال 1382 کارخانه رشت الکتریک با تمام تجهیزات یعنی بیش از 500 دستگاه ماشین آلات در حال کار و 12 هکتار زمین با
حدود 30 هزار مترمربع زیربنا و دفتر تهران، به مبلغ یک میلیارد و 800 میلیون تومان در اقساط سه ساله توسط سازمان بازنشستگی
به بخش خصوصی - شامل چهار خانم- واگذار شد و خریداران، بجاي احیا و رونق تولید در آن - که فلسفه واگذاري ها نیز ناظر بر آن

 
است- ضایعات این کارخانه را به مبلغ یک میلیارد و 650 میلیون تومان فروخته و کارخانه تعطیل را کردند! 

واگذاري شائبه دار کارخانه رشت الکتریک با تمام تجهیزات و اموال و اراضی به مبلغ تنها یک میلیارد و 800 میلیون تومان در
شرایطی رخ داد که در همان زمان واگذاري یعنی سال 1382، فقط ماشین آلات این کارخانه 100 میلیارد تومان ارزش داشت.

 
همچنین خریداران به موجب قانون موظف به احیا و ارتقاء تولید و ایجاد شرایط براي ادامه فعالیت کارگران در کارخانه مزبور بودند. 

نقض تعهدات از سوي خریداران رشت الکتریک 



علی رغم تکلیف مصرح قانونی، خریداران رشت الکتریک نه تنها اقدام به ارتقاء تولید و اشتغالزایی در این کارخانه نکردند که پس از
یک سال از تصاحب کارخانه مزبور، ابتدا مبادرت به انتقال تجهیزات و ماشین آلات کارخانه به نقاط دیگر و سپس تخریب خطوط
تولید آن کردند! همچنین خریداران رشت الکتریک، اقدام به فروش چهار هزار هکتار از اراضی این کارخانه کردند؛ علی ایحال، اقدامات

 
خریداران رشت الکتریک، این کارخانه بزرگ را به یک زمین خاکی تبدیل کرد. 

این اقدامات خریداران رشت الکتریک در شرایطی بود که آنها طبق تعهدات خود در قراداد واگذاري، حق تعطیلی کارخانه و تعدیل

 
نیرو را نداشتند و باید بر حجم تولیدات کارخانه می افزودند. همچنین خریداران موظف به پرداخت معوقات شرکت بودند. 

 
مطالبات هزار سهامدار رشت الکتریک 

باید توجه داشت که در زمان واگذاري رشت الکتریک، 71.88 درصد از شهام شرکت واگذار شد و مابقی سهام شرکت که شامل
28.12 درصد اعم از اموال منقول و غیرمنقول بود متعلق به یک هزار نفر سهامدار است که رأي قطعی آن پس از پنج سال گرفته شد.

 
مطالبات کارگران رشت الکتریک 

علاوه بر موضوع مطالبات هزار نفر سهامدار شرکت رشت الکتریک، موضوع مطالبات کارگران این کارخانه نیز بعد از واگذاري شائبه دار
آن، به یک معضل تبدیل شد. سرانجام کارگران بعد از دوندگی هاي فراوان براي دریافت عقب ماندگی هاي مالی، سنوات و حقوق

 
دریافت نکرده خود، زمینی را دریافت کردند تا با تغییر کاربري آن به بخشی از حقوق خود دست یابند. 

پس از اختصاص زمین به کارگران، آنها زمین را به 50 قسمت تقسیم و به صورت 49 قطعه مسکونی و یک قطعه موردنیاز براي پست
برق و حریم رودخانه در نظر گرفته و بر آن شدند تا با فروش 49 قطعه، بخشی از حقوق و سنوات خود را دریافت کنند اما هنگام

 
فروش زمین ها، مشکلاتی حقوقی میان کارگران و اداره برق و شهرداري ایجاد شد. 

علی ایحال، کارخانه رشت الکتریک که زمانی با تولید 112محصول الکتریکی، در این حوزه در کشور و منطقه غرب آسیا سرآمد بود،
به سبب یک واگذاري معیوب و غیراصولی از مدار تولید خارج شد و مشکلات متعددي براي سهامداران و کارگران آن ایجاد شد؛

 
مشکلاتی که امید است با ورود دستگاه قضایی مرتفع شود. 

 
بازدید از کارخانه «رشت الکتریک» 

آیت االله رئیسی در جریان سفر به استان گیلان از کارخانه «شرکت الکتریک ایران رشت» یا همان «رشت الکتریک» بازدید و با

 
تعدادي از سهامداران و کارگران سابق این کارخانه گفتگو کرد. 



 
 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید رئیس کل دادگستري گیلان را موظف کرد که به سرعت و با بکارگیري یک تیم قضایی مجرب

 
وضعیت شرکت رشت الکتریک را پیگیري کند. 

 
 

آیت االله رئیسی پس از این بازدید، در جلسه شوراي اداري استان گیلان با اشاره به وضعیت شرکت رشت الکتریک گفت: شرکت رشت
الکتریک، نگین انگشتري تولید در استان گیلان بود، اما اکنون به تلی از خاك تبدیل شده است. من در بازدیدي که صبح امروز از
منطقه اي که این کارخانه در آن واقع شده بود داشتم، پاي صحبت مردم نشستم و پس از آن، رئیس دادگستري استان گیلان را
مکلف کردم با بکارگیري یک تیم قضایی مجرب با فوریت و به سرعت وضعیت شرکت رشت الکتریک را پیگیري کند و نحوه برخورد با

 
متخلفان و کیفر آن ها را به اطلاع مردم برساند و هیچ مانعی نباید در مقابل کار پیگیري وضعیت شرکت رشت الکتریک باشد. 

منبع: میزان



پرورش ذهن خلاق در کودکان با برگزاري رویدادي فناورانه

منبع: ایسناشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/11/18

رویداد فناورانه براي شناسایی استعداد ذهن خلاق کودکان در حوزه مقابله با کرونا برگزار می شود.

به گزارش ایسنا، رویداد «جایزه ملی خلاقیت ذهن
کارآفرین کودکان» با هدف شناسایی استعداد کودکان در
حوزه هاي پژوهش هاي پزشکی، راهکارهاي کودکانه در
رابطه با مقابله با کرونا، صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه،
دست سازه هاي ورزشی کودکانه با حمایت معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري و از سوي پارك ملی علوم و
فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی جهاد دانشگاهی برگزار

 
می شود. 

«ویدئوي خلاقانه تذکر مؤدبانه کودکان به بزرگ ترها براي
استفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی و رعایت پروتکل هاي بهداشتی»، «خلاقیت در زمینه ایده هاي پزشکی دوران کرونا از
قبیل طراحی لباس پرستاري جدید، لباس پزشکی جدید، ماسک و شیلد با طرح هاي کودکانه و جذاب» از جمله محورهاي این

 
رویداد است. 

در بخش دست سازه ها نیز موضوعاتی مانند «صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه»، «تولید و فروش گل و گیاه»، «اوریگامی» و
«کاردستی هاي علمی» انتخاب شده است. همچنین ایده هاي جذاب کارآفرینی مانند «ارائه ایده هاي کارآفرینانه در قالب فروشگاه

 
هاي بازي» و «راهکارهاي نوین کسب و کار و ساخت اپلیکیشن و سایت» و «فروشگاه هاي مجازي» نیز در این رویداد مدنظر است. 

بر اساس اعلام معاونت علمب ریاست جمهوري، مهلت ارسال آثار تا 22 بهمن ماه جاري است و اختتامیه این رویداد در روز 29

 
اردیبهشت ماه سال 1400 برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام



وقتی کارهاي سخت، مشتري ندارد!

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/11/18

 
 

به گزارش ایلام بیدار ، چندي پیش گزارشی از افزایش تعداد مشاوران املاك در سال جاري منتشر شد که براساس آمارهاي رسمی
مرکز آمار ایران، طی سال هاي 1375 تا پایان تابستان سال 1399 تعداد مشاوران املاك کشور از 8 هزار و 58 مشاور در سال 1375
با رشد 19 برابري به 150 هزار و 471 مشاور رسیده است. این بدان معنی است که طی دوره 1375 تا پایان تابستان امسال، تعداد

 
مشاوران املاك کشور 7.5 برابر موجودي خانه هاي کشور رشد کرده است. 

این آمار و ارقام که نشان می دهد مردم و به ویژه جوانان رغبت کم تري براي پذیرش کارهاي سخت و طاقت فرسا دارند، بهانه اي شد

 
تا بررسی کنیم چرا گرایش افراد به کارهاي سخت، کاهش یافته است و به مشاغل سهل با درآمد بیش تر تمایل پیدا کرده اند؟ 

 
 

 
افزایش تمایل به یافتن موقعیت مناسب براي تصدي پست هاي دولتی با درآمد بالا 

حتما سوالی که کودکی از ما می پرسیدند «می خواهید در آینده چه کاره شوید؟» به یاد دارید. بیش تر کودکان، آینده خود را در
رشته هاي پزشکی و مهندسی می دیدند و می گفتند می خواهیم دکتر، مهندس یا خلبان شویم. بعضی ها هم شغل معلمی را برمی
گزیدند. طبیعتا هر فردي وقتی به سن جوانی می رسد یکی از دغدغه هایش یافتن شغل است و اکنون نوجوانان و نوجوان به دلیل



اینکه به دنبال خواسته هاي خود نرفته و همه امکانات در اختیار آنها بوده است، تکلیف خود را براي ادامه مسیر و یافتن شغل به
درستی نمی دانند و حتی با توجه به اینکه از سوي خانواده در هر مرحله اي تأمین می شوند، به اشتغال فکر نمی کنند یا کار را نوعی
تفریح می دانند. حتی امروز اکثر جوانان به جاي کسب مهارت هاي لازم به منظور کارآفرینی، به دنبال پشت میزنشینی و یافتن
موقعیت مناسب براي تصدي پست هاي دولتی با درآمد بالا هستند و مشاغل سخت و حتی فیزیکی یا گاهی پرخطر، جذابیتی براي
آنها ندارد و از این شغل ها استقبال نمی کنند. به همین دلیل هم شاهد هستیم که در کارهایی که نیازمند فعالیت بدنی است،

 
نیروهاي کار غیرایرانی حضور پررنگی دارند. 

 
 

 
چرا برخی جوانان ایرانی حاضر به پذیرش مشاغل سخت نیستند؟ 

علی یار، یکی از کارگران افغانستانی است که در یکی از پروژه هاي ساخت و ساز بیش از دو سال است که فعالیت می کند و شبانه روز
در این ساختمان حضور دارد، می گوید: براي ما کار کردن و کسب درآمد حلال ارزش زیادي دارد و وقتی براي روزي عرق می ریزیم
و با خستگی سر بر بالین می گذاریم، لذت بیش تري دارد. همین مبلغ نه چندان زیاد برکتی دارد که با وضعیت اقتصادي کنونی می

 
توانم خانواده ام را با دو فرزند تأمین کنم. 

 
 

این امر در حالی است که برخی از جوانان ایرانی، کار کردن در برخی مشاغل، مثل کارگري ساختمان را کسر شأن می دانند و رغبتی



 
به انجام چنین کارهایی ندارند. آن ها حاضرند بیکار باشند، اما به این مشاغل مشغول نباشند. 

با این وجود معماریان، یکی از جوانان کشورمان که با وجود داشتن مدرك کارشناسی معماري به عنوان کارگر در یک پروژه ساختمانی
مشغول به فعالیت است، دلیل اصلی نپذیرفتن مشاغل سخت توسط اکثر جوانان را سطح توقع خانواده ها می داند و می گوید: وقتی
نوجوان و جوان امروزي در هر شرایطی از حمایت خانواده برخوردار است و خانواده ها هم براي راحتی فرزندان، خود را به سختی
زیادي می اندازند، اما حاضر نیستند فرزندشان در سختی باشد، جوان دیگر توقع دارد که در هر شرایطی همه از او حمایت کنند تا زیر

 
فشار مالی قرار نگیرد. 

 
درآمد پایین مشاغل سخت رغبت جوانان به فعالیت در این عرصه را کاهش داده است 

وي با بیان اینکه من از کودکی به فعالیت و کار و درآمد شخصی علاقه مند بودم، می افزاید: کار کردن عار نیست، بلکه به نظر من
نداشتن مهارت و توقع از دیگران براي داشتن درآمد امر نادرستی است که خانواده ها باید فرزندان خود را براي آینده و حضور در

 
مشاغل مختلف و نه فقط مدیریت امور آماده کنند. 

البته در کنار جایگاه اجتماعی برخی مشاغل، امروز اکثر مشاغل سخت و یدي، درآمد و دستمزد کمی هم دارند و جوانان با توجه به
شرایط اقتصادي رغبتی به فعالیت در این مشاغل ندارند و ترجیح می دهند حتی با ماشین و در تاکسی هاي اینترنتی با نبود ثبات

 
درآمدي کار کنند، اما تن به کارهاي سخت با درآمد پایین ندهند. 

 
جوانان، نشستن خاك روي لباس هایشان را کسر شأن می دانند 

به گفته محمد خالقی مقدم (جامعه شناس) در تفکر و اندیشه جوانان امروزي، کار و داشتن شغل به معناي اشتغال در ادارات دولتی یا
خصوصی و نشستن پشت میز و امضاي نامه ها بدون داشتن مهارت خاص است، در حالی که در گذشته یعنی پدران و پدر بزرگ هاي
ما کار روي زمین و کارگري را شغل می دانستند و بعد از نماز صبح براي کار خود را آماده می کردند و عرق ریختن و حتی خاك
گرفتن لباس ها براي خانواده ارزش بود. اما اکنون جوانان، نشستن خاك روي لباس هایشان را کسر شأن می دانند و حتما باید با

 
ماشین چند میلیونی از خانه خارج شوند. 

 
 

در روایات داریم که ائمه اطهار (ع) به اقتصاد توجه داشتند و براي کسب روزي حلال هم کار و تلاش می کردند تا جایی که برخی از
امامان معصوم، آنقدر اهل تلاش و کارهایی همچون کشاورزي و دامپروري بودند که توسط مردم مورد تمسخر و شماتت قرار می



 
گرفتند، اما آنها کار را نوعی عبادت با اجر فراوان می دانستند. 

 
 جوان امروزي می خواهد سریع به نتیجه برسد 

خالقی مقدم با اشاره به اینکه باید با فرهنگسازي در زمینه کار، جوانان را به سوي مشاغل تولیدي از زراعت و صنعت گرفته تا
کارآفرینی براي افزایش بهره وري از ظرفیت هاي ملی سوق دهیم تا چرخ توسعه و پیشرفت با شتاب حرکت کند، می افزاید: نانوایی
که از صبح خمیر درست کرده و شانه می گیرد تا صبح نان تازه دست مردم دهد، پاکبانی که شبانه خیابان و کوچه ها را نظافت می
کند یا حتی کارگري که در ساختمان آجر می چیند و سیمان می ریزد، کارهاي مقدسی هستند که متأسفانه اکنون در جامعه ما

 
مورد بی مهري قرار گرفته و جوانان مشاغل راحت و دم دستی را به مشاغل دیگر ترجیح می دهند. 

حجت الاسلام محمدصادق کفیل، رئیس مرکز تخصصی صحیفه سجادیه، یکی از دلایل تمایل جوانان به کارهاي راحت را نداشتن
صبر عنوان می کند و می گوید: انبیاء و امامان معصوم (ع) درخت می کاشتند و چند سال ممکن بود براي ثمردهی آن طول بکشد. یا
چند جا را می کندند تا چاهی آب حفر کنند. اینها همه نیازمند صبر بود، اما جوان امروزي می خواهد زود به نتیجه برسد و براي
رسیدن به نتیجه هم به دنبال تضمین است. براي همین، کار دولتی یا به اصطلاح پشت میزنشینی را انتخاب می کند و از کارهاي

 
سخت و پرریسک دوري می جوید تا آخر ماه، مبلغ قابل توجهی را به عنوان حقوق داشته باشد. 

 
 

وي خودگرایی در نظام تمدن دنیا را دلیل گرایش به مشاغل آسان می داند و می افزاید: در این نظام هر کسی به فکر سود خود است
و اقدامات بر اساس «من» تعریف می شود و در این زمینه نباید جوان ایرانی را مقصر دانست، بلکه حتی جوان اروپایی، آفریقایی و

 
عرب نیز به دنبال مشاغل پردرآمد و آسان هستند. یعنی در زمان کوتاهی به نتیجه برسند. 

 
توجه به اخلاق، حلقه مفقوده تغییر دیدگاه درباره مشاغل 

حجت الاسلام کفیل با بیان اینکه پس از پیروزي انقلاب، حوزه هاي علمیه به مقوله احکام و فقه و شرع به خوبی پرداختند، اما در
زمینه اخلاق، کم کاري کردند، می افزاید: انقلاب اسلامی بستري فراهم کرد تا در مقوله اخلاق سرمایه گذاري شود، اما حوزه هاي
علمیه به این امر اهتمام کافی نداشتند. براي همین برخی مدعی می شوند که چرا مالیات، خمس یا زکات بدهیم و دیگران از آن بهره
ببرند. در حالی که اگر پیوند اخلاقی ایجاد شود، همه به هم کمک کرده و خداگرایی جایگزین خودگرایی خواهد شد و براي هر شغلی

 
هم افراد متقاضی خواهند شد تا به سوي پیشرفت جامعه حرکت کنند. 



 
 

یکی دیگر از مشکلاتی که در زمینه مشاغل سخت توسط جوانان امروزي وجود دارد، مدرك گرایی است که باعث شده خانواده ها
ترجیح دهند فرزندشان مشاغل دولتی یا مدیریتی داشته باشد. از طرفی هم برخی خانواده ها حاضرند فرزندشان در گوشه خیابان
براي جذب راننده تاکسی اینترنتی تبلیغ کند، اما مثلا در یک ساختمان کنار استادکار مهارتی نیاموزد تا پس از مدتی خودش استاد

 
شود. 

این امر در حالی است که در گذشته تابستان ها که دانش آموزان از تحصیل و مدرسه فارغ بودند، در مکانیکی یا سایر مشاغل بدون
نیاز مالی حضور می یافتند تا مهارتی بیاموزند، اما اکنون فرهنگ به سویی رفته که در تابستان خانواده ها به جاي آموزش و یادگیري
مهارت خاص، فرزندان را در کلاس هایی ثبت نام می کنند که خروجی مهارتی ندارد و وقتی این افراد می خواهند وارد بازار کار شوند،
توقع دارند با توجه به دانش و حتی مدارکی که دارند، بدون آموزش عملی، در سمت هاي مدیریتی حضور یابند و دیگر زیر باز مشاغل

 
سخت نمی روند. 

 
مشاغل اداري و پشت میزنشینی براي جوانان اولویت پیدا کرده است 

 کاظم سروري، جامعه شناس و آسیب شناس اجتماعی، یکی از دلایل نداشتن رغبت جوانان به مشاغل یدي و سخت را ناشی از
فرهنگ و اندیشه افراد عنوان می کند و می گوید: وقتی جوانان از دانشگاه فارغ التحصیل می شوند، انتظار دارند شغلی متناسب با
تحصیلات خود داشته باشند، اما این اتفاق نمی افتد. علاوه بر این، در سطح جامعه و حتی خانواده ها مشاغل دولتی و کارمندي از
مشاغل کم خطر به شمار می رود که به قول معروف «آب باریکه »اي است و هر زمانی حقوق خود را دارد و مثل مشاغل آزاد یا یدي

 
نیست. بر همین اساس هم مشاغل اداري براي جوانان اولویت دارد و افراد رغبتی به سایر مشاغل نشان نمی دهند. 

 
 



وي با بیان اینکه توسعه کشورها وابسته به کار و تلاش است، می افزاید: کشوري همچون چین کشوري است که به واسطه نیروي کار
توانسته اقتصاد اول جهان شود. مردم چین از کوچک و بزرگ از انجام کارهاي مختلف ابایی ندارند و براي پیشرفت به کارهایی که
حتی جوانان ما فکرش را هم نمی کنند، تن می دهند. آن ها وقت زیادي را براي فعالیت در مسیر خود صرف می کنند، اما در کشور
ما پشت میزنشینی آنقدر مورد توجه قرار گرفته که حتی افراد با ذهنیت کار اداري از شهرهاي کوچک و روستاها به کلانشهرها

 
مهاجرت می کنند و دیگر حاضر به کار در زمین کشاورزي و دامداري و چوپانی و سایر مشاغل نیستند. 

البته در این مسیر فضاي مجازي نیز بی تقصیر نیست و افراد با اشتراك گذاشتن زندگی لاکچري، برخی جوانان را ترغیب می کنند
که از شهر و روستاها به کلانشهرها مهاجرت کنند تا ره یک ساله را یک شبه طی کنند. اما با وجود تورم و وضعیت اقتصادي کنونی

چه باید کرد تا جوانان براي کسب روزي حلال متکی به کارهاي مدیریتی نباشند؟



جمعیت ایران تا سال 2100 به 30 میلیون نفر می رسد

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/11/18

نماینده مردم تهران، ري و شمیرانات در مجلس شوراي اسلامی گفت: ایران در سال هاي اخیر به شدت به سمت سالمندي
حرکت می کند و طبق پیش بینی سازمان جهانی بهداشت جمعیت ایران در سال 2100 میلادي به 30 میلیون نفر خواهد

رسید و این بسیار براي آینده ایران خطرناك است.

به گزارش شهداي ایران، زهره الهیان در همایش الگوي
سوم زن که در شهرستان ساوجبلاغ استان البرز برگزار شد،
با گرامی داشت تقارن دهه فجر با میلاد حضرت زهرا (س)
و میلاد بنیانگذار انقلاب اسلامی امام خمینی (ره) گفت:
امید داریم در گام دوم انقلاب زنان سرزمینم زمینه ساز
تمدن نوین اسلامی باشند. زنان این سرزمین در حوزه هاي
علمی، فرهنگی، اجتماعی و کارآفرینی و... فعال هستند و
باعث افتخار است که پس از چهار دهه از انقلاب اسلامی

 
بانوان این چنین می درخشند. 

الهیان با عنوان اینکه انقلاب اسلامی نقطه عطفی در تکامل و تحول اجتماعی شد افزود: انقلاب اسلامی طلیعه اي خواهد بود که تمدن

 
نوین اسلامی محقق شود و ملت هاي مظلوم جهان پرچمدار ظهور حضرت ولی عصر باشند. 

نماینده مردم تهران ادامه داد :حضرت امام خمینی (ره) چه قبل از انقلاب و چه بعد از انقلاب اسلامی به زنان بهاي بسیار دادند و
حضرت امام افق دیدشان نسبت به انقلابی گري زنان بلند بود و بعد از انقلاب اسلامی هم به شدت با تفکر گوشه نشینی و محصور
کردن زنان در خانه مخالف بودند و نگذاشتند جامعه محروم از نیمی از قدرت خود باشد و اکنون شاهد هستیم زنان ایران اسلامی در

 
حوزه، دانشگاه، صنعت، کشاورزي و... با حفظ ارزشها و جایگاه زن فعالیت می کنند. 

عضو کمیسیون امنیت ملی در ادامه مهمترین رکن تمدن نوین اسلامی را فرهنگ دانست و گفت: دشمن قصد دارد به جوامع اسلامی
تسلط فرهنگی داشته باشند و نوك پیکان تهاجم فرهنگی زنان هستند و دشمن می داند تا زمانی که بانوان در حوزه هاي مختلف

 
موفق عمل می کنند نمی توانند بر جامعه مسلط شوند. 

وي افزود: راه و بستر فرهنگ از نسل کنونی به نسل آینده خانواده است و خانواده مهمترین بستر انتقال فرهنگ است و اگر مسؤلین از
خانواده حمایت نداشته باشند این خانواده دچار اضمحلال خواهد شد و باید به دور از شعار زدگی به خانواده ها کمک کرد و فعالیت

 
هاي فرهنگی خود را از طریق خانواده دنبال کنیم. 

الهیان در جمع بانوان شهرستان هاي ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان و چهارباغ گفت: به فرموده امام راحل زن باید در مقدرات اساسی
مملکت دخالت کند و به همین دلیل سرکار خانم دباغ را در جایگاه فرماندهی سپاه سه استان قرار دادند و این اقدام پیامی داشت و



 
آن باور زنان در خدمت رسانی در جامعه و تاثیرگذاري آنان در جامعه بود. 

وي با بیان اینکه امروز دشمن با تهاجم فرهنگی در تلاش است جوان ما تعهد و مسئولیت پذیري را نداشته باشد افزود: مسؤلین در
برهه هایی توجه به جوان امروز، ازدواج و مشکلات جوانان نکردند و مشکلات معیشتی و تهاجم فرهنگی موجب شده جوانان از ازدواج
و مسولیت پذیري در خانواده خودداري کنند و می بینیم که ایران در سال هاي اخیر به شدت به سمت سالمندي حرکت می کند و
طبق پیش بینی سازمان جهانی بهداشت جمعیت ایران در سال 2100 میلادي به 30 میلیون نفر خواهد رسید و این بسیار براي آینده
ایران خطرناك است و باید مسؤلین فرهنگی نیز در این راه تلاش کنند و همچنین مسولین اجرایی در فراهم سازي ازدواج، فرزندآوري

 
و تسهیلات براي آنان تلاش کنند. 

الهیان ضمن ابراز نگرانی از کاهش رشد جمعیت گفت: تغییر ساختار جمعیت ما را به سمت سالمندي پیش می برد و اگر در
کشورهاي اروپایی جریان سالمندي طی 100 سال به تدریج اتفاق افتاد، ما طی 30 سال آینده کشوري با جمعیت پیر هستیم و این

 
در شرایطی است که زیرساخت هاي لازم را فراهم نکردیم و براي سالمندي جمعیت آماده نیستیم. 

نماینده مردم تهران، شمیرانات و ري در مجلس در پایان گفت: در کمیسیون ویژه جمعیت و خانواده به امنیت شغلی زنان پرداخته
شده که طبق مصوبات مجلس اخراج مادران به بهانه بارداري و شیردهی ممنوع شده و همچنین تسهیلات براي استخدام مادران داراي
فرزند، بسته معیشتی، کارت مادرانه براي بهره مندي مادران از اماکن رفاهی و... از جمله اقداماتی است که در مجلس شوراي اسلامی

 
درحال پیگیري است. 

 
بیکاري یکی از دغدغه هاي مهم خانواده هاي ما است 

علی حدادي نماینده شهرستان هاي ساوجبلاغ، نظرآباد، طالقان و چهارباغ هم در این همایش گفت: زنان انقلاب و دفاع مقدس نشان

 
دادند که الگوي سوم "زن نه شرقی و نه غربی" است. 

سخنگوي کمیسیون امور داخلی و شوراهاي مجلس ضمن تبیین مقام زن در عرصه هاي سیاسی و اجتماعی عصر حاضر گفت زنان

 
مسلمان ایرانی ثابت کردند که می توان عفیف بود، محجبه و شریف بود و در عین حال در عرصه هاي مختلف فعال و تاثیرگذار بود. 

حدادي گفت: با نگاهی به کارنامه فعالیت زنان در 42 سالگی جمهوري اسلامی ایران، نظاره گر فعالیت زن مسلمان ایرانی در عرصه

 
هاي سیاسی، فرهنگی، اجتماعی، تولید، کارآفرینی و... در سطح کشور هستیم. 

حدادي ضمن اشاره به حضور بانوان فعال درعرصه هاي فرهنگی، اجتماعی، صنعتی، دارویی، بهداشتی، کشاورزي ورزشی و تولیدعلم
و.. در منطقه حوزه انتخابیه در این همایش گفت: این نشست که با حضور زنان فرهیخته منطقه برگزار شده است نشان از توانمندي

 
بالاي بانوان استان البرز در همه عرصه ها دارد. 

وي گفت: آنچه که این ظرفیت را می تواند به میدان بیاورد همان اعتقاد و باوري است که امام راحل(ره) این انقلاب را به پیروزي
رساند، با وجود مولفه هایی همچون خدا باوري، مردم باوري و خود باوري بانوان می توانند پرچم کشور ایران اسلامی را برافراشته تر از

 
گذشته در قله هاي بزرگ جهانی به اهتزاز در آورند. 

حدادي اظهار داشت: ظرفیت هاي ایران اسلامی مخصوصا استان البرز و شهرستان هاي حوزه انتخابیه داراي نیروي انسانی با استعداد

 
درخشانی است .همه این ها جوانانی هستند که تولید رو به خود کفایی و حرکت را به سمت استقلال واقعی پیش میبرند . 



متاسفانه امروز یکی از دغدغه مهم خانواده هاي ما بیکاري است و یکی از وظایف اصلی مسئولین ایجاد اشتغال با هم افزایی، انسجام ،

 
وحدت ، اراده قوي ، روحیه انقلابی و روحیه جهادي امکان پذیر خواهد بود. 

وي ضمن تاکید به استمرار این همایش در ماه هاي آینده گفت: امیدواریم با برگزاري این همایش ها بتوانیم حرکت زنجیره اي محکم
و استوار را در راستاي ایجاد تمدن نوین اسلامی که در گام دوم اعتقاد و باور مندي است را داشته باشیم.



افتتاح نخستین "پست موزه مدرسه " جهان در رشت

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/11/18

 به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، نخستین "پست

 
موزه مدرسه " جهان با حضور معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در محل تاریخی پیاده راه فرهنگی رشت افتتاح شد. 

 
 

 
  

 
کارآفرینی در گیلان از طریق پست رونق بگیرد 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در این مراسم با بیان اینکه گیلان از میراث و فرهنگی غنی برخوردار است، اظهار کرد: گیلان

 
یکی از استان هاي پیشتاز در عرصه پست و اطلاع رسانی است. 

رمضانعلی سبحانی پور با اشاره به اینکه قدمت پست ایران به دوران هخامنشی برمی گردد، افزود: تاکنون هنوز نتوانسته ایم از فرهنگ

 
غنی خود بهره ببریم و این یک ضعف براي ما است که باید هرچه زود برطرف شود. 

وي با بیان اینکه از فرهنگ و میراث خود نباید غافل شویم، گفت: پست در سال 1298 سازمان اداري پیدا می کند و بعد از انقلاب



 
تاکنون پیشرفت هاي زیادي داشته است. 

معاون وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با اشاره به اینکه خدمت رسانی پست به مردم سرعت بیشتري باید بگیرد، افزود: هر چیزي که

 
متعلق به مردم ایران است باید به کشور برگردد زیرا تمامی آن آثار تاریخ و تمدن کشور ما را نشان می دهد. 

سبحانی پور با اشاره به اینکه مدرسه باید فرهنگ و تاریخ ما را به دانش آموزان انتقال دهد، بیان کرد: باید کارآفرینی در گیلان از

 
طریق پست رونق بگیرد و باید فرهنگ و آداب ورسوم ما به نسل هاي آینده انتقال پیدا کند. 

 
پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است 

نماینده مردم شهرستان رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این مراسم با بیان اینکه پست میراث گران بهایی است که همیشه به

 
یادگار می ماند، اظهار کرد: پست از نشانه هاي تاریخ، فرهنگ و هویت یک کشور است. 

سید علی آقازاده با بیان اینکه بسیاري از شهدا و رزمندگان ما در دوران دفاع مقدس از طریق پست با خانواده ارتباط برقرار می کردند،

 
افزود: خاطرات زیادي از شهداي ما از طریق پست نامه ها به یادگار مانده است. 

وي با بیان اینکه پست علاوه بر خاصیت ارتباطی و رفع نگرانی هاي مردم و جامعه می تواند سختی ارتباطات و مرسولات را کاهش

 
دهد، گفت: افتتاح این مکان می تواند تاریخ و هویت پست گیلان و شهرستان رشت را براي عموم به نمایش بگذارد. 

 
 

 
  

 
ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند 

شهردار رشت نیز در این مراسم با اشاره به اینکه ساختمان هاي تاریخی هویت گیلان هستند، اظهار کرد: باید جهت بازسازي

 
ساختمان هاي تاریخی اقدامات اساسی داشته باشیم. 

سید محمد احمدي با بیان اینکه شهرداري در جهت بازسازي ساختمان هاي قدیمی برنامه دارد، گفت: باید هویت و المان هاي



 
تاریخی شهرمان را حفظ کنیم و نگذاریم به راحتی از بین بروند. 

انتهاي پیام/3389



 معاون اشتغال در کرمانشاه: وزارت کار آماده پرداخت 20 میلیون ریال در

ازاي آموزش هر فرد است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در کرمانشاه گفت: استان براي ارایه آموزش هاي
تخصصی به 14 هزار نفر به ازاء هر فرد 10 میل...

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در کرمانشاه گفت: استان براي ارایه آموزش هاي تخصصی به 14
هزار نفر به ازاء هر فرد 10 میلیون ریال برنامه ریزي کرده است که وزارت کار آماده پرداخت 20 میلیون ریال در ازاي آموزش هر فرد

 
است، به شرطی که پس از دریافت آموزش ها،فرد جذب بازار کار شده و داراي شغل پایدار و ثابت شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از روابط عمومی تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، عیسی منصوري در نشست
کمیته هماهنگی اشتغال استان کرمانشاه اظهار کرد: اگر آموزشی در حوزه اشتغال و توانمندي افراد براي ورود به بازار کار ارایه می

 
شود باید متناسب با نیازهاي جامعه باشد . 

وي تاکید کرد: اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان که متولی ارایه آموزش است باید این نیازسنجی را انجام دهد و متناسب با آن

 
برنامه هاي خود را عملیاتی کند. 

معاون اشتغال ادامه داد: ارایه آموزش هاي کارشناسی می تواند جمعیت متقاضی ورود به بازار کار را قوي، کاردان و باسواد بار آورد و

 
در آینده نیز شاهد رونق تولید و شکوفایی اقتصاد باشیم. 

معاون اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خواستار ارایه مشوق براي صاحبان صنایع، کارخانجات و کارفرمایان مثل پرداخت حق

 
بیمه افراد آموزش دیده اي شد که توسط آنها به کارگیري می شوند تا روند اشتغالزایی این افراد سرعت بیشتري بگیرد. 

وي همچنین با اشاره به راه اندازي خانه خلاق در کرمانشاه خواستار حمایت ویژه دستگاه هاي اجرایی به خصوص، اداره کل میراث

 
فرهنگی شد و گفت: در اسرع وقت نیز باید دستورالعمل اجرایی براي این خانه تدوین و راهبردهاي آن مشخص شود. 

 
موضوع مهارت جویندگان کار در استان با جدیت دنبال می شود 

هدایت حاتمی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه نیز در این نشست از پیگیري جدي موضوع مهارت آفرینی

 
جویندگان کار در استان خبر داد و گفت: باید نیروهایی متخصص تربیت کنیم تا چرخ اقتصاد و اشتغال کرمانشاه بهتر بچرخد. 

وي گفت: بحث مهارت به اندازه ایجاد اشتغال براي مجموعه مدیریتی استان مهم است و این موضوع با محوریت اداره کل آموزش هاي

 
فنی و حرفه اي دنبال می شود. 

حسن عزیزي، مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه نیز در این نشست با اشاره به اینکه تاکنون بیش از 1500 میلیارد
تومان اعتبار تخصیصی در سرفصل هاي اعتباري ازجمله اشتغال روستایی، اشتغال ویژه مناطق زلزله زده، مشاغل خانگی، کمک هاي
فنی و اعتباري، بند ب تبصره 16 ویژه دستگاه هاي حمایتی و بند الف تبصره 18 قانون بودجه جذب شده است، گفت: استان

 
کرمانشاه نیازمند توجه بیشتر دولت در تامین مالی براي طرح هاي اقتصادي به منظور تکمیل پروژه هاست. 

در این نشست سه ساعته برنامه ایجاد سامانه بانک اطلاعاتی بیکاران(پاکار)، برنامه خانه خلاقیت استان، برنامه مهارت و آموزش 14
هزار نفري استان و برنامه ایجاد ظرفیت 6 هزار نفري اشتغال جدید در قالب طرح هاي مشاغل خانگی ارائه شد.
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سفر دو روزه کاري تیم ویژه مدیران ارشد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به کرمانشاه دستاوردهاي خوبی براي ایجاد
اشتغال و کمک به اجراي برخی طرح هاي اقتصا...

سفر دو روزه کاري تیم ویژه مدیران ارشد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به کرمانشاه دستاوردهاي خوبی براي ایجاد اشتغال و

 
کمک به اجراي برخی طرح هاي اقتصادي این استان داشت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، در پی سفر کاري
این تیم به کرمانشاه و بازدید از برخی طرح هاي در حال اجرا، نشستی با حضور استاندار و جمعی از مسئولین استان براي جمع بندي

 
و تصویب مصوبات سفر برگزار شد. 

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این نشست با اشاره به برنامه هاي این
وزارتخانه براي ایجاد تحرك اقتصادي و اشتغالزایی در چند استان کشور از جمله کرمانشاه، گفت: براي همین منظور حجم بزرگی از
کار و برنامه هاي متعدد در زمینه اقتصادي، حمایتی، آموزش فنی و حرفه اي و ... براي استان کرمانشاه در نظر گرفته شده که شاهد

 
شروع کار آنها خواهیم بود. 

وي با بیان این که هر یک از مدیران و بخش هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر کاري خود به کرمانشاه مسائل و مباحث
متعددي را بررسی کردند و مسئولیت و تعهداتی را پذیرفتند، افزود: یکی از مهمترین این موارد پرداخت تسهیلات به طرح هاي مهم و

 
اولویت دار است که نقش کلیدي در اقتصاد و اشتغال استان خواهد داشت. 

منصوري مجموع اعتباراتی که قرار است از طریق بانک هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي تامین مالی این طرح

 
ها در نظر گرفته شود را نزدیک به 14 هزار میلیارد ریال برآورد کرد. 

وي بخش دیگري از برنامه هاي در نظر گرفته شده را اجراي پروژه هاي اشتغالزایی جدید دانست و عنوان کرد: در یک مورد از این
طرح ها ایجاد شش هزار فرصت شغلی جدید را با نقش توسعه اي و اجرایی جهاد دانشگاهی و حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی خواهیم داشت. 

منصوري با بیان این که روند پیشرفت همه این طرح ها پایش و ارزیابی خواهد شد و گزارش پیشرفت کار به صورت مستمر ارائه می

 
شود، عنوان کرد: باید از طرح هایی که به هر دلیل قابلیت اجرا ندارند و منابع مالی و انسانی را هدر می دهند، خودداري کنیم. 

 
وي بر لزوم استفاده بهینه از منابع در اختیار از جمله تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري تاکید کرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سپس از طرحی که براي کمک به اشتغال استان هاي مرزي
کشور از محل درآمد حاصل از فروش سوخت در نظر گرفته شده نیز یاد کرد و افزود: تلاش می کنیم کرمانشاه در اولویت اجراي این

 
طرح باشد. 

منصوري اشاره اي هم به طرحی که با استفاده از منابع بین المللی در شرایط بیماري کرونا در دست اجرا است یاد کرد و گفت: در
قالب این طرح از گروه هاي آسیب پذیر براي تولید ماسک و محصولات بهداشتی استفاده کردیم که اشتغالزایی مناسبی به همراه

 
داشته است. 

وي با بیان این که در کرمانشاه نیز دو واحد در این زمینه مشغول به فعالیت هستند، تاکید کرد: در خواست داریم ادارات و موسسات



 
از محصولات تولیدي این واحدها استفاده کنند. 

در ادامه اسماعیل الله گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران با اشاره به بازدیدهاي صورت گرفته از طرح هاي تولیدي و صنعتی استان

 
کرمانشاه گفت: بنا داریم تعدادي از طرح هاي مهم استان را تامین اعتبار کنیم. 

وي تامین اعتبار 100 میلیارد ریالی براي بیمارستان مرکز بهداري سپاه، تامین اعتبار 175 میلیارد ریالی براي مجتمع فرهنگی،
ورزشی و رفاهی کارگران کرمانشاه، تامین اعتبار 765 میلیارد ریالی براي سرم سازي مجموعه ابزارسازان درمانگر و تامین اعتبار

 
2500 میلیارد ریالی براي مجموعه بیستون تامین را از مهمترین این طرح ها برشمرد. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران از اعلام آمادگی این بانک براي حمایت از پروژه هاي بزرگ کرمانشاه خصوصا در زمینه نفت، گاز، صنایع

 
پتروشیمی و ... نیز خبر داد. 

 
الله گانی تاکید کرد: این آمادگی را داریم که از طرح هاي صنایع دستی هم حمایت کنیم. 

در ادامه اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز از تامین اعتبار 13 طرحی که در استان کرمانشاه مورد بازدید قرار
گرفته خبر داد و گفت: بسیاري از این طرح ها نیمه تمام یا نزدیک به افتتاح هستند و امیدواریم با تامین اعتبار صورت گرفته تا پایان

 
خرداد سال آینده به بهره برداري برسند. 

وي تامین اعتبار دو گلخانه با مجموع اعتبار بیش از 70 میلیارد ریال، تامین اعتبار تعاونی فرش سنقر با اعتبار 20 میلیارد ریال، تامین

 
اعتبار طرح گردشگري جامیشان با اعتبار 60 میلیارد ریال و چند واحد دیگر را از جمله مهمترین این طرح ها برشمرد. 

عباس نجفی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون نیز از همکاري این بانک براي تامین اعتبار 17 طرح در استان کرمانشاه با اعتبار

 
3552 میلیاد ریال خبر داد. 

 
وي عنوان کرد: از مهمترین این طرح ها می توان به کارخانه آرد قصرشیرین و کشت و صنعت فرامان اشاره کرد. 

در ادامه این نشست سایر مدیران وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از جمله شیرکانی مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان،
روستائیان و عشایر کشور، شعبانی معاون صندوق بازنشستگی کشوري، موسی نجفی مدیرکل دفتر تعاونی هاي توزیعی، مسعود بابایی
مدیرکل دفتر حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري، اصغر گرامی مدیرکل هماهنگی امور اقتصادي وزارت کار و حسینی نماینده شرکت
سرمایه گذاري تامین اجتماعی (شستا ) نیز در زمینه کاري خود قول هایی براي کمک به کاهش بیکاري کرمانشاه دادند و در نهایت
مقرر شد مجموعه این برنامه ها بعد از کسب نظر از دستگاه هاي مربوطه در استان در قالب طرح جهش اشتغال و تفاهم نامه مشترکی

 
بین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با استان کرمانشاه به امضا برسد. 

استاندار کرمانشاه در این نشست با اشاره به زندگی 25 هزار خانوار در نوار مرزي این استان گفت: نیازمند توسعه اشتغال در مرز براي

 
بهبود معیشت مرزنشینان هستیم. 

هوشنگ بازوند افزود: در 370 کیلومر مرز استان 250 هزار خانوار زندگی می کنند که عموماً فقیر هستند و اگر فکري براي آنان

 
نکنیم به کوله بري و کارهایی از این دست مشغول می شوند. 

استاندار کرمانشاه با تأکید بر این که باید بدون شک راهکاري براي برون رفت از این مشکل داشته باشیم، گفت: وزارت تعاون
تسهیلات ارزان قیمت ویژه اي براي طرح هاي اشتغالزایی در نوار مرزي اختصاص دهد تا بتواند راهکاري براي برون رفت از مشکل

 
کوله بري باشد. 

وي در ادامه با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان دالاهو در ساخت صنایع دستی تنبور و چاقو گفت: از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
تقاضا داریم که تسهیلاتی را نیز براي کارگاه هاي صنایع دستی این شهرستان در نظر بگیرد. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود عنوان کرد: از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می خواهیم مشکلات تعاونی هاي مسکن
مهر را برطرف کند.
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فصل اقتصاد - سفر دو روزه کاري تیم ویژه مدیران ارشد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به کرمانشاه دستاوردهاي خوبی
براي ایجاد اشتغال و کمک به اجراي برخی طرح هاي اقتصادي این استان داشت.

فصل اقتصاد - سفر دو روزه کاري تیم ویژه مدیران ارشد
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به کرمانشاه دستاوردهاي
خوبی براي ایجاد اشتغال و کمک به اجراي برخی طرح

 
هاي اقتصادي این استان داشت. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه، در پی سفر

کاري این تیم به کرمانشاه و بازدید از برخی طرح هاي در حال اجرا، نشستی با حضور استاندار و جمعی از مسئولین استان براي جمع

 
بندي و تصویب مصوبات سفر برگزار شد. 

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این نشست با اشاره به برنامه هاي این
وزارتخانه براي ایجاد تحرك اقتصادي و اشتغالزایی در چند استان کشور از جمله کرمانشاه، گفت: براي همین منظور حجم بزرگی از
کار و برنامه هاي متعدد در زمینه اقتصادي، حمایتی، آموزش فنی و حرفه اي و ... براي استان کرمانشاه در نظر گرفته شده که شاهد

 
شروع کار آنها خواهیم بود. 

وي با بیان این که هر یک از مدیران و بخش هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر کاري خود به کرمانشاه مسائل و مباحث
متعددي را بررسی کردند و مسئولیت و تعهداتی را پذیرفتند، افزود: یکی از مهمترین این موارد پرداخت تسهیلات به طرح هاي مهم و

 
اولویت دار است که نقش کلیدي در اقتصاد و اشتغال استان خواهد داشت. 

منصوري مجموع اعتباراتی که قرار است از طریق بانک هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي تامین مالی این طرح

 
ها در نظر گرفته شود را نزدیک به 14 هزار میلیارد ریال برآورد کرد. 

وي بخش دیگري از برنامه هاي در نظر گرفته شده را اجراي پروژه هاي اشتغالزایی جدید دانست و عنوان کرد: در یک مورد از این
طرح ها ایجاد شش هزار فرصت شغلی جدید را با نقش توسعه اي و اجرایی جهاد دانشگاهی و حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی خواهیم داشت. 

منصوري با بیان این که روند پیشرفت همه این طرح ها پایش و ارزیابی خواهد شد و گزارش پیشرفت کار به صورت مستمر ارائه می

 
شود، عنوان کرد: باید از طرح هایی که به هر دلیل قابلیت اجرا ندارند و منابع مالی و انسانی را هدر می دهند، خودداري کنیم. 

 
وي بر لزوم استفاده بهینه از منابع در اختیار از جمله تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري تاکید کرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سپس از طرحی که براي کمک به اشتغال استان هاي مرزي
کشور از محل درآمد حاصل از فروش سوخت در نظر گرفته شده نیز یاد کرد و افزود: تلاش می کنیم کرمانشاه در اولویت اجراي این

 
طرح باشد. 



منصوري اشاره اي هم به طرحی که با استفاده از منابع بین المللی در شرایط بیماري کرونا در دست اجرا است یاد کرد و گفت: در
قالب این طرح از گروه هاي آسیب پذیر براي تولید ماسک و محصولات بهداشتی استفاده کردیم که اشتغالزایی مناسبی به همراه

 
داشته است. 

وي با بیان این که در کرمانشاه نیز دو واحد در این زمینه مشغول به فعالیت هستند، تاکید کرد: در خواست داریم ادارات و موسسات

 
از محصولات تولیدي این واحدها استفاده کنند. 

در ادامه اسماعیل الله گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران با اشاره به بازدیدهاي صورت گرفته از طرح هاي تولیدي و صنعتی استان

 
کرمانشاه گفت: بنا داریم تعدادي از طرح هاي مهم استان را تامین اعتبار کنیم. 

وي تامین اعتبار 100 میلیارد ریالی براي بیمارستان مرکز بهداري سپاه، تامین اعتبار 175 میلیارد ریالی براي مجتمع فرهنگی،
ورزشی و رفاهی کارگران کرمانشاه، تامین اعتبار 765 میلیارد ریالی براي سرم سازي مجموعه ابزارسازان درمانگر و تامین اعتبار

 
2500 میلیارد ریالی براي مجموعه بیستون تامین را از مهمترین این طرح ها برشمرد. 

مدیرعامل بانک رفاه کارگران از اعلام آمادگی این بانک براي حمایت از پروژه هاي بزرگ کرمانشاه خصوصا در زمینه نفت، گاز، صنایع

 
پتروشیمی و ... نیز خبر داد. 

 
الله گانی تاکید کرد: این آمادگی را داریم که از طرح هاي صنایع دستی هم حمایت کنیم. 

در ادامه اصغر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز از تامین اعتبار 13 طرحی که در استان کرمانشاه مورد بازدید قرار
گرفته خبر داد و گفت: بسیاري از این طرح ها نیمه تمام یا نزدیک به افتتاح هستند و امیدواریم با تامین اعتبار صورت گرفته تا پایان

 
خرداد سال آینده به بهره برداري برسند. 

وي تامین اعتبار دو گلخانه با مجموع اعتبار بیش از 70 میلیارد ریال، تامین اعتبار تعاونی فرش سنقر با اعتبار 20 میلیارد ریال، تامین

 
اعتبار طرح گردشگري جامیشان با اعتبار 60 میلیارد ریال و چند واحد دیگر را از جمله مهمترین این طرح ها برشمرد. 

عباس نجفی عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون نیز از همکاري این بانک براي تامین اعتبار 17 طرح در استان کرمانشاه با اعتبار

 
3552 میلیاد ریال خبر داد. 

 
وي عنوان کرد: از مهمترین این طرح ها می توان به کارخانه آرد قصرشیرین و کشت و صنعت فرامان اشاره کرد. 

در ادامه این نشست سایر مدیران وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از جمله شیرکانی مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان،
روستائیان و عشایر کشور، شعبانی معاون صندوق بازنشستگی کشوري، موسی نجفی مدیرکل دفتر تعاونی هاي توزیعی، مسعود بابایی
مدیرکل دفتر حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري، اصغر گرامی مدیرکل هماهنگی امور اقتصادي وزارت کار و حسینی نماینده شرکت
سرمایه گذاري تامین اجتماعی (شستا ) نیز در زمینه کاري خود قول هایی براي کمک به کاهش بیکاري کرمانشاه دادند و در نهایت
مقرر شد مجموعه این برنامه ها بعد از کسب نظر از دستگاه هاي مربوطه در استان در قالب طرح جهش اشتغال و تفاهم نامه مشترکی

 
بین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با استان کرمانشاه به امضا برسد. 

استاندار کرمانشاه در این نشست با اشاره به زندگی 25 هزار خانوار در نوار مرزي این استان گفت: نیازمند توسعه اشتغال در مرز براي

 
بهبود معیشت مرزنشینان هستیم. 

هوشنگ بازوند افزود: در 370 کیلومر مرز استان 250 هزار خانوار زندگی می کنند که عموماً فقیر هستند و اگر فکري براي آنان

 
نکنیم به کوله بري و کارهایی از این دست مشغول می شوند. 

استاندار کرمانشاه با تأکید بر این که باید بدون شک راهکاري براي برون رفت از این مشکل داشته باشیم، گفت: وزارت تعاون
تسهیلات ارزان قیمت ویژه اي براي طرح هاي اشتغالزایی در نوار مرزي اختصاص دهد تا بتواند راهکاري براي برون رفت از مشکل

 
کوله بري باشد. 

وي در ادامه با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان دالاهو در ساخت صنایع دستی تنبور و چاقو گفت: از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
تقاضا داریم که تسهیلاتی را نیز براي کارگاه هاي صنایع دستی این شهرستان در نظر بگیرد. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود عنوان کرد: از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می خواهیم مشکلات تعاونی هاي مسکن
مهر را برطرف کند.





حمایت صندوق کارآفرینی امید از 40 هزار طرح اشتغال روستایی

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/11/18

اردبیل-مدیر تجهیز منابع ستاد مرکزي صندوق کارآفرینی امید از حمایت 40 هزار طرح اشتغال روستایی و عشایري از شروع
قانون اشتغال پایدار روستایی و عشایري در سطح کشور خبر داد.

اردبیل-مدیر تجهیز منابع ستاد مرکزي صندوق کارآفرینی امید از حمایت
40 هزار طرح اشتغال روستایی و عشایري از شروع قانون اشتغال پایدار

 
روستایی و عشایري در سطح کشور خبر داد. 

به گزارش قدس آنلاین،امین خلیلی در حاشیه سفر به استان اردبیل در
جمع خبرنگران اظهار کرد: این طرح ها با اعتباري به مبلغ 2 هزار و 700
میلیارد تومان مصوب شده و در حال حاضر 2 هزار و 500 میلیارد تومان
از محل منابع مشترك صندوق توسعه ملی و صندوق کارآفرینی امید به

 
طرح هاي اشتغال روستایی پرداخت شده است. 

وي با اشاره به رویکرد صندوق کارآفرینی امید از آغاز دولت تدبیر و امید خاطر نشان کرد: با توجه به اینکه تأکید صندوق کارآفرینی
امید بر فرآیند محوري در تولید است، بدین ترتیب پرداخت تسهیلات به تدریج از کسب و کارهاي فرد محور خارج شده و به سمت

کسب و کارهاي بازار محور و تولید محور حرکت می کند.



آغاز به کار دفتر صندوق کارآفرینی امید در بندر خمیر

منبع: قلمناشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/11/18

فرماندارخمیر در آیین افتتاح دفتر شعبه صندوق کارآفرینی امید در بندر خمیر ،عنوان کرد:یکی از مطالبات مردمی طی این
سال ها در شهرستان، راه اندازي صندوق کارآفرینی امید در بندرخمیر بود که خوشبختانه امروز این امر محقق شده است.

میرهاشم یادآور شد:در گذشته به دلیل نبود شعبه صندوق کارآفرینی امید در شهرستان ...

همزمان با دهه مبارك فجر؛ آغاز به کار دفتر صندوق
کارآفرینی امید در بندر خمیر هرمزگان-همزمان با ایام االله
دهه مبارك فجر ،شعبه صندوق کارآفرینی امید در

 
شهرستان خمیر افتتاح و آغاز به کار کرد. 

فرماندارخمیر در آیین افتتاح دفتر شعبه صندوق کارآفرینی
امید در بندر خمیر ،عنوان کرد:یکی از مطالبات مردمی
طی این سال ها در شهرستان، راه اندازي صندوق
کارآفرینی امید در بندرخمیر بود که خوشبختانه امروز این

 
امر محقق شده است. 

میرهاشم یادآور شد:در گذشته به دلیل نبود شعبه صندوق کارآفرینی امید در شهرستان ، متقاضیان مجبور بودند براي اخذ تسهیلات
و دیگر خدمات این صندوق، به مرکز استان مراجعه کنند که با افتتاح شعبه این صندوق در شهرستان خمیر، دیگر نیازي به مراجعه به

 
مرکز استان ندارند. 

وي در ادامه به مستعد بودن شهرستان خمیر در حوزه هاي مختلف از جمله معدنی، گردشگري، کشاورزي، صنایع دستی اشاره و
عنوان کرد:این شهرستان خمیر داراي ظرفیت هاي اشتغال زایی زیادي در این حوزه ها است و قطعاً فعالیت این صندوق می تواند

 
کمک زیادي در بحث اشتغال خواهد شد. 

قابل ذکر است ،رویکرد صندوق کارآفرینی امید، حمایت از کسب و کارهاي خرد بازارمحور با روش تامین مالی است که از طریق بخش

 
دولتی در راستاي تقویت تولید بخش خصوصی صورت می گیرد. 

انتهاي پیام/



شلیک به لانه نفوذ/ دروغ پردازي رسانه هاي معاند خارجی بر یک رویا

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش گروه سایر رسانه هاي دفاع پرس، خبر
دستگیري شش تن از مدیران شبکه هاي مجازي معاند در
مازندران هفته گذشته از سوي پلیس فتاي استان اطلاع

 
رسانی شد و دامنه این دستگیري ها ادامه دارد. 

در بین دستگیر شدگان، یک عضو خانه مطبوعات، یک
رئیس دانشگاه و چهار تن دیگر دیده می شود که جرمشان
به نقل از پلیس فتاي مازندران، همکاري با شبکه هاي

 
معاند خارجی و انتشار اخبار کذب بوده است. 

حامیان خارجی متهمان دستگیرشده که در روز اول سعی کردند دستگیري مدیران کانال منتسب به خود را تکذیب کنند و عنوان می
کردند از ما نیستند، در روز دیگر، به نوعی وابستگی آنان به خود را تأیید و سعی کردند با دروغ پردازي، صورت مسئله و اقدامات

 
خرابکارانه عوامل خودفروخته را سرپوش گذارند. 

جریان معاند با دروغ پردازي و طرح مسائلی نظیر اینکه متهمان به دلیل نقدپردازي علیه منع واردات واکسن کرونا، دستگیر شدند،
سعی دارد بر اقدامات زشت و دور از شأن و اخلاق رسانه اي این فریب خوردگان را سرپوش بگذارد، در حالی که این افراد با پرداختن
به مسائل غیر رسانه اي و حرفه اي و انتشار تصاویر خصوصی مردم قصد عقده گشایی و باج گري داشتند و برخورد با این عوامل نفوذ،

 
مطالبه جدي رسانه هاي انقلابی و مردم شهیدپرور مازندران است. 

حسین زحمتکش فعال رسانه اي مازندران و مسئول بسیج رسانه نکا در گفت وگویی با بیان اینکه گاهی فرد ناآگاهانه عامل نفوذ می

 
شود، گفت: همچنین برخی ها عامدانه در این جریان قرار می گیرد تا کینه هاي خود را نسبت به آرمان هاي انقلاب نشان دهند. 

وي افزود: بررسی مطالب جریان و شبکه معاند در فضاي مجازي که برخی عوامل آن در استان مازندران دستگیر شدند، نشان می دهد
که هدف آنها، تخریب بچه هاي بسیجی و رسانه هاي انقلابی و مدیران ولایی بوده است و بیشتر به دنبال عقده گشایی بودند تا عقده

 
ها را نسبت به نیرو هاي انقلاب در جایی تخلیه کنند. 

وي با بیان اینکه جریان حق داراي طرفدار و مخالفانی است، افزود: نکته قابل تأمل اینجا است که چطور برخی از این عاملان نفوذ می

 
توانند در مراکز مهم و نهادي مانند خانه مطبوعات سر درآورند و چه کسانی این ها را تأیید کرده اند. 

زحمتکش یادآور شد: کسانی که عقده جریان هاي انقلابی را دارند و مطالب و نوشته هایشان سراسر دروغ، فرافکنی، تهمت و

 
نارواگویی است اکنون خود را جریان مطالبه گر و نقاد معرفی می کنند. 



این فعال رسانه اي اظهار داشت: فعالان این جریان رسانه اي معاند خارجی با بکارگیري از کلمات دور از شأن و زشت، سعی در عقده

 
گشایی داشتند و اکنون که دستشان رو شد، تلاش می کنند بر اقدامات خرابکاران خود سرپوش گذارند. 

وي گفت: محتوایی که در برخی فضا هاي مجازي رسانه اي و معاند به کار برده می شود مصداق جرم عمومی است، زیرا هیچ وقت

 
حرف حق با زبان بی نزاکتی و زشت به بار نمی نشیند. 

زحمتکش با عنوان اینکه این افراد و کانال هاي معاند و عوامل خودفروخته، منافق به شمار می روند، گفت: این فریب خوردگان مانند

 
ویروس مردم را مورد هجمه قرار می دادند. 

همچنین سینا قربانی کارشناس ارشد رسانه در گفت وگویی، اظهار داشت: تشکل هاي صنفی مطبوعاتی یکی از تشکل هایی بوده
است که در دوره هاي تاریخی کارایی و اثربخشی صنفی و سیاسی زیادي داشته است، با این حال این تشکل هاي صنفی در فضاي

 
اجتماعی و سیاسی جامعه چه در شکل گیري و چه در تداوم و ماندگاري با فراز و نشیب هاي زیادي مواجه بوده است. 

وي ادامه داد: یکی از آسیب هاي پیش روي تشکل هاي صنفی اهدافی است که برخی به جهت نفوذ و ایجاد تفکر غیر متعارف در آن
صنف وارد می شوند و از اولین روز هاي انقلاب شکوهمند اسلامی شاهد نفوذ عده اي در تشکلات صنفی براي اجراي سیاست هاي

 
تهاجمی بوده ایم. 

 
تشکل هاي رسانه اي همواره مورد نفوذ عناصر غیرهمسو هستند 

این کارشناس رسانه با تاکید بر اینکه تشکل هاي رسانه اي با توجه به کارکرد رسانه در سطح جامعه که یکی از مهمترین آن تنویر
افکار عمومی است همیشه مورد نفوذ عناصر غیر همسو با حاکمیت بوده است، اظهار داشت: حضور افراد با سلایق گوناگون براي
ارتقاي صنف همیشه مورد استقبال بوده است، اما در برهه هاي مختلف دیده شده است برخی با تفکري از پیش تعیین شده و بعضاً به
عنوان عنصر نفوذي سرویس هاي جاسوسی وارد صنوف مطبوعاتی می شوند تا از این طریق اطلاعات مد نظر سرویس هاي جاسوسی

 
را تهیه کنند. 

قربانی خاطرنشان کرد: از سال هاي گذشته که کاربران فضاي مجازي به صورت چشم گیري افزایش یافته است، حضور عناصر نفوذ و
تهاجم فرهنگی بیشتر دیده می شود، زیرا این عناصر با نفوذ در تشکل صنفی دغدغه هاي صنفی را به نوعی غیر واقعی و با تکنیک

 
پنهان سازي واقعیت به کانال هاي معاند منتقل کرده و از این طریق قصد برهم زدن امنیت روانی اعضاي آن تشکل را دارند. 

مدیرعامل سابق خانه مطبوعات و رسانه هاي مازندران با اشاره به دستگیري یکی از اعضاي هیأت مدیره خانه مطبوعات، بیان داشت:
خبر دستگیري 6 فرد در غرب مازندران از سوي پلیس فتا تأیید شد و قطعاً دادسراي عمومی و انقلاب استان با متهمین پرونده با
قاطعیت برخورد می کند، اما آن چیزي که باید مورد اطلاع عموم مردم قرار گیرد این است که این متهمین بر اساس گفته هاي پلیس

 
فتا ارتباط با کانال معاند، نشر اکاذیب، افترا و هتک حیثیت افراد حقوقی و حقیقی داشته اند. 

وي تصریح کرد: قطعاً عنوان خبرنگار به فردي که با کانال هاي معاند ارتباط دارد صدق نمی کند و افراد بازداشت شده خبرنگار
نیستند بلکه افرادي هستند که توانستند براي رسیدن به اهداف خاص خود مدتی در یک یا چند رسانه نفوذ کنند که با هوشیاري

 
ضابطین قضائی این افراد شناسایی شدند. 



رئیس هیئت مدیره خانه مطبوعات مازندران نیز درباره پروژه نفوذ دشمنان، یکی از تکنیک هاي نفوذ را که به شدت از سوي دشمن
مورد استفاده قرار می گیرد، نفوذ اجتماعی دانست و ادامه داد: یکی از ابزار هاي نفوذ اجتماعی، فضاي مجازي و رسانه است، از این رو

 
رسانه ها باید دانش و سواد رسانه اي را بالا ببرند و قدرت تجزیه و تحلیل داشته باشند. 

ساسان شیخی در گفت وگویی پایبندي به اصول نظام اسلامی را مسئله اي مهم ذکر کرد و گفت: متأسفانه شاهد آن هستیم که برخی

 
از فعالان مجازي مجازي تن به یکسري درخواست هاي رسانه هاي بیگانه می دهند و آن جریان در این افراد نفوذ می کنند. 

وي خودفروختگی را از مصادیق نفوذ برشمرد و خواستار هوشیاري فعالان رسانه اي شد و گفت: دشمن به واسطه توسل به ابزار رسانه
و شبکه اجتماعی قصد نفوذ دارد و می خواهد فعالیت هاي مختلفی را در کشور انجام دهد و می طلبد رسانه ها و فعالان این عرصه

 
هوشیار باشند، زیرا انقلاب اسلامی از ابتداي پیروزي تاکنون با هجمه هاي مختلف دشمن روبرو بوده است. 

این فعال رسانه اي مازندران یادآور شد: هجمه هاي دشمنان همواره ادامه دارد و باید رسانه ها با بالا بردن سواد رسانه اي مقابل نفوذ

 
دشمنان بایستند. 

رئیس هیئت مدیره خانه مطبوعات مازندران به موج سواري رسانه هاي غربی درباره دستگیري برخی متهمان در مازندران اشاره و
اضافه کرد: آنان تلاش می کنند به نفع خود از این مسائل بهره برند و خوشبختانه رسانه ها و فعالان رسانه اي ما نسبت به سایر کشور
ها بیشتر است و نشان می دهد که جریان رسانه اي در کشور انقلابی است و هیچ وقت اجازه نمی دهد دشمن بخواهد از حوزه برخی

 
افراد وطن فروش در رسانه نفوذ کند. 

وي تاکید کرد: با خودفروشی برخی فعالان به اصطلاح مجازي مطمئناً دیگر افراد و فعالان رسانه اي لطمه نخواهند خورد بلکه با

 
قدرت هرچه تمام تر در راستاي اصول و ارزش هاي انقلاب اسلامی نقش آفرینی خواهند کرد. 

 
دروغ سیزده رسانه هاي غربی ادامه دارد 

شیخی با عنوان اینکه باید مراقبت بیشتري کرد تا دشمن نتواند از طریق ابزار رسانه نفوذ کند، به دستگیري برخی معاندان و متهمان
اشاره و اضافه کرد: اینکه رسانه هاي معاند نقد به منع واردات واکسن را دلیل دستگیري برخی مجرمان مجازي مطرح می کنند،

 
صحت ندارد و این نشان دهنده دروغ پردازي بزرگ است و این موج سواري معاندان را نشان می دهد. 

وي با بیان اینکه شبکه هاي معاند خارجی به فعالان و رسانه هاي انقلابی که در راستاي اصول و ارزش هاي انقلاب گام برمی داشتند
و قلم می زدند، هجمه می کردند، افزود: زمانی که نوامیس مردم توسط فضاي مجازي معاند خارجی و توسط عوامل خودفروخته مورد
توهین و تخریب قرار می گرفتند، این دایه هاي غربی کجا بودند و امروز با موج سواري قصد دارند، اقدامات هتاکانی که از جریان

 
رسانه اي سو ء استفاده کرده اند را سرپوش گذارند. 

شیخی با بیان اینکه باید با کسانی که با ابزار رسانه قصد ضربه زدن به نظام و مردم را دارند، برخورد جدي شود، گفت: دشمن از
بیسوادي برخی افراد استفاده می کند و لازم است همکاران رسانه اي سواد رسانه اي را بالا برند و خانه مطبوعات سعی می کند با

 
بکارگیري از اساتید رسانه و همراهی بسیج رسانه، کلاس هاي آموزشی براي جلوگیري از نفوذ دشمن برگزار کند. 



وي با عنوان اینکه جریان اخیر بیش از همه به جریان رسانه اي لطمه زده است، گفت: هیچ وقت رسانه به دنبال این نیست که بخواهد

 
به کسی هتک حرمت کند و فعالیت شبکه مجازي معاند خارجی، هتاکانه بوده است. 

عباس زارع مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران نیز در گفت وگویی با بیان اینکه دشمن همواره در پی نفوذ از مبادي مختلف از
جمله رسانه ها است، افزود: فعالان حوزه رسانه و افرادي که از وزارت ارشاد مجوز دارند، با همه گرایش هاي سیاسی براي ارتقاي نظام

 
و اعتلاي ارزش هاي انقلاب تلاش می کنند. 

وي افزود: سرلوحه کار تمامی فعالان رسانه اي این است که به مسئولان و نظام در خدمت رسانی به مردم کمک کنند و عملکرد و

 
خدمات خوبی را که نظام اسلامی داشته را منعکس کنند. 

وي با اینکه دشمن مترصد فرصتی است تا از ضریب نفوذ رسانه در جامعه به نفع خود بهره برد، یادآور شد: رسانه ها ابزاري تأثیرگذار
در جامعه هستند و فعالان رسانه اي باید هوشیار باشند. اگر بتوانیم رسانه ها را به تراز انقلاب برسانیم، با اطمینان خاطر می توانیم

 
نقش آفرینی کنیم. 

زارع گفت: دشمن در تلاش است تا هر لحظه با ترفند هاي مختلف با القاي ناامیدي در جامعه به اهداف خود برسد و همه عزم را جزم
کرده تا فضاي یاس را در کشور طنین انداز کند، از این روز از مسائل اقتصادي، سیاسی، اشتغال و ... براي رسیدن به اهدافش

 
سوءاستفاده می کند. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی مازندران با بیان اینکه به رغم همه مشکلات و مسائل و تحریم هاي ناجوانمردانه با همراهی مردم و
مسئولان در مهار کرونا خوش درخشیدیم، گفت: دشمنان این موضوع را برنمی تابند و سعی می کنند تداعی کنند ما در این موضوع

 
ضعیف عمل کردیم. 

زارع با اشاره به هجمه ها و دروغ پردازي هاي دشمن در فضاي رسانه اي درباره دستگیري برخی از فعالان فضاي مجازي وابسته به
غرب با اظهار اینکه رسیدگی به تخلفات و اتهامات این افراد توسط دستگاه هاي قضائی و ذیصلاح در دست بررسی است، افزود: این

 
مسئله امنیتی بوده و رسیدگی و اتهام این افراد در حال بررسی است. 

وي با عنوان اینکه دروغ پردازي رسانه هاي معاند درباره دستگیري هاي اخیر برخی فعالان مجازي ناشی از کینه توزي است، افزود:

 
این افراد متهم هستند و اینکه عنوان می کنند به دلیل نقد درباره منع واردات واکسن دستگیر شده اند، دروغ است و صحت ندارد. 

خبر دستگیري مدیران شبکه هاي مجازي معاند که اقدامات خرابکارانه اي داشته اند، توسط دستگاه هاي امنیتی موجی از شادي و
نشاط را در بین مردم ولایتمدار و فعالان رسانه اي مازندران ایجاد کرده است چرا که این افراد طی سه سال گذشته با اقدامات
خرابکارانه، دل خانواده هاي مذهبی و ولایی را به درد آورده اند و با انتشار تصاویر جعلی و خبر هاي کذب، کانون هاي گرم خانواده

 
هایی را فروپاشیدند. 

 
منبع: مهر 
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رتبه هاي شاخص کرمانشاه در بیکاري باید با کارهاي بزرگ پایین بیاید

منبع: موجشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/11/18

اسحاق جهانگیري در بدو ورود به فرودگاه شهید اشرفی
اصفهانی کرمانشاه گفت: کرمانشاه از استعدادهاي فراوانی
براي رشد و توسعه برخوردار است و نیروي انسانی
تحصیلکرده و زحمت کش این استان می توانند
استعدادهاي استان نظیر منابع طبیعی نفت و گاز که به
وفور در این استان وجود دارد را در مسیر رشد و توسعه

 
قرار دهند. 

به گزارش خبرگزاري موج کرمانشاه، معاون اول رییس
جمهور کرمانشاه را از استان هاي پراستعداد کشور برشمرد

و گفت: کرمانشاه خاستگاه اصلی تمدن قدیمی ایران است که آثار زیبایی براي بازدید و گردشگري در این استان وجود دارد و طبیعت،

 
آب و هواي این استان ظرفیت آن را دارد که به یکی از قطب هاي گردشگري کشور تبدیل شود. 

جهانگیري با یادآوري اینکه سفرهاي قبلی به استان کرمانشاه با محوریت موضوع تلخ زلزله بوده است، خاطرنشان کرد: زلزله آسیب

 
هاي جدي به این استان وارد کرد البته گام هاي خوبی نیز در مسیر بازسازي برداشته شده است. 

وي هدف از سفر خود به استان کرمانشاه را بررسی مشکلات استان و رفع موانع پیش روي برنامه هاي پیش بینی شده براي توسعه
عنوان کرد و گفت: متاسفانه استان کرمانشاه در برخی از شاخص هاي توسعه نظیر بیکاري رتبه پایین تري نسبت به سایر استان ها

 
دارد که براي جبران این کاستی ها باید کارهاي بزرگ و اقدامات موثر انجام شود. 

جهانگیري با بیان اینکه در این سفر بیش از هزار میلیارد تومان طرح عمرانی و اقتصادي به بهره برداري خواهد رسید، تصریح کرد: این

 
میزان سرمایه گذاري نوید خوبی براي توسعه استان، اشتغال زایی و رونق اقتصادي خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به آغاز عملیات اجرایی طرح پتروشیمی اسلام آبادغرب که در این سفر انجام خواهد شد،
افزود: مدتها در کشور آرزو بود که بتوانیم بصورت مستقیم از گاز به پلی پروپیلن برسیم که ماده اولیه بسیار مهمی براي صنایع پایین

 
دستی پتروشیمی است. 

وي ادامه داد: این طرح با 545 میلیون دلار سرمایه گذاري در اسلام آبادغرب آغاز خواهد شد و براي نخستین بار است که چنین

 
طرحی در کشور اجرا می شود و دانش آن متعلق به ایران است. 



جهانگیري افزود: اجراي این طرح هم در دوره ساخت و هم در دوره بهره برداري اشتغالزایی زیادي به همراه خواهد داشت و براي ده
ها و صدها کارخانه پایین دستی پتروشیمی ماده اولیه تامین خواهد کرد که می تواند آغاز تحول بزرگی در منطقه باشد.



طرح ها و پروژه هاي مختلف به مناسبت ایام االله دهه فجر در اردبیل بهره

برداري شد

منبع: تابناكشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/11/18

 
طرح ها و پروژه هاي مختلف به مناسبت ایام االله دهه فجر در اردبیل بهره برداري شد 

مقارن با هفتمین روز از دهه مبارك فجر طرح ها و پروژه هاي مختلفی در سطح استان با حضور مسئولان استانی و شهرستانی به بهره

 
برداري رسید که از اهم این پروژه ها می توان به توسعه بزرگراه ها تا پروژه هاي اشتغال زایی و عمرانی اشاره کرد. 

مقارن با هفتمین روز از دهه مبارك فجر طرح ها و پروژه هاي
مختلفی در سطح استان با حضور مسئولان استانی و شهرستانی
به بهره برداري رسید که از اهم این پروژه ها می توان به توسعه

 
بزرگراه ها تا پروژه هاي اشتغال زایی و عمرانی اشاره کرد. 

ایام االله دهه مبارك فجر فرصت بسیار مناسبی براي ارائه
دستاوردهاي ارزشمند انقلاب اسلامی در طول 42 سال گذشته
است که در این زمینه طبق روال هر سال پروژه ها و طرح هاي

 
متعددي در سراسر استان اردبیل افتتاح و در اختیار مردم و مسئولان قرار می گیرد. 

 
185 کیلومتر بزرگراه در اردبیل بهره برداري شد 

در این باره محبوب حیدري، مدیرکل راه و شهرسازي استان اردبیل در مراسم افتتاح طرح ها در اردبیل اظهار داشت: تاکنون 185
کیلومتر بزرگراه در استان اردبیل تکمیل و به بهره برداري رسیده است و جاده صحرا به گرمی و گرمی - بیله سوار به طول 80

 
کیلومتر در حال اجراست که در طول سه سال آینده بهره برداري می رسد. 

وي با اشاره به این که عملیات اجرایی فاز نخست پارس آباد - سربند و سربند - مشگین شهر آغاز شده است، بیان کرد: دو هزار و
200 میلیارد ریال اعتبار براي اجراي این پروژه در نظر گرفته شده که انتظار می رود در موعد مقرر به بهره برداري برسد و مسیر کلور
- درام و شال - ماجولان و ماسوله نیز به عنوان یک پروژه گردشگري در دستور کار قرار گرفته است که بدون شک سبب توسعه

 
جنوب استان خواهد شد. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اردبیل تصریح کرد: 700 کیلومتر راه هاي مواصلاتی اردبیل داراي ردیف ملی هستند و در حال حاضر
با تأمین زمین و ساخت مسکن ساخت یک هزار و 500 واحد مسکن اقدام ملی در دستور کار است که در تلاش هستیم در موعد مقرر

 
به بهره برداري برسد. 

 
افتتاح نخستین مرکز درمان و بازتوانی جامع اعتیاد در استان اردبیل 



بهنام بهشتی، دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان اردبیل در مراسم افتتاح نخستین مرکز درمان و بازتوانی جامع اعتیاد
در استان اردبیل اظهار کرد: در این ارتباط زمین در نظر گرفته شده براي تجهیز و راه اندازي با اعتبار 2 میلیارد تومان کار خود را آغاز
می کند که به همین منظور دستگاه هاي اجرایی در تجهیز و تکمیل امکانات مشارکت هاي مناسبی داشته اند و در تجهیز و ایجاد

 
اتاق ورزشی و امکانات ورزشی اقدامات مناسبی انجام یافته است. 

وي بیان کرد: بخش دندانپزشکی و امکانات ویژه درمانی و بهداشتی نیز در این مرکز راه اندازي شده و در تلاش هستیم با تکمیل کادر
درمانی و گذراندن طرح هاي جامع روانشناسی بالینی مشکلات مربوطه در این زمینه را برطرف کنیم که به همین منظور مرکز درمان

 
و باز توانی اعتیاد اردبیل تبدیل به مرکز کارآموزي می شود. 

بهشتی در ادامه با اشاره به دایرسازي کارگاه آموزش نجاري و قالیبافی نیز گفت: درصدد هستیم زمینه تولید، فروش و کسب درآمد را
نیز در این راستا براي کمک به بهبودیافتگان محقق کنیم که به همین منظور طرح هاي مناسب فرهنگی و کتابخانه اي براي معتادان

 
در نظر گرفته شده است. 

وي اظهار کرد: تعداد معتادان متهاجر در استان اردبیل به 600 نفر رسیده است که بی خانمان و نیازمند حمایت است که در این
زمینه برنامه ریزي هاي لازم براي ارائه خدمات و اسکان این افراد فراهم شده و درصدد هستیم زمینه ساماندهی و درمان آنان را با

 
همکاري یکدیگر فراهم کنیم. 

 
افتتاح نمایشگاه 30 اثر عکس و پوستر دستاوردهاي انقلاب اسلامی 

عبداالله بحرالعلومی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اردبیل در بازدید از نمایشگاه دستاوردهاي انقلاب اسلامی اظهار کرد: در
این نمایشگاه 30 اثر عکس و پوستر دستاوردهاي انقلاب اسلامی به مناسبت دهه فجر به تصویر کشیده شده است که در این بازدید با

 
اهداي مجموعه نفیس آثار استاد فرشچیان به حسین رحمتی از زحمات وي تقدیر و تشکر شده است. 

 
بهره برداري از طرح هاي مختلف شهرستان خلخال 

فریدون بابایی، فرماندار شهرستان خلخال در مراسم افتتاحیه طرح هاي شهرستان خلخال اظهار کرد: با اعتبار 300 میلیارد ریال 14
پروژه عمرانی، اقتصادي و اشتغال زایی در شهرستان خلخال به بهره برداري رسیده و 12 طرح عمرانی، اقتصادي و اشتغال زایی در

 
بخش شاهرود این شهرستان با اعتباري در حدود 150 میلیارد ریال نیز افتتاح شده است. 

وي بیان کرد: 45 میلیارد تومان اعتبار براي پروژه هاي حوزه گردشگري در نظر گرفته شده و طرح هاي سرمایه گذاري با اشتغال
زایی براي 30 نفر در حال اجراست که بیشتر این طرح ها مربوط به بخش کشاورزي و گلخانه اي است که در این زمینه تمهیدات

 
لازم به عمل آمده است. 

 
8 واحد مجتمع گلخانه اي در استان اردبیل راه اندازي می شود 

خلیل نیکشاد، رئیس جهاد کشاورزي استان اردبیل نیز در این باره گفت: در راستاي پروژه هاي افتتاحی استان اردبیل در بخش
کشاورزي 8 واحد مجتمع گلخانه اي در استان اردبیل راه اندازي می شود که 289 هکتار را به خود اختصاص می دهد و در حال



حاضر 11 شهرك گلخانه اي در استان فعال است و 40 واحد دیگر در استان جواز تاسیس دریافت کرده اند که چهار واحد در حال

 
بهره برداري است و چهار واحد نیز آماده واگذاري است. 

وي با اشاره به این که پروانه ساخت براي 76 واحد گلخانه اي با مقیاس کوچک صادر شده که 30 طرح آن به بهره برداري رسیده و
مابقی نیز به زودي افتتاح می شود بیان کرد: براي گسترش گلخانه هاي کوچک 160 مجوز صادر شده که 121 مورد آن به بانک هاي

 
عامل معرفی شده است. 

نیکشاد تصریح کرد: ارائه تسهیلات و بسته هاي حمایتی با هدف افزایش سطح تولید محصولات گلخانه اي یکی از اولویت هاي اساسی
است که در این زمینه با هدف تأمین بازارهاي داخلی استان و توسعه صادرات در این حوزه اقدامات اساسی و قابل توجهی در سطح

 
استان درحال انجام است. 

 
بهره برداري از 5 طرح آبخیزداري همزمان با دهه فجر در استان اردبیل 

شهامت هدایت، مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري استان اردبیل گفت: 27 طرح آبخیزداري در مناطق مختلف استان با هدف ذخیره
نزولات آسمانی، کنترل سیل و فرسایش خاك، افزایش پوشش گیاهی و تغذیه آبخوان ها در دست اجراست که همزمان با دهه مبارك

 
فجر 5 طرح آبخیزداري به بهره برداري رسیده است. 

وي با اشاره به این که از جمله طرح هاي افتتاح شده می توان به چهار هزار و 500 مترمکعب و با اعتبار 20 میلیارد ریال در
شهرستان هاي خلخال، کوثر، گرمی و سرعین در دستور کار است، بیان کرد: این پروژه ها از محل صندوق توسعه ملی در دستور کار

 
قرار گرفته است. 

مدیرکل منابع طبیعی استان اردبیل ادامه داد: 200 میلیارد ریال اعتبار براي اجراي مرحله نخست این طرح ها در نظر گرفته شده و
تاکنون400 هزار هکتار مطالعات آبخیزداري در 60 نقطه استان در حال اجراست و این استان در اجراي این طرح ها رتبه دوم را

 
کسب کرده است. 

 
افتتاح پروژه هاي آموزشی در خلخال 

سیدغنی نظري خانقاه در مراسم افتتاح پروژه هاي آموزشی در خلخال نیز اظهار کرد: برنامه ریزي در راستاي هوشمندسازي مدارس و
هنرستان هاي شهرستان خلخال اولویت اساسی است که درصدد ارائه خدمات در مناطق محروم شهرستان هستیم که تمهیدات لازم

 
در این زمینه به عمل آمده است. 

نماینده مردم خلخال و کوثر در مجلس شوراي اسلامی گفت: 6 واحد آموزشی در قالب 6 کلاس درس اغلب در مناطق روستایی
خلخال و کوثر کلنگ زنی شد و نوسازي فضاهاي فرسوده مدارس نیز در دستور کار قرار گرفت.



بررسی مشکلات و رفع موانع براي توسعه استان کرمانشاه

منبع: تابناكشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/11/18

 
بررسی مشکلات و رفع موانع براي توسعه استان کرمانشاه 

معاون اول رییس جمهور گفت: هدف من از سفر  به استان کرمانشاه بررسی مشکلات استان و رفع موانع پیش روي برنامه هاي پیش
بینی شده براي توسعه است که  متاسفانه در برخی از شاخص هاي توسعه نظیر بیکاري رتبه پایین تري نسبت به سایر استانها دارد

 
که براي جبران این کاستی ها باید کارهاي بزرگ و اقدامات موثر انجام شود. 

به گزارش خبرنگار تابناك کرمانشاه اسحاق جهانگیري، امروز(18 بهمن) در بدو
ورود به فرودگاه کرمانشاه گفت: استان کرمانشاه از استعدادهاي فراوانی براي
رشد و توسعه برخوردار است و نیروي انسانی تحصیلکرده و زحمت کش این
استان می توانند استعدادهاي استان نظیر منابع طبیعی نفت و گاز که به وفور

 
در این استان وجود دارد را در مسیر رشد و توسعه قرار دهند. 

وي خاطر نشان کرد:خاستگاه اصلی تمدن قدیمی ایران است که آثار زیبایی براي بازدید و گردشگري در این استان وجود دارد و

 
طبیعت و آب و هواي این استان ظرفیت آن را دارد که به یکی از قطب هاي گردشگري کشور تبدیل شود. 

جهانگیري اظهار کرد: هدف من از سفر به استان کرمانشاه بررسی مشکلات استان و رفع موانع پیش روي برنامه هاي پیش بینی شده
براي توسعه است که متاسفانه در برخی از شاخص هاي توسعه نظیر بیکاري رتبه پایین تري نسبت به سایر استانها دارد که براي

 
جبران این کاستی ها باید کارهاي بزرگ و اقدامات موثر انجام شود. 

جهانگیري افزود: در این سفر بیش از هزار میلیارد تومان طرح عمرانی و اقتصادي به بهره برداري خواهد رسید، و این میزان سرمایه

 
گذاري نوید خوبی براي توسعه استان، اشتغال زایی و رونق اقتصادي خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به آغاز عملیات اجرایی طرح پتروشیمی اسلام آباد غرب که در این سفر انجام خواهد شد، افزود:
مدتها در کشور آرزو بود که بتوانیم بصورت مستقیم از گاز به پلی پروپیلن برسیم که ماده اولیه بسیار مهمی براي صنایع پایین دستی
پتروشیمی است که این طرح با 545 میلیون دلار سرمایه گذاري در اسلام آباد غرب آغاز خواهد شد و براي نخستین بار است که

 
چنین طرحی در کشور اجرا می شود و دانش آن متعلق به ایران است. 

جهانگیري افزود: اجراي این طرح هم در دوره ساخت و هم در دوره بهره برداري اشتغالزایی زیادي به همراه خواهد داشت. براي ده ها
و صدها کارخانه پایین دستی پتروشیمی ماده اولیه تامین خواهد کرد که می تواند آغاز تحول بزرگی در منطقه باشد.



مردم رنج ناکارآمدي دولت ها را تحمل می کنند

منبع: اعتدالشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/11/18

مصباحی مقدم: ملت رنج ناکارآمدي دولت ها را تحمل می
کنندیک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام فقدان احزاب، ضعف
ساختاري و قانون گذاري، نداشتن برنامه و نقشه راه و توجه به
حواشی به جاي متن را از علل ناکارآمدي دولت ها می داند و می

 
گوید که در نهایت رنج این ناکارآمدي را ملت تحمل می کنند. 

به گزارش اعتدال حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم در گفت
وگوي تفصیلی با ایسنا، دولت پنجم را کارآمدترین و دولت
دوازدهم را ناکارآمدترین دولت هاي بعد از انقلاب می داند و می

افزاید: «فقدان احزاب باعث می شود دولت ها برآمده از حزب نباشند و براي دولت کادرسازي نشود، کسانی هم که در انتخابات پیروز
شدند هم مهیا نبودند و تیم مهیا هم نداشتند و چون چنین ساختاري شکل نگرفته بود، نتیجه اش این است که دائما ما به نوعی با

 
تازه کاري دولت و تازه واردي دولت روبه رو شدیم.» 

او معتقد است: «هر دولتی سرکار می آید می گوید شعارهایی دارم که می خواهم پیاده کنم، در حالی که گاهی با آن مبانی و
زیرساخت ها همخوانی کافی ندارد پس نوعی زیگزاگ در اداره کشور پدید می آید. گاهی وعده ها خارج از چارچوب هم بوده و طبعا

 
موانعی هم برایش پدید می آید که نمی تواند آن را کنار بزند و رنج این ناکارآمدي ها را ملت می برند.» 

این نماینده ادوار مجلس با انتقاد از عدم ثبات قوانین خاطرنشان می سازد: «تعدد قوانین نتیجه اش این است که حتی دستگاه هاي
اجرایی هاج و واج می شوند و ناکارآمدي به دستگاه هاي اجرایی هم سرایت می کند. دولت ها و مجالس باید به صورت یک زنجیره
بهم پیوسته پیش بروند تا ما به پیشرفت اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی دست پیدا کنیم، نه این که هر دولت و مجلسی می آید تلاش

 
هاي قبلی را خنثی کند و نادیده بگیرد.» 

مصباحی مقدم همچنین می گوید: «براي این که دولت کارآمد باشد توصیه و تاکید من به مردم عزیز این است که نگاه نکنید چه
کسی شعارهاي پوپولیستی می دهد، گاهی شعارها فریبنده و حاشیه اي است. ببینید شعارها و پیام هایی که داده می شود چه
آدرسی می دهد؟ آیا حواشی را پررنگ می کند یا به متن می پردازد؟ گاهی در هنگام انتخابات احساسات تحریک می شود و مسائل
بسیار حاشیه اي در متن قرار می گیرد و همه چیز را تحت الشعاع قرار می دهد، در حالی که آنچه مهم است اساس مشکلات کشور
است و نظرسنجی ها از عامه مردم نشان می دهد که مهم ترین مشکلات ما اقتصاد، اشتغال و معیشت است و این مشکلات دائما

 
افزوده شده که کاسته نشده است، زیرا در هنگام انتخابات به اینها توجه نمی شود.» 

او خطاب به مردم تصریح می کند: «براي انتخابات آینده نیات خود را خالص کنید و به پاي صندوق راي بیایید و تلاش کنید به
کسانی راي دهید که صلاحیت هاي آنها را براي تشکیل دولت کارآمد احراز کرده اید. بحث تان هم این طیف و آن طیف و آن جریان



 
و این جریان نباشد، بحث اساسی کارآمدي است. پس برنامه کارآمد و مدیران کارآمد را در نظر بگیرید.» 

«خبرگزاري دانشجویان ایران» به عنوان رسانه برآمده از بطن دانشگاه در آستانه انتخابات ریاست جمهوري به دنبال این است که با
انجام گفت وگوهایی با شخصیت هاي دانشگاهی و نخبگان و فعالان سیاسی(محمدرضا عارف، مصطفی هاشمی طبا، جهانبخش محبی
نیا، علی مطهري، محمد رضا تاجیک و .... ) به آسیب شناسی علل و عوامل ناکارآمدي دولت هاي پیشین و موانع کارآمدي دولت ها
بپردازد تا از این طریق بتوان چگونگی انتخاب دولت کارآمد در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوري را به بحث و بررسی

 
گذاشت.» 

 
مشروح گفت وگوي ایسنا با غلامرضا مصباحی مقدم را در زیر می خوانید: 

 
آیا شما دولت هاي پس از انقلاب را دولت هاي کارآمدي می دانید؟ 

دولت هاي پس از پیروزي انقلاب از بعد کارآمدي با هم متفاوت بودند. برخی کارآمدي بیشتر و برخی کارآمدي کمتري داشتند. در
بین اینها دولت پنجم را کارآمدترین دولت می دانم، زیرا بعد از جنگ و دوران بازسازي کشور ما با خرابی هاي بسیار گسترده ناشی از
جنگ روبه رو بودیم. پنج استان از استان هاي کشور به شدت تحت تاثیر بمباران ها، تخریب شده بود و طبعا چون نیروهاي مسلح ما
در این پنج استان در نزدیکی مرز به دفاع می پرداختند، محیط جنگی بود و حتی کشاورزي و کارخانجات در آن مناطق تعطیل شده
بود. بعد از جنگ، بازسازي این خرابی ها در دستور قرار گرفت و بعد از آن بنیان گذاري یک زیربنا براي اقتصاد کشور در آن دوره
اتفاق افتاد؛ آن هم بدون داشتن منابع مالی کافی و این هنر بزرگی بود که دولت بعد از جنگ که به دولت سازندگی معروف شد،

 
داشت. البته معنایش این نیست که این دولت، ضعف هایی نداشت، بلکه از چند بعد ضعف داشت. 

یکی از بعد این که فاصله اي بین طبقات فقیر و غنی آغاز شد و دیگر از بعد فرهنگی که نوعی زاویه فرهنگی نسبت به آغاز پیروزي
انقلاب ایجاد شد و دیگري از باب شکل گیري طبقه جدید که تکنوکرات ها گفته می شد و در این دوره اتفاق افتاد و ما بعد از این
آسیب هایی را از این جهت شاهد بودیم، ولی از بعد اقتصادي و ساخت زیربناها در این دوره، زیربناي تولید فولاد، پتروشیمی،
آلومینیوم، بنادر، راه آهن، خطوط مواصلاتی و جاده ها در آن دوره اتفاق افتاد و اینها خدمات بسیار بزرگی بود که براي ما یک رشد و
جهش اقتصادي پدید آورد. البته آن دوران ما استقراض بزرگی هم داشتیم و اواخر دوره هاشمی با 40 میلیارد دلار بدهی خارجی روبه
رو بودیم که استمهال شد و با تاخیر این بدهی ها پرداخت. شد. ما در سال 1374 با بالاترین نرخ تورم یعنی تورم 49 درصدي روبه رو

 
بودیم که در تاریخ بعد از پیروزي انقلاب چنین تورمی را شاهد نبودیم، ولی باز هم این دولت، کارآمدترین بود. 

شاید ناکارآمدترین دولت هم دولت حاضر است که با آن عقبه اي که در گذشته فراهم کردیم نتوانست از آن عقبه، زیربنا و ظرفیت ها
استفاده کند. ما ظرفیت هاي بسیار زیاد معطل داریم، کارخانجات تعطیل شده، زیرساخت هایی که به اندازه کافی از آن بهره برداري
نشده و نیروي انسانی نخبه و باسوادي که از آن درست استفاده نشده است و همچنین تصمیم گیري هاي با تاخیر، چرا که دائما نگاه

 
این دولت و نگاه به حل مشکلات اقتصادي از طریق مناسبات خارجی و سرمایه گذاري خارجی بوده که به این هم دست نیافت. 

 
آیا شما فکر می کنید می توان عوامل مشترکی براي ناکارآمدي دولت ها برشمرد؟ 

شاید مهم ترین عامل مشترك این ناکارآمدي ها این باشد که دولت هایی که روي کار می آیند برآمده از یک پایگاه مردمی گسترده و
وسیع نیستند، چرا که متاسفانه ما فاقد احزاب قدر و گسترده تر در جامعه هستیم و این فقدان احزاب موجب می شود که براي دولت
ها کادرسازي نشود و وقتی دولتی روي کار می آید برآمده از حزب نیست، پس کادر آماده در اختیار ندارد و حالت هاج و واج دارد.



اتفاقا کسانی هم که در انتخابات ریاست جمهوري در ادوار مختلف انتخاب شدند کسانی فقدان احزاب باعث می شود دولت ها برآمده
از حزب نباشند و براي دولت کادرسازي نشود همچنان که مجالس هم برآمده از حزب نیستند و نمایندگان کادر تربیت شده نیستند
لذا نگاه ها به جاي اینکه ملی باشد محلی استبودند که پیش بینی نمی شد؛ مثل آقاي خاتمی، آقاي احمدي نژاد و آقاي روحانی.
یعنی مهیا نبودند و تیم مهیا هم نداشتند و چون چنین ساختاري شکل نگرفته بود، نتیجه اش این است که دائما ما به نوعی با تازه
کاري دولت و تازه واردي دولت روبه رو شدیم. البته من این ناکارآمدي را به مجلس شوراي اسلامی هم سرایت می دهم. مجالس ما
هم برآمده از احزاب نیست و نمایندگان کادر تربیت شده نیستند و با هم همراه نیستند، لذا نگاه ها به جاي این که ملی باشد محلی
است و به جاي حل ریشه اي و اساسی مشکلات می خواهند مسائل را دم دستی و به صورت فوري حل کنند. این موجب می شود نه

 
مجلس خیلی کارآمد باشد نه دولت. 

 
پس شما نبود احزاب را از عوامل مشترك ناکارآمدي دولت ها می دانید؟ 

دقیقا! چون احزاب، مسئولیت پذیر هستند و برنامه دارند و برنامه خیلی کمک می کند. این برنامه ها باید در چارچوب اسناد بالادستی
باشد، یعنی قانون اساسی و سیاست هاي کلی ابلاغی رهبر معظم انقلاب را مبنا قرار دهند و در چارچوب اهداف قانون اساسی و
سیاست هاي کلی ابلاغی برنامه بدهند و براساس برنامه عمل کنند. هر دولتی سرکار می آید می گوید شعارهایی دارم که می خواهم
پیاده کنم، در حالی که گاهی با آن مبانی و زیرساخت ها همخوانی کافی ندارد، پس نوعی زیگزاگ در اداره کشور پدید می آید و هر
دولتی هشت سال مدیریت را به دست می گیرد، می خواهد خواسته هاي خود و وعده هایش را پیاده کند. گاهی وعده ها خارج از

 
چارچوب هم بوده و طبعا موانعی هم برایش پدید می آید که نمی تواند آن را کنار بزند و رنج این ناکارآمدي ها را ملت می برند. 

 
به نظرشما ضعف قانونی یا ایراد ساختاري در این ناکارآمدي دخیل است؟ 

گمان می کنم ضعف ساختاري و قانون گذاري هم بسیار دخیل است. ما انباشتگی قوانین را داریم و جالب است هر مجلسی سرکار می
آید بلافاصله براي قانون گذاري جدید دست به کار می شود، حال آنکه قانون گذاري نباید دستخوش تغییر و تحول شود. ما باید با
ثبات قوانین روبه رو باشیم. در بخش هاي اقتصادي وقتی بنگاه هاي تولیدي اقدام به سرمایه گذاري می کنند که چشم اندازشان ثبات
باشد. اگر ثبات باشد تصمیم گیري شان راحت است و اگر آنها بی ثباتی را شاهد باشند تصمیم گیري برایشان دشوار خواهد بود. این
قوانینی که هربار عوض می شود و کمتر از 10 سال عمر می کند و تعدد این قوانین نتیجه اش این است که حتی دستگاه هاي
اجرایی هاج و واج می شوند و ناکارآمدي به دستگاه هاي اجرایی هم سرایت می کند. به نظرم این هم ناشی از نبود یک نگاه بلندمدت
اساسی و بنیادین به مسائل رگولاتوري و قانون گذاري در کشور است که بسیار تاثیرگذار است. دولت هاي ما باید یکی به دنبال
دیگري باشند و مجالس هم باید مسائل مجالس قبلی را تعقیب کنند و به صورت یک زنجیره بهم پیوسته پیش بروند تا ما به پیشرفت
اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی دست پیدا کنیم، نه این که هر دولت ها و مجالس باید به صورت زنجیره به هم پیوسته پیش بروند نه
هر دولت و مجلسی می آید تلاش هاي قبلی را خنثی کند و نادیده بگیرددولتی می آید اقدامات دولت قبلی را خنثی کند و نادیده
بگیرد و هر مجلسی می آید تلاش هاي مجلس قبلی را خنثی کند و نادیده بگیرد. اگر به فرض ساختاري شکل گرفته که شما نمی
پسندید از یک نگاه کوتاه مدت ناشی می شود و نه بلند مدت و چون چنین اتفاقی افتاده، مجالس و دولت ها یکدیگر را خنثی می

 
کنند و در این بین منابع است که هدر می رود و هزینه هاست که افزایش پیدا می کنند و مردم هستند که در رنج قرار می گیرند. 

شما ناکارآمدي مجالس را در ناکارآمدي دولت ها موثر می دانید. فکر می کنید نهادهاي دیگر می توانند در ناکارآمدي دولت تاثیر

 
داشته باشند؟ 

من خیلی براي نهادهاي دیگري که خارج از قواي اداره کننده کشور هستند، سهم و نقشی قائل نیستم شما بودجه دولت را می بینید



که رقم بسیار بزرگی است، 2400 هزار میلیارد تومان که اگر آن را با GDP (درآمد ملی) مقایسه کنید می بینید که فاصله زیادي
ندارد و این منابع با این عظمت در اختیار دولت و مجلس شوراي اسلامی است. پس نمی توان گفت سهم تاثیرگذاري نهادهاي خارج
از این قوا بزرگ است و آنها می توانند خیلی تاثیرگذار باشند. آنچه مهم است خود دولت است حتی من دولت را تاثیرگذارتر از مجلس
شوراي اسلامی می دانم به هرحال دولت است که لایحه تهیه می کند و جالب این است که تجربه نشان می دهد هر مجلسی روي کار
آمده، لایحه را براي تصویب ترجیح می دهد و به آن اولویت می دهد، چرا که می گوید از بدنه کارشناسی دولت درخواست و مشکلی
را حل می کند که در مقام عمل دولت با آن مواجه شده است. براي همین درست است تعداد طرح ها گاهی افزون بر لوایح می شود
ولی به مصوبات مجلس شوراي اسلامی بیشتر لوایح است، نه طرح ها. از این جهت این دولت است که حتی در رگولاتوري تمهید
مقدمات می کند، پس اینطور هم نیست که بگوییم مجلس سهم بیشتري را در مدیریت کشور دارد. البته مجلس نقش بسیار بالایی
دارد به خصوص در جهت دادن به دولت یا احیانا جلوگیري از کار دولت ولی سهم بزرگتر را دولت در اختیار دارد، چرا که فرمان اداره

 
و اجراي کشور در اختیار دولت و رییس جمهور است. 

وقتی از دولت صحبت می شود مجموعه افراد در کابینه ملاك هستند در حالی که مردم در انتخابات رییس جمهور را انتخاب می
کنند و در آن زمان مشخص نیست چه کسانی قرار است دولت را تشکیل دهند به نظر شما شخص رییس جمهور در کارآمدي دولت

 
نقش دارد؟ 

نقش رییس جمهور بسیار تعیین کننده است، زیرا ممکن است هیات دولت همان هیات دولت باشد ولی رییس جمهور که عوض شود
می بینید کلی مسائل تغییر می کند. من مثال را از قوه قضاییه می زنم، قوه قضاییه با تغییر ریاست می بینید که می تواند چقدر
اثرگذار شود در حالی که کادرش تغییر نکرده است، دادستان و قضات تغییر نکرده اند و تنها جابه جایی مختصري رخ داده است و
ساختار همان ساختار است، ولی می تواند کلی تغییر و تحول ایجاد کند و رو به پیش حرکت کند بدون این که تغییرات جدي در اجزا
یا در قوانینی که براساس آن قوه اداره می شود ایجاد شود، دولت هم همین طور است. یک ترکیب از دولت با یک رییس جمهور یک
خروجی دارد و همان ترکیب با رییس جمهور دیگري خروجی متفاوتی دارد. این است که رییس جمهور خیلی نقش اش تاثیرگذار
است، لذا در انتخابات 1400 باید به دنبال این باشیم که یک تیم به میدان بیاید نه یک شخص و این تیم برنامه داشته باشد و برنامه
خود را از قبل به مردم اعلام کندانتخابش توسط مردم خیلی اهمیت دارد گرچه من معتقدم که ما نباید تجربه هاي قبلی را تکرار
کنیم و باید براي انتخابات 1400 و دولت بعد به دنبال این باشیم که یک تیم به میدان بیاید، نه یک شخص و این تیم برنامه داشته
باشد و از قبل برنامه خود را به مردم اعلام کند و مردم توجیه باشند که به چه چیزي، به چه اهدافی و چه نقشه راهی راي می دهند و
بعد هم همان نقشه راه را مطالبه کنند. آن نقشه راه باید در اختیار شوراي نگهبان و نخبگان جامعه قرار گیرد و احیانا احراز صلاحیت
کاندیداها با آن نقشه راهی باشد که ارائه می دهند و این در چارچوب قانون اساسی و سیاست هاي کلی ابلاغی توسط مقام معظم
رهبري باشد که طبعا اگر چنین اتفاقی بیفتد، مردم آگاهانه رییس جمهور و دولتی را همراه با او انتخاب می کنند که از پیش شاهد
کارآمدي اش هستند و انتظار کارآمدي اش را دارند. البته من معتقدم باید براي این کار احزاب را به میدان فراخواند ولو این که الان
تعداد احزاب مان زیاد است و احیانا هر کدام از احزاب، «حزبچه» هستند و حزب به معناي واقعی نیستند ولی اگر احزاب با هم متحد
باشند و کادر خود را هر تعداد خواستند تربیت کنند، آموزش دهند، آنها را معرفی کنند و به میدان بیاورند نهایتا اگر گزینشی صورت

 
می گیرد از بین آنها خواهد بود. 

دکتر محسن رضایی حرف خوبی زد که نباید در دولت آینده شاهد این باشیم که برادري ولو حزب اللهی به میدان بیاید و بگوید من
رییس جمهور هستم و تیمم را می خواهم خودم انتخاب کنم. تیم را باید به نوعی مشورت با تمامی افراد اثرگذار در نظام و تمام
کسانی که صاحب نقش و نظر هستند، انتخاب کنند و باید از بهترین ها و شایسته ترین ها باشد و نگاه هم نکنند که جریان حزبی آنها

 
چیست و انتساب سیاسی آنها به کدام جریان سیاسی جامعه است بلکه باید کارآمدي حرف اول و مبناي اساسی باشد. 



اگر بخواهیم مصداقی درباره انتخابات سال 1400 صحبت کنیم فرصت براي به میدان آوردن احزاب، ارائه برنامه و معرفی تیم همراه

 
رییس جمهور هست؟ 

کاملا فرصت وجود دارد البته مطلع ام از چند ماه قبل تمهید مقدمات با همین نگاه شده که مجموعه احزابی که فعال هستند به
میدان بیایند. البته ممکن است احیانا فراگیر نباشند بالاخره همین که 40 – 50 حزب کنار هم قرار گیرند با هم همکاري کنند و
دست به انتخاب بزنند و برنامه داشته باشند مهم است در حال حاضر هم گفتمان، برنامه و نقشه راه دولت آینده با همین نگاه تهیه

 
می شود. 

 
هم در بین اصولگراها و هم در بین اصلاح طلب ها چنین نگاهی وجود دارد؟ 

آنچه من اطلاع دارم در بین جریان انقلابی است. اما معنایش این نیست که اگر دولتی شکل گرفت، کادر خود و اعضاي دولت خودش

 
را منحصر به یک جریان سیاسی کند. 

 
به نظر شما راي دهندگان چه طور باید عمل کنند که در نتیجه انتخاب آنها دولت کارآمدي مستقر شود؟ 

تاکید می کنم هیچ کس تصور نکند با عدم مشارکت در انتخابات مشکلی حل می شود و می تواند ضعف ها برطرف و جبران شود.
هرچه مردم از صندوق ها فاصله بگیرند و در انتخابات مشارکت نکنند پیش بینی باید این باشد که با یک دولت ضعیف مواجه خواهیم
بود که قدرت حل مشکلات را ندارد و آن کسی که آسیبش را می بیند، همین مردم هستند، پس مردم با مشارکت حداکثري خود
باید به انتخاب دولت اقدام کنند که این خیلی مهم است. ما در ادوار گذشته شاهد بودیم و در این دوره هم خواهیم دید که رهبر
معظم انقلاب بر مشارکت حداکثري مردم تاکید می کند. این مشارکت حداکثري هم نوعی پشتوانه نظام است و هم پشتوانه رهبري را
تقویت می کند و در مقابل دیگران و بیگانگان، براي ما مایه افتخار خواهد بود که سطح مشارکت بالا برود و هم این که دولت مبعوث
از این انتخابات را دولتی تواناتر و با پشتوانه قوي تر قرار دهد. این کمک بزرگی است که دولت از جرأت و جسارت بیشتري برخوردار
باشد. براي این که دولت کارآمد باشد توصیه و تاکید من به مردم عزیز این است که نگاه نکنید چه کسی شعارهاي پوپولیستی می
دهد، گاهی شعارها فریبنده و حاشیه اي است. مگر نمی گویند توصیه و تاکیدم به مردم این است که نگاه نکنید چه کسی شعارهاي
پوپولیستی می دهد؟ ببینید شعارها حواشی را پررنگ می کند یا به متن می پردازد؟که مشکلات ما مشکلات اقتصادي – اجتماعی و
فرهنگی است؟ اگر مشکلات ما اقتصادي، سیاسی و فرهنگی است ببینید چه کسی و چه گروه هایی توانایی و ظرفیت این را دارند که
این مشکلات را در دستور کار قرار دهند؟ ببینید شعارها و پیام هایی که داده می شود چه آدرسی می دهد؟ آیا حواشی را پررنگ می
کند یا به متن می پردازد؟ امیرالمومنین هم می فرمایند که شما هم باید توجه کنید که عقلا کسانی هستند که مهام امور (مهم ترین
امور) را مبنا قرار می دهند و فرع را بر اصل ترجیح نمی دهند بلکه اصل را بر فرع ترجیح می دهند. اینجا جاي به کار بردن عقل،
عقلایی رفتار کردن و شعور است، گاهی در هنگام انتخابات احساسات تحریک می شود و مسائل بسیار حاشیه اي در متن قرار می
گیرد و همه چیز را تحت الشعاع قرار می دهد، در حالی که آنچه مهم است اساس مشکلات کشور است و ما همه شاهد هستیم در
چند دوره انتخابات گذشته، نظرسنجی ها از عامه مردم نشان می دهد که مهم ترین مشکلات ما اقتصاد، اشتغال و معیشت است و این

 
مشکلات دائما افزوده شده که کاسته نشده است، زیرا در هنگام انتخابات به اینها توجه نمی شود. 

من تاکید می کنم که مردم براي انتخابات آینده نیات خود را خالص کنند و به پاي صندوق راي بیایند و تلاش کنند به کسانی راي
دهند که صلاحیت هاي آنها را مردم در انتخابات به جاي طیف و جریان، برنامه و کارآمدي را مدنظر قرار دهندبراي تشکیل دولت
کارآمد احراز کرده اند بحث شان هم این طیف و آن طیف و آن جریان و این جریان نباشد، بحث اساسی کارآمدي است. پس برنامه
کارآمد و مدیران کارآمد را در نظر بگیرند البته من روي جوان بودن هیات دولت آینده هم تاکید می کنم، زیرا جوان است که انگیزه



 
دارد انرژي دارد و از نظر اطلاعات و معلومات به روز است و می تواند پاي حل مشکلات بایستد. 

 
شما معتقدید سال هاست مساله اساسی مردم مساله ي اقتصادي است چرا دولت هاي مختلف نتوانسته اند این مساله را حل کنند؟ 

براي این که از راهش وارد نشده اند. اقتصاد ایران 80 درصد ظرفیت داخلی و 20 درصد ظرفیت خارجی دارد. ایران کشور بزرگی است
که یک میلیون و 400 هزار کیلومتر مربع مساحت، 15 کشور همسایه و دو دریا در جنوب و شمال دارد. این شرایط اقتصادي بسیار
ممتاز است و کمتر چنین موقعیت جغرافیایی را در بین کشورها مشاهده می کنید. همین که در کنار دو دریاي شمال و جنوب
هستیم، ظرفیت عظیمی جهت حمل و نقل دریایی در اختیار ما قرار می دهد و این امکان را برایمان به وجود می آورد که همسایگان
شمالی از ظرفیت ترانزیت مان استفاده کنند و کالاي خود را به خلیج فارس و دریاي عمان برسانند. همسایه هاي جنوبی ما هم این
امکان را دارند که کالاي خود را از طریق ترانزیت به شمال و شرق برسانند و همسایه هاي غربی، ترکیه و عراق این امکان را دارند که
کالاي خود را به شرق ترانزیت کنند و شرق را هم تحت تاثیر قرار دهند. همین که اوراسیا در شمال کشور ما قرار دارد یک مجموعه
عظیم 500 میلیون نفري است و می تواند ظرفیتی براي مناسبات سیاسی و اقتصادي ما باشد. بحمداالله اخیرا هم به این موضوع توجه

 
شده است. 

متاسفانه ما از این موقعیت ها استفاده نمی کنیم ما چقدر از ظرفیت اقتصادي کشورهاي منطقه استفاده می کنیم و چقدر به این
کشورها صادرات داریم؟ فقط در روسیه در شرایط تحریمی خود به ایران اقبال کرد ولی ما نتوانستیم از آن استفاده کنیم یا قطر در
شرایط تحریم بازارش را به روي ما باز کرد ولی ترکیه بیشتر از این فضا استفاده کردبین اینها عراق، ترکیه و تا حدي امارات مورد
توجه هستند و مابقی کشورها ظرفیت بزرگی دارند، اما مناسبات اقتصادي ما با آنها به اندازه کافی نیست. همچنین ما پاکستان،
هندوستان و افغانستان را داریم که ارتباطات اقتصادي و مالی ما با آنها کم است من خصوصا روي روسیه و اوراسیا تکیه می کنم که
ظرفیت بزرگی است. یک حسن اتفاق بود که روسیه در شرایط تحریمی خود به ایران اقبال کرد ولی ما نتوانستیم از این فرصت

 
استفاده کنیم یا قطر که در شرایط تحریمی بازارش را به روي ما باز کرد اما ترکیه بیشتر از این فضا استفاده کرد. 

ما در کشورمان مزیت انرژي را داریم که این مزیت منحصر به حالا و منحصر به نفت و گاز هم نیست البته آنها مزیت هاي بالفعل
ماست ولی در آینده هم انرژي هاي نوپدید مثل انرژي خورشیدي و انرژي بادي ظرفیت هاي بزرگی دارند که انرژي هاي پاك هم
هستند. طی چند سال اخیر تحریم هاي صادرات نفت توسط آمریکا به ما تحمیل شده بود و وزیر نفت و رییس جمهور می گویند ما
صادرات بی سابقه فرآورده انرژي را داریم. این ناشی از این است که رویکرد جدیدي پیدا کردیم که تا حالا نداشتیم. ما به جاي
صادرات نفت خام، نفت را پالایش می کنیم و بعد صادر می کنیم و به جاي صادرات گاز خام، آن را به مواد پتروشیمی تبدیل و صادر
می کنیم و می توانیم زنجیره تولید را تا آخر ببریم که در این صورت ببینید چقدر درآمد ما افزایش پیدا می کند. در حال حاضر ما
روزانه یک میلیارد مترمکعب تولید گاز داریم که در زمستان مصرف می کنیم و عدد کوچکی صادر می کنیم. آن عدد کوچک هم به
ترکیه و عراق است که رقم آن حدود 30 میلیون مترمکعب است. در حالی که می توانیم یک صرفه جویی ملی کنیم و وسائل مصرفی
را اصلاح کنیم. در حال حاضر ما چهار برابر میانگین جهانی انرژي مصرف می کنیم اگر بتوانیم این را مدیریت کنیم و ساختار مصرف
انرژي را اصلاح کنیم 50 درصد این مقدار را می توانیم صادر کنیم. اگر این میزان صادر شود چقدر درآمد ارزي براي کشور خواهد
داشت و اگر به جاي نفت خام فرآورده تولید کنیم و صادر کنیم چقدر درآمد ارزي بیشتري به دست می آوریم. من معتقدم ایران به

 
خوبی می تواند ثروت ملی خود را ظرف پنج سال دو برابر کند. 

 
و این چیزي است که دولت ها به آن بی توجه بوده اند؟ 

بله دولت ها بی توجه بوده اند و مجالس هم به ظرفیت تولیدي ما کم توجهی می کنند. بیشتر مجالس ما هزینه تراش هستند.



بگذارید با صراحت بگویم. الان در بحث بودجه، کمیسیون آیا 78 میلیون نفر از جمعیت کشور ما فقیر هستند و باید یارانه بگیرند؟ کی
می خواهیم این یارانه بگیري بی حساب و کتاب را متوقف کنیم؟تلفیق می خواهد 20 میلیون نفر از جمعیت به جاي 45 هزار و 500
تومان ماهانه 91 هزار تومان ماهانه دریافت کنند. اینها چه کسانی هستند؟ آیا این 20 میلیون نفر فقیر هستند؟ نه فرض براین است
که 20 میلیون نفر افزون بر جمعیت نیازمند یارانه است یعنی همان ها که یارانه می گیرند و ما می گفتیم بی حساب و غیرهدفمند
است. چه ضرورتی دارد اینها دو برابر یارانه دریافت کنند؟ 78 میلیون نفر از جمعیت 83، 84 میلیون نفري ما فقیر هستند و باید
یارانه بگیرند؟ اگر می گویند 59 میلیون نفر شناسایی شده اند و باید به آنها یارانه داد این کار انجام شود، اما 20 میلیون نفر اضافه
چرا باید یارانه بگیرند؟ به نظر می آید اینها اقدامات قابل قبولی نیست. به جاي این یارانه سنگین، این پول را براي اشتغال فرزندان و
خانواده هاي محروم جامعه به کار گیرند، قطعا اشتغال افزایش می یابد و آنها با عزت و آبرو خودشان می توانند زندگی خود را اداره

 
کنند و از زیر عنوان یارانه بگیر خارج شوند. ما کی می خواهیم این یارانه بگیري بی حساب و کتاب را متوقف کنیم. 

یکی از مسائلی که برخی به عنوان علت ناکارآمدي دولت هاي مختلف به آن اشاره می کنند موضوع فساد است چرا این مشکل 42

 
سال بعد از انقلاب هنوز حل نشده است؟ آیا حل آن منوط به اقدام دولت است؟ 

بخش اعظم این فساد در بدنه دولت است. دولت می تواند دولت الکترونیک را شکل بدهد که در این صورت بیشترین عامل و منشا
فساد از بین خواهد رفت. ما از قوه قضاییه شکل گیري دولت الکترونیک باعث می شود منشا فساد از بین برودمی خواهیم با فساد
مبارزه کند. از دولت هم می خواهیم نگذارد فساد شکل بگیرد زیرا این فسادها در بدنه دولت، بانک ها، ادارات، تامین مالی و امضاهاي
طلایی شکل می گیرد. اگر دولت تمام مناسبات مردم و بنگاه ها را با ارتباطات الکترونیک پاسخ دهد و ارتباط چهره به چهره را از بین

 
ببرد فساد متوقف می شود. 

 
شاید بتوان گفت در دولت هاي قبل زیرساخت دولت الکترونیک آماده نبوده است؟ 

اراده شکل گیري دولت الکترونیک هم نبوده، الان زیرساخت هاي ما زیرساخت هایی است که همه دستگاه هاي ما، شبکه اینترنت و

 
پایگاه هاي اطلاعاتی دارند و این پایگاه داده ها باید بهم متصل شود اگر این اراده به وجود بیاید من تصور می کنم مساله حل شود. 

 
یعنی شما در سطوح کلان تر قائل وجود به فساد نیستید؟ 

نه فساد از همین جا شکل می گیرد اگر شما روي وزرا یا معاونان وزرا دست بگذارید کمتر با مساله ي فساد روبه رو هستید. مگر مراد
از دانه درشت ها مسئولین هستند کمتر شاهد فسادبه ندرت اتفاق می افتد که مسوولان و مقامات رده بالا دچار فساد شوند، فساد
بیشتر در مدیریت هاي میانی و پایین رخ می دهدبین آنها هستیم و این به ندرت اتفاق می افتد که مسئولین و مقامات رده بالا دچار
فساد شوند، زیرا اینها از نهادهاي مختلف تحت نظارت هستند. فساد بیشتر در جاهایی شکل می گیرد که اتفاقا مدیریت هاي میانی و

 
پایین هستند. 

 
پس این مقامات بالا و به عبارتی وزرا می توانند فسادها را کنترل کنند؟ 

بله می توانند کنترل کنند. دقیقا باید این را قبول کنیم که هر رییس دستگاهی باید مسئولیت زیرمجموعه اش را داشته باشد و اگر

 
فساد در زیرمجموعه اش رخ می دهد او باید پاسخگو باشد. 

چند ماه بیشتر تا انتخابات باقی نمانده، همیشه در این دوره فضا پر از شور انتخاباتی بود، اما الان آرایش کاندیداها هم زیاد روشن



 
نیست در این شرایط چه چیزي به مشارکت مردم و رغبت آنها به حضور در انتخابات کمک می کند؟ 

رسانه ها. من یک ابراز تاسف کنم متاسفانه برخی رسانه هاي ما مترصد این هستند که کاندیداهاي نهایی مشخص شود و توپخانه را
متوجه او کنند براي همین تصور من این است کهبرخی رسانه ها مترصد این هستند که کاندیداهاي نهایی مشخص شوند و توپخانه
شان را متوجه آنها کنند کاندیداهاي اصلی و نهایی کسانی هستند که رو پنهان می کنند و تا ماه هاي آخر صبر می کنند که وقتی
می آیند خیلی توپخانه آن را تخریب نکند. الان ببینید کسانی که تاکنون مطرح شده اند چقدر حملات متوجه شان شده است. با
اندکی مساله به حق یا ناحق طرف را به طور کامل نابود می کنند و از دور خارج می کنند. این غلط است. در انتخابات سالم رفتار
کنیم، حسن ها و توانایی کاندیداي خود را بیان کنیم نه ضعف کاندیداي رقیب را. اگر این اتفاق بیفتد آن وقت بهتر فضاي انتخابات

 
شکل می گیرد. 

شما به فعالیت هاي اصولگراها اشاره کردید و این که کابینه آنها از همه گرایشات خواهد بود، یعنی اگر کاندیداهاي اصولگرا پیروز

 
شوند می توان انتظار داشت از چهره هاي اصلاح طلب در کابینه آنها باشند؟ 

من ابراز تاسف می کنم که می بینم که اینقدر روي اصلاح طلب و اصولگرا و این فاصله تاکید می شود. در افکار و آرا و اظهارات من و
دوستانی که مشابه من فکر می کنند اینقدر روي متاسفم که اینقدر روي اصلاح طلب و اصولگرا تاکید می شود، منافع و مصالح ملی را
اساس قرار دهیماین خط و خط کشی تکیه نمی شود. من معتقد هستم این خط کشی ها به زیان ملت است آنچه مهم است وفاداري
به نظام، ولایت فقیه، انقلاب، مردم، راه امام خمینی (ره) و حل مشکلات است. شما می توانید شهید قاسم سلیمانی را به عنوان الگو
بگویید که وابسته به کدام جریان سیاسی بود؟ او محبوب همه مردم شد زیرا روي این خط کشی ها تاکید نداشت. تاکید شهید قاسم
سلیمانی این بود که من سرباز نظام هستم. هر کس، هر سیاستمدار و هر رسانه هدف اول خود را ملی قرار دهد. حالا درحاشیه نیم
نگاهی هم به جریان سیاسی خود داشته باشد. این که هدف اول جریان، حزب و خط و گروه من باشد این غلط است پس اساس را
منافع و مصالح ملی قرار دهیم. در این صورت همکاري بین جریانات سیاسی دشوار نخواهد بود. انتخاب درست، انتخاب انسان هاي
کارآمد است؛ کسانی که تجربه خوبی در دوران مدیریت قبلی خود داشته اند و احیانا وجهه سیاسی پررنگی ندارند ولی این خط کشی

ها موجب می شود آنها را جداسازي کنیم. این کار را نکنیم.
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توسعه زیرساخت هاي روستایی، رهاورد انقلاب اسلامی در استان اردبیل 

نظام جمهوري اسلامی ایران در 42 سال گذشته دستاوردهاي بسیاري در حوزه گوناگون داشته است که توسعه زیرساخت ها، ارتقاي

 
سطح رفاه و دسترسی به امکانات در نقاط روستایی استان اردبیل از جمله آنها به شمار می رود. 

 
 

روستاها به عنوان محصول کنش هاي متقابل گروه هاي انسانی و فضا اساس زندگی اجتماعی ایران را تشکیل می دهند که افراد در
آن علاوه بر همکاري در زمینه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی به صورت همگون و تامین نیازهاي خود، بیشتر در زمینه

 
کشاورزي، دامپروري و صنایع دستی فعالیت می کنند. 

روستاها به مثابه نخستین زنجیره هاي تولید و اشتغال غیردولتی می توانستند سهم زیادي از تولید ناخالص داخلی و نقش مهمی در
رونق اقتصادي کشور بر عهده بگیرند اما در سال هاي منتهی به دهه 50 با بی توجهی از سوي حکومت وقت و فقر امکانات روبه رو

 
بودند. 

مهاجرت، حاشیه نشینی، گسترش مشاغل کاذب و رشد آسیب هاي اجتماعی تنها بخش کوچکی از مشکلاتی بود که در نهایت به

 
افزایش نارضایتی عمومی از توزیع نامتوازن امکانات در نقاط روستایی و شهري کشور منجر می شد. 

این شریان هاي حساس تولید در دهه هاي گذشته با مشکلات گوناگونی دست به گریبان بودند اما با پیروزي انقلاب اسلامی مورد
توجه ویژه اي قرار گرفتند که از جمله می توان به برخورداري از آب آشامیدنی، برق، گاز، تلفن، اینترنت، مدرسه، خانه بهداشت و راه

 
دسترسی مناسب اشاره کرد. 

امروزه اما چند گام جلوتر، شناخت ظرفیت هاي روستاها براي ایجاد اشتغال و کارآفرینی در دستور کار مسئولان امر قرار گرفته و با
اقدام هاي اساسی و اجراي طرح هاي گوناگون به ویژه در دوره فعالیت دولت هاي یازدهم و دوازدهم به تدریج رونق اقتصادي و حتی

 
مهاجرت معکوس از شهرها به روستاها در حال شکل گیري است. 



 
فقدان توجه به روستاها در دوران پیش از انقلاب 

یکی از دلایل روند کند توسعه در ایران بی توجهی به روستاها پیش از انقلاب اسلامی بوده است، فقدان امکانات رفاهی و گسترش
شهرنشینی به بهانه صنعتی شدن موجب خالی شدن روستاها از جمعیت مولد و در نتیجه زمین گیر شدن یکی از ارکان اساسی رشد

 
و پیشرفت در ایران پیش از انقلاب شد. 

معاون دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل در این زمینه به ایرنا گفت: تعداد روستاهاي بهره مند از برق در دوران پیش از

 
انقلاب حدود 20 مورد بود که پس از پیروزي انقلاب اسلامی به یک هزار و 725 مورد رسید. 

مسعود لطفی افزود: تعداد انشعاب هاي برق در روستاهاي استان اردبیل پیش از انقلاب 400 مورد بود که به تدریج در این سال ها به

 
139 هزار و 730 انشعاب افزایش یافته است. 

وي بیان کرد: میزان خانوارهاي روستایی بهره مند از شبکه برق پیش از انقلاب در مجموع به یک درصد می رسید که پس از انقلاب

 
این میزان در روستاهاي بالاي 10 خانوار 100 درصد شد. 

معاون دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل با اشاره به اهمیت گازرسانی، اضافه کرد: پیش از انقلاب هیچ یک از روستاها و
بسیاري از نقاط شهري گاز نداشتند و مردم می بایست ساعت ها در صف کپسول گاز می ایستادند اما پس از انقلاب یک هزار و 347

 
روستا از گاز برخوردار شدند. 

وي اظهار کرد: تعداد انشعاب هاي گاز با توجه دولتمردان و تزریق بودجه هاي متناسب به تدریج در روستاهاي استان اردبیل به 110

 
هزار مورد و درصد بهره مندي خانوارها بر اساس آمارها تا پایان شهریور 99 به 95 درصد رسیده است. 

 
در مجموع شرایط کنونی با خدمات ارایه شده به روستاها در دوران پیش از پیروزي انقلاب قابل مقایسه نیست 

لطفی تشریح کرد: پیش از انقلاب برخی اقدام هاي محدود در زمینه توسعه در حال شکل گرفتن بود؛ برخی روستاها داراي منبع آب

 
و لوله کشی بودند اما در مجموع آن شرایط با خدمات ارایه شده در دوران پس از پیروزي انقلاب قابل مقایسه نیست. 

وي ادامه داد: تعداد روستاهاي بهره مند از آب آشامیدنی در حال حاضر 991 مورد، تعداد انشعاب ها 124 هزار و 422 مورد با

 
جمعیت 447 هزار و 919 نفر است که در مجموع خانوارهاي بهره مند را به 92 درصد می رساند. 

معاون دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل بیان کرد: در شهرها محدوده اي خدماتی معین می کنند که افزایش آن با
تغییر کاربري زمین ها در توافق با مالکان انجام می شد اما روستاها از این شرایط برخوردار نبودند که با پیگیري مسئولان امر حق آنها

 
احیا شده است. 

وي افزود: در امور دهیاري ها نیز اقدام هاي خوبی را شاهد بوده ایم، به طوري که تنها در این دولت سرانه پرداختی به آنها متحول شد

 
و نمی توان آن را با گذشته مقایسه کرد؛ با وجود شیوع ویروس کرونا سرانه بیش از 200 درصد افزایش داشت. 



لطفی با بیان اینکه لایحه طرح جامع دهیاري ها با پیشنهاد مدیران کل امور روستایی و جلب موافقت دولت در انتظار مصوبه مجلس
است، گفت: پیش تر دهیاري ها در روستاهاي با جمعیت بیش از 30 خانوار ایجاد می شد که بر اساس تصمیم جدید دولت این امکان

 
براي روستاهاي با جمعیت 20 خانوار نیز فراهم شده است. 

وي تاکید کرد: با توجه به اینکه بیش از 40 سال از پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی ایران گذشته است، باید آمارهاي پس از پیروزي

 
انقلاب و به ویژه اقدام هاي دولت تدبیر و امید مورد توجه و ارزیابی قرار بگیرد. 

 
 

 
تحول شگرف در روستاها، اردبیل بالاتر از میانگین کشوري 

انقلاب اسلامی که رهبران آن توجه به محرومان بعنوان خالقان اصلی انقلاب را شعار اساسی خود اعلام کرده بودند از همان بدو

 
پیروزي توجه خود به روستاها بعنوان مامن اصلی زیست طبقه محروم جامعه را سرلوحه فعالیت هاي خود قرار داند. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل در این زمینه گفت: آمارها این استان در حوزه روستایی از میانگین کشور
بالاتر است؛ به طوري که جمعیت ساکن روستاهاي این خطه با بیش از 400 هزار نفر جمعیت 32 درصد است، در حالی که در کشور

 
به 26 درصد می رسد. 

میرعلی رحیمی زاد در گفت و گو با ایرنا افزود: ارایه خدمات به روستاییان که در خط مقدم تولید هستند، همواره یکی از اصول و
وظیفه هاي اصلی دولت و نظام در دوران پیروزي انقلاب ضعفا و مستضعفان بوده است و در حال حاضر نیز 902 روستاي داراي
دهیاري در استان اردبیل وجود دارد که سه هزار نفر عضو شوراهاي اسلامی روستاها و 565 دهیار در آنها مشغول فعالیت و خدمت

 
رسانی هستند. 

وي با اشاره به بحث راه سازي بیان کرد: 2 هزار و 700 کیلومتر راه آسفالت روستایی تا پیش آغاز دوره خدمت دولت تدبیر و امید در

 
استان اردبیل داشتیم که تا پایان شهریور امسال 450 کیلومتر نیز به این میزان افزوده شد و در دهه فجر به 500 کیلومتر می رسد. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل اضافه کرد: پیش تر یک هزار و هفت کیلومتر نیز راه شوسه در روستاهاي

 
این استان وجود داشت که 450 کیلومتر دیگر به این میزان افزوده شده است. 

وي به اهمیت آب آشامیدنی به عنوان عاملی مهم در تداوم حیات روستاها اشاره کرد و گفت: پیش تر 995 روستا از این امکان



برخوردار بودند اما در دولت تدبیر و امید 320 روستا از آب آشامیدنی سالم و پایدار برخوردار شدند که برابر 30 درصد اقدام هاي

 
صورت گرفته در دوران نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران را شامل می شود. 

رحیمی زاد ادامه داد: یک هزار و 725 روستا پیش تر برق رسانی شده بود که در دولت هاي یازدهم و دوازدهم 55 روستا نیز مورد
توجه قرار گرفتند و امروز می توان به جرات اذعان داشت، کمتر روستاي داراي سکنه اي در استان اردبیل وجود دارد که فاقد برق

 
باشد. 

وي با بیان اینکه حداکثر 2 یا 3 روستاي استان اردبیل در دوران پیش از انقلاب از گاز برخوردار بودند، اظهار کرد: پس از انقلاب
گازرسانی به یک هزار و 347 روستا صورت گرفته بود و در دولت حجت الاسلام روحانی نیز 970 روستاي دیگر گازرسانی شدند که

 
رقمی قابل توجه است و با خدمات چندین دولت قبلی برابري می کند. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل با اشاره به اهمیت ارتباطات در عصر کنونی، افزود: یک هزار و 96 روستا

 
پوشش اینترنت داشتند که یک هزار و 50 روستا نیز در این دولت از امکان استفاده از خدمات اینترنتی و الکترونیکی برخوردار شدند. 

وي تشریح کرد: طرح هاي هادي براي زندگی و اجتماع بهتر در روستاها مقوله مهمی به شمار می رود که بر این اساس پیش تر 466
طرح از سوي بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اردبیل اجرا شده بود و در دولت یازدهم و دوازدهم نیز 100 طرح دیگر اجرا شد؛

 
البته 500 طرح نیز آماده بازنگري است. 

رحیمی زاد، فقر آموزشی دوران پیش از پیروزي انقلاب اسلامی در نقاط روستایی کشور از جمله استان اردبیل را یادآور شد و اضافه
کرد: تنها 200 باب مدرسه در دولت هاي یازدهم و دوازدهم ساخته شده است و در این راستا خیران مدرسه ساز ورود جدي تري به

 
موضوع داشتند؛ به طوري که امروز مدرسه اي با سیستم گرمایشی غیراستاندارد نیز نداریم. 

وي با تاکید بر اینکه ایران از نظر بهداشت و درمان در دنیا زبانزد است، گفت: توسعه این حوزه در دوران پس از پیروزي انقلاب
اسلامی چشمگیر بوده است، چنان که در حال حاضر 54 خانه هلال در نقاط روستایی داریم و تنها در این دولت 45 خانه بهداشت و

 
22 مرکز سلامت ایجاد شده است. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل افزود: ورزش نیز در گذشته مورد غفلت قرار گرفته بود و توجهی به آن نمی

 
شد اما پس از انقلاب 30 خانه ورزش روستایی راه اندازي و در این دولت هم 11 مورد دیگر ایجاد شد. 

وي همچنین اظهار کرد: در حال حاضر آتش نشانی در 23 روستا به صورت متمرکز استقرار دارد و در صورت بروز حوادث احتمالی به

 
روستاییان خدمات ارایه می دهد که 42 درصد آن در دوره فعالیت دولت تدبیر و امید شکل گرفته است. 

رحیمی زاد با اشاره به تاسیس 317 دهیاري و افزایش 137 دستگاه ماشین آلات عمرانی روستاها در دولت هاي یازدهم و دوازدهم،

 
بیان کرد: 186 ساختمان دهیاري ها نیز تجهیز شد که 62 درصد کل ساختمان هاي موجود را شامل می شود. 

وي یادآور شد: پیش تر مجموعه دهیاري وجود داشت اما ساختار سازمانی براي آن تعریف نشده بود که در سازمان شهرداري ها و
دهیاري ها این مهم مصوب شد و اکنون در حال نهایی شدن است؛ همچنین داشبورد خدمات دهیاري ها هم مد نظر قرار گرفته که

 
در حال تکمیل است و با این اقدام خدمات آنها در سامانه اي جامع قابل مشاهده خواهد بود. 



مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري اردبیل در ادامه گفت: درجه بندي دهیاري ها اکنون در هفت سطح انجام می شود
که به چکش کاري نیاز دارد؛ در نشست اخیر وزارت کشور نیز پیشنهاد شد این مهم بر اساس اولویت توانمندي روستاها از جمله تولید

 
و گردشگري صورت گیرد و تنها به میزان جمعیت محدود نشود. 

وي به بیش از پنج هزار اشتغال پایدار روستایی با تزریق 2 هزار و 720 میلیارد ریال تسهیلات نیز اشاره کرد و افزود: خود دهیاري ها
هم می توانند بر اساس تفاهم نامه با پست بانک از وام کم بهره مشارکتی به صورت 20 درصد آورده دهیاري و 80 درصد تسهیلات در

 
این زمینه استفاده کنند. 

رحیمی زاد بیان کرد: اردبیل با توجه به بالا بودن میزان وقوع حوادث و بلایاي طبیعی در زمینه پوشش بیمه روستایی نیز بسیار فعال

 
است و تا کنون 57 هزار و 800 نفر زیر پوشش بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر قرار گرفته اند. 

استان اردبیل در مجموع یک هزار و 856 روستا و آبادي دارد که بدون در نظر گرفتن روستاهاي تک خانواري، به بیش از یک هزار و
780 روستاي داراي سکنه می رسد.



افتتاح طرح توسعه و راه اندازي فاز 2 شرکت تعاونی تولیدي شن و ماسه در

رودان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/11/18

با حضور '' فریدون همتی'' استاندار هرمزگان، ''هادي ابراهیمی'' مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان، '' غلامپور''
فرماندار رودان و تعدادي از مسوولان استانی و شهرستان، طرح توسعه و راه اندازي فاز 2 شرکت تعاونی تولیدي شن و ماسه

معزآباد رودان نوید افتتاح شد.

با حضور استاندار هرمزگان صورت گرفت: افتتاح طرح
توسعه و راه اندازي فاز 2 شرکت تعاونی تولیدي شن و
ماسه در رودان با حضور "" فریدون همتی"" استاندار
هرمزگان، ""هادي ابراهیمی"" مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی هرمزگان، "" غلامپور"" فرماندار رودان و تعدادي
از مسوولان استانی و شهرستان، طرح توسعه و راه اندازي
فاز 2 شرکت تعاونی تولیدي شن و ماسه معزآباد رودان

 
نوید افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان ،مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان در حاشه این افتتاح، میزان سرمایه گذاري این

 
طرح را 30 میلیارد ریال ذکر و اضافه کرد: از این مبلغ، 20 میلیارد آن از محل تسهیلات اشتغال روستایی است. 

 
هادي ابراهیمی افزود: این طرح زمینه ایجاد اشتغال جدید براي 17 نفر را فراهم کرده است. 

 
وي، میزان سرمایه گذاري کل در شرکت تعاونی مذکور را 500 میلیارد ریال با اشتغالزایی 72 نفر عنوان کرد. 

قابل ذکر است که استاندار هرمزگان به همراه جمعی از مدیران کل دستگاههاي اجرایی استان، صبح امروز به شهرستان رودان سفر
کرد که در این سفر، علاوه بر افتتاح چندین پروژه مختلف عمرانی و بازدید از طرح هاي اشتغالزاي شهرستان، با حضور در گلزار شهدا

ضمن عطرافشانی، با آرمان هاي شهدا نیز تجدید میثاق کردند.



چانه زنی در سامانه الکترونیکی جایی ندارد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/11/18

معاون حقوقی و فنی مالیاتی کشور گفت: صدور قالب هاي الکترونیکی در بحث صورت حساب هاي مالیاتی ،باعث می شود
که تحول بزرگی در اقتصاد کشور صورت بگیرد.

محمود علیزاده در برنامه «غیرمحرمانه» مطرح کرد؛ چانه
زنی در سامانه الکترونیکی جایی ندارد معاون حقوقی و
فنی مالیاتی کشور گفت: صدور قالب هاي الکترونیکی در
بحث صورت حساب هاي مالیاتی ،باعث می شود که تحول

 
بزرگی در اقتصاد کشور صورت بگیرد. 

به گزارش برنا، برنامه تلویزیونی«غیرمحرمانه» هفدهم
بهمن ماه با حضور مجتبی صفایی نایب رئیس اتاق اصناف
و نماینده وزیر صمت در اتاق بازرگانی، محمود علیزاده

معاون حقوقی و فنی مالیاتی کشور، حمیدرضا رستگار کارشناس مالیاتی و منتقد، مرتضی جعفري عضو اتحادیه عطاران و سقط
فروشان و سید ابراهیم صحفی، رئیس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی با موضوع وضعیت مالیات در کشور از شبکه دو

 
سیما روي آنتن رفت. 

محمود علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی کشور درباره وضعیت مالیات در کشور اظهار داشت: بحث مالیات در اقتصاد و جایگاه آن
به عنوان یک درآمد و منابع پاك، هرگز اثرات منفی در اقتصاد ندارد و هیچ گونه تورمی ایجاد نمی کند، مالیات مکانیسمی است که

 
براي ایجاد توازن و کاهش بین درآمدهاي مکتسبه افراد در درون کشور یا درون یک نظام عمل می کند. 

وي افزود: هر درآمد دیگري جز مسئله مالیات به دلیل اینکه خارج از چرخه اقتصاد به عنوان منابع حاکمیت یا دولت وارد چرخه

 
اقتصاد می شود باعث تورم می شود. 

در ادامه برنامه صفایی نایب رئیس اتاق اصناف و نماینده وزیر صمت در اتاق بازرگانی ایران گفت: کشور در شرایط تحریم است و در
تهدیدها همواره می توان فرصت ها را ایجاد کرد که بخشی از این اتفاق محقق شد و نگاه کشور از فروش نفت و درآمدهاي نفت

 
کاهش یافته و به سمت درآمدهاي پایدار از جمله مالیات رفته است. 

وي افزود: امسال بیش از 2میلیون و هفتصد هزار واحد صنفی اظهارنامه مالیاتی دادند و در خصوص میزان درآمد و مالیات
خوداظهاري کردند و از عملکرد شفاف سازي گریزان نبودند. اما در بعضی از شهرستان ها و در پاره اي از موارد کلیات را می پذیریم.
هرچند امسال بسیار تلاش شد که نمی بایست در سالی که اصناف کشور کرونازده هستند، افزایش مالیات صورت بگیرد.در این رابطه
با سازمان امور مالیاتی توافق کردیم و این توافق بسیاري از صنوف را در برمی گرفت بخشی از آنها با عدم افزایش روبه رو شدند و این
اتفاق خوبی بود، اما در کل توافقی بود که به نوعی نگاه ایثارگرانه مجموعه صنفی و بخش خصوصی کشور متوجه آن شد که به



 
کشوردر این شرایط کمک کند. صنوف واقتصاد کشورهمیشه از شفافیت سازي حمایت کرده است. 

علیزاده در ادامه صحبت هاي صفایی افزود: در این راستا با استفاده از ظرفیت هاي قانونی، از جمله تبصره 100 ماده قانون حمایت
هاي مستقیم،می توان گفت که امسال بیش از یک و نیم میلیون فعال اقتصادي در مشاغل و شغل هاي صنفی بدون دریافت اظهارنامه

 
بر مبناي مالیات قبل اعلام شد. این رقم در کل کشوررا در بر می گیرد و با توجه به تعداد این شغل ها و در صنوف بسیار بالاست. 

وي اضافه کرد: شاید حدود 40درصد از مودیان را در این سبد قرار دهیم و رسیدگی مالیاتی انجام دهیم. این اولین سالی است که به
موجب قانون، سازمان این ظرفیت را به کار می گیرد و به سمتی می رویم که بتوان از مکانیزم هاي نوین براي نحوه و چگونگی
تشخیص میزان درآمدها از جمله اطلاعاتی که در محیط پیرامونی وجود دارد بهره ببریم و شناسایی و تشخیص مالیات مودیان را در

 
سامانه ها و سیستم ها انجام دهیم. 

رستگار، کارشناس مالیاتی و منتقد در این برنامه، آماري در خصوص جامعه اصناف ارائه کرد و خاطرنشان شد: حدود 3میلیون واحد
صنفی در کشور وجود دارد که در حوزه تولید، توزیع و خدمات هستند. این اعضاء نقش مهمی در تولید ناخالص ملی و ایجاد ثروت و
اشتغال دارند و بخش مهمی از جامعه هستند که در صورت برخورد به روش صحیح قطعا بازخورد آن براي اقتصاد و مالیات می تواند

 
مهم باشد. 

وي با بیان اینکه اساسا اجراي هر قانونی در کشور نیازمند زیرساخت و آموزش است، افزود: واحد صنفی در روستا یا منطقه دورافتاده
با واحد صنفی که در تهران و شهرهاي کلان فعالیت می کند، متفاوت است. قوانینی که ایجاد می شود و مکانیسیم جدیدي که ارائه
می شود، به تناسب این تغییرات جامعه هدف نیز باید به روز شوند که آموزش و اطلاع رسانی قوانین جدید ابلاغیه در حوزه اختیارات

 
سازمان امور مالیاتی کشور است. 

علیزاده، معاون حقوقی و فنی مالیاتی در ادامه درباره نحوه پیاده سازي و اجراي قوانین می گوید: این موضوع در برخی موارد نیازمند
آگاهی و آموزش توسط سازمان است. اما اخیرا در سال گذشته که قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مودیان که در آبانماه سال 98
به دولت ابلاغ شد و برمبناي آن سازمان امور مالیاتی مکلف شد تا به مدت 15ماه زیرساخت هاي لازم پیاده سازي این قانونی را در
سطح کشور ایجاد کند و از آن سمت نیز مودیان یا بنگاهان یا فعالان اقتصادي آنچه که در این قانون مشخص کردند فعالیت هاي خود
را در قالب صدور صورتحساب هاي الکترونیکی با تعریف پایانه هاي فروشگاهی انجام دهند که این موضع مستلزم آگاهی و آموزش بود.
بنابراین؛ در این راستا بسته هاي آموزشی آن را آماده کرده که به زودي در اختیار همه هموطنان و بنگاه هاي اقتصادي قرار خواهد
گرفت و امید است که تا پایان امسال این امر محقق خواهد شد و از ابتداي خردادماه سال آینده فعالان اقتصادي در بخش هاي

 
مشخص در این سامانه اقدام به فعالیت خواهند کرد. 

وي افزود: صدور قالب هاي الکترونیکی باعث می شود که تحول اقتصادي بزرگی در کشور صورت بگیرد بدین شکل که کلیه صورت
حساب ها همسان شده و هر صورت حساب داراي شماره منحصر به فرد خواهد بود که برآن شماره یکتاي پایانه فروشگاهی و سامانه

 
مودیان ثبت می شود. براین اساس هیچ جایی براي چانه زنی و سوتفاهم ها باقی نخواهد ماند. 

صفایی بیان کرد: مسئله ضعف در قوانین و اجراي آنها مشکل بسیار جدي است که همواره با آن دست و پنجه نرم می کنیم. اعتقاد ما
براین است که در حال حاضر در شرایط جنگی و تحریم هستیم. لیکن قوانین ما منطبق بر شرایط فعلی نیست و با این شرایط قطعا

 
براي ایجاد شغل و در واحدهاي صنفی به مشکل برخواهیم خورد. 



سید ابراهیم صحفی، رئیس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی نیز در ادامه این برنامه اعلام کرد: در بازار سنتی کشور
برخی قوانین نانوشته داریم که مکتوب نشده است لیکن در حال اجراست. تولید کننده در کشور به امر تولید می پردازد و در کنار
بنک دار و عمده فروش در سطح کشور، به توزیع کالا می پردازد. تولید کننده اعتماد دارد که آنها او را از نظر مالی، برندسازي و توزیع

 
کالا به بهترین صورت در سطح کشور تامین می کند. 

وي افزود: برخی قوانین روند بازار را با کندي مواجه کرده اند، که یکی از آنها بحث مالیات بر ارزش افزوده بود که این قانون

 
کارشناسی نشده و اکنون کالاهاي اساسی مانند قند و شکر نیز مشمول آن خواهد شد که جاي سوال و ابهام دارد. 

صحفی اضافه کرد: قانون بعدي قانون معاملات فصلی و یا 169قانون مالیات است که کلیه تولید کنندگان، بنک داران وعمده داران را
مکلف کرده است که اسامی مشتریان را در سامانه مالیاتی اعلام کنند. حلقه بعدي بنک دار و عمده فروش، خرده فروشان هستند و به
دلیل اینکه خرده فروش از اجراي تمامی این تکالیف معاف است، و هیچ گونه مسئولیتی در قبال اجراي این قوانین ندارد و معمولا
تمکین نمی کنند و به خرید از دلالان و کسانی که فاقد مدیریت صنفی هستند روي می آورند و اصولا کسبه قانونمند و قانون مدار از

 
گردونه بازار به نوعی کمرنگ می شوند و شرایط براي آنها سخت می شود. 

وي بیان کرد: در حال حاضر دلالان به راحتی کار خود را انجام می دهند، فاکتور رسمی صادر نمی کنند و ارزش افزوده اي نمی

 
گیرند. در این شرایط کار کردن براي کسبه قانونمند مشکل شده است. 

 
علیزاده گفت: ما موظف هستیم که اگر اشکال در نحوه اجرا یا کاستی یا نواقصی را در قانون مشاهده کنیم به ارائه آن بپردازیم. 

وي عنوان کرد: اینکه ما اجازه بدهیم یک فعال اقتصادي علیرغم اینکه بدهی دارد از تسهیلات استفاده کند به موجب قانون این امکان

 
وجود ندارد. 

صفایی عنوان کرد: متاسفانه در حال حاضر یک فعال اقتصادي و کارآفرین براي تاسیس یک شغل باید حتما پرداخت مالیاتی خود را
قطعی یا صفر کرده باشد، نباید آغاز راه تولید بزنگاه وصول مالیات هاي معوقه باشد و انگار ساده ترین راه ممکن این است که جلوي

 
اصناف و تجار و افرادي داراي شناسنامه گرفته می شود. 

علیزاده گفته صفایی را که عنوان می کند، سهم مشاغل در پرداخت مالیات کمتر از 10درصد بودجه کشور است، تائید می کند و
توضیح می دهد: سازمان امور مالیاتی وقتی که بالاي 90درصد مالیات خود را در جاي دیگري تامین می کند و در این بخش کمتر از
10درصد و در بخش حقوق حدود 7درصد مالیات را تامین می کند بخش دیگر مالیات در کجاست؟ و ادعاي جناب صفایی، مبنی بر

 
اینکه سازمان جاي دیگر نمی تواند مالیات را بگیرد را کاملا رد می کنم. 

صفایی در پاسخ علیزاده گفت: سازمان امور مالیات براي جلوگیري از فرار مالیاتی تلاش می کند اما باید در جایی که خروجی بیشتري

 
دارد متمرکز شود. 

در ادامه این برنامه مرتضی جعفري، عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان به صورت غیرحضوري مهمان برنامه بود بیان داشت: ورود به
تراکنش ها غیرقانونی بوده و اساسا کارشناسان مالیاتی به طور پایدار هر تراکنشی را به مثابه درآمد تحلیل می کنند. متاسفانه سازمان
طبق ماده 150 پنج روز مانده که تراکنش هاي بانکی ماسبق می شود اطلاعات را در اختیار ممیزین قرار می دهد و ممیزین هم بدون
دعوت از مودي و بحث کارشناسی و فقط به خاطر اینکه این ضرب العجل 5سال تمام نشود، برگه تشخیص هاي میلیاردي صادر می



 
کنند. 

دکتر علیزاده در پاسخ به جعفري عضو اتحادیه عطاران و سقط فروشان گفت: به طور کلی ماهیت مالیات برارزش افزوده، مالیات بر
عرضه کالا و ارائه خدمت است و عملا این مالیات توسط مصرف کننده نهایی پرداخت می شود. این موضوعی است که قانون گذار به
وضع آن پرداخته است. و قانون عنوان کرده، که عرضه کالا به میزان ارزش آن در هر مرحله از عرضه آن و یا خدمت ارائه شده

 
مشمول مالیات بر ارزش افزوده می شود. 

دکتر علیزاده اضافه کرد: فعالان اقتصادي از ابتداي خرداد سال 1400، مکلف خواهند شد از این پس کلیه رویدادهاي مالی از جمله

 
صدور صورتحساب به شکلی که سازمان تعریف کرده، انجام دهند. 

وي در پاسخ به این سوال که ورود به تراکنش ها غیرقانونی بوده است، گفت: این امر کاملا در اجراي قانون بوده و این امکان هم در
قوانین قبل از اصلاحی و قانونی وجود داشته است. در اجراي قانون کاملا منصفانه و بی طرف بدون هر گونه جهت برمبناي دیتا و

 
اطلاعات ورود پیدا می کنیم. 

صفایی تاکید کرد: همانگونه که معتقدیم که می بایست به دولت و درآمدهاي پایدار آن کمک کرد، به همان اندازه هم اعتقاد دارم که
می بایست به صنوف و بنگاه هاي اقتصادي در شرایط خاص تحریم کشور نیز توجه ویژه داشت و می بایست مترصد اصلاح قوانین و
مقرراتی باشیم که براساس آن امروز بخش خصوصی کشور را دچار اشکال کرده است و می بایست همه ما تلاش کنیم تا بنگاه هاي

 
اقتصادي با حداقل امکاناتی که کار خود را شروع می کنند، با حداقل مشکلات و موانع روبه رو شوند. 

گفتنی ا ست، برنامه «غیرمحرمانه» با هدف بررسی موضوعات روز جامعه و گفتگو پیرامون مسائل مختلف اجتماعی، اقتصادي،
فرهنگی، آموزشی، بهداشتی و ...کاري است از گروه اقتصاد و دانش به تهیه کنندگی و کارگردانیعلیرضا عاصم یوسفی و اجراي

محمدجعفر خسروي که هر جمعه ساعت17:50 از شبکه دوسیما پخش می شود.



بهره برداري از بیش از 1000 میلیارد تومان پروژه عمرانی در کرمانشاه

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/11/18

کرمانشاه- معاون اول رئیس جمهوري از بهره برداري بیش از یک هزار میلیارد تومان پروژه عمرانی و اقتصادي در سفر به
استان کرمانشاه خبر داد.

کرمانشاه- معاون اول رئیس جمهوري از بهره برداري بیش
از یک هزار میلیارد تومان پروژه عمرانی و اقتصادي در سفر

 
به استان کرمانشاه خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، اسحاق جهانگیري صبح امروز در
بدو ورود به فرودگاه کرمانشاه با بیان اینکه استان کرمانشاه
به عنوان خاستگاه اصلی تمدن قدیمی ایران از استان هاي
پراستعداد کشور در زمینه گردشگري بوده و پتانسیل
تبدیل به قطب گردشگري کشور را دارد، اظهار کرد:
کرمانشاه از استعدادهاي فراوانی براي رشد و توسعه

برخوردار بوده که نیروي انسانی تحصیل کرده این استان می تواند پتانسیل هاي استان ازجمله نفت و گاز فراوان را در مسیر رشد و

 
توسعه قرار دهد. 

وي با اشاره به رتبه ي بالاي بیکاري در استان کرمانشاه و اهداف سفر خود به این استان از جمله افتتاح بیمارستان و آغاز عملیات
اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب افزود: استان کرمانشاه در برخی از شاخص هاي توسعه نظیر بیکاري رتبه پایین تري نسبت به سایر

 
استان ها داشته که براي رفع این مسائل باید اقدامات مؤثري انجام شود. 

معاون اول رئیس جمهوري با بیان اینکه در این سفر بیش از یک هزار میلیارد تومان طرح عمرانی و اقتصادي به بهره برداري خواهد

 
رسید، گفت: این حجم از سرمایه گذاري نوید خوبی براي توسعه استان از طریق اشتغال زایی و رونق اقتصادي خواهد بود. 

جهانگیري با اشاره به آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی اسلام آبادغرب از امروز با سرمایه گذاري 545 میلیون دلاري خاطرنشان کرد:
این طرح براي اولین بار با استفاده از ظرفیت و دانش بومی به صورت مستقیم گاز را به محصول پلی پروپیلن تبدیل کرده که ماده

 
اولیه مهمی براي صنایع پایین دستی پتروشیمی است. 

وي با بیان اینکه اشتغال زایی قابل توجهی این پروژه در زمان ساخت و بهره برداري خواهد داشت، ادامه داد: افتتاح بیمارستان اسلام
آبادغرب که در زلزله سال 96 کرمانشاه آسیب دیده بود امروز افتتاح خواهد شد.



جهانگیري: کرمانشاه می تواند به یکی از قطب هاي گردشگري کشور تبدیل

شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/11/18

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، اسحاق جهانگیري در بدو ورود به فرودگاه شهید اشرفی اصفهانی کرمانشاه در
گفتگو با خبرنگاران افزود: کرمانشاه از استعداد هاي فراوانی براي رشد و توسعه برخوردار است و نیروي انسانی تحصیلکرده و

زحمت کش این استان می توانند استعداد هاي استان نظیر منابع طبیعی نفت و گاز ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، اسحاق جهانگیري در بدو ورود به فرودگاه شهید اشرفی اصفهانی کرمانشاه در
گفتگو با خبرنگاران افزود: کرمانشاه از استعداد هاي فراوانی براي رشد و توسعه برخوردار است و نیروي انسانی تحصیلکرده و زحمت
کش این استان می توانند استعداد هاي استان نظیر منابع طبیعی نفت و گاز که به وفور در این استان وجود دارد را در مسیر رشد و

 
توسعه قرار دهند. 

معاون اول رییس جمهور با یادآوري اینکه سفر هاي قبلی به استان کرمانشاه با محوریت موضوع تلخ زلزله بوده است، خاطرنشان کرد:

 
زلزله آسیب هاي جدي به این استان وارد کرد البته گام هاي خوبی نیز در مسیر بازسازي برداشته شده است. 

وي هدف از سفر خود به استان کرمانشاه را بررسی مشکلات استان و رفع موانع پیش روي برنامه هاي پیش بینی شده براي توسعه
عنوان کرد و گفت: متاسفانه استان کرمانشاه در برخی از شاخص هاي توسعه نظیر بیکاري رتبه پایین تري نسبت به سایر استان ها

 
دارد که براي جبران این کاستی ها باید کار هاي بزرگ و اقدامات موثر انجام شود. 

جهانگیري با بیان اینکه در این سفر بیش از هزار میلیارد تومان طرح عمرانی و اقتصادي به بهره برداري خواهد رسید، تصریح کرد: این

 
میزان سرمایه گذاري نوید خوبی براي توسعه استان، اشتغال زایی و رونق اقتصادي خواهد بود. 

معاون اول رییس جمهوري همچنین با اشاره به آغاز عملیات اجرایی طرح پتروشیمی اسلام آبادغرب که در این سفر انجام خواهد شد،
افزود: مدت ها در کشور آرزو بود که بتوانیم بصورت مستقیم از گاز به پلی پروپیلن برسیم که ماده اولیه بسیار مهمی براي صنایع

 
پایین دستی پتروشیمی است. 

وي ادامه داد: این طرح با 545 میلیون دلار سرمایه گذاري در اسلام آبادغرب آغاز خواهد شد و براي نخستین بار است که چنین

 
طرحی در کشور اجرا می شود و دانش آن متعلق به ایران است. 

جهانگیري افزود: اجراي این طرح هم در دوره ساخت و هم در دوره بهره برداري اشتغالزایی زیادي به همراه خواهد داشت و براي ده
ها و صد ها کارخانه پایین دستی پتروشیمی ماده اولیه تامین خواهد کرد که می تواند آغاز تحول بزرگی در منطقه باشد.



چالش دانشگاهیان با بروکراسی هاي ارتباط با صنعت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/11/18

مدیر ارتباط با صنعت دانشگاه خواجه نصیر با اعلام برخی چالش هاي دانشگاه ها در قراردادهاي صنعتی گفت: با توجه به نرخ
تورم با کاهش درآمدهاي حاصل از قراردادهاي ارتباط با صنعت مواجه شده ایم.

مدیر ارتباط با صنعت دانشگاه خواجه نصیر با اعلام برخی
چالش هاي دانشگاه ها در قراردادهاي صنعتی گفت: با
توجه به نرخ تورم با کاهش درآمدهاي حاصل از

 
قراردادهاي ارتباط با صنعت مواجه شده ایم. 

محمد کریمی در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص میزان
قراردادهاي این دانشگاه در سال 1399 و مقایسه آماري آن
با سال 98 گفت: ما تا این زمان، در سال جاري 38 قرارداد
را با حجم ریالی حدوداً 82 میلیارد ریال به امضا رسانده
ایم که در مقایسه با سال گذشته، از لحاظ تعداد قرارداد

(52 قرارداد در سال 98) تقریباً با کاهش 27 درصدي و از نظر حجم مالی (سال 98 تقریباً 78 میلیارد ریال) با افزایش 1/5 درصدي

 
رو به رو بوده ایم. 

 
کاهش میزان درآمدهاي حاصل از قراردادهاي ارتباط با صنعت 

مدیر ارتباط با صنعت و کارآفرینی دانشگاه خواجه نصیرالدین طوسی با ابراز امیدواري نسبت به افزایش میزان قراردادها تا پایان سال،
افزود: با وجود افزایش ظاهري حجم ریالی قراردادهاي سال 99 در مقایسه با سال 98، با توجه به نرخ تورم، در واقع ما به نوعی با

 
کاهش درآمدهاي حاصل از قراردادهاي ارتباط با صنعت مواجه شده ایم. 

محمد کریمی ادامه داد: با نگاهی اجمالی به مجموعه فعالیت هاي دانشگاه خواجه نصیر در حوزه ارتباط با صنعت، ذکر این نکته حائز
اهمیت است که 52 قرارداد ما در سال 98، با 32 کارفرماي مختلف منعقد شد که از این تعداد، موفق به خاتمه دادن 34 قرارداد شده

 
ایم. 

 
مشارکت 40 درصدي هیأت علمی دانشگاه در اجراي قراردادها 

مدیر ارتباط با صنعت و کارآفرینی دانشگاه خواجه نصیر به قراردادهاي جاري این دانشگاه نیز اشاره کرد و چنین عنوان کرد: ما در
حال حاضر 270 قرارداد جاري (قراردادهایی که در سال هاي 96 تا 99 بسته شده و همچنان در حال اجرا است) با 167 کارفرماي
مختلف داریم که از لحاظ تنوع و تعدد کارفرما، حائز اهمیت است. ضمن اینکه از مجموع حدوداً 300 عضو هیأت علمی دانشگاه

 
خواجه نصیر، 121 نفر (تقریباً 40 درصد هیأت علمی ها) در اجراي این قراردادهاي مشارکت دارند. 



 
میزان حجم قراردادها در سامانه ساتع 

وي در ادامه اعلام کرد که حجم مالی قراردادهاي ارتباط با صنعت دانشگاه خواجه نصیر در سامانه ساتع (سامانه اجرایی تقاضا و عرضه

 
پژوهش و فناوري) حدوداً 20 میلیارد ریال است. 

مدیر ارتباط با صنعت دانشگاه خواجه نصیر به موضوع قراردادهاي منعقد شده اشاره کرده و گفت: از آنجا که دانشگاه ما یک دانشگاه
صنعتی است؛ بالطبع بیشتر قراردادهاي ما در شاخه هایی همچون مکانیک، برق، نقشه برداري، عمران و مواد منعقد شده است. به
عنوان نمونه «طراحی و پیاده سازي سامانه تعیین سطح زیرکشت و تشخیص محصولات کشاورزي با کمک تصاویر ماهواره اي» یکی
از این پروژه هاست که در حوزه نقشه برداري انجام داده ایم. در این طرح همکاران ما در دانشگاه خواجه نصیر، سامانه اي را طراحی
کردند که با استفاده از تصاویر آنلاین ماهواره اي اراضی زیر کشت کشور، هر چند مدت، یک بار مساحت دقیق اراضی زیر کشت انواع

 
محصولات کشاورزي را ارائه می دهد. 

 
طراحی و ایجاد موتور جستجوي بومی در حوزه کامپیوتر /   طراحی مفهومی ماهواره سنجشی پارس یک 

کریمی همچنین از طراحی و ایجاد موتور جستجوي بومی در حوزه کامپیوتر، به عنوان یکی دیگر از اقدامات دانشگاه خواجه نصیر در
قراردادهاي ارتباط با صنعت یاد کرد و ادامه داد: در زمینه مواد یکی از قراردادهاي ما درباره تولید دانش فنی و ساخت قطعات هوایی
منعقد شده بود. ضمن اینکه در دانشکده هوا فضا، از جمله مهمترین قراردادهاي ما، «طراحی مفهومی ماهواره سنجشی پارس یک» و

 
نیز «طراحی و ساخت مدل مهندسی ماهواره مکعب ایرانی نصیر» بوده است. 

 
3 پروژه قابل تحسین دانشگاه خواجه نصیر 

وي از قرارداد پروژه توسعه ژئوپورتال شهرداري کرج، پروژه ملی «مطالعات راه اندازي پایگاه پایش و پیش بینی خشکسالی استان
سیستان و بلوچستان» و «توسعه مدل ریاضی ایرانی پیش بینی امواج و جریانات سه بعدي خلیج فارس» به عنوان قراردادهاي قابل
تحسین دانشکده عمران دانشگاه خواجه نصیر در بحث ارتباط با صنعت طی 2 سال اخیر یاد کرد و افزود: در دانشکده مکانیک نیز
شبیه ساز رانندگی براي آموزش و صلاحیت سنجی رانندگان، به عنوان یک پروژه ملی ساخته شد. ضمن اینکه در دانشکده برق،
طراحی و ساخت نمونه مهندسی آنتن، طراحی، توسعه و ساخت شبیه ساز دینامیکی توربین گاز و طراحی و ساخت سیستم کاشت

 
زنی ثبت الکتریکی غشایی از مغز، انجام شده است. 

کریمی به موضوع پرداخت هاي 60 – 40 دانشجویان و هیأت علمی ها و مشکل آفرینی آن اشاره کرد و گفت: حسب قانون در
قراردادهاي سامانه ساتع، باید 60 درصد پرداخت ها به دانشجو و 40 درصد به عضو هیأت علمی صورت بگیرد و این در شرایطی است

 
که دانشگاه هاي مختلف؛ از جمله دانشگاه خواجه نصیر، فاقد ساز و کاري مشخص براي چنین پرداخت هایی به دانشجویان هستند. 

 
بیمه دانشجویان در قراردادهاي ارتباط با صنعت مشکل ساز است 

مدیر ارتباط با صنعت دانشگاه افزود: اگر ما بخواهیم به موضوع بیمه دانشجویان ورود کنیم، باید از 100 درصد مبلغ هر یک از
قراردادهاي ارتباط با صنعت، ابتدا 10 درصد سهم بالادستی دانشگاه و 5 درصد به عنوان مالیات و سپس 17 درصد هم حق بیمه کسر
شود که در این صورت مجموعاً 32 درصد از مبلغ قرارداد کاسته می شود و کسر این مبلغ باعث می شود، اساتید و دانشجویان دیگر

 
علاقمند به گرفتن قرارداد در سامانه ساتع نخواهند بود. 



 
رایزنی با دیوان محاسبات  براي حل مشکل پرداختی ها به پژوهشگران 

عضو هیأت علمی دانشکده مهندسی نقشه برداري دانشگاه خواجه نصیرالدین طوسی ادامه داد: به همین علت 13 دانشگاه سطح یک؛
از جمله دانشگاه خواجه نصیر، در حال پیگیري هستیم تا با تعریف یک ساز و کار معین و متعارف، مشکل پرداخت ها به دانشجویان و
پژوهشگران پسا دکتري حل شود. در همین ارتباط جلسات مثبتی نیز با سازمان بازرسی کشور و دیوان محاسبات داشته ایم که این

 
عزیزان در حال طراحی ساز و کاري هستند تا این مشکل برطرف شود. 

 
پیشنهاد حذف بیمه پژوهشگران در قراردادهاي ارتباط با صنعت 

وي افزود: در جلساتی که با دیوان محاسبات داشتیم یکی از پیشنهادات ما این بود که حق دانشجو در قراردادهاي ارتباط با صنعت را
بدون بیمه پرداخت کنیم؛ چرا که اگر بیمه رد شود، 32 درصد از مبلغ کل کسر خواهد شد و هیچ دانشجو و استادي علاقه مند به کار
نخواهد بود. پیشنهاد دادیم که حجم کار دانشجویی در دانشگاه ها به صورت محدود دیده شود و به هر دانشجو مثلاً تا 10 تا 15
میلیون تومان در سال بیشتر پرداختی نداشته باشیم تا وارد مقوله بیمه دانشجو هم نشویم. یکی دیگر از پیشنهادات ما این بود که

 
مثلاً به جاي 17 درصد حق بیمه مثلاً 5 درصد کسر شود. البته اینها در حد پیشنهاد بوده و هنوز تأیید نشده است. 

 
مشکل اخذ مفاصا حساب از تأمین اجتماعی /  قراردادهاي  ما را فاقد اعتبار پژوهشی می دانند 

مدیر ارتباط با صنعت دانشگاه خواجه نصیر همچنین اخذ مفاصا حساب از سازمان تأمین اجتماعی را یکی دیگر از مشکلات جدي
دانشگاه ها در حوزه قراردادهاي ارتباط با صنعت بر شمرد و گفت: زمانی که پروژه در حال اتمام است، ما باید از تأمین اجتماعی مفاصا
حساب بگیریم که متأسفانه این سازمان 100 درصد قراردادهاي ارتباط با صنعت ما را فاقد اعتبار پژوهشی می داند همین امر سبب
شده تا ما براي تک تک این قراردادها دچار یک بروکراسی فرسایشی شده و در انتظار استعلام تأمین اجتماعی از وزارت علوم بمانیم؛

 
انتظاري که معمولاً تا 6 ماه به طول می انجامد. 

وي ادامه داد: دانشگاه هاي سطح یک، به منظور رفع این مشکل پیشنهادي را ارائه داده تا در صورت موافقت، امضاي معاون پژوهشی
هر یک از دانشگاه ها، به منزله تاییدیه وزارت علوم تلقی شود تا ان شاءاالله با حذف کاغذبازي ها، شاهد تسریع صدور مفاصا حساب ها

باشیم.



کارآفرینان می توانند موجب تحول بزرگی در جامعه شوند

منبع: شبستانشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/11/18

یگانه گفت: کارآفرینی صرفاً یک دانش نیست بلکه مدل و خلاقیت ذهنی است و کارآفرینان با بهره گیري از دانش و خلاقیت
ذهنی خود می توانند موجب تحول بزرگی در جامعه شوند.

یگانه گفت: کارآفرینی صرفاً یک دانش نیست بلکه مدل و خلاقیت
ذهنی است و کارآفرینان با بهره گیري از دانش و خلاقیت ذهنی

 
خود می توانند موجب تحول بزرگی در جامعه شوند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندرعباس، « مریم یگانه »
در نشست ویدئو کنفرانسی تجلیل از کارآفرینان برگزیده دور هفتم
انتخابات مردمی زنان کارآفرین برتر کشور که با حضور معاون امور
زنان و خانواده ریاست جمهوري برگزار شد، ضمن تبریک به مناسبت

ایام االله دهه مبارك فجر و سالروز ولادت با سعادت دخت نبی اکرم، ام ابیها، حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها، عنوان کرد: زنان
مسلمان در عرصه هاي اجتماعی منشاء خیر و برکت هستند و بانوان هرمزگانی در بحث کارآفرینی سرآمد کشوراند و بنابراین نقش
زنان را در زمینه کسب و کار نمی توانیم منکر شویم و سهم زنان هرمزگانی در کارها به اندازه کارهاي دولتی، روندي رو به رشد داشته

 
و به جرأت می توان گفت که منافع اجتماعی و فرهنگی بسیار ایجاد شده است. 

وي افزود: این موضوع در اصل 44 قانون اساسی آمده که امکانات ویژه اي را براي زنان لحاظ می کند و به ما این اجازه را می دهد از

 
زنان حمایت کنیم. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان ادامه داد: دولت در سال هاي اخیر براي مبارزه با بیکاري تلاش هاي فراوانی را انجام
داده و اقدامات شایسته اي را در راستاي پرداخت تسهیلات به ویژه در اشتغال خانگی و روستایی داشته است و در سطح استان،

 
استاندار محترم هرمزگان حامی پیشرفت و ارتقاء همه افرادي که در چرخه اقتصادي فعالیت دارند، به خصوص زنان استان می باشد. 

وي با بیان این که زنان کارآفرین باید به باورهایی برسند تا در مسیر تعالی و رشد و ارتقاء اقتصادي خانواده هاي آسیب دیده و آسیب
پذیرکمک کند و قدم بردارند، گفت: این ممکن نیست مگر باور ذهنی درست از کار آفرینی در فکر بپرورانند، چرا که کارآفرینی صرفا
یک دانش نیست که با مطالعه و آموزش به آن برسند بلکه یک شعور و مدل ذهنی است و باید کارآفرینان به عنوان کسانی که به

 
جامعه امید می دهند به خود ببالند و تلاش خود را دوچندان کنند. 

یگانه افزود: در استان اقدامات زیادي در راستاي ارتقاء سطح اقتصادي زنان انجام شده، اعم از تفاهم نامه هاي مختلف و تشکیل
دبیرخانه توسعه مشاغل خانگی، اجراي طرح هاي متنوع روستایی و شهري، ثبت صندوق هاي خرد زنان و صندوق هاي شهرستانی
زنان، تشکیل 1600 شبکه همیار اجتماعی در روستاهاي استان و صدها فعالیت دیگر که با کمک دستگاه هاي اجرایی که در امر حوزه



 
اقتصادي فعالیت دارند انجام و در دست اقدام است. 

وي ابراز امیدواري کرد که در آینده اي نه چندان دور با توجه به این که استان هرمزگان قطب اقتصادي کشور نیز می باشد، خانواده
هاي آن در رفاه نسبی و درآمدهاي معیشتی مناسب را داشته باشند.



خیریه اي که در یک سال 25 هزار جهیزیه داد/ افتتاح شعبه در سوریه به

توصیه حاج قاسم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/11/18

حسین صمدیان، مدیرعامل موسسه خیریه حضرت رقیه
(س) در گفت وگو با خبرنگار حوزه مسجد و هیأت
خبرگزاري فارس اظهار داشت: این خیریه همزمان با
سالروز میلاد حضرت زهرا(س)، پانزدهمین سالگرد تاسیس
فعالیت خود را جشن گرفت و نمایندگی هاي خود در 31

 
استان کشور را با رویکرد جدیدي افتتاح کرد. 

وي با اشاره به اینکه این خیریه در سال 99، فعالیت هاي
بسیاري زیادي در حوزه محرومیت زدایی انجام داده است، تصریح کرد: در طول این سال 25 هزار بسته جهیزیه شامل یخچال، گاز،
تلویزیون، ماشین لباسشویی، وسایل آشپزخانه و... از کالاهاي کاملا ایرانی، 150 هزار بسته غذایی از محصولات داخلی، ایجاد
کارآفرینی و تولید محصولات فرهنگی و نساجی، ساخت مدرسه و سرویس بهداشتی و ... را در مناطق محروم سراسر کشور عملیاتی

 
کرد. 

مدیر عامل موسسه خیریه حضرت رقیه (س) ادامه داد: این تعداد جهیزیه و سبد کالا با همراهی سپاه پاسداران، کمیته امداد امام

 
خمینی، سازمان بهزیستی، برنامه عصر جدید و ... تهیه و توزیع شده است. 

صمدیان با اشاره به اینکه یکی از نکات مثبت خیریه ما، پشتیبانی سریع، دقیق و بهینه از تمامی نهادهاي حمایتی و محرومیت زدایی
کشور از جمله کمیته امداد، سپاه پاسداران، بهزیستی و تمام خیریه هاي کشور است، گفت: هر کدام از این نهادها و موسسات خیریه
براي تهیه جهیزیه و لوازم منزل، بسته غذایی و یا لوازم التحریر از طریق این بنیاد اقدام می کنند تا با هزینه کمتر و کیفیت بهتر و هم

 
چنین ارسال رایگان، به دست نیازمندان زیر پوشش آنان در سراسر کشور برسد. 

مدیر عامل موسسه خیریه حضرت رقیه (س) با اشاره به توانمندي و گستردگی فعالیت هاي این بنیاد گفت: با توجه به سفارش شهید
سپهبد حاج قاسم سلیمانی، نمایندگی بین المللی موسسه نیز در کشور سوریه افتتاح شده که تمام منابع مالی آن از طریق خود کشور

 
سوریه تامین می شود تا بتوانیم به نیازمندان آن مناطق نیز کمک رسانی کنیم. 

انتهاي پیام/



سرپرست مدیریت سرمایه انسانی شهرداري رشت منصوب شد

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/11/18

The .شهردار رشت در حکمی مجتبی ماه پسند را به عنوان سرپرست مدیریت سرمایه انسانی شهرداري رشت منصوب کرد
post سرپرست مدیریت سرمایه انسانی شهرداري رشت منصوب شد appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي

نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- رشت 1399/11/18 - 09:08 

 
- کد خبر:557873 

سرپرست مدیریت سرمایه انسانی شهرداري رشت منصوب شد شهردار رشت در حکمی مجتبی ماه پسند را به عنوان سرپرست
مدیریت سرمایه انسانی شهرداري رشت منصوب کرد. به گزارش 8دي، بر پایه این حکم مجتبی ماه پسند به عنوان سرپرست

 
مدیریت سرمایه انسانی شهرداري منصوب شد. 

شهردار رشت در حکم انتصاب خود براي این سرپرست جدید شهرداري اظهار امیدواري کرده است که با اتکال به خداوند منان و با
بهره گیري از منویات مقام معظم رهبري و رعایت صرفه و صلاح شهرداري و همچنین بهره مندي از کلیه ظرفیت هاي موجود در

 
پیشبرد اهداف و ماموریت هاي سازمانی در راستاي شرح وظایف مصوب، موفق و پیروز باشند. 

 
شایان ذکر است که مصطفی گلشنی پیش از این، مدیریت سرمایه انسانی شهرداري رشت را بر عهده داشت 

 
- شهردار رشت 

 
- شهرداري رشت 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط بازدید شهردار و دو عضو شوراي اسلامی شهر رشت از مرکز کارآفرینی گیل بانو و دیدار با بانوان کارآفرین شهرداري
رشت براي حل معضل نسق سازي عزم جدي دارد تخصیص 100 میلیارد تومان اعتبار به پروژه هاي مدیریت پسماند شهرداري رشت/
اعتبارات مالی کلیه پروژه هاي بازآفرینی شهر رشت تصویب شد شهردار رشت بودجه پیشنهادي سال 1400 شهرداري را تقدیم شورا

 
کرد آمادگی کامل مدیریت شهري با آغاز بارش برف 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 



 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر




